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FOREWORD

By Hon. Peter W. Rodino, Jr., Chairman,
Committee on the Judiciary

On February 6, 1974, the House of Representatives adopted by a

vote of 410-A the following House Resolution 803:

RESOLVED, That the Committee on the Judiciary acting as

a whole or by any subcommittee thereof appointed by the
Chairman for the purposes hereof and in accordance with
the Rules of the Committee, is authorized and directed
to investigate fully and completely whether sufficient
grounds exist for the House of Representatives to exer-
cise its constitutional power to impeach Richard M.

Nixon, President of the United States of America. The
committee shall report to the House of Representatives
such resolutions, articles of impeachment, or other
recommendations as it deems proper.

Beginning in November 1973, acting under resolutions referred to

the Committee by the Speaker of the House and with a special appropria-

tion, I had begun to organize a special staff to investigate serious

charges against the President of the United States.

On May 9, 197A, as Chairman of the Committee on the Judiciary,

I convened the Committee for hearings to review the results of the

Impeachment Inquiry staff's investigation. The staff began its initial

presentation the same day, in executive session, pursuant to the Com-

mittee's Impeachment Inquiry Procedures adopted on May 2, 19 74.

By June 21, the Inquiry staff had concluded its initial presen-

tation.

On June 25, the Committee voted to make public the initial pre-

sentation including substantially all of the supporting material
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presented at the hearings. The Committee also voted to make public the

President's response, which was presented to the Committee on Jime 27

and June 28 in the same form and manner as the Inquiry staff's initial

presentation

.

Statements of information and supporting evidentiary material

were compiled by the Inquiry staff in 36 notebooks and furnished in

this form to each Member of the Committee. The notebooks presented

material on several subjects of the Inquiry: the Watergate break- in

and its aftermath, ITT, dairy price supports, domestic surveillance,

abuse of the IRS, and the activities of the Special Prosecutors.

The staff also presented to the Committee written reports on

President Nixon's income taxes. Presidential impoundment of funds

appropriated by Congress, and the bombing of Cambodia.

Fifteen notebooks were furnished to the Members of the Committee

relating to the Watergate break- in on June 17, 1972 and to events fol-

lowing the break-in, through April 30, 1973. In each notebook a state-

ment of information relating to a particular phase of the investigation

was immediately followed by supporting evidentiary material, which in-

cluded copies of documents and testimony (much already on public record)

,

transcripts of Presidential conversations and affidavits.

The fifteen volumes relating to the Watergate phase of the

Inquiry were divided into four books, as follows:

Book I - Events Prior to the Watergate Break-In
12/2/71 - 6/17/72

Book II - Events Following the Watergate Break-In
6/17/72 - 2/9/73
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Book III - Events Following the Watergate Break-In

Book IV - Events Following the Watergate Break-In
ZlllllZ - A/30/73

Book I dealt with events prior to the Watergate break- in. Book

II dealt with allegations involving Presidential interference with the

official Department of Justice investigation. Book III dealt with alle-

gations concerning payments of "hush" money to Watergate defendants to

Insure their silence, offers of leniency and executive clemency, and

the instigating or making of false statements to persons connected

with an official investigation of Watergate; Book III also included

a chronology of events between February 9 and March 22, 1973. Book

IV dealt with events relating to the President's investigation of the

Watergate break- in and alleged cover-up between March 22 and April 30,

1973.

Every effort was made to preclude inferences in the presentation

of this material. A deliberate and scrupulous abstention from conclu-

sions, even by implication, was observed.

With respect to the Presidential recorded conversations, the

Committee determined to hear the recorded conversations in their

entirety. The Presidential recorded conversations were neither para-

phrased nor summarized by the Inquiry staff. Thus, no inferences, or

conclusions were drawn for the Committee. During the course of the

hearings, Members of the Committee heard each recording and simultane-

ously followed transcripts prepared by the Inquiry staff. Each of
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these transcripts is reprinted under the appropriate Statement of

Information.

During the course of the hearings, the Committee found it neces-

sary to issue four subpoenas to President Richard Nixon requiring tape

recordings of 98 Presidential conversations as well as all papers and

things prepared by, sent to, received by, or at any time contained in

the files of H. R. Haldeman, John D. Ehrlichman, Charles W. Colson, John

Dean, III, and Gordon Strachan to the extent that such papers or things

related or referred directly or indirectly to the break-in and electronic

surveillance of the Democratic National Committee Headquarters in the

Watergate office building during May and June of 1972 or the investiga-

tions of that break-in by the Department of Justice, the Senate Select

Committee on Presidential Campaign Activities, or any other legislative,

judicial, executive or administrative body, including members of the

White House staff.

The Committee also subpoenaed the President's daily diaries (logs

of Presidential meetings, telephone calls, and other activities) for the

periods April through July 1972, February through April 1973, Jiay 12

through July 31, 1973 and October 1973.

In response to these subpoenas, the President furnished only

edited White House transcripts of 31 of the subpoenaed conversations

between March 17 and April 18, 1973. These edited transcripts were

simimarized by the Inquiry staff and made a part of the evidentiary

material presented to the Committee. To the extent that the President

declined to comply with the Committee's subpoenas and produce the
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requlred material, the record of the Committee now made public in these

volumes is incomplete.

In a few instances, Ranking Minority Member Mr. Hutchinson and

I determined, pursuant to authority granted us by the Committee, to

defer the release of evidentiary material or to delete it for one of

the following reasons

:

1) Because the public interest in making the material public was

outweighed by the potential prejudice to the rights of defendants under

indictment and awaiting trial.

2) Because the information was classified or otherwise required

confidential treatment,

3) Because the material was only marginally pertinent and was

considered to be defamatory, degrading or embarrassing, or,

4) Because the material was not pertinent to Presidential

responsibility within the outer limits of an impeachable offense within

the meaning of the Constitution.

The Committee on the Judiciary is working to follow faithfully

its mandate "to investigate fully and completely" whether or not suf-

ficient grounds exist to recommend that the House exercise its constitu-

tional power of impeachment.

I believe that the readers of these volumes will see that the

Committee's primary effort in carrying out its mandate has been to ob-

tain an objective, impartial presentation which will enable each Member

of the Committee to make an informed judgment in fulfilling his or her

constitutional responsibility.
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I also believe that the publication of the record of these hear-

ings will provide readers with a clear idea of the particulars of the

investigation and that the proximity of the evidence will assure them

that no statement of information is offered without supporting eviden-

tiary material.

(S;^/^
July 1974
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INTRODUCTORY NOTE

The material contained in this volume is presented in two sec-

tions. Section 1 contains a statement of information footnoted with

citations to evidentiary material. Section 2 contains the same state-

ment of information followed by the supporting material.

Supporting material consists of information obtained at hearings

before the Senate Select Committee on Presidential Campaign Activities;

information developed in executive session by other Congressional com-

mittees; information furnished to the Committee by the Grand Jury of

the District of Columbia and by other grand juries: information fur-

nished to the Committee by government agencies; transcripts of tape

recordings of conversations among President Nixon and his key associates

prepared by the Committee staff; information furnished to the Committee

by the President, the Executive Departments of the Government, the

Special Prosecutor, and other information obtained by the Committee,

much of which was already on the public record.

Each page of supporting evidence is labeled with the footnote

number and a description of the document or the name of the witness

testifying. Copies of entire pages of documents and testimony are

included, with brackets around the portions pertaining to the state-

ment of Information. Markings on the documents include item numbers

and receipt stamps of the House Judiciary Committee and other agencies

from which the Committee received material.
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In a few Instances, names of persons in sensitive positions

have been deleted from documents at the request of the CIA, FBI and

other investigative agencies. Some documents contained deletions when

the Comnittee received them.

In the citation of sources, the following abbreviations are

used: "SSC" for Senate Select Committee on Presidential Campaign

Activities; "SJC" for Senate Judiciary Committee; and "HJC" for House

Judiciary Comnittee.

(XII)
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1. On June 17, 1972 shortly after 2:00 a.m. five persons, including

James McCord, a security consultant for the Committee for the Re-election

of the President (CRP) , were arrested in the Watergate headquarters of

the Democratic National Committee (DNC) . Immediately after the arrests,

Howard Hunt and Gordon Liddy left the Watergate Hotel. Hunt took with him

a briefcase belonging to McCord that contained electronic equipment, went

to his office in the Executive Office Building (EOB) , and withdrew from a

safe located in his EOB office $10,000 previously provided to him by Liddy

for use in case there was a mishap. Hunt placed McCord ' s briefcase in

the safe. In the early morning hours, he delivered the money to an attorney

on behalf of the five persons arrested at the DNC headquarters.

Page
1.1 Paul Leeper testimony, 1 SSC 96, 105-06 72

1.2 James McCord testimony, 1 SSC 126 75

1.3 E. Howard Hunt testimony, 9 SSC 3688-89 76
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2. At the time of the arrests at the Watergate headquarters of the

DNC, electronic surveillance and photographic equipment and approximately

$1,500 in cash were found in the possession of the persons arrested. A

subsequent search of rooms in the Watergate Hotel that had been rented

under alias names used by certain of the persons arrested produced a

directory containing a White House telephone number for Howard Hunt, a

check drawn by E. Howard Hunt, and 32 sequentially numbered $100 bills.

(These bills had been received from a Florida bank into which Barker

had deposited five checks contributed to the President's re-election

campaign. Four of these checks totalling $89,000 had been drawn on a

Mexican bank payable to Manuel Ogarrio, a Mexican lawyer. The fifth

check totalling $25,000 had been drawn by Kenneth Dahlberg. These

checks had been delivered to Gordon Liddy by FCRP Treasurer Hugh Sloan

to be converted into cash.)

Page
2.1 Paul Leeper testimony, 1 SSC 96, 105-08 81

2.2 Memorandum from Vernon Walters to L. Patrick
Gray, July 7, 1972, SSC Exhibit No. 143, 9 SSC
3853-. 86

2.3 Hotel registration records, June 16, 1972, for

R. Godoy (Virgilio Gonzalez), J. DiAlberto (Frank
Sturgis) , J. Valdez (Eugenio Martinez), and F.

Carter (Bernard Barker) , Exhibits 88-91, United
States V. Liddy 87

2.4 United States v. Liddy indictment. September 15, 1972,
Count One , paragraphs 1-15 - 89

2.5 Metropolitan Police Department, Washington, D. C.

,

Supplementary Evidence Report, June 20, 1972,

12 , 24-25 92

2.6 L. Patrick Gray testimony, 9 SSC 3451 95
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Page
2.7 John Dean testimony, 3 SSC 942-43 95

2.8 Hugh Sloan testimony, 2 SSC 575-76 93
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3. At approximately 8:00 a.m. on the morning of the arrests,

Henry Petersen, the Assistant Attorney General in charge of the

Criminal Division of the Justice Department, telephoned Attorney

General Richard Kleindienst at home to tell him of the arrests at

the DNC headquarters

.

Page

3.1 Henry Petersen testimony, 9 SSC 3611-12 102

3.2 Richard Kleindienst testimony, 9 SSC 3560 104
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4. On the morning of June 17, 1972 Gordon Liddy telephoned Jeb

Magruder, Chief of Staff to John Mitchell at CRP, at the Beverly Hills

Hotel In California. Magruder returned Llddy's call from a pay tele-

phone. Llddy advised Magruder of the arrests at the DNC headquarters.

Shortly thereafter, Magruder met with John Mitchell, the Campaign

Director of CRP, and Fred LaRue, Mitchell's Special Assistant at CRP,

at the hotel. There was discussion regarding somebody's contacting

Attorney General Richard Klelndienst concerning the arrests at

the DNC headquarters. Later that day, Llddy and Powell Moore, an

official at CRP, met with Attorney General Klelndienst at the Burning

Tree Club near Washington, D. C. Llddy told Klelndienst that Mitchell had

asked him to give Klelndienst a report on the break-in at the DNC head-

quarters and that some of the persons arrested might be employed by

either the White House or CRP. Klelndienst called Henry Petersen

and Instructed him not to give special treatment to those arrested at

the Watergate. Klelndienst told Llddy to leave the premises.

Page
4.1 Jeb Magruder testimony, 2 SSC 798 106

4.2 Fred LaRue testimony, 6 SSC 2284-85 107

4.3 Fred LaRue testimony, 6 SSC 2330 109

4.4 Richard Klelndienst testimony, 9 SSC 3560-62 HO

4.5 John Mitchell testimony, 4 SSC 1662 113

4.6 Robert Mardlan testimony, 6 SSC 2352-53 114
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5. In the late afternoon of June 17, 1972 Secret Service Agent

Boggs telephoned John Ehrlichman, Assistant to the President, and told

him that one of the persons arrested at the DNC headquarters had in

his possession a document referring to Howard Hunt, who apparently was

a White House employee. Later that day, Ehrlichman telephoned Ronald

Ziegler, the President's press secretary, who was with the Presiden-

tial party in Florida. Ehrlichman told Ziegler the substance of his

telephone conversation with Agent Boggs. Ehrlichman also telephoned

Charles Colson, Special Counsel to the President, and discussed Hunt's

White House employment status.

Page

5.1 John Ehrlichman testimony, 6 SSC 2580 118

5.2 Charles Colson deposition, O'Brien LDNC] v.

McCord , August 30, 1972, 31-32 119
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6. During the evening of June 17, 1972 Assistant Attorney

General Petersen telephoned Attorney General Kleindienst and told

him that documentation relating to a White House consultant had

been found at the scene of the break- in at the DNC headquarters.

Page

6.1 Henry Petersen testimony, 9 SSC 3612-13 122
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7. On June 18, 1972 H. R. Haldeman, Chief of Staff to President

Nixon, who was at Key Biscayne, Florida with the Presidential party,

spoke by telephone with Jeb Magruder, who was in California. Haldeman

directed Magruder to return to Washington, D. C. to meet with Counsel

to the President John Dean, Haldeman's Special Assistant Gordon Strachan,

and FCRP Treasurer Hugh Sloan to learn what had happened and determine

the source of the money found in the possession of the persons arrested

at the DNC headquarters. By the following day, Magruder had returned

to Washington.

Page

7.1 Jeb Magruder testimony, 2 SSC 799 126

7.2 H. R. Haldeman testimony, 8 SSC 3039 127
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8. On June 18, 1972 John Ehrlichman spoke by telephone with

H. R. Haldetnan. They dlsciissed the break-in at the DNC headquarters,

the involvement of James McCord, and the fact of Hunt's name being

involved

.

Page
8.1 John Ehrlichman testimony, 6 SSC 2581 130
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9. At noon on June 18, 1972 Gordon Strachan telephoned

Haldeman's principal staff assistant, Lawrence Higby. Higby told

Strachan that Haldeman had spoken with Jeb Magruder about the

break-in and that John Ehrlichman was handling the entire matter.

Page
9.1 Gordon Strachan testimony, 6 SSC 2457. 132

9.2 H. R. Haldeman testimony, 8 SSC 3019 133
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10. At 7:32 a.m. on June 19, 1972 Attorney General Kleindienst

telephoned the Acting Director of the FBI L. Patrick Gray in Palm

Springs, California, and stated that Kleindienst wished to be briefed

on the investigation of the break-in at the DNC headquarters.

Kleindienst told Gray that the President wanted to talk to Kleindienst

about it that day or possibly the next day.

Page

10.1 L. Patrick Gray notes of telephone conversation,

June 19, 1972 (received from L. Patrick Gray) 136
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11. In the morning or early afternoon of June 19, 1972 Ehrlichman

told John Dean to look into the question of White House involvement in

the break- in at the DNC and to determine Howard Hunt's White House

employment status. Dean has testified that he then spoke to Charles

Colson regarding Colson's knowledge of the break-in and Hunt's status

and that Colson denied knowledge of the event, but expressed concern over

the contents of Hunt's safe. Dean has also testified that he spoke

to Gordon Liddy, who advised of his and Magruder's involvement in the

planning and execution of the break- in. Thereafter Ehrlichman

received a report from Dean that Dean had spoken to Liddy and to law

enforcement officials, that law enforcement officials were aware that

the matter went beyond the five persons who were apprehended, that

Liddy was involved, and that there was a further direct involvement

of the CRP.

Page

11.1 John Dean testimony, 3 SSC 932-3A 144

11.2 John Dean testimony, Watergate Grand Jury,

November 19, 1973, 48-50 (received from

Watergate Grand Jury) 147

11.3 John Ehrlichman testimony, 7 SSC 2821-22 150

11.4 John Ehrlichman testimony, 6 SSC 2582-83 152
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12. On June 19, 1972 the President telephoned Charles Colson from

Florida and spoke with him for approximately one hour ending shortly

before noon. The break-in at the DNC headquarters was discussed.

Page
12.1 Meetings and conversations between the President

and Charles Colson, June 19, 1972 (received from
White House) 156

12.2 Charles Colson draft statement prepared for

delivery to the SSC, September 1973, i, 6-8,

(received from SSC) 157
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13. On June 19, 1972 Howard Hunt went to the Executive Office

Building and reviewed the contents of his safe. He determined that

the contents included cables Hunt had fabricated indicating a rela-

tionship between the Kennedy Administration and the assassination of

Vietnamese President Diem, materials relating to Gemstone, James

McCord's electronic equipment, and other material. Hunt thereupon

informed Charles Colson's secretary, Joan Hall, that Hunt's safe

contained sensitive materials.

Page

13.1 E. Howard Hunt testimony, 9 SSC 3672, 3689 162
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14. During the afternoon of June 19, 1972 John Ehrlichman, Charles

Colson, John Dean, Bruce A. Kehrli, Staff Assistant to H. R. Haldeman,

and Ken Clawson, White House Deputy Director of Communications, met in

Ehrlichman 's office and discussed Howard Hunt's White House employment

status. Colson stated that Hunt should have been terminated as a White

House consultant as of March 31, 1972. Kehrli was asked to and did

bring Hunt's employment records to Ehrlichman 's office. These records

did not indicate that Hunt's consultant status had been terminated.

By memorandum dated June 19, 1972 Colson transmitted to Dean documents

relating to Hunt's status.

(By memorandum dated March 27, 1972 to Charles Colson, Hunt had

requested assistance in changing the annuity benefit option he had

selected upon retirement from the CIA. By memorandum dated March 30,

1972 to Kehrli, Richard Howard, Staff Assistant to Charles Colson, had

inquired respecting Hunt's situation. At the top of the original of

the Howard memorandum, there is a handwritten note: "Noble - Please

let me know on this w/o giving out any info, on the name of the fellow

we're trying to help. B." At the bottom of that memorandum there is a

handwritten note "OK - Drop as of April 1, 1972 BAK." On May 5, 1972

Hunt had written a letter on White House stationery to CIA General

Counsel Lawrence Houston, renewing his request respecting his benefit

option and stating that he had discussed the matter with the White

House legal staff.)

Page

14.1 John Ehrlichman log, June 19, 1972 (received
from SSC) 167
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14.2 John Dean testimony, 3 SSC 934-35 168

14.3 Memorandum from Charles Colson to John Dean, June 19,
1972, with attachments: memorandum from Richard Howard
to Bruce Kehrli, March 30, 1972; memorandum from Joau
Hall to Charles Colson, June 19, 1972. SSC Exhibit
No. 34-15, 3 SSC 1157-59 170

14.4 John Ehrlichman testimony, 6 SjC 2612 173

14.5 Charles Colson draft statement prepared for delivery to the
SSC, September 1973, 1, 2-4 (received from SSC) 174

14.6 Memorandum from E. Howard Hunt to Charles Colson
March 27, 1972, (received from SSC) 178

14.7 List of Presidential assistants and their staffs
(received from White House), 180

14.8 Copy of memorandum from Richard Howard to Bruce Kehrli,
March 30, 1972, with Cox-Buzhardt correspondence
regarding the memorandum (received from Watergate
Special Prosecution Force). 181

14.9 Original of memorandum from Richard Howard to Bruce
Kehrli, March 30, 1972, with handwritten notations
(received from White House) 184

14.10 Letter from E. Howard Hunt to Lawrence Houston, May 5,
1972 (received from CIA) 185

14.11 Jeb Magruder testimony, 2 SSC 791-93 186
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15. At the meeting specified in the preceding paragraph, John

Ehrlichman instructed that Howard Hunt's EOB safe should be opened in

the presence of John Dean, Bruce Kehrli and a Secret Service Agent,

and that Dean should take possession of the contents. Charles Colson

said that this should be done immediately. On the evening of June 19,

1972 at Kehrli 's request. Hunt's safe was forcibly opened in the

presence of a Secret Service Agent and a GSA representative. Kehrli

and Fred Fielding, Dean's assistant, arrived shortly thereafter.

Page

15.1 John Ehrlichman testimony, 6 SSC 2612-13 190

15.2 John Dean testimony, 3 SSC 93A 192

15.3 Bruce Kehrli deposition. Democratic National
Committee v. McCord , May 15, 1973, 6-9 193

15.4 Fred Fielding deposition. Democratic National
Committee v. McCord , May 15, 1973, 7-9, 197

15.5 Charles Colson draft statement prepared for
delivery to the SSC, September 1973, 1, 4
(received from SSC) 200
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16. Immediately before the meeting specified in paragraph 14, John

Dean asked Gordon Liddy to advise Howard Hunt that he should leave the

country. Liddy contacted Hunt and told him that "they" wanted Hunt to

get out of town. Dean states that he took this action on instructions

from Ehrlichman, and that Dean retracted his instruction shortly after

he gave it. Ehrlichman has denied that he gave such instructions.

Page
16 .

1

John Dean testimony , 3 SSC 934 204

16.2 E. Howard Hunt testimony, SSC Executive Session,
July 26, 1973, 210-12 205

16.3 E. Howard Hunt testimony, 9 SSC 3690 208

16.4 John Ehrlichman testimony, 7 SSC 2718-19 209

16.5 Transcript of tape recorded conversation between
Ken Clawson and John Ehrlichman, March or April
1973, SSC Exhibit No. 108, 7 SSC 3009 211

16.6 Transcript of tape recorded conversation between
Charles Colson and John Ehrlichman, April 17,

1973, SSC Exhibit No. 109, 7 SSC 3010-11 212

16.7 United States v. Mitchell indictment, March 1,

1974, 1, 7-8 214

16.8 Robert Bennett deposition. Democratic National
Committee v. McCord . April 19, 1973, 25, 29-32 217
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17. On the evening of June 19, 1972 John Mitchell met at his

apartment In Washington, D. C. with John Dean, Jeb Magruder, Robert

Mardlan and Fred LaRue and discussed the break-in at the DNC head-

quarters.

Page

17.1 John Mitchell testimony, 4 SSC 1622 '.224

17.2 Jeb Magruder testimony, 2 SSC 799-800 225

17.3 Robert Mardlan testimony, 6 SSC 2355 227

17.4 Fred LaRue testimony, 6 SSC 2303-04 228
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18. On June 19, 1972 Ronald Ziegler, the President's press

secretary, described the break-in at the DNC headquarters as "a

third-rate burglary attempt."

Page
18.1 Washington Post , June 20, 1972, Al , AA 232
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19. On June 20, 1972 at 9:00 a.m. H. R. Haldeman, John Ehrlich-

man and John Mitchell met to discuss the break-in at the DNC headquarters,

John Dean joined the meeting at 9:45 a.m. Attorney General Kleindienst

joined the meeting at 9:55 a.m. Later that day, Haldeman met with the

President for one hour and nineteen minutes (11:26 a.m. to 12:45 p.m.)

and the subjects discussed included Watergate. Haldeman 's notes of the

meeting reflect that that portion of their discussion dealt with

checking an EGB office for bugs, a "counter-attack," "PR offensive to

top this," and the need to "be on the attack — for diversion." When

a tape recording of the conversation was produced on Noveniber 26, 1973

in response to a subpoena by the Watergate Special Prosecutor, the

recording contained an eighteen and one-half minute buzzing sound that

obliterated the portion of the conversation reflected in the foregoing

segment of Haldeman' s notes.
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20. On June 20, 1972 Gordon Strachan met with H. R. Haldeman and

showed him a copy of a Political Matters Memorandum Strachan had sent

to Haldeman prior to April 4, 1972 concerning approval of a "sophisti-

cated intelligence system with a budget of $300,000." Haldeman

acknowledged to Strachan that he had read the political intelligence

item in the memorandum. Strachan also showed Haldeman political

intelligence reports referring to "Sedan Chair II" which had been

attached to the memorandum. Haldeman said he had not previously read

the attachment, and proceeded to read it. According to Strachan,

Haldeman directed him to destroy all of the documents. Haldeman has

testified that he could not recall giving Strachan any such instruction.
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21. Following his meeting with H.R. Haldeman, Gordon Strachan

shredded the Political Matters Memorandum regarding a sophisticated

intelligence gathering system that he had shown Haldeman. Strachan

also shredded other related documents, including a memorandum re-

garding Gordon Liddy, an April A, 1972 talking paper prepared by

Strachan for a meeting between Haldeman and John Mitchell, a memo-

randvrai from Jeb Magruder to Mitchell regarding Donald Segretti, and

Segretti's telephone number. After Strachan destroyed these docu-

ments, he told John Dean what documents he had destroyed. On July

1, 1972 Strachan, Haldeman and Lawrence Higby were part of a Presi-

dential party aboard Air Force One. Strachan has testified that during

the flight he reported to Haldeman that the job had been accomplished,

and Haldeman told him to reduce the number of copies made of future

Political Matters Memoranda from three to two. Haldeman has testified

that he does not recall receiving such a report.
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22. On June 20 or 21, 1972 Robert Mardian and Fred LaRue met in

LaRue's apartment with Gordon Liddy. Liddy told LaRue and Mardian

that he and Howard Hunt had developed the plans for entries into the

DNC and the McGovern presidential campaign offices; that he, Hunt and

others involved in the Watergate break-in had been previously involved

in operations of the White House, specifically an entry into the

offices of Daniel Ellsberg's psychiatrist; that Hunt had acted to

make ITT lobbyist Dita Beard unavailable as a witness at the Senate

Judiciary Committee hearings on the nomination of Richard Kleindienst

to be Attorney General; and that he had shredded all new, serialized

$100 bills in his possession and other evidence relating to the

Watergate break-in. Later that day Mardian and LaRue met with John

Mitchell and apprised him of their meeting with Liddy. Mitchell was

told of Liddy 's and Hunt's prior surreptitious entry into the office

of Daniel Ellsberg's psychiatrist and of Hunt's earlier activities

involving Dita Beard.
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23. Shortly after Hunt's involvement in the Watergate matter

became known, a White House telephone list bearing Howard Hunt's

name and phone extension was recalled and the list was re-issued,

deleting Hunt.
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24. On June 20, 1972 John Mitchell, the Campaign Director of CRP,

issued a prepared press statement. The statement denied any legal,

moral or ethical accountability on the part of CRP for the break-in

at the DNC headquarters

.
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25. On June 20, 1972 at 6:08 p.m. the President spoke by tele-

phone with John Mitchell. The President and Mitchell discussed the

break- in at the DNC headquarters. According to a dictabelt recording

made by the President on June 20, 1972 recollecting the events of

that day, Mitchell expressed to the President his regret that he had

not kept better control over the people at CRP.
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26. On June 21, 1972 shortly after 9:35 a.m. John Ehrlichman told

Acting FBI Director Gray that John Dean would be handling an inquiry

into Watergate for the White House and that Gray should call Dean and

work closely with him. Gray told Ehrlichman that the FBI was handling

the case as a "major special with all of our normal procedures in

effect." At 10:00 a.m. Gray telephoned Dean and arranged to meet

Dean at 11:30 a.m. in Gray's office. At the meeting they discussed

the sensitivity of the investigation, and Dean told Gray that Dean

would sit in on FBI interviews of White House staff members in his

official capacity as counsel to the President.
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27. On or about June 22, 1972 John Ehrlichman met with John

Dean and discussed the contents of Howard Hunt's safe and what to do

with certain politically sensitive documents.
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28. On June 22, 1972 FBI agents interviewed Charles Colson in the

EOB. John Dean was present. When the agents inquired about Howard

Hunt's office in the EOB, Dean told them either that he would have to

check out whether Hunt had an EOB office or that the request to see

Hunt's office would have to be checked out.
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29, On or about June 22, 1972 Acting FBI Director L. Patrick Gray

met with John Dean. Gray told Dean the FBI had discovered that a

$25,000 check drawn by Kenneth Dahlberg and four checks totalling

$89,000 drawn on a bank in Mexico City payable to Manuel Ogarrio had

been deposited in a Miami, Florida bank account of Bernard Barker,

one of the persons arrested on June 17, 1972 at the DNC headquarters

in the Watergate. Gray and Dean discussed the FBI's alternative

theories of the Watergate case, including the theory that the break-in

was a covert operation of the CIA. Either that same day or the following

morning Dean reported to Haldeman on his meeting with Gray, and

Haldeman in turn transmitted the essence of the report to the President.
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30. On June 22, 1972 the President held a press conference. He

was asked whether he had made an investigation to determine whether

there was a direct link between the people who bugged the DNC headquarters

and the White House. The President said:

Mr. Zlegler and also Mr. Mitchell, speaking for
the campaign committee, have responded to questions on
this in great detail. They have stated my position
and have also stated the facts accurately.

This kind of activity, as Mr. Ziegler has indi-
cated, has no place whatever in our electoral process,
or in our governmental process. And, as Mr. Ziegler
has stated, the White House has had no involvement
whatever in this particular incident.

As far as the matter now is concerned, it is

under investigation, as it should be by the proper
legal authorities, by the District of Columbia Police,
and by the FBI. I will not comment on those matters,
particularly since possible criminal charges are
involved

.
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31. On June 23, 1972 H. R. Haldeman met with the President and

informed the President of the communication John Dean had received from

Acting FBI Director Gray. The President directed Haldeman to meet with

CIA Director Richard Helms, Deputy CIA Director Vernon Walters and John

Ehrlichman. Haldeman has testified that the President told him to ascertain

whether there had been any CIA involvement in the Watergate affair and whether

the relationship between some of the Watergate participants and the

Bay of Pigs incident was a matter of concern to CIA. The President

directed Haldeman to discuss White House concern regarding possible disclosure

of covert CIA operations and operations of the White House Special Inves-

tigations Unit (the "Plumbers"), not related to Watergate, that had

been undertaken previously by some of the Watergate principals. The

President directed Haldeman to ask Walters to meet with Gray to express

these concerns and to coordinate with the FBI, so that the FBI's inves-

tigation would not be expanded into unrelated matters that could lead

to disclosure of the earlier activities of the Watergate principals.
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32. In the early afternoon of June 23, 1972 John Mitchell, Campaign

Director of CRP, met with Maurice Stans, Chairman of FCRP, in Mitchell's

office. They discussed the Dahlberg and the Mexican checks. Stans knew at

that time that these checks were campaign contributions that Hugh Sloan,

Treasurer of FCRP, had given to Gordon Liddy to be converted to cash.
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33. At approximately 1:30 p.m. on June 23, 1972 pursuant to the

President's prior directions, H. R. Haldeman, John Ehrlichman, CIA

Director Helms and Deputy CIA Director Walters met in Ehrlichman 's

office. Helms assured Haldeman and Ehrlichman that there was no CIA

involvement in the Watergate and that he had no concern from the CIA's

viewpoint regarding any possible connections of the Watergate per-

sonnel with the Bay of Pigs operation. Helms told Haldeman and

Ehrlichman that he had given this assurance directly to Acting FBI

Director Gray. Haldeman stated that the Watergate affair was creating

a lot of noise, that the investigation could lead to important people,

and that this could get worse. Haldeman expressed concern that an

FBI investigation in Mexico might uncover CIA activities or assets.

Haldeman stated that it was the President's wish that Walters call on

Gray and suggest to him that it was not advantageous to push the

inquiry, especially into Mexico. According to Ehrlichman, the Mexican

money or the Florida bank account was discussed as a specific example

of the kind of thing the President was evidently concerned about.

Following this meeting, Ehrlichman advised Walters that

John Dean was following the Watergate matter on behalf of the V'fhite

House.
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34. On June 23, 1972 at 1:35 p.m., Dean telephoned Gray and said

that Walters would be visiting Gray that afternoon. At 2:34 p.m. on

the same day Walters met with Gray and discussed the FBI investigation

of the break- in at the DNC headquarters. Walters stated that if the

FBI investigation were pursued into Mexico it might uncover some covert

CIA activities and that the matter should be tapered off with the five

men under arrest. Gray agreed to hold in abeyance the FBI interview of

Manuel Ogarrio. Gray has testified that the FBI continued its effort

to locate Kenneth Dahlberg. Gray reported to Dean the substance of his

conversations with Walters.

34.4 Vernon Walters memorandum for record. June 28,

1972, RSC Exhibit No. 129, 9 SSC 3815
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35. On June 23, 1972 at 3:00 p.m. Maurice Stans met at the CRP

offices with Kenneth Dahlberg who, at the request of Stans and Fred

LaRue, had flown to Washington that day for the meeting. LaRue and

Stans discussed the check drawn by Dahlberg, the money from which had

reached the bank account of Bernard Barker. At 5:00 p.m. on the same

day Dahlberg met with Stans, LaRue and Robert Mardian.
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36. On or before June 26, 1972 Walters determined that there were

no CIA sources or activities in Mexico that might be jeopardized by

FBI investigations of the Ogarrlo check in Mexico. On June 26, 1972

Walters met with John Dean and advised him that there was nothing in

any of the FBI investigations that could jeopardize or compromise in

any way CIA activities or sources in Mexico.
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37. On or about June 27, 1972 John Dean and Fred Fielding, his assistant,

delivered to FBI agents a portion of the materials from Howard Hunt's safe.

The materials given to the FBI agents included top secret diplomatic dis-

patches relating to Vietnam. The portion withheld from the FBI agents

Included fabricated diplomatic cables purporting to show the involvement

of the Kennedy administration in the fall of the Diem regime in Vietnam,

memoranda concerning the Plumbers unit, a file relating to an investiga-

tion Hunt had conducted for Charles Colson at Chappaquldick, and two note-

books and a pop-up address book.
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38. On June 26 or 27, 1972 Dean met with Walters and asked if there

was any way the CIA could provide the ball money or pay the salaries of

the persons arrested in connection with the break-in at the DNC head-

quarters. Walters said the CIA would do so only on a direct order from

the President. According to Dean, his proposal to the CIA had previously

been approved by John Ehrlichman. Dean also has testified that he

reported to Ehrlichman regarding Walters' negative position on the

proposal, and that he was asked by Ehrlichman to push Walters a little

harder. Ehrlichman has denied receiving these reports from Dean. On

June 28, 1972 at 10:45 a.m. Dean met with Ehrlichman. At 11:30 a.m.

Dean telephoned Walters and asked Walters to see him in his EOB office.

At this meeting Walters and Dean discussed the Dahlberg check and the

Mexican checks , and Dean again asked whether the CIA could do anything

to stop the FBI investigation of these checks. Walters said there

was nothing his Agency could do.
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39. On the morning of June 27, 1972 Gray met with Mark Felt and

Charles Bates of the FBI to receive a briefing on the latest Watergate

break-in developments. During that briefing Dean telephoned Gray.

Gray has testified that in the ensuing conversation he told Dean that

if Dahlberg continued to evade the FBI, Dahlberg would be called before

a grand jury. Gray also has testified that he asserted to Dean the

Importance of an aggressive FBI investigation to determine the motive

and identity of all persons involved.

On June 27, 1972 CIA Director Helms received a memorandum from

the Chief of the Western Hemisphere Division of the CIA stating that

there were no CIA traces on Manuel Ogarrio and that the CIA's last con-

tact with a person named Kenneth Dahlberg occurred in 1961 and concerned

the manufacturing of a hearing aid for a high level Peruvian. Later

that day. Helms told Gray that the CIA had no interest in Ogarrio.

Helms confirmed with Gray their plan to meet the following day.
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40. On June 28, 1972 at 10:25 a.m. Dean telephoned L. Patrick Gray

about rumors of leaks from the FBI, the material from Hunt's safe, a

slowdown in the investigation, and the tracing of the Mexican money.

According to Gray, he may have told Dean during this conversation of

the meeting he had scheduled with Helms for 2:30 p.m. that day. At

10:45 a.m. Dean met with John Ehrlichman. At 10:55 a.m. Ehrlichman

telephoned Gray. Gray has testified that when he returned the call

at 11:17 a.m., Ehrlichman said, "Cancel your meeting with Helms and

Walters today; it is not necessary." At 11:23 a.m. Gray called Helms

to cancel their meeting. Helms asked Gray to call off interviews which

the FBI had scheduled with two CIA employees. (In July 1971, pursuant

to a request from Ehrlichman to Deputy CIA Director Robert Cushman,

the two CIA employees had provided Howard Hunt with disguises , hidden

cameras, and other material for use in domestic clandestine operations.

In requesting CIA assistance for Htmt, Ehrlichman had told Cushman

that Hunt "has been asked by the President to do some special consulting

work on security problems.")
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41. On June 28, 1972 Helms wrote a memorandum to Walters stating

the substance of Helms' conversation vd.th Gray. Helms stated the CIA

still adhered to its request that the FBI confine its investigation

to the persons already arrested or directly under suspicion and that

the FBI not expand its investigation into other areas which might

eventually run afoul of CIA operations.
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42. On June 28, 1972 Gray directed that the FBI interview Manuel

Ogarrlo and continue its efforts to locate and interview Kenneth

Dahlberg. On that evening John Dean telephoned Gray at home and urged

that, for national security reasons or because of CIA interest, efforts

to interview Ogarrio and Dahlberg be held up. Gray thereafter cancelled

the interviews.
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43. On June 28, 1972 FBI agents met with Gordon Llddy, in the

presence of FCRP attorney Kenneth Parkinson, to question Liddy regarding

the break- in at the DNC headquarters. When Liddy declined to answer

the agents' questions, he was discharged by FCRP Chairman Maurice

Stans.
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44. On or about June 28, 1972 John Dean was Informed that the FBI was

attempting to interview Kathleen Chenow, the secretary of David Young and

Egil Krogh in the White House Special Investigations Unit (the "Plumbers")

(The number of a telephone billed to Chenow at her home address but

located in the EOB was contained in a personal book of telephone numbers

of Eugenio Martinez and in an address book of Bernard Barker found in

the Watergate hotel room that had been occupied by certain of the men

arrested in the DNC headquarters.) Dean has testified that he informed

John Ehrlichman of problems connected with Chenow 's interview and

Ehrlichman agreed that before her FBI interview Chenow should be briefed

not to disclose the activities of Howard Hunt and Gordon Liddy while at

the White House. On June 28, 1972 Dean telephoned Acting FBI Director

Gray and requested that Chenow' s interview be temporarily held up for

reasons of national security. Gray agreed to the request.
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45. On June 28, 1972 Gray met with John Ehrlichman and John Dean.

At this meeting Gray was given two folders containing documents which

he was told had been retrieved from Howard Hunt's safe and had not

been delivered to FBI agents when the remainder of the contents of

the safe was delivered on June 27, 1972. Gray was told that these

documents were politically sensitive, were unrelated to Watergate,

and should never be made public. Dean did not deliver to Gray the

two notebooks and pop-up address book that had been found in Hunt's

safe; Dean has related that he discovered these items in a file folder

in his office in late January 1973, at which time he shredded the

notebooks and discarded the address book.
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46. On June 30, 1972 the President met with H. R. Haldeman and

John Mitchell. A portion of their discussion related to the Water-

gate break-in.
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47. On July 2, 1972 Fred Fielding, staff assistant to John Dean,

flew to England, where Kathleen Chenow was vacationing, to bring Chenow

back to Washington. On or about July 3, 1972 Chenow discussed her

forthcoming FBI interview with Fielding and Plumbers Unit member David

Young. Dean and Fielding were present when the FBI interviewed Chenow.
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A8. On July 5, 1972 at 5:54 p.m. Acting FBI Director Gray phoned

Deputy CIA Director Walters and stated that, unless the CIA provided

by the following morning a written rather than the verbal request to

refrain from interviewing Manuel Ogarrio and Kenneth Dahlberg, the

FBI would go forward with those interviews. At 10:05 a.m. on July 6,

1972 Walters met with Gray and furnished Gray a memorandum indicating

that the CIA had no interest in Ogarrio or Dahlberg. Gray then ordered

that Ogarrio and Dahlberg be interviewed. At 10:51 a.m. Gray called

Clark MacGregor, Campaign Director of CRP, who was with the President

at San Clemente, California. Gray has testified that he asked MacGregor

to tell the President that Gray and Walters were uneasy and concerned

about the confusion during the past two weeks in determining whether

the CIA had any interest in people whom the FBI wished to interview

in connection with the Watergate investigation. Gray also has testified

that he asked MacGregor to tell the President that Gray felt that people

on the White House staff were careless and indifferent in their use of

the CIA and FBI, that this activity was injurious to the CIA and the

FBI, and that these White House staff people were wounding the President.

MacGregor has denied both receiving this call and the substance of it as

related by Gray, but has testified to receiving a call from Gray on

another subject the previous evening or possibly that morning. (By

letter of July 25, 1973 to Archibald Cox, J. Fred Buzhardt stated that

the President's logs do not show any conversations or meetings between

the President and Clark MacGregor on July 6, 1972. The President's

log for that date shows meetings between the President and MacGregor
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from 10:40 a.m. to 12:12 p.m., Pacific time.) At 11:28 a.m. the President

telephoned Gray. Gray told the President that he and Walters felt that

people on the President's staff were trying to mortally votind the Presi-

dent by using the CIA and the FBI. The President responded by instructing

Gray to continue to press ahead with the investigation.
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A9. In July 1972 Dean obtained from Gray various interview and

investigative reports of the FBI investigation of the break-in at the

DNC headquarters. Dean has testified that he showed these reports to

the attorneys for CRP and to CRP officials. Previously Dean had

asked Attorney General Kleindienst for access to FBI Interview

reports and Attorney General Kleindienst had refused his request.
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50. On or about Friday July 28, 1972 a grand jury subpoena was

served on Maurice Stans, Chairman of FCRP, to testify in connection

with the investigation of the break-in at the DNC headquarters about

his knowledge of the purpose for which campaign funds were spent.

The President requested that John Ehrlichman determine if Stans

could testify by deposition instead of being subjected to a personal

appearance before the grand jury. John Dean called Henry Petersen,

Assistant Attorney General in charge of the Criminal Division, and

requested that Stans' testimony be taken at the offices of the

Department of Justice rather than before the grand jury. Petersen

had previously agreed to this arrangement in the case of testimony

by members of the White House staff. Petersen told Dean that this

procedure could not be used for Stans, and Dean reported that response

to Ehrlichman. On Saturday, July 29, 1972 Ehrlichman called Petersen

and requested that Stans not be compelled to appear before the grand

jury. Ehrlichman accused the prosecutors of harassing Stans. On

Sunday, July 30, 1972 Ehrlichman called Attorney General Kleindienst.

Ehrlichman reported that Petersen had refused to follow his instructions,

The next day Kleindienst, Petersen and Assistant United States Attorney

Earl Silbert met in Petersen's office. They agreed that Stans would

be questioned under oath at the Department of Justice and not before

the grand jury. On August 2, 1972 Stans was questioned in Petersen's

conference room. According to Stans, in August the President called

Stans and told him that he appreciated the sacrifice that Stans was
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making In not answering questions for the press and hoped that he could

continue to take it.
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51. John Ehrlichman has testified that on July 31, 1972 Ehrllchman,

John Dean and Attorney General Klelndlenst met and discussed whether

Jeb Magruder was Involved In the break-In at the DNC and that shortly

thereafter Ehrllchman discussed the meeting with the President.

Klelndlenst has testified he does not recall the meeting. In August,

1972, after Magruder 's testimony before the grand jury Investigating

the break-In at the DNC headquarters. Dean called Assistant Attorney

General Henry Petersen to find out how Magruder had done when testi-

fying. Petersen called Assistant United States Attorney Sllbert and

dlsciossed Magruder' s testimony. Petersen has testified that he told

Dean that while Magruder was a very articulate young man, nobody

believed Magruder 's story that he did not know the purposes for which

campaign funds had been spent.
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52. At the end of August 1972 John Ehrllchman met with the

President and discussed what public statements the President shovild

make about the White House and CRP Involvement in the June 17th break-

in. The President decided that he would state that there was no in-

volvement of present White House employees. On August 29, 1972 in

a press conference the President stated that John Dean, under the

President's direction, had conducted a complete investigation of all

leads that might involve any present members of the White House

staff or anybody in the Government. The President said, "I can say

categorically that his investigation Indicates that no one in the

White House staff, no one in this Administration, presently employed,

was Involved in this very bizarre incident." John Dean has denied

conducting that investigation. The President also stated that the

FBI and the Department of Justice had had the total cooperation of

the White House and that CRP was continuing its investigation.
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53. On September 15, 1972 the President met with H. R. Haldeman and

John Dean. Certain subjects were discussed in the course of the

September 15, 1972 meeting:

Transcript Page
Filing of indictment against seven
Watergate defendants 4-6

Manner in which Dean has handled
Watergate matter 17

Human frailties and bitterness
between Finance Committee and
Political Committee 20-21

Governmental power and political
opponents 21-25 , 35-36

White House and Watergate
matter 32-33
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54. On October 5, 1972 the President held a press conference.

He stated that the FBI had conducted an intensive investigation of

Watergate because "I wanted to be sure that no member of the White

House staff and no man or woman in a position of major responsibility

in the Committee for Re-Election had anything to do with this kind

of reprehensible activity."
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55. On December 15, 1972 John Ehrlichman met with CIA Director

Richard Helms, William Colby of the CIA, and John Dean. They discussed

answers to questions posed by Assistant Attorney General Henry Petersen

and Assistant U. S. Attorney Earl Silbert. Colby had disclosed on

November 27 , 1972 to the Federal prosecutors that Ehrlichman was the

person who had requested CIA assistance for Howard Hunt in 1971. They

also discussed the materials turned over by the CIA to the Justice

Department on October 24, 1972.
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56. On January 8, 1973 former CIA Deputy Director Cushman sent a

memorandxim to John Ehrlichman identifying as the person who requested

CIA assistance for Howard Hunt in 1971 one of the following: Ehrlichman,

Charles Colson or John Dean. On January 10, 1973 after discussions

with Ehrlichman and Dean, Cushman changed the memorandum to state that

he did not recall the identity of the White House person who requested

assistance for Hunt.
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57. Early in 1973 John Dean met with Assistant Attorney General

Petersen. Petersen showed Dean documents delivered by the CIA to the

Department of Justice, including copies o£ the photographs connecting

Howard Hunt and Gordon Liddy with Dr. Fielding's office. On a second

occasion prior to February 9, 1973 Dean met with Petersen and discussed

what the Department of Justice would do if requested by the CIA to

return materials. Petersen told him that an indication that the

materials had been sent back to the CIA would have to be made in the

Department's files.
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58. On February 9, 1973 Dean called CIA Director James Schleslnger.

Dean suggested that the CIA request the Department o£ Justice to return

a package of materials that had been sent to the Department of Justice

in connection with the Watergate investigation. Deputy CIA Director

Walters contacted Dean on February 21, 1973 and refused Dean's request.
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1. On June 17, 1972 shortly after 2:00 a.m. five persons, including

James McCord, a security consultant for the Committee for the Re-election

of the President (CRP) , were arrested in the Watergate headquarters of

the Democratic National Committee (DNC). Immediately after the arrests,

Howard Hunt and Gordon Liddy left the Watergate Hotel. Hunt took with him

a briefcase belonging to McCord that contained electronic equipment, went

to his office in the Executive Office Building (EOB) , and withdrew from a

safe located in his EOB office $10,000 previously provided to him by Liddy

for use in case there was a mishap. Hunt placed McCord 's briefcase in

the safe. In the early morning hours, he delivered the money to an attorney

on behalf of the five persons arrested at the DNC headquarters.
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1.1 PAUL LEEPER TESTIMONY, MAY 17, 1973, 1 SSC 96, 105-06

96

Sergeant Leeper. In the area of the Watergate romplex, the White
House area.

Mr. Dash. Was that your position on June 17, 1972?

Sergeant Leeper. Yes, sir. We were working that area.

Mr. D.\SH. Now, Sergeant, is the dress that you are presently

wearing at this committee hearing the t\-pe of dress that you usually

wear in your vocation?

Sergeant Leeper. No, sir.

Mr. D.vsH. What is your usual dress?

Sergeant Leeper. W'ell, we vary it from anything from old Army
shirts, golf jackets, golf hats, casual clothes. I had a pair, on the night

in question, a pair of blue slacks on, a blue jacket with a university

written across the front of it, and a golf cap.

Mr. D.iSH. And in the police automobile that you use, is this a

marked automobile or unmarked?
Sergeant Leeper. No, sir, it is unmarked.
MrrD.^SH. Was that the kind of automobile that j-ou were in on

June 17, 1972?
Sergeant Leeper. Yes, sir.

Mr. Dash. Thank you.

Now, can we first have chart 5. While they are getting the chart,

Sergeant, can you tell us did there come a time sometime early in the

morning of or of June 17 or late in the evening, whatever time it

L

occurrecl of June 16, that you received a call to come to the vicinity

of the Watergate comple.x m Washington, D.C.?

Sergeant Leeper. Yes, sir.

Mr. Dash. What was the nature of that call?

Sergeant Leeper. Well, the call came out about 0152 hours on the

morning of the 17th, Saturday, and the call originally came out for

any scout car, which would be a marked car vehicle in the Police

Department and official in it to respond to the Watergate, 2600

Virginia Avenue, to assist a special officer, the official vehicle would

be °a sergeant, lieutenant, or a captain's cruiser. These would be

marked vehicles. No one answered that, and the dispatcher, the police

dispatcher came over the air and asked if there was any TAG unit

in the area.

Senator Baker. Any what?
Sergeant Leeper. They refer to us as casual clothes, tactical squads

and they have other squads.

Senator Baker. TAG unit.

^Ir. Dash. Authority for tactical unit.

Sergeant Leeper. Tactical unit. Yes, sir, and at this time I was

working in cruiser 727, which is an unmarked police vehicle with

Officer ^ohn Barrett and Officer Gurl Shoffier.

Mr. Dash. \Miere were you located when you received that call".

Sergeant I.eeper. We were in the area of about K and ."^Oth,

Washington, D.G.
Mr. Dash. How close was it to the Watergate complex?

Sergeant [..eeper. Approxiniately a minute and a half. 2 minutes

aw.'iv.

^ir. Dash. If you can sot- the iliart which is on the easel, and if

not. can voii go to it. do you rcrognize the pliotograph that appears

on that ea^i'i?

Ser<re:uit Li:epek. Vc>. sir; it is of the Watergate c.)iiiple\.
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1.1 PAUL LEEPER TESTIMONY, MAY 17, 1973^ 1 SSC 96^ 105-06

105

Senator Baker. Just one second. Just a second, I do not mean to
unduly interrupt counsel, but just so I can keep the continuity in
my mind, that man across the street was in the Howard Johnson?

Sergeant Leeper. That is correct.
Senator Baker. Where?
Sergeant Leeper. He was out on the balcony. I did not see him,

Senator. It was just called to my attention by Officer Shoffler.
Senator Baker. But you knew he was watching you?
Sergeant Leeper. Yes, sir.

Senator Baker, How long did he watch?
Sergeant Leeper. I do not know, sir. I did not even look over.

I just

Senator B.a.ker. You had your guns out?
Sergeant Leeper. I did not have my gun out but Officer Shoffler

had his weapon out.

Senator Baker. And you were on the floor of the DNC, the Demo-
cratic National Committee?

Sergeant Leeper. Yes, sir.

Senator Baker. The balcony outside?
Sergeant Leeper. Well, it is referred to as the terrace.
Senator Baker. "Who was that fellow?
Sergeant Leeper. It was later found to be James Baldwin.
Senator Baker. Do you know how long Baldwin watched?
Sergeant Leeper. I think from the time we pulled up in front here,

sir.

Mr. Dash. All right. Then, what did you do? Did you leave the
terrace at that time?
Sergeant Leeper. Yes, sir, we responded back in the area of the

hallway and we met up again with Officer Barrett down to this area,
checking the offices that were open as we came down the hallway, and
we came into this room here through a glass door, Officer Barrett was
the first man followed by myself and Officer Shoffler. Officer Barrett
responded uj) to this area here and I started into this little secretarial
cubicle here, Officer Shoffler was somewhere in this area and at this
point I heard Officer Barrett yell; "Hold it, come out."
Mr. Dash. WTiere was that voice coming from?
Sergeant Leeper. Officer Barrett?
Mr. Dash. Yes; where was that voice coming from?
Sergeant Leeper. Right in this area here, Officer Barrett was right

in this area. At this time I responded back out of the cubicle into this
cubicle, jumped up on the desk, drawing my weapon and when I
looked over this glass partition there were five men standing in front of
a ilesk with their hands either raised above their heads or at least
.shoulder high wearing blue surgical gloves.

Mr. Dash. What, if anything, did you see them doing at the time
tliat their liantls were up when you had your gtins out on them?
Sergeant Leeper. Some of the gentlemen, sir, had tried to remove

the gl()\ es hy using, you ki\o\v, taking one haml and trying to throw it

off with the othor.

-Mr. Dash. Did ^ou notiic aiiv kind of ecjuipinent or puraphernalia
in and aroiinil where you foumi the men?

Sorgennt Leepeii. Yes. >ir. One of the men Ii.id, was carrying an
a.w.o.l. bag. an oMMiiighl bug, seinilarge brown has: with his coat
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1.1 PAUL LEEPER TESTIMONY MAY 17, 2972, 1 SSC 96^ 205-06

106

(imped over it contained various items, cameras, bulbs, clamps for

clamping the cameras to tlie desk, walkie-talkies, things of this sort.

Mr. Dash. Now, just going tlown towanl the comer there from
that room where you apprehended the men, the comer toward the
bottom right comer, go all the way down to the large office ia the
comer there.

Sergeant Leeper. Right in here, sir.

Mr. Dash. No; the large office in the comer, the ver}- edge, whose
office is that?

Sergeant Leeper. That is the office of the chairman at that time
of the Democratic Party was LawTence F. O'Brien.

Mr. Dash. And was there entrance to that office from or access to

it from where you found the men you apprehended?
Sergeant Leeper. Yes, sir. As you can see by the chart, sir. you

had access to that office.

Mr. Dash. And ne.\t to that office, to the left, whose office was that?
Sergeant Leeper. That is the deputy chairman, sir, Stanley L. Gray.
Mr. Dash. Now, 30U at that point, what did you do with the men

he apprehended at that point?
Sergeant Leeper. We ordered them out from behind the desk and

lined them up along the wall, facing the wall, hands on the wall, feet

spread apart, and at that time I informed them who we were, they
were under arrest for burglary and advised them of their riglits and at

. that time, I directed Officer Barrett to begin a systematic search of

each man.
Mr. Dash. Did you notice anything unusual about these men when

you arrested them, the way they were dressed?
Sergeant Leeper. They were well drcsseil, sir, in either suits, sport

coats and ties.

Mr. Dash. Now. do you know the names of those people, did they
give their names at that time to you?

Sergeant Leeper. At that time, no, sir.

Mr. Dash. Did they give any names to you?
Sergeant Leeper. Later, when they were booked in the precinct,

taken to headquarters, 2301 L -Street, the}- gave us names which later

proved to be false names, aliases,

yir. Dash, Did you later find out who thej' were?
Sergeant Leeper, Yes, sir.

Mr. Dash, Could you name the persons who you arrested in that
location by the names that later found out who they were to be?

Sergeant Leeper. Frank Sturgis, Bemartl L, Barker, -James
McCord, Eugenio Mart'uiez, and I think it was Virgilio Gonzales.

Senator Ervin, Virgilio Gonzales?
Sergeant Leeper, I believe that is the way he pronounces his name.
Mr. Dash, Did you accompany them tlowii to the station house?
Sergeant I.elper, Yes, sir, we sent three of them down in a patrol

wagon, one was transported, I think Mr, McCord. was transportetl

in S'-l scout and I transported Mr. Barker in the old cIothe> TAC
unit, the uniuarkcil cruiser.

.Mr, l^ASH, .Vt a later time did you (;onu^ back and make any search

of any room in the Watergate coiuplex','

Sorgeniit Lr.Ki'ER. 1 came 1>iiik to the Wat.Mirale cotiiple.K but the

-(•arch was in.iilc 1)\ the Mol>ile ('rime I'nit. .Vt the time we could
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1.2 JAMES McCORD TESTIMONY, MAY 18^ 197Z, 1 SSC 126

126

Mr. ^^cCoRD. I received on retirement in August 1970 the Dis-
tinguished Service Award for outstanding performance of duty with
CIA. I received some others.

Mr. Dash. Now, prior to your aiTest, indictment, and conviction
relating to the Watergate incident, were j'ou ever arrested, charged
with a crime, or the subject of anv complaint or disciplinary pro-
ceeding in your life?

Mr. McCoRO. I have had traffic violations in the Washington
area; yes, sii

.

Mr. D.\SH. Is that all?

Were you an emploj'ee of the Committee To Re-Elect the President?
Mr. McCoRD. Yes.
Mr. Dash. What position did you hold and what were your duties?

Mr. McCoRD. I came aboard first as a security consultant part
time in September of 1971.

Mr. Dash. By the way, how did you get that job?
Mr. McCoRD. I was introduced initially by Mr. John Caulfield

and Mr. Odle, the Director of Administration who testified yesterday,
and based on that interview was employed part time and then full

time in January, the first of January 1972.

Mr. Dash. Now. what were vour duties in that position as security

chief?

Mr. McCoRD. The duties were essentially the function of the
protection of the property and the lives of the personnel of the com-
smittee in that facility there and subsequently in the facility at Miami,
JFla., that the committee and some of the White House staff would
occupy during the Republican Convention in August of 1972. The
duties were primarily those of physical security protection of per-

sonnel security, some document security, and some protective work
for the family of John Mitchell.

Mr. Dash. Now, were those duties, and that assignment that you
have just described under whose direction did you work?

Mr. McCoRD. Primarily under the direction of Mr. Robert Odle
who was my immediate supervisor in the committee. The responsi-

bility with Mr. Mitchell and his family, I received directions from
him, from Mrs. Mitchell, from Robert Odle and Mr. Ldddy.

Mr. Dash. Did there come a time when jou worked under the

direction of Gordon Liddy?
Mr. McCoRD. Yes, I did.

Mr. Dash. Wliat was Mr. Liddy's position at that time?

Mr. McCoRD. He was at first from December until about March
19—December 1971 to about March 1972—general counsel for the

Committee To Re-Elect the President. Thereafter he was—occupied

the same position mth the finance committee for the reelection of the

President.

Mr. Dash. When did this arrangement begin or, in which capacity

did you work under his direction, Mr. McCord, with Mr. Liddy?
Mr. McCoRD. The first discussions of the airangements began some-

time in January 1972. Early January.

Mr. Dash. Could j'ou briefly state for the committee, Mr. McCord.
what it was that Mr. Liddy wanted you to do?

Mr. McCoRD. I can give a bit of a background if you want that.

When he first came aboard the committee in December 1971 he began

to—we struck up an acquaintance, we had had a contact on it, and
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7.3 E. HOWARD HUNT TESTIMONY, SEPTEMBER 24, 1972, 9 SSC 3688-89

3688

Mr. Dash. All right now, Mr. Hunt, with regard to the Democrat
Convention in Miami, did you give any assignments to Mr. Barker?
Mr. Htint. I did.

Mr. Dash. And what, if any, assignment did you give Mr. Barker?
Mr. Hunt. We are speaking now only of the Democratic Convention.
Mr. Dash. Democratic.
Mr. HuN'T. Mr. Barker's principal assignment was to develop a net-

work of informants along the Miami Beach hotel complex who could
report to us concerning campaign developments, convention develop-
ments, policies of individual Democratic candidates.
Mr. Dash. Did he also have an assignment to procure a houseboat

as a base for electronic surveillance ?

Mr. HtTNT. Yes.
Mr. Dash. And did he also have an assignment to recriiit some per-

sons who might be disreputable looking young men, hippies, to pose as
McGovem supporters?
Mr. Hunt. Yes.
Mr. Dash. Wliat were they supposed to do ?

Mr. Hunt. They were supposed to demonstrate in front of the Doral
Hotel some evening and behave outrageously to bring discredit upon
the bulk of the useful McGovem supporters.
Mr. Dash. Now, Mr. Hunt, I think you, in fact, did participate in the

break-in of the Democratic National Committee headquarters at the
Watergate on or about May 27, 1972, is that not true ?

Mr. Hunt. I do not know if the word "participate" embraces it

Mr. Dash. You did not make an entry yourself ?

Mr. Hunt. No, sir. I participated in it.

Mr. Dash. And is it not true that you recruited Mr. Barker to bring
up the team of Cuban-Americans to assist in this plan ?

Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. And is it true that it was his job to engage in photograph-
ing Democratic Party documents?
Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. Now, it is tnie, is it not, that you also participated in the
second break-in, using the "participating" as you indicated before
that you definitely did not break in the Democratic National Commit-
tee headquarters on June 18, 1972 ?

Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. Where were you situated when the entry team was
arrested ?

Mr. Hunt. In room 214 of the Watergate Hotel, which is another
building.

Mr. Dash. What did you do immediately after you were made aware
that an arrest had taken place ?

Mr. Huxt. I closed up Mr. McCord's briefcase, which contained elec-
tronic eouipment, and with Mr. Liddv, we left the promises. I drove
to the ^\liite House, where I inserted the briefcase belonginjr to Mr.
McCord, into my two-drawer safe. I went—I believe I called Mr.
Douglas Caddv's apartment, he being an attorney.

Jrr. Dash. Who is Mr. Caddy ?

Mr. Hunt. Mr. Douglas Caddy, an attorney and a former employee
of the ^Nfullon Co., and asked him if he could receive me at that early
hour of the morning.
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Mr. Dash. Did you take :. ny money out of the safe ?

Mr. HuxT. Yes, sir, I did.

Ml-. D.\SH. How much ?

Mr. Hunt. I took out $10,000.

Mr. D.\SH. "VAHicrc did you get that money ?

Mv. HuxT. That was contingency money that had been provided me
by Mr. Liddy.
Mr. D.ASH. Contingency just in case there was this kind of trouble?

Mr. HuxT. Yes, sir; in case there was a mishap.
Mr. Dash. "What did you do with that money ?

Mr. HcxT. I took it during the course of the early morning to Mr.
Caddy's apartment and gave it to him on behalf of the five men who
had been arrested.

Mr. Dash. Did you m.ake an analj-sis or review of the contents of
your safe at that time or a later time ?

ilr. HuxT. No, sir ; not at that time.

Mr. Dash. When did you, if you did ?

Mr. HuxT. Excuse me.
^Ir. Dash. Mr. Hunt, this mijrht help you. Do you recall returning

to vour office at the EOB and looking through the contents of your
safe ?

'SIt. Huxt. Yes, sir.

^fr. Dash. And do you recall that that was on or about June 19,

1972?
Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. Just very brieflv. can you describe the contents of your
safe at that time, what j-ou had in there ?

Mr. Huxt. "Well, there was a great deal of material, Mr. Dash.
y\r. Dash. Just by category.

Mr. Huxt. There were the fabricated Vietnamese cables that I had
shown to Mr. Colson, Mr. Conein, and Mr. Lambert. There was mate-

rial relating to Gemstone; there were transcripts of my conversations

with Mr. Clifton De Motte, for example. There was a very substantial

amount of material, part of which was shown me at the time of dis-

covery by tiie I'.S. attorney—perhaps I am not being responsive.

Mr. Dash. Yes, you are being responsive. Did it also include the

briefcase which included Mr. McCord's electronic equipment?
Mr. Huxt. Oh, yes ; that was there.

Mr. Dash. Now, did you inform anyone on that day of the contents

of your safe?

Mr. Huxt. I did.

Mr. Dash, ^^r]\o was that?
Mr. Hunt. Mr. Colson's secretary.

Mr. Dash. "What is her name?
Mr. Huxt. Her name was Mrs. Joan Hall.
Mr. Dash. Did you characterize or say anything about the contents?

Mr. Huxt. Yes, sir ; I did.

Mr. Dash. "What did you say?
^fr. Huxt. Before I left the "White House for the last time, I stopped

by Mr. Colson's office, not to see him but simply to inform Mrs. Hall,
whom I knew held tlic combination to mj- safe, that it contained sensi-

tive material. I simply said to iicr. "I just want you to know that that

safe is loaded."
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2. At the time of the arrests at the Watergate headquarters of the

DNC, electronic surveillance and photographic equipment and approximately

$1,500 in cash were found in the possession of the persons arrested. A

subsequent search of rooms in the Watergate Hotel that had been rented

under alias names used by certain of the persons arrested produced a

directory containing a White House telephone number for Howard Hunt, a

check drawn by E. Howard Hunt, and 32 sequentially numbered $100 bills.

(These bills had been received from a Florida bank into which Barker

had deposited five checks contributed to the President's re-election

campaign. Four of these checks totalling $89,000 had been drawn on a

Mexican bank payable to Manuel Ogarrio, a Mexican lawyer. The fifth

check totalling $25,000 had been drawn by Kenneth Dahlberg. These

checks had been delivered to Gordon Liddy by FCRP Treasurer Hugh Sloan

to be converted into cash.)
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Sergeant Leeper. In the area of the Watergate complex, the White
House area.

Mr. Dash. Was that your position on June 17, 1972?
Sergeant Leeper. Yes, sir. We were working that area.
Mr. Dash. Now, Sergeant, is the dress that you are presently

wearing at this committee hearing the type of dress that you usually
wear in your vocation?

Sergeant Leeper. No, sir.

Mr. Dash. What is your usual dress?
Sergeant Leeper. Well, we vary it from an3-thing from old Arm}'

shirts, golf jackets, golf hats, casual clothes. I h'ad a pair, on the night
in question, a pair of blue slacks on, a blue jacket with a university
written across the front of it, and a golf cap.

Mr. Dash. And in the police automobile that you use, is this a
marked automobile or unmarked?

Sergeant Leeper. No, sir, it is unmarked.
Mr. Dash. Was that the kind of automobile that 3'ou were in on

June 17, 1972?
Sergeant Leeper. Yes, sir.

Mr. Dash. Thank 3-ou.

Now, can we first have chart 5. While they are getting the chart,
Sergeant, can you tell us did there come a time sometime early in the
morning of or of June 17 or late in the evening, whatever time it

occurred of June 16, that you received a call to come to the vicinity
of the Watergate complex in Washington, D.C.?

Sergeant Leeper. Yes, sir.

Mr. Dash. What was the nature of that call?

Sergeant Leeper. Well, the call came out about 0152 hours on the
morning of the 17th, Saturday, and the call originally came out for
any scout car, which would be a marked car vehicle in the Police
Department and official in it to respond to the Watergate, 2600
Virginia Avenue, to assist a special officer, the official vehicle would
be a sergeant, lieutenant, or a captain's cruiser. These would be
marked vehicles. No one answered that, antl the dispatcher, the police
dispatcher came over the air and asked if there was any TAG unit
in the area.

Senator Baker. Any what?
Sergeant Leeper. They refer to us as casual clothes, tactical squads

and they have other squads.
Senator Baker. TAC unit.

Mr. Dash. Authority for tactical unit.
Sergeant Leeper. Tactical unit. Yes, sir, and at this time I was

working in cruiser 727, which is an unmarked police vehicle with
Officer John Burrett and Officer Carl Shoffier.

Mr. Dash. WTiere were you located when you received that call?
Sergeant Leeper. We were in the area of about K and .•^Oth.

Washington, D.C
Mr. Dash. How close was it to the Watergate complex?
Sergeant Leeper. Appro.ximately a minute and a half. 2 minutes

away.
Mr. Dash. If you can see the chart which is on the easel, and if

not. can you go to it, do you recosmize the plioto^raph that appears
on that easel?

Sergeant Leeper. Yes. sir; it is of the Watergate rompUw.
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Senator Baker. Just one second, just a second, I do not mean to
unduly interrupt counsel, but just so I can keep the continuity in
my mind, that man across the street was in the Howard Johnson?

Sergeant Leeper. That is correct.

Senator Baker. Where?
Sergeant Leeper. He was out on the balcony. I did not see him.

Senator. It was just called to my attention by Officer Shoffler.

Senator Baker. But you knew he was watching you?
Sergeant Leeper. Yes, sir.

Senator Baker. How long did he watch?
Sergeant Leeper. I do not know, sir. I did not even look over.

I just

Senator Baker. You had your guns out?
Sergeant Leeper. I did not have my gim out but Officer Shoffler

had his weapon out.

Senator Baker. And you were on the floor of the DNC, the Demo-
cratic National Committee?

Sergeant Leeper. Yes, sir.

Senator Baker. The balcony outside?
Sergeant Leeper. Well, it is referred to as the terrace.

Senator Baker. Who was that fellow?

Sergeant Leeper. It was later found to be James Baldwin.
Senator Baker. Do you know how long Baldwin watched?
Sergeant Leeper. I think from the time we pulled up in front here,

sir.

Mr. Dash. All right. Then, what did you do? Did you leave the
terrace at that time?
Sergeant Leeper. Yes, sir, we responded back in the area of the

hallway and we met up again with Officer Barrett down to this area,

checking the offices that were open as we came down the hallway, and
we came into this room here through a glass door, Officer Barrett was
the first man followed by myself and Officer Shoffler. Officer Barrett
responded up to this area here and I started into this little secretarial

cubicle here, Officer Shoffler was somewhere in this area and at this

point I heard Officer Barrett yell: "Hold it, come out."
Mr. Dash. Wliere was that voice coming from?
Sergeant Leeper. Officer Barrett?
Mr. Dash. Yes; where was that voice coming from?
Sergeant Leeper. Right in this area here, Officer Barrett was right

in this area. At this time I responded back out of the cubicle into this

cubicle, jumped up on the desk, drawing my weapon and when I

looked over this glass partition there were five men standing in front of

a desk with tlieir hands either raised above their heads or at least

shoulder high wearing blue surgical gloves.

Mr. Dash. What, if anything, did you see them doing at the time
that their hantis were up when you had your guns out on them?
Sergeant Leeper. Some of the gentlemen, sir, had tried to remov^e

the gloves by using, you know, taking one hand and trying to throw it

off with the other.

.Mr. Dash. Did you notice any kind of e(iuipment or paraphernalia
in and around where you fouiKl the men?

Sergeant Leeper. Yes, sir. One of the men ha<l, was carrying an
a.w.o.l. basr, an overnight has, semilarjie brown bag with his coat
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draped over it contained various items, cameras, bulbs, clamps for

clamping the cameras to the desk, walkie-talkies, things of this sort.

Mr. D.A.SH. Now, just going down toward the comer there from

that room where you apprehendeil the men, the comer toward tlie

bottom riglit corner, go all the way down to the large office in the

comer there.

Sergeant Leeper. Right in here, sir.

Mr. Dash. No; the large office in the corner, the very edge, whose

office is that?

Sergeant Leeper. That is the office of the chairman at that time

of the Democratic Party was LawTence F. O'Brien.

Mr. D.\SH. And was there entrance to that office from or access to

it from where you found the men you apprehended?
Sergeant Leeper. Yes, sir. As you can see by the chart, sir, you

had access to that ofBce.

Mr. D.\SH. And ne.xt to that office, to the left, whose ofEce was that?

Sergeant Leeper. That is the deputy chairman, sir, Stanley L. Gray.

MrTDASH. Now, you at that point, what did you do with the men
he apprehended at that point?

Sergeant Leeper. We ordered them out from behind the desk and

lined them up along the wall, facing the wall, hands on the wall, feet

spread apart, and at that time I informed them who we were, they

were under arrest for burglary and advised them of their rights and at

that time, I directed Officer" Barrett to begin a systematic search of

each man.
Mr. Dash. Did you notice anything unusual about these men when

you arrested them, the way they were dresseil?

Sergeant Leeper. They" were well dressed, sir, in either suits, sport

coats and ties.

^^^. Dash. Now, do you know the names of those people, did they

give their names at that time to you?
Sergeant Leeper. At that time, no, sir.

MrT Dash. Did they give any names to you?
Sergeant Leeper. Later, when they were booked in the precinct,

taken to headquarters, 2.S01 L Street, "they gave us names which later

proved to be false names, aliases.

Mr. Dash. Did you later find out who they were?

Sergeant Leeper. Yes, sir.

Mr. Dash. Could you name the persons who you arrested in that

location by the names that later found out who they were to be?

Sergeant Leeper. Frank Sturgis, Bernard L. Barker, James
McCord, Eugenio Martinez, and I think it was Virgilio Gonzales.

Senator Ervin. Virgilio Gonzales?
Sergeant Leeper. I believe that is the way he pronounces his name.

^fr. Dash. Did you accompany them down to the station house?

Sergeant Leeper. Yes, sir, we sent three of thcni down in a patrol

wagon, one was transported, I think Mr. McCord, was transported

in S:^ scout and I transported Mr. Barker in the old clothes TA{3
unit, the imniarked cruiser.

Mr. Dash. At a later time did you conu^ back and make any search

of anv room in the Watergate complex?
Sergeant Li:eper. I came 1)uck to the Watergate complex but the

search was made bv the Mobile ('nine I'nit. At the time we could
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get in touch with them they handled all the searching of the rooms
and all the fingerprinting and processing.

Mr. Da?h. What rooms were searched?

Sergeant Leeper. Well, the Mobile Crime did a search of the

whole complex—sixth floor complex. The conference room, all these

rooms along here.

Mr. Dash. Were there any other rooms in the hotel or any other
place of the complex that was also searched?

Sergeant Leeper. Yes, sir. We obtained search warrants at about
2:30 in the afternoon, that would be Saturday afternoon on June 17,

and went into rooms 214 and 314 of the Watergate Hotel.

Mr. Dash. What led you to get such search warrants?
Sergeant Leeper. Well, we checked the guests, the register, to see

who was registered at the Watergate and I think they also checked
the Howard Johnsons across the street and some of the fictitious

names these gentlemen had used were on the register of the Watergate
Hotel

Mr. Dash. Could you say briefly what, if anything, was found in

the search of that hotel?

Sergeant Leeper. More electrical equipment, more blue surgical

gloves, about $4,200 in $100 bills, all in sequence, all brand new SlOO
bills; some electronic equipment. I guess that is it.

Mr. Dash. Sergeant, could you shed any light—were you present

or do you have any knowledge of an}' check that was found on any
one of these defendants or notebooks that had the name, E. Howard
Hunt?

Sergeant Leeper. I was on the search team that went into room 214

of the Watergate Hotel. It was myself and Detective Robert Dennell

of our Department, Carl Shoffler, an agent from the Washington
field office of the FBI; and also one of the men from Mobile Cnme,
Don Cherry, assisted us. At that time, it was called to my attention

that they did find a book vnth the name
Mr. Dash. Found what, sir?

Sergeant Leeper. A small notebook, as you described it, with the

names that you had brought out in it.

Mr. Dash. The name E. Howard Hunt? Is that the name?
Sergeant Leeper. I believe it said, "E. Hunt, W.H.", on it, sir.

Mr. Dash. Are you aware of finding on the person of any defendant

or anyone in the room any check that was signed by Mr. Himt?
Sergeant Leeper. No, sir, not to my knowledge.
Mr. Dash. Did you do anything else that evening or that morning

or the following day with regard to the defendants?

Sergeant Leeper. Well, I was at the second district headquarters

when we began processing these men for court. I did not do actually

any of the paperwork. We were assisted by some detectives, and
Officer Barrett stayed on the scene out at the Watergate. He was
trying to get in touch with somebody from the Democratic National

Committee and later, Mr. Stanley Greigg cjime down. He was brought

to the station with Officer Barrett, at which time, he was shown the

five defendants to see if they had any right to be in the building, be

in that area, the sixth floor* at which time he stated they ilid not.

Mr. Dash. At the time of the arrest, did you notice whether any

of those persons npiirehended were employed or hael any relationship

with the Committee for ttie Ke-Eloction of the President?
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Sergeant Leeper. No, sir.

Mr. Dash. Did you leam at any time that any of them did?

Sergeant Leeper. Well, after it hit the wire services and the press

started picking it up, yes, sir.

Mr. Dash. You learned it from the press?

Sergeant Leeper. Yes, sir.

Mr. Dash. I have no further questions.

Did you find any money on any of the indiv'duals that were

apprehended?
Sergeant Leeper. Yes, sir, we found quite a bit of money—well,

not quite a bit. I would say about $3,600, all in $100 bills, all in the

same sequence.
Mr. Dash. Was it $3,600?

Sergeant Leeper I could give you a close estimate, like

Mr. Dash. Would you leave the chart now and go back to the table?

Now, would you refer to your records and give us a more specific

statement as to the amount of money you found on any of the indi-

viduals and also in the hotel room?
Sergeant Leeper. Also, from the defendant, Edward Joseph

Hamilton, which would be Frank Sturgis, was approximately $215 in

bills. From the defendant Frank Carter, which would be Bernard

Barker, was approximately $230 in bills, two of which were $100 bills,

and also Sturgis, two of the $250 he had was in $100 bills.

From the defendant Jean Valdez was $814 in bills, seven of which

were $100 bills.

Mr. Dash. Who is Valdez?
Sergeant Deeper. That would be Martinez, Eugenio Martinez.

Mr. Dash. From Earl Godoyn was $230 in bills, He would be, his

real name would be Virgilio Gonzalez, was $230 in bills, two of which

were $100 bills.
, ^

From Mr. McCord, using the alias of Edward Joseph Warren,

no money was found on him.
' Mr. Dash. Are you acquainted with how much money was found in

the room, when the room was searched in the hotel, the apartment in

Watergate?
Sergeant Deeper. Yes, sir, there was 83,566.58. There was four

packs of brandnew $100 bills, eight in a pack, so it would be .83,200 in

$100 bills, all in the same sequence.

Mr. Dash. Did you or someone make a record of the serial numbers

of those bills?

Sergeant Deeper. Yes, sir, the Mobile Crime, which was Don
Cherry, was on the scene with us.

Mr. Dash. Would you provide the committee with a list if we do

not already have it of those numbers? It is not necessary to read them

at this point in the record.
_

Sergeant Deeper. Yes, sir.

[The list of serial numbers on $100 bills requested of the witness

follows :1

L
C 03642257 A through C 03642264 .\.

F 02457423 A through F 02457430 A.

F 02457433 A through F 02457440 A.

F 02457.503 A through F 02457510 A.
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Exhibit No. w.i

CENTRAL iNTEU-IGtWCG AGENCY
WASHfNGTON, n.C. 20305

7 July 1972

MKMORAMDUM FOR: The Acting niioctor
Federal Rurcau of Investigation

SUBJECT Evcrcltc Howard Hunt, Jr.

1-. This memorandum is forwarded in connection with our
memorandum of 5 July on Subject in response to your request of
30 June 19V2 for information as to any other aliases or'documen-
tation issued .Subject by tliis Agency.

2. During July and August 1971, Subject was issued two sets
of alias documentation in the names of George F. Leonard and
Edward Joseph Warren. Details of these documents are available
if desired, but no signature exempl-ir.= are available. He was
also provided certain other operational support items. We under-
stood that these were to be used in connection with attempts to
ascertain the facts of cases of document leaks. These matters
were not in any way connected to Agency operations but were
supplied in^ response to a duly authorized. extra-Asoncy request.
This assistance was terminated wlion Subject's requests escalated
bcyovd appropriate limits. No further support was extended to
Subject after August 1971.

3. This information is being provided in confidence and
should not be disseminated outside your Bureau. Please refer
any further correspondence on this mattewto me.

Sincerely,

Vernon A. Walters
Lieutenant General, USA

Acting Director
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UNI'ren STAIRS DISTRICT COURT JAI.iLS F-^ D/'VuC, QV^iW

FOR -I'lIK D [STRICT Of COMJIIIlfA

lloUlinj5 a Criminal Term

Grand Jury Sworn in on June 5, 1972

The United States of America : Criminal No. ,
.'^"'^ .'_'^p

V. : Grand Jury Original

George Cordon Liddy, : Violation: 18 U.S. Code
also known as: Gordon Liddy and 371> 2511

George F. Leonard 22 D.C. Code

Everette Howard Hunt, Jr., 1801(b),
also known as: Howard Hunt, 23 D.C. Code

Edward L. Warren and 543(a)

Edward J. Hamilton (Conspiracy; Interception
James W. McCord , Jr., of Oral and Uirc Communi-

also known as: Edward J. Warren and cations; Second Degree
Edward J. Martin Burglary; Unlawful

Bernard L. Barker, Possession Intercepting
also known as: Frank or Fran Carter Devices)

Eugenio R. Martinez,
also known as: Gene or Jene Valdes

Frank A. Sturgis

,

also known as:Frank Angelo Fiorini,
Edward J. Hamilton, and

Joseph DiAlberto or
D 'Alberto

Virgilio R. Gonzalez,
also known as: Raul or Raoul Godoy

I
or Goboy

I
The Grand Jury charges:

FIRST COUNT:

1. At all times material hereto the Democratic National

Committee, an unincorporated association, was the organization

responsible for conducting the affairs of the Democratic Party

of the United States.

2. At all times material hereto the Democratic National

Committee had its offices and headquarters at 2600 Virginia

Avenue, N.W. , Washington, D.C.

3. At all times material hereto George Gordon Liddy,

also known as Gord(in Liddy and George F. Leonard and herein-

after referred to as defendant Liddy, was employed as covinsel

for Che Finance Committee to Re-i;ioct Che Fresident located at

l/OI I'ennsylvnnia Avenue, N.L'., Washington, O.C.
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2. Oil or about May 5, 19 72, and continuin;; through

aliouL May 28, 1972, Room 419 a C the llowarcJ Johnson's Motor

T.oclge , located at 2601 Virginia Avenue, N.W., Washington,

n.C. was rented or leased by the defendant McCord in the

name of McCord Associates.

3. On or about May 8, 1972, the defendant Liddy made

a telephone call from the District of Columbia to the de-

fendant Barker at Barker Associates, Inc.

A. On or about May 10, 1972, in Rockville, Maryland,

the defendant McCord purchased a Receiving System for

McCord Associates, Inc., for which he paid $3,500 in cash,

a device capable of receiving intercepted wire and oral

communica tions

.

5. On or about May 17, 1972, the defendant Barker made

two telephone calls from Barker Associates, Inc. to the de-

fendant Liddy at the Finance Committee to Re-Elect the President

and two calls to the defendant Hunt within the District of

Columbia

.

6. On or about May 19, 1972, the defendant Hunt made

one telephone call from the District of Columbia to the

defendant Barker at Barker Associates, Inc. and one telephone

call from the District of Columbia to the defendant Barker

at his residence.

7. On or about May 22, 1972, the defendant Barker --

using the alias of Fran Carter, the defendant Martinez -- using

the alias of G. Valdes, the defendant Sturgis -- using the

alias of Joseph DiAlberti, and the defendant Gonzalez --

using the alias of Raul Goboy, traveled from Miami, Florida,

to Washin;^ton, D.C.

8. On Hay ?f>, 1972, the defendant Liddy -- using the

ali.is of Gi'Orgo F. f.oonard, the defendant Hunt -- using the

.il L.r; of i:dw.Trd \.. W.irren, the defendant r,ai-ker -- using the
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allas of Frank Carter, ilie cle tfcndant Martinez -- usin^ the

alias of Gene Valdes, the defendant Sturgis -- using the

alias Joseph D'Alberti, and the defendant Gonzalez -- using

the alias Raul Godoy, registered at the Watergate Hotel at

2650 Virginia Avenue, N.W. , Washington, D.C.

9. On or about Mav 26, 1972, within the District of

Columbia, the defendants Liddy, Hunt and McCord met.

10. On or about May 27, 1972, within the District of

Columbia, the defendants Liddy, Hunt, and McCord inspected,

surveyed, and reconnoitered the headquarters of Senator

George McGovern at 410 First Street, S.E.

11. On or about May 29, 1972, and continuing through

June 17, 1972, Room 723 at the Howard Johnson's Motor Lodge,

located at 2601 Virginia Avenue, N.W. , Washington, D.C. was

rented and leased by the defendant McCord in the name of

McCord Associates.

12. On or about June 5, 1972, the defendant Hunt made

a telephone call from within the District of Columbia to

the defendant Barker at Barker Associates, Inc.

13. On or about June 11-15, 1972, within the District

of Columbia, the defendants Liddy, Hunt and McCord met and

the defendant Liddy gave the defendant McCord about $1,600

in cash.

14. On or about June 12, 1972, in Miami, Florida, the

defendants Martinez and Sturgis purchased surgical gloves.

15. On or about June 13, 1972, and June 15, 1972, in

Miami, Florida, the defendant Martinez purchased film and

other photographic equipment.
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SUPPLEMENTARY EVIDENCE REPORT

TO:
2. COMPLAINANT'S NAME

Democratic Mational Committee
*. OFFENSE

Burglary II

t. OAT£ OF THIS HEP03T

6/20/72
3. LOCATION OF OFFENSE

5. DATE OF OFFEN5E

6/17/72

6. M C 3 HO.

12830

y. C.C.R. NO.

316-832

4

BELOW ARE THE RESULTS OF THE EXAM1NATI0;4S CONDUCTED BY THE IDENTIFICATION SECTION

FROM THE TOP DRAVfER OF DRESSER AT LEFT OF DOOR FROM ROOM 21U

#262 A check in receipt for the Watergate Hotel foi" room 214- in name of F.
.^/^ Carter, IN 6/16, OUT 6/19, Firni Ameritas , 955 SW First, Miami, Fla.

and. signed by Frank Carter.

^263 A check in receipt for the V/atergate Hotel for room 214 in name of J.
.^^^Valdez, IM 5/16, OUT 6/19, Firm Ameritas, 955 SW First, Miami, Fla.

and signed.

#26^ A black or dark blue small book with "Addresses Telephones" in
\^/

^
yellow lettering on front and on the first page "Bernard L. Barker,
5229 NW i;th Street, Miami, Fla. 33126,- Office Barker Associated Inc.
2301 WA 7 St., Suites F £ G, Miami, Fla. 33125", book contains various

,
names, addresses and telephone numbers.

r
\ J255 A torn out piece of white lined paper headed "Addresses" with name

^ - -'" "Carole Frohman, 865-0255".
•pi

\^ ^266 A black plastic folder containing (7) seven business cards in name of
"" ^^ Bernard L. Barker, G.R.I, Realtor.

^vISSeT'^A business card from E. Rolando Martinez, Associate of Barker Associates

X - ^1
-^^^ • '

Realtors

.

.St

xl \|.i^268..^A' Sears Easy Pa>Tnent Account Card UUS 42313 76571 5 in name of Mr.
\ '. )

"^ Bernard L. Barker, 5229 NW Uth St., Miami, Fla. 33125.

^#269^ A social security card ;7213-07-0844- in name of Bernard Leon Barke".

s!.ff270 A--Florida Operators License i=B62609217097709A in the name of Bernard
^s^i{ '"-'^Leop Barker.

JX|j271,_^,A'^Sears Credit Card i^5 91613 78290 4 in name of Mr. Bernard L. Barker.

u; ^1 #27^ An American Express Credit Card, number 047 252 328 1 800AX in the
'f\ - name of Bernard L. Barker, Barker Associates Inc.
li ;^ \

"

r 'C #273 LA' standard Chevron National Travel Credit Card, number 110 319 250 4

i^ in name of 'Bernard L. Barker.
o
a: ^^

#274 -^A Texaco Travel Credit Card, #19 414 3802 8 in the name of B L Barker.

#275 \. A Shell Credit Card, number 984 135 004 in nam» of B L Barker

/ Signmtur» ol R«wlowtlnil OlliCiat j/ * Signatuti ol T«cAniclwi Aaat^tad /
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assist him in his inquiry. I asked Mr. Dean if he would be reporting

directly to the President or through Mr. Haldeman or Mr. Ehrlichman.
He informed me that he would be reporting directly to the President.

At this meeting with Mr. Dean there was no discussion of whom
we were going to interview or where our leads might take the investi-

gation. We did discuss the scheduling of AVhite House interviews

through Mr. Dean and his sitting in on the interviews as counsel to

the President.

On Thursday, June 22, 1972, after being briefed by Mr. Charles W.
Bates, Assistant Director, General Investigative DiWsion. regarding
the latest developments in the Watergate case and undoubtedly as a

.

result of information developed at that briefing, I telephoned Director
Helms of the CIA. I told him of our thinking that we may be poking
into a CIA operation and asked if he could confirm or deny this. He
said he had been meeting on this every day with his men, that they
knew the people, that they could not figure it out but that there was no
CIA involvement.

I met again with Mr. Dean at 6 :30 p.m. the same day to again discuss

the scheduling of interviews of White House staff personnel and to

arrange the scheduling of these interviews directly through the Wash-
ington field office rather than through FBI headquarters. At this meet-
ing I also discussed with him our very early theories of the case;

namely, that the episode was either a CIA covert operation of some
sort simply because some of the people involved had been CIA people
in the past, or a CIA money chain, or a political money chain, or a

pure political operation, or a Cuban right wing operation, or a com-
bination of any of these. I also told Mr. Dean that we were not zeroing
in on any one theory at this time, or excluding any, but that we just

could not see any clear reason for this burglary and attempted inter-

cept of communications operation.
I believe that it was at this meeting on June 22 that I told him of

our discovery of a bank account in the name of Bernard Barker, who
was arrested in the Watergate burglar}', and the fact that a $25,000
check associated with Kenneth Dahlberg and four checks drawn on a
Mexican bank payable to Manuel Ogarrio, in the total amount of
$89,000, were deposited in the Barker account. I do not have a clear

memory of telling him about my telephone call earlier in the day to
Director Helms regarding the question of CIA involvement. It is

likely that I would have discussed the Helms call with him in connec-
tion with our discussion of the theories of the case, since Mr. Helms
had informed me that there was no CIA involvement.
On Friday, June 23, 1972, Mr. Bates met with me again to brief me

on recent developments. I telephoned Mr. Dean following my meeting
with Mr. Bates. I am quite certain that this call again involved the
Barker bank account and the Ogarrio and Dahlberg checks. Either in

this call or in the meeting of the preceding evening Mr. Dean first

raised with me the idea tliat if we persisted in our efforts to investi-

gate this Mexican money chain we could uncover or become involved
in CIA operations. I remember telling ^[r. Dean in one of tliese early
telephone calls or meetings that the FBI was going to pursue all leads
aggressively unless we were told by the CIA that there was a CIA
interest or involvement in this case.
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First Meetings With iln. Gray Regardixg the Ixvestigation'

I believe that it was on June 21 that I first met witli Gray in Iiis

office in the late morning regarding the FBI's investigation. At that
meeting he told me he fully realized the sensitive nature of the investi-

gation they were pursuing and that he had placed his most trusted
senior people in charge of the investigation. I told Gray that I had
been asked to be kept informed about the investigation. Mr. Gray
told me tliat he had beon visiting a number of regional otlices and
would be doing so in the future. Thus, if I needed any information
I should call ^Mr. Mark Felt in his absence. I might note at this point
that indeed Graj- was frequently absent from the city during the course
of the investigation and this irritated Ehrlichman greatly when he-
asked me to get information from Gray and Gray was out of the city.

On several occasions, in fact, Ehrlichman instructed me to tell Gray
to return to the city and mind the store. I passed this message to Gray,
but I cannot recall what prompted Ehrlichman to have riie do so at
tliis time.

During my meeting with Gray on June 21 he also told me a man
by the name of Mr. Bates was heading the investigation. I do not know
Mr. Bates, and when I reported this back to Ehrlichman and he asked
me who Bates was, I told him I did not know Bates. I can recall on
several occasions Ehrlichman asking me if I tliought that Gray knew
what he was doing and if he had the investigation under control. I
responded that he seemed to be relying on men in whom he had full

trust.
"" To the best of my recollection, it was during this June 21 meeting
with Gray that he informed me that the FBI had uncovered a number
of major banking transactions that had transpired in the account of
one of the arrested Cubans—ilr. Barker. Pie informed me that they
had traced a $25,000 check to a Mr. Kenneth Dahlberg and four checlcs
totaling $89,000 to a bank in Mexico City.

I do not recall whether I first learned about the Dahlber,? check
from Mr. Gray or whether I learned about it in a meeting in Mitchell's
office by reason of the fact that the FBI was trving to contact 'Sir.

Dahlberg about the matter and Dahlberg had called ^Ir. Stans. At
any rate, the fact that the FBI was investigating these matters was
of utmost concern to Mr. Stans when he learned of it. Stans was con-
cerned about the DahH^er.o' check. I was informed, litvau^e it was in fact

a contribution from ^Ir. Dwavne Andreas, whom I did not know, but
I was told was a 1on<Ttime backer of Senator Hul>«^rr Humphrey.
Neither Stans nor Mitchell wanted ^Ir. Andreas to be embarrassed by
disclosure of the contribution. Tlie concern about the Mevicau monev
was made a little less clear to me. I was told it was a conti-ibution from
a group of Texans who had used an intermediarv in Mexico to make
the contribution. Althouirh I had not been told, I assumed at that time
that thev were concerned because it sounded to me as if it niirrht have
been a corporate contribution and clearlv a violation of tlie law.
Mr. Stans also exnlained that he had cliecked with .^loan to find out

how this monev had ended un in ^fr. Barker's bank account and .'^loan

repoi-ted that ho had civen the check? to T.iddv and I'ennested that he
cash them: He said he had no idea how I/iddv had cashed them, but
surmised that he had obvionslv used Barker to cash rhent. I was also

(%)
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^°^^^~T,''"f ] ^"^ not recall specifically who told me this—that this moneyhad absolutely nothing to do with the Watergate ; it was unrelated and
It vvas merely a coincidence of fact that Liddy had used Barker to
cash the checks and Liddy had returned the money to Sloan. I was told
that the myestigation of this matter which appeared to be connectedwith Watergate but wasn't, was unfounded and would merely result

^^"r-f u
™"ecessai7 embarrassment to the contributor. Accoi-dm<^ly,

Mitchell and Stans both asked me to see if there was anything "theWhite House could do to preyent this unnecessary embarrassment I,in tuni related these facts to both Haldeman and Ehrlichman. OnJune 22, at the request of Ehrlichman and Haldeman I went to see
Jir. ijrray at this office in the early eyening to discuss the Dahlbertr andMexican checks and determine how the FBI was proceeding withlhese
matters. Mr. Gray told me that they were pursuing it by seekin- tointerview the persons who had drawn the checks. ^ ^

toV-J^'lfIT" ^^ meeting with Mr. Gray on June 22 that we alsotalked about his theories of the case as it was beginning to unfold I

t^^t'l?^/^? r^^* \' 1'r %^,^S^^ f«i- "^e showing his theories. At
?1S ?^7 ^^'^ the following theories

: It w^ a setup job by
fn^! n/F"*' i*

^^',^ 9^'^ operation because of the numier of

S^c! 1,
P^°P^ myolved

;
or it was someone in the reelection com-mittee who was responsible. Gray also had some other theories which

?W t'J!"^'^' ^''l^ ^^ "^*
"i^^"

*^^™ °°^' but I do remember thattnose 1 haye mentioned were his primary theories
Before the meeting ended, I recall that Gray and I again had a briefdiscussion of the problems of an investigation in the White HouiGray expressed his awareness of the notential problems of such an

inyestigation and also told me that if I needed any information Ishould call either Mark Felt or himself Gray also informed me that

men't^nfh"^ '"^I^Tt ^'V^
'^' 9^^ ^« '^^^^"^^ '^^^'^^ possible involye-ment and he would let me know the outcome of that meetin<rUn June 23 I reported my conversation with Gray of the precedincr

and" th^ [u^^'^^'^r^ ""^ Haldeman. We discuied the Dahib r|and the Mexican checks and the fact that the FBI was lookin- foranswers regarding these checks. I had the impression that either Ehr-lichman or Haldeman might have had a conversation with someoneelse^about this matter but this was mere speculation on my part aT tSat

hn?"!!^'"!
^^^^1^

'^""-'r
°^ "^y involvement in the coverup, a patternhad developed where I was carrying messages from Mitel ell Stansand Mardian to Ehrlichman and H^aldeman-and vicrvei^a-about

tTon T i'^c
occurring. I was also reporting to them all the informa-

he FbT T ITT^l- ""i^Vt ''''' ^'^"^ the Justice Department and
hfn„ n A''^^^'}

''''^^ Haldeman and Ehrlichman before I did anv-thng. One of the few sets of early documents evidencing this workh?-

Lt V 'n'^'^
"''^

,",^^^'^-i"V'-^
Ehrlichman relates t^rospondinJ foLariy OBnens letter of June 24 to the President renuestincr^the

to t'lrcommitt'
'"'"'' ^"°'"="'°"

' ''''-' ^"^"""''^ ^'-'^ ^-"--'^
[Tlie documents refencd to wore marked exhibit Xo. .3-i-lT.*]

•See p. 1161.
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Mr. Sloan. I know Texas, but whether it was Just restricted to
Texas, I am not sure.

Senator Ervin. You do not know from j'our own knowledge, of
course, whether they came from fund raising or whether they°came
from correspondence?
Mr. Sloan. As I recall, all the checks were individual checks. The

cash funds—I might explain. There was a listing in the briefcase, the
total amount which equaled the total amount in the briefcase. Individ-
ual names were associated with each of those items.

Senator Ervin. Were any checks brought at that time in addition
to these four Mexican checks?
Mr. Sloan. Oh, yes, sir.

Senator Ervin. I thought that the rest was in cash. Was I mistaken
in that?

Mr. SLo.i.N. Yes, sir. I think a large proportion of it was in personal
checks from contributors.
Senator Ervin. I would like to hand you a check that purports to

be drawn on the First Bank and Trust Co. of Boca Raton, a cashier's
check, to the order of Kenneth H. Dahlberg.* I hand that to you and
ask if you can identify that?
Mr. Sloan. Yes, sir; that appears to be accurate.
Senator Ervin. When did that check reach the office of the Com-

mittee To Re-Elect the President?
Mr. Sloan. I did not know when Secretary Stans received it. I

believe he turned it over to me sometime in the week following April 7.
Senator Ervin. This check was not dated, this cashier's check was

not dated until April 10, 1972, 3 days after the new law went into
effect.

Mr. Sloan. Secretary Stans, in giving that check to me, told me it

represented pre-April 7 funds.
Senator Ervin. The committee proceeded upon the advice of Mr.

Liddy to the effect that if somebody promised them money before
April 7, or they had agreed to make a disbursement before April 7,
that that did not have to be reported—is that so?
Mr. Sloan. I believe that is correct. Senator.
Senator Ervin. Now, what happened to these four Mexican

checks
Mr. Sloan. Senator, excuse me. In response to that other question,

presumably, Mr. Liddy gave his advice to Secretary- Stans. He did not
specifically give that advice to me. It was represented that way to me
by Secretary Stans.

Senator Ervin. In other words, Mr. Stans told you that Mr.
Dahlberg's check had been received somewhere under some cir-
cumstances by somebody before April 7, and, therefore, even though it

had not reached the committee or any person authorized to receive
funds on behalf of the committee, that it was received before April 7?
Mr. Sloan. My understanding was that Mr. Kenneth Dahlberg,

who was an authorized representative of the committee, had received
it from Mr. Dwayne Andreas. As to the exact circumstance of that ar-
rangement, I do not know.

Senator Ervin. Were not the four Mexican checks and the Dahl-
berg check deposited in a bank in Miami, Fla.?

• The document referred to was later marked e.Thibit No. 25 on p. 631.
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Mr. Sloan. That is what I understood happened to them, Senator.
It was certainly not under my instructions.

Senator Ervin. Can you explain to the committee why the checks
were transmitted from Washington to Miami and deposited in a bank
in Miami to the credit of Bernard L. Barker?
Mr. Sloan. I have no idea, Senator.
Senator Ervin. Would you not infer from those circumstances that

somebody that had something to do with the checks did not want
anybody to know about receiving the checks and wanted to hide them?
Mr. Sloan. Senator, my understanding when I received them was a

judgment had been made that they were pre-April 7 contributions

and, therefore, were not required to be reported. I did turn them over
to Mr. Liddy to have them converted to cash. He handled them from
.there. Why he gave them to Mr. Barker, I have no idea.

Senator Ervin. Well, even though they did not have to be reported,

can you inform us why, instead of being put in the safe in the com-
mittee office, why they were sent down to Florida?

Mr. Sloan. I do not know why they went to Florida, Senator. The
reason for the conversion of those checks to cash was to attempt to

comply with the spirit of the old law of distributing an individual's

contribution in 83,000 increments among pre-April 7 committees. But
as those bank accounts had been closed out, the only way to do this

was by converting it to cash and counting that cash as a transfer as

cash on hand in the ^>Iedia Committee To Re-Elect the President. It

was reported in that figure.

Senator Ervin. I am a little mystified. How could it comply with
the old law with reference to the receipt of $3,000 or less in cash by
having $114,000 deposited in the bank account of Bernard L. Barker
in Miami, Fla.?

Mr. Sloan. Senator, I do not know any circumstances surrounding
the deposit of the checks in Mr. Barker's account. That was not my
intent in turning those checks over to Mr. Liddy.

Senator Ervin. Who instructed you to turn them over to Mr.
Liddy?
Mr. Sloan. I believe I took them to Mr. Liddy in response to the

conversation of Secretary Stans. He asked me, do we have any prob-
lem in handling these? I told him I did not know; I would check with
counsel. His recommended way of handling this was a diversion to

cash. He offered at that time to handle that transaction for me. It took
him until mid-May to return those funds to me in cash form, minus
roughly $2,500 e.xpenditure.

Senator Ervin. I hate to make comparisons, but I would have to

say on that, Mr. Liddy in one respect was like the Lord, he moves
in mysterious ways his wonders to perform. [Laughter.]

Now, as a matter of fact, do you not know that some of the funds
that were dra\v"n out, that represented proceeds of these checks
which were drawn out of the Miami bank on Mr. Barker, were found
in the possession of some of the people who were caught in the burglary
at the Watergate?
Mr. Sloan. I have since learned that; yes, sir.

Senator Ervin. How long was it after the break-in before you
learned that?

Mr. Sloan. I believe not that specific reference, but the fact that

these men had been found with $100 bills in their possession came out
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3. At approximately 8:00 a.m. on the morning of the arrests,

Henry Petersen, the Assistant Attorney General in charge of the

Criminal Division of the Justice Department, telephoned Attorney

General Richard Kleindienst at home to tell him of the arrests at

the DNC headquarters

.
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3.1 HENRY PETERSEN TESTIMONY, AUGUST 7, 1973, 9 SSC 2611-12

Afterxoon- Session, Tczsday, Augcst 7, 197:i

Senator Ervix. The committee will come to order.
Counsel will call the first witness.
Mr. Dash. Mr. Henry p]. Petersen.
Senator Ekvis. Mr. JPetecsen, will you stand up and raise vour righthand^ Do you swear that the evidence you shall ^ive to the Senate

Select Commi tee on Presidential Campai-n Activities shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you God '

Mr. Pf.tersex. I do, sir.
i j

Senator Ervix. You might state your name and occupation and
residence for the record.

TESTIMONY OF HENRY E. PETERSEN, ASSISTANT ATTORNEY GEN-
ERAL, CRIMINAL DIVISION, U.S. DEPARTMENT OF JUSTICE

Mr. Petersex. My name is Henry E. Petei-sen. I am Assistant Attor-
ney Genera in the Criminal Division, U.S. Department of Justice.
I reside at 916 Daleview Drive, Silver Si)ring, Md.
Senator Ervix. Counsel will interrogate the witness.
Mr. Dash. Mr. Petersen, how long have you been Assistant Attorney

General in charge of the Criminal Division, Chief of the Criminal
Division?
Mr. Petersex. January 1972, 1 believe.
Mr Dash And prior to that appointment, Mr. Petereen. what posi-

tion did you hold in the Depaitment of Justice

«

Mr. Petersex. Immediately prior to that I was Acting Assistant
Attorney- Geiiera for the period October 1971 to Januaiy 1972 Prior
to that, Mv. Dash, I was Deputy Assistant Attorney General in the
L riminal Division.
Mr. Dash. When actually did you fi.-st join the Department of

Justice, Criminal Division?

• ^^""a T,^'^''^^^- \ ^•-^'^ J°'"^^ ^''« Department of Justice in 1947 Ijoined tlie Criminal Division in, I think it was June 1931.
Mr. D.\SH. How and when did you fii-st learn of the break-in of the

JuiTl?
19%/''^'°"" Committee headquarters at the Watergate on

Mr Petersex. Approximately 8, 9 o'clock in the morning while I^as
f tjie breakfast table. I received a call from the U.S. AttorneyHarold Titus of the District of Columbia who advised me that five

people whose identities even at that point were somewhat in doubt hadbeen arrested at Democratic national headquarter in possession ofwhat w-as considered to be at that time e.xplosive equipment.
Mr. Dash. Did yon follow up on this call

«

Mr. Petersex. At that point I called the Attorney General at hishome and told him about it, primarily because I did not k-now what

PP Tn '^I vr'l-'^T'S'"^-"/^"''^ 'I*
^'^^ Republican National Commit-

tee lo Re-Elect the President, whatever political office thej had, and
(3611)
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if indeed persons liad intentions of trying to demolish the Democratic

hcadquaitei-s I thoiiiifht the same might be in otHiig for the Kepubhcan

headquarters and I thought he ought to be forewarned.

Mr. Dash. Well, how soon did an investigation under the sponsor-

sJiipof the Department of Justice begin in this case?
^

Mr. Petersen. Investigation was underway at tliat time. Mr. Titus

staff had already been alerted and he had assistants working on the

matter at that point with the Metropolitan Police Department and the

P'BI who were ] list coming into it. __
Mr. Dash. Now, what role as Chief of the Criminal Division did you

play with regard to the U.S. Attorney's Office investigation ?

Mr. Petersen. A general supervisory role, Mr. Dash. One of the

early questions I had to decide was the degree of supervision that

should be involved and since we knew at the close of Saturday, June

17, that wliat we had tliought to be explosive devices were electronic

listening devices, and that an individual named E. Howard Hunt was

possibly implicated as a result of the fact that some of his checks or

some information relating to him had been found at the scene, that

there were immense political repercussions possible. And I decided at

a very early stage that that investigation ought to be as isolated from

the political element as it could possibly be. And 1 suggested tliat Mr.

Titus appoint as principal assistant, Earl Silbcrt, to conduct the in-

vestigation in his office and report to Mr. Titus and to myself on a

daily basis, oral reports on a daily basis.

Mr. Dash. What was your relationship with the Federal Bureau of

Investigation during the investigation? Did you get any kind of re-

porting from the FBI ?

Mr. Petersen. Well, the FBI, of course, reported—their reports to

the prosecutors. IMr. Silbert and company, were more immediate than

their reports to me. Their reports to me had to wait the normal process

of bureaucracy, the preparation of the reports and the submission

through normal channels, whereas the prosecutor on the scene was

getting the witness statements almost immediately but the reports

were coming over to me rather slowly at fii-st, very slowly. As a matter

of fact, when the publicity developed, with the cooperation of Inspector

Baldwin T did not have statements in my office. I had to call the Bureau

and ask them to send it over. They sent a whole package of reports at

that time.

Mr. Dash. Was this slow reporting to you or did the prosecutoi-s,

the U.S. Attornev's Office, have that report?

Mr. Petersen. Well, they had the 302, ves. It was just

Mr. Dash. Just how it came up to your office as Chief of the Crimi-

nal Division.

Mr. Petersen. That is correct. I was hearing about it from Mr.

Silbert. . .

Mr. Dash. Now. shortlv after the broak-in. do aou recall receiving

a telephone call from IMr. Kleindienst who was at the Burning Tree

Countrv Club?
^Ir. Peit.rsen. Mr. Kleindienst and I communicated three times on

Saturdav. June 17. The first call I placed approximatclv at 8 o'clock

in the morning. The second call I was about to place when—indeed,

if I had not lieard his testimonv or had discussed it with him, I would

have said I placed the second call but he tells me he did, but in any
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TESTIMONY OF RICHARD G. KLEINDIENST, FORMER ATTORNEY
GENERAL

Mr. KLEINDIENST. Mr. Chairman, my name is Richard G. Klein-
dienst. My addi-ess is 8464 Portland Place, McLean, Va.

I do not have a prepared statement, Mr. Chairman. I am here vol-

untarily to provide to you, the members of the committee, and the
counsel, whatever information that I have and which you deem to be
relevant to your investigation.

Mr. Dash. Mr. Chairman, Mr. David Dorsen, assistant chief counsel,

will open the questions.

Mr. DoRSEN. Mr. Kleindienst, am I correct that you are presently

engaged in the private practice of law ?

Mr. Kleindienst. Yes, sir. After I left the Department of Justice

I opened up an office in Washington, D.C., and I am a private prac-

titioner by myself.
Mr. Dorsen. And you resigned as Attorney General as of April 30,

1973?
Mr. Kleindienst. I believe that it was April 30; yes, sir. Effective

upon the qualification and appointment of my successor.

Mr. Dorsen. Could you please summarize for us briefly your back-
ground, especially with respect to your positions with the U.S.
Government ?

Mr. Kleindienst. I have only had two positions with the U.S. Gov-
ernment. That was the position of Deputy Attorney General of the

United States, a position that I believe that I was—commenced around
February 1969, and the other position that I have had with the U.S.
Government is the Attorney General of the United States, a position

that I commenced on or about June 8, 1972.

Mr. Dorsen. When for the first time did you learn that there was
electronic surveillance of the Democratic National Committee head-
quarters at the Watergate ?

Mr. Kleindienst. I learned it for the first time after June 17 when
the individuals who were at the headquarters were arrested. I don't

know whether I learned of the electronic surveillance on Saturday,

^^^ June 17, or sometime in the early part of the next week.

k Mr. Dorsen. But on June 17 you were notified of the fact that there

I
had been a break-in ?

I Mr. Kleindienst. At approximately 8 o'clock in the morning, as

I Assistant Attorney General Henry Petersen of the Criminal Division

I of the Department of Justice called me at my home and indicated to

I
me that there had been a break-in at the Democratic national head-

I
quartei-s at the Watergate Hotel. All the information tliat he had at

I
that time was that there was a break-in and I believe he said to me it

I^B looks like it might have been a bombing case.

The next knowledge of any kind that I had with respect to it came,
oh, approximately 31/^ hours after that when I met with Jlr. Gordon
Liddy and Mr. Powell Moore in a section of lockere at the Burning
Tree Club, wliich is a golf club in Wasliington, D.C
Mr. Dorsen. How did that come about, Mr. Kleindienst?

Mr. Kleindienst. Tlie reason I was at the Burning Tree Club, they

had their animal member-guest golf tournament in which I was a

participant. I think I was scheduled to tee off for the Saturday roimd
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A. On the morning of June 17, 1972 Gordon Liddy telephoned Jeb

Magruder, Chief of Staff to John Mitchell at CRP, at the Beverly Hills

Hotel in California. Magruder returned Liddy 's call from a pay tele-

phone. Liddy advised Magruder of the arrests at the DNC headquarters.

Shortly thereafter, Magruder met with John Mitchell, the Campaign

Director of CRP, and Fred LaRue, Mitchell's Special Assistant at CRP,

at the hotel. There was discussion regarding somebody's contacting

Attorney General Richard Kleindienst concerning the arrests at

the DNC headquarters. Later that day, Liddy and Powell Moore, an

official at CRP, met with Attorney General Kleindienst at the Burning

Tree Club near Washington, D. C. Liddy told Kleindienst that Mitchell had

asked him to give Kleindienst a report on the break-in at the DNC head-

quarters and that some of the persons arrested might be employed by

either the White House or CRP. Kleindienst called Henry Petersen

and instructed him not to give special treatment to those arrested at

the Watergate. Kleindienst told Liddy to leave the premises.
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as I recall I only had one copy of these documents. As I recall, he
did come over and look over the documents and indicate to me the
lack of substance to the documents.

^Ir. Dash. Now, in fact, Mr. Magruder, Mr. Liddy, Mr. Hunt, and
othei-s did po into another break-in of the Democratic National Com-
mittee headquarters in the early morning hours of June 17, 1972.
Wliere were you when this occurred ?

Mr. Magruder. I was in Los Angeles, Calif.
'Sir. Dash. Were you aware that this break-in was to take place?
j\Ir. Magruder. No.
Mr. Dash. With whom were you in California?
Mr. iLvGRUDER. I was with Mr. IMitchell, Mr. LaRue, '^Iv. Porter,

ilr. Mardian ; and we had a number of political activities in California
that weekend.
Mr. Dash. "What took place in Los Angeles when you first learned

about the break-in?
Mr. jVUgrxtder. Well, I was at breakfast at the Beverly Hills Hotel.

There were a number of us, probably 8 or 10 of us at breakfast; I
received a call from Mr. Liddy and he indicated to me I should get to
a secure phone, and I indicated to him there was no way I can get to a
secure phone at this time. He indicated there had been a problem the
night before. I said well, what kind of a problem or something of that
type, and he indicated that our security chief had been arrested at the
Watergate, and I said you mean Mr. McCord, and he said yes. I think
I blanched to say the least, and said, "I will call you back immediately
on a pay phone to get more detail," and I did that. I went to a pay
phone and called him back, and he gave me more detail which was
simply that the five people had been apprehended at the Watergate,
and that Mr. McCord was among the five.

Mr. Dash. Now, did you report that back to anybody ?

Mr. Magruder. Yes, I first talked with Mr. LaRue and indicated the
problem, and Mr. LaRue then talked to Mr. ilitcliell, and then Mr.
Jlitchell and Mr. LaRue and I discussed it again together. We knew
that Mr. Mardian who was there was a closer friend of Mr. Liddy's
than any of us, and Mr. Mitchell asked Mr. Mardian to call 'Slv. Liddy
and ask him to see the Attorney General, the current Attorney General,
Mr. Kleindienst, and see if there was any possibility that ^Nlr. McCord
could be released from jail.

Mr. Dash. Do you know what happened as a result of that call ?

Mr. Magruder. My understanding is that thev went out to the Burn-
ing Tree Country Club, where :Mr. Kleindienst was plaving golf, and
Mr. Kleindienst rebuffed Mr. Liddy and Mr. Powell Moore, who was
^ith him.
Mr. Dash. Mr. McCord was not released ?

Mr. Magruder. No, he was not.

Mr. Dash. Did you call Mr. Reisner or Mr. Odle from Califoniia?
Mr. Magruder. Yes, later that day. We had numerous convei-sations

that day. We were trying to come up witli a stateiutMit tliat .Mr. ^Mitchell
could make if he was asked in a press confei-ence, and later release tliat

statement. I discussed with Mr. Reisner the need to take certain fik^s

from my office. We were concerned about the l>reak-in fioni our own
standpoint because of Mr. ^IcCoid. We could not understand win-
Mr. McCord was involved in the situation, and we thouglit that mavbe.
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Mr.,LARt:E. Yes, sir, I raised the question and speculated with Mr.
Maorruder on several occasions as to how this came about.

^m'hP"^^""
^^'^^^' *^^^"' ^^ '^ "°*^ ^'""^ ^^^^ y^^ <^icl not talk to him

until March or Apnl but that vou discussed this actually durinir the
months of June, July, or August 1972 ?

Mr. LaRue. After the break-in, ves, sir.

^^"^ ^'>SH-. And what did Mr. Magruder sav to you when you dis-
c"?sed this with him about his role or his participation in the break-in ?
Mr. LaRixe. Mr. Magruder's conversations with me were reflected

in his testimony up here. He told me virtually—told me the same thin<^
that he testified to before this committee as to his role in the break-in"?
Mr. Dash. In other words, he made a complete confession to you «

Mr. LaRue. Yes, sir.

Mr. Dash. Do you know when was the first time he did that? Ap-
proximately ? I do not want to push vou to a date.
Mr LaRue. I have no specific recollection of dates, iMr. Dash, but I

would say in the period of a week or 10 days after the break-in

.u .^" ^'^^^- A"^ ^^^ ^® "**^' '^^^- LaRue,' tell vou about a phone call
that he received from Mr. Colson concerning the so-called Liddy plan

«

Mr. LaRue. Yes, sir.

Mr. Dash. Could you tell us what he told you about that phone call?
Mr. LaRue. As I recall, Mr. Dash, this conversation occurred as a

result of speculation that Magnider and I were having on who may be
involved or who may have had knowledge of the Watergate break-inHe told me that he had had a call from Mr. Colson, I think sometime
in the period of March or April, in which Mr. Colson had asked Mr.
Magnider why they could not get an approval on the Liddv budget.
Mr. Dash. Did he tell you then or remind vou that he understood

that you were present at his side, in the room, when he received the
phone call from Mr. Colson?
Mr. LaRue. I do not recall any such discussion, no, sir.
Mr. Dash. You Icnow of his testimony before this committee, in

which he has testified that you were in the room ?

Mr. LaRue. Yes, sir, I am aware of that. My recollection is as I have
just stated.

Mr. Dash. Now, when you state that Mr. Magruder told you every-
thing. It was about a week or so after the break-in. Was anybody else
present when he said that to you or told vou about this

«

n
Mr. L.\Rue. Not that I recall. As I recall, it had been a discussion

between just Mr. Magruder and I.

Mr. Dash. Now, Mr. LaRue, when and where did vou actually first
hear about the June 17 break-in matter ?

Mr. LaRue. At the Beverly Hills Hotel in Los Angeles, Calif.
Mr. Dash. Were you with anybody else at that time ?

nr^'^^V^'^^^™' ^^^' ^''"' ^^ ^^'^ °" ^ '^'"'P- Present were :\Ir. Mitchell,
Mr. Magruder, Mr. Mardian, Mv. Porter, I think Mr. Caldera from
the committee. I mean these were the people who were present from the
reelection committee.
Mr Dash. Now, can you ieU the committee as clearlv as vou can

recall, how that news came to you, who first learned about it and how
you learned about it, and what was done ?

*i,^V' J"^^^^^-
*^s ^ recall, Mr. Dash, we were having breakfast on—

I

think Saturday morning—I guess that would be June IT. Mr. Ma-
gruder was paged, went to the telephone. He came back to the table
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and said that he had had a rather unusual, strange call from Gordon
Liddy, who wanted him to go to some, as I recall, some NASA instal-

lation or NASA base in Los Angeles, where there was a secure phone,

and to use this phone to call back to Mr. Liddy in "Washington.

Mr. Dash. Did Mr. Magruder say an3rthing about what the prob-

lem was ? Do you recall the words as nearly as possible ?

ilr. LaRuz. Well, he indicated that Mr. Liddy—he said JVIr. Liddy
indicated that there was a problem he wanted to discuss and Mr.
Magruder, in an aside to me, said that, you know, I think maybe last

night was the night they were going into the Democratic National

Committee.
Mr. Dash. Did that mean anything to you when he said that?

Mr. LaRue. Well, specifically, no, but it, in view of the fact that

I was aware of this plan that had been discussed in Key Biscayne, it

certainly aroused a great curiosity or interest on my part, yes, sir.

ilr. Dash. Now, what followed? Mr. Magruder then went aJiead

and spoke to Mr. Liddy ?

Mr. LaRue. I think I told Mr. Magruder that, why didn't he just

go and use a pay phone, that that would probably be secure enough for

the purposes.

Mr. Dash. What did he do?
Mr. LaRtte. He called Mr. Liddy back and then came back and told

me that Liddy had told him that there had been a break-in at the

Democratic National Committee; I think five people had been caught
inside, and that one of the people was Mr. McCord, who was our
security man at the reelection committee.

Mr. Dash. Now, was that information relayed to ilr. Jlitchell?

Mr. LaRtje. Yes; I pereonally relayed that to Mr. Mitchell.

Mr. Dask. What was Mr. ISIitchell's reaction ?

Mr. LaRue. I had gotten Mr. ^Mitchell out of another meeting. We
went into an adjoining room. I relayed this information to Mr.
Mitchell. He was very surprised. I think as I recall, he made the state-

ment, "That is incredible."

Mr. Dash. Now, did Mr. Mitchell give any instructions to anybody
after getting that information ?

Mr. LaRue. Not at that time. As I recall, iMr. ^ritchell went back
into his meeting. Then later on, I think Mr. Magruder and I and Mr.
Mitchell met and, yes, Sfr. Mitchell asked that someone call Mr. Liddy
and have him contact Mr. Kleindienst. the Attorney General, and
have Mr. Kleindienst get in touch with Chief Wilson and see what
detailswe could find out about this situation.

Mr. D.\SH. Now, was anything else done to your knowledge, while
you were out in California, concerning the break-in ?

Mr. LaRue. Well, yes, there was a—Mr. Mitchell issued a press
statement on the instant—I think that was Saturday afternoon.
Mr. Dash. Anvthing else?

Mr. LaRtje. Well, there were several telephone calls made back and
forth from Washington to—I mean, from Los Angeles to Washington,
to our press office here.

Mr. Dash. I take it there was quite a commotion.
Mr. LaRue. Yes, sir.

Mr. Dash. Now, you returned. Wlien did you return to Washington
from California ?
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Mr. LaRue. Well, Senator, we were at breakfast. I am sure several

people were present at breakfast, but he made the statement to me in

an aside, where no one else heard it.

Senator Baker. Did you convey that information to anyone else?

Mr. LaRuz. No, sir ; I didn't.

Senator Baker. Did Mr. Magruder make the same or a similar state-

ment to anyone else at that time ?

Mr. LaRue. Not that I know of. Senator.

Senator Baker. Did you gain the impression, Mr. LaRue, that others

present in California on that occasion also knew that that was the night
that they were going to break into the DNC ?

Mr. LARtTE. No, sir; I did not.

Senator Baker. Were you present when Mr. Mitchell received that

information, that in fact there had been an entry into the DNC?
Mr. LaRue. Yes, sir; I gave him the information.
Senator Baker. What was his reaction ?

Mr. LaRue. His reaction was one of surprise.

Senator Baker. Can you characterize that a little further?
Mr. LaRue. I testified, I think, to that point yesterday. Senator.

Mr. Mitchell did indicate surprise, I think made the statement : "That
is incredible."

Senator Baker. Mr. LaRue, on another point, you indicated that
someone said to contact Kleindienst, meaning former Attorney Gen-
eral Kleindienst, I understand, and to ask him to contact Chief Wilson,
the Chief of Police for the District of Columbia, about the release of
certain people arrested on the morning of June 17.

Mr. LaRue. No, sir; I did not testify to that. Senator. I said that in

my recollection of that incident, that Mr. Mitchell asked that a phone
call be made to Gordon Liddy and that Mr. Liddy contact Mr. Klein-
dienst and Mr. Kleindienst contact Chief Wilson to see what details he
could get on the break-in.

Senator Baker. OK.
So, the suggestion was from Mitchell to call Liddy, or someone to

call Liddy.
Who was to call Liddy ?

Mr. LaRue. Senator, I don't recall who made the telephone call.

I did not.

Senator Baker. All right.

For someone to call Liddy or Liddy to call Kleindienst or Klein-
dienst to call Wilson to find out what went on.

Mr. LaRue. That is correct.

Senator Baker. Why Liddy?
Mr. LaRue. I can't answer that question. Senator. Mr. Liddy was at

that time a person in Washington with whom the conversations were
being had.

Senator Baker. Was the call in fact made or do you know, Mr.
LaRue?
Mr. LaRue. Yes, the call was made.
Senator Baker. But you don't recall who made it?

Afr. LaRue. No, I do not recall who made it.

Senator Baker. Was this a report back on the results of that tele-

phone call to Mr. Liddy ?

Mr. LaRue. Not that I recall.
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TESTIMONY OF KICHARD G. KLEINDIENST, FORMER ATTORNEY
GENERAL

Mr. Klkindiexst. Mr. Chairman, my name is Richard G. Klein-
dienst. My address is 8i64 Portland Place, McLean, Va.

I do not have a prepared statement, Mr. Chairman. I am here vol-
untarily to provide to you, the members of the committee, and the
counsel, whatever information that I have and which you deem to be
relevant to your investigation.
Mr. Dash. Mr. Chairman, Mr. David Dorsen, assistant chief counsel,

will open the questions.

Mr. DoRSEX. Mr. Kleindienst, am I correct that you are presently
engaged in the private practice of law ?

Mr. Kleindienst. Yes, sir. After I left the Department of Justice
I opened up an office in "Washington, D.C., and I am a private prac-
titioner by myself.

Mr. DoRSEN. And you resigned as Attorney General as of April 30,
1973?

f .

Mr. Kleindienst. I believe that it was April 30
;
yes, sir. Effective

upon the qualification and appointment of my successor.
Mr. Dorsen. Could you please siunmarize for us briefly your back-

ground, especially with respect to your positions with the U.S.
Government ?

Mr. Kxeixdienst. I have only had two positions with the U.S. Gov-
ernment. That was the position of Deputy Attorney General of the
United States, a position that I believe that I was—commenced around
February 1969, and the other position that I have had with the U.S.
Government is the Attorney General of the United States, a position
that I commenced on or about June 8, 1972.
Mr. Dorsen. "When for the first time did you learn that there was

electronic surveillance of the Democratic National Committee head-
quarters at the "Watergate?
Mr. Kleindienst. I learned it for the first time after June 17 when

the individuals who were at the headquarters were arrested. I don't
know whether I learned of the electronic surveillance on Saturday,
June 17, or sometime in the early part of the next week.
Mr. Dorsen. But on June 17 you were notified of the fact that there

had been a break-in?
Mr. Kleindienst. At approximately 8 o'clock in the morning, as

Assistant Attorney General Henry Petereen of the Criminal Division
of the Department of Justice called me at my home and indicated to
me that there had been a break-in at the Democratic national head-
quarters at the Watergate Hotel. All the information that he had at
that time was that there was a break-in and I believe he said to me it

looks like it might have been a bombing case.

The next knowledge of any kind that I had with respect to it came,
oh, approximately 3iA hours after that when I met with Mr. Gordon
Liddy and Mr. Powell Moore in a section of lockei-s at the Burning
Tree Club, wliicli is a golf club in "Wasliington, D.C.
Mr. Dorsen. How did tiiat come about, Mr. Kleindienst?
Mr. Kleindienst. The reason I was at the Burning Tree Club, they

had tlicir annual moniber-giiest golf tournament in wliich I was a
participant. I think I was scheduled to tee off for the Saturday round
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in the afternoon. I was having lunch in the main dining room area of
the Burning Tree Chib. I looked up and Mr. Gordon Liddy, who I

recognized, came in with Mr. Powell Moore and I likewise recognized
him.
Mr. DoRSEN. Who is Mr. I'owell Moore?
Mr. KleinDiENST. Mr. Powell Moore was the Deputy Public Infor-

mation Officer of the Department of Justice when I was there as the

Deputy Attorney General. "IVhen Mr. Mitchell resigned as Attorney
General and went over to the Committee for the Rc-Election of the
President, Mr. Powell Moore went with him to the campaign com-
mittee. I do not know what his title was at the campaign committee
but I knew Powell Moore quite well as a result of our association to- •

gether at the Department of Justice.

Mr. DoKSEx. I believe you indicated you recognized Gordon Liddy.
What were the circumstances under which you fiist met or got to know
Mr. Liddy?
Mr. Kleindiexst. The only association I ever had with Mr. Liddy,

except for this particular meeting on Saturday, June 17, was in the
year 1969 when I headed, on behalf of the executive branch, a task
force that was looking into and devising a program of action with
respect to the marihuana traffic from the country of Mexico into the
United States. I believe that Mr. Liddy at that time was an officer or
employed by the Treasury Department and he was one of the repre-
sentatives from the Treasury Department in that task force. There
were representatives from six or seven Departments of the Govern-
ment. That would have been in the late spring of 1969 and the summer
of 1969. To the best of my recollection I never saw Gordon Liddy after
that time in the intervening years until that Saturday morning on
June 17 and I have not seen him since.

Mr. DoRSEN. What was the nature of the experience that the Justice
Department had with Mr. Liddy in connection with his role in Opera-
tion Intercept ?

Mr. Klein'dienst. I had no experience with him because he was
under the jurisdiction of the Secretary of the Treasury. He had one
assignment, as I recall, with respect to going from town to town along
the I'nited States-Mexican border to inform the business community
we were quite concerned about so-called Operation Intercept. My recol-

lection, which is not very precise, is that the manner in which Mr.
Liddy was giving information with respect to our program was im-
satisfactorv and I believe that based upon information that I got, I
recommended to the Secretary of the Treasury- or Mr. Rossides. who
was. I think, his immediate superior, that Mr. Liddy be called back
from that assignment and not to continue any further with it.

Mr. Dorsen. Do you have any other recollection about any possible

problems with Mr. Liddy or why his performance was considered
imsatisfactory ?

Mr. Kleindien'st. No, sir.

Mr. Dorsex. Directing your attention to the locker room of the

Running Tree Country Club, what happened when you saw Mr. Moore
and Mr. Liddy there ?

Mr. Ki.eindiexst. Tlie fii-st thing that I remember with some pre-

ciscuess is tlic fact that Mr. Liddy. when he came into the cntranceway
of tiie dining area and saw me, in a rather furtive manner made a
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motion to me like this, indicating come here. I got up out of my chair
and went over there. Pie was very agitated and seemed to be quite

upset. He said that I have to taliv to you in [)rivate. ^^^le^e I was stand-
ing was not a ver}' private place; there must have been 6(J oi- TO men
who were eating or standing around. Right to the left of where he was
there was a little locker room comple.x at the club. I looked in there
and no one was in there so I said, "Gentlemen, come in here, I think
this would be a private place to talk." We went in there. Mr. Liddy
said that I have been asked to come out and give you a report with
respect to the Watergate break-in last night or the break-in at the
Democratic National Committee, I do not know which he said. He
said to me that he believed that some of the persons who were arrested
might be employed by either the ^\^lite House or the Committee for
the Re-Election of the President.

My reaction to that statement was instantaneous and rather abrupt.
I think he also said, although I do not have too precise a recollection

of it, that Mr. Mitchell had asked him to come out and talk to me.
That was incredible to me. The relationship I had with Mr. Mitchell
was such that I do not believe that he would have sent a person like

Gordon Liddy to come out and talk to me about an^ihing; he knew
where he could find me 24 hours a day. In any event, as a result of
my surprise, my incredulity, and. I think, my instant realization of
the implications of what he had just said prompted me to pick up the
telephone and locate Mr. Henry Petersen. That I was able to do very
quickly. All I had to do was to call the Justice Department switch-
board and have her call him at home and put him on the phone. Since
Mr. Petei-sen had called me at 8 o'clock I did not have to e.xplain much
to Henry. I told him, and I have always been under the impression I

said to Mr. Petei-sen. that Mr. Gordon Liddy of the campaign com-
mittee is here. Mr. Petersen, based upon a conversation I have had
with him, does not remember my mentioning Mr. Liddy *s name, but
in any event, I was intent upon giving him a ver}- specific direct

instruction right then that with respect to those who were arrested at

the Watergate they should be given no treatment different than any-
body who might have been arrested in circumstances of that kind. I
was quite upset. To the best of my recollection, the next thing I did
was to turn to Mr. Liddy and tell him to leave the premises because I
" now immediately thereafter Mr. Mooie and Mr. Liddy left.

Mr. DoRSEx. Mr. Kleindienst, aside from the convei-sation you had
with Mr. Petersen which you have just described, to whom else did you
recount the incident at Burning Tree?
Mr. Kleindienst. I might have told Mr. Dean, I do not recollect

doing so. I have no recollection of recounting this incident to anyone
else until I was interrogated by personnel from the Select Committee
and also personnel from the Special Prosecutor Cox staff.

Mr. DonsEN. You are aware, are you not, that ^Ir. Dean has testified

with respect to reported conversations you had with him ?

Mr. Kleindienst. Right.
Mr. DoRSEN. On the subject?
Mr. Kleindienst. I have no recollection of mentioning it to him. If

he recollects it inasmuch as the events occurred, then I think on that

instance I would have to credit Mr. Dean's testimony.
Mr. DousEX. Did you participate in a conversation with Mr. Henry

Petersen and Mr. Dean concerning the possibility of going to the
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Mr. MiTCfiELL [continuing]. Senator, that if you would have, I know
you are reading from one of these minicharts but some of the things
they do not have up there is that there is an 8 :1.5 a.m. morning meet-
ing in the White House.
Senator Talmadge. You should have ample opportunity to state

whatever you want to, Mr. Mitchell, if that chart is different from
your views do not hesitate to say so, we want tlie facts, only the facts.

Mr. Mitchell. I cannot see it from here and it does not make any
difference anyway, because I have got a directory here but what I
would point out is that during this period which I have—which I have
testified to earlier today, until I left the committee as the campaign
director, there was a meeting at 8:15 a.m. in the White House every
morning. This was the regular staff meeting that involved legislative

liaison. Dr. Kissinger, General Haig, et cetera. So, when I say when
you ask me when did I first talk to these people al)out the Watergate,
of course, it was a continuing subject matter basically in the concept of
the political problems that presented because by the, I guess the, 20th
or certainly the 21st, the Democrats had threatenetl their lawsuit, they
filed it, I think, on the 22d and we had had a verbal press battle over
the circumstances from then on constantly day in and day out about
the matter.

Senator Talmadge. Did you talk to Mr. Colson about the same time?
Mr. MrrcHELL. I am sure that I would because he would have at-

_tended those meetings.

Senator Talmadge. Did you direct Robert Mardian to telephone
Liddy on June 17 and ask him to try to persuade Mr. Kleindienst, then
the Acting Attorney General, to arrange for Mr. McCord to be re-

leased from bail as Mr. Magruder has testified ?

Mr. Mitchell. No, sir, I am sure, I assure you, tliat would not be the
case. There was some conversation that somebody might call up the
Acting Attorney General to find out what the hell happened but I
noticed in Mr. Magruder's testimony he said that I selected Mardian
because Mardian was a great friend of Liddy's and if there is any-
body who were on the opposite ends of the stick it would have been
Mardian and Liddy.

Senator Talmadge. Would you say then that Mr. Magruder com-
mitted perjury before this committee ?

Mr. Mitchell. I cannot characterize anything as perjury. Senator.

That does not happen to be a fact, what you have just said, and I have
just denied it and I am sure the other people who were present will

also deny it.

Senator Talmadge. You are a good lawyer, Mr. Mitchell, testifying

under oath to a lie is commonly referred to as perjury, is it not?
Mr. Mitchell. Well, yes; but you also have to have intents, I think,

along with it under certain circumstances and I am sure tliat some of
these conversations have got garbled and mixed up in the intervening
year and a half or so. T would not want to characterize anybody
Senator Talmadge. "What you are saying is intentions might be

good but his facts are wrong, is that correct?
Mr. Mitchell. Could very well be that! the recollection was not quite

accurate. There are many of other circumstances some of which I have
testified to and some of which I presume I will in connection with my
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Mr. Hajiiltox. Well, what is your best recollection as to whether
Mr. Mitchell was in the room when that was discussed?
Mr. Mardian. That is my best recollection. I am trying to be fair,

however. '\\Tien you ask about meetings and I have heard all types of
meetings took place in Mr. Mitchell's office and other places. With re-

spect to Mr. Mitchell's office, any time anybody walked in the room, as
I understand it, his secretary would log it and that was a meeting.
Sometimes, you would walk in to see that somebody else was there and
you would walk out and you attended a meeting. I hate to characterize
a formal meeting where he sat down and admitted that he had approved
a black advance budget. That is my best recollection that he was pres-

ent and that I discussed it.

Senator Ervtx. If counsel would excuse me for interjecting this

remark at this time, I don't know any way that any human being can
testify as to a past event except by giving his best recollection.

Mr. Mardian. Thank you.
Mr. EDviiiLTOx. Mr. Mardian, while in California, did you receive

an assignment from Mr. Mitchell regarding the AVatergate matter?
Mr. AIardian. Could you be more specific 1

Mr. Hamilton. All right.

Did Mr. Mitchell assign you to deal with the legal matters that

might arise in connection with the break-in?

,Mr. Mardian. Yes.
Mr. Hamilton. Mr. Mardian, while in California, did you make

several telephone calls to Mr. Liddy ?

Mr. M\RDL\N. I believe that my records show that—which I have
turned over to the committee and these are records of calls that I turned

in to the Committee To Ke-Elect the President—^that I talked to Mr.
Liddy on three occasions—two occasions—three occasions. The records

show three and there were three, but one of the ones that the record

shows was not a call to Mr. Liddy, as I recall.

Mr. BLvMiLTON. Do you remember when these calls took place—on
Saturday or Sunday ?

!Mr. Mardian. The first time I talked to Mr. Liddy, I believe, was
on Saturday and that was not a call from me to him, but a call from
him to me, as I recall. It is possible I may have returned the call, but

—

that is my best recollection.

Mr. Hamilton. Did you also talk to ]Mr. Liddy on Sunday ?

Mr. Mardian. I talked to Mr. Liddy on Sunday twice, as I recall.

Mr. Hamilton. Now, can you give us the best recollection you have

of the substance of these three telephone calls?

Mr. ^Mardian. The first telephone call was a—as I recall—was an

urgent demand on the part of 'Mv. Liddy that I return to Washington.
I had indicated in that call, as I vmderstand it. that iEr. Magruder
was going to return, that he did not want Mr. Magruder to return, he

wanted me to return. He was very reluctant to—not only reluctant, he

refused to use the telephone to discuss anything about Watergate. He
did, however, make some derogatory remarks about ilr. ilagruder.

That is all I recall about the first teli'phone call.

Mv. H.\:\tiLTON. Would you <ro on to tho second and the third, please?

Mr. Mardlvn. I had told Mr. Liddy about the plans that I heard,

that Mr. ]Magiuder was going to leturn. I would communicate with

]Mr. Mitchell, and I will let him know.
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Mr. ILvMiLTON. And the final telephone call ?

Mr. Mardian. Well, that was the first telephone call.

The second telephone call, as I recall was when I called to tell him

that I was not going to return and that Mr. Magruder had left—had

:Mr HaFULTON-. And what was the final telephone call?

ilr' MvRDi\N. The final telephone call was with respect to a caU

I <rot from Powell Moore. Powell Moore called me on Simday 1 pre-

viSusIv testified that these conversations, I testified originally that

thev were Sunday. I was told that they were on Saturday. I wasn t

sur^. I have now. checking the records of the calls, that these calls

took place on Simdav. ,, . ^

Powell Moore called me to tell me of an occurrence the previous

day. He said that he wanted me to know, for Mr. MitcheU to know,

that Mr Liddy had told him in his presence that he had received a

call from Mr. Mitchell, that Mr. Mitchell had instructed him to go

see :Slr. Kleindienst and to have Mr. Kleindienst get the Watergate

burglars released from jail. He told me that he did not believe that

these instructions came from Mr. ilitchell. ^, • ,- ^ .i. ^

He told Mr. Ciddy that he should not contact ilr. Kleindienst: that

when he realized that he was, in fact, going to contact :Mr. Klemdienst,

he went with him ; that Mr. Liddy made contact with Mr. Kleindienst

at the Burning Tree Country Club and that in order to advise Air.

Kleindienst that he was not to pay any attention to :Mr. Liddy, he

said he stood behind Mr. Liddy so that Mr. Liddy could not see him,

but that Mr. Kleindienst could, and shook his head as violently as

he could so that ilr. Kleindienst would loiow that what he was tellmg

him was an untruth. t • j i

He told me that Mr. Kleindienst, in effect, had told ilr. Liddy to go

to hell, and as I understood it, went on playing golf.

I then called Mr. Kleindienst. I think I told Mr. [Mitchell about it.

^Ir. ilitchell was amazed. I believe I told—I then called ilr. Klein-

dienst to tell him that INIr. Mitchell had given no such instructions

and Mr. Kleindienst told me, I believe, that he was satisfied that he

had not given any instructions and in effect, said, keep that^—he used

an adjective—away from me.

I then called Mr. Liddy and reprimanded him: told him that Mr.

Mitchell had given no instructions and that he had done a very, com-

mitted a verv embarrassing error on the part of the Attorney General.

Mr. Haiiiltox. Mr. ^Mardian, I want to read to yon a portion of Mr,

Magruder's testimony that is found at page 1910 of the record

:

We knew that Mr. Mardian. who was there, was a closer friend of Mr. Liddy's

than anv one of us. and Mr. MitcheU asked Mr. Mardian to call Mr. Liddr and

ask him to see the .\ttome.T General, the current Attorney General. Mr. Klein-

dienst, and see if there was any possibility that Mr. JlcCord could be released

from jail.

A fr. IMAnoiAX. That statement is not true.

Mr. H.\:\riLTON-. Mr. [Mardian, can you suggest any reason why Mr.

[Magruder would falsely testify as to" such a phone call on your part?

[Mr. Mahdiax. I honestly—T don't think [Mr. [Magruder would mton-

tionallv falsely testify. The subject of the Liddy trip to see ilr. Klein-

dienst was much disrnssed. Mr. Liddy's position, or the story that

Powell [Moore told, was that, as I recall, that John Mitchell had called
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5. In the late afternoon of June 17, 1972 Secret Service Agent

Boggs telephoned John Ehrllchman, Assistant to the President, and told

him that one of the persons arrested at the DNC headquarters had in

his possession a document referring to Howard Hunt, who apparently was

a White House employee. Later that day, Ehrllchman telephoned Ronald

Ziegler, the President's press secretary, who was with the Presiden-

tial party in Florida. Ehrllchman told Ziegler the substance of his

telephone conversation with Agent Boggs. Ehrllchman also telephoned

Charles Colson, Special Counsel to the President, and discussed Hunt's

White House employment status.
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n
Mr. EiiRLiCH>Lvx. No, sir.

'Senator Baker. When did you first learn of the break-in?

Mr. Ei[RHCHMAN. On the day following the break-in, when I re-

ceived this telephone call toward dusk, late in the afternoon.

Senator Baker. From whom?
Mr. Eiinr.icinrAX. From ilr. Boggs of the Secret Ser\-ice.

Senator Baker. And I know this is somewhat repetitions, but tell

us again, for the sake of sequence, what ilr. Boggs told you?

Mr. EHRi.icinrAx. Briefly, he said that he had had a report from
the Metropolitan Police Department about this incident because some

of the people who had been picked up, or one of them, had in his pos-

session the name of someone who apparently was a AVliite House
employee. And that was Howard Hunt.

Senator Baker. What was your reaction to that?

Mr. Ehrijchmax. I asked him a little bit about the circumstances,

when it had happened, how many people were involved, whether any-

body from the AVhite House was directly involved, this kind of thing,

and thanked him very much.
Senator Baker. "VVhat did he say ?

Mr. Ehrlichmax. He said that as far as he knew, that was the

only connection -with the White House, just the possession of this fel-

low's name, and he told me that five people had been caught redhanded

burglarizing the Democratic National Committee headquarters.

Senator Baker. Did he tell you the names of the five people?

Mr. Ehrlichmax. He may have, but it didn't mean anything to me.

Senator Baker. What did you do with the information?

Mr. Ehrlichmax. I made a phone—I made two phone calls. I

called Ron Ziegler, the press secretary, who was with the President

in Florida, and told him about that telephone call because I thought

he might be getting some inquiries or would want to make some
inquiries.

Senator Baker. Is that the first call you made?
Mr. Ehrlichmax. I think it is, although it may have been in re-

verse order.

I also called Mr. Colson to find our whether Howard Hunt still

was employed in the "White House. And I am not sure whether I did

that in response to a question from Mr. Ziegler or not, but both were

ip rapid sequence.

Senator Baker. Did you call anyone else except Mr. Ziegler and

Mr. Colson on June 17 ?

Mr. Ehrlichmax. Not that I can recall, ilr. Caulfield testified here

that he called me, and he mav have. I don't have a specific recollection

of the phone call, but if he did, it was after the call from Mr. Boggs.

Senator Baker. Did anvone else call you on June 17 ?

Mr. Ehrlichmax. I believe not.

Senator Baker. So the sum total of your information was a call

from Mr. Boggs of the Secret Service and the sum total of your ac-

tivity was to call Mr. Zeigler and Mr. Colson ?

]Mr. Ehrlichmax. Right.
Senator Baker. Did you read the newspaper accounts of the

break-in?
Mr. Ehrlichmax. Yes, sir.
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it, I have answered the questions,

Q. Can you tell us the names of those reporters if

you can remember, with whom you talked on this subject?

A. Well, it came up in an interview that I had with

Norman Kempster of UPI.

Q. How do you spell his name, please?

A. K-e-m-p-s-t-e-r, I think. That is fairly easy,

because I have only had tv;o interviews besides the one with

Gill, and I assume it came up in the other one. I know it

came up in the Kempster one. The other one would have been

with Jerry Schector. That is spelled S-c-h-e-c-t-o-r, I think,

Jerry Schector, of Time Magazine.

Q. When did you first learn, Mr. Colson, of the

alleged break-in of the Democratic National Committee Head-

quarters?

A. I first heard about it on Saturday afternoon,

June —

0- 17?

A. 17.

0- Under what circumstances?

A. I received a call from John Ehrlichman. I was home.

It was about — it was late afternoon. He simply asked me if

I had seen -- did I know where Howard Hunt was. I think that
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is the way the question was asked. And t o=.4^ __, »„o •._

asked me how long it had been since I had seen Howard Hunt.

I said quite a long time, several months. And I asked him why

he asked.

He said, "Well, there is a report of a break-in at the

v/atergate, and one of the people arrested had something in

his possession with Howard Hunt's name on it."

I think he then asked if I knew Doug Caddy, and I said

no; that I had heard the name, but I didn't know him. And that

was the sum and substance of the conversation.

Q. You remembered on June 17th that you had heard the

name Douglas Caddy?

A. Yes, that is correct.

Q. This was without talking to your secretary?

A. That is correct. The name was a familiar name

to me, but 1 could not place where.

Q. You could not put it in context?

A. No.

0- What time was the call that you received from

John Ehrlichman on June 17th, if you can tell us, to the best

of your ability?

A. Oh , I would say around five.

0- All right.

A. Five in the afternoon or maybe six o'clock.
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6. During the evening of June 17, 1972 Assistant Attorney

General Petersen telephoned Attorney General Kleindlenst and told

him that documentation relating to a White House consultant had

been found at the scene of the break- in at the DNC headquarters.

Page
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if indeed persons had intentions of trying to demolish tlic Democratic
headquaiters 1 tliouifht the same might be in oiling for tlie Kepubliciin

headquarters and I thought he ought to be forewarned.
Mr. Dash. Well, how soon did an investigation under the sponsor-

ship of the Department of Justice begin in this case ?

Mr. Petersen. Investigation was underway at that time. Mr. Titus'

staff had already been alerted and he had assistants working on the
matter at that point with the Metropolitan Police Department and the
P'BI who were just coming into it.

Mr. Dash. Now, what role as Chief of the Criminal Division did you
play with regard to the U.S. Attorney's Office investigation?

Mr. Petersen. A general supervisory role, Mr. Dash. One of the
early questions I had to decide was the degree of supervision that
should be involved and since we knew at the close of Saturday, June
17, that what we had thought to be explosive devices were electronic

listening devices, and that an individual named E. Howard Hunt was
possibly implicated as a result of the fact that some of his checks or
some information relating to him had been found at the scene, that
there were immense political repercussions possible. And I decided at

a very early stage that that investigation ought to be as isolated from
the political element as it could possibly be. And 1 suggested that Mr.
Titus appoint as principal assistant. Earl Silbert, to conduct the in-

vestigation in his office and report to Mr. Titus and to myself on a
daily basis, oral reports on a daily basis.

Mr. Dash. "Wliat was your relationship with the Federal Bureau of
Investigation during the investigation? Did you get any kind of re-

porting from the FBI ?

Mr. Petersen. Well, the FBI, of course, reported—their reports to
the prosecutore, Mr. Silbert and company, were more immediate than
their reports to me. Their reports to me had to wait the normal process
of bureaucracy, the preparation of the reports and the submission
through normal channels, whereas the prosecutor on the scene was
getting the witness statements almost immediately but the reports
were coming ovier to me rather slowly at fii^st, very slowly. As a matter
of fact, when the publicity developed, with the cooperation of Inspector
Baldwin I did not have statements in my office. I had to call the Bureau
and ask them to send it over. They sent a whole package of reports at

that time.

Mr. Dash. Was this slow reporting to you or did the prosecutors,
the U.S. Attorney's Office, have that report?
Mr. Petersen. Well, they had the 302, ves. It was just

Mr. Dash. Just how it came up to jour office as Chief of the Crimi-
nal Division.

Mr. Petersen. That is correct. I was hearing about it from Mr.

J
Silbert.

Mr. Dash. Xow, shortly nfter the break-in. do von recall i-eceiving

a telephone call from Mr. Kleindienst who was at the Burning Tree
Countrv Club?

I\[r. Petersen. Mi-. Kleindienst and I communicated tliree times on
Saturday, June 17. The first call I jilaced approximatelv at S o'clock

in the morning. Tlie second call I was about to place when—indeed,

if T hud not heard his testinionv or had discns.sed it with him. I would
have .said T placed the second call but he tells me he did, but in any
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event since I do not recall, I am sure it is true. The third call I com-
municated to him and he was making a speech at the Statler-Hilton
Hotel and I hud to run him down through the security service down
there. He had to speak very guardedly. W'hat 1 was trying to report
to him was tliat documentation relating to a White House consultant
had been found at the scene. I thought it was important that he have
that biformation.
Mr. Dash. Did he tell you about a meeting he had or an encounter,

really, at the Burning Tree Coimtry Club with Mr. Liddy shortly
after the break-in?
Mr. Petzkse.v. Yes; recently. The second call, whether I made it or

he made it, I remember predominantly because he said, Henry, I want
tliese people treated the same as everybody else. I conveyed to him at
that point the information about the electronic equipment and I guess
1 thought it a little odd that he should make that statement because I
did not know any other way to treat them. But I do not recall him
telling me that Liddy was there. If he did, I simply do not remember it.

j\Ir. Dash. AVhat were your relationships with Mr. John Dean at the
AVhitc House during this period of time ?

Mr. Petersex. Good. Good. John Dean, I guess, -was kind of an im-
official liaison with the Justice Department since he had been there.
"VVe knew him. He worked in the Deputy Attorney General's office.

He was in communication with us frequently witli respect to inter-
pretations of the Corrupt Practices Act. So we had frequent dealings.
Relationships were good.
Mr. Dash. Did he inform you that he was in charge in any way or

liaison between the Wliite House and any investigation.
Mr. Petersen-. Xot at that stage, Mr. Dash.
I suppose the practice of discussing this matter with John Dean

arose the first instance out of the request of Mr. Silbert and the FBI,
rather than of their complaints that the ^Yhite House was drae<^in«^ its
feet.

^° °

ilr. Dash. Do you know about when this took place ?

Mr. Petersen-. This was early in the investigation. People were to be
interviewed and appointments' were not being kept or being delayed
and they would call upon me to e.xpedite them and I would call John
Dean and T liave to say whenever I called him he was frankl v helpful.

^ Mr. Dash. Do you recall a meeting on or about June 20, 1972, in Mr.
Klenidienst's office, where Mr. Dean was and at which Mr. Dean made
some statements to you, according to his testimonv, that this investiga-
tion should go very high, in fact it might involve tlie Alliite House;
in fact he testified he didn't know how far it might go.

]Mr. Petersen-. I remember the circumstances. I don't remember it as
Mr. Dean testified to it. I was called up to ilr. Klendienst's office. Mr.
Dean was already there. They asked for a status report and I gave
them a general status report on the nature of the investigation. We had
some discussion. I think commonplace discussion. Mv God, what has
happened, who is doing this and what type of a .situation is this. And
1 told liini tliat. I rememl>er the words Very di.stinctly, I said, "Jolm.
I don't know who I am talking about but whoever is responsible for
this is a damn idiot aiidtlictc is oidy one thing tliat the President of tlie

Fnitod States can do and tliat is "cut his losses and the way that he
should do that is to instruct the Attorney General publicly to run an
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7. On June 18, 1972 H. R. Haldeman, Chief of Staff to President

Nixon, who was at Key Biscayne, Florida with the Presidential party,

spoke by telephone with Jeb Magruder, who was in California. Haldeman

directed Magruder to return to Washington, D. C. to meet with Counsel

to the President John Dean, Haldeman 's Special Assistant Gordon Strachan,

and FCRP Treasurer Hugh Sloan to learn what had happened and determine

the source of the money found in the possession of the persons arrested

at the DNC headquarters. By the following day, Magruder had returned

to Washington.
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since this break-in was clone in a rather amateurish way. that possiblvtheie xvas some double-agent activity going on here, and we werehonestly concerned about our own files.
»

u e %vere

I did ask Mr. Reisner to remove certain file^mv advertisincr filehe budget file our strategA' file, and the Gemstone file. Then I talked

Afr m^"" n'
'• ^'

'1;
^"'^

^^l- P^^^
^^^l^' '^^ Gemstone file homeMr. Dash. Did you talk to anybody else from California ?Mr. Magruder. Well, yes, I talked to Powell Moore, as I recall Icannot recall any other specifically

'

Mr. Dash. Did you call Mr. Strachan

«

M^" ^'^"^"^^^-P}^'?''^^ ^ ,?"^^ ^^^- Strachan that evening.
Mr. Dash. ^^ hat did you tell Mr. Strachan ?
Mr. Magruder. I told him-of course, he knew no more than weknew. He knew that they had been apprehended, and we had a problemand just discussed in a sense that we had a problem, and we dTd nSquite know what to do about it. At that time we had heard that there

honVdT.r'-r^
"' *^"' time found on the 'individuals, and we hadhoped that It was money that had been found at the Democratic Na-tiona Committee, but unfortunately, it wasour money. SoTeTn effect_just discussed the problem. We had no answers, obviously, at that time'Mr. Dash. Did you receive a call from Mr. Haldeman

«

from "^r'M^f •

^^"-J^^ '}^^} moaning, on Sunday, I received a call

him basicallyl^"''- '
^"^'^ "'^ '"^"^ ^"^ happened. Again, I told

Mr. Dash. From where was he callino-«
Mr. IMagruder. Key Biscayne, Fla. *
He just asked me the basic background of the break-in and what

I shoufftefh^ l"f *w ^^ ^^^'- ^^^ ^^PP^"^d- He indicated tSa

L=;k f J^u
''^- ^° Washington immediately, since no one in any

K^r ^/"l^°"*^'7>? ^*^o*.^^
committee, and to talk with Mr. Deanand Mr Strachan and Mr. Sloan and others on Monday to try to findout what actually had happened and whose money it was and so on.Mr. Dash. Aow, you did return to Washington ?

Mr. Magruder. Yes, I did.

..1^^'FT^- -^"f
^"""-'^^ y*'" ^'^^ "^ ^"^fly' b"t as specifically as you

met ^th?^'""" ^'
'°'''' ""^ ^°" ''^^^^^^d to AVashington and who you

h^^\w'%^^^\7'i^-^:^
Monday, I met with Uv. Dean, Mr. Strac-

m^^;Wn f "'
^l"- {fddy-/^f'- Liddy and I did not really have too

Tfte vn'lL tT^ "*''
n- ^' '"^^ ^' '^"^ Soofed. and I accepted thaton tace value. There really was not much to discuss at that time.

I determined from Mr. Sloan that the money was our money, notsomeone else's money. •''

^^l^Pf"
and I discussed the problem in terms of what we weregoing to do as to Mr. Strachan and I.

Mr Dash. Did you have a meeting on that evening, the evenincr ofJune
^19, when you came back to Washington, in Mr. ilitchells apart-

Mr. Magruder^ Yes, Mr. Mitchell flew back that ifonday withMi. LaRue^and :\rr. Mardian. We met in his apa.-tment with Uv. Dean.That would have been ^Iv. Mitchell, Mr. LaRue, Mr. Dean, .Afr Mar-d.an, and myself; and the general discussion again was, what were«e going to do about the problem? It was again, we had vei-y little
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HR^^^^^Bi^^

Mr. Dash Now Mr. Haldeman, when and how did you learn of thebreak-in on June 17, 1972 ?
•' ^"^

.

Mr Haldemax. That seems to be the crucial question and T h« v^ f^pue I guess the most incredible possible answln I don'? knot MrDash. I simply don't remember how I learned aboi.f if «n V^^ '•
,

en^frj
from whom. But let me explafn thltlt fh^tlil: h^t'^S"^

fid 7f '" I>ey ^iscayne. The President was out at Walkers Cavrnd

^ n^fni^S^^S^ tSi^rSmS-rS^
m.ttee had been broken into. I am not sure whoTwhen
wh'oe" e?';:rd you?

"''' ^'^ ^°" ^' "'^" >^°" '^'^^^^ t'^^*' -h- or

Mr. Haldeman. Nothing.
Mr. Dash. Nothing?
Mr. Haldeman. No.

vp^';-'"''''''-^.u''^J,*l''"'' ^ ^'^ ^""^ I think that came in a phone con-versation with Jeb Magruder on the 18th, on Sunday, whi^h't hasalways been my impression was placed by him to me, bJ I undei^andhe says it was placed by me to him and I am not su^ which is Sch
1«V'' ^^^^^f P°>"t «f that phone conversation, the pu?p^s^ of

and if wf"'7 ^ .^*^*^"^?"t that the committee was planning to ?eTa£and It was re easing ,t in con unction with the earlier publicized Sassumed ab«u to be publicized, fact that Mr. McCord! who did have a

rnr/SeCakt.'^"'""^^"^^' '^^ ^^^^ ^^ °* '^^ ^-^^d at Vhe^

uflx^r^''^ ^^^ ""^"l^
^^^0}'g^ your mind when you learned that

t.ime'wh''orw"r- ' '^"^ ' '^'"^'^ ' '^'^- «<^ P-^-^^^ t«'d me at that

4^o|See'^^^^^^^^
Mr. Haldeman. Yes.

maYt:-r?,;The^Jmpa?|^r
'^ •"'" ''^' *''^ '"^^'^^ ^ ^" embarrassing

ifr. Haldeman. Yes.

Mr" hTdfT.v" ?'?J''^
^'^ ^r^ *° Washington after the break-in ?

which Ssrthefgfh."' '^^ ''^ "'^""^ ^'-^" ^f-^^>-—«-'

Mr. Dash. Is that when you had a meeting with ifr. Dean' Did Mr
Mr 'H.Tni'

^'""?'" ''^"^ 7^^^ ^^ ^'^^ l^^^-d aboutSebS-in^-Mr. Haldeman. I am not-T don't believe so. I am not sure that T

back^aTe'Mrd:"^
^'^-

^^^!J I*
*^^* P^^"*" ^ ^^l'-'^ we probTb y go!

\f
late Monday evening and that I went home.

Mr H\l"E.^N"/ih-T "'^f^^.'th Mr. Dean after you got back?

record here tW r.'c K" ? f '

^""^ ^ ^"-^^ ^^'^ ^"^ ^^ ^ ^^-^P^ule of my
was a meetin<; th ^

" '^ ^'^ correction by the details, but I think there

Mr MiTche 1 fnd V^T>:T l^
^^' ^"^^'^ "^'^^ ^ ^'''^ P"^^^"t with

in nart nf fi f .•
^^'•'^f^man, and that Dean was, Mr. Dean was,

parCthltt'eUr.!""^
''^"' ^^"°^"^^ ^^"^^^' ^''^'"^'^^^ -- «--
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8. On June 18, 1972 John Ehrllchman spoke by telephone with

H. R. Haldeman. They discussed the break- in at the DNC headquarters,

the involvement of James McCord, and the fact of Hunt's name being

involved.
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8.1 JOHN EHRLICHMAN TESTIMONY^ JULY 24, 1973, 6 SSC 2581

25S1

Senator Baker. Did you gain additional information from the news-
paper accounts?
Mr. Ehrlich3ian. Yes.
Senator Baker. What information ?

Mr. Ehrlichmax. Well, I learned, for instance, that one of the
people apprehended was an employee of the Re-Election Committee
and I don t think that Mr. Boggs had told me that the previous
evenmg

r

L

Xow, I may have seen it on the news, come to think of it, that m<rht
i niay have watched the television news.

Senator Baker. Did you talk to the President on the I7th2
Mr. EHRLicmiA.v. No, I didn't, not that I can recall.
benator Baker. Did you talk to Mr. Haldeman on the I7th ?

Mr. Ehrlichma.x. I think I talked to him on the followino- day
benator Baker. Let's limit it to the 17th for the moment.

"

Mr. Ehrlichmax. All right.
Senator Baker. Did you talk to Mr. Dean ?

Mr. EHRLicHjrAx. Xo.
Senator Baker. Mr. Mitchell ?

.u^f';
|l^fR"CH.>iAN. I don't believe so. I have heard testimony here

tnat 1 did. I can t recall a conversation with Mr. Mitchell.
Senator Baker. Were you concerned about it ?

Mr. Ehrlichmax. Not particularly.
Senator Baker. All right. Move on, then, to the 18th.Who did you talk to, who talked to you, what additional information

did 3^11 receive, and what action did you take? And if you don't mind,
Air. Ehrlichman, as briefly as possible, outline for me the steps that
you took, the information you received, the general state of circum-
stances from your first infonnation on June 17, 1972, for a few days
thereafter. •'

Mr. Ehrlichma.v. The 18th was Sunday. I believe I talked to Mr.
-Haldeman on the telephone about this. I think that the purpose of our
call was really something else, some other business. .\nd we discussed
the tact of the break-in, the fact of Hunfs name being involved and
McCord being involved, and so forth. He told me somethino- about
the statement which the Committee To Re-Elect people were putting
out that day or the next day, I foiget which. But I do recall we dis-
cussed the public statement that was gohig to be made on it.
On the 19th, which was Monday
Senator Baker. Wait a minute; I'ust a second. Still on the 18th in

your call to Mr. Haldeman, Mr. Haldeman was in effect the President's
Chief of Staff?
Mr. Ehrlichman. Yes, sir.

Senator Baker. Was there any conversation between vou and Mr.
Haldeman about how unfortunate or incredible or how dan<TeroHS this
was? Was there anything other than a calm, ordinary exchanse of
information? ^

Mr. Ehrlichsiax. No; T think both of us wondered whv in the
world anybody wanted to break in there. That was tlie depths of the
Democrats' fortunes. I don't think aiivbotly believed that anybodv in
that particular office knew anything that was worth knowing. "

Senator Raker. Did you ask Mr. Haldeman if he liad discu^ed this
witli the President?

ifr. Ehrlichmax. No ; I didn't.
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9. At noon on June 18, 1972 Gordon Strachan telephoned

Haldeman's principal staff assistant, Lawrence Higby. Higby told

Strachan that Haldeman had spoken with Jeb Magruder about the

break- in and that John Ehrlichman was handling the entire matter.
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9.1 GORDON STRACHM TESTIMONY, JULY 23, 1973. p SSC 2457

2457

Mr. Str^^chan. Xo, I did not.

Mr. Dash. Did you later learn from Mr. Magruder anything about

J:hi3 event?" Mr. Strachan. Well, I called him that afternoon and then tried to

call him again that evening, and did not reach him. Placed a third call

on Sunday about noon, Washington time, and asked him if he knew
anrtriing about this since I had rather expected a phone call from Mr.
Haldeman, and he said "Don't vrorry about it, I have been on the phone
this morning with Bob, and you needn't know anything about it."

Mr. Dash. All right. What did you do after that ?

Mr. Strachax. 1 called Mr. Higby, because I didn't really believe

that Magruder had talked to Mr. Haldeman, Haldeman was down in

ivey Biscayne. Mr. Higby told me yes, in fact Magruder had talked
with Mr. Haldeman and Mr. Ehrlichman was handling the entire
matier.

2>1t. Dash. All right. Jfow, at that point were you concerned about
any particular thing ?

Mr. Strachax. Pardon ?

ilr. Dash. At that point having learned that Mr. Haldeman now
had spoken to Mr. Magruder and was informed, did a concern come
into your mind ?

Mr. Strachax'. Yes, I expected over the entire weekend Mr. Halde-
man to call me and ask me what I knew, if I knew anything why I had
not reported it to him, the usual very tough questions he would ask.

Mr. Dash. Did you begin at that time to suspect any problem that
Mr. Haldeman may have with regard to this?

Mr. Str.vchax. Well, you have to draw one of three conclusions:
Either he knew about it ahead of time; either he didn't except me
to report to him, or he had received a report and had calmed down.
Mr. Dash. Did you arrive at any one conclusion ?

Mr. Strachax. It was either one of the latter two, either he knew
or he didn't expect me to report to him.
Mr. Dash. Wliat did you do after you learned that he had heard

about it, what did you do yourself?
Mr. Strachax. I didn't do anything. The White House logs indicate

that I was in the White House for a minute Sunday, I don't know
what that was for.

The next day, Monday
Mr. Dash. Monday was June 19, 1972 ?

Mr. Strachax. That is correct.

Mr. Dash. All right.

Mr. Str.\chax. I began going through my files, Mr. Haldeman's
files, to see if there were any indications of any information that would
be in any way related to this act.

Mr. Dash. Well, did you come to any conclusion as to whether there
was anything in the files that would be m any way related ?

Mr. Strachax'. Yes. I pulled out several documents, most partic-
ularly the political matters memorandum No. 18.

Mr. Dash. And that was the one that referred to the sopliisticated
intelligence plan ?

Mr. t)TR.vcHAX. That is correct.
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and your activities as chief of staflf did not limit itself to just the

administrative functions. As a matter of fact, even in Mr. Ehrlichman's

role you would, from time to time, be asked by the President and

would make expressions Tvith regard to policy; would you not?

Mr. Haldeman. Not to any great extent on policy, Mr. Dash. I

would on procedure or the question of whether everythmg that should

be available was available to the President in a policy decision matter,

but not an opinion as to whether this was the policy we should pursue

or should not pursue.
. , -r.

- j i.

Mr. Dash. Would you be asked from time to time by the President

concerning your views on various policy issues?

Mr. Haldejiax. I am sure from time to time, but not as a regular

process, and I would not want to imply that I was a part of the policy-

makino- process in terms of substance. I was in t«rms of procedure.

Mr. Dash. You spent quite a bit of time with the President in your

working day; did you not?

Mr. HALDEiiAN. Yes, I did.

Mr. Dash. As a matter of fact, you traveled with the President, and

spent more time with the President than perhaps anyone else other

than Mr. Ehrlichman; would that be true?

Mr. Haldemax. That is correct. ^ j-j
Mr. Dash. Now, could you tell us what your direct staff did that

aided you in carrying out your administrative functions?

]Mr. Haldemax. My direct personal staff consisted of one or two,

depending on the period of time, one or two administrative assistants,

and several secretaries, and that was it. The administrative staff in the

White House was supervised by the staff secretary, and he had respon-

sibility for the operations of the mechanics of the White House, the

support units and that sort of thing. Then as ilr. Butterfield has

described to you, as my deputy, he had responsibility for a number of

specific areas of "WTiite House operations. I don't know if you want me

to eet into details on that or not. ^ j
Mr. DAsr You mentioned Gordon Strachan. What was Gordon

Strachan's position with you?

Mr. Haldemax. He was a staff assistant to me.

"Mr. Dash. When did he become a staff assistant to you ?

3\rr. Haldemax. Probably in 1970.

^Ir. Dash. And also what was Mr. Higby's role with you?

Mr. Haldemax. He also was staff assistant or administrative

Mr. Dash. Now, could you distinguish between the two roles, Mr.

Strachan's role and Mr. Higby's role?

Mr. H.xldemax. Yes. Mr. Higby had been in that position with

me during the campaign, in fact he had been with me in private busi-

ness before I joined the campaign, and

yiv. Dash. Was this the advertising business you testified to?

Mr. Haldemax-. Yes, sir, yes.

He was my principal assistant, if you want to describe it that way,

and was thoroughly familiar with all of the operations of my office,

backed me up, handled phone calls and correspondence for me, over-

saw the operation of my office, and handled contact for me with a

number of the other administrative offices in the White House.
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10. At 7:32 a.m. on June 19, 1972 Attorney General Kleindienst

telephoned the Acting Director of the FBI L. Patrick Gray in Palm

Springs, California, and stated that Kleindienst wished to be briefed

on the Investigation of the break- in at the DNC headquarters.

Kleindienst told Gray that the President wanted to talk to Kleindienst

about it that day or possibly the next day.
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10.1 L. PATRICK GRAY NOTES

10.1 NOTE : The notes which follow were furnished
to the House Judiciary Committee staff by
L. Patrick Gray on April 30, 1974. Mr. Gray
identified the bracketed portion as referring
to a conversation which Mr. Gray had with
Attorney General Kleindienst about a conver-
sation that Kleindienst was expecting to have
with the President about Watergate. Mr. Gray
stated that he told Mr. Kleindienst that W.

Mark Felt, Acting Associate Director of the
FBI, would be available later that day to brief
the Attorney General on the status of the FBI's
Watergate investigation.

Certain words and phrases which are
difficult to read in Mr. Gray's handwritten
notes were clarified by Mr. Gray and are included
in the typed copy.
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10.1 L. PATRICK GRAy NOTES

Indistinct document fetyP^^^^?.
House Judtclarir_Cogittee_^tatf

:>fYT Frankfort, Ky. June 15

Fri h/16/72 The proposed amendment to the U.S. Const, j'.iiaranteein.i;

equal rights to both sexes reached the Iialfway point in its

progress toward ratification today when ICy. became the 19th

state to approve it. A total of 38 states must ratify the amend-

ment before it becomes part of the Constitution. Two states
have rejected ratification.

Men 6:36 A,M TCT '^^';IF from I'alm Springs
6-19-72 FBI Op connected me with MFO ; twice.

Finally told him to have 'MV call me direct.
He called just shortly after I left to go to Mass

Mon
6-19-72 7:32 AM TCF RGK

Sometime today or possibly tomorrow RN is going to

want to talk to me. Is there anyone there who can

^^^^^__ come to brief me today this PM? Yes WMF .

Mon
6-19-72 7:35 AM TCT Farris Lucas

10:00 AM.

9:00 AM . Opening Ceremony

?.L3'I-AW AG Younger .

Farris Lucas 9 : 50AM 10:00 AM LPGIII
Break.

Mon
*6-19-72 8:00 AM TCF IWF

We do not have too much this AM

~J^ I have a Memo, to HRU & to AG.

Reed's memo

Approx 12:00 AM 6/17/72 5 arrested in ofc

(Page two of original three)
Had in their possess, burglary tools & eavesdropping eq

.

Opened panel
Viol of D C "ATT cliarged w/ burglary^ -- .„

Code 4 Held in lieu of $50,000 bail I
Intercepcii-i

Mc Cord " " 30,000 I and

Dollars on them j
Disclosure

Background.
HE MAY BE A Chk of E. Howard Hunt $6^2..

CONSULTANT AT Hunt employed by CIA to 4/70

W.H. We conducted an inves. for W.H. in 19 71

for a sensitive post some 9 mo ago
Caddie advised FBI he rec'd a

call at 3 AJ-I from a person he refuses to

identify

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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10. 1 L. PATRICK GRAY NOTES

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

ARE \m i:j

IT SOLIDLY FBI Inves. of
YES Stat, is continuing

2511
18USC251

Identify Chap 119

Title 18 [unreadable^
ilnterception of Communication

No. Do not send.

^^/hat do you think of our conducting a sweep of

Demo Hq for other devices. Not yet; can h d for 24 or 48
hrs but it is a normal investigation technique.

On the front page there this A;-I.

A Collateral piece on page 7 "Experts Heap Scorn
on Bungled Caper at Derao. Nat'l. llq."

Our Lab says this is sophisticated equipment

Recovered bullet from Wallace; can make no positive
ident. on this bullet - probably from

(Page three of original three)

USAgoing t o G.J.

Carol just handed

Plarmedon Case_^

Discuss with

RGK the cancellation

of the Domestic taps

& Get his assurance

DJ to give FBI

written instructions

Ct. outlawed wiretap of Domestic Subversives.
(1) Prior jud approval required for

type of surveillance
(2) Ivfhere Govt illegally eavesdrops, it must

turn over Evi to def
(3) Indiv rt. of privacy need no longer

yield to Govt's rt. to present itsalfBpino
(4) In '67 S Ct^^ound Electronic ^aveSaforn

^.^ ^^ ^^^
violated 4— A but said permissible
in for. threats - RN took position that
this was applicable to domestic threats -

, Gave W-IF inst ructions as to how to liandle the addres sing
8 Domestic ~ of tlie memo; meet 1st with RGK & brie f him on facts ;

Taps then give him my views re the overall approach to
• Inves. IJ/G case - no holds barre d.

WMF not sure of Exact no.

Chap 119 "^^t 18 UbC

2511 Interception & Disclosure Prohibited
12 Mfr. Distrib iPossessiongj ^^^gg devices

"

13 Confiscation -

14 Immunity -

15 Prohibition of Use as Evi
16 Authorization of Use of Wiretap
17 " of Disclose

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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Indistinct document retyped by jq 2 r patrtpu ^d/iv .,^™
Ho..« .T„Hir_larv Committee staff -~^^-i^^~tdI^i£JLmyjfOTESHouse Judiciary Committee staff

18 Procedure
19 Rpts

8:38 AM 20

indistinct document retyped by"
House Judiciary Committee staff
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11. In the morning or early afternoon of June 19, 1972 Ehrlichman

told John Dean to look into the question of White House involvement in

the break- in at the DNC and to determine Howard Hunt's White House

employment status. Dean has testified that he then spoke to Charles

Colson regarding Colson's knowledge of the break-in and Hunt's status

and that Colson denied knowledge of the event, but expressed concern over

the contents of Hunt's safe. Dean has also testified that he spoke

to Gordon Liddy, who advised of his and Magruder's involvement in the

planning and execution of the break- in. Thereafter Ehrlichman

received a report from Dean that Dean had spoken to Liddy and to law

enforcement officials, that law enforcement officials were aware that

the matter went beyond the five persons who were apprehended, that

Liddy was involved, and that there was a further direct involvement

of the CRP.
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11,1 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 26, 197S, S SSC 9S2-M

932

I returned from this 4-clay trip to the Far East on the morning- of
June IS. When I landed in San Francisco, after 20 hours of
flying, I called my assistant, Fred Fielding, to check in and tell him
that I was going to spend an additional day in San Francisco to get
some sleep before I returned to Washington and, accordingly, I would
not be in the office until Tuesday. It was at this time that I first learned
from Mr. Fielding of the break-in at the DXC headquarters, ilr. Field-
ing told me that he thought I should return home immediately as there
might be a problem and that he would fill me in when I got home. I
recall that at first I resisted, but Mr. Fielding, who was not explicit at
that time, told me I should come back so that he could fill me in.
Accordingly, I flew back to Washington and arrived on Sunday

evening. I had a brief conversation with Mr. Fielding and he informed
me that he had learned from Jack Caulfleld thai Mr. McCord from
the reelection committee was among those arrested in the Democratic
National Committee headquarters on Saturday and also that one of
the Cubans arrested had a check that was made out by Howard Hunt
to some country club. I recall that my immediate reaction was that
Chuck Colson was probably involved. I was truly exhausted at this
point so I told Mr. Fielding that I couldn't do anything at that time
and I went to bed without doing a thing.
On Monday morning, June 19, I arrived at my office about 9:15,

my normal arrival time at the office. "WTiile reading the news accounts
of the incident, I received a call from Jack Caulfield who repeated
what Mr. Fielding had told me on Sunday evening. Mr. Caulfield in-
formed me that he had received the information from Mr. Boggs of
the Secret Service. I next received a call from Mr. Magruder alicl, as
best I can recall, Magruder said something to the effect that this might
create some problems and I should look into it. He also stated that
this was all Liddy's fault and he volunteered a few harsh epithets
regarding Liddy. I also recall Magruder mentioning something about
how the committee was going to handle the matter publicly but I can-
not remember specifically what he stated regarding this. I told Ma-
gruder that I had just arrived back in the country and did not know

^
any of the facts surrounding the incident, but I would look into it.

I next received a call from Ehrlichman, who instructed me to find
out what I could and report back to him. I advised Ehrlichman of
my call from Magruder and told him I probably should talk to
Liddy—he agreed. I recall that Ehrlichman told me to find out what
Colson's involvement was in the matter and he also suggested I speak
with Mr. Kleindienst to see what the Justice Department knew about
it. I told him I would report back to him after I talked with Liddy.
I next received a call from Gordon Strachan who said he wanted to
meet with me. I informed him that I would not be able to meet with
him until early in the afternoon. He said he would drop by my office
after lunch.

I next talked with Chuck Colson on the phone. I asked him what he
knev? about the incident and he vehementlv protested that he knew
nothing and had no involvement in the m'atter whatsoever. Colson
advised me that Ehrlichman had spokeu with him earlier re<rarding
]\rr. Himt, earlier during that weekend, and Colson said that we shoulcl
get together with Ehrlichman as soon as possible. I recall asking
Colson if Hunt still worked for him and again he became very de^
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11.1 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 25, 1973, 2 SSC 922-34
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fensive and stated that he was merely on his payroll as a consultant

because Ehrlichman had so requested. He asked me to determine if

Hunt was still on his payroll and I said I would check. Colson also

expressed concern over the contents of Hunfs safe. Several weeks
later—probably -i or 5—I learned from Paul O'Brien, who was
representing the reelection committee, that he had learned from Mr.
Hunt's attorney, Mr. "William Bittman, that Hunt and Colson spoke
on the telephone over the weekend of June 17-18, and that Hunt had
told Colson to get the materials out of his—Hunt's—office safe.

Mr. Hugh Sloan called me to tell me he was worried. At that time
I knew of no reason why ]Mr. Sloan should be worried so I told him
not to worry. He told me that he would like to meet with me and I
told him that I was trying to find out what had happened and re-

quested we meet in a few days. I do not recall the precise date we did
meet.

I next contacted Liddy and asked him to meet with me. He said he
would come to my office. As he came into the office I was on my way
out. I suggested we take a walk. It was shortly before noon and we
walked down 17th Street toward the Corcoran Gallery.

I will try to reconstruct the convei-sation to the best of my memory.
"V\Tiile I camiot recall every detail, I do indeed recall the major items
we discussed.

Mr. Liddy told me that the men who had been arrested in the DXC
were his men and he expressed concern about them. I asked him why
he had men in the DXC and he told me that Magruder had pushed
him into doing it. He told me that he had not wanted to do it, but
Magruder had complained about the fact that they were not getting

good information from a bug they had placed in the DXC sometime
earlier. He then explained something about the steel structure of the

Watergate Office Building that was inhibiting transmission of the bug
and that they had gone into the building to correct this problem. He
said that he had reported to Magruder that during the earlier entry

of the DXC offices they had seen documents—which I believe he told

me were either Government documents or classified documents—and
Magruder had told him to make copies of those documents.
Liddy was very apologetic for the fact that they had been caught and

that Mr. ilcCord was involved. He told me that he had used ^^^.

McCord only because Magruder had cut his budget so badly. I asl<ed

him why one of the men had a check from Mr. Howard Hunt and he
told me that these men were friends of Hunt and Hiuit had put him
in touch with them. I do not recall Liddy discussing any further in-

volvement of Hunt, other than Hunt's putting him in touch with the

Cubans. I asked him if anyone from the TVhite House was involved
and he told me no.

As the conversation ended he again expressed his apolosrv and his

concern about the men in jail. I told him I couldn't help and he said he
understood. He also told me that he was a soldier and would never talk.

He said if anvoue wislied to slioot him on tlie street, he was ready.

As we parted I said I would be unable to discuss this with him further.

He said he understood and T returned to inv office.

After retuining to inv office I arranged a meeting with Eiirlichman
in his otlico foi- niid-aftornoon Gordon Strachan came to mv office

shoitlv after I had met with Tiiddv. Strachan tohl nu^ that l>o luid boea
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instructed by Haldeman to go through all of Mr. Haldeman's files

over the •weekend and remove and destroy damaging materials. He
told me that this material included such matters as memorandums from
the reelection committee, documents relating to wiretap information
from the DNC, notes of meetings with Haldeman, and a document
which reflected that Haldeman had instnicted Magruder to transfer
his intelligence gathering from Senator Muskie to Senator McGovern.
Strachan told me his files were completely clean.

I spoke with Mr. Kleindienst and he told me that both the FBI
and the D.C. Metropolitan Police were investigating, and he assumed
that the FBI would take full jurisdiction of the case shortly. He also

alluded to his encounter with Liddy at Burning Tree Coimtry Club,
but did not explain this in full until I later met with him. I do not
have a record of when I met with Mr. Kleindienst, but it was either

on Monday, the 19th, or the next day. I will describe that meeting
shortly.

I met with Ehrlichman in the mid-afternoon and reported in full

my conversation with Liddy. I also told Ehrlichman about the earlier

meetings I had attended in Mitchell's office in late January- and early
February and my subsequent conversation with Haldeman. He tolS

me he wanted to meet later with Colson and told me to attend. Ehrlich-
man also requested that I keep him advised and find out from the
Justice Department on what was going on. I did not mention my con-
versation with Strachan because I assumed that Ehrlichman was aware
of this from Haldeman himself.

Later that afternoon I attended a second meeting in Ehrlichman's
office with Colson. I recall Ehrlichman asking where Hunt was. I said
I had no idea and Colson made a similar statement. At tliat point, be-
fore the nieeting had started, Ehrlichman instructed me to call Liddy
to have him tell Hunt to get out of the country. I did this, without
even thinking. Shortly after I made the call, however, I realized that
no one in the T^Tiite House should give such an instruction juid raised
the matter. A brief discussion ensued between Ehrlichman and myself.
As I recall, Ehrlichman said that he was not a fugitive from justice,

so why not. I said that I did not think it was very wise. At this point.
Colson chimed in that he also thought it unwise and Ehrlichman
agreed. I immediately called Liddy again to retract the request but he
informed me that he had already passed the message and it might be
too late to retract.

Following this brief telephone skirmish re{Tardin.<r Hunt's travel
plans, the meeting turned to Hunt's status at the "Wliite House. I had
learned from Fred Fielding, who I had asked to check on it, that Hunt
had not drawn a check from his "WTiite House consultantship since late

March of lOTO. But as far as I knew, the records indicated that Hunt
was still a White House consultant to Colson. After discussions of this
bv Colson, who at this point was disowning Hunt as a inombor of his
staff, Ehrlichman called Mr. Bruce Kehrli and requested that he bring
Hunt's nei-sonnel records up to E'irlichman's office. Before Kehrli ar-

rived, Colson raised the matter of Hunt's safe. Colson, without crotting

specific, said it was imperative that someone jret tlio rontoiits of Hunt's
safe. Colson suggested, and Elirlichman concurred, that I take custody
of the contents of the safe.
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And what did you cell Mr. Ehrlichman?

11.2 JOHN DEAN TESTIWNY, NOVEMBER 19, 1973, WATERGATE GRAND JURY, 48-50
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A Well, I reported to Mr. Ehrlichraan everything that

Llddy had told me and I recall recounting back to him, trying

to put all the pieces I had available at that point together,

by telling him about the meetings which had occurred in the

Attorney General's Office in January and February of '72.

Q Those vere the meetings at which Liddy presented

his intelligence programs?

I A That's correct.

Q Did Mr. Ehrlichman again mention that he was going

to meet with Mr. Colson later that afternoon?

A He did. He mentioned that Mr. Colson was seeking

a meeting and that he wanted me to be present in that meeting

when it took place.

Q Did Mr. Ehrlichman also mention to you, on June 19th,

at some time, that you ought to contact the Justice Department

to find out what was going on in the investigation?

A Yes, he did.

Q And what did you do about that, if anything?

A I called Mr. Kieindienst and had a conversation with

Mr. Kieindienst and I later saw Mr. Kieindienst.

Q Now, during these first few conversations with Mr.

Ehrlichman, after the Watergate break-in, did he instruct you

to conduct an investigation and to determine whether anyone

in the White House was responsible or had knowledge of the
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Watergate break-in? Give you a specific instruction to con-

duct a Watergate investigation?

A I wouldn't say it was an Instruction to conduct an

Investigation. He just told me to keep my eyes and ears open

and learn what I could.

Q Did Mr. Ehrllchman, or anyone else in the White

House, ever give you a specific instruction to conduct an

investigation into this matter, telling you that it was your

responsibility to make a determination of the facts and deter-

mine whether anyone in the White House was involved or re-

sponsible?

A Well, I wouldn't say that it was really until late

August, when it was reported that I had conducted such an in-

vestigation, that there ever became any semblence of such an

Investigation and, after that, when it had been put on the

public record that I had conducted an investigation, I began

to pretend like I had conducted an investigation.

But I am unaware of ever being instructed to do an

investigation, because I would have proceeded much differently

if I was investigating. I was merely sort of catch as catch

can.

Q Was this — did it naturally fall to you, as counsel

to the President, as a person who had had formal liaison with

24 the Justice Department, and the informal contacts there, to be

25 the person at the White House most aware of what was going on
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in the Watergate Investigation?

A Well, with things like this, what would generally

happen is that after Mr. Haldeman and Mr. Ehrlichman would

either lose interest or get consumed in something else, it

would fall to me to be the man to follow up and continue the

liaison and keep them abreast of what I was learning.

Q Are you speaking now about legal matters and Justice

Department matters, generally?

A No, I can't say that generally, no, because, for

example, antitrust areas were something I very seldom got

into.

Q I mean you are not speaking simply of Watergate?

A No, I'm not. I'm thinking of other instances where

things were rather active for a while and they die off. I'm

thinking of the Lithuanian defecter problem, where everyone

had their hands in it for a while and then, when it fell to

the daily job of keeping abreast of what was happening, when

it wasn't in the headlines, that was my job.

I'm thinking of the Calley case, where there was a

great flurry of activity, and when it got down to, you know,

following daily what indeed was happening to Mr. Calley, that

was my office. That's the way things generally happened there

Q Nqw, on June 19th, did you also have a meeting with

Gordon Strachan?

A Yes, I did.
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for the action of the President of the United States, that such plans
are carefully researched and evaluated. Would that be a fair
assumption ?

Senator Baker. Mr. Chairman, that is not the way we are going to
conserve time. I think what we are going through now is evidence that
this committee is in fact tired. But that is—the question of wliether it's

evidence or not is something that we will pass on. and I frankly am
not interested in what this witness thinks about wliether it is or is not
evidence. I am interested in what he knows or doesn't know. I re-

spectfully recommend that we move on to hard evidence.

Senator Ervtn. The witness has stated that he knew nothing about
these documents, and the documents are in evidence and the committee
can draw such conclusions from the documents. I don't believe that the
witness ought to be compelled to testify about matters that he said he
knew nothing about.

Mr. D.\SH. But you did testify, Mr. Ehrlichman, that in March of
this year you spoke to the President and discussed this particular entry
and he said that he knew that it was legal and justified for national
security. Did he mention to you that he had received any kind of a con-
trary advice at any other time ?

Mr. Ehrlichm.\x. Well now, that question makes an assumption not
in evidence, Mr. Dash, that the President said he knew it was legal. I

don't believe I have ever testified to that. Maybe some other witness
has, but I don't know where you got that idea. I could not answer the
question with that assumption in it.

Mr. Dash. I thought that was your testimony. I asked you the ques-
tion earlier whether or not in March you talked to the President and
the President said that he believed it was legal and justified for
national security and I thought you answered in the affirmative.

Mr. Ehrlichman. Well, I certainly would not want to give you the
impression that the President had given me a legal opinion on this at

that time. But what the President said was that he felt that it was
important, and it was necessary, that in the context of the massive
thefts, the turnover to the Russian Embassy and all the context of that
operation that he certainly could not criticize the men who had under-
taken this in good faith believing that they were responding to the
urgency of the circumstances.
Mr. Dash. All right. The testimony you do leave with the committee

is that your own personal evaluation as to its legality was a recent one
after advice of counsel ?

Mr. Ehrlichmax. Well, I certainly would not want to leave that
impression either, Mr. Dash, and I would simply stand on my actual
answers.
Mr. Dash. Well, the record will so show.
Now, you testified that you met and in effect your log shows that you

met twice with ^^r. Dean on June 19, 1972, wliich was 2 days after the
break-in at the Watergate, once at noon, alone, and again at 4 p.m. with
^fr. riawson, Mr. Colson, and Mr. Kehrli. Xow at the noon meeting
with yiv. Dean, can you give us your recollection as to what that meet-
mg was about and whether vou were discussinir the Watergate break-
in?

Mr. ETinr.TCiTitAX. Yes; T believe we were, and T believe that it was
basically to determine between us the inquiries which I felt he ought to
make in order to try to determine wliat had taken place.
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Mr. Dash. Did he not at that time report to you that he had spoken
to Air. JLiddy ?

Mr. Ekkuchman. No, I don't believe so.
ilr. Dash. He made no report at that time to you as to any of the

investigations he had made during the day of the 19th '{

Mi-. Ehruchman. 1 have the impression that Mi: Dean hadn't been
at work very long at that time, and that he was just getting started

ill-. Dash. All right.

Now, at 4 p.m., what was the purpose of the meeting with ili-. Dean
Mr. Clawson, iVIi-. Colson, and Mr. Kehrli 'i

Mr. Ehkuchiian. The principal purpose, as I recall, was to be in
a position to answer inquiries wiiich, 1 guess, Mr. Clawson was <^et-
tmg or the press people were getting, about Hunt's White House
status, of whether he was still an employee of the AVhitc House, if not
when he had teiininated and under what circumstances, and so forth.
Mr. Dash. And isn't that when Mr. Kehrli was brought up to check

the record i Would Mr. Kehrli have the record of that ?

Mr. Ehruchman. Mr. Kehrli was the staff secretary and would
have to be mvolved in any discussion of that kind. There was another
subject or two discussed at the time but as I recall, that was the pre-
cipitating question.
Mr. Dash. Well, aside from Mr. Hunt on the payroll, wasn't the

focus at that meetmg on the question of Hunt himself? Hunt's status
at the White House and also the question that Mr. Hunt had a safem the White House and that the safe ought to be opened ?

Wasn't that part of the discussion ?

Mr. Ehruchman. Yes, it was, as I previously testified.
Mr. Dash. Yes.
And actually that safe was opened at that time on the evenino- of

the 19th? °

Mr. Ehrlichman. I don't know. I think it must have been either
that evenmg or the next morning.
Mr. D.1SH. Now, what was the concern and who brought up the con-

cern of what the contents of Mr. Hunt's safe would show i

Mr. Ehrlichman. I don't recall, Mr. Dash. Somebody at the meet-
ing.

I think the way it came up was not so much a personal concern as
It was an mquiry by the investigation—either the Metropolitan Po-
lice and/or the FBI, as to whether Hunt had any belongings in the
White House.
Mr. Dash. Now, on June 20, 1972, you met at 9 o'clock with Mr.

Haldeman and Mr. Mitchell joined by Mr. Dean at 9 :45, joined by
Attorney General IQeindienst at 9 :55, and then at 10 :30 you had a
meeting with the President.
Was that also a foUowup to find out what was goino- on in terms

of vVatergate?
Mr. EHRLiCH^rAN. I think this was the process of trying to get

everybody together who might know anything, to try and get a pic-
ture of what the investigation was going to be, whether there mio-ht
be other people involved, just what the—to tr\- and get the campai<m
director and the head of the Department of" Justice and everybody
together in one place to ask questions.
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Senator Baker. Did you ask him if it had been brought to his at-

tention of—if the President knew about it ?

Mr. EiiKi.iciiMAX. No; I am c[uite sure I didn't. That is not some-
thing that I would ordinarily put in that way to Mr. Haldeman.

Senator Baker. Well, did you put it in any way to Mr. Haldeman?
Mr. EiiRi,icHMAx. Xo; I didn't believe so.

My assumption is that news of that kind gets to the President forth-
with.

Senator Baker. Well, did you ask what the President thought about
it if you assumed that ?

Mr. EnKLicHMAN. No, no.

Senator Baker. All right, sir
;
go ahead.

Mr. Ehrlichmax. I don't think I did anything else with relation to

that subject matter on that Simday. At least. I can't recall an\'thing.
"*"" On Monday, I had a meeting with John Dean in midday, and we

discussed this, really, in terms of two aspects. One was the White House
involvement question, and I asked him to see if he could get that solved

in sliort order—that is, was Hunt a White House employee or not, what
was his status, and so forth ? Because that was still lingering as an open
question.

Second, it was obvious that this was going to be a campaign issue

and I was concerned about knowing everything tjiat I could know so

that, when Ron Ziegler and the Presidential party got back to town,
we would be in sliape to sit down and talk about its implications in

terms of its being a })olitical issue.

Senator Baker. Mr. Ehrlichman. it occurs to me, and I may be

entirely wrong, but it occurs to me that if someone on my staff, even

remotely on my staff, were charged with breaking and entering into

the Democratic National Committee headquarters or someone was
even associated with it in a newspaper column, that I would be deter-

mined to find out if that happened.
Now, was there this air of urgency in the "White House on your

part or Haldeman's part or Dean's part? Is it not coming through
that way? It sounds like a routine staff operation. But this wasn't

a routine staff operation.

Mr. Ehrlichmax. Point 1, he wasn't on my staff. But that is

beside the point.

I think there was a sense of the political implications of this thing.

It was a dumb, shocking, unredeemable kind of thing for people

connected with the Committee To Re-Elect to have done to the Demo-
crats. There isn't any way of glossing it.

And certainly, the Democrats were going to exploit this if they

possibly could." The fact that there might be a White House con-

nection was really the central problem in this as far as I was concerned.

Senator Baker. ^Mien did you first learn that this was orchestrated

by people who were connected with the CRP?
Mr. EIIRLIClI^fAX. Well, ^SlcCord was in it right from the fii-st

minute, and I am sure I learned of that connection on the evening

news or some way, so that I knew right from the first day that there

was a, literally a, CRP employee involved in this thing.

Senator Baker. When did you find out tliat it was more than just

a CRP employee?
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Mr. Ehrlichmax. I do not think that I—Tvell, and, of course,

Boggs' call said Hunt—Hunt, with a White House designation on
the slip or the card or whatever it was. So there was that warning
light on right from that moment.

I do not think I knew about Liddy and his involvement until after

Dean reported back late on the 19th or early on the 20th, something

like that time.

Senator B.^ker. What did Mr. Dean report to you?
Mr. Ehrlichmax. He reported to me that he had—I should ctq back

to what I asked him to do and I guess I pretty well finished with that.

I expressed my concern on these two fronts. And when he came back,

he said he had talked to Liddy and that he had also talked to the

people at the Justice Department or the police department, or some-

where, and had a feel for this thing. And he said, the Justice Depart-

ment or the law enforcement people, anyway, were aware that this

matter went beyond just the five fellows who were caught and that

Liddy was involved and it was just a matter of time before he would
be picked up, and that there was a further direct involvement of the

CRP in this.

Senator Baker. All right. That was on what, the 19th of June?
Mr. Ehrlichmax'. I believe it was either the close of business on

the 19th or the next day.
Senator Raker. Stop at that point, Mr. Ehrlichman. Let us explore,

as the saying goes in this committee, that point in time. Let us see what
you did with that information.

At that point, John Dean, who was counsel to the President, indi-

cated to you that Liddy was involved, that others at the CRP were

involved, and it would be just a matter of time beiore others were
picked up and implicated, and broadly implied, based on your testi-

mony just now, that the CRP was deeply involved in this situation.

WTiat did you do with that information? Did you pick up the tele-

phone and call the President, did you call Haldeman? What did you
do with it?

Mr. Ehrmchmax. I think by that time the President and the travel-

ing party were on their way back. I believe that this meeting that was
held on Tuesday morning was held at my instance and it involved Mr.

Mitchell, the Attorney General, Mr. Haldeman, and me, and John
Dean. And this was for the purpose of gathering as much information

as possible at the top levels, and seeing what ought to proceed from
that, what next step ought to be taken from that point forward.

Senator Baker. Take the one part of my question that I put in sev-

eral parts. Did any of you call the President or convey to the President

the information that Liddy and others involved with the CRP were go-

ing to be involved and identified with the break-in to the Democratic

national headquarters?
i\rr. Ehrlichmax. I did not. Senator. I am not sure whether this was

imparted to the President bv anybody else.

Senator Baker. Well, Mr. Ehrlichman, to pursue that point just

one step further, did you then know or have you since learned that as

of June 1!), 197-2. sonieone did impart that information to the Presi-

dent—that is. that Liddy, McCord, Hunt, and othci-s at the CRP were

involved in the break-in?

Mr. P]iiRLicHMAN. I do iiot know that of my own knowledge.
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12. On June 19, 1972 the President telephoned Charles Colson from

Florida and spoke with him for approximately one hour ending shortly

before noon. The break-in at the DNC headquarters was discussed.
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12.1 MEETINGS AND CONVERSATIONS BETWEEN THE PRESIDENT AND
CHARLES COLSON, JUNE 19, 19/2

MEETINGS AND TEI.EPHOME COXVERSATrOMS ijETV/'KL^M
THE PRESIDENT AND CHARLES W. COESCN

Juno 16, 1972 - April 30, 1973

Juaa 16, 1972

AM 8:37

101528

10:17 Cabinet Meeting in the Cabinet R.oom.
Mr. Colson attended.

June IS, 1972

PM 3:00 3:31

6:39

I

I
Ju

6:48

June 19, 1972

AM 10:49 11:48

June 20, 1972
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xv'hich I believe took place in my office --

John Dean told me that Mr. Hunt had "been

ordered out of the countr-y" or words to

that effect. I exploded, I said some-

thing to the effect that "that is the

dumbest thing I have ever heard; that

could make the White House a party to

a fugitive from justice charge." Mr.

Dean then went to a telephone. I do not

know who he called nor do I know xiao

issued the original instructions to which

Mr, Dean referred. Mr, Dean did tell

me later that it was my reaction that

caused him to countermand the original

order.

n5. The President called me from Florida the

morning of June 19. As I recall, he asked

me what I knew about what was going on.

In this and in subsequent conversations, he

V73S quite obviously angered and increduloiis

that anyone even remotely involved with the

Presidential campaign apparatus could have
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engaged in such conduct. As I recall ray

initial conversations with the President,

I merely explained that I had no idea what

had happened. I do recall several discussions

x^lth the President during that and ensuing

weeks in which he expressed great annoyance

at the way in which the Committee for the

Re-election was being managed. He complained

bitterly that he had himself not been able

to devote any time to campaign matters or

organization and that he believed it was

overstaffed and overpaid. He expressed

his long-held belief that it was inad-

visable to staff a campaign organization

with people primarily concerned with their

salaries; he said people should participate

in a campaign because they believe in their

cause « He said that the Committee had too

much money to spend, that the Watergate

v;as an example of the kind of misguided

enterprise that results from too much

m.oncy. He told me on more than one

occasion that he hnd orc!cucd Mr, ilaldoT.im
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to have the staff at the Coramittee re-

duced, to insure that no one was being

paid more than they had made in prior

employaient and to get the management

of the campaign and the Committee under

tight control.

On Tuesday, June 20, 1972, the Washington Star carried

a banner headline, "Colson Aide-Barker Tied." It was immediately

obvious to me that the press would attempt to tie the Water-

gate into the I^Tnite House on the basis of Hunt's former associa-

tion with me. Accordingly, T immediately dictated a memo'.

for the file detailing all contacts of any kind that I could

recall having had with Hunt during the year 1972. A copy of

that m.emo was provided to your staff during ciir msatingron

May 3.

Although I knew that I had had no involvement in the

Watergate, I believed that it might become im.portant to have an

accurate record.

One of the things mentioned in the metnorandu" v:as a
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13. On June 19, 1972 Howard Hunt went to the Executive Office

Building and reviewed the contents of his safe. He determined that

the contents Included cables Hunt had fabricated indicating a rela-

tionship between the Kennedy Adnilnistration and the assassination of

Vietnamese President Diem, materials relating to Gemstone, James

McCord's electronic equipment, and other material. Hunt thereupon

informed Charles Colson's secretary, Joan Hall, that Hunt's safe

contained sensitive materials.

Page
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At this early time of your employment at the White House, Mr.
Hunt, did you have access to State Department cables covering the
period of the Diem assassination ?

Mr. Hunt. I did.

Mr. Dash. Why did you have access to them ?

Mr. Hunt. Because I had requested such access and it had been
granted me.
Mr. Dash. Now, in the review of these cables, did you notice any

irregularity of sequence ?

Mr. HtTNT. I did.

Mr. Dash. In what period did the gap in sequence occur ?

Mr. Httnt. The period immediately leading up to the assassination
of the Premier of South Vietnam.
Mr. Dash. Did you show the cables to Mr. Colson and offer an inter-

pretation of them ?

Mr. Hunt. I showed him copies of those chronological cables, yes,
sir.

Mr. Dash. And what interpretation, if any, did you give him con-
cerning the cables?
Mr. Hunt. I told him that the construction I placed upon the

absence of certain cables was that thev had been abstracted from the
files maintained by the Department of State in chronological fashion
and that while there was every reason to believe, on the basis of an
accumulated evidence of the cable documentation, that the Kennedy
administration was implicitly, if not erplicitly, responsible for the
assassination of Diem and his brother-in-law. that there was no hard
evidence such as a cable emanating from the White House or a reply
coming from Saigon, the Saigon Embassy.
Mr. Dash. What was Mr. Colson's reaction to your statement and the

showing of the cable to him ? Did he agree that the cables were suffi-

cient evidence to show anv relationship between the Kennedy adminis-
tration and the assassination of Diem ?

Mr. Hunt. He did.

Mr. Dash. Did he ask you to do anything ?

Mr. Hunt. He suggested that I might be able to improve upon the
record. To create, to fabricate cables that could substitute for the
missing chronological cables.

Mr. Dash. Did you in fact fabricate cables for the purpose of indi-
cating the relationship of the Kennedy administration and the assas-
sination of Diem ?

Mr. Hunt. I did.

r. Dash. Did vou show these fabricated cables to Mr. Colson?
Mr. Hunt. I did.

Mr. Dash. What was his response to the fabricated cables ?

Mr. Hunt. He indicated to me that he would be probablv getting in
touch with a member of the media, of the press, to whom he would
show the cables.

Mr. Dash. And were you in fact put in touch with a member of the
media?
Mr. Hunt. I was.
Mr. Dash. Who was that ?

Mr. Hunt. Mr. William Lambert of Life magazine.
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Mr. Dash. Did you take ;. ny money out of the safe ?

Mr. Hunt. Yes, sir, I did.

Mr. Dash. How much ?

Mr. Hunt. I took out $10,000.
Mr. Dash. "\Aliere did 3-ou pet that money ?

Mr. Hunt. That was contingency money that had been provided me
by Mr. Liddy.
Mr. Dash. Contingency just in case there was this kind of trouble?
Mr. HuN'T. Yes, sir ; in case there was a mishap.
Mr. Dash. What did you do with that money ?

Mr. Hunt. I took it during the course of the early morning to Mr.
Caddy's apartment and gave it to him on behalf of the five men who
had been arrested.

Mr. Dash. Did you make an analysis or review of the contents of
your safe at that time or a later time ?

Mr. HuxT. No, sir ; not at that time.

Mr. Dash. "When did you, if you did ?

Mr. Hunt. Excuse me.
Mr. Dash. Mi-. Hunt, tliis mitrht help you. Do you recall returning

to vour office at the EOB and looking through the contents of your
safe?

Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. And do you recall that that was on or about June 19,

1972?
Mr. HuTsT. Yes, sir.

Mr. Dash. Just very brieflv, can you describe the contents of your
safe at that time, what you had in there ?

Mr. Hunt. Well, there was a great deal of material, ifr. Dash.
Afr. Dash. Just by category.
Mr. Hunt. There were the fabricated Vietnamese cables that I had

shown to Mr. Colson, Mr. Conein, and Mr. Lambert. There was mate-
rial relating to Gemstone; there were transcripts of my conversations
with Mr. Clifton De ilotte, for example. There was a very substantial

amount of material, part of which was shown me at the time of dis-

covei-y by the U.S. attorney—perhaps I am not being responsive.

Mr. Dash. Yes, you are being responsive. Did it also include the
briefcase which included Mr. McCord's electronic equipment?
Mr. Hunt. Oh, yes ; that was there.

Mr. Dash. Now, did you inform anyone on that day of the contents
of your safe?
Mr. Hunt. I did.

Mr. Dash. Wlio was that ?

Mr. Hunt. Mr. Colson's secretary.

Mr. Dash. What is her name ?

Mr. Hunt. Her name was ^Trs. Joan Hall.
Mr. Dash. Did you characterize or say an\-thing about the contents?
Mr. Hunt. Yes, sir ; I did.

Mr. Dash. "\Miat did you say ?

Mr. Hunt. Before I left the "White House for the last time, T stopped
by Mr. Colson's office, not to see him but simply to inform Mrs. Hall,
whom I knew held tlio combination to my safe, that it contained sensi-

tive material. I simply said to her, "I just want you to know that that
safe is loaded."
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14. During the afternoon of June 19, 1972 John Ehrlichman, Charles

Colson, John Dean, Bruce A. Kehrli, Staff Assistant to H. R. Haldeman,

and Ken Clawson, White House Deputy Director of Communications, met in

Ehrlichman' s office and discussed Howard Hunt's White House employment

status. Colson stated that Hunt should have been terminated as a White

House consultant as of March 31, 1972. Kehrli was asked to and did

bring Hunt's employment records to Ehrlichman 's office. These records

did not indicate that Hunt's consultant status had been terminated.

By memorandvim dated June 19, 1972 Colson transmitted to Dean documents

relating to Hunt's status,

(By memorandum dated March 27, 1972 to Charles Colson, Hunt had

requested assistance in changing the annuity benefit option he had

selected upon retirement from the CIA. By memorandum dated March 30,

1972 to Kehrli, Richard Howard, Staff Assistant to Charles Colson, had

inquired respecting Hunt's situation. At the top of the original of

the Howard memorandum, there is a handwritten note: "Noble - Please

let me know on this w/o giving out any info, on the name of the fellow

we're trying to help. B." At the bottom of that memorandum there is a

handwritten note "OK - Drop as of April 1, 1972 BAK." On May 5, 1972

Hunt had written a letter on White House stationery to CIA General

Counsel Lawrence Houston, renewing his request respecting his benefit

option and stating that he had discussed the matter with the White

House legal staff.)

Vjnge

14.1 John Ehrlichman log, June 19, 1972 (received

from SSC) 167
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M.l JOHN EHRLICHMAN LOG, JUNE 19, 1972

FRIDAY. JUNE l6, 1972

S:00 HRH office

3:30 Cabinet ineeting

10:20 President, Secretaries Richardson, Hod^^on (HR I)

12:23 Dr. Ed David
1:00 President
2:20 Tennis with Cole, Hullin, Harper
4:00 Roosevelt Roona - p. r. gro\ap

7:00 Black tie dinner with Mrs. Shouse followed by
S:30 "Wolf Trap opening

MONDAY, JUNE 19, 1972

8:15 Roosevelt Room
10:30 Dave Young, Walt Minrdch
12_:_0

0_ ,
. John Dean

12:45 Lunch in Mess with Dr. William Wr.lsh (HOPE)
1:45 AG Kleindienst
2jl0 Ambassador William Middendorf
4j Col son. Dean, Kehrli,.,Ken_Cl.awso_ri_

15 Mark Evans, Clarence Arata, Cong. Ken Gray,'
John Statler (Pres., DC Board of Trade), Sailyanne Payton
(DC Arena)

8:30 Motion Picture Association - "Butterflies are Free"

TUESDAY, JUNE 20, 1972

3:00 HRK office

8:15- . Roosevelt Room
9:00 HRH, Mitchell
9:45 Joined by John Dean
9:55 Joined by AG Kleindienst
10:30 President
12:00 William Lane (per John Connally)
1:00 Lunch with Roy Wilkins - JDE office

2:25 Car at west basement
2:35 Senator Griffin, Tom Korologos, Ed Morgan
3:00 Senator Bennett, Tom Korologos
4:00 Social Security - MacGregor, Cook, Korologos, Cole,

Evans, Weinberger, O'Neill
5:00 Haircut
6:00 Jim. Gannon (V/all Street Journal)
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14.2 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 26, 2972. 3 SSC 934-35

934

instructed by Haldeman to go through all of Mr Haldeman', fil^,

?.TJ ^^!w!t'^^ ^^'^ ^^°^«^« ^"d destroy damaiin. ^aSll He
thi r^Wn'

'^'' "'^'""^^ ^'^^"^^d ^"^1^ "^^"ers as Sor^ndumrfrom
rom'irDNc"X"rf' ^"'T''"'' '"tS^" '^ ^^-^ap info^atTon
wh^^^^^^

II a^te-tS^^^^^^^^^
~, f?°l^ o ^'^^r

^^^- K'eindienst and he told me that both th^ Ttrt

I had no Idea and Colson made a similar statfmene " iMnSn, S.

nlo^rf,"?r"" ?'' ^."^^ telephone skirmish re-ardln.<r Hunt's travel

MpqSd»tarLd\^:s^^
was still a mite House consultant to Colson. After discussions ^fi^U.

sppcffic saTcl if wof•

'^'
'"'l-''" f ^""*'^ ^^^'^- ^^l-''^'"- without ic tin..

tnf^ni ^""^ imperative that someone s^t the mntonts of H.mfV
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14.2 JOHN DEM TESTIMONY, JUNE 26, 1973, S SSC 9&4-S&

935

"\\Tien Kehrli arrived he was quizzed by Ehrlichman and Colson on

Hunt's status at the ^Vhite House. Colson was arguing ihat Hunt
should have been removed from the White House as of Jlarch 31, 1972.

Mr. KehrlTs records, however, did not so indicate. I have submitted to

the committee memorandums that Colson forwarded to me on June

19, presenting his argument. This was later resolved between Colson

and Kehrli, pursuant to Colson's argument. I always assumed that this

required some alteration of the records, but I do not know this for a

_fact.
""

[The documents referred to were marked exhibit No. 34-15.*]_

Mr. Deax. Following this discussion. Ehrlichman asked Kehrli

where Hunt's office was located and how the contents of his safe could

be removed. Kehrli explained that he would have to have GSA open

the safe. Colson said it must be done immediately and Ehrlichman
insti-ucted Kehrli to have me present when the safe was opened and

that I should receive the contents of the safe. Kehrli said he would call

me when he had made the arrangements and he then left Ehrlichman's

office. Ehrlichman told me to report to him on the contents of Mr.

Hunt's safe and the meeting ended.

Kehrli called my office after I had departed. He talked with Fred
Fielding and asked him to come with him to open Mr. Hunt's safe. I

do not recall mentioning this to Fielding before I departed and I do
not know what Kehrli told Fielding, but Kehrli was aware from the

earlier meeting with Ehrlichman that I was to receiA"o the contents of

the safe.

After departing the office. I believe I went to [Mr. Mitchell's apart-

ment. I do not recall who asked me to come to Mitchell's apartment,

and it may have been the evening of the 20th, rather than June 19.

I recall that when I arrived, ^Mitchell, Mardian. and ^Tagruder

were there and I gather had been discussing mattei-s before I arrived.

I recall listening, but can only recall discussions of how to handle the

matter from a public relations standpoint. I have no other recollection

of the meeting.

It was on June 20 or 21 that Strachan and Mr. Richard Howard
. came to my office. Strachan informed me that Haldeman had author-

ized an expenditure by Colson of some funcU, but the entire amoimt
had not been expended and he was turning over the remainder to

me to hold. I told Mr. Strachan that I would hold the funds and would
be. accountable for them. I placed the cash, $15,200 in my safe. I

informed \Mr. Fielding of my office of the fact that the cash was in

mv safe and where it had come from. I felt I should inform Fielding

because I wanted someone to know why the money was in my safe

if anything should happen to me.
The cash remained in my safe untouched until October 12, 1972,

when I removed a packet of bills amounting to $1,850 and placed my
personal check for that amount with the remaining cash. I removed
the $4,850 after I had failed to make arrangements to pay for the

anticipate<l expenses of my wedding, and my honeymoon. I subse-

quently expended the cash over a several month period of time as my
honevmoon was cut short and the full amount I had anticipated was
not necessary; thus, I used part of the cash for normal daily expendi-

•See p. 1157.
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14,3 CHARLES COLSON MEMORANDUM, JUNE 19, 1972, SSC EXHIBIT NO. 34-15,
3 SSC 116?

1157

MEMORANDUM

Exhibit No. 34-15

THE WHITE HOUSE
WASHINGTOI*

June 19, 1972

MEMORANDUM FOR: JOHN DEAN A

PROM: CHARLES COLSON>^^

SUBJECT: Howard Hunt

Dick Howard just discovered the attached in his chron file; this

is a copy and Bruce Kehrli is looking for the original. I think

it can be flatly and clearly said that his services here terminated

on March 31, 1972. There is also attached a report of a conver-

sation which Joan Hall had with Howard Hunt approximately 6 or

8 weeks ago.
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14.2 ATTACHMENT TO CHARLES COLSON MEMORANDUM, SSC EXHIBIT NO. 34~.]S
^

2 SSC lli>8

1158

March 30, I972

MEl-DRAirDUM FOR BRUCE KEHRLI

We woiild like to accommodate Howard Hunt on
the attached and would like to do It right away
and then totally drop him as a consultant so that
1701 can pick him up and use him.

Howard has been very effective for us, but his
most logical place now is consulting I70I. The
attached covad be a major problem and we would
like to do everything we can to accomplish this
and help him in this way. Please let me know.

W. Richard Howard

A TRUE COPY
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14.2 ATTACHMENT TO CHARLES COLSON MEMORANDUM, SSC EXHIBIT 34-15,
3 SSC 1159

1159

MEMORANDUM

THE WHITE HOUSE
WASHINGTON

June 19, 1972

MEMORANDUM FOR: CHARLES COLSON

FROM:

SUBJECT: Discussion with Howard Hunt

JOAN HAL^;^

I

For the record, approximately 6 or 8 weeks ago in a casual

conversation, I asked Howard Hunt why he had not turned in

any tinne sheets. He replied, "Tliat is being taken care of

elsewhere. " I did not inquire any further and the subject was
dropped. (Note: I had initialed his time sheets each month
and was merely curious why I had not received one. )
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14.4 .JOHN RHRT.ICHMAN TESTIMONY, JULY 26, 1973, 6 SSC 2612

2612

:Mr EiiRLtCHMAX. I take it, Senator, and here I am speculating,

rankly speculating. Ilere's an episode ivith Mr. McCord, which comes

out through :^Ir. McCord back through Caulfield to Dean, ^o^v liow

does John Dean justify having senf:Mr. Caulfield to talk to McLord'

1 don't know whether that is the explanation or not, but it certainly

T.-as suggested to me as I watched Mr. Dean at this table spinning this

^
Senator GtJRKEY. Let us go to another area which involv-ed you and

Mr Dean and that is the papers that were taken from Hunt s safe

after it was opened by Dean's people. Some of these papei^, as you

know were very sensitive. Some were contained in a bnefcase of Mr.

Hunt's. The testimony, of course, here is that Dean had a conversation

with you about this and you made some suggestions about disposing

of the papers that were in the briefcase. :My recollection is that you

advised :Mr. Dean to deep-six these papers. AVould you care to tell us

about this meeting?
. .^ x u j ^u * *•• ^r,^

Mr. EmiLiCHM.vx. That was a meetmg, if I heard the testimony

correctly, which was also attended by other people and should be

susceptible of determination from independent witnesses. To correct

an assumption in your question, Senator, I did not know the contents

of Mr Hunt's safe except in the most general terms. I was told, ana

I can't say who told m^-probably Mr. Dean—that there was a. pistol

and a tape recorder and a number of dociunents, some of which had

nothing to do with Watergate but were very politically sensitive.

Now that was the general description. I had no occasion to look at

them, I never saw them except as a few of them were sealed m an

envelope and handed to Pat Gray.
, , ,. , ,

The conveisation has to be weighed, the probability of such a con-

versation where I said, run out and throw this in the river, has to be

weio-hed ao-ainst what I actually did, which I think the witnesses who

were in the meeting on the 19th will tell you that I did.
~ We had had a meeting for two purposes on the 19th, which included

Mr Colson, Mr. Kehrli, staff secretary, and Ken Clawson on the White

House staff. The meeting was for, as I say, two purposes-one, to try

to determine what the facts were about Howard Hunt s employment

status, which was very murk-y at that point in time, because of some

lack of documents or some confusion of documents, and things ot that

_5ort
The other purpose was to talk about what to do about this safe which

had been found on the premises, and apparently had things in it that

related to Howard Hunt, who was then, if not arrested, at least a prime

suspect. . ,

The instructions which we agreed upon at that meeting were that a

number of people should be present at the opening of that safe. We
knew we had to have something from the GSA because thev had to

open the safe. But in addition to that. I specified to Mr. Kehrli being

present, that Mr. Dean be present and take custody. Then I think 3[r.

Kehrli suggested that a Secret Service agent be present under the cir-

cumstances, because we were breaking into a safe in the Wlute House.

And that wjis the arrangement tliat was agreed upon wlien we broke

up on tlie 19th.
i

•
i e

My purpose in doing thixt was twofold. One. this was a kind of

fxtiaoidinaiy procedurc and I thought there ought to be people who
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14.5 CHARLES COLSON DRAFT STATEMENT, SEPTEMBER 1973, 1, 2-4

statristics. It was not until late that afternoon that I learned

that more might be involved. John Ehrlichman called to inquire

S3 to Howard Hunt's whereabouts. I explained that I had not seen

Hunt in a couple of months, but that I believed that he vjas

working at the Committee for the Re-election of the President.

Ehrlichman informed me that one of those arrested had had

something in his possession with Howard Hunt's name on it. He

also asked me if I knew Douglas Caddy. I told him I knew only

the name.

Ehrlichjnan explained that he was simply trying to

determine the facts.

On Monday, June 19, I attended various meetings with

Mr. Ehrlichman and Mr. John Dean. We were endeavoring to

determine what Mr. Hunt's status V7as and when his ser^'ice at

the \>rhite House had been terminated. I do not recall the exact

sequence of the m.eetings or the persons in attendance that

day. I do recall specifically the following points:

1. VJa determined that ray assistant, Richard

Hov;ard, had on March 30, 1972, advised

the Staff Secretary to terminate Hunt's
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14.5 CHARLES COLSON DRAFT STATEMENT, SEPTEMBER 1973. J. 2-4

consultant relationship with the I-fhits

House, A copy of Mr. Howard's memo was

provided to your staff when I met with

them for a preliminary interview on May 3

of this year.

We determined that Hunt's termination had

not been handled routinely. At the time

that he left the ^Nfhite House in March,

Hunt asked whether he could change the

survivors benefit election which he had

made upon his retirement from the CIA

a year earlier » Hunt's memo requesting

the change had been submitted as an

enclosure to the termination memo of

March 30. This request was apparently

sent by the Staff Secretary to the

White House personnel or Civil Service

office. VJhen the decision was m.ade on

the request the file was apparently

retui-ncd to the Staff Secretary. The

Staff Secretary apparently failed to
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14.5 CHARLES COLSOH DRAFT STATEMENT. SEPTEMBER 1973. 1, 2-4

take steps to formally process Hunt's

termination, such as the cancellation

of his White House pass, the surrender

of documents, etc.

We learned -- to my surprise -- that Mr.

Hunt still maintained a safe in an office

in the Executive Office Build'lng. I sug-

gested to Dean that he take custody of.

the safe. I was certain in my o\m mind

that there would be an investigation if

the facts established that Hunt had had

any connection with the Watergate break-

in. It was my view that the White House

counsel had a responsibility to secure

the safe and any other evidence. Con-

trary to Mr. Dean's testimony (TR 2169),

I had had no communications from Hunt

over that weekend; no one suggested that

I remove anything from the safe. I

never saw the safe nor was I avzare of

the contents of the safe. As a matter

of fact, it was not until late June,

aCtcr publication cf a Scripps -Howard
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14. 6 E. HOWARD HUNT MEMORANDUM, MARCH 27, 1972

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

March 27, 1972

MEMORANDUM FOR: CHARLES COLSON

FROM: HOWARD HUNT

SUBJECT: Securing Survivorship Benefits

When I retired from CIA on May 1, 1970, I was given the usual
option of receiving full annuity without post mortem benefits to
my survivors, or a reduced annuity with survivorship benefits.
I elected the former, unaware that the choice would later be held
irrevocable.

About a year later I requested the CIA General Counsel to assist
me in changing to the survivorship provision. His negative response
is attached.

Now that I have acquired a duodenal ulcer for the third time, I am
close to uninsurable — or at prohibitively high-risk rates — with
consequent prejudice to my family's future. As an alternative, it
occurs to me that I might be re-hired, briefly, by the Executive
Branch, to retire again in a few days so that I could elect reduced
annuity with survivorship benefits.

To effect this will entail a certain amount of paper work. However,
I am requesting White House assistance in restoring the opportunity
to provide for my family beyond the limitations of my private insur-
ance coverage.

indistinct docinnent retyped by
House Judiciary Committee staff
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14. 6 g. HOWARD HUNT MEMORANDUM, MABCH 27, 1972
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14.7 WHITE HOUSE STAFF LIST

OFFICE OF CHARLES W. COLSOM

Charles W. Colson
Commissioned : Special Counsel to

the President 11/3/69

STAFF ASSISTANTS

W. Richard Howard
Commissioned: Special Assistant

to the President

Other Service:

5/2/71 -

1/21/73

3/11/73

- 3/10/73

1/20/7 3

- 3/10/73

- Present
(Mr. Baroody)

Patrick E. O'Donnell 6/1/71 - 2/10/73

William F. Rhatican - Other Service 2/1/71

5/6/71

Other Service: 2/4/73

S. Steven Karalekas
Other Service:

John G. Carlson

Other Service:

Howard A. Cohen

James M. Schurz

Michael P. Balzano
Other Service:

Kathleen W. Balsdon
Other Service:

Llev/ellyn Evans

000148
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(Mr. Klein)
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(Mr. Colson)
Present
(Mr. Ziegler)

3/10/73
4/27/73
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3/18/73
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6/19/72

5/28/72
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8/9/71 -
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- 9/16/72
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(Mr. Baroody
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• Present
(Mr. Baroody)
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SECRETARIES
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i'/l/T'?
,'
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11/1/69 - 1/27/73

5/3 0/71 - G/3 0/7 2

5/3/71 - 1/10/73
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14. 8 RICHARD HOWARD MEMORMDUMy MARCH ZO, 1972

2,Iarch30, 1972

IvlZivi05lAi>rDU2^ FOR BHTJCS KSHSU

^v'a would like to accoroiaoaate Kowaxd Hiait on

the attached and ^««id lika to do ii righr away

ai:d th*n totally drop hba as a coosuliani so .iid-

1701 can pici hi-m up aiid ns« bicn.

—r.««-d has beea ?«=^ eifecUTe for us, but bis

rziosi logical piac* now is conauliizig 1.01, Toe _
jittacbed could be a .imajor problem ax^ w* ^ola

iik-to^da ey^rykbia- w^ caa to- accor^^pli^^^*
'^d belp bim ia tbi3 ^^7. Pi^^ i^^ ==^« ^°'^'

"V7. Rlcnaxd Hc-»rard

001^'^ 3
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14. 8 J. FRED BUZHARDT LETTER^ SEPTEMBER 6, 1973 Pq_^;.^^.,__
""

THE WHITE HOUSE
WAS H I N GTO N

5 September 1973

Dear Mr. Cox:

This is in response to your letter of August 27 requesting the copy
of a "W. Richard Hovirard memorandtim of March 30, 1972 to Bruce
Kehrli and of August 29 requesting the pass approval form for
E. Howard Htint.

As I mentioned to you La a recent telephone conversation, the fact

that a particular document is in the physical custody of a-current
eraployee of the White House does not alter the fact that such
documents are Presidential Papers, of which the authority to

control is exclusively a matter for Presidential decision. Accord-
ingly, requests for such documents, whether originating with the
office of the Special Prosecutor or the Grand Jury, should be
addressed to me in order that the request r:aay be considered by
the President.

Both documents you requested are enclosed.

Sincerely,

Fred Buzhardt
Special Co'jnsel to the President
\

Honorable Archibald Cox
Special Prosecutor
V/atergate Special Prosecution Force r\Q'?
1425-K Street, N. W. n\ '

Washington, D.C. 20005

Enclosures

^Q^^'^'
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14.8 ARCHIBALD COX LETTER, AUGUST 27, 1973

R3-V:aw

August 27, 1973

J. Fred Buzhardt, Esq.
Counsel to the President
The white House
VJashington, D. C-

Re; Memorandun from W. Richard
Howard to Bruce Kehrli -

3/30/72

Dear Mr. Buzhardt:

During the course of W. Richard Howard's appear-

ance before the grand jury on August 14, 1973, he was

directed by the grand jury foreman to produce the original

carbon copy of a March 30, 1973 memorandum which ha ^-rrote

to'^ Bruce Kehrli concerning E. Howard Hunt. I am informed

that Mr. Howard's attorney, John Jude O'Donnell, has been

advised by you that you are prepared to furnish this docu-

ment to the grand jury on receipt of a letter from this

Office confirming that the grand jury did in fact make

such a request of Mr. Howard. As you will recall, the

ribbon original of this document was furnished to the

grand jury by you on July 19, 1973.

Please advise us if you desire any further informa-

tion.

Very truly yours.

Archibald Cox
Special Prosecutor

00 iQ'
;.^
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14.9 RICHARD HOWARD MEMORANDUM, MARCH 30, 1972

m

i^>^.™^u,^ .y^

VVjS^NGTOy^ 00015b

March 30, 1972

A'l:

CA,

KIEMORANDUM FOR BRUCE KEHRLI

We would like to accommodate Howard Hunt on

the attached and would like to do it right away
and thenftotally drop him as a consulta nh <:;p fFTa

^ 1701 can pick him up and use him.^=
\

-
Howard has been very effective for us, but his

>, i—'

.most logical placj^ now is consulting 1701. The

attached could be/ a major problem and we would

like to do everything we can to accomplish this

and help him in Uhis way. Please let me know.

1y

PI
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14.10 E. HOWARD HUNT LETTER, MY b, 19?2

THE WHiTE HOUSE

WASHINGTON

ADMINISTRATIVELY CONFIDEl^rTIAL

May 5, 1972

u
Dear Larry:

With reference to your letter to me of May 6, 1971 concerning;

change in my annuity survivorship benefits, the Y/'hite House

legal staff has examined the C.I. A. Retirement Act of 1964 for

Certain Employees, with particular reference to Sections 233

and 271(b) of that Act.- In their opinion, the Director has the

authority to recall me to duty, then permit me to revert to

retired status at which time I could elect reduced annuity with

eurvivorohip benefits.

In short, it would appear that wero tho Director willing, he

could recall me for, say, a day or a week, after which I could

opt for survivorship benefits.

May I ask that you re-exam.ine my situation in light of the fore-

going, and if it squares with your own interpretation of tho per-

tinent Sec4J.ons of ihe Act, lay the matter before Mr. Helrr^s for

his decision?

im^^

Howard Hunt
Consultant to the President

Mr. Lawrence R. .Houston

General Counsel

Central Intelligence Agency
Washington, D.C. 20505
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Mr. Magruder. Yes, I think that is correct.
Mr. Dash. Now. after this meeting, Mr. Magruder, did vou report

to anyone about the meeting?
Mr. Magrudkr. Yes, I sent the documents that Mr. Liddv had given

us at the meeting to Mr. Strachan.
Mr. Dash. .Vnd again, was this in your normal coui-se of using

Mr. Strachan to the White House staff people such as Mr. Haldemani
^ ^rr. Magrcder. Yes. I automatically sent all documents to Mr.
Strachan.

yiv. Dash. And did those documents contain all of what Mr. Liddy
had presented at that meeting?
Mr. MAGi!rr>ER. Certainly, all of the specific discussion. They did not

contain, as an e.xample, the discussion on targets, because that was a
discussion, and that was not in the documents.
Mr. Dash. Did you have a telephone convei-sation with Mr. Strachan

concerning that meeting?
Mr. Magruder. Yes, I indicated tlie general context of that meeting.
Mr. Dash. And did that include Mr. Mitchell's suggestions concern-

ing the Las Vegas mission ?

Mr. Magrcder. I cannot recall specifically that point, but I would
assume that I probably discussed the key targets that we had discussed.
Mr. Dash. And that would include the Democratic National Com-

mittee headquarters and Mr. O'Brien?
Mr. ifAGRUDER. Yes.
Mr. Dash. Did you discuss the meeting with anybody else, either at

the committee or the "White House ?

Mr. Magruder. I cannot recall discussing it with anyone else.
Mr. Dash. Was there any special role that ^Nlr. LaRue plaved in the

Committee for the Re-Election of the President ?

Mr. M.VGRCDER. Mr. LaRue was an adviser of Mr. Mitchell's. He was
a close friend of Mr. Mitchell's. He had become a close friend of mine.
He was someone who worked with all of us. We all felt he had an
astute political judgment, and we worked very closelv with Mr. LaRue
on literally all matters that concerned the committee."
Mr. D.vsh. Did there come a time after the second meeting that you

had some difficulty with Mr. Liddy, and Mr. LaRue plaved some role
in that?
Mr. Magrfder. Yes.
Mr. Dash. Will you tell us about that ?

Mr. Magrid™. In approximately mid-March, I had requested cer-
tain things from Mr. Liddy, I think relating to his legal work as o-en-
eral counsel, and they had not been forthcoming. I nfet him, ranmro
him on the third floor of our building, and asked liim would he be more
cooperative in producing the work "that we needed quicklv? He indi-
cated some disturbance with me at tliat time.

I went ui)staii-s and was somewhat agitated, and asked him to come
upstaii-s and discuss tliis matter with ute; and at tliat time, .Mr. LaRue
sat in on part of the mcetnig. At that time, we agreeil that Mr. La-
Rue—Mr. Liddy would terminate from our couimittee completelv at
first and
Mr. Dash. Wiiat was the difficnlty that did (X'cur. and what was the

altercation, i t" yon can be a little more specific '.
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Mr. Magrttdeh. Well, I simply put my hand on Mr. Liddv's shoi.lder

and he asked me to remove it and indicated that if I did not, senous

consequences could occur.

Mr Dash. Was he more specific than senous consequences^

Mr MvGRUDER. Well, he indicated that he would kill nie But I want

to make it clear that I did not, I do not regard that and I do not now

re-ard that as a specific threat. It was simply Ur. Lidcy's mannerism.

I tliink he was indicating to me that he did not care for his relationship

with me. That was all. . , ,. .,, .^„

Mr. Dash. A\liere, actually, did this particular meeting with you

and Mr. Liddy occur?

Mr. M\GRUDEF. The altercation or the meeting '.

Mr. Dash. The altercation. ^ , . „*
Mr. iL^GRTTDER. In the lobby of the third floor, the reception area of

^
MT."DrsH.^'And thereafter, there was a meeting Avith Mr. Liddy,

and Mr. LaRue came up ?

Mr. Magrxtder. Yes.

Mr. Dash. Where did that happen ?

Mr. Magrtjber. In my office.

Mr. Dash. What happened at that time?
„,i t thnt he

Mr. Magruder. Well, at first we agreed, Mr.Lickly and L that he

would terminate from the committee all activities. Then we discussed

The nteUigence gathering, and he indicated at one point that possib v

Mr. Hunt'could become involved directly in this area, or hat we could

cease any consideration of that. At that time as I l.e?,^";\If
,^aRue

indicated that it would be best if we retained ]\Ir. Liddy at least m
that frea. But he was not overly specific. He 3"^^

t^rtT^^I u^tt^
that we keep things cool and not get too excited about the situation

What we then agreed to was to terminate him from our committee

as general counsel, but retain him in the area of intelligence
?^\^"V\"f:

Mr Dash. Well, now, at the time Mr. LaRue ^^s an^^oiis to ha^

e

you keep Mr. Liddy in the intelligence gathering, did Mr. LaRue know

what Mr. Liddv was planning to do?

Mr. Magruber. I think in-again. Mr. LaRue sat in on many of our

meetings, and he and I had and are still verv close friends, and we

discussed I am sure, in general terms, iVIr. Liddy's proposah I could

not recall a specific time.Sitting down with Mr. LaRue. though, telling

'lim exactly what Mr. Liddy's proposal were
^
Mr. Dash. By the way, did you know at that time that Mr. Hunt

was workinsr with Mr. Liddy ? x -u j u„«^
Mr Magruder. At that time-I think by that t^ime, I had been

encouracred by certain staff members at the White House to be sure

tiia? Mr Hunt was not employed by us directly, but employed by

Mr Liddy. So I think I was aware at that time that he was

Mr. D.CsH. A\n.at staff members at the \^^Hte Hou.se made such

encouragement?
, ^. , , -tt j

Mr M\GRUDER. yU: Howard, Richard Howard.

\lr b\sH. W]\o is Mr. Richard Howard?

Mr. ^fACRFDER. He was Mr. Colson's assistant.

Mr. Dash. What, if anything, did he say to yon? What kind ot

encourajrenient did

n
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Mr. ifAGRUDEH. He indicated that ilr. Hunt had completed his

assi<?nments at the "W'lute House, and since we were now engaged in

intelligence activities, he thought I would find ^Ir. Hunt very valu-

able, lonly met Mr. Hunt once, so I was not really quite sure in what

ternis he would be valuable. So I indicated to Mr. Howard that he

should refer Mr. Hunt to Mr. Liddy and that Mr. Liddy would

employ him. I did not know at that time that he and Mr. Liddy had

worked together before.

Mr. D.\sH. Now, also concerning this altercation you had with Mr.

Liddy and your decision to terminate his employment, did you receive

any communication from any other person from the White House
concerning Mr. Liddy?
Mr. M.^GRTJDER. Yes, evidently Mr. Liddy, after he left my oflSce,

went and saw Mr. Dean and then Mr. Strachan. I received a call from

Mr. Dean encouraging me not to become personally concerned about

Mr. Liddy, that I should not let my personal animosity and his get

in the way of the project. And then I went over to the "\Vhite House
and was working with Mr. Strachan on normal campaign matters,

and he brought up the same subject and, as we walked back to the

committee—^it was a Friday afternoon, I recall, and it was raining

—

he indicated that although he had the same personal difficulties with

Mr. Liddy, that probably Mr. Liddy was quite professional in this

intelligence gathering, and we should retain him in this area.

ilr. D.\SH. Did Mr. Egil Krogh ever talk to you concerning either

Mr. Liddy or Mr. Hunt?
]\Ir. M-^GRUDER. Mr. Krogh did talk to me about Mr. Liddy, and

mentioned to me a number of times we should keep tight control over

him but he was very effective.

Mr. Dash. Did you know at any time of Mr. McCord's participa-

tion in Mr. Liddy's plan?
Mr. ^L\ORUi)ER. No.
Mr. Dash. After the February 4 meeting in Mr. Mitchell's office,

when the plan was not still approved, did there come a time when any-

one else at the White House urged you to get the Liddy plan approved ?

Mr. Magruder. Yes. Mr. Charles Colson called me one evening and

asked me, in a sense, would we get off the stick and get the budget

approved for Mr. Liddy's plans, that we needed information, particu-

larly on Mr. O'Brien, fte did not mention, I want to make clear, any-

thing relating to wiretapping or espionage at that time.

Mr. Dash. But in that discussion, did you get the impression your-

self that he knew what the Liddy plan was?
Mr. Magruder. Again I want to be careful. I knew ilr. Hunt was a

close friend of Mr.^Colson's. he had been referred to me earlier by

Mr. Colson. I did make the assumption that he did know but he did

not say that he did know but he did not say that he was aware of the

specifics and never did sav that to me at any time.

Mr. Dash. Would Mr." Colson be one of those persons who would be

in line of communication to whatever Mr. Strachan was communicat-

in<r to the White House ?

Mr. Magritber. I think Mr. Strachan worked closely with Mr.

Colson. l>ut his line of command was through 'Sir. Haldeman.
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15. At the meeting specified in the preceding paragraph, John

Ehrlichman instructed that Howard Hunt's EOB safe should be opened in

the presence of John Dean, Bruce Kehrli and a Secret Service Agent,

and that Dean should take possession of the contents. Charles Colson

said that this should be done immediately. On the evening of June 19,

1972 at Kehrli 's request. Hunt's safe was forcibly opened in the

presence of a Secret Service Agent and a GSA representative. Kehrli

and Fred Fielding, Dean's assistant, arrived shortly thereafter.

'
' ~ ' ~

Page

15.1 John Ehrlichman testimony, 6 SSC 2612-13 190

15.2 John Dean testimony, 3 SSC 934 192

15.3 Bruce Kehrli deposition, Democratic National
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15.4 Fred Fielding deposition, Democratic National
Committee v. McCord , I^y 15, 1973, 7-9, 197

15.5 Charles Colson draft statement prepared for
delivery to the SSC, September 1973, 1, 4
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;Mr. EiiRLiCHMAX. I take it, Senator, and here I am speculating,

rankly speculating. Here's an episode with Mr. McCord, which comes

cut through ilr. ilcCord back through Caulfield to Dean. Now, how
does John Dean justify having sentilr. Caulfield to talk to McCord?
1 don't know whether that is the explanation or not, but it certainly

was suggested to me as I watched ilr. Dean at this table spinning this

.

tale.
1^""*^ Senator Gtirxey. Let us go to another area which involved you and

I Mr. Dean and that is the papers that were taken from Hunt's safe

I after it was opened by Dean's people. Some of these pa]>ei-s, as yon

I know, were very sensitive. Some were contained in a briefcase of Mr.

I Hunt's. The testimony, of course, here is that Dean had a conversation

I with you about this and you made some suggestions about disposing

I of the papers that were in the briefcase, ily recollection is that you

I advised Mr. Dean to deep-six these papers. Would you care to tell us

I about this meeting?
:*Ir. Ehrlichm.xx. That was a meeting, if I heard the testimony

correctly, which was also attended by other people and should be

susceptible of determination from independent witnesses. To correct

an assumption in your question. Senator, I did not know the contents

of Mr. Hunt's safe except in the most general terms. I was told, and

I can't say who told me—probably ^Ir. Dean—that there was a pistol

and a tape recorder and a number of documents, some of which had

nothing to do with Watergate hut were very politically sensitive.

Now, that was the general description. I had no occasion to look at

them, I never saw them except as a few of them were sealed in an

envelope and handed to Pat Gray.

The convci-sation has to be weighed, the probability of such a con-

versation where I said, run out and throw this in the river, has to be

weighed against what I actually did, which I think the witnesses who

were in the meeting on the l&th will tell you that I did.

We had had a meeting for two purposes on the 19th, which included

' Mr. Colson, Mr. Kehrli, staff secretary, and Ken Clawson on the Wliite

House staff. The meeting was for, as I say, two puiT>oses—one, to try

to determine what the facts were about Howard Hunt's employment

status, which was very murky at that point in time, because of some

lack of documents or some confusion of documents, and things of that

sort. .

The other purpose was to talk about what to do about this safe which

had been found on the premises, and apparently had things in it that

related to Howard Hunt, who was then, if not aiTCsted, at least a prime

suspect.

The instructions which we agreed upon at that meeting were that a

number of people should be present at the opening of that safe. We
knew \' e had to have something from the GSA because they had to

open the safe. But in addition to that. I specified to Mr. Kehrlj. being

present, that Mr. Dean be present and take custody. Then I think ^Ir.

Kehrli suggested that a Secret Service agent be present under the cir-

cumstances, because we were breaking into a safe in the Wliite House.

And that was the arrangement tliat was agreed upon when we broke

up on the 19th.

My purpose in doing tliat was twofold. One. this was a kind of

extraordinary procedure and I thought there ouglit to be people who
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could, one, later on tell what had happened ; two, I was concerned

about the custody of these documents, the chain of evidence, the per-

fectibility of proof if the time came and there were documents in there

that bore on Mr. Hunt's liability.

So that was done, and it was done, I believe, that same day or that

evening.

Senator Gitrney. Yes.

Mr. Ehrlichman. Now, it seems to me that it would have been folly

for me at some later time, then, to suggest that the briefcase be thrown

into the floodtide of the Potomac or that these papers be thrown in

the river, or something of this kind.

Now, there was in this story also the suggestion of shredding. I don't

think in mv life that I have suggested to anybody that a document be

shredded. Shredding is just not something that I have ever resorted

to under any circumstances, nor proposed to anybody under any cir-

cumstances. As I said, we have a great disposal system at the "WTiite

House. If you really want to get rid of a document, you put it in a

burn bag and you seal it up and ifs never opened again, and it goes

into a furnace and that is the end of it.

Senator Gurxet. But to get back to this second meeting when John

Dean comes to you and tells you, we have got some pretty sensitive

papers here, and as he alleges, you say, well, deep-six this briefcase.

What's your testimony on that?

Mr. EHnLicHMAx. I did not. I have no recollection of that kind of

a conversation.

Senator Gurnet. Did you make any other suggestion to him that

he dispose of these papei-s in any other way?
ilr. EiiRLTCHitAX. We discussed what to do about some papers

which he told me about in the safe which really should not be leaked.

Again, we have to come back to our FBI problem. And he was genu-

inely concerned and when he explained it to me, I shared his concern,

that if these documents were simply wholesaled to the Washington

field office the FBI, we would be reading about it in Time magazine in

very short order.

Senator Gurxey. Now you are talking about the ones that were

turned over to Gray?
;Mr. Ehrliciimax. And so 'SW. Dean came up with this idea, turn-

ing them over to Pat Gray personally. And I certainly concurred in

it. I thought that was an ideal solution to the problem.

Senator Gurxey. Did that come up in this meeting when supposedly

the deen-six convei-sation came up?
Mr. Ehrliciimax. Well, I gathered tliat that meeting was supposed

to have been the meetin.qr when Mr. Kehrli and the othei-s were thei-e.

It would have necessarily been at that meeting, because the die was

cast thereaftL'i-. You know, tlio 20 bislioi« had v.itnessed the opening

of tlie safe at this point. So it had to lie that meeting.

Now, I do not know what meeting he is referring to.

Senator Gurxey. I think he said it was the 2lst.

Mr. EiiRLirnMAX. The 21st.

I met witli Mr. Dean on the 21st in the afternoon. The only thing

that I can sav to yon is that I certainly would not have and did not

propose the dostiuction of those documents.
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instructed by Haldeman to go through all of Mr. Haldeman's files

over the weekend and remove and destroy damaging materials. He

told me that this material included such matters as memorandums from

the reelection committee, documents relating to wiretap information

from the DNC, notes of meetings with Haldeman, and a document

which reflected that Haldeman had instructed Magruder to transfer

his intelligence gathering from Senator Muskie to benator Mc(jovern.

Strachan told me his files were completely clean. ,

I spoke with Mr. Kleindienst and he told me that both the bm
and the D.C. Metropolitan Police were investigating, and he a^umed

that the FBI would take full jurisdiction of the case shortly. He also

aUuded to his encounter with Liddy at Burnmg Tree Country Club

but did not explain this in full until I later met with him. I do not

have a record of when I met with Mr. Kleindienst, but it was either

on Monday, the 19th, or the next day. I wUl describe that meeting

^
Tmet with Ehrlichman in the mid-afternoon and reported in full

my conversation with Liddy. I also told Ehrlichman about the earlier

m^tings I had attended in Mitchell's office in late January and ear >

February and my subsequent convereation with Haldeman. He told

me he wanted to meet later with Colson and told me to attend. Ehrlich-

man also requested that I keep him advised and find out from the

Justice Department on what was going on. I did not mention my con-

versation with Strachan because I assumed that Ehrlichman was aware

of this from Haldeman himself.
, .- • in, i;^i,r,.aT,'^

Later that afternoon I attended a second meeting in Ehrlichman s

office with Colson. I recall Ehrlichman asking where Hunt was. I said

I had no idea and Colson made a similar statement. At that pomt be-

fore the meeting had started, Ehrlichman mstructcd me to call Liddy

to have him tell Hunt to get out of the country. I dKltlns without

even thinking. Shortly after I made the call, however, I re.nlized that

no one in the Wliite House should give such an instiMiction i>nd raised

the matter. A brief discussion ensued between Ehrlichman and myself.

As I recall, Ehrlichman said that he was not a fugitive flom ]ustice,

so whv not. I said that I did not think it was very wise. At this point,

Colson chimed in that he also thought it unwise and Ehrlichman

a^rreed. I immediatelv called Liddy again to retract the request but he

informed me that he had already passed the message and it might be

too late to retract.
, . . , j- tt i.v f^-o,-,^!

Following this brief telephone skirmish re£iardin.<r TTiint s tra^el

plans, the meeting turned to Hunt's status at the mite House I had

learned from Fred Fielding, who I had asked to check on it. that Hunt

had not drawn a check from his White House consultantship since late

Alarch of 19"2. But as far as I knew, the records indicated that Hunt

was still a White House consultant to Colson. After discussions of this

bv Colson. who at this point was disowning Hunt as '^ ''lonibor of his

staff. Ehrlichman called ^Iv. Bruce Kehrli and requested that he bring

Hunt's personnel records up to Elirlichman's office. Before Kchrli ar-

rived Colson raised the matter of Hunt's safe. Colson. without ectting

specific said it was imperative that someone £rot the contents of Hunt s

safe. Colson sugjrested. and Ehrlichman concurred, that I take custody

of the contents of the safe.
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Q And you desire to proceed without an attorney?

A That is right.

Q What are your duties at the White House, Mr. Kehrli?

A Basically administrative. My title is Special Assis-

tant to the President. My position is one of a staff secre-

tary which is kind of the operations officer for the White House

on a day-to-day basis.

It involves making sure that papers that the President

sees, official papers, are staffed correctly; handling the

paper flow to the President such as official documents, bills,

proclamations, things of this nature. Handling the adminis-

tration of the White House staff in terms of payroll, office

space, things of this nature.

Q How long have you held this position?

A Since January 1, 1972.

Q Who do you report to in this capacity?

A Well, I did report to Bob Haldeman. I now report to

General Haig.

Q Let me direct your attention to June 19th of 1972.

You had an occasion at that time to go to an office in the

Old Executive Office Building isn't that correct?

Q Yes, that is correct.

Q Is that Room 338?
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A Yes, it is.

Q That was the office of Howard Hunt?

A Yes-

Q What caused you to go to that office, Mr. Kehrli?

A I was requested by John Dean to go to that office.

Q When did he make that request to you?

A In the afternoon at about 2:00 o'clock, I think. I

am not sure of the correct time. Early afternoon on that

day.

Q Would you relate that conversation to us , what took

place?

A He just asked me to go the office and see if there

were any materials or papers left and clean them out. I went

up to the office. I checked to find only stationery and other

things of that nature in the desk but found a safe in the

office.

I had put the stationery in a large box and had it removed

to a room in EOB, Executive Office Building. I had the safe

taken to that same area.

Q Did you do this by yourself?

A No, I did that with GSA personnel.

Q Do you recall who they were?

A No, I don't.
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Q What time was this you removed this, about 2:30

in the afternoon? Is that correct?

A It was probably around — immediately after my

discussions with Mr. Dean.

Q What happened when you took the safe to the Old

Executive Office Building?

A We were in the Old Executive Office Building. We

took it to the fifth floor. I then checked with the GSA

representative and with the Secret Service representative to

see if they had a combination for the safe.

Q What did you find out?

A That they did not.

Q Was it a GSA safe?

A It was

.

Q And they did not have the combination?

A No, which is not unusual.

Q Then what took place?

A Then I asked them to open the safe and to give me

a call because John Dean had said he wanted to be there when

the safe was opened and I waited. I got a call, let's see

at about -- it was early evening, from one of the -- I think

it was the FBI agent.

When the safe v;as opened they had a Secret Service agent

there and the fellow actually opened the safe. They had people
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to protect themselves against any problems, things missing

out of the safe.

Q Do you know who the Secret Service agent was?

A Baker, as I remember.

He called and said, "We have opened the safe. There is a

gun in the safe. You better come up and take a look at it."

So at that point I tried to reach Mr. Dean. I was unable

to reach him and reached Mr. Fielding and we went up. We

both arrived. It took me a couple of hours to track down

Fielding and we went up there I think around 7:30 or 8:00

o'clock. At that point —

Q Were you there before he was?

A No.

Q You got there at the same time?

A Approximately the same time. I think we may have

seen each other coming down the hall toward the safe. I

don't really remember at this point but it was approximately

the same time.

From there the GSA or the fellow who opened the safe and

the Secret Service agent left. We took the material out of

the safe, put it in a couple of boxes that we had there,

called GSA people to come up and take it from there to my

office because that was the most secure area there in the
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Q Was there a deputy at that point?

A No, there was not,

Q So you were ths sacond ia corftmand at that poini?

A yes,

Q Kara you hisrad by Mr. Daa?s?

A Yas^ sir. Well, I vas hired by Mr. Daan. Ha is t-he

one v7ho interviewed tee dnd offered ma ths position.

Q Had you known Mr. Dean prior to this?

A I had not.

Q Let's address your attention to June 19, 1972. On

that occasion, you had the occasion to go to Mr. Hunt's office;

is that correct?

A Tliat is not correct. To the best of ny knowledge, I

have never been in l^x. Hunt's office. June 19th, just so I anv

sure, that was Monday?

Q, Yes, it would have been Monday, the 19th.

A I just wanted to make sure. On June the 19th, the

evening of June the 19th, I had occasion to go to the fifth

floor of the Old Executive Office Building to a rcc:7i. I ^m

ju3t not sure of the room nunbar. It was net It:. HuntVs officii.

It v;as no ona's oJfice. It vn.z a GSA storerco-.,

Q It i-3 not the offio:; Mr. cS-nc crnu-i^cl --rh-in hs --^^ r.t

th5 '"/.hite Ko'.'.'jij ?,o th.">.t co-""-~~?
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A I am surs it vncn't. It was a GSA otorcroon.

Q v'7c->2ld JtD-cra 522 ba the room that yotr 'r^rrtt to in th^

Old 'Er.ec'^tf.rs Offices Building?

A Yes, to the best of my knowledge.

Q V7ould yoii tell us what happened when you arrived there.

A When I arrived there, Mr. Bruce Kehrli, who vas at

that time a staff secretary at the White House office, was

present, a GSA representative, I believe, was in the hallway

and, to the best of my recollection, there was a Secret Service

agent present. There was a safe in that room which had just

been drilled by a team of people from one of the safe companies.

Q Do you know who they were?

A No.

Q Do you know who the Secret Service man was?

A No, I don't.

Q The only person you knew was Mr. Kehrli?

A And the GSA representative.

Q You knew him?

A Yes

.

Q Who was that?

A Mr. Charles Rotchford , I believe. ^

Q t7hs:i you arrived in thj rooni. , the saca was a'.rendv ooe>

A Tha safe hid baen drilled and wa.~ cosr. 2Doro;:ir.r.-;-. :1---

f-v
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Fred Fielding Deposition, May 15, 1973

an inch. One of the drawers was open approximately an inch.

Q The team had already left that drilled the safe; is

that correct?

A Yes.

Q ^^proximately what time was this?

A I would say it was approximately 7:30. 7:30 to 8:00

o'clock in the evening.

Q What caused you to go to that room in the Old Execu-

tive Office Building?

A I was in ray office working sometime aroimd 7:00

o'clock. I got a phone call from Mr. Kehrli who was trying to

reach Mr. Dean. Mr. Dean was not'in the office at the time. I

tried to reach him and couldn't. Mr. Kehrli advised me that

they had Mr. Hunt's safe in this room, 522, and it had been

drilled and that Mr. Dean had asked that he be present when

the safe was opened. I then tried to find ^t^. Dean and could

not, and I knew that Mr. Kehrli had come in from his home upon

advice that the safe was open, so I said, 'IVell, if Mr. Dean

wants somebody to be up there, I'll come up there." That's

how I ended up in Room 522.

Q The safe was then open, I assume, when you were there?

A Yes. By way of background, it is mv- understanding,

and I didn't knoiv this at the time, that the Secret Service

retyped from indistinct original
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take steps to formally process Hunt's

termination, such as the cancellation

of his White House pass, the surrender

of documents, etc.

Xv'e learned -- to my surprise -- that Mr.

Hunt still maintained a safe in an office

in the Executive Office Building. I sug-

gested to Dean that he take custody of.

the safe. I was certain in my own mind

that there would be an investigation if

the facts established that Hunt had had

any connection with the Watergate break-

in. It was my view that the VHiite House

counsel had a responsibility to secure

the safe and any other evidence. Con-

trary to Mr. Dean's testimony (TR 2169),

I had had no communications from Hunt

over that weekend; no one suggested that

I remove anything from the safe. I

never saw the safe nor v.as I aware of

the contents of the safe. As a matter

of fact, it was not until late June,

aCi:er publication of a Scripps-IIownrd

L
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16. Immediately before the meeting specified in paragraph 14, John

Dean asked Gordon Liddy to advise Howard Hunt that he should leave the

country. Liddy contacted Hunt and told him that "they" wanted Hunt to

get out of town. Dean states that he took this action on instructions

from Ehrlichman, and that Dean retracted his instruction shortly after

he gave it. Ehrlichman has denied that he gave such instructions.
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instructed by Haldeman. to go through all of Mr. Haldeman's files

over the weekend and remove and destroy damaging materials. He
told me that this material included such matters as memorandums from
the reelection committee, documents relating to wiretap information
from the DNC, notes of meetings with Haldeman, and a document
which reflected that Haldeman had instructed Magruder to transfer

his intelligence gathering from Senator Muskie to Senator ilcGovern.
Strachan told me his files were completely clean.

I spoke with Mr. Kleindienst and he told me that both the FBI
and the D.C. Metropolitan Police were investigating, and he assumed
that the FBI would take full jurisdiction of the case shortly. Pie also

alluded to his encounter with Liddy at Burning Tree Coimtry Club,
but did not explain this in full until 1 later met with him. I do not
have a record of when I met with Mr. Kleindienst, but it was either

on Monday, the 19th, or the next day. I will describe that meeting
shortly.

I met with Ehrlichman in the mid-afternoon and reported in full

my conversation with Liddy. I also told Ehrlichman about the earlier

meetings I had attended in Mitchell's office in late January and earl}'

February and my subsequent conversation with Haldeman. He told

me he wanted to meet later with Colson and told me to attend. Ehrlich-
man also requested that I keep him advised and find out from the
Justice Department on what was going on. I did not mention my con-

versation with Strachan because I assumed that Ehrlichman was aware
if this from Haldeman himself.

Later that afternoon I attended a second meeting in Ehrlichman's
office with Colson. I recall Ehrlichman asking where Hunt was. I said
I had no idea and Colson made a similar statement. At that point, be-

fore the meeting had started, Ehrlichman instructed me to call Liddy
to have him tell Hunt to get out of the country. I did this, without
even thinking. Shortly after I made the call, however, T realized that
no one in the White House should give such an instruction j'ud raised

the matter. A brief discussion ensued between Ehrlichman and myself.
As I recall, Ehrlichman said that he was not a fugitive from justice,

so why not. I said that I did not think it was very wise. At this point,

Colson chimed in that he also thought it unwise and Ehrlichman
agreed. I immediately called Liddy again to retract the request but he
informed me that he had already passed the message and it might be
too late to retract.

Following this brief telephone skirmish reirardin.<r Hunt's travel

plans, the meeting turned to Himt's status at the Wliite House. I had
learned from Fred Fielding, who I had asked to check on it. that Hunt
had not drawn a check from his White House consultantship since late

March of 1972. But as far as I knew, the records indicated that Hunt
was still a White House consultant to Colson. After discussions of this

bv Colson, who at this point was disowning Hunt as a inombpr of his
staff. Ehrlichman called Mr. Bruce Kehrli and requested that he bring
Hunt's personnel records up to Ehrlichman's office. Before Kehrli ar-

rived, Colson raised the matter of Hunt's safe. Colson, without <retting

specific, said it was imperative that someone sret Ww oontonts of Hunt's
safe. Colson suggested, and Ehrlichman concurred, that I take custody
of the contents of the safe.
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were apprehended inside the offices of the Democratic National

Committee —

Mr. Hunt„ Yes, sir.

Mr. Lackritz. - could you please describe from that point

on what your reaction was, and what you did after that?

Mr. Bittman. You want to go through the whole thing again?

Mr. Lackritz. Off the record.

(Discussion off the record.)

Mr. Lackritz. Back on the record.

Mr. Hunt. After the men were apprehended and I had gone

over to the Howard Johnson Motel, I then went to the White House

and took out $10,000 from the cash box. I put $1,500 in my

own pocket, took $8,500, and after making a call from my Mullen

Company office to Mrs. Barker in Miami to advise her of the

situation, and to suggest she get in touch with Mrs. Caddy;

I then went to Mr. Caddy's apartment and gave him $8,500. After

he had secured an attorney named Rafferty, after many hours

of telephoning members of his firm that might, or might not be

available, I departed for my home.

I'm trying to keep it in the money context. On Monday,

the 19th, I was told by Mr. Liddy that they wanted me to get

out of town.

Mr. Lackritz. Now, Monday the 19th, when did you see

Mr. Liddy?

Mr. Hunt. It was, I gather, around 11, 11:30 in the

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

(205)



16.2 E. HOWARD HUNT TESTIMONY, JULY 26, 2973, SSC EXECUTIVE SESSION, 210-12

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

211

morning. He called me and asked me to meet him down at the

comer by the USIA Building, which is about 19th and Pennsylvania

Avenue.

It was very mysterious, we walked, and he talked; and he

said, "We want you to get out of town right away", and I expressed

surprise at that.

I said, "Well, what is the purpose, where do you want me

to go", and he said, "Well — I said, "What excuse would I

have for going". He said, "Well, your wife is in Europe, why

don't you go over and visit her for a while, spend the rest of

the summer over there, it's a free vacation".

I said, "Well, 1 still have two children here in the

United States"; so we went on in that vain Isic] and it had beer,

decided. He wasn't specific as to who had instructed him to

get in touch with me, but he said, "All expenses will be paid,

everything will be taken care of"; and I said, 'What I need right

now is an attorney, you know, he has been out to visit me;

I communicated with him telephonically over the weekend."

I went home in due course and began packing, and within

a period of 45 minutes —

Mr, Lackritz. Before you get into that, when you met with

Mr. Liddy on the street comer he said "they wanted you to get

out of town", who were "they"?

Mr. Hunt. I assumed it to be the Mitchell, Magruder, Dean

group, whom I identified as the principals.

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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Mr. LackritZo You identified these individuals that you

just named as being Mr. Liddy's principals?

Mr. Hunt. Yes.

Mr„ Lackritz. I see. Did you ask Mr. Liddy specifically

who "they" were?

Mr. Hunt. No, I did not at that time. We, both of us,

were in a pretty emotional state at that point, and he felt

it was imparative [sic] , he was relaying instructions to me to get

out of town. I resisted that instruction, I wanted legal

representation.

He overcame my reluctance and I said, "All right, I've got

a pretex [sic] for going up to New York over night - in fact I did

have a conference slated for the following day in New York.

So, I went up to New York and telephoned my wife in London the

following day — oh, it was after I got home that Mr. Liddy

rescinded the order. I was just about packed, though I had no

intention of going abroad; I didn't actually take my passport

out of the drawer.

I said, "Well, I'm very concerned over the mental processes,

or the rationale of people who tell me to get out of town,

nothing else will do; and suddenly, 45 minutes later, the order

is rescinded."

I said, "What I'm going to do, you persuaded me that there

may be a reason for me to get out of town." I said, I ve

already told my employer I'm going out of town, so I m in

Indistinct document retyped by

House Judiciary Committee staff
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Mr. Dash. Now, did you hear from Mr. Liddy during this period

of time?
Mr. PIuxT. "What period of time ?

Sir. D.vsii. Shortly after, around June 19 or around that time?
Mr. Hunt. Yes, sir, I did.

Mr. D.\SH. ^Vhat, if anything, did he tell you ?

Mr. HrxT. Toward midday on the 19th, I got a telephone call from
him at my jNIullen Co. office saying that lie needed urgently to meet me.

"We m.et at tlie corner of the USIA building, which I believe is at ITth

and Pennsylvania Ave. "We met, walked around the block. During the

course of the convereation. he told me that it was necessaiy for me to

get out of town, that "they" wanted me to get out of town.

Mr. Dash. Did he indicate who "they" were?
Mr. HtTN'T. Not at that time.

Mr. Dash. Then, was it a fact that that particular order was
rescinded ?

Mr. HuxT. He told me that it was.

Mr. Dash. Now, in fact, you did leave AVashington, did you not ?

Mr. Hunt. I did.

Mr. Dash. And did you ultimately go to California?

Mr. HuxT. I did.

Mr. Dash. At that time, did you make arrangements to obtain

Counsel ?

Mr. HuxT. I obtained local counsel in California, but not "Washing-
ton counsel.

Mr. Dash. "Well, in California, who did you meet, what California

counsel?
Mr. HuxT. I was staying at the home of an attorney, an old friend

named Morton B. Jackson. Mr. Liddy appeared out there unannounced
on June 21. I reiterated my request to him that he or someliody obtain

counsel for me in the "Washington aica. ]\Ir. Liddy gave me $1,000 and
said, this will help with Jackson.

I thereupon gave the $1,000 in cash to Mr. Jackson, retaining him as

my counsel on the west coast.

Mr. Dash. And did Mr. Jackson refer you to any "Washington
lawyer?

Mr. HuxT. In due course, he did.

Mr. Dash. Yes, and what lawyer was that?

Mr. HtrxT. He referred me some time later to two attorneys, neither

of whom were known to, I believe, either Mr. Jackson or myself. Sim-
ply through an alj^habetical process, I decided to retain, to in.'^uiro of
Mr. Bittman whether or not he v.ould be interested in representmg me.
Mr. Dash. And did you retain Me. William Bittman ?

Mr. HuxT. I did.

Mr. Dash. And when did you first meet Mr. Bittman in

"Washington?
Mr. HuxT. On tlie night of July 3.

Mr. Dash. What was your undei-standing, Mr. Hunt, concerning
legal fees and support of 3'our family that you woidd receive? "What
general nndei-standing did you have?

Sir. HcxT. At the time Mr. Liddy appeared at the home of ilr.

Jackson on June 21. I raised the question with him. as I had with
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office, but our office also works 18 hours a day. I have got some very

loyal, hard-working, dedicated people on my staff but they don t work

in a vacuum. Every one of them knows what the other one is doing,

and in our office we don't keep secrets from each other and when

somethinor of importance arises that they think I, as a U.b. benator

from Georgia, ought to know, they dont conceal it. They bring it to me

and inform me, and I can act on it intelligently and not m the dark.

Mr. Chairman, I yield the floor.

Senator Ervix. Senator Gumey.
Senator GuRNEY. Thank you, Mr. Chairman.

On June 19, Mr. Ehrlichman, you had a meeting, I believe, with

Mr Colson and Mr. Dean. And there has been testimony here tliat

there was some discussion at that meeting about instructions to Mr.

Hunt to leave the country. Can you shed some light on this?

Mr. Ehrlichman. I believe I can. Senator. There were two other

people at that meeting also, Mr. Kehrli, the staff secretary, andMr.

Clawson. I think the first time I heard this story about getting Hunt

out of the country, and I take it that is what you are refernng to,

was sometime this year, either late in March or early m Apnl, when

Mr. Dean in my office told me I had said that. He said very dramati-

cally,

I went to that telephone over there to the corner of your office and I picked

it up and called somebody and sent Hunt out of the country and you remem-

ber that just a half hour later we decided that we shouldn t do that and I went

back and called it off.

Senator Gurn-et. When did this meeting occur ?

Mr. Ehrlichman. Dean is recounting this to me this year.

Senator Gitrn-et. Yes.
. -i i •

Mr. Ehrlichman. Sometime late March, early April, someplace ui

there. I said, "John, I don't think that ever happened. When is that

supposed to have happened?"
,, , , . tt *

He said, "That was at the meeting where we talked about Hunt

and his plight and his safe and you remember that."

And I said, "No, sir. I sure don't." .

Now, coming off of that encounter. I thousht it was a dead issue

until after the President had talked with Henry Petersen around

April 15, someplace in there, and the President then said^to me, The

prosecutor says vou tried to get Hunt out of the country."

And I said! "No. sir." _ ^ ^ „ j
Now. I called Mr. Kehrli and I called Mr. Clawson and I called

Mr. Colson, and I said. "What do you remember about this meeting,

this is supposed to have happened?"
Senator Guhney. This is after vou and Dean had your confrontation.

Mr. Ehrlichman. And after I had been informed that he ^1^ ap-

parently given this storv to the prosecutor. And each of them. Kehrli

and Clawson said, no. Clawson said first, "What do you want me to

remember" or something to that effect, and I said. "T want you to

remember everything that happened four square because this is some-

thins I am drawing a plan on."

And he said, "Tt didn't happen as far as I can recall."

But anvway T ffot to Mr. Colson and he said. "That didn't happen

in vour office, that happened in mv office." And he said, "I had a con-

versation with John Dean about that and T told John Dean. 'For good-
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ness sakes, if you try to send Hunt out of the country' turn it off.

It is a dumb idea.' And he did."

Senator Gurnet. How did Colson know that Dean had tried to tell

Hunt to get out of the country or told him to get out of the country?

Mr. Ehrlichma.v. Because Colson said, "He tried to peddle that

story to me."
Senator Gukney. When did he try to peddle that storj'?

Mr. Ehrlichmax. He didn't tell me. But then in checking around a

bit I discovered that in this time era, Mr. Dean was apparently salting

the mine a little bit. He was getting around and suggesting events to

different people. He did the same thing with Mr. Haldeman, I under-

stand, and these

Senator Gurnet. On the Hunt again?
Mr. Ehrlichman. No; this was on something else, and I can't

remember what it was but I just remember Haldeman saying, "Well,

that happened, you know he was in here peddling one of these stories

to me."
Senator Gurj^ey. This is all during the period of March and April,

somewhere in there.

Mr. Ehrlichhan. This was after the Camp David attempt by Mr.
Dean to collect his thoughts.

Senator Gurnet. I see.

Mr. Ehrlichman. And so, anyway, Colson told me this, and that

concluded the matter as far as I was concerned in corroborating my
absence of any recollection of such a thing ha\-ing happened. But
apparently there was a pattern through those weeks of Dean trying to

assert these sort of antics to the landmark across the landscape.

Senator Gurnet. Did you go back to Dean after that and sav, "I

checked this storj- on you and it never happened. VHxj are you telling

me this?"

Mr. Ehruchman. No; by that time Mr. Dean and I were not com-
municating with one another.

Senator Gurnet. What other things did he try to peddle, to whom?
Mr. Ehrliciiman. Other than this particular tale to Mr. Colson and

me and the one about Mr. Haldeman which I am sorry to say I can't

recall. The deep-six business of the disposal of the document was also

given to the prosecutors and came back to me (ho same way. That he

did not try to plant on me that I can recall.

Senator Gurnet. Wliy would he plant the Hunt storj', I mean what
purpose would that serve ?

Mv. Ehrlichm^n. I confess, I don't know except—well, this is really

remote, but I do understand that in fact Mr. Dean did make the call to

have Hunt leave the country, and like some other episode that we dis-

cussed the other day he has tried apparently to tie events of that kind
to someone else's authority.

Now, I don't know the date of the actual call but I have heard and,

as I say this is really secondhand, tliat Hunt got such a call, either got
it from Dean or on Dean's say-so and it's a little bit like the McCord-
Caidfield situation, he is tying it back to me.
Senator Gurnet. As far as you are concerned you never gave him

that instruction?

Mr. EiiRi.TCiurAN. Correct.

Senator Gurnet. At tjiis June 19 meeting or any other meeting?
jNIr. Etirliciiman. That is correct.
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Exhibit No. 108

CJonversatioa with Ken Clawsoa

C. Clawson.
B. Ehrlichman.

E. You called me?
C. iNo I didn't call you. ^„, ^ .. , ^ »!,•„ t.'^„

B. I'm sorry. I got a message at home to call you. I'll be jiggered. Is this Ken

Clawsoa.
C Unless it was Jim Clawson. ,.,,,., „
E. Couldn't have been. Isn't that strange. Gee I hope I didn t wake you up.

C. I'm out of it with this damn cold. „^„,i,-
E Oh, that's too bad. AVhile I have you could I ask you something. I m awfuUy

sorry to bother you. You may recall a meeting in my office which I think

you sort of convened to talk about a press report during the Watergate

aftermath, when it broke, a press report about Hunt s safe being in the

White House. And you and Chuck and Bruce Kehrli came up here and met

with Dean and me to talk about what you know what our response should

be and so forth. Do you remember that? ^. ^ ^. ^- „„„
C Vaguely I remember better an earlier meeting in which the question was

should we give out Hunt's dates of employment and what Charley s role was

B Yeah'^VellTthis focuses particularly on what we ought to do about the

contents of the safe, what we ought to say to the press, what we ought to do

about Hunt and so forth. Do you have any present recollection of that?

C A vague memory, yeah, but I don't recall any of the details of it

B Well it's interesting because Dean who as you know has talked to the U.b.

'

Attorney at great length, cites some comments of mine in that meeting as

evidence of corrupt attitude on my part and I'm looking for anybody who can

help me to recall what took place there.

C. That's a helluva note, John.

c! If^you^want me to be forthwith and straightforward with you, I'll recollect

anything you want me to.
_

E. Well, no, let me, let me tell you what my problem is and then you can .

I've got to tell what I recall and what I don't recall. He alleges that I said

two things at that meeting. One that we ought to deep six the contents of he

safe, quote, unquote. And, two, that we ought to get Hunt to leave the

C OfT^l'^ould . . . listen. John, if anything like that. If either one of those

two things were said that would be vivid in my mind.

B. I would think so. I would think so.

C. And that's objectively.
, j t -jj k„ >,..^o. TT.inf

B. Now, in point of fact. Dean phoned Liddy and asked Liddy to have Hunt

leave the country.

C. That's new news to me. , . . . „ t .„.. ,•«=*

B. Yeah, but you see this ... and what he's doing is saying well I was just

being a good German and carrying out orders.
,k^c,„

C. No, I would have absolutely no trouble in remembering either one of those

two things had that been said.

E. Well, OK.
o I would just remember that. , »„»„ii^
B Yeah, that's a fairly dramatic event. OK, thank you very much. Awfully

sorrv to have bothered you. I just don't understand.

C. If there's anything I can do in this thing, please let me . . .

E. I will. I will. Thank you, Ken.
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ExHiBrr No. 109

Conversation with Chuck Colson, April 17, 1973.

C. Colson.
H. Holly Holm (Colson's secretary).
B. Ehrlichman.

E. HeUo.
H. Hello, Mr. Colson's office.

E. Yes, this is John Ehrlichman.
H. Hi, Mr. Ehrlichman.
B. Mr. Colson in?
H. Yes, just a minute please.
C. HeUo.
E. Hi.
C. Hi, John. I'll be over about 11 if that's convenient.
E. Fine, that's very good.
C. Two quick questions, though. One thing I should tell you is that our great

find last night really started accelerating. Something coming out this morn-
ing. Dean involved. Now I notice the LA Times has it this morning but
the people that Shapiro has been getting information from, you know, the
town is buzzing with, is alive with the story, so I don't think we have a
helluva lot of time.

E. All right.

C. I just thought I'd let you know that.
E. I appreciate it.

C. Did he, when he went over there, was he given, any immunity?
E. Not yet.

What they've done, apparently.
C. They shouldn't give it to him.
B. I know it. What they said to him is that unless he turns np corroborated

evidence against Haldeman and me.
0. Is that who he's trying to make?
E. Sure.

C. Who, Dean is?

E. Yep.
C. That's John Mitchell again. Son of a bitch.
E. Unless he does that he doesn't get immunity. Now my grapevine tells me that

you are going to be summoned over there today.
C. Oh, really?
E. Yep. And that they're going to ask you about a meeting in my office which

I>ean has highlighted as the central gemstone in the case against me and
so just in case you get hauled over there before 11 o'clock, maybe I'd better
tell you about it. It was a meeting that Kehrli, Clawson, you, Dean and
I had here.

C. I wasn't there.

E. In my office.

C. I was not there. Dean tried this one out on me Friday night, and I said the
only thing I can ever recall, John, is I once told you I thought it was a
stupid, god-damn thing for Hunt to be unavailable.

E. Well, that's the meeting where supposedly I ordered him to teH Hunt to
leave the country.

C. Never heard that. And I will SO state under oath.
E. Or that I admonished everyone that we ought to figure out some way to

deep six the contents of Hunt's safe.

C. No. No way. I was the one who said go get Hunt's safe and be sure it's

preserved for the FBI.
E. Right.
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C. A. and B it's stupid to get another country. But that was in my office not
yours. And you weren't present

'

C. I can handle that one easily.
H. But you were not in a meeting here?
C. Well, I may have been but I sure don't remember that
E. That's the way. OK.
C. All right? I can handle that
E. Thank you, I'll see you at 11.
C. There's a couple of things you and I need to do to protect each other's flank

here but we 11 talk about that, but no, I'm serious.
E. Fair enough.
C. Let's get it clearly understood that son of a bitch doesn't get immunity

I want to nail him.
E. TVell I'm doing my best.
C. No, I want to nail him. I'll take immunity first
E. OK.
C. All right?
E. All right.

C. Thanks.
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of Columbia, both prior to and subse-

quent to the return of the indictment

on September 15, 19 72.

(f) The conspirators would make and

cause to be made offers of leniency, exe-

cutive clemency and other benefits to

E. Howard Hunt, Jr., G. Gordon Liddy,

James W. McCord, Jr., and Jeb S. Magruder.

(g) The conspirators would attempt

to obtain CIA financial assistance for

persons who were subjects of the investi-

gation referred to in paragraph three (3)

above.

(h) The conspirators would obtain

information from the FBI and the Department

of Justice concerning the progress of the

investigation referred to in paragraph

three (3) above.

18. In furtherance of the conspiracy, and to

effect the objects thereof, the following overt acts,

among others, were committed in the District of Columbia

and elsewhere:

OVERT ACTSD
1. On or about June 17, 1972, JOHN N. MITCHELL

met with ROBERT C. MARDIAN in or about Beverly Hills,

California, and requested MARDIAN to tell G. Gordon

Liddy to seek the assistance of Richard G. Kleindienst,

then Attorney General of the United States, in obtaining

the release of one or more of the persons arrested in

connection with the Watergate break-in. ~.\\
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2. On or about June 18, 1972, in the District

of Columbia, GORDON STRACHAN destroyed docuinents on the

instructions of HARRY R. HALDEMAN.

3. On or about June 19, 1972, JOHN D. EHRLICHMAN

met with John W. Dean, III, at the White House in the

District of Columbia, ht which time EHRLICHMAN directed

Dean to tell G. Gordon Liddy that E. Howard Hunt, Jr.,

should leave the United States.

4. On or about June 19, 1972, CHARLES W. COLSON

and JOHN D. EHRLICHMAN met with John W, Dean, III, at

the White House in the District of Columbia, at which time

EHRLICHMAN directed Dean to take possession of the con-

tents of E. Howard Hunt, Jr.'s safe in the Executive

Office Building.

5. On or about June 19, 19 72, ROBERT C. MARDIAN

and JOHN N. MITCHELL met with Jeb S. Magruder at MITCHELL'S

apartment in the District of Columbia, at which time

MITCHELL suggested that Magruder destroy documents from

Magruder 's files.

6. On or about June 20, 1972, G. Gordon Liddy

met with Fred C. LaRue and ROBERT C. MARDIAN at LaRue's

apartment in the District of Columbia, at which time

Liddy told LaRue and MARDIAN that certain "commitments"

had been made to and for the benefit of Liddy and other

persons involved in the Watergate break-in.

7. On or about June 24, 19 72, JOHN N. MITCHELL

and ROBERT C. MARDIAN met with John W. Dean, III, at 1701

Pennsylvania Avenue in the District of Columbia, at which

time MITCHELL and MARDIAN suggested to Dean that the CIA

be requested to provide covert funds for the assistance of

the persons involved in the Watergate break-in.
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White House.

Q In what context did that interest express itself?

A He said a friend of his had developed a device, which,

as he described it, was very, very sophisticated in the realm

of electronic surveillance. He said it could be attached to a

piece of furniture, that it was voice actuated so that the bat-

teries or whatever power source it had would be preserved and

that it was invulnerable to an electronic sweep and suggested

that maybe some of our clients would be interested in knowing

about the existence of this device. If they were, he said he

could introduce them to the individual who had developed it.

I checked and none of our clients had any interest in it.

Q Did he ever show you one of these devices?

A No.

Q Did he ever show you any kind of electronic equipment?

A No

.

Q When was the first time after June 17, 197 2, when you

saw Mr. Hunt?

A The following Monday morning when I got to work.

Q Was he already there?

A Yes.

Q What time did you get to work that morning?

A I can't recall specifically. 9:00, 9:15.

(217)



16.8 ROBERT BENNETT DEPOSITION, APRIL 19, 1973, DNC v. MaCORD,

26, 29-32

r

29

Q Prior to this conversation with Mr. Gregory on that

Wednesday, had you had any indication of any of the kinds of

work that I4r. Hunt was doing?

A Only that he was involved in the campaign.

Q You had no indication then that his work may have

involved bugging, wiretapping and the like?

A No.

Q On Monday, the 19th, when you saw Mr. Hunt, did you

have any discussion with him then concerning the problem that

Tom Gregory was having?

A No.

Q Did you raise the question with him?

A 'No

.

Q Did you have the opportunity on that Monday to dis-

cuss that problem with him?

A I suppose I did, but, that not being the principal

item of concern that day, I didn't think to bring it up.

Q The principal item that day was the newpaper reports,

the stories about the Watergate break-in?

A That's correct, plus the fact that there were two

FBI agents that came to the office to see Mr. Hunt. That kind

of cleared everything else away.

Q What time did those FBI agents get there?
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A Around noon.

Q Prior to noon, you talked to Mr. Hunt, but he did not

want to discuss anything; is that correct?

A That's correct.

Q You did not take that opportunity at that time to

discuss Mr. Gregory's problem?

A That's correct.

Q What did Mr. Hunt do at the office that morning?

A I don't know. I had a very busy morning, which was

why I couldn't take the time to probe with him further and

spent the morning in my own office working on my own problems.

Q Did Mr. Hunt remain at the office all day?

A No. As I left for lunch, he joined me on the elevator

saying that he was going out to his oculist to get his glasses

and that he might not be back that afternoon, the oculist shop

being in Rockville. I^en I got back from lunch, the FBI agents

were there and Howard was not.

Q Did you go to lunch with Mr. Hunt?

A No.

Q You simply left the building together; is that correct?

A Yes, that's correct. He came back later that after-

noon and I told him that the FBI v;as looking for him.

Vlhat did he say?
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A He said, "I have no reason to talk to them." "I

don't have to talk to them," I think was his exact phrase.

Q Did he again leave the office that afternoon?

A Yes, he did.

Q Thereafter, did you receive any telephone calls from

anyone?

A Yes. Gordon Liddy called.

Q About what time did Mr. Liddy call?

A I would guess this would be in the late afternoon.

3:30 or 4:00 o'clock.

Q On what telephone did Mr. Liddy call?

A He called through the regular switchboard. That is,

through the regular phone system,

Q How busy was Mr. Hunt's private telephone that after-

noon while he wasn't there?

A I do not know.

Q What did Mr. Liddy want to do? Did he want to talk

to Mr. Hunt?

A Yes.

Q Did you speak with Mr. Liddy?

A Yes.

Q Did he ask to speak to you after he found out that

Mr. Hunt was not present?
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A I believe so. Again, that would have been handled

by the secretary.

Q What was the nature of the conversation?

A He wanted to know where Howard v;as.

Q What did you tell him?

A I told him that as far as I knew Howard was at home,

that he had left the office telling me that he had planned to

leave town until the concern about the Watergate had blown, over

and that he was going home to pack.

Q Did that satisfy Mr. Liddy?

A Mr. Liddy said, "Will you get in touch with him and

tell him that the signals have changed and he's to stay put."

I called Mr. Hunt's home and gave him that message, whereupon

he commented, "I wish they'd make up their minds."

Q You called him at home and he was at home at that time?

A That's right.

Q Approximately what time was that?

A That would be in the afternoon immediately after the

call from Gordon.

Q Give us that time.

A 3:30 or 4:00 o'clock.

Q Did you have any further conversation that day or that

night with Mr. Hunt or Mr. Liddy?
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beiiif^ because I have never quite got to the bottom of it, was after Mr.

aiardian and Mr. LaRue had met with :Mr. Liddy and^Ir. Liddy

provided them with quite an extensive story on Mr. Liddy's activities.

Mr. Dash. Will you tell us briefly what that e.xtensive story

included? ^ ,

Mr. MiTCKELL. "Well, it included the fact that he was involved with

other individuals in the Watergate activity, that he had also made

surveillance of McGovern headquaiiers, I believe it was, and that he

had previously, as part of what has since become known as the

Plumbers group, acted extensively in certain areas while he -^vas at

the White House in connection with the Ellsberg matter, in the Dita

Beard matter and a few of the other little gems.

Mr. Dash. ^Vhen you say the Ellsberg matter what specifically are

you referring to?

Mr. Mitchell. Well, I am referring to, well, it certainly vrasn t the

prosecution.

Mr. Dash. No.
. .

Mr. Mitchell. Obviously it had to do with the surreptitious entry

of the doctor's office in California.

Mr. Dash. And when you refer to the Dita Beard matter what spe-

cifically did you learn through Mr. LaRue and Mr. ]Mardian?
_

Mr. MiTCHFXL. Well, if mv recollection is correct he was assisting

in spiriting her out of wherever they spirited her out of, either New
York or Washington. -

Mr. Dash. Was there a meeting in your apartment on the evening

that you arrived in Washington on June 19, attended by Mr. LaRue,

air. Mardian, Mr. Dean. Mr. Magnider

l_

Mr. ^HiTCHT.i.L. Magruder and mvself, that 13 correct.

Mr. Dash. Do you recall the purpose of that meeting, the discus-

sion that took place there ?

Mr. Mitch K.LL. I recall that we had been traveling all day and, of

course, we had very little information about what the current statiis

was of the entn- of the Democratic National Conunittee, and we met

at the apartment to discuss it. They were, of course, clamoring for a

response from the committee because of Mr. McCord's involvement,

et cetera, and we had quite a general discussion of the subject matter.

Mr. Dash. Do you recall anv discussion of the so-called either Gem-

stone files or wiretapping files that you had in your possession?

ifr. iliTCHF.t.L. No; I had not heard of the Gemstone files as of that

meetinir and. as of that date. I had not heard that anybody there at

that particular meetin<r knew of the wiretapping aspects of that or

had anv connection with it.

ifr. Dash. Did either you or anybody in your presence at that meet-

in£r discuss Sir. Liddv having a good fire at his house?

J[r. ariTCHr.M,. Not in inv recollection was there any discussion of

destruction of documents at that meeting.

Afr. Dastt. You are aware of the testimony of "Mr. ^lagruder that

he did get the idea to destrov the document? and ho did in fact burn

the Gemstone documents? . .

Mr. ^rrrrriK.t.i.. T am aware of his testimony and 1 think his testi-

mony wa-^ one of these ireneral thinsrs "It was decided that" or some-

thing' to tliat ertVct Init.' to my rocollcctiou, there was no such discus-

sion of it.
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since this break-in was done in a rather amateurish way, that possibly
tliere was some double-agont activity going on here, and we were
honestly concerned about our own files.

I did ask Mr. Reisner to remove certain files—my advertising file,

the budget file, our strategy' file, and the Gemstone Ale. Then I talked
with him and ilr. Odle, and Mr. Odle took the Gemstone file home.
Mr. Dash. Did you talk to anybody else from California ?

Mr. Magrtider. Well, yes, I talked to Powell Moore, as I recall. I
cannot recall any other specifically

Mr. Dash. Did you call Mr. Strachan?
Mr. Magruder. Oh, yes, I called Mr. Strachan that evening.
Mr. Dash. What did "you tell Mr. Strachan ?

Mr. Magrui)i;r. I told him—of course, he knew no more than we
knew. He knew that they had been apprehended, and we had a problem
and just discussed in a sense that we had a problem, and we did not
quite know what to do about it. At that time, we had heard that there
was some money at that time found on the individuals, and we had
hoped that it was money that had been found at the Democratic Na-
tional Committee, but unfortunately, it was our money. So we, in effect,

just discussed the problem. We had no answers, obviously, at that time.
Mr. Dash. Did you receive a call from Mr. Haldeman?
Mr. Magruder. Yes. The next morning, on Sunday, I received a call

from Mr. Haldeman. He asked me what had happened. Again, I told
him basicall}'

Mr. Dash. From where was he calling?
Mr. Magrttder. Key Biscayne, Fla.
He just asked me the basic background of the break-in and what

had happened. I just told him what had happened. He indicated that
I should get back to Washington immediately, since no one in any
position of authority was at the committee, and" to talk with Mr. Dean
and Mr. Strachan and Mr. Sloan and others on Monday to try to find
out what actually had happened and whose mone}- it was and so on.
Mr. Dash. Xow, you did return to Washington?
Mr. Magruder. Yes, I did.
Mr. Dash. And would you tell us briefly, but as specifically as you

can, what you did as soon as you returned to Washington and who you
met with?
Mr. Magruder. Well, on Monday, I met with Mr. Dean, Mr. Strac-

han, Mr. Sloan, Mr. Liddy. Mr. Liddy and I did not really have too
much to say to each other. He said he had goofed, and I accepted that
on face value. There really was not much to discuss at that time.

I determined from Mr. Sloan that the money was our money, not
someone else's money.

Mr. Dean and I discussed the problem in terms of what we were
going to do as to Mr. Strachan and I.

Mr. Dash. Did you have a meeting on that evening, the evening of
June 19, when you came back to Washington, in Mr. Mitchell's apart-
ment?

Mi-. Magruder. Yes, Mr. iVritchell flew back that Mond.ay with
^Ir. LaRue and ^[r. Maidian. We met in his apartment with ^[r. Dean.
That would have been >[r. Mitchell, Mr. LaRue, ^h: Dean, Mr. Mar-
dian. and rn3-so1f ; and tlie general discussion again was, what were
wo going to do about the problem? It was again, we had very little
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information. We did not, of course, know -what type of investigation
would then be held. And we talked about types of alternative solutions.

One solution was recommended in which I was to, of course, destroy
the Gemstone file. So I called my office and-
Mr. Dash. That solution came up as a result of that meeting?
Mr. JMagruder. Well, I think yes, it was generally concluded that

hat file should be immediately destroyed.
Mr. Dash. Now, as to Mr. Dean's participation, by the way, in these

meetings, was Mr. Dean operating on his own, or what was your
understanding of ilr. Dean's role at these meetings?
Mr. Magrtjder. Mr. Dean was the person who had worked with us

on many of these legal matters. He had brought Mr. Liddy to the
meeting. He was a close associate of ours through Mr. ^Mitchell, and,
of course, all of us knew Mr. Dean very well. And he was one person
from the AVhite House who worked with us very closely. It was very
natural for Mr. Dean in this situation to be part of our meetings at

this point in time because of his association and of his background.
Mr. Dash. And would he, from your understanding, be represent-

ing any White House interest at these meetings?
Mr. M.\GRUDER. I think you would really have to ask Mr. Dean that

question.

Mr. Dash. Now, did you instruct Mr. Reisner to destroy any other
files?

Mr. Magruder. As I recall, I asked Mr. Reisner to cull through
my files, pull out any sensitive material that could be embarrassing
to us. There was the suit that was placed against us by the Demo-
cratic National Committee that asked for immediate disclosure. As
I recall, we all indicated that we should remove any documents that
could be damaging, whether they related at all to the Watergate
or not.

Mr. Dash. Mr. Sloan has testified before the committee, Mr.
Magruder, that shortly after your return and after the break-in, that

you asked him to perjure himself concerning the amount of money
that Mr. Sloan had given Mr. Liddy. Could 3'ou state your own
recollection of that discussion with ^Ir. Sloan?
Mr. Magrttder. Well, the first discussion—we had two meetings on

Monday. Tlie first meeting was when I detei-mined from him that the

money was our money, and we discussed that in his office. And he
came up to my office, and in attempting to allay his concerns or to

help him in some sense, give some advice, I think, we talked about
what would he do about the money.
My understanding of the new election law indicated that he would

be personally liable for cash funds that were not reported. These
were not reported funds. So I indicated at that nieetinii that I thought
he had a problem and might have to do something about it.

He said, you mean commit |)erjurv? I said, you might have to do
something like tliat to solve your problem and very lionostly. was doing
that in good faith to Mr. Sloan to assist him at that tinie.

Now, later we met three times, twice that week and once after he
returned from his \acation. That was on the subject of liow much
money had been alioented to Mr. Liddy. Now. I. in tliinlciiig of about
7 montlis from tlie time we authorized tlie fuucl> to the time of the

November election, I thouglit tliut Mr. I^iddy siuiuid have rivcived
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I am very much gratified by this information. I think the informa-

tion will enable the committee to expedite its investigation, and I think

it was a very wise decision on the part of the President.

Senator Baker. Mr. Chairman, may I join in expressing my great

delight at the decision of the President communicated to you by Sec-

retary Shultz. I want to commend you as well as the members of the

committee for handling this matter in a way that permitted this accord

and this agreement to take place. The committee, I believe, forebore

from trying to create a legal confrontation that might have jeopard-

ized the possibility of negotiating a settlement t« this controversy. It

would appear that the "White House has shown its spirit of coopera-

tion and response.

I have nothing but commendation for the committee, especially for

the chairman and for the President, in negotiating a rather delicate

situation involving the most fundamental concept, that is, the doctrine

of separation of powers, in a way that avoided a conirontation and

will apparently give this committee access to relevant parts of ex-

tremely important information bearing on critical features of this

inquiry.

Thank you.
Senator Ervix. I would like to take this occasion to add these words.

I do not believe that any investigating committee in the history of the

Congress has been able, as we have been thus far, to investigate such

highly controversial matter as we have been investigating with such

unanimity of agreement among the committee members as to the steps

to be taken, and with more wonderful cooperation on the part of all

the members of the committee.

Counsel may resume the interrogation of the witness.

Mr. Hamxltox. INIr. jNIardian. when we broke for limch we were dis-

cussing the meeting in Mr. Mitchell's apartment on the evening of

June 19, and I would like to return to that in my questioning.

Who was present at that meeting?

Mr. Mardiax. Based upon my reconstructed recollection. I would

say Mr. Mitchell, Mr. Magruder. Mr. Dean and, I believe, there was

one PR person present from the office of public information ; I am not

sure of that.

Mr. Haaiilton. "Was Mr. LaRue at that meeting?

Mr. Mardiax. Mr. LaRue.
Mr. Hajiiltox. Now, is there a possibility that the PR person, the

press spokesman, actually met the party at the airport and did not

return to Mr. Mitchell's apartment?
Mr. Mardiax. It is possible because I do not have a very clear recol-

lection of that meeting.

Mr. HAJirLTox. Would you give us, to the best of your recollection,

the topics that were discussed at this meeting?

Mr. Mardlax. The only two things I recall of that meeting is that

there was a need for a statement from the office of public information

for Mr. Mitchell. I do not recall discussing it or participating in it. I

do not recall what the event was. I recall discussing the need for obtain-

ing the resources of a law firm, because I believe it was announced that

day, or we were informed that night, that a lawsuit was going to be

filed the next morning by the Democratic National Committee against

the Committee To Re-Elect the President. And my best recollection

is that there was a discussion as to who we should retain.

(227)



r

17.4 FRED LaRUE TESTIMONY^ JULY 18^ 197S^ 6 SSC 2303-04

2303

Mr. LaRue. As I recall, Mr. Thompson, it would be, that would be,

on Tuesday or Wednesday.
Mr. Thompson. All right, the 30th was on a Thursday. The follow-

ing Tuesday or Wednesday. All right. "Wliat did you do when you
returned ? Did you resume your duties at the Committee To Re-Elect,
did you go into the office the first day you returned, did you take a
little more time off ? "What did you do ?

Mr. LaRue. No, I resumed my duties.

Mr. Thompson. All right. Do you recall when the first time you saw
Magruder was after you returned ?

Mr. LaRtje. I would assume certainly that day.
Mr. THOirpsoN. Let me ask you this. In discussing the matter with

Magruder, is it your understanding either from what he told you or
from your own independent recollection that this telephone call came
before or after March 30 ?

Mr. LaRue. I cannot relate it to that timeframe but any particular
timeframe, but since the call allegedly involved the approval of the
Liddy budget I would assume that it came after or
Mr. TnoirpsoN. If we are following logic and it did have to do with

the Liddy budget it would be before ?

Mr. LaRue. It would be prior
;
yes, prior to the Key Biscayne meet-

ing, yes, sir.

Mr. Thompson. All right. Did Magruder tell you whether or not he
remembered that it had come before ?

Mr. LaRue. I do not recall that kind of discussion, Mr. Thompson.
Mr. Thompson. It is not exactly a completely unrelated sequence of

events. It looks like in reconstructing this matter if there was outside
pressure that perhaps caused him to go down to Key Biscayne, that
would be significant. If, on the other hand, this was a conversation
which took place 5 or 6 days after the plan had already been put into
effect, it would have completely different significance, I would think.
Mr. LaRue [conferring with counsel]. Mr. Thompson, I think my

testimony before, to Mr. Dash, was that my recollection of this conver-
sation occurred after—that this conversation occurred after the June 17
break-in. It was related

My. Thompson. The conversation with Magruder when you were
talking about the phone call ?

Mr. LaRue. Yes, sir. In relating to speculation as to who may have
been involved and who may have liad knowledge of the break-in,
and ^ragruder related this phone call indicating that Mr. Colson had
been concerned about Mr. Liddy's budget being approved, and I do
not recall any discussion on the time period when the call was made.

Mr. Thojipson. You do not know whether it came before or after
March 30?
My. LaRue. No, sir, I do not.

Mv. Thompson. This meeting of June 19, there is a conflict of testi-

mony on this point. Mr. ifitcliell and Mr. Dean have both testified that
there was no discussion, as far as thev can remember, of the destruc-
tion of any records oi- burning anvtliin<r. ^fagruder has testified and
von have testified that such a discussion did take place. Now. the
four of you were there. i)lu3 ^Ir. Mardian. Ix-t us talk about that in
a little more detail. Did von arrive there together?
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Mr. LaRde. As I recall, we did not.

Mr. Thompson. Do you recall who arrived first, when you arrived?
Mr. LaRue. I went to the apartment with Mr. Mitchell from the

plane. My best recollection is that Mr. Mardian and his wife got off at

their apartment, which was a couple of blocks before you get to the
Watergate, and so to reconstruct the sequence of events, I would say
I arrived with Mr. Mitchell and then later in the evening the other
participants arrived, and I could not specifically say in what order
and what time period.

Mr. Thompson. Do you know who arrived last ?

Mr. LaRue. No, sir, I do not.

Mr. Thompson. Was there any substantive discussion about what
you were to do and the problem that you had before all the partic-

ipants arrived ?

Mr. LaRue. Mr. Thompson, I have a very hazy recollection of

that meeting. In fact, were it not for the thing that sticks in my mind,
the statement about "you might have a good fire," if it were
not for that, I do not think I could recall any details of that meeting
at all.

Mr. THOirpsoN. Do you recall who was present when that state-

ment was made ?

Mr. LaRxje. No, I do not.

Mr. Thompson. I realize this is a difficult thing for you to have
to go back to do, Mr. LaRue, but these are matters, of course, we have
to clear up if we can.

Let me ask you this, I believe you said after the break-in, you dis-

cussed this matter with Magruder. I take it that the first time you
discussed it with him was after you discussed it with Liddy on the
20th, some time after that?

Mr. LaRtje. Yes, sir, I am sure that is correct.

Mr. Thompson. All right. And Liddy had told you what with regard
to who had gotten him involved and who was pushing him?
Mr. LaRue. I don't recall any specific statements or conversations

by Liddy of who got him involved. As I recall Liddy's reasoning for

the second entry of the break-in, in which they got caught, was that

he had been getting pressure from Magruder to improve the sur-

veillance, they weren't getting proper coverage under electronic

surveillance.

Mr. Thompson. All right, then, the only person he mentioned as

having applied any pressure to go back in the second time was
Magruder.

Mr. LaRue. That is to the best of my recollection, yes.

Mr. Thompson. Did he mention Mr. Mitchell to you ?

Mr. LaRue. No, sir, not that I recall.

Mr. Thompson. We have had testimony from Mr. JEcCord that
Liddy was telling him that Mr. Mitchell had approved it—I mean
that Mitchell was telling Liddy; Liddy was telling McCord that

Mitchell was involved and had approved the project, but Liddy did
not tell you that?
Mr. LaRue. Not that I can recall, no, sir.

Mr. Thompson. All right.
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18. On June 19, 1972 Ronald Ziegler, the President's press

secretary, described the break-in at the DNC headquarters as "a

third-rate burglary attempt."

Page

18.1 Washington Post , June 20, 1972, Al , A4 232
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VMie House Consultant

id to
"fr~T •

ggingr igiire

S;.- Bob Woodward
ji,J E. J. aachinski

u..i..Li;-n Poit Suil Writers

A voi]=ultant to While
I'.jii.-' M"2:ial counsel Charles

W. Lolscn is libiod in the ad-

drvM books of two of the five

min aivesicd in an attempt to

bu^ ll:e Demotratic Niilional

hoilquarters here early Satur-

dv.

Fcderal'sources dose to the

itvfoiiijaiion said tiie address

Upvik) contain the name and
hi.'ui telephone number of

Hjusrd K. Hunt with the- nola-

Hon; -V/. House" and ' W.H."

In addition, a stamped, un-

mailcd envelope containing

Hunt's personal check for $6

and a bill for the same amount

from the Lakewood Country

Club in Rotkville also v/ere

found among the suspects' be-

longings, sources said.

Hunt worked for the Cen-
tral Intelligence Agency from
194U to 1970. All five suspects

in what Democratic Party
chairman Lawrence F. O'Brien
lius called an "incredible act

of political espionage" • have
had links to the CIA.

In other develoomeiits yes-

terday:

• It was reported that one
of the five suspects, Eugenlo
it. I\Iartinez, contacted Univer-
sity of Miami officials two
weeks ago seeking housing for

about 3,000 Young Republi-

cans during the Republican
Nalioinai Convention.

• Former CIA employee apd
FBI agent James' W. McCord
Jr.^ a suspect ,Vbo wqrSfed

for the Republicaus as & seiu-.

rlty 'eciordfnator, ' seryeoL tifilll

four . months ; ago' In ^' specia^I

l^-menibpr qillitary reserve

unit. The Washington-based

unit develops lists of radicals

and draws up contingency
plans for censorship of the

jiews media an(J U.S. mail.
• White House spokesman

Ronald L. Ziegler told report-
ers in Florida with the Presi-

dent that ho would. not cooi-
ment on "a third-rate burglary
attempt." In addition Ziegler
said that "certain elements
may try to stretcli this beyond
_^hat it is."

, Senate tlemocratlc leader,
Mike Mansfield' said he "didn't

think t^6' Republican' parly

had anything td do with the
bi;£ai-re bugging incident.

• O'Brien said his party
might takp civil court action

against' .the suspects because
the party's First Amendment
rights and civil rights were vi-

olated.
'

The White House personnel
office, .-. confirmed - yesterday
that Hunt is a consultant to

Colson and has an office in

the "old Executive Office
Building. Colson i? said to spe-

cialize in delicate a.ssignraentg
lay ihe, President

See BUG, A4, Col, 1
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"W'liite House Consultant Tied

To Suspect in Bugging Case
BUG, From Al

Ken \V. Clawson. current

White House aide who until

recently was a reporter, wrote
in Febrjary. 1971, in The
Washinirton Post that Colson
had been "dubbed" as one of
the "original back-room boys
. . the brokers, the guys who
fix things when they break
down and do the dirty work
when it's necessary."
When Hunt was asked by a

reporter yesterday why two of
the suspects had his phone
number, he said, "Good God!"
He then paused and said, "In
view that the matter is under
adjudication, I have no com-]
ment" He then hung up the
telephone.
. Clawson, now deputy direc-

tor of communications for the
-White House, said yesterday
that Hunt worked as a White
Souse consultant in declassifi-

cation of the Pentagon papers
and most recently on narcotics
intelligence.

- He said Hunt last worked
for the White House on March
29, 1972, for a regular daily
;consultant fee. These fees are
•generally a $100 a day, other
sources said.

- "I've looked into the matter
^ery thoroughly and I am con-

vinced that neither Mr. Colson
jior anyone else at the White
House had any knowledge of,

."or participation in, this deplor-

-able incident at the Demo-
cratic National Committee,"
Clawson said in a prepared
statement
- Hunt is employed as a
.writer with the public rela-

-tions firm of, Robert R. Mullen
& Co., 1750 Pennsylvania Ave.
NW, directly across from both
Mr. Nbcon's re-election cam-
paign headquarters and the
main White House offices.

GET INSERT B
This was the sequence of

events when a "Washington
Po.st reporter called the White
House and asked to speak to

Howard E. Hunt early yester-

day:

A switchboard operator
rang an e."rtension, and when
no one answered, she told the
reporten "There is one other
place he might be—in Mr. Col-

son's office." She dialed Col-
son's office, where a secretary
said. "Mr. Hunt is not here
now." She then i;ave the re-

porter Hunt's number at the

public relations firm across
the stroeL

Hunt's name and phone
number was in the pop-up ad-

dress book of Eugenio Marti
nez, a real estate agent and
notary public who has been ac-

tive in the anti-Castro move-
ment in Miami.
A small, black address book

of one of the other suspects
also has Hunt's name and
phone number, the sources
said.

Also taken by police was a
savings account book that
shows Martinez has S7.199 in a
Miami hank, according to the
sources.

Another name in one of the
address books is that of James
Grimm, head of housing for
the University of Miami
Grimm yesterday told Post re-
porter Kirk Scharfenberg in
Miami that Martinez contact-
ed him about two weeks ago
seeking housing for about
3,000 Young Republicans dur-
ing the Republican National
Convention.
Grimm said he could not

provide the rooms because
classes would soon begin. Re-
publican officials said they
had no knowledge of Marti-
nez's efforts to secure housing
for Young Republicans.
Martinez works in the real

estate agency of another of
the suspects, Bernard L. Bar-
ker, who is said by Cuban ex-
iles to have worked for the
CIA since the Bay of Pigs in-

vasion in 1961.

Baker is a joint investor in
several apartment house de-
velopments in Miami with
MigUfil A. Suarez, a Republi-
can who ran unsuccessfully
for Dade County mayor in
1970.

In addition to Martinez and
McCord, the other three sus-

pects, all Miami residents,
have been identified as: Frank
Sturgis, also known as Frank
Fiorini, an American who
served in Fidel Castro's revo-
lutionary army and has since
been a leader in the anti-Cas-

tro guerrilla movement; Fir-

gilio R. Gonzales, a locksmith;
and Bernard L. Barker, a na-
tive American said by exiles

to have worked on and off for

the CIA.
McCord was still being held

on $30,000 bond yesterday, and
the other four on 350,000 bond.
They are charged with at-

tempted burglary and at-

tempted Interception of tele-

phone and other communica-
tion.

All five suspects, well-

dressed, wearing rubber surgi-

cal gloves and armed only

with tear gas pens, were ar-

rested about 2:30 a.m. Satur-
day by D.C. poUce inside the
sixth -floor 29-office suite of
the Democratic headquarters
in the Watergate, 2600 Vir-
ginia Ave. NW.
Though the alleged bugging

attempt at first appeared to be
very sophistjcated and profes-
sional, experts in the field of
wiretapping have since said it

was amateurish. ,

Capt. Richard L. Franz of
the Navy reserves acknowl-
edged that McCord was a

member of the Office of Emer-
gency Preparedness special

analysis division, a 15-member
reserve unit that meets
monthly at 604 17th St. NW,
across from the Executive-Of-
fice Building. . ? .

Franz said he could not dis-

cuss the- worit - of the unit
However, other sources in the
unit said that one of its func-

tions is to develop a list of

radicals and contingency plans
for censorship of the news
media and U.S- mail in event
of war. .

-

McCord dropped out of the
unit about four months ago.
He is a lieutenant colonel in

the Air Force reserves.

Meanwhile, the Interna-
tional Association of Chiefs of

Police reported yesterday that

they paid McCord about S750
in March for teaching a five-

day course in security at an
associaiton conference.
Robert F. Bennett president
of the public relations firm at

which Hunt works, said yester-

day that the firm also has an
affiliate, called Interprogress,
that is attempting to increase
.American trade with Commu-
nist countries.

Hunt worked for the
White House a total of 63
days In 1971 and another 24
days so far this year, accord-
ing to White House spokesman
Clawson.
Hunt was brought into the

White House by Colson be-

cause of his CI.\ expertise;

Clawson said. He said Colson
met Hunt in 1966 at the Brown
University Club.
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Former Attorney General
John N. Mitchell, head of the

Nixon campaian committee,
said itt a prepared statement
released Sunday, that the
Presiden's committee is expe-

rteneJns iLj own security prob-

lems.

Pressed for elaboration on

Repubhcan security problems,

DeV'an L- Shumway, director

oi public relations for the
committee, declined to ^ive
details yesterday. He said in-

vestigations are under way,
but refused to disclose who
was conducting them.
Syumway said that one of

the things that led the com-
mittee to suspect a deteriora-
tion of security was an Asso-
ciated Press tory last week
that disclosed quotes from a
closed-door meeting between
Mitchell and a senior commit-
tee staff member.
The story alleging that the

Republicans were "targeting
in" on Sen. McGovera, was
not true, Shumway said.)

Shumway said that as of
yesterday morning, McCord
was no longer on the commit-
tee payroll.

In response to a reporter's
question, Shumway said that
McCord had been hired
through the- committee's per-
sonnel office, whose director is

Robert Odle.
Shumway said he would not

make Odle available to a re-
porter "because he is not a
public figure." Odle referred a
reporter's questions to Shum-
way.
Shumway said that McConi

was dismissed by Odle be-
cause of the allegations stem-
ming from the "delicate situa-i

tion." He said that it had been
Odie's responsibility to make
the original check of McCord's
qualifications, and to make
the decision to hire.

iVIcCord had been working
out of the committee's secu-
rity office on the third floor,

Shumway said. "I assume he
was in the office on a daily
basis," he said.

.^s security chief, McCord
was responsible for setting up
the committee's internal secu-
rity system and "would have
the knowledge of whether we
were under electronic surveil-

lance," Shummay said.

Meanwhile, security precau-
tions at Republican committee
headquarters have been tight-

ened as a result of the Water-
gate bussing attempt. Shum-
way said. He demurred when
asked for details of the new
precautions.
"When you get into the area

of political campaigns these

tlnvs. you can't discuss such
thin-^s (security) in depth,"
iihumway said.

18.1 VASHimTOH POST, JUNE 20, 1972. Al. A4

Joseph A. Hafferty Jr, a

counsel for the five suspects,

said last night that he would
file a motion in D.C. Superior

Court today seeking to reduce

the baU of his clients.

Rafferty said he is seeking

to have the men released to

the custody of a court-ap-

pointed "local person." The re-

duction, he said, would be in

line with information about
the suspects verified by bail

bondsmen yesterday.

In New York, where he was
campaigning for today's pri-

mary. Sen. McGovem said

that the incident "is the leg-

acy of years of wiretapping
and snooping and invasion of

privacy," in which the govern-
ment has been involved.

McGovem said he had no

evidence that would link the
Republican party or its lead-

ers to the weekend incident.

Ccmlribttting to tJni rtory

trere 'Washington Post Staff

Writers Kirfc Scharfenberg,

Ron Shaffer and Hartm
WeiL- -
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19. On June 20, 1972 at 9:00 a.m. H. R. Haldeman, John Ehrlich-

man and John Mitchell met to discuss the break-in at the DNC headquarters.

John Dean joined the meeting at 9:45 a.m. Attorney General Kleindienst

joined the meeting at 9:55 a.m. Later that day, Haldeman met with the

President for one hour and nineteen minutes (11:26 a.m. to 12:45 p.m.)

and the subjects discussed included Watergate. Haldeman 's notes of the

meeting reflect that that portion of their discussion dealt with

checking an EOB office for bugs, a "counter-attack," "PR offensive to

top this," and the need to "be on the attack — for diversion." When

a tape recording of the conversation was produced on November 26, 1973

in response to a subpoena by the Watergate Special Prosecutor, the

recording contained an eighteen and one-half minute buzzing sound that

obliterated the portion of the conversation reflected in the foregoing

segment of Haldeman' s notes.
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237
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19,1 H.R. HALDEMAN CALENDAR^ JUNE 20^ 1972

— - .J

Tuesday, June 20
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13.2 JOHN EUHLICHMAN LOG, JUNE 20, 1972

FR'tDAY, JUNE lo. 197Z

S;00 KKH office

3:30 Cabinet meeting
in:20 President, Secretaries Richairljon, Iioa;^on. (HR I)

12:25 Dr. Ed David
l:QO President
2:20 Teonia with Cole, Hullin, Harper
4:00 Roosevelt Room - p. r. group
7:00 Black tie dir^ner with Mrs. Shouse foilowed oy
•3:30 V/olf Trap openiing

MONDAy, JUNE 19, 1972

3:13 Roosevelt Room
10:30 Dava Young, Walt Minnich
12 : ^0 _Jchri_Dean
12:45 Lunch, in Mass with Dr. William Walsh (HOPE)
1:45 AG Kleindieast
2:10 Ambassador William Middendorf

_4:00 Colson, Dean, Ke.hrli,.,I\e_n_Clawspn_

5:15 Mark Evans, Clarence Arata, Cong. Ken Gray,
John Statler (Pres., DC Board of Trade), Sallyaiuie Pa/ton
(DC Arena)

8:30 Motion Picture Association - "Butterflies are Free"

TUESDAY, JUNE 20, 1972

8:00 HRK office

8: 15- Roosevelt Room
9:00 HRH, Mitchell

9:45 Joined by John Dean
9:5 5 Joined by AG Xleindienst

J_Qj30 president
12:00 William Lane (per John Connally)
1:00 Lunch with Roy Wilkins - JDE office

2:25 Car at west basement
2:35 Senator Griffin, Tom Korologos, Ed Morgan
3:00 Senator Bennett, Tom Korologos
4:00 Social Security - MacGregor, Cook, Korologos, Cole,

Evans, Weinberger, O'Neill
5:00 Haircut
6;00 Jim Gannon (V/.-iii Street Jo\ir:-.?.l)

DT?

(238)



19.3 JOHN MITCHELL LOG, JUNE 20, 19?2

^
Mr. y.JLchcll --_Tjjjn=^->%_Jv;.n£_20,_1922.

8:



r

19.4 H.R. HALDEMAN TESTIMONY^ JULY 21, 1973, 8 SSC 3039-40

3039

Mr. Dash. Now, Mr. Haldeman, when and how did you learn of the
break-in on June 17, 1972?
Mr. Haldemax. That seems to be the crucial question and I have to

give I guess the most incredible possible answer. I don't know, Mr.
Dash. I simply don't remember how I learned about it or precisely
when or from whom. But let me explain that at that time, that week-
end, I was in Key Biscayne. The President was out at Walkers Cay and
I was at the Key Biscayne Hotel and I am sure that some time during
that Aveekend somebody told me that the Democratic National Com-
mittee had been broken into. I am not sure who or when.
Mr. Dash. Now, what did you do when you learned that, when or

whoever told you ?

Mr. Haldeman. Nothing.
Mr. Dash. Nothing?
Mr. Haldeman. No.
Mr. Dash. While you were at Key Biscayne, did you have any

information that somebody connected with the Committee To Re-Elect
the President was involved ?

Mr. Haldeman. I think I did and I think that came in a phone con-
versation with Jeb Magruder on the 18th, on Sunday, which it has
always been my impression was placed by him to me, but I understand
he says it was placed by me to him and I am not sure which is which.
But there was—the point of that phone conversation, the purpose of
it was to review a statement that the committee was planning to release,

and it was releasing it in conjunction with the earlier publicized, or
assumed about to be publicized, fact that Mr. McCord, who did have a
connection with the committee, had been one of those arrested at the
scene of the break-in.

Mr. Dash. What came through your mind when vou learned that
Mr. McCord—did vou know, by the way, who Mr. McCord -was?
Mr. Haldeman. I don't believe I did. He probably told me at that

time who he "was.

Mr. Dash. T take it vou did learn that he Tvas the security chief of
the Committee To Re-Elect the President.
Mr. Haldeman. Yes.
Mr. Dash. Did it occur to you that this might be an embarrassing

matter for the campaign?
Mr. Haldeman. Yes.
Mr. Dash. Wlien did you get back to Washington after the break-in ?

Mr. Haldeman. I think on the evening of—on Monday evening,
which would be the 19th.

Mr. Dash. Is that when you had a meeting with Mr. Dean ? Did Mr.
Dean report to you then about what he had learned about the break-in ?

Mr. Haldeman. I am not—I don't believe so. I am not sure that I
had a meeting with Mr. Dean at that point. I believe we probably got
back late Monday evening and that I went home.
Mr. Dash. When did you meet with Mr. Dean after you got back?
Mr. Haldeman. I think, and I have got sort of a capsule of my

record here that is subject to correction by the details, but I think there
•was a meeting the mornine: of the 20th, in which I was present with
Mr. Mitchell and Mr. Ehrlichman, and that Dean was, ^Ir. Dean was,
in part of that meeting and Attorney General Kleindienst was there
part of that meeting.
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19.4 H.R. HALDEMAN TESTIMONY, JDLI 31, 1972, 8 SSC 3029-40

L

3040

Mr. Dash. At that meeting do you recall that there was a general

discussion as to what happened, what information was current con-

cerning the break-in and the relationship with the committee?

Mr. Haldeman. I have no specific recollection of the contents of that

meeting but I am sure, that given the time situation, that it must have

been in regard to the Watergate break-in.
,

Mr. Dash. Now, it is true, if you look at your record that during

that period right after you get back there are about two or three meet-

ings on different days.

Mr. EL\LDEMAN. Yes.

Mr. Dash. I think you met with him on the 20th, on the 23d, and on

the 26th. Does your record show that?

Mr. Haldeman. I show—there is an example now of my log of

June 20 that does not show a meeting with those people that I have

identified, that I have got in my summaiy here as a result of informa-

tion from other sources. What my log shows is a meetmg m John

Ehrlichman's office which is all my secretary would know. She didn t

know who was in the meeting.

Mr. Dash. Right.

Mr. Haldeman. I am sorry then you were going
. , -. r

Mr. Dash. I was saying do you have a record of a meeting with Mr.

Dean on the 23d and again on the 26th after the meeting with him on

the 20th?
Mr. Haldeman. Not in the log, no. Tlie 23d ?

Mr. Dash. Yes.

Mr. Haldeman. It doesn't show me I don't believe.

Mr. Dash. Do you have it in the summary that you have received

from other sources?

Mr. Haldeman. No; that doesn't show a meeting with Dean, either.

I think I talked with Dean on the phone that day, that morning. I

don't believe I met with him but I am not sure.

Mr. Dash. You indicated in your earlier testimony that Mr. Dean

did give you a report of what happened and told you at that time that

lie had told you earlier about telling you after one of the meetings.

Could you place in any one of those meetings when he told you ?

Mr. H.vldeman. No ; I can't.
, • , j -

Mr. Dash. Would it be your recollection that it would be during

that week when vou sot back?
Mr. Haldem.vn. Not necessarily, no. As I say, the only meeting that

I see with Dean during that week'was the meeting in Mr. Ehrlichman's

office on the 20th apparentlv-

Mr. Dash. Did the President either communicate with you or did

vou have a meeting with the President prior, shortly prior, to June

23.1972?
, , „

Jlr. HALDE>tAN. I am sure I did. Do you want me to check?

Mr. Dash. You met frequently with the President so you

Mr. Haldeman. Yes, sir.

Mr. Dash. So vou are prettv sure you can find such a meeting^

Do you recall prior to that mcetinc: on June 23. the President having

a discussion with vou concerning the investigation that would be on-

iroing with regard to the Watergate break-in and a concern he had

that 'such an invostication bv the FBI might include the work of the

special investigating unit in the "\Aniite House and also the CIA?
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19.6 JOHN BHBLICHMN TESTIMONY, JULY ZO^ 1973, 7 SSC 2S22

2822

Mr. Dash. Did he not at that time report to you that he had spoken
toAlr.Liddy?
Mr. EmiLxcHMAN. No, I don't believe so.

Mr. Dash. He made no repoit at that time to you as to any of the
investigations lie had made dui-ing tlie day of the I'Jth {

Mr. Emrlichman. 1 have the impression that Air. Dean hadn't been
at work very long at that time, and that he was just getting started.

Ml-. Dash. All right.

Now, at 4 p.m., what was the purpose of the meeting with Mr. Dean,
Mr. Clawson, iVir. Colson, and Mr. Kehrli 'i

Mr. Ehklichjvian. The principal purpose, as I recall, was to be in
a position to answer inquiries wliich, 1 guess, ilr. Clawson was get-
ting or the press people were getting, about Hunt's White House
status, of whether he was still an employee of the White House, if not
when he had termin ated and under what circumstances, and so forth.
Mr. Dash. And isn't that when Mr. Kehrli was brought up to check

the record i Would Mr. Kehrli have the record of that?
Mr. Ehruchman. Mr. Kehrli was the staff secretary and would

have to be involved in any discussion of that kind. There was another
subject or two discussed at the time but as I recall, that was the pre-
cipitating question.

Mr. Dash. Well, aside from Mr. Hunt on the payroll, wasn't the
focus at that meeting on the question of Hunt himself? Hunt's status
at the White House and also the question that Mr. Hunt had a safe
in the White House and that the safe ought to be opened ?

Wasn't that part of the discussion ?

Mr. Ehrlichman. Yes, it was, as I previously testified.

Mr. Dash. Yes.
And actually that safe was opened at that time on the evening of

the 19th?
Mr. Ehkuchman. I don't know. I think it must have been either

that evening or the next morning.
Mr. Dajsh. Now, what was the concern and who brought up the con-

cern of what the contents of Mr. Himt's safe would show ?

Mr. Ehrlichman. I don't recall, Mr. Dash. Somebody at the meet-
ing.

I think the way it came up was not so much a personal concern as
it was an inquiry by the investigation—either the Metropolitan Po-
lice and/or the FBf , as to whether Hunt had any belongings in the
White House.
Mr. Dash. Now, on June 20, 1972, you met at 9 o'clock with Mr.

Haldeman and Mr. Mitchell joined by Mr. Dean at 9:45, joined by
Attorney General Kleindienst at 9:55, and then at 10:30 you had a
meeting with the President.

Was that also a followup to find out what was going on in terms
of Watergate?
Mr. Ehrlichman. I think this was the process of trying to get

everybody together who might know anything, to try and get a pic-
ture of what the investigation was going to be, whether there might
be other people involved, just what the—to try and get the campaign
director and the head of the Department of Justice and everybody
together in one place to ask questions.
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Jt-.T. 20._1972
IIMfc DAY

5:'>0 n.--:. T!:'-<;n-.Y

ACTIVITY

The President ir.eC with Mr. Butterfield.

The President returned to the second floor Residence.

The President talked vith John N. Mitchell, Cnrr.paign Direc
for the Connittee for the Reelection of the Presideac.

The President and the First Lady had dinner in the Yellow
Oval Room.

The President returned to his office in the E^B.

The President talked with Mr. Kaldenan.

The President talked with Mr. Colson.

The President talked with Mr. Haldeman.

The President returned to the second floor Residence.

The President talked with Mr. Colson.
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19.? MEETINGS AND CONVERSATIONS BETWEEN THE PRESIDENT AND

U.R. HALDEMAN, JUNE 20, 1972

MEETINGS AND TELEPHONE CONVERSATIONS BETWEEN
T?IE PRESIDENT AND H. R. HALDEMAN

June 17, 1972 - June 3, 1973

June 17, 1972

AM 10:58 11:02 President placed long distance call to

Haldenian

June 18, 1972

PM 12:01 12:19 President placed a local call to Haldeman

June



19.8 H.JR. HALDEMAN NOTES, EXHIBIT 61, IN RE GRAND JURY, MISC. 47-73

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

6/20

1130 EGB

Around Aug 3-4=

ck on a weekend at Walkers

if good weather - to get sun etc.

hold higher cd . to Fri.

Gov SD expressed concern re his election

P. wants Itr to him
Whitaker-make-9tmt-re-te«¥49fe9

Dear Gov
Mrs N told me of yr very warm welcom

on what was undrstbly very sad day for

people of SD -

She tld mc of concrn you expressed

(re tourists) —

Mrs N and I have alwy had spec plac

in our hrts for SD bee. her parnts

were marred al Leeds SD sheftiy

fee#e5?e fhey '^^'^'^moved to Ely Nov, her

birthplace.

2nd page

be sure EOB office is thoroly ckd re bugs

at all times - etc.

what is our counter-attack?
PR offensive to top this -~-

hit the opposition w/ their activities

pt. out libertarians have created public [unreadable]

do they justify this less than

stealing Pentagon papers, Anderson file etc?

we shld be on the attack - for diversion -

what is schcd on SFR SALT hearings?

go to Calif on Fri - w/ PN -

Julie come out later

PN not to the shower

Indistinct document retyped by

House Judiciary Committee staff
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19.9 J. FEED BUZHABDT TESTIMONY, JANUABY 18, 1974, IN RE GRAND JURY,

MISC. 47-73, 2499-2500

Indistinct dociiment retyped by 2499

House Judiciary Committee staff

noontime approximately. UTiat actually happened

both from the logs and from the tape the two of

them did not meet together with the President.

Mr. Ehrlichman met with him, the log shows at

10:25 till 11:20. Then there was an interval

when no one met with the President. Mr. Haldeman

came in at 11:26 until 12:45 and you can hear

between the conversations, you can hear -- the

first one is nothing wrong with Mr. Ehrlichraan's

conversation. Then you can hear noises for

three minutes and some seconds and then you can

tell when Mr. Haldeman comes in. From the

moment he enters -- and we have been stop watch-

ing these things -- there is three minutes and

40 seconds until this signal comes in, continuous

for 18 minutes and 15 seconds according to my

timing and then the conversation picks back up

and continues.

"The Court: IVhat conversation continued

after 18 minutes?

"Mr. Buzhardt: Between the President and

Mr. Haldeman.

"The Court: It would indicate Mr. Haldeman

was there talking to the President?

"Mr. Buzhardt: Yes.

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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MISC. 47-73, 2499-2600

Indistinct document retjrped by 2500
House Judiciary Committee staff

"The Court: Then there is a lapse?

"Mr. Buzhardt: Yes. Then the circumstances

is [sic] even a little worse than that. Your Honor.

"The Court: I don't know how it could get

much worse.

"Mr. Garment: Just wait.

"Mr. Buzhardt: As you know. Your Honor, the

notes were subpoenaed too. We found Mr. Haldeman's

notes of this meeting. They consist of two legal

pads of paper. On the first page the notes start

at the beginning and come to the end and they

reflect directions or instructions of the President

given during the part of the first three minutes

and 40 seconds of that conversation. Lif [sic] the page

and at the top of the page the first two-thirds

of the page the notes reflect that the discussion

was about Watergate. The first thing my recol-

lection is something about making sure the EOB

office was not bugged and went on from there.

When you get past the Watergate type notes, or

that could reasonably be concurrent, you know, on

that subject, I think the first one after is about

I

a Senate Foreign Relations Committee hearing on

____SM£^I think that is where the tape picks up,

"Mr. Ben-Veniste: May I ask a question?

Indistinct document ret5rped by
House Judiciary Committee staff
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19.10 ADVISORY PANEL REPORT RE THE WHITE HOUSE TAPES, JAiWABY 15. 1974

January 15, 1974 i, • . j . -. - x.- f'^
' RiCf-.nrd . i;i/:on iot pmo action of

Report to Chief Judge John J. Sirica -. •
? - • pi,

From the Advisory Panel on the White House Tapes i^

^''''-hA,

r^'y. dor:
In response to your request v;e have made a comprehensive "^

technical study of the VJhite House tape of June 20, 1972, with

special attention to a section of buzzing sounds that lasts

approximately 18.5 minutes. Paragraphs that follow summarize

our findings and indicate the kinds of tests and evidence on

which we base the findings.

Magnetic signatures that we have measured directly on

the tape show that the buzzing sounds were put on the tape in

the process of erasing and re-recording at lenst five, and

perhaps as many as nine, separate and contiguous segments.

Hand operatioTi of keyboard controls on the Uher 5000 recorder.

v;£S involved in starting and again in stopping the recording

of each segm.ent. The magnetic signatures observed on the

tape show conclusively that the 18.5-minute section could not

have been produced by any single, continuous operation.

Further, whether the footpedal x<7as used or not, the recording

controls must have been operated by hand in the m.aking of

each segment.
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The erasing and recording operations that produced the

buzzing section were done directly on the tape we received

for study. We have found that this tape is 1814.5 feet long,

which lies within a normal range for tapes sold as 1800 feet

in length. We have examined the entire tape for physical

splices and have found none. Other tests that we have made

thus' far are consistent with" the assumption that the tape is

an original and not a re-recording.

A Uher 5000 recorder, almost surely the one designated

as Government Exhibit #60, V7as used in producing the 18.5-

minute section. Support for this conclusion includes recorder

operating characteristics that we measured and found to cor-

respond to signal characteristics observed on the evidence

tape.

The buzzing sounds themselves originated in noise picked

up from the electrical power line to which the recorder was

connected, Measurem.ents of the frequency spectrum of the

buzz showed that it is made up of a 60 cycles per second

fundamental tone, plus a large number of harmonic tones at

multiples of 60. Especially strong are the third harmonic

at 180 and the fifth harmoaic at 300 cycles per second. As

many as forty harmonics are present in the buzz and create
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its "raucous" quality. Variations in the strength of the

buzz, which during most of the 18.5-minute section is either

"loud" or "soft," probably arose from several causes including

variations in the noise on the power line, erratic functioning

of the recorder, and changes in the position of the operator's

hand while running the recorder. The variations do not appear

to be caused by normal machine operations.

Can speech sounds be detected under the buzzing? We

think so. At three locations in the 18.5-minute section, we

have observed a fragment of speech-like sound lasting less

than one second. Each of the fragments lies exactly at a place

on the tape that was missed by the erase head during the

series of operations in which the several segm.ents of erasure

and buzz were put on the tape. Further, the frequency spectra

of the sounds in these fragments bear a reasonable resemblance

to the spectra of speech sounds.

Can the speech be recovered? We think not. W^e know of

no technique that could recover intelligible speech from the

buzz section. Even the fragments that V7e have observed are

so heavily obscured that we cannot tell what was said.

The attached diagram illustrates the sequence of sound

events in the 18.5-minute section. Also illustrated is a
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sequence of Uher operations "erase-record on" and "erase-

record off" that are consistent with signatures that we

measured on the evidence tape. The five segments that can

be identified unequivocally are labeled "1" through "5."

In addition, the diagram shows four segments of uncertain

ending.

In developing the technical evidence on which v/e have

based the findings reported here, we have used laboratory

facilities, measuring instruments, and techniques of several

kinds, including: digital computers located in three dif-

ferent laboratories, specialized instruments for measuring

frequency spectra and waveforms, techniques for "developing"

magnetic marks that can be seen and measured directly on

the tape, techniques for measuring the performance character-

istics of recorders and voice-operated switches, and sta-

tistical methods for analyzing experimental results.
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In summary \-ie have reached complete agreement on the

following conclusions:

1. The erasing and recording operations that produced

the buzz section were done directly on the evidence tape.

2_. The Uher 5000 recorder designated Government

Exhibit #60 probably produced the entire buzz section.

3. The erasures and buzz recordings were done in at

least five, and perhaps as many as nine, separate and con-

tiguous segments.

4. Erasure and recording of each segment required

hand operation of keyboard controls on the Uher 5000 machine.

_5. Erased portions of the tape probably contained

speech originally.

6^. Recovery of the speech is not possible by any

method known to us.

7. The evidence tape, in so far as we have determined,

is an original and not a copy.

Respectfully submitted,

Richard H. Bolt

Franklin S. Cooper

James L. Flanagan

John G. (Jay) McKnight

Thomas C. Stockham, Jr.

Mark R. Weiss
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SYMBOLS^
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A ERASE- RECORD
OFF.

- ERASE-RECORD
ON AND OFF

''^'^-^SHORT SEGMENT
OF SPEECH-LIKE
SOUND UNDER
BUZZ

— START/STOP CLICK
WITHIN BUZZ

» ERASE-HEAD-OFF
SIGNATURE OF
UHER 5000
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19.11 ANALYSIS OF SUBPOENAED MATERIALS, NOVEMBER 26, 197Z, IN RE GRAND JURY,
MISC. 47-73, 1, 9

UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

IN RE GRAND JURY SUBPOENA DUCES TECUM
ISSUED TO RICHARD M. NIXON, OR ANY
SUBORDINATE OFFICER, OFFICIAL OR
EMPLOYEE WITH CUSTODY OR CONTROL OF
CERTAIN DOCUMENTS OR OBJECTS

Misc. No. 47-73

DANALYSIS, INDEX AND PARTICULARIZED CLAIMS OF
EXECUTIVE PRIVILEGE FOR SUBPOENAED MATERIALS

Pursuant to the special court procedures issued on

October 30, 1973, the President of the United States through his

counsel submits herewith an analysis and an index of the subpoenaed

materials, and particularized claims of executive privilege where

applicable.

All materials subpoenaed are primarily identified in the

subpoena as related to one of a series of specified conversations,

one of which was a telephone conversation and the remainder of which

were conducted in personal meetings. For each conversation, the

subpoena demands production of "1. All tapes and other electronic

and/or mechanical recordings or reproductions, and any memoranda,

papers, transcripts or other writings, relating to" the specified

conversation.

This submission treats each conversation covered by the

subpoena separately, in the order of the subparagraphs of Paragraph 1

of the subpoena. (The materials covered by Paragraphs 2 and 3 of the

subpoena were voluntarily provided by the President to the Special

Prosecutor for the Grand Jury's use when the subpoena was issued.)

PART I

Item 1(a) of the subpoena relates to "Meeting of June 20, 1972,

in the P. esident's Executive Office Building ("EOB" ) office involving

Richard "ixon. John Ehrlichman and H. R. Haldeman from 10:30 a.m. to

noon (time approximate)."
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MISC. 47-73, 1, 9

9

(d) Particularized Claim of Executive Privilege

The conversation on the tape recording of the

meeting between H. R. Ilaldeman and the President consists-

of advice to the President by a senior advisor ron official

decisions then pending before the President. None of the

conversation recorded relates to V/atergate.

The President believes that the conversation is

subject in its entirety to a claim of Executive Privilege

in order to protect the confidentiality of advice given to

the President. There is nothing in this conversation "con-

cerning possible criminal conduct or discussions of possible

criminal conduct" as to testimony concerning which the

President announced he would not invoke Executive Privilege

on May 22, 19 73.

This particularized claim of Executive Privilege

should be sustained as to Item I.B.I. , and this tape re-

cording should not be submitted by the Court to the Grand

Jury.

(2) Memorandum (Notes of H. R. Haldeman)

A file search has disclosed handwritten notes of

H. R. Haldeman, which from the identifying markings and the

content indicate the notes were made by H . R. Haldeman during

the meeting with the President on June 20, 1972, betv;een

11:26 a.m. and 12:45 p.m. The notes are on two pages of paper

from a yellow legal pad. These notes are being submitted as

Item I.B.2. covered by the subpoena.

(a) Analysis

The notes to be submitted to the Court as Item

I.e. 2. reflect that the President gave instructions to

Mr. Haldeman to take certain actions of a public rela-

^
tions character which related to the Watergate incident.

(b) Inde.x

None necessary.
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MISC. 47-73, 1267-68
j_267

Indistinct document retyped by -

House Judiciary Committee staff

request re the meeting on June 20th. It said Erllchman [sic] /Haldeman

meeting. What he wants is the segment on June 20th from 10:25

to 11:20 with John Erllchman [sic] alone. Al Haig."

By Mrs. Volner:

Q. Now, you then listened to the Erllchman Lsic] portion of the

tape and you first heard the Haldeman portion on October 1st

at the White House?

A. That is right. That was when I was ending the

Erllchman [sic] one.

Q. I am sorry?

A. That was when I was ending the Erllchman [sic] one and

wanting to be sure that I had.

Q. And you said you listened to just a few minutes of

Haldeman?

A. That is right.

Q. At what point did you stop listening to Haldeman?

A. Well, I started to stop listening to Haldeman when

they started talking about scheduling matters, about going to

a state where Pat Nixon's mother and father had lived, were

married before they moved to Ely, Nevada, where she was born.

And there was something about tourism. I don't know whether

some Governor had called and asked. I don't remember. And

that is the last I heard on that tape. And that is the time

that through some error on my part some way in turning around

to reach one of my phones, which buzzes and buzzes and buzzes.

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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Indistinct document retyped by

House Judiciary Committee staff

I pushed the record button down. Now, whether I held my foot

on the pedal or whether the button stuck down I couldn't tell

you. I thought it was something like 4- 1/2 to 5 minutes and

I so told the President as soon as I could go in to see him,

Q You told the President exactly what?

A That I was afraid that I had caused a gap in the

Haldeman tape and he said, there is no problem because that

is not a subpoenaed tape.

Q You told him that on October 1st?

A That is right.

Q And did you have any other conversation with the

President on October 1st?

A I haven't the slightest idea.

Q Did you listen to the portion that you had, as you

testified, perhaps erased?

A No. The last word i heard on the Haldeman was Ely,

Nevada, or Ely, and the next thing when I pushed the button

back I got as far as Ely again and that is when there is this

shrill noise.

126t

Q And what follows the shrill noise?

A What follows the shrill noise is again something —

This is what I listened to on Saturday or Friday, whichever day.

What follows is something about Democratic Convention or seating

of delegates or — I didn't try to take it down at all.

Q Was there anything concerning the —

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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20. On June 20, 1972 Gordon Strachan met with H. R. Haldeman and

showed him a copy of a Political Matters Memorandum Strachan had sent

to Haldeman prior to April 4, 1972 concerning approval of a "sophisti-

cated intelligence system with a budget of $300,000." Haldeman

acknowledged to Strachan that he had read the political intelligence

item in the memorandum. Strachan also showed Haldeman political

intelligence reports referring to "Sedan Chair II" which had been

attached to the memorandum. Haldeman said he had not previously read

the attachment, and proceeded to read it. According to Strachan,

Haldeman directed him to destroy all of the documents. Haldeman has

testified that he could not recall giving Strachan any such instruction.

Page
20.1 Gordon Strachan testimony, 6 SSC 2452-53,

2457-58 2o2

20.2 H. R. Haldeman testimony, 8 SSC 3096-97 266
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20,1 GORDON STMCHAN TESTIMONY, JULl 23, 19?3, 6 SSC 2452-5Z, 2457-58

2452

that would strike me as far more sensitive a matter to send through the
normal messenger channels than some file which other witnesses have
indicated was not patently illegal on its face.

Mr. Dash. In other words, what you are saying is that you never
did see the Gemstone file, Mr. Magruder never invited you over to see

it, and that prior to March 30, you had no knowledge of any so-called

Liddy intelligence plan?
Mr. Stil\chax. That is correct.

Mr. Dash. Now, did that change, at least after March 30 ?

If it did, could you tell us how it changed ?

Mr. STRi\CTL\N. Yes ; I was aware that Mr. Magruder would be goin^
down to Key Biscayne to review several campaign decisions that had
accumulated during John MitchelFs working on the ITT problem.
He called me up in an apparently fairly brief telephone conversation
and reviewed the 30 or so pending campaign decisions. I took notes on
that telephone conversation and prepared shortly thereafter a political

matters memorandum for Mr. Haldeman, summarizing that telephone
conversation as well as other information.
Mr. Dash. And what did that include? I mean did it include a Liddy

intelligence plan ?

Mr. Strachax. Yes; Mr. Magruder told me that a sophisticated
political intelligence gathering system had been approved and I re-

ported that to Mr. Haldeman.
Mr. Dash. Were you aware that that was one of the items for deci-

sion that went down to Key Biscayne with Mr. Magruder?
Mr. Strachajt. No ; I was not.

Mr. Dash. So that it was after he came back that he reported that to

you?
Mr. Straohapt. That is correct.

Mr. Dash. Can you recall approximately when he made that report
to you ?

Mr. Strachan. Well, it was shortlv thereafter, I would guess either

Friday, March 31, maybe Saturday. My secretary recalls having typed
the memorandum on Friday.
Mr. Dash. And it is clear in your mind that Mr. Magruder reported

that Mr. Mitchell had in fact approved a sophisticated intelligence

plan?
Mr. Strachan. Well, I concluded that Mr. Mitchell had approved it.

I believe that when Mr. ]Magruder was froinqr through the decisions

and the way I would usually report it to Mr. Haldeman would be that

Mr. Magruder reports that Mr. Mitchell has approved the following
matters, and I would put a colon, and then I would list the items.

Mr. Dash. But did you do it with regard to this plan ?

Mr. Str^vchax. Yes; that was one of the 30 items that was listed.

Mr. Dash. I think in your statement you referred to a sophisticated

intelligence system with a budget of 300. Three hundred what ?

Mr. Straohax. Well, it is $300,000. On almost all of the memoran-
diims that I wrote to Mr. Haldeman, I would leave off the last three

zeroes, because usually the figures that we were dealing with were very,

very large.

Mr. Dash. Now, vou sav that you then prepared a political matters
memorandum for Mr. Haldeman, and you included this approved

n

(262)



20.2 GORDON STRACHM TESTIMONY^ JULY 23^ 197S, 6 SSC 2452-&S, 2467-58

2453

sophisticated intelligence plan, that $SOO,000 budget, in that political

matters memorandum.
Do you recall the number of that memorandum ?

Mr. Str^^chan. Yes; it was Dolitical matters memorandum No. 8.

Mr. Dash. And how many political matters memorandums did you
write after that, if you can recall approximately ?

Mr. STR.VCHAN. "Well, through the campaign and toward the end
of the campaign, they got a little further apart, but I wrote 28.

Mr. Dash. Did you receive any information or indication that Mr.
Haldeman, in fact, read the political matters memorandum No. 18

with specific reference to the sophisticated intelligence plan with a
budget of $300,000?

]VIr. Strachan. Yes; it was Mr. Haldeman's practice when he would
read such a memorandum to make notes and check off those para-

graphs which he had indicated and then he would write it up in the

upper right-hand corner "To Strachan," in this case indicating the

memorandum should be returned directly to me, and I would go
through his memorandums after he had read them, and this partic-

ular one I reread, and noted his checking off of all the paragraphs
that I had prepared for him.
Mr. Dash. Was there any other comment besides that particular

one?
Mr. Strachan". Besides the paragraph that you are concerned about

there was simply a blank check.

Mr. Dash. Now, did there come a time shortly afterwards -when you
were asked to do anything about that particular matter?
Mr. Strachan. I am sorry.

Mr. Dash. Did there come a time shortly afterward when you were
asked to write either any other paper or memorandum or take any
further action with regard to that particular matter?
Mr. Strachax. I am sorrj', I do not understand the

Mr. Dash. Well, you testified that you submitted to Mr. Haldeman
a report on your political matters memorandum concerning this so-

phisticated intelligence plan, and then that this was checked off, indi-

cating to you that he had read it. "What happened afterward concern-

ing that particular matter? Did that just stay in your file or did Mr.
Haldeman take any further action on it to your knowledge ?

Mr. Strachan. Well, after the memorandum came back out Mr.
Haldeman was going to meet with Jlr. Mitchell on April 4.

Mr. Dash. How did you learn about that?

Mr. Str.\chax. Mr. Haldeman had a system on his telephones

where he could push a button and have one of his personal aides moni-

tor the telephone conversation.

Mr. Dash. Would this be similar to an extension phone where some-

body would be asked to get on an extension phone and just listen in?

ISiv. Str-vchan. Well, it would be different fi-om an extension phone

because you could not detect the fact that it was picked up, and there

was no way that the person listening on the phone could make any

noise either by talking or by a secretary typing to indicate that there

was someone else on the phone.
Mr. Dash. How were you notified or how was it indicated to you

that you were to pick up the line ?

L

(263)



20. 1 GORDON STHACHM TESTIMONY, JULY 22, 1973. 6 SSC 2452-85, 2457-68

2457

Mr. Strachan. No, I did not.
Mr. Dash. Did you later learn from Mr. Maoruder anything- about

this event?
J a

Mr. Strachax. Well, I called him that afternoon and then tried to
call him again that evening, and did not reach him. Placed a third call
on Sunday about noon, Washington time, and asked him if he knew
anything about this since I had rather expected a phone call from Mr.
Haldeman, and he said "Don't worry about it, I have been on the phone
this morning with Bob, and you needn't know anj-thing about it."
Mr. Dash. All right. What did vou do after that?
Mr SxR-iCHAN. 1 called Mr. Higby, because I didn't really believe

that Magruder had talked to Mr. Haldeman, Haldeman was down in
•

-I
^isca.^'Pe- -Vlr. Higby told me yes, in fact Magruder had talked

with Mr. Haldeman and Mr. Ehrlichman was handling the entire
matter. °

Mr. Dash. All right. Now, at that point were you concerned about
any particular thing ?

Mr. Sthachan. Pardon ?

Mr. D.isH. At that point having learned that Mr. Haldeman now
had spoken to Mr. Magruder and was informed, did a concern come
into your mind ?

Mr. Strachax. Yes, I expected over the entire weekend Mr. Halde-man to call me and ask me what I knew, if I knew anything why I had
""a/^^'^ ^^ *° '^™' *'^® ^^^^ ^^^^ *^"g^ questions he would ask.
, ,^^1 ^-^SH. Did you begin at that time to suspect any problem that
Mr. Haldeman may have with regard to this ?

Mr. Strachan. Well, you have to draw one of three conclusions:
i.ither he knew about it ahead of time; either he didn't except me
/r^?^'

'°
v!^' ^^ ^^ ^^^ received a report and had calmed down.

Mr. Dash. Did you arrive at any one conclusion ?

Mr Strachan. It was either one of the latter two, either he knew
or he didn't expect me to report to him.
Mr Dash. What did you do after you learned that he had heard

about it, what did vou do yourself ?

Mr Strachan. I didn't do anything. The White House logs indicate

w!w^ '"i''®
^^^'^^ ^°"^« ^'^^ a ™i"ut6 Sunday, I don't knowwhat that was for.

The next day, Monday
Mr. Dash. Monday was June 19, 1972 ?

Mr. Strachax. That is correct.
Mr. Dash. All right.

fil5';.?^'^-^i:'''-
^ ''^"^" ?°\"^ through my files, Mr. Haldeman's

hies, to see if there were any indications of any information that wouldbe in any way related to this act.

,.i^^' ^.f-"- ^^}h ^I^ y*^" ^"'"^ *° ^"7 conclusion as to whether therewas anything in the files that would be in any way related

«

Mr. Stracha.x. Yes. I pulled out several documents, most partic-ularly the political matters memorandum No 18

intem|ncTpfan ?
'^'' "'' '''' '"^ '^'' '''''''^ '"^ *^^ sophisticated

Mr. bTRACHAN. That is correct.
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Mr. Da3h. Did you also pull out that memorandum or these little

notes that you had taken concernin<j the commimication that you had
from Mr. Haldeman to contact Mr. Liddy about his capabilities being

switched from Muskie to McGovern?
Mr. Strachan. Well, I pulled that document out but I did not take

that up to Mr. Haldeman.
Mr. Dash. All right.

Now, what did you believe at that time when you took the docu-

ment out?
Did you believe that a break-in at the Democratic National Commit-

tee headquarters was in fact related to this plan ?

Mr. Strachan. I didn't know for sure, but I had pretty strong

suspicions.

Mr. Da3H- Did you meet with Mr. Haldeman shortly after you pulled

that file out ?

]Mr. Stracttax. Yes, I did.

Mr. Dash. Could you tell us when ?

jVIr. Strachax. I believe it was the morning of June 20. He had
returned from Florida, I had given a note to Mr. Higby that I thought

I should see Mr. Haldeman. Mr. Haldemaji summoned me to his office,

and I walked in with the political matters memorandum.
Mr. Dash. I think you had indicated that you were somewhat con-

cerned about Mr. Haldeman's reaction to you about not being informed.

Were you still concerned when you met with Mr. Haldeman on June
20?

Mr. Strachan. Yes, I was scared to death. I thought I would be
fired at that point for not having figured that out.

Mr. Dash. Were you fired or did he berate you ?

Mr. Strachan. No, he did not berate me. He said almost jokingly,

"Well, what do we know about the events over the weekend?" And I

was quite nervous and retreated to sort of legal protective terms and
I said, "Well, sir, this is what can be imputed to you through me, your
agent," and opened the political matters memorandimi to the para-

graph on intelligence, showed it to him. He acknowledged his check
and that he had read that, and said that he had not read the tab, which
had been attached, turned, began reading it, said, maybe I should

have been reading these, these are quite interesting, and read the tab.

Mr. Dash. What tab was that ?

Mr. Strachan. That was Sedan Chair II.

Mr. Dash. Then what, if anything, did you tell him or did he tell you
after he had gone through this memorandum again ?

Mr. Strachan. He told me, "Well, make sure our files are clean."

Mt. Dash. ^Vhat did that mean to you ?

Mr. Strachan. Well, I went down and shredded that document and
others related.

Mr. Dash. Now, did you do that on your own initia,tive as such, or
did you feel that yon were making sure that you were following Mr.
Haldeman's instniction that you should make sure the files are clean ?

Mr. Strachan. No, I believed I was following his orders.

Mr. Dash. And you shredded all of No. 18, the political matters

memorandum No. 18?
^^^Strachan. That is correct.

TTn Dash. What about the memorandum that you had made on the

communication with regard to Mr. Liddy ?
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Mr. Haldeman. March 21.
Senator Talmadoe. Yes.

M^Jc'h^l'SLTtoitThl.'Tl!^'"'
'^"' ^" ^^'^ ^T'licated me on

. larcn .1 except to say that there was a potential problem that rnnlH

SenTtor T.""""''"" ^'X'""'
transference of the^SsO,^

""""^^

Prlident? ^^''" '^"''''*"' ^''^ ^^"' ^*^ extensively? The

th^Sm-^i 2" ''""'''"'• ""^ "'"^ °^^ ^^"^ ^^« --«- of

l^'itriseu bne iTesident to fare vou on Annl Ti hp/«an<=^ r^t t-u^ ; i-
cations of the matter. Mr. EhrlfchmansfiSi^^Ctarily'S^"

Mr. Halde^ian No. sir. The President and I discussed, as I testified

S n^t «^v l^""
'"''^ ^^ """^ apparent to the President, that Iwas not m a position to carry out my duties effectively and ur^DerlV"

Loupje or weeks of Apnl—in terms of a leave of absence or a re<??o-nation and ultimataly decided on my part that a iSSion t£ the"proper course. The President agreed with that.
^ ^

_benator Talmadoe. Now, you have been implicated by both Mr
?ot'"sked lo'r^"^ f"""^'^ P"^^'-^^'

^^- P^^^'^"' ^^d you w^
a/ XT

'^i^- That IS your testimony, is it?

llnlTrT^:!^''!' ^'fTf
-^hat I had been implicated. Senator.

Mr rL;^ V ^ ^-"^ ^^'^"^ ^^""^ ^^^a*^ othere ha^e said.Mr. Haldemax. Yes, sir, but I mean

Attorney'r^^^T-^^^^^"?.*"!^^"^- ^ ""^e^^nd the AssistantAttorney General had urged the President to fire you on April 15Do you know anything about that?
^ ^

on Mr^F^ir^- T'l^'J^^ ^^ ^'^"^ *^*' ^ ^ understand it now,

but— testimony. My recollection is slightly different

Mr^^lZ^^^^^lf- ^^"^ ^^sagree with Mr. Ehrlichman at this point.Mr. Haldeman. No, sir. I would like to explain my point Mv recolection IS slightly different and perhaps notLbstanti&Ty different in

ha ijp'^^rf'f^''^'''^ ^^"' ^'- P^*^^«"'« i^ommLdati^n wSthat the Pr^ident place us on leaves of absence because the testimonythe information that he had. concerned or contained matters thS wouldbe embarrassing to iis in terms of our continuing in our position HeK an'^^hin^ IZ^^^f^^- ^'' ^'"^"^^^ *^« P^^^^^"* ^^^^^ dTd not

dent I -^ ri
"

J^ i!"^y=^
implicated us on that basis and the Presi-dent, It is my understanding, asked him-«aid that he would not tTke

o n?orm&?>,T \'T' ^f
"'^^"'^ ^" '^' ^^^^"^ ^^ specific charges

__Jandt"etrpr'Suc^' ^P''"
"^

"'^''^'^ '''' ^^'^^^^ ^ ^ -d^

( andTm*S.'t1n?'frfl "^f
"^

"I?"'
^^'-

^f
^^^eman. My time has expired

I ana 1 must go to the floor to cast a vote also.
Senator Gumey.
Senator Ottrnet. Thank you

so^w.r^tS^"'''!^-'""'"
!^^*«™"t

f'-^s very full and comprehensive andso were the questions by counsel today.
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I have more—mostly bits and pieces of information I would like to

ask you about to sort of fill in.

On this business with Mr. Strachan, cleaning up the files, and his

later shredding, I think he testified, as I recall, that later on during
an airplane trip on Air Force One he brought up this question with
you. Do you recall that?
Mr. Haldeman. No, sir. As I said, I don't recall a report from him.

I don't recall requesting him to do—^to clean up the files nor do I recall

ji report that he had done so.

Senator Gurnet. Did you ever discuss with Mr. Mitchell anything
about the break-in or the coverup of Watergate ? And now I am—of
course, I know you did late this year, in March, but I am talking about
earlier, after the break-in, or during 1972 ?

Mr. Haldeman. After the break-in I am sure there were discus-

sions—there were discussions regarding the break-in and the ongoing
developments ia the Watergate case and I am certain that Mr. Mitchell
was in some of those discussions. So the answer regarding the break-in

would be yes.

Senator Gxthnbt. I should have phrased my question a little better.

Did you ever discuss any matters with him that indicated to you that
there was a coverup, is what I really intended to ask.

Mr. Haldeman. No, sir ; I attempted in my statement to try to draw
a distinction between what now is termed coverup, which I feel is a
loose term, that is not maybe defined in each person's mind the same as
in each other person's, and it has so generally come to mean the illegal

acts that have been made forth here, that when you say covemp, if by
coverup you mean any of the illegal actions that were or have been
alleged to have been taken, then my answer would be very clearly no.

Senator Gctrnet. I did intend that. I did intend to refine it to in-

clude the illegal actions.

Mr. Magruder worked for you as a staff man in the White House

;

did he not?
Mr. Haldeman. He did for a short period of time. He came in to the

White House as a special assistant under my direct responsibility as a
project man and continued in that role for approaamately 4 months,
I believe, at which time he moved over to Herb Klein's office as Deputy
Director of Communications, which was a post he held for a year, over
a year I believe, before he went to the reelection committee.
Senator Gurnet. Were you at all close to him during this period

of time in the White House? Were you close personal friends, see a
lot of each other?
Mr. Haldeman. No. He was a member of my staff. During the time

he was a member of my staff and I saw him fairly frequently on a
business basis but I had no social relationship with him.

Senator Gurnet. Did he do any reporting to you when he was in his
capacity of the Committee To Re-Elect the President as deputy cam-
paign director?

Mr. Haldeman. Some, yes ; but he primarily reported to Mr. Mitchell
and I dealt primarily with Mr. Mitchell on matters relating to the
reelection committee.
Senator Gurnet. Again in any conversations that you had with Mr.

Magruder in the year 1972, did you discuss any of the illegal aspects
of the coverup of Watergate?
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21. Following his meeting with H.R. Haldeman, Gordon Strachan

shredded the Political Matters Memorandum regarding a sophisticated

intelligence gathering system that he had shown Haldeman. Strachan

also shredded other related documents, including a memorandum re-

garding Gordon Liddy, an April 4, 1972 talking paper prepared by

Strachan for a meeting between Haldeman and John Mitchell, a memo-

randvmi from Jeb Magruder to Mitchell regarding Donald Segretti, and

Segretti's telephone number. After Strachan destroyed these docu-

ments, he told John Dean what documents he had destroyed. On July

1, 1972 Strachan, Haldeman and Lawrence Higby were part of a Presi-

dential party aboard Air Force One. Strachan has testified that during

the flight he reported to Haldeman that the job had been accomplished,

and Haldeman told him to reduce the number of copies made of future

Political Matters Memoranda from three to two. Haldeman has testified

that he does not recall receiving such a report.

Page
21.1 Gordon Strachan testimony, 6 SSC 2441, 2458-60 270

21.2 John Dean testimony, 3 SSC 933-34 274

21.3 H.R. Haldeman testimony, 8 SSC 3097 276
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that Mr. Mitchell and Mr. Dean were shocked by Liddy's plan ; Mr.
Magruder's staff man, Gordon Llddy, was apparently quite humil-

iated, and nothing was approved. In other words, if those meetings

were routinely reported to Mr. Haldeman, as evidence of Mr. ^Ma-

gruder's administrative ability and judgment, the January and Feb-

ruary meetings would not very likely inspire the confidence of Mr.
Haldeman or the President.

Yet, Mr. Magruder testified that "as he recalled" he returned to

his oiSce after both these embarrassing meetings and routinely called

Mr. Hiildeman's staff assistant, me, and told me about his blunder,

presumably so that I could inform Mr. Haldeman. That testimony is

diScult to reconcile with good sense. Presumably, Mr. Magruder knew
that ilr. Dean would report on the meetings to Mr. Haldeman—as

Mr. Dean has testified he did—why would Mr. Magruder want two
people reporting the same disaster to Mr. Haldeman ?

It is true, however, that Mr. Magruder called me after he returned

from the March 30, 1972, meeting at Key Biscayne with Mr. Mitchell

and Mr. LaEue and reported on about 30 major campaign decisions.

Each of these decisions was briefly described in that rather short

phone conversation. During this call, he told me, and I am repeating his

words rather precisely: "A sophisticated political intelligence-gather-

ing system has been approved with a budget of 300." Unfortunately

he neither gave me, nor did I ask for any further details about the

subject.

Soon thereafter I wrote one of my regular "political matters"

memos for Mr. Haldeman. This particular memo for early April was
8 to 10 pages long with more than a dozen tabs or attachments, but it

contained only one three-line paragraph on political intelligence. Tliat

paragraph read almost verbatim as Mr. Magruder had indicated to

me over the phone. I wrote in the memo to Mr. Haldeman—Again this

is almost a quote

:

Magruder reports tbat 1701 now has a sophisticated political intelligenee-

gatfeering system with a budget of 300. A sample of the type of information they

are developing is attached at tab "H."

At tab "H", I enclosed a political intelligence report which had been

sent to me from the committee. It was entitled Sedan Chair II. This
,

report and two others somewhat like it that I had received began with

a statement such as, "A confidential source reveals" or "a reliable

source confidentially reports." This was followed by a summary of

some political information.

In April 1972, I was mainly interested in reporting to ilr. Halde-

man on those 30 campaign decisions and other relevant political items.

I did not give much thought to what Mr. Magruder meant by •"sophisti-

cated political intelligence-gathering svstem." Xor did I give much
thought to the real identity of Sedan Chair II, but I remember that

the information dealt with Senator Humphrey's Pennsylvania

organization.
However, on June 17, 1972, and afterward, as the news began imfold-

SUi

I m(

ing about the break-in at the Democratic National Committee, I cer-

tainly becan to wonder who else but people from 1701 could have been

involved.! suspected that maybe the Watergate break-in was part of

the sophisticated political intelligence operation Mr. Magruder had
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Mr. Dash. Did you also pull out that memorandum or these little
notes that you had taken concerninfj the communication that you had
from Mr. Hakleman to contact Mr. Liddy about his capabilities being
switched from Muskie to McGovern ?

Mr. Stracilvn. Well, I pulled that document out but I did not take
that up to Mr. Haldeman.
Mr. Dash. All right.

Now, what did you believe at that time when you took the docu-
ment out ?

Did you believe that a break-in at the Democratic National Commit-
tee headquarters was in fact related to this plan ?

Mr. Stkachax. I didn't know for sure, but I had pretty strong
suspicions.

Mr. Dash. Did you meet with Mr. Haldeman shortly after you pulled
that file out ?

Mr. Strachan. Yes, I did.
Mr. Dash. Could you tell us when ?

Mr. Strachan. I believe it was the morning of June 20. He had
returned from Florida, I had given a note to Mr. Higby that I thought
I should see Mr. Haldeman. Mr. Haldeman summoned me to his office,
and I walked in with the political matters memorandum.
Mr. Dash. I think you had indicated that you were somewhat con-

cerned about Mr. Haldeman 's reaction to you about not being informed.
Were you still concerned when you met with Mr. Haldeman on June
20?
Mr. Strachan. Yes, I was scared to death. I thought I would be

fired at that point for not having figured that out.
Mr. Dash. Were you fired or did he berate you ?

Mr. Strachan. No, he did not berate me. He said almost jokingly,
"Well, what do we know about the events over the weekend?" And I
was quite nervous and retreated to sort of legal protective terms and
I said, "Well, sir, this is what can be imputed to you through me, your

,
agent," and opened the political matters memorandimi to the para-
graph on intelligence, showed it to him. He acknowledged his check
and that he had read that, and said that he had not read the tab, which
had been attached, turned, began reading it, said, maybe I should
have been reading these, these are quite interesting, and read the tab.
Mr. Dash. What tab was that ?

Mr. Strachan. That was Sedan Chair 11,
Mr. Dash. Then what, if anything, did you tell him or did he tell you

after he had gone through this memorandum again ?

Mr. Strachan. He told me, "Well, make sure our files are clean."
Mr. Dash. TVTiat did that mean to you ?

Mr. Strachan. Well, I went down and shredded that document and
others related.

Mr. Dash. Now, did you do that on your own initiative as such, or
did you feel that you were making sure that you were following Mr.
Haldeman's instruction that you should make sure the files are clean?
Mr. Strachan. No, I believed I was following his orders.
Mr. Dash. And you shredded all of No. 18, the political matters

memorandum No. 18?
Mr. Str,vchan. That is correct.
Mr. Dash. What about the memorandum that you had made on the

communication with regard to Mr. Liddy?
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Mr. SxRACirAX. Yes, I shredded that also.
Mr. Dash. Were there any other documents that you shredded?
Mr. Strachax. Yes, I did ".^o throuijh and make sure our files were

clean. I shredded the talking paper between Mr. Haldeman and ilr.
Mitchell on April 4, 1 shredded a reference to :\rr. Segretti, I shredded
Mr. Segretti's telephone number.

ifr. Dash. Wha.t reference was that to Mr. Segretti ?

Mr. Strachax. Well, there had been 'a dispute between whether or
not Mr. Segretti should continue out in the field fimctioning some-
what independent. Mr. Magruder wrote a memorandum to Mr. '

Mitchell entitled "INIatter of Potential Embarrassment" in which he
described this individual in the field and how that individual should
be imder the direction of ilr. Liddy. Mr. Mitchell had a copy of that
and Mr. Haldeman had a copy of that. And Mr. Haldeman had told
me to call up Mr. Segretti and to tell him to expect a call and his di-
rections from Mr. Liddy. I shredded that memorandum also.
Mr. Dash. Were there any other documents that you shredded?
Mr. Stilvchax. Well, we gave the committee a list.

Mr. Dash. You may have stated, but did that include the talking
paper that vou had prepared for Mr. Haldeman for his meeting with
Mr. Mitchell on April 4 ?

.

ilr. Str.\ciiax. Yes, I think I said that that wiis one of the items.
Mr. Dash. Now, after you shredded these papers on the 20th of

June 1972, did you inform anybody that you had done this?
Mr. Str.\chax. Yes, I went over to John Dean's office and gave him

a list orally of the documents that I had shredded and told him that
those had been Mr. Haldeman's instructions.
Mr. Dash. Wliy did you inform John Dean ?

Mr. Strachax. Well. John Dean was. as you know, the counsel to
the President and the man who would presumably be handling this
problem.
Mr. Dash. Did you inform anybody else ?

Mr. Strachax. Xo.
Mr. Dash. Xow, have you since had an opportunity to go through

the "V^Tiite House records to look at the various memorandums that
you have prepared in the past?
Mr. Strachax. Yes, I have gone back into an Executive Office Build-

ing office, room 522, to go through the files.

Mr. Dash. And did these files still have the politic^al matters memo-
randum that you had prepared for Mr. Haldeman?
Mr. Str.vchax. Well, they contained all political matters memo-

randums except Xo. 18.

ilr. Dash. IS was missing?
Mr. Str.\.chax. That is right.
Mr. Dash. So you reaffiimed the fact that you had destroyed 18?
Mr. Str-\chax. Well, I did not forget that.
Mr. Dash. Xo. It had not been replaced, anyway ?

Mr. Str-\chax. Xo.
Mr. Dash. Xow, later, did you ever inform Mr. Haldeman that you

wanted to make sure that the files were clean or that you had destroyed,
in fact, the particular files tliat you were worried about?
Mr. Str.\chax. Yes. On July 1, I was invited to go out with the

Presidential party on Air Force One. There were going to be a series of
discussions out there with Mr. MacGregor and Mr. ilalek regarding
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the campaign. I had done a political matters memo for the preceding
2 weeks and I joined Mr. Haldeman and Mr. Higby on that flight. At
that time, I reviewed both the most recent political matters memor-
andmn and the fact that I had in fact made sure the files were clean.
Mr. Dash. ^Vhat was Mr. Haldeman's reaction, if anything, when

you told him that you had destroyed No. 18 ?

Mr. Strachax. I do not think he said anything. I just reported it
as a matter of fact and we went on to something else.
Mr. Dash. And to your recollection, he accepted that as a matter of

fact?

Mr. Strachan. Well, I would remember if he had told me that was
a very stupid thing to do.
Mr. Dash. Now, was there any discussion as to how many copies of

these memorandums in the future should be made?
Mr. Strachax. Yes ; he asked me how many copies of the political

matters memorandum had been prepared and I told him three, and he
told me at that time to cut the number down to two.
Mr. Dash. Who received these copies? There were two, one for him

and one for who ?

Mr. Strachax. "Well, one for Mr. Haldeman and one for me.
Mr. Dash. Now, after this event, and after, of course, the break-in

at Watergate, what was your relationship with the Committee To Ee-
Elect the President? Did it continue, and did you continue as liaison ?

Mr. Steachax. Yes, it did. I had talked with Mr. Malek on the trip
out to California and he talked to Mr. MacGregor about how good I
thought Bob Reisner was as an administrative assistant and the de-
cision was made to move Bob Reisner to become Clark MacGregor's
administrative assistant and I continued to work very, very closely
with Mr. Reisner.
Mr. Dash. Did you have any responsibilities to report to Mr. Halde-

man concerning the Watergate affair?
Mr. Strachan. None.
Mr. Dash. I take it that after the break-in, the so-called Watergate

affair became an important matter of concern in the campaign?
Mr. Strachan. Well, everybody followed it rather closely.
Mr. Dash. And I take it various meetings were held, and I think

that we've had considerable testimony from a number of witnesses
concerning the meetings just after the break-in through June, the
latter part of July and August. Were you aware of those meetings?
Mr. Strachax. No, not really. I certainly never attended any. I

don't think I was specifically aware that they were having all these
meetings on what has turned out to be the Watergate matter.
Mr. Dash. Were you aware of an interchange of information, let

me say between Mr. Dean, Mr. Magruder, Mr. Mitchell, Mr. Mardian,
Mr. LaRue, and then on the other side, Mr. Haldeman and Mr.
Ehrlichman, involving these meetings?
Mr. Strachan. No, I don't think so and that sort of goes to the point

of how Dean could keep all facts and people sort of m order. I don't
think he ever told me that he was ha-ving all these meetings.
Mr. Dash. So as you testified earlier with regard to the meeting back

on February 4 and also Januarv 27, when ifn Dean was present, ifr.
Haldeman would rely on Mr. Dean's report and it was not necessary
for you to be that messenger of the information. So it happened after-
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fensive and stated that he was merely on his payroll as a consultant
because Ehrlichman had so requested. He asked me to determine ifHunt was still on his payroll and I said I would check. Colson also
expressed concern over the contents of Hunt's safe. Several weeks
later—probably 4 or 5—1 learned from Paul O'Brien, who was
representing the reelection committee, that he had learned from Mr
Hunts attorney, Mr. William Bittman, that Hunt and Colson spoke
on the telephone over the weekend of Jiuie 17-18, and that Hunt had
told Colson to get the materials out of his—Hunt's—office safe.
Mr. Hugh Sloan called me to tell me he was worried. At that time

I knew of no reason why Mr. Sloan should be worried so I told him
not_ to worry. He told me that he would like to meet with me and I
Lold him that I was trying to find out what had happened and re-
quested we meet m a few days. I do not recall the precise date we did
meet. '^

I next contacted Liddy and asked him to meet with me. He said hewould come to my office. As he came into the office I was on mv way
out I suggested we take a walk. It was shortly before noon aid we
walked down 1 i th btreet toward the Corcoran Gallery.

I vvnll try to reconstruct the conversation to the best of my memory
While I cannot recall every detail, I do indeed recall the major itemswe discussed.

Mr. Liddy told me that the men who had been arrested in the DXC
were his men and he expressed concern about them. I asked him why
he had men m the DXC and he told me that ilagruder had pushecl
hun mto doing it. He told me that he had not wanted to do it but
Magriider had complained about the fact that they were not rrettin"
good information from a bug they had placed in the DXC sometime
earlier. He tl^n explained something about the steel structure of the

^^^rgate Office Buildmg that was inhibiting transmission of the bucr
and that they had gone into the building to correct this problem He
said that he had reported to Magruder that during the earlier entry
ot the U^L offices they had seen documents—which I believe he told
me were either Government documents or classified documents—and
Magruder had told him to make copies of those documents.

*u¥ A r^
was very apologetic for the fact that thev had been cauo-ht and

that Mr. McCord was involved. He told me that he had used Mr.
McCord only because Magruder had cut his budget so badly. I asked
him why one of the men had a check from Mr. Howard Hunt and he
told me that these men were friends of Hunt and Hunt had put himm touch with them. I do not recall Liddv discussing any further in-
volvement of Hunt, other than Hunt's putting him in touch with the
Cubans. I asked him if anyone from the White House was involved
and he told me no.
As the conversation ended he again expressed his apoIo<^- and his

concern about the men in jail. I told him I couldn't lielp and^e said he
understood. He also told me that he was a soldier and would never talk.
He said if anvone wished to shoot him on the street, he was ready
As we parted I said I would be unable to discuss this with iiim further.
He said he understood and I returned to my office.

.
-^^^^ returning to mv office T arranged a meetin<r with p:hrlichman

in his ofhce for nud-aftei-noou. Goidou Straclian' came to mv office
Phorrly after I had met with Liddv. Stniohau told me that he had Ix'en
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instructed by Haldeman to go through all of ilr. Haldeman's files

over the weekend and remove and destroy damaging materials. He
told me that this material included such matters as memorandums from
the reelection committee, documents relating to wiretap information
from the DNC, notes of meetings with Haldeman, and a document
which reflected that Haldeman had instructed Magruder to transfer

his intelligence gathering from Senator Muskie to Senator McGovern.
Strachan told me his files were completely clean.

I spoke with Mr. Ivleindienst and he told me that both the FBI
and the D.C. Metropolitan Police were investigating, and he assumed
that the FBI would take full jurisdiction of the case shortly. He also

alluded to his encounter with Liddy at Burning Tree Country Club,
but did not explain this in full until I later met with him. I do not
have a record of when I met with Mr. Kleindienst, but it was either

on Monday, the 19tii, or the next day. I will describe that meeting
shordy.

I met with Ehrlichman in the mid-aftemoon and reported in full

my conversation with Liddy. I also told Ehrlichman about the earlier

meetings I had attended in Mitchell's office in late January and early

February and my subsequent conversation with Haldeman. He told

me he wanted to meet later with Colson and told me to attend. Ehrlich-
man also requested that I keep him advised and find out from the
Justice Department on what was going on. I did not mention my con-

versation with Strachan because I assumed that Ehrlichman was aware
of this from Haldeman himself.

Later that afternoon I attended a second meeting in Ehrlichman's
office with Colson. I recall Ehrlichman asking where Hunt was. I said
I had no idea and Colson made a similar statement. At that point, be-

fore the meeting had started, Ehrlichman instructed me to call Liddy
to have him tell Hunt to get out of the country. I did this, without
even thinking. Shortly after I made the call, however, I realized that
no one in the White House should give such an instruction i^nd raised

the matter. A brief discussion ensued between Ehrlichman and myself.
As I recall, Ehrlichman said that he was not a fugitive from justice,

so why not. I said that I did not think it was very wise. At this point,

Colson chimed in that he also thought it unwise nnd Ehrlichman
agreed. I immediately called Liddy again to retract the request but he
informed me that he had already passed the message and it might be
too late to retract.

Following this brief telephone skirmish reeardin.<r Hunt's travel

plans, the meeting turned to Hunt's status at the Wliite House. I had
learned from Fred Fielding, who I had asked to check on it. that Hunt
had not drawn a check from his White House consultantship since late

March of 1972. But as far as I knew, the records indicated that Hunt
was still a White House consultant to Colson. After discussions of this

bv Colson. who at this point was disowning Hunt ns a laomber of his
staff, Ehrlichman called Mr. Bruce Kehrli and requested that he bring
Hunt's personnel records up to Ehrlichman's office. Before Kehrli ar-

rived, Colson raised the matter of Hunt's safe. Colson, without getting
specific, said it was imperative that someone cret t!io rontonts of Hunt's
safe. Colson suggested, and Ehrlichman concurred, that I take custody
of tlie contents of the safe.
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I have more—mostly bits and pieces of information I would like to
a^k you about to sort of fill in.

r"'On this business with Mr. Strachan, cleaning up the files, and his
later shredding, I think he testified, as I recall, that later on during
an airplane trip on Air Force One he brought up this question with
you. Do you recall that?

I

Mr. Haldeman. No, sir. As I said, I don't recall a report from him.
I don't recall requesting him to do—to clean up the files nor do I recall
a report that he had done so.

Senator Gubnst. Did you ever discuss with Mr. Mitchell anything
about the break-in or the coverup of Watergate? And now I am—of
course, I know you did late this year, in March, but I am talking about
earlier, after the break-in, or during 1972 ?

Mr. Haldemax. After the break-in I am sure there were discus-
sions—there were discussions regarding the break-in and the ongoing
developments in the Watergate case and I am certain that Mr. Jlitchell
was in some of those discussions. So the answer regarding the break-in
would be yes.

Senator Gutotet. I should have phrased my question a little better.
Did you ever discuss any matters with him that indicated to you that
there was a coverup, is what I really intended to ask.
Mr. HApEMAN. No, sir ; I attempted in my statement to try to draw

a distinction between what now is termed coverup, which I feel is a
loose term, that is not maybe defined in each person's mind the same as
in each other person's, and it has so generally come to mean the illegal
acts that have been made forth here, that when you say coverup, if by
coverup you mean any of the illegal actions that were or have been
alleged to have been taken, then my answer would be very clearly no.
Senator Guknet. I did intend that. I did intend to refine it to in-

clude the illegal actions.

Mr. Magruder worked for you as a staff man in the White House;
did he not?

Rlr. Haldemax. He did for a short period of time. He came in to the
White House as a special assistant under my direct responsibility as a
project man and continued in that role for approximately 4 months,
I believe, at which time he moved over to Herb Klein's office as Deputy
Director of Communications, which was a post he held for a year, over
a year I believe, before he went to the reelection committee.
Senator Gotnet. Were you at all close to him during this period

of time in the White House? Were you close personal friends, see a
lot of each other?
Mr. Haldeman. No. He was a member of my staff. During the time

he was a member of my staff and I saw him fairly frequently on a
business basis but I had no social relationship with him.

Senator Gubxet. Did he do any reporting to you when he was in his
capacity of the Committee To Re-Elect the President as deputy cam-
paign director?
Mr. Haldemax. Some, yes ; but he primarily reported to Mr. Mitchell

and I dealt primarily with Mr. Mitchell on matters relatino- to the
reelection committee.

"

Senator Gttoxet. Again in any conversations that von had with Mr
Magruder in the year lOT^, did you discuss anv of the illegal aspects
of the coverup of Watergate ?
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22. On June 20 or 21, 1972 Robert Mardlan and Fred LaRue met in

LaRue's apartment with Gordon Liddy. Liddy told LaRue and Mardian

that he and Howard Hunt had developed the plans for entries into the

DNC and the McGovern presidential campaign offices; that he, Hunt and

others involved in the Watergate break-in had been previously involved

in operations of the White House, specifically an entry into the

offices of Daniel Ellsberg's psychiatrist; that Hunt had acted to

make ITT lobbyist Dita Beard unavailable as a witness at the Senate

Judiciary Committee hearings on the nomination of Richard Kleindienst

to be Attorney General; and that he had shredded all new, serialized

$100 bills in his possession and other evidence relating to the

Watergate break-in. Later that day Mardian and LaRue met with John

Mitchell and apprised him of their meeting with Liddy. Mitchell was

told of Liddy 's and Hunt's prior surreptitious entry into the office

of Daniel Ellsberg's psychiatrist and of Hunt's earlier activities

involving Dita Beard.
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Mr. LaRce. It would be the following ilonda-y. It would be, I think,
the 19th of June.
Mr. Dash. All right. On that Monday in the evening, did you attend

a meeting in Mr. Mitchell's Washington apartment nt the "Watergate?
Mr. LaRite. Mr. Mitchell's apartment?
Mr. Dash. Yes.
Mr. LaRue. Yes, sir.

Mr. Dash. Wlio was at this meeting?
Mr. LaRtje. Mr. Mitchell was at the meeting, I was at the meeting,

Mr. Mardian came to the meeting, jNIr. Dean, and ;Mr. Magnider.
Mr. Dash. Now, could you tell us generally what the meeting was

about and what discussion took place?
Mr. LaRot. Mr. Dash, I have no specific recollection of any of the

discussions other than I would assume, and I am sure from the par-
ticipants, that the discussion centered on the "Watergate incident. The
only specific incident that I recall was a discussion by Magnider of
some sensitive files which he had, about my understanding relating
to this incident, and that he was seeking advice about wliat to do aboufc
those files.

Mr. Dash. Now, did the term or the name "Gemstone" used at that
time? Did he refer to it?

Mr. L.\RcrE. If it was used, I do not recall it, no sir. It would not have
meant anything to me, anyway.
Mr. Dash. Had you ever heard of that term "Gemstone" ?

Mr. LaRue. Not at that time, no sir.

Mr. Dash. Is there a possibility it was used at that time?
Mr. LaRue. There is a possibility, but as I say, it would not have

meant anything to me.
Mr. Dash. You say IMr. Magruder asked what he should do about

these sensitive files?

Mr. LaRue. Yes, sir.

Mr. Dash. Did he get a response to that?
Mr. LaRue. As I remember, there was a response from Mr. Mitchell

that it might be good if INIr. Magruder had a fire.

Mr. Dash. AVho said that ?

Mr. LaRue. As near as I can recall, Mr. ^litchell said that.

Mr. Dash. That it might be a good idea if he had a good fire in his
house ?

Mr. LaRue. Yes.
•\[r. Dash. Do you recall in any discussion of the politically sensitive

files that the information they involved was electronic surveillance?
Mr. LaRue. As I recall, there was a reference to files pertaining to

electronic surveillance, yes, sir.

Mr. Dash. Is it true that at this meeting on June 19. 1972, where a
discussion was had about these files and the recommendations that it

would be good if Mr. Magnider had a good fire in his house, was one
of the overt acts which is included in the infoimation. the conspiracy
of information to which you pleaded guilty, the June 19 meeting?
Mr. LaRue. Yes, sir; that is true.

iNfr. Dash. Now, was there a meeting in your apartment on June "20.

1972?
Mr. LaRue. Yes. sir.

Mr. Dash. Could you tell us who was thero ?

r»
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Jlr. LaRck. Mr. Mardiun, ^h: Liddy and myself,

ill-. D.\SH. And wliat was discussed at that time? This is !Mr. Gordon
Liddy?
Mr. LaRue. Yes, that is correct.

This discussion centered around Mr. Liddy's knowledge and involve-

ment in the break-in.

Jlr. Dash. You say centered around his involvement. Could you be

a little more specific? "VYliat did Mr. Liddy say? Was he there to tell

you what had occun-ed?

Mr. LaRue. I don't know that he was there for that purpose, but

this is what evolved.

Mr. Dash. Who set up the meeting?

Mr. LaRue. ^rr. Mardian set up the meeting.

jMr. Dash. What did you understand, since it was in your apart-

ment, that the meeting was to be about?

ilr. LaRxje. My presence in the meeting occurred in this manner:
Mr. Mardian came to me on that day and wanted to know if he could

borrow my, use my apartment, that he had a meeting set up with

Gordon Liddy. I told him that would be fine. I gave him the keys

to my apartrnent, and I think at that time, he said, you might as

well join me.
Mr. Dash. Where, by the way, is your apartment located?

Mr. LaRox. At that time, I was in Watergate West.

Mr. Dash. Now, you knew that, especially from what IMr. ilagruder

had told you on his telephone call with Mr. Liddy, that Mr. Liddy
had been one of those who was involved in the break-in ?

Mr. LaRtje. No, Mr. Dash, I do not think that was discussed at

that time.

Mr. Dash. Well, you said that Mr. Magmder went back and said

there was trouble, there was a break-in, that that was the day they

were going to go into Democratic national headquarters when Mr.

Liddy was on the phone. When Mr. ]Magruder came back, didn't you

say that Mr. Liddy had told Mr. ^Magrudcr about the break-in?

jMr. LaRux. Yes; but I don't think that at that time, ^Ir. Liddy
had indicated any involvement of himself at that operation.

Mr. Dash. Did" he mention Mr. McCord?
Mr. LaRtje. He did mention Mr. McCord, yes, sir.

Mr. Dash. At that time, did he mention himself at your apart-

ment on June 20?
Mr. LaRue. Yes, sir.

JNIr. Dash. Could you tell us what he did say about his involvement?

Mr. LaRue. iNIr. Liddy told us that he had recruited the five people

that had been caught in the Democratic National Committee, that he

had, he and ^Ir. Hunt had set up this operation, that he and Jlr. Hunt
were at a hotel room at the Waterg-ate Hotel during the actual break-

in. He described the listening post that they had across the street

at tlie Howard Johnson's.
Mr. Dash. By the way, did he tell you about any other nctivit}- he

had been engaged in for intelligence purposes or covert activities be-

sides the break-in at the Watergate?
:Mr. LaRle. Yes, he did.

iVrr. Dash. Could vou tell us what they did ?
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Mr. LaKuk. Mr. Liddy mentioned tliut lie had on other occasions
been involved in incidents of openitions for the AVliite ITouae, and lie

specifically mentioned the utteini)ted butgkiry of tlie office of the psy-
chiatrist of ilr. EUsberfj. He specifically mentioned another incident
in which Mr. Hunt used a disguise. I think—this was in Denver, Colo.,
when Mi-s. Dita Beard was in the hospital. Mr. Hunt used a disguise
to surrejjtitiously enter the room and have a conversation with ^Irs.
Beard.
Mr. Dash. Do you recall any other incidents that he talked about?
Mr. LaRue. I don't recall any, no, sir.

Mr. Dash. Do you recall Mr. Liddy telling you or Mr. Mardian
about his shooting out the lights around the McGovern headquarters?
Mr. LaRct. Yes, I do recall that.

]Mr. DASJt. That was during an unsuccessful attempt to break into
McGoveiTi headquai-ters ?

Mr. LaRue. An unsuccessful attempt. He had shot out some lights,

I think in an allej' or someplace around McGovern headquarters.
Mr. Dash. Do you recall ilr. Liddy discussing at that time whether

or not there was any possibility he mi<rht get caught or misrht get found
out?
Mr. LaRtje. Mr. Liddy assured us that he had conducted this opera-

tion in such a manner that it could not be traced to him. that we should
not have any fears that any subsequent investigation would lead to

him.
Mr. Dash. Nevertheless, did ^Ir. Liddy offer any tv|)e of punish-

ment that he would be willing to accept for his failure in this case?

Mr. LaRue. Yes; Mr. Liddy assured us that in any event, he would
never reveal any information about this in the course of any investign-

tion, even if it led to him. but if we were not satisfied with that assur-

ance, that though he was, I think, personally or morally opposed to

suicide, that if we would instruct him to be on any street corner at any
time, he would be there and we could have him assassinated.

ilr. Dash. In other words, he was willing to be rubbed out?

yh: TvaRce. Yes, sir.

Mr. Dash. I take it nobody took him up on his offer?

Mv. LaRue. Xot that I know of. no, sir.

^fr. Dash. Now. the meeting was between you, Mardian, and '^^r.

Liddy in your apartment ?

"yh: LaRue. Yes. sir.

Mr. Dash. Xow. it was this luecting that you had with Mr. Liddy
in which these revelations came from Mr. Liddy. "\\'as this infoi-ma-

tion repoi-ted to ilr. ^litchell ?

^Ir. LaRue. Yes, it was.

ifr. Dash. Do you recall when it was, by whom ?

^[r. TjaRue. The best of my recolleition would be the same day,
the aftornoon or late evenincr of .runc2n.

Mr. Dash. "VAHiat was Mr. Mitclu-irs reaction when he heard what
you had to say ?

^fr. fv\KiK. "Well, he was^^[r. Mitchell is not a person that donion-
stiati'S a groat deal of emotion aluMir anything. Mr. Dash. I don't
recall any specific reaction.

Mr. Dash. N'ow. did Mr. Liddy tell you who had approved the
operariou when he was telling you al)onr the break-in at the Democratic
Xational Conunittee headqntirtcrs. or any of rhc other activities?
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]Mr. LaRue. Senator, I stand on the fact that I do not know wiio

made these conimltments, no, sir.
.

Senator Talmadge. But you thou<;ht they ouirht to i)e earned out re-

o-ardless of who made them"and imder what conditions?
"
Mr. LaRce. I thought that what?

.

Senator Talmadge. You thought they ought to be earned out re-

gardless of wlio made them and totally imknown to you?
"^

Mr. LaRue. 'I tliought they ought to be carried out because of the

consequencesif they were not.
, , i

-

Senator Tal3Iadge. Did you know an}-thmg about the break-m pnor

thereto?

]Mr. LaRde. Pardon me, I am sorry.

Senator Tal^iadge. Did you know the break-m was planned prior

to that time? Did vou k-now that Liddy and his associates -were gomg
to break into the Watergate and commit burglary ?

]Mr. LaRtje. No, sir.

Senator Tauiadge. You did not?

ilr. LaRce. No, sir, I did not.

Senator T.A.Lit.vDGE. Did ^Nlr. Mitchell know?
]Mr. LaRue. Not to my knowledge, no, sir.

"Senator 1 al^cadge. I believe you met with ilr. Liddy on June 20.

Mr. LaRue. Yes, sir.
ta- i at

Senator Tauiadge. And you discussed various things. Did 3lr.

Liddy tell you at that time that he had shredded a number of

documents?
Mr. LaRtje. Yes, sir.

Senator Talm.vdge. Did he tell you the nature of those documents?

iMr. LaRue. He indicated that they were documents relating to the

break-in, yes, sir.
, _ . _

Senator Talmadge. And they were in the files of the Committee lo
Re-Elect the President? .

]Mr. LaRtje. They were in—my understandnig is they were m his

files, yes, sir.

Senator Talm-xdce. Now. I believe Mr. Maidian was present at that

same conversation, was he not?

INfr. LaRue. Yes. sir. t • j i

Senator TALitAOCE. What was his reaction to this Liddy story

that

ilr. LaRue. What was^NIr. Mardian's reaction?

Senator Talmadge. Yes. . .

Mr. LaRue. I think Mr. Mardian was—shared the same opinion I

did. He was rathei- shocked bv the revelations of what had been known,

became known as the White House horioi-s, and I do not think he

shared any enthusiasm that the investigation would eventually load

toMi. Liddv.
Senator Talmadge. Did Mr. Liddy tell you at that time about the

Ellsbcrir psychiatiist break-in?

Mr. LaRue. Yes, sir.

SLMUitor lAi.^rADr.E. Now, had not Mi". :\rardian been in duirire of the

Internal Security Division of tlie Justice Department that v.as in

charire of (jrosecntini: the Kllsherg case?

Mr. LaRce. I do' not know who was in chaiire of prosecuting it.

Senator. Mr. Maidian. prior to his coining to the conuiiittee. was assist-

ant attoiney general in charge of Internal Security, yes. sir.
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attempting to determine the amount of money that had been given to
Mr. Liddy, and when I determined this amount of money I think I
reported that to Mr. Mitchell.
Senator Montota. But you are speaking of the period after June

17?
Mr. LaRtie. After the break-in, yes, sir.

Senator Moxtoya. Did you have any discussion with Mr. Mitchell
between January 17 or let us put it a little further, between April 1

and June 17 with respect to any disbursements to Mr. Liddy by Mr.
Sloan? .

Mr. LaRtte. jS'o, sir.

Senator Mo>-tota. You did not.

Did you—but you did know that these disbursements were being
made by Mr. Sloan to Mr. Liddy?
Mr. LaRtte. No, sir, I did not.

Senator Montoya. Did you during this particular period converse
with Mr. Magruder with respect to any disbursements to Mr. Liddy ?

Mr. LaRue. No, sir, not that I can recall.

Mr. Vixsox. Senator, may I interrupt. AVhat period are you talking
about?

Senator Montota. Between the time that Mr. Mitchell took over,
April 1 and June 17.

Mr. L.\RuE. No, sir, not that I can recall.

Senator Moxtoya. Now let us go to the meeting immediately after
the break-in which occurred, I ujiderstand, in Mr. Mitchell's apart-
ment on June 19, was that correct ?

Mr. LaRue. Yes, sir.

Senator iloxTOYA. Now, present at that meeting were you, "Mr. Mar-
dian, and who else?

Mr. LvRtje. Mr. Magruder and Mr. Dean.
Senator Moxtoya. All right. Now, what was the main thrust of

the discussion this particular evening?
Mr. LaRxje. Senator, I can onlv assume that we had probably a

wide discussion or a discussion of tlie numerous problems that were

—

we had encountered because of the Watergate break-in. I think I
stated previously that I had a very haz^- recollection of that meeting
and specifically can only recall the discussion of the documents which
Mr. ilagruder had and the reference to the fact that he ought to have
the fire.

Senator Moxtoya. "Well, would you say that this meeting was a meet-
ing of self-confession on the part of those present ?

Mr. LaRcts. Xo, sir.

Senator iloxTOYA. As to what part they had played in this and
what they knew ?

Mr. LaRct:. No, sir.

Senator Moxtoya. Well, wlmt was it then? I understand that at this

meeting you presented the inf(ii-matioii which Mr. Liddy had already
iinpai-ted to someone?
Mi: LaRck. Xo. sii-. That ha[i[iei;ed. that meeting with Mr. Liddy

liai^pened on .liuie -20. tlie day after this meeting.
Senator Montoya. And then it was subsequent to the meeting with

^fi'. Liddy that—and, that another meeting was arr.ingerl ac your
apartment, is that coireet ^ Tliis was on June it'

^
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Mr LvKtTE. The only meeting, Senator, that occurred that I had,

that I can recall with Ur. Liddv would be on June 20 in my apartment.

This was not, to my knowledge—this meeting was not set up—dis-

cussed at the June 19 meeting.

Senator jNIontota. All right. j j i. i.

Now, on Jime 20, after you people met, what was discussed and what

plan evolved from this particular meeting? .- , ^ , . v <.

Mr L^RiJB. Senator, could you be more specific about which meet-

mcr you are talking about? Are you talking about the meeting w^th

Liddy or the meeting that Mardian and I had with ilr. IMitchel] ?

Senator Mo>-tota. The meeting with—between you or among you—

Mardian and Liddy?
. . -»r t-jj v

Mr. 'LAltm:. On June 20. Well, the topic discussion was ilr. L.iddy s

involvement in the Watergate break-in. I don't know of any—we dis-

cussed no plan of action. < x-l:„

Senator IMoxTOTA. Well, did you report any of the results of this

meeting to ISIr. Mitchell?

Mr. LaKue. Yes, sir.

Senator Montota. How soon after ?

Mr. L.\Rtje. As I recall, that same day.
>n«-^>,<»n «„

Senator Mo>-toya. Immediately. Do you recall that Mr. Mitchell on

that same evening at the hour of 6 :03. I believe, called he President?

Mr. LaRue. Sl^ator, I do not recall ^Ir. Mitchell calling the Presi-

dent. That is a possibility. I do not recall it, no. sir. , ^, ,,

Senator Moxtota. Well, I refer you now to the chart here, on the

evening of June 20, at the hour of 6 :08, it shows a telephone call to

the President. Now, were you aware of this call?

Mr. LaRtte- No, Senator, I cannot recall the call. Is that a call

to the President or from the President? ^ . , ^ , -r Ar;f„T,<.ii

Senator Montoya. It was a call to the President from Mr. IMitchell.

Mr. LaRtte. I cannot recall the call, no, sir.
^r-* ^, ii ti,-^

Senator J^Ioxtoya. How late were you with Mr. Mitchell thi:>

particular evening? „ ,. i ui _*.;i

Mr. LaRtje. Senator, to the best of my recollection, probably imtil

10 o'clock. „ ., . ^T. j: 4.i,„-»

"Senator Montoya. Now, ilr. LaRue, during the course of the=e

meetincrs there was no manifestation, or at least you have not related

it, no manifestation of surprise on the part of any of you, you were

merely trying to plan for the future because vou k-new bv then that

people in the CRP were involved. How did you arrive at this

conclusion? . , j,
IVrr. LaRue. That people in the CRP were m\-olved i

Senator MovroYA. Yes.
., ^-.r -yr r<^..A

Mr L vRcE. Well. ob\-iouslv the first fact. Senator, that Mr. McCord

had been arrested in the DNC : Mr. Liddv's account of his involvement

to Afr Mnrdinn and T: my conversations with Mv. itagruder.

Senator ^[ontova. Now, did Mr. Magrudor relate to von subsequent

to the—immediately subsequent to the first call in California. a5 to

Afr.T^iddv's involvement in this particular thine?

Mr. LaR,->-.. No. sir. not at that time, as I recall. There was no

discussion oflVIr. Liddv's involvement.
. , ^ ,- . • , *

Senator Moxtova. Did von. before you left Calitornia. know of

this particular involvement ?
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Mr. jMardian'. I think I would have recalled such a discussion had
it taken place in my presence.

Mr. Hamilton. Well, are you aware of any testimony by Mr. LaRue
and IVIr. Magruder that you left the meeting before destruction of the
Gemstonefile?
Mr. Mardian. I don't think anybody asked that question and I don't

think anybody asked Mr. LaRue when I arrived. Maybe they did. I
don't know.
Mr. ILvsriLTON. But you know of no statement by Magruder or

LaRue here or otherwise that you were not present at this meeting
when the destruction of the Gemstone file took place?
Mr. ilARDiAX. "Well, I haven't talked to them.
Mr. HAjriLTON. Mr. Mardian, did you, in the several days following'

June 19, have an occasion to interview Mr. Liddy ?

Mr. Mardian. Yes.
Mr. Hajulton'. And who else was present in this interview?
Mr. ]VL\RDL\N. Mr. Fred LaRue.
Mr. Hamilton. Mr. LaRue testified at page 4595 that this meeting

was on June 20. Do you concur in that testimony ?

Mr. j\L\RDiAN. No. And I might state that there is doubt in my mind
as to the date of that meeting. I originally, in response to questions
put to me by the U.S. attorneys fixed the date of that meeting as the
21st or 22d.'They told me that the meeting took place on the SOth. We
finally settled on the 20th or 21st, and I believe I told your conunittee
that it was the 20th or 21st. In checking my records I would have to

say that the meeting took place on the morning of—and again I could
be mistaken, the morning of June 21.

Mr. Hamilton. What is there in your records, Mr. Mardian, that
indicates to you that the meeting took place on this day ?

Mr. Mardian. On the worksheet that has been turned over to your
committee, I note that I got a call from Gordon Liddy and it coincides
with my earliest recollection that I did not meet with Mr. Liddy at
least on the first day of my return. I am not saying that that is abso-
lute, I am just—my earliest recollection was the 21st or 22d, and I think
I have testified that it could be the 20th or 21st but I would have to say
that it was the 21st.

_Mr. Hajolton. Is it your recollection that this meeting with Mr.
Liddy took place on the morning of the 21st?
Mr. Mardian. This is purely a surmise based upon that call. It

looks to be the first call that I noted, and my recollection is he s;iid he
was leaving that day for Los Angeles.

IMr. Hamilton. I notice in your diary that there are numerous meet-
ings scheduled on June 21st, one at 8; one at Su?0; one at 9:30; one
at 10; one at 11; and one at 12, that appears to have been canceled.
Would tliis heavy load on tl\e morning of the 21st suggest to you that
perhaps the meeting took place on the 20th ?

Mr. M.vRDiAN. That crossmark does not indicate a cancellation. I
think you will find that crossmark on every Monday, Wednesday,
and Friday, which was the time I was supposed to exercise, which I
did not.

I note that the meeting—tliere is one, for instance, witli a gentle-
man at 8:o0 and then another one at 1() o'clock. T do not thin.k I met
with tluit gentleman twice on tliat day. One appears to be a reschedul-
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ing, and the fact that I have it noted in my book does not mean that
I kept tlie appointment.

I am trying to give you the best, my best recollection.
- jMr. H..\MiLTo.v. How did this meeting come about, Mr. ilardian?

Mr. M.vRDiAx. "Well, my recollection differs with that of Mr. LaRue.
Again, Mr. LaRiie could be right, ily recollection was that Mr. La-
Rue told nie Mr. Liddy wanted to talk to me. I do not recall whether
it was Mr. LaRue that told me this or Mr. Liddy to come to my ofnce.
Mr. Liddy was reluctant to come to my office. He wanted to meet
some place else, and we met in Mr. LaRiie's apartment. I believe that,
more than an>-thing else, was the basis for my belief that it was Mr.
LaRue that arranged for the meeting and indicated we could meet in
his apartment.
Mr. H.\3iiLT0x. ]\rr. Mardian, I wondered in your own words if you

would, in some detail, tell us what occurred at this meeting and "tell

us what information Mr. Liddy imparted to you ?

Mr. IVLardiax. My recollection is pretty \-i\-id. I mav forget some of
the items that he disclosed to me, but I will try not to.

"We arrived, Mr. LaRue and I arrived at his apartment and soon
thereafter, Mr. Liddv came into the room. The first thin<r he asked
Mr. LaRue was whether or not he had a radio. Mr. LaRue indicated a
radio which was in the corner of the li\-ing room. Mr. Liddy went over
and turned the radio on and asked me to sit by the radio in a chair, and
he sat in a couch, as I recall, that was next to an end table that the
radio was on.

He apologized to me by sayin? something to the effect that it is

not that I do not trust you. but this conversation cannot be recorded.
My inference from that was he thought I had some kind of a device
on me, possibly something in the room^ I do not know.
And again, I am going to have to say that I do not recall the se-

qiience oif events in which he related these things to me. But T do recall
that he said that he wanted to hire me as his lawyer, as his personal
attorney. I told him that I was acting as attorney for the committee
and that I could not relieve myself of that responsibilitv to represent
him. He then said it was imperative that he be able to'talk to me in
confidence and that under no circumstances could I disclose what
he told me.

I told him that since he was an employee of the committee and I
was acting as attorney for the committee, he could talk to me as a
client to a lawyer and that I would maintain his confidence, but that
I would have to be at libertv to disclose what he told me to Mr.
Mitchell. At first, I believe he demurred, and I told him that was
the only basis on which I could talk to him.
Ona of the thint^ that he told me was that he had a messa£ie from

Mr. Hunt, that Mr. Hunt felt that it was the committees oblifrxtion
to provide bail money to get his men out of jail. At that time", these
people wore incarcerated in the District of Columbia Jail.

I was interested in finding out what had occurred and I interro-
gated him as to tlie events of the eveninir of Januarv IG—Jnr.e 16.
the morning of the iTtli. Xnd lie related to me what had occurred
about tlic break-in, told nie tliat thev had planned, as T nvall. to
break into the McGovern lieadquartei^ that same nii^ht.
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About the arrest of the five people, Mr. McCord and the others,
their flight, he indicated to me that there was nothing to fear, because
the only person that could identify Mr. Liddy was Mr. McCord and
Mr. McCord would not divulge his identity, that the Cuban-Americans
were old soldiers who had worked in the CIA with Mr. Hunt since
the Bay of Pigs, and that they would never under any circumstances
disclose Mr. Hunt's identity, and that the committee had nothing to
fear in that regard.

I told him that, based upon what he had related to me, the events
of that evening, one of which included, as I recall, his sitting on the
shoulders of one of the men at a distance—I don't recall, some 300 feet
or 300 yards—shooting out a light behind the Democratic Committee
headquarters. I pointed out to him that a person that he was that
intimate with would certainly be able to identify him, pointed out that
he had spent, that he had told us he had spent some time in the room
with these people in their hotel room, they had eaten, that his finger-
prints would be all over the place. He kept insisting that there was no
chance that he would be identified.

I tried to convince him he would be identified, that his best bet
was to give himself up rather than try to wait for them to arrest him.
He discounted this possibility. He did, after some discussion, indi-

cate that it was possible that he coidd be arrested, but I inquired of
him as to the—because of the news accoimts of the arrest and the
apparent bungled effort, the possibility that someone in the group
had had it in mind that they would be arrested, to embarrass the
Committee To Re-Elect the President. He discounted this completely
by saying that this group had been operating together for some con-
siderable period of time, that they were all real pros, that thev had
engaged in numerous jobs. And when I asked him what kind of jobs,
he said, we pulled two right under your nose.

I inquired as to what he meant by that, and he said that they had
invaded the office of the psychiatrist of Dr. Ellsberg and that they were
the ones who eot Dita Beard out of town.

I expressed my strong displeasure with respect to—I pointed out
that the woi-st thing that had happened in the hearings was that Dita
Beard disappeared.

I asked him because of the Ellsberg break-in what, if anything, thev
had obtained? He told me that they had obtained nothing, that they
had searched all the files and couldn't find his record.

I asked him on whose authoritv he was openiting. and I wish to be
very careful here, because I don't know that he used the name of the
Pre.sident, but the words he did use were clearlv meant too implv that
he was acting on the express authority of the President of the United
States, with the assistance of the Central Intelligence Agency.

I made some notes of—oh, I asked him what information "thev had
obtained. He told me that the purpose of maknng this entry, that this
entry was not of his doing, that neither he nor Mr. Himt" thought it

was a good idea, that they had obtained nothinsr from the bug that
thov had previously implanted in the place. He told me that the only
thine tlioy h;id ascertained from that bug was the fact that somebody
at the Democratic Xational Committee was talking to somebodv at
the—was talking to the people or a person at the Committee To Re-
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Elect the President, that although he and Mr. Hunt were against

the entry, that Mr. Magnider
Senator Baker [presiding]. Would you suspend for just a minute,

Mr. "Witness?

Anybody -who wants to leave the room should do so now so we don't

have disruption of the witness' testimony. And would the officer close

the door, please, for quiet in the witness room.

Would you please proceed ?

Mr. i\L\RDLi\>-. I think I was explaining that neither he nor Mr.
Hunt felt that any additional entries would be fruitful, but that he

had, they had made the entry at the insistence of Mr. Magruder.
I recall again inquiring as to why the stupid adventure. It seems

to me to be the most ridiculous thing I had ever heard of. As a politi-

cian, or as a person that had had political experience, I couldn't un-

derstand what they would hope to get out of the Democratic national

headquarters before they even had a candidate, much less afterward.

Party headquarters, at least Republican Party headquarters, are very

sterile during this period of time.

He could not answer the question for me other than to say that he

was carrjring out his orders.

Mr. H.AjriLTOX. Mr. Mardian, did Mr. Liddy mention what type of
budget he was operating under ?

Mr. M^VRDiAN. I was asked a question about the budget this morning,
and I responded both to you and to the chairman, and I stated

Senator Ervin. Excuse me, I have to interrupt this. It appears that a
hoax has been perpetrated upon the committee, at least upon the chair-

man of the committee.

I was called to the telephone iust before the lunch period and I was
told before I went to the telephone that Secretary of the Treasury
Shultz was calling and wanted to speak to me. I went to the telephone

and a voice at the other end of the line informed me that it was Secre-

tary of the Treasury Shultz. I am not familiar enough with the voice

of the Secretary to be able to identify it and so I just assumed that the

person at the other end of the line was Secretary Shultz. and he made
the statement which I reported to the committee and the news media on

this microphone.
., In the meantime, there has been communications between White

^House counsel, Jlr. Garment, and the staff, and Mr. Garment professed

ignorance of any matters of that kind and, as I understand, an investi-

gation was made, and Secretary Shultz was contacted and Secretary

Shultz stated that he had no such conversation. So I had his office

called and asked that he be placed on the phone, and so I was informed

a few minutes ago—the reason I put it this way is because I hate to

have my faith shattered in humanitv—but I was called to the phone

and I was informed that Secretary Shultz was indeed on the phone.

I went to the phone and had a conversation with the man who really

assured me he was the real Secretary Shultz Tlaughter] and he in-

formed me that he had had no conversation with me today: that who-

ever did it was somebody else; that the onlv conversation he had with

me recently by telephnne was when he called me vcstejdav to t.^11 me
.something" about tlie White Houso and the witnesses from the Secret

Service.
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So it is just fin awful thing for a very trusting soul like me to find

that there are human beings, if you can call them such, who "would
perpetrate a hoax like this.

Additional information which I received from counsel, and which
counsel assures me that they have received by telephone, and not in

person, and which they believe was received from White House coun-
sel is to the effect that the President has the request of the commit-
tee under advisement and will reach some decision about it early nest
week. So notwithstanding the fact that my trust in humanity has been
grossly abused by someone I am going to—and notwithstanding the
fact that some people think the telephone is an instrument of the devil
anyway [iaughterl I am going to assume that the information
which counsel received at one end of a telephone line from somebodv at
the other end was indeed information conveyed to them by White
House counsel and that the recent information is correct.

Senator Baker. Mr. Chairman, it would be helpful if we could
have found a secure telephone [laughter] but in any event, too.

I would view with great distaste the apparent hoax that has been per-
petrated on the committee. The fact that it was received here on a con-
fidential phone number in the committee room would seem to lend
credence at the first blush, and I can fully understand the transaction
as it has transpired.

I would say for the record, however, that the thanks I expressed
and the admiration I expressed for the accommodation of both parties

still stands as an advance payment on what I hope will still happen.
Senator Ervix. I would add that the commendation I visited upon

the committee members would still stand and I would like to expand it

to include both the majority and the minority staff members. And I
trust that nobody in the future will attempt to deceive and mislead
a trusting and unsuspicious individual like the chairman of this com-
mittee in any such fashion [laughter]. In other words, the counsel
suggests that we have had some talk about dirty tricks. I think it is

a imanimous opinion of this committee that this was a right dirty

trick. [Laughter.]
Mr. H.'VMiT.Tox. Mr. iNIardian. I believe a minute ago we were talking

about what Mr. Liddy told you about the budget that he was operating
under.

^Ir. M.XRDiAX. I think I responded to that earlier this morning. I
mentionetl the budget matter in a conversation with Mr. ^litchell pres-
ent in California. It is possible that that subject came up after my dis-

cussion with Mr. Liddy because ^Ir. Liddy told me and it may have
been for the first time, that he was operating imder a budget approved
by jNTr. Mitchell and the Wliite House during that June 21 meeting, if it

is the •21st.

JMr. HAjtii.TOx. Just to make the record clear, ifr. Mardian, did
Mr. Liddy also say to you that the operations that he had been in-

volved in such as the Ellsberg burglaiy and the Dita Beard incident
had the approval of the President and the CIA. Is that a correct para-
[)hi-ase. and if not. ploase correct me.
Mr. MARotAN". As I told von befoiv, the staff. T don't JToall. I can't

say that lie s-nid the President of tlie Ignited States, but the words
he used or the word he used were meant to imply that, and that is the
impression he left with me.
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ilr. PIamiltox. That they had been approved by the President, that

was your impression?
Mr. iVlARDiAN. Yes, sir.

Mr. H^uiiLTON. Now, did Mr. Liddy mention to you that he had
shredded any documents ?

Mr. ]VL\RDiAN. Yes, in trying to demonstrate to me that there was
no way of tracing him he told me he had shredded every bit of evidence

that would have linked him to this operation as well as all of the other

operations. He told me he had even gone home—he has a habit, he
told me, or a hobby, I should say, of collecting soap from the various

hotels. [Laughter.]
He had taken the soap wrappers off and shredded all the soap

wrappers.
He also told me that during this process he had shredded all of the

$100 bills that he had in his possession that were new and serialized.

ilr. HLviiTLTON. Before I move on, have we exhausted the contents

of this meeting to the best of your recollection ?

Mr. iL^EDLVN'. Yes, Mr. LaRue reminded me of another, he told

us quite a bit that morning, and it may seem comical now. It cer-

tainly didn't seem comical to us at the time. He did make the state-

ment that the committee could be assured that he would never talk

and if they doubted that, as Mr. LaRue testified, if we would just

tell him what corner to stand on he was ready to be assassinated.

Mr. Hamilton. What did you do with this information, Mr. Mar-
dian ?

Mr. Mardian. I went immediately—as soon as I could get access to

^Ir. Mitchell I disclosed to him—I may not have disclosed all of this

to him but
Mr. HAT^nLTOx. And you think it was the same day that you re-

ported to Mr. Jlitchell ?

Mr. iL\RDiAx. Yes, my counsel advises me that despite my notes I

neglected to tell you a very important part of another aspect of what
he told me.

In explaining to me that they were a purely professional oxitfit, he
told me that Mr. Hunt was the planner of the Bay of Pigs, the chief

planner, as I recall, that he was extremely popular, I think he said,

like a God in the Cuban community of Miami, that this was an ex-

planation of why these Cuban-Americans would follow him to death,

and that no one would disclose anything as far as they were concerned,

they were absolutely loyal, worked with him for a number of years, had
been working with them in these operations, that—and I don't wish to

bring anybody else into it by implication, but he said that the—one
of his friends in the Cuban community and one of the leaders was a

particular person, I am not sure, and if I use the identification I may
be identifying the wrong person, because at staff meetings I heard some
of the staff membere start mentioning some names and I am not even
sure that the person was of the character that I described but he was
extremely wealthy, and I told Mr. Liddy that I did not think Mr.
Mitchell would approve the use of committee funds to bail out the de-

fendants and he should so advise Mr. Hunt, and that it seemed to me
that if Mr. Hunt had such good connections in the Miami community
that they should look to that community for the bail money.
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Mr. Hamiltox. "When you spoke to Mr. Mitchell did you transmit
this request for bail money to Mr. Mitchell ?

Mr. ;Mardiax. Included among all of the other matters that I related.
ifr. HAMrLTON-. IMore specifically, in regard to the bail money, what

was ilr. Mitchell's reaction?
Mr. iLvRDiAN. Mr. Mitchell told me that under no circumstances

rt-ould bail money be forthcoming, and for me to call Mr. Liddy and
tell him. And I did so.

Mr. Hamilton. Will you tell us the rest of your conversation with
Mr. Mitchell? I don't want you to repeat everything that vou told
Mr. Liddy, but I would like "to know what ilr.iritchell said to you.
Mr. iLiRDiAX. I can't recall—oh, he asked me if Mr. Liddy—I might

say that Mr. Mitchell appeared to be as sincerely shocked as I was
when I got this information. He asked me if Mr. Liddy had disclosed
any other of the activities of this group that had been arrested, Mr.
Hunr and himself, and I told him that he had not, he had not disclosed
any others tome.
Mr. Hamilton-. Did Mr. Mitchell confirm or deny that he had ap-

proved the budget for Mr. Liddy's operation ?

Mr. iLvRDiAN. I don't think he did.
IMr. Hamilton. He made no comment in any way as to whether or

not he had approved the budget?
Mr. Mardian. Not at that time. That discussion took place later.

Mr. HajVulton. A discussion on whether he had approved the budget
took place later?

Mr. ALardian. Well, the discussion didn't start out in that vein. It
took place when I confronted Mr. ]\Iagruder. I asked Mr. ilagruder in
the presence of Mr. Mitchell, I believe the next day, or as soon there-
after as I could, how much money he had given Mr. Liddy in addition,
I forget the general nature of the entire conversation,! asked him
whether he directed Mr. Liddy to go in there. He denied it. I asked
him how much money he had given Mr. Liddv. He said he had author-
ized Mr. Sloan to give Mr. Liddy $40,000. 1 asked him what he thought
the $40,000 was for. It seemed to me a sizable sum of money. Mr.
Mitchell expressed the same concern and wanted to know, you' know,
how he could have spent $40,000 already because the campaign had just
started.

Mr. Magruder lied to Mr. Mitchell that he had authorized $250,000,
and this seemed but a very small part of that sum. That is how the
2^50,000 budget matter came up.
Mr. Hamilton. At some occasion during that week wasn't there a

discussion between Mr. Magruder and Mr. Sloan as to the actual
amount that had been approved?
Mr. ]\Iardl\n. I was not—I don't recall being present at that dis-

cussion other than the—it has been testified that I confronted the two
of them in Mr. Mitcliell's presence, that may very well have occurred.
I don't have a present recollection. But after talking with Jfr. Magru-
der I then interrogated Mr. Sloan. Mr. Sloan told me that heliad
been authorized by Mr. Magruder to disburse in tlie neighborhood of
$-200,000 which shocked me even further. I asked him if he was sure
of the amount. He said he had not calculated tlie exact amount but
that it was his opinion that it was in tlie neighborhood of $200,000
that he had already disbursed.
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Mr. Dash. All right, now, Mr. Mitcliell, whei-e and when did you

first learn of the break-in of the Democratic National Committee head-

quaitei-s that took place on June IT, 1972?

Mr. Mitchell. Well, I was in California for the weekend on an

e.\-tensive round of activities and. to the best of my recollection,

Mr. Dash, it was on -Saturday mornmg. I am not sure who the individ-

ual was who told me. We weie, I was, moving with Governor Reagan

from a hotel to a place where there was a series of political meetmgs, to

the best of my recollection, when I arrived tliere I was advised of it.

There was considerable concern about the matter because I was holding

a press conference out there, and we did not know what the circum-

stances were. I believe that by that time that they had—Mr. McCord,

his name had surfaced or Mrs. McCord had called somebody at the

committee about it, and obviously, there was an involvement in the

Committee To Re-E!ect the President.

Mr. D.-V5H. AVhat. if anything, did you do, while still in California ?

Mr. :Mitchell. While m California? I did a number of things. First

of aU. I continued to carry out the schedule that I had there which was

quite extensive for 2 days."l asked the people, particularly Mr. Mardian

who was there, to get as much information about it as he could. I put

out a statement to the effect that, I do not kjiow whether it went out

there or after we came back, to the effect that we did not understand

this, that Mr. ilcCord was one of our employees, he also had a separate

consulting firm, that it was basically an attempt to carry on the exten-

sive schedule that I had which, of course, is in the book that you are

well aware about-.and, at the same time, trying to get information as

to what had happened back in the District of Columbia.

Mr. Dash. At that time, out in California, did it ever cross your

mind when you read about this that perhaps the Liddy plan had been

put in operation ?

Mr. Mitchell. Well, that had crossed my mind, but the players

were different and, of course, there was a lot of discussion about ClA
and because of the Cuban Americans who were- involved in it. It

wasn't until actually later on that it struck home to me that this could

have been the same operation that had a genesis back in the earlier

conversation.

Mr. Dash. Well then, after you returned from California, and I

understand that was on June 19, 1972,

Mr. ]\Iitghell. Yes, sir, it was.

Mr. Dash. "V^Hien and how were you briefed as to what actually

happened in this matter?
]\lr. Mitchell. Well, how was I briefed as to what actually hap-

pened ?

jMr. Dash. Yes.

Mr. Mitchell. Well, that is such a broad statement that I could

tell you for the next 6 months I was being briefed on it.

j\Ir. Dash. I mean, let's take the

Mr. Mitchell. Excuse me, IMr. Dash, you are asking the questions.

Mr. Dash. That is all right. I think you were about i-eady to give

me a shorter answer than a longer answer.

Mr. Mitchell. Well, I was giving you a shorter answer to the fact

that the first so-called briefing on what had happened, and you used

the word "actually" which I will have to omit from that for the time
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beinf; because I liave never quite got to the bottom of it, was after ^Ir.
Mardian and Mr. LaRue bad met witii Mr. Liddy and ^[i-. Liddy
provided them with quite an extensive story on Mr. Liddy's activities.

Mr. Dash. Will you tell us briefly what that extensive storj-

included?
Mr. Mitchell. Well, it included the fact that he was involved with

other individuals in the Watergate activity, that he had also made
surveillance of McGovem headquarters, I believe it was, and that he
had previously, as part of what has since become known as the
Plumbers group, acted extensively in certain areas while he was at

the WTiite House in connection with the Ellsberg matter, in the Dita
Beard matter and a few of the other little gems.
Mr. Dash. When you say the Ellsberg matter what specifically are

you referring to ?

Mr. Mitchell. Well, I am referring to, well, it certainly wasn't the
prosecution.
Mr. Dash. No.
Mr. Mitchell. Obviously it had to do with the surreptitious entry

of the doctors orRce in California.
Mr. Dash. And when you refer to the Dita Beard matter what spe-

cifically did you learn through Mr. LaRue and Mr. ilardian?
Mr. MiTcirELL. Well, if my recollection is correct he was assisting

in spiriting her out of wherever they spirited her out of, either New
.York or Washington.

Mr. Dash. Was there a meeting in your apartment on the evening
that vou arrived in Washington on June 19, attended by Mr. LaRue,
Mr. Mardian, Mr. Dean, ^Ir. Magnider
Mr. Mitchell. Magruder and mvself, that is correct.

Mr. Dash. Do you recall the purpose of that meeting, the discus-
sion that took place there ?

Mr. Mitchell. I recall that we had been traveling all day and, of
course, we had very little information about what the current status
was of the entn- of the Democratic National Committee, and we met
at the apartment to discuss it. They were, of course, clamoring for a
response from the committee because of Mr. McCord"s involvement,
et cetera, and we had quite a general discussion of the subject matter.

ifr. Dash. Do you recall anv discussion of the so-called either Gem-
stone files or wiretapping files that you had in your possession?
Mr. Mitchell. No; I had not heard of the Gemstone files as of that

meeting and. as of that date. I had not heard that anybody there at
that particular meetincr knew of the wiretapping aspects of that or
had anv connection with it.

Ml'. Dash. Did either you or anybodv in vour presence at that meet-
in<>: discuss Mr. Liddy ha\ing a good fire at his house?
Mr. Mitchell. Not in mv recollection was there any discussion of

destruction of documents at that meeting.
^[^. Dash. You are aware of the testimony of Afr. Magruder that

he did get the idea to destrov the documents and he did in fact burn
the Gemstone dociunents?
Mr. MrrciiEt.L. 1 am aware of his testimonv and T think his testi-

mony was one of these general tliinirs "It was decided that" or some-
thing to rliar etTcct hut, to mv recollection, there ^^"^s no such discus-
sion of it.

(292)



vi:

22.2 JOHN MITCHELL TESTIMONY, JULY 10, 1973,
4 SSC 1621-22, 1628, 1643-44, 1660

1628

I know the individual, I know his reactions to things, and T have a
very' strong feeling that during the period of time in which I was in
association with him and did talk to him on the telephone, that I just
do not believe that lie had that information or had that knowledge;
otherwise, I think the type of conversations we had would have
brought it out.

jMr. Dash. Generally, is it fair to say that much of your opinion that
you express is based on your faith in the President and your knowl-
edge of the man, rather than any specific statement the President made
to you or that you made to the President?
Mr. Mitchell. Well, I subscribe to the first two. I do have faith in

the President and I do think I have knowledge of the man and I do
think there were enough discussions in the area, in the general area, to
the point where I think the general subject matter would have come
out if the President had had knowledge.

Ir. Dash. Well, now, Mr. Mitchell, you did become aware, as you
have indicated, somewhere around June 21 or 22, when yon were
briefed or debriefed by Mr. LaRue and Mr. Mardian about the so-
calletl—as you described it, the White House horrors of the Llddy
operation and the break-in. Did you, yourself, as the President's ad-
viser and counselor, tell the President what you knew or what you
learned?
Mr. Mitchell. No, sir, I did not.
Mr. Dash. Why didn't you ?

Mr. Mitchell. Because I did not believe that it was appropriate for
him to have that type of knowledge, because I knew the actions that
he would take and it would be most detrimental to his political
campaign.
Mr. Dash. Could it have been actually helpful or healthy, do vou

think?
-^ -

Mr. Mitchell. That was not my opinion at the particular time. He
was not involved ; it wasn't a question of deceiving the public as far
as Richard Nixon was concerned, and it was the other people that were
involved in connection with these actiWties, both in the \^Tiite House
horrors and the Watergate. I believed at that particular time, and
maybe in retrospect. I was wrong, but it occurred to me that the best
thing to do was just to keep the lid on through the election.

]\Ir. Dash. Then it is your testimony that j-ou in fact did not say
anything to the President at that time—^

—

Mr. ^Mitchell. No, sir, I did not.
Mr. Dash. So whether the President had any knowledge of it, it

certainly couldn't have come from, his lack of knowledge or knowledge,
from any statement that you made to him?
Mr. ^Mitchell. That is correct, ilr. Dash.
Mr. Dash. Now, were you aware of the fact that actually prior to

Magruder's testimony, Mr. Dean rehearsed ilr. Magruder for his testi-
mony hefoie the grand jury?
Mr. Mitchell. I do not recall that. ilr. Dash, if you are talking

about tlie testimony that took place on the
Mr. D.vsit. In August.
^^r. MiTcriKi.r.. In August, the second appearance.
Mr. Dasti. The second appearance.

(293)

41-021 O - 74 - 20



n

22. 3 JOHN MITCHELL TESTIMONY, JULY 10, 1973,
4 SSC 1621-22, 1628, 1643-44, 1660

1643

and as to wliat the circumstances might be vis-a-vis the Lncuinbent who
was seeking reelection.

Mr. THOirpso.v. Mr. Mitchell, let me ask jou about another point.

Here is an excerpt from the civil deposition which you ^\'e^ in the

Democratic Party suit against the Committee To Re-Elect the Presi-
dent and I think I am quoting you verbatim in your testimony, when
you were asked this question : Was there ever any discussion at which
you were present or about which you heard when you were campaign
director concerning having any form of surveillance of the Democratic
National Committee headquarters?"
Your answer was : "No, sir, I can't imagine a less productive activity

than that."

Is that a correct

Mr. Mitchell. I think the total context, as I remember it, Mr.
Thompson, had to do with the discussion of Mr. McCord and the
security group. The answer was given in that context.
Mr. THOirpsox. But this particular question, "Was there ever any

discussion at which you were present"—and of course, I assume just
from reading this question that that would involve any discussion with
anyone. Are you saying that it is not your imderstanding of it?

Mr. Mitchell. My recollection of the testimony that I gave had to
do with the so-called security group in the Committee To Re-Elect the
President which discussed Mr. McCord and the security group. And
the answer was in response to that, to my recollection.

Mr. Tnoirpsox. Of course, as it reads, as I have read it, of course,
it is not an accurate response ?

Mr. Mitchell. No, I say as you read it, but I think if you will look
at the total context of the questioning, it referred to the security group
that involved Mr. McCord which was the subject of the conversation.
Mr. Thompson. Were you not asked any other broader questions

about any knowledge you might have had of any surveillance
activities?

Mr. jMiTCHEii. I was asked broader questions with respect to did
I ever receive documents that I could identify as coming from elec-

tronic surveillance and broad questions like that.

Mr. Thompson. Do you recall any broader questions concerning
conversations that you had ?

Mr. Mitchell. No, sir, I do not.

Mr. Thompson. Is it just a case of not ha\-ing asked you the right
question?

ilr. MrrcHELu I think that that is the case.

Mr. Thojipson. Let me refer to June 19 or 20. I am not quite
sure when it was. ^Vlr. Mitchell. .\s I understand it, Mardian and La-
Rue debriefed Liddy and found out what he knew about the break-
in, his involvement, and the involvement of others. And at that time,
he related to them some of the AVhite House horror stories. I believe
you characterized them as, the plumbere activities and so forth. I will
go back to that in a minute, but as I luulei-staud your to^titnony this
morning, the knowledge you got from that debriefing was realh" the
reason why you, in ctlcct, stood by while Mr. Magruder was' pre-
paring ;i stoi y which, according to wliat you knew i:"ron\ Liddy. was
going to be a false story, to present to the grand jury.
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Mr. Mitchell. Along, Mr. Thompson, with some of the other stor-

ies that Mr. Dean brought forward to him, the Diem papers and the

suspected extracurricular wiretapping, and a few of the others.

Mr. Thojipsox. OK. That caused you to take that position with

regard to Magruder. And also, I assume that those factors were the

reasons why you, in effect, acquiesced, anyway, in the payments to

the families of support money and lawyers' fees and that sort- of

thing, which I am sure you realize could have been pretty embarrass-

ing,lo say the least, if not illegal, at that time. Would that be cor-

rect as far as your motivations are concerned?

Mr. Mitchell. Tliat is a correct summary of my motivation and ra-

tionale for the actions that I did take.

Mr. Thompson-. Do you recall the date on which ilr. Mardian and

Mr. LaRue related this conversation of Liddy's to you ?

Mr. Mitchell. Well, he certainly didn't debrief them on the 19th,

I am sure of that, because they were in transit. Whether it was the 20th

or 21st, I am not certain. „ , ^

Mr. THoarpsox. Did they talk to you the same day they talked to

him?
Mr. Mitchell. My recollection is they talked to me the next day, but

I am not certain about that, either. But in any event, it was in the

time frame of the 21st or 22d, to the best of my recollection.

Mr. Thoipsox. Can you recall in a little more detail what they said

that Liddy had related to them? You have already mentioned the fact

that Liddy said that Magruder had pushed him in tlie break-in at the

Ellsbero- psychiatrist's office, I believe, and the Dita Beai-d situation.

Wha^did Liddy supposedly sav with regard to the Dita Beard sit-

uation? What did he supposedly' know about White House involve-

ment?
T - TU

Mr. MrrcHELL. To the best of my recollection, and, of course, 1 have

heard these horror stories in diffei-ent versions from different i^eople

over the period of the yeai-s, the fact that he was either the one or

assisted in spiriting her out of town, I believe was the discussion at

that particular time.

Mr. Thompsox. Did he indicate, according to them, that the budget

for the electronic surveillance operation which led to the break-in of

the DNC had been approved bv the White House?

Mr. Mitchell. You are testing my memory pretty hard. I am in-

clined to think that he did say that, but tliis is a—not that he said it,

but that ]Nrardian or LaRue reported to me that he had said it. But you

Lare testing my memory pretty liard on a substance of which I have

heard dozens and dozens of repetitions of it.

~ Mr. Thoiipsox. Did you ever verify any of these facts with the

President?
, , r, •

i ^

Mr. MiTciiFXL. No, sir, I never discussed them with the President.

Mr. Thojipsox. Did you ever verify any of them wtili Mr. Halde-

nian? . e •i.i AT
Mr. Mitchell. I never discussed those si)eiilic factoi-s with .Mr.

Haldeiuan until a later date. It was at that time that Mr. Dean was

acting as a liaison betwe(>ii tlic Wliite Flouse :uul the coiunuttoe with

respect to these matters.

Mr. TiK)Mi-.sox. Did you ever talk directly with I-^hrlichnian about

these matters?
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it was then that Mardiaii hit him on the back to buck him up and I
don't want to take credit for this statement that was reported b}- me to
be made that when the going pets tough the tougli get going. It was
Senator Muskie who had said it just a couple of days before it
happened.

Senator Talmadge. You did not make any such statement, is that
correct ?

Mr. Mitchell. I made the statement and I made it in the con-
text

Senator Talmadge. You did not quote Senator Muskie as beino- the
author thereof ?

°

Mr. Mitchell. I did indeed in connection with respect to the nature
of the tough campaign he had and the one that we were having.
Senator TALitAcoE. Were you saying that for Mr. Sloan^s benefit

at that particular time ?

Mr. MrrcHiXL. I was saying it for the total people there who were
in a hell of a knock-down-drag-out donnybrook over what they coidd
not agree on.

Now, the sequence is shown by my log that after that meeting
Mr. Sloan apparently went back to Mr. Stans, who had received the
information about the Liddy payments the day before, I believe, on
June 23, ilr. Stans called me, and Mr. Stans came up and saw me
alone. There was not any Jeb Magnider and there was not any
Mardian m the meeting that according to Magnider I asked Mardian
to step out so that I could discuss the matter. That would be the last
thing in the world I would do because ilardian was investigatino- the
circumstances at the time.

'^

Senator Talm.vdce. Was that the first—excuse me.
Mr. Mitchell. I am going into this because >[r. Stans' credibilitr

with respect to his knowledge of the Watergate was quite severely
impugned apparently more severely in the executive committee meet-
ing by ^NlagTuder than it was later in public testimony.
Senator Tal^iadge. Was that the first time vou had knowledge of

the Uatergate break-in, bugging that day, that conversation'
ilr. Mitchell. On the 24th ?

Senator TAUtADCE. Yes.
Mr. Mitchell. No, my
Senator Taliiadge. that was the first time you were debriefed on

it, was it not?
Mr. MiTCirELL. No, I had been debriefed, Senator, as I mentioned

a httle earlier, either on the 21st or 22d.
Senator Talmadge. Did you get full details of it at that time?
Mr. MrrcHELL. It was coming from Liddv who was, as I went

tlirough with Mr. Thompson, was involving I\[a£rruder and said that
he got his approval in the White House and a lot of thin^ that

.u
,,''',''•"' '^•^"tADGE. Did he sav who authorized the approval in

the AA lute Plouse?
__^Mr. .Mmiiir.r,. Xo. he did not. Xo. he did not.

Senator TAL>tAiHiE. The White House was definitelv interested in the
caiii[)aii:n,otcoui-se. was it not'?
Mr. .\rnriiF.r 1.. The campaign what. Senator?
Senator 'l\\i.jt.\i)GE. The campaign for reelection.
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My secretary ,
Mrs.) |^ , and I frequently :;peculated about the

possible involvement of Howard Hunt ^•>^a ine V/alergate aXfair and the
possib'-^ic involvement of the Agency. I was- aware that Hunt had frcqucatly
transmitted sef.led envelopes v^a our office to the Agency. We had receipts
for these envelopes but were unaware of the contents. However, Mr.

,2-^ who had temporarily occupied my post during the illness of
my predecessor, J?^ / and had been on hand to "break in"
rny immediate predecessor, ^.^ (who held the post for
30 days), had told me that he had opened one of the packages one day to
see what Hunt was sending to the Agency. He said that the envel9pe was
addressed to (1- and appeared to contain "gossip" information
about an unknown person--he assumed that, it had something to do with
a psychological stJidT^of that person. Mn.. (^1 subsequently confirmed
this informatio^^^c^/^ ^'^ ^V>i>^ '^^ f4-^- p.^^:^ ",5?=^* -^v-/l^^ /TjC 4^^,
Shortly after my assignment at the Executive Office Building, a. nev/ telephome
list was issued by the White House and it contained Hunt's name.' The
.W.acergate news broke and Hunt was involved. The Y/hite House recalled
the phone listings without reason and reissued them--we noted that Hunt's
name had been deleted.

. As the news of the Watergate and Hunt's involvement
spread, we--at a date unkn"own--decided that it wasV.ot prudent nor necessary
to retain the receipts for envelopes which ws had transmitted from him to
CIJ\ and we destroyed these receipts.

Earlier this year infiormation appeared in the press which discussed Hunt
and psychologieal studies. Liacing the above information with these news
reports 1 became comcerned that the Agency might beco.-ne publicSly involved
in this publicity and that it would be an embarrassment v/hich the^Agencyr
should be aware of and prepared for. 1 had no knowledge of whether or not
Hunt had arranged v/ith Mr. Helms or someone else in authority for

C: do make psychological studies or whether Hunt had prevailed upon
G because of some past connection or whtether or noV C-

'"'2? Aoing.tnis officially or."^free lance. ". But I felt strongly- that' Che Agency-
should be aware of this Hunt--- C_- connection, in casxs it did not already
know.

I called Dr. Schlessinger and said that I had a confidential matter to discuss
with him and visited him one night about 6:30. (I do not recollect the time
but Mr.

/ fixes it at 2 May.) I said that I was aware of some information
that was not first hand but which I had verified and that I felt it had implications
which might embarass the Agency and therefore he should be av/are of this
information so that he could prepare for public involvement, in case he was
not already aware of it. I related v/hat I knew about envelopes from Hunt to
the Agency and specifically about the transmittal of information to C'
He seemed surprised and unaware of any such link. He asked ma, "What shall
I do with

. C- " I said (somewhat taken aback at this question) that
I thought ha should first talk to L; and get his side of the story and
that I found it hard to believe that an individual ol the Agency would becoms
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involved in sorncthlns like tlUo without some approval from li-ghor authorit/

wltliin the As-ncy, also, that I was sure thjit someone had compiUd the facts

about the Asency's involvement with Hunt and the Watergate and that it should

be available" somev/here in the Agency if he h^i. not already seen it. Ha seemed

dismayed and'bewildered that somethinc like this could have happened and that

he did not know about it. I repeated that I was sure that it was a matter of

record somev/hsre and that it simply may not have been brought to his attention.

He thanked me for reporting this information.

The following day I had a call from Mr. J,^ , Dr. Schlessin^er's

assistant and a former colleague on the NSC staff, asking for a reviev/ of what

1 had reported saying that Dr. Schlessinger %vas very upset and had asked him

to look into this right away. He wanted to know if 1 had any more details. 1

subsequently remembered another tangent to this subject and stopped in his

office the^^^bllowing day (which v/as ai>^^ 3 May according to Mr J /

timetable) and related it to him. It was that Mrs. /'( recalled that one

day Hunt had come to see ,2 2 ,and they had talked benind closed doors.

"

After the talk ^2 Q. came out and remarked to her tb&t, he >«-3^ .amazed,

shocked and bewildered by the taings that Hunt told him he was doing. He scratched

and shook his head, remarked what an interesting job Hunt had, but revealed

none of the details of his conversation. The only specific item he mentioned

was a film that Hunt v/as working on for educational TV which involved one of

the Nixon daughters. (I confirmed v/ith Mrs.' f^ this, date that this is her

recollection of this event,) -< 3 saia mat m? report to Dr. Schlessinger

was the first that the latter had heard that the Agency was in any way involved

and that the Agency and Dr. Schlessinger. in particular, owed me a debt of

gratitude for coming forward with this information. I remarked again that I

would be surprised if the Agency had not already compUed a report on Hunt's

invoUement with the Agency because I knev/ that Mr. Helms was probably

aware of some of Hunt's activities and might have authorized Uie use of

C- and that because of his (j i) and Schlessinger's nev/sness on

the job they simply had not seen this material or had reason to ask for it. He

said that he intended to find out.

J3 subsequently told me that -i=-^ had been interviewed and said that

he knew nothing of Hunt's activities. I suggested that ^C be interviewed,

because not only had he opened at least the one Hunt - U, envelops, but

he may have additional information to report from his personal talks with

Hunt.

2'^ told me sometime later that Schlessinger v/as awarding a medal to

General V/ alters for his role in the V/atergate affair and remarked again that

my report had triggered the revelation of the iceberg. V/e joked about how

the Generals always get the medalsl

I do not believe that the subject has come up again until this time.

^V
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2A. On June 20, 1972 John Mitchell, the Campaign Director of CRP,

issued a prepared press statement. The statement denied any legal,

moral or ethical accountability on the part of CRP for the break-in

at the DNC headquarters.
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rien

Sues GOP
Campai
Lays Blame
For Bu^gins on

WMte House '

. By Bob Woodward
WaitilnKtoa Post 3t»£i Writer

Democratic National
Chairman Lawrence F.

O'Brien, apparently seizing

on the break-in and attempt-

ed bugging. of party head-

quarters here as a major
campaign issue, attempted

yesterday to lay responsibil-

ity for the incident at the

door of the White House.
He said there is "a devel-

oping clear line ^o the White

House" and cited what he

called the "potential involve-

ment" of special counsel to the
President, Charles Colson.
O'Brien made his remarks

as the Democratic National
Committee filed a $1 miUion
suit in U.S. District Court here
against the Committee for the
Re-Election of the President,
whose chief security agent
was one of five men arrested

at the break-in 2:30 a.m. Sat-

urday.

President Ni.xon's campaign
chairman, former Attorney*
General John N. Mitchell,

again deplored the bugging in-

cident, denied any party re-

sponsibility for -it and called

the law suit "another example
of sheer demagognery on the
part of Mr. CBrien."

In other developments yes-

terday:
• White House consultant

and former CI.A. employee
Howard E. Hunt, whose name
was found in two of the su-

spects address books, was re-

ported to be a "good friend"

of the suspects' first attorney,
Douglas Caddy.

• Federal sources close to

the investigation said that a

diagram that could have been
used in a past or future bug-
ging attempt on Miami Beach
headquarters of Sen. George
S. iVlcGovem was found
among the suspects' belong-
ings.

O'Hricn charged that Mitch-
ell attempted to make it ap-
pear that former CT.\ em-
ployee James W. McCord Jr.,

the security aqient who was .tf-

rested Snturday. had ended
his employment with the Ni.xon
committee some months ago.

Until .Monday McCord was
the salaried security chief for

See BUG, .A9, Col. 1
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Bulging Laid to White House

BUG, From Al

the committee. Mitchell's first

statement Sunday on McCord's

employment with the commit-

tee was that McCord was em-

ployed months ago.

"We know that as of the
moment of his arrest at gun-
point just 10 feet from where
I now stani, Mr. McCord was
in the pay of the Committee'
for the Re-election of the Pres-

ident," O'Brien said.

"If John Mitchell's reflex

attempt to conceal that fact

is any signal of what is to

come from the Republican
Party and administration, I

fear we shall be long in get-

ting at the truth."

O'Brien went on to call the
incident a "cheap cloak-and-

dagger intrigue at the national

political level. We learned of
this bugging attempt only be-
cause it was bungled. How
many other attempts have there
been? And just who was in-»

volved?" '
•;

He said the lawsuit •was an
attempt to. force the issue into

examination by the court A
Democratic spokesman said

court hearings on the matter

could begin in,-/"the near fu-

ture." .\;

"I telieve we are about to

witness the ultimate test of this

administration that so piously

committed itself to a new era

of law and order just four years
ago," O'Brien said./

In a prepared statement,

Mitchell called''- O'Brien's , suit'

a
"
political sttort.". ^^

'.V^^. i

"This committee did not ^S
thorize and does not condone-

the alleged actions of the five'

men apprehended Ssturday
morning. • We abhor such ac-

tivity."' ".
''/,£' "

' - C'riTi
"The Committee for the' Re-

election of the President is not
legally; morally or ethically ac^

countableti for actions taken
without its knowedge and be-

yond the scope ipf its control,'*

Mi trhi'll said. -i1' .' r' ,>v

In yesterday's seditions. The
Post reported the. existence of

Hunt's name in the suspects*

address books and.tthat he
functioned at the White House
as an assistant to Colspn. -.

.

A White House-, aide -'coBt

firmed that Colson, who is said

to handle delicate assignments
for the President, was the man
who brought Hunt to the
White House.

"Presidential spokesman Ron-
ald Ziegler said yesterday

morning, "I talked to Mr. Col-

son after reading The Wash-
ington Post story this morning,

antl he made it clear that he
Is in no way involved with this

matter . .
."

iater Ziegler told reporters

that he was "finished with any

comment on the subject."

Federal-sources -close to the

bugging investigation said two

large ballrooms scheduled to

be used asMiami headquarters

for McGovern during the Dem-
ocratic Convention were dia-

grammed in another address

Vook taken by authorities from

tne suspects' belongings, t

The rough diagram, a sketch,

shows the Regency and Medi-

terranean rooms at the Doral

Hotel on the Ocean in Miami.

It also denotes the location

of two emergency -exits from

the rooms. The word "May"
was written- by the diagram,

apparently a- reference to the

month, the 'sources said.

Asked about the diagram

yesterday, McGovem's con-

vention coordinator, Owen
Donley, confirmed that the

rooms have been slated for use

by McGovem convention staff

since January.
Donley said one room would

be used by the news media and

the other for staff or delegate

caucuses
"If they wanted to bug the

two rooms, it wouldn't bother

anyone anvwav. Thev are both

[public rooms in the hoteL We
Iwill hold staff caucuses there,

[but they will be mass meet-

jings. There wouldn't be any-

thing said there that wouldn't

be said out on the street"

Donley said the McGovem
campaign staff was exploring

various antibugging methods

before the Democratic Nation-

al headquarters incident

"We didn't suddenly become
paranoid. We were paranoid
beforehand. That is just part
of convention procedure,"
Donley said. He indicated that
antibugging precautions woiild

be taken at the headquarters
in Miami,

Hunt, the White House con-
sultant, has a full-time job in-

the public relations firm of
Robert R. Mullen Co., 1700
Pennsylvania Ave. NW, direct-
ly across from Nixon's re-

election headquarters and the
chief White House offices.

Yesterday, Robert E. Ben-
nett, president of the Mullen
firm, said that Hunt was -a

"good friend" of the suspects'
first attorney, Caddy.
Hunt and Caddy once shared

an office at the Mullen firm,
according to Bennett. Caddy
was not employed there but
acted as liaison with General
Foods Corp. where he was em-
ployed.

In Superior Court here Sat-
urday when the five suspects
appeared for arraignment,
Caddy was secretive and stay-
ed in the background, bring-
ing in another attorney to
represent the five men.

Shortly after 3 a.m. Satur-
day, Caddy told a reporter, he
received a call from Barker's
wife. "She said that her hus-
band told her to call me if he
hadn't called her by 3 a.m.
that it might mean trouble,"
Caddy said.

Caddy said he had met Bar-
ker once, a year ago, and that
they had had "a sympathetic"

I conversation.
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Barker, who owns a real

estate firm in Miami, has been
active in antl-CasLro activities

and is reported to have played
a role In the Bay of Pigs in-

vasion of Cuba in 1961.

In addition to McCord and
Barker, the other three sus-

pects are: Frank Sturgis, also

known as Frank Fiorinl an
American who served in Fidel

Castro's revolutionary army
and has since been a leader in

the anti-Castro movement in

Miami; Vlrgilio U. Gonzales, a

locksmith; and Eugenio R. Mar-

tinez, a real estato salesman
for Darker. '• / . '

,

McCord was still being held

In D.C. jail yesterday on $30,-

000 bond. The other four were'
being held there on $50,000

bond. All are charged with at-

tempted burglary and at-

tempted Interception of tele-

phone and other communica-
tion.

Their attorney, Joseph A.
Rafferty Jr., filed a motion
yesterday seeking a reduction

on the-bond.""- .
'

Meanwhile, yesterday- Sen.
Bob Dole, head of the Repub-
lican National Committee, de-

nied as totally false ^-eports

that the Republicans had urg-

ed Spanlshcommunity leaders

and other Republicans not to

discuss the bugging incident

with anyone.
,
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25. On June 20, 1972 at 6:08 p.m. the President spoke by tele-

phone with John Mitchell. The President and Mitchell discussed the

break-in at the DNC headquarters. According to a dictabelt recording

made by the President on June 20, 1972 recollecting the events of

that day, Mitchell expressed to the President his regret that he had

not kept better control over the people at CRP.

Page
25.1 President Nixon daily diary, June 20, 1972,

Exhibit 13, In re Grand Jury , Misc. 47-73, 1-2 306

25.2 President Nixon remarks before Associated Press
Managing Editors Association, November 17, 1973,
9 Presidential Documents 1345-46 308

25.3 Dictabelt recording of President Nixon's recol-
lections of events of June 20, 1972, and House
Judiciary Committee transcript thereof 310
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25, 1 PRESIDENT NIXON DAILY DIARY, JUNE 20, 1972, EXHIBIT 13,

IN RE GRAND JURY, MISC. 47-73, 1-2

llif: V/MIIE HOUSE PRESIDENT RICIIARO NIXON'S fV. DIARY

II AC L DAY UIKjAN

Tin; WHITE HOUSE
WASIIIHGTON, D.C

8:A0

9:00

9:01

10:20

10:25

10:51

11:26

12:32

12:46

12:53

1:27

1:30

1:38

1:45

2:16

2:20

3:33

4:09

4:35

5:25

9:04

11:20

10:54

12:45

12:33

12:55

2:10

1:35

1:39

1:49

2:17

3:30

R^ Kcicived

Lu r '^

4:14

5:25

UML I Mo. Uiy. Yr.) >

JUNE 20, 1972
TIME o.\r

8:40 a.m. TUESDAY

The President had breakfast.

The President went to the Oval Office.

The President met with his Deputy Assistant, Alexander P.

Butterfield.

The President went to his office in the EOB.

The President met with his Assistant, John D. "hrlichman.

The President talked with his Deputy Assistant, Edward L.

Morgan.

The President met with his Assistant, H. R. Haldeman.

The President talked with his daughter, Tricia.

The President telephoned Senator Margaret Chase Smith

(R-Maine). The call was not completed.

The President talked with Senator Smith.

The President met with his Deputy Assistant, Maj . Gen.

Alexander M. Haig, Jr.

The President talked with Senate Minority Leader Hugh Scott

(R-Pennsylvania)

.

The President talked long distance with Joseph Trerotola,

Vice p-rpsidpint cf the International Brotherhood of

Teamsters, in New York City.

The President talked with his Counsel, Clark MacGregor.

Tlie President talked with his Special Counsel, Charles W.

Colson.

The President met with Mr. Colson.

The President telephoned Staff Assistant Stephen B. Bull. 1

President talked with Beverly J. Kaye, Mr. Bull's

secretary.

The President talked with his Special Assistant, Patrick J.

Buchanan.

The President met with Mr. Haldeman.

The President went to the Barber Shop.

Pjge 1— ol 2_ P.«e(t».
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WHITE HOUSE PRESIDENT RICHARD NIXON'S DAILY DIARY
IS<f Irj.rl Hem.. I r..i Tijvtl Ailivilyl %/

Hf Al E OAY UtCAN

THE WHITE HOUSE
U'ASMTNCTON. D.C

DAft (Mo.. D»T. Yi )

J.UNE. 2a_19Z2_
TIME DAY

5:50 p.m. Ti;F';n:Y
PHO.ME

R— Received

5:50

6:01

6:03

6:30

36

52

04

42

11:22

11:33

5:53

6:12

7:59

8:21

8:50

12:05

The President met with Mr. Butterfield.

The President returned to the second floor Residence.

The President talked with John N. Mitchell, Catnpaign Directoi

for the Conmittee for the Reelection of the President.

The President and the First Lady had dinner in the Yellow
Oval Room.

The President returned to his office in the Z^S.

The President talked with Mr. Haldeman.

The President talked with Mr. Colson.

The President talked with Mr. Haldeman.

The President returned to the second floor Residence.

The President talked with Mr. Colson.

M7/CD/LR
2 2

Page .„. ol -_. Pi««(l).
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25.2 PRESIDENT NIXON REMARKS, NOVEMBER 17, 1973,
9 PRESIDENTIAL DOCUMENTS 1345-46

Administration of Richard Nixon

PRESIDENTIAL DOCUMENTS
Week Ending Saturday, November 24, 1973

Upper Great Lakes Regional

Commission

Announcement of Intention To Nominate
Raymond C. Anderson To Be Federal Cochairman.
November 16, 1973

The President today announced his intention to nomi-
nate Raymond C. Anderson, of Maple City, Mich., to

be Federal Cochairman of the Upper Great Lakes
Regional Commission. He will succeed Thomas F.

Schweigert, who became Alternate Federal Member of the

Delaware River Basin Commission on September 6, 1973.

From 1969 to 1971, Mr. Anderson served as executive

a,ssistant to Michigan Gov. William G. Milliken. He has

been retired since 1971 and was also retired from 1964
to 1969. From 1959 to 1964, he scp-'ed as administrative

a.'i.'^istant to then-Congressman Robert P. Griffin, from
19,'J2 to 1959, he was administrative assistant to Senator

("hnrlcs F. Potter of Michigan, and he was administrative

a'isistant to Congressman Roy O. Woodruff of Michigan
from 1937 to 1944 and from 1946 to 1952.

He was bom on March 5, 1912, in Grand Rapids,

Mich. Mr. Anderson was graduated from Grand Rapids

Junior College in 1932. From 1944 to 1946, he served

as an officer in the U.S. Navy.

NOTE: The announcement was released at Key BIscayne, Fla.

Associated Press Managing

Editors Association

7 he President's Remarks in a Question-and-Answer

Session at the Association's Annual Convention in

Orlando, Florida. November 17, 1973

TnK President. President Quinn and ladies and

gentlemen:

When Jack Horner ,' who has been a correspondent

in Washington and other places around the world, retired

after 40 years, he once told me that if I thought that the

White House Press Corps answered (asked) tough ques-

tions, he ( I ) should hear the kind of questions the manag-
ing editors asked him. Consequendy, I welcome this

opportunity tonight to meet with the managing editors of

the Nation's newspafjers.

I will not have an opening statement because I know,
with 400 of you, it will be hard to get through all of the

questions you have, and I understand the President has a

prerogative of asking the first question.

Mr. Quinn [John C. Quinn, Gannett Newspapers, and
president, Associated Press Managing Editors Associa-

tion]

Watergate and the Future

Q. Mr. President, this morning. Governor Askew of

Florida addressed this group and recalled the words of

Benjamin Franklin. When leaving the Constitutional

Convention he was asked, "W hat have you given us, sir, a

monarch or a republic?" Franklin answered, "A republic,

sir, if you can keep it."

Mr. President, in the prevailing pessimism of the linger-

ing matter we call \Vatergate, can we keep that republic,

sir, and how?

The President. Well, Mr. Quinn, I would certainly

not be standing here answering these questions unless I had

a firm belief that we could keep the republic, that we must

keep it, not only for ourselves, but for the whole world.

I recognize that because of mistakes that were made, and

1 must take responsibility for those mistakes, whether in

the campaign or during the course of an administration,

that there are those who wonder whether this republic can

survive. But f also know that the hopes of the whole

world for peace, not only now, but in the years to come,

rests in the United Stales of America. And I can assure you

that as long a,s I nm physically able to handle the position

to which I w^\s elected, and then reelected last November,

' Cirnrlt D- (Jack> tlomor was a reporter with the Washington

St.ir from 19^7 until his rctircmt-nt in No\-eruber 19Tj. Since

1954 he was White House correspondent for that newspaper

J345
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25.2 PRESIDENT NIXON REMARKS, NOVEMBER 27, I973,

9 PRESIDENTIAL DOCUMENTS 1345-46

PRESIDENTIAL DOCUMENTS; RICHARD NIXON, 1973

I ani giiiiig t(i work for thr r.Tuso (if prac c in ihu world, for

the c.iusc of prosperity wilhout war and without inflation

at home, atid also to the best of my ability to restore con-

fidence in the White House and in the President himself.

It is a big job, but I think it can be done, and I intend to

do it.

Presidentiai. Tapes

Q. Mr. President, I am George Giil of the Louisville

Courier-Journal. Would you please tell us. sir, when did

you personally discover that two of the nine subpoenaed

White House tapes did not exist, and why did you appar-

ently delay for a matter of weeks disclosing this matter

to the Federal court and to the public?

The President. Well, the first time that the fact that

there were no recordings of the two conversations to

which you referred—that they did not exist—came to my

attention on approximately September 29 or September

30.

At that time, I was informed only that they might not

exist because a search was not made, because seven of the

nine recordings requested did exist, and my secretary,

listening to them for me and making notes for me, pro-

ceeded to go through those seven tapes.

I should point out, incidentally, that the two which

did not exist, in which there were no tape recordings of

the conversations, were not ones that were requested by

the Senate committee, and consequently, we felt that we

should go forward with the ones that were requested by

both the Senate committee and the others.

When we finally determined that they could not be

in existence was on October 26 of this year. And we

learned it then when I directed the White House Counsel,

Mr. Buzhardt, to question the Secret Service operatives

as to what liad happened to make sure that there might

not be a possibility, due to the fact that the mechanism

was not operating properly, that we might find them

in some other place.

He questioned tliem for 2 days and reported on the

27th that he could not find them. He then, having had

a date made^and he asked for the date sooner with

Judge Sirica, he asked for a date on Thursday, you may

recall I pointed that out in my press conference on the

26ih—Judge Sirica saw him on Tuesday in camera. The

White House Counsel reported to Judge Sirica that the

two tapes did not exist and gave him the reasons for it.

The judge decided, and I think cjuite properly, that

the reasons for the tape not existing should l)e made pub-

lic and those involved with access to the tapes and those

who operated the machines should lie questioned so that

there would he no question of the White House, some-

body around the President, or even the President himself,

having destroyed evidence that w.as important even

though the Senate committee had not, as I have alreadv

pointed out, suhpoenacd either of these two tapes. .Xnd

since we are on this subject, and I do not want to be

taking all of the time on it rxt ept that 1 know there is

going to be enormous interest in it, not only among thb

audience here, but among our television \iewcr5, let mc

point this out.

I have done everything that I possibly c.Tn to provide

the evidence that would have existed had we found the

tapes:

First, with rc.gard to the tape of June 20. as you may

recall, it was a 5-minute telephone conversation with the

former Attorney General, John Mitchell, who had jast

left as campaign manager or was planning to leave as

campaign manager at that time.

I have a practice of keeping a personal diary—I can

assure you not every day. Sometimes you are too tired

at the end of a day to either make notes or dictate it into

a dictabelt.

On that particular day I happened to have dictated

a dictabelt, and on the dictabelt for June 20, which I

found, I found that I had referred to the conversation to

John Mitchell, and' I think it is fair to disclose to this,

audience what was there because it will be disclosed to

the court. It has already been offered to the court and

eventually I assume will be made public.

It said, first, that I called John Mitchell to cheer him

up because I knew he was terribly disheanened by what

had happened in the so-called Watergate matter. Second,

he expressed chagrin to me that the organization over

which he had control could have gotten out of hand in

this way. That was what was on that tape. »-^—

^

Now, turning to the one on April 15, I thought I might

have a dictabelt of that conversation as well.

Let me tell you first why the telephone conversation

was not recorded, not because of any deliberate attempt

to keep the recording from the public, but because the

only telephones in the residence of the White House which

are recorded—the only telephone, there is only one, is

the one that is in the ofTire, the little Lincoln Sitting

Room right off the Lincoln Bedroom. The call I made

to John Mitchell was m.ade at the end of the day at about

6:30 just before going into dinner from the family quar-

ters, and no telephones in the family quarters ever were

recorded. That is whv the recording did not exist.

Turning to .'\pril 15, the conversation referred to there

was at the end of the process in which Mr. Dean came in

to tell mc what he had told the U.S. attorneys that d.ay.

He saw mc at 9 o'clock at night, Sunday night. There

should have been a recording. Everybody thought

there probably was a recording. The reason there was not

a recording is that the tape machines o\er the weekend

onlv can carrv 6 hours of conversation, and usuallv that

is more than enough, because I do not use the F.OB office,

that is, the F.xecutivc Olfice Building office rather than

the Oval Office, over the weekend to that extent.

But thai weekend I was in the F.OB for a long conver-

sation with Dr. Kissinger on foreign policv matters. I w.xs

there for 2 oilier hours, or 2 or 3 other hours, and the tape

Volume 9—Number 47
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25.3 TRANSCRIFT OF PRESIDENT NIXON'S JUNE 20, 1972 RECOLLECTIONS

PRESIDENT:

TRANSCRIPT PREPARED BY THE It'ffEACHI'IEKT INObTRY
STAFF FOR THE HOUSE JUDICIARY COI'IMITTEE OF A
DICTABELT RECORDING BY THE PRESIDENT OF HIS
RECOLLECTIONS OF A TELEPHONE CONVERSATION WITH
JOm>^ MITCHELL ON JUNE 20, 1972.

Paragraph. I also talked to Joha Mitchell in — late in

the day and tried to cheer him up a bit. He is terribly

chagrined that, uh, the actxyities of anybody attached

to his committee should, uh, have, uh, been handled in

such a manner, and he said that he only regretted that

he had not policed all the people more effectively on a

— in his own organization —

[42 second silence]

[unintelligible]
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26. On June 21, 1972 shortly after 9:35 a.m. John Ehrlichman told

Acting FBI Director Gray that John Dean would be handling an inquiry

into Watergate for the White House and that Gray should call Dean and

work closely with him. Gray told Ehrlichman that the FBI was handling

the case as a "major special with all of our normal procedures in

effect." At 10:00 a.m. Gray telephoned Dean and arranged to meet

Dean at 11:30 a.m. in Gray's office. At the meeting they discussed

the sensitivity of the investigation, and Dean told Gray that Dean

would sit in on FBI interviews of White House staff members in his

official capacity as counsel to the President.

Page

26.1 L. Patrick Gray log, June 21, 1972, 1-2

Creceived from SSC) 312

26.2 L. Patrick Gray testimony, 9 SSC 3A50 314

26.3 John Dean testimony, 3 SSC 942 315
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26.2 L. PATRICK GRAY TESTIMONY, AUGUST 3, 1973, 9 SSC 3450

3450

the time available and I do not believe the committee expects me to

launch into such a review. Xevertheless, upon the conclusion of my
statement, I stand ready to answer any questions which the committee
or counsel may desire to ask about any aspect of my stewardship of
the FBI.

I do have, Mr. Chainnan, a few preliminary remarks which precede
my discussion of the areas believed to be of prime interest to the
committee.

I was appointed Acting Director of the FBI by Attorney General
Kleindienst on May 3, 1972. 1 looked uix)n this appointment as a return
to the service of my country similar to that which I had rendered in

the U.S. Navy for 26 yeare. I looked fonvard tlien to many years of
additional service to the country in the company of the honorable and
dedicated men and women of the FBI.
On May 16, 1972, my personal staff and I moved into the offices

formerly occupied by the late J. Edgar Hoover; 1 month later, on
June 17, 1972, the burglary of the headquaitei-s of tl»e Democratic
National Committee in the Watergate Hotel occurred.
At the outset, Mr. Chairman, I want to acknowledge that I am fulh",

totally, and completely responsible for the performance of duty of
myself and of the men and women of the FBI during the year that I

served as their Acting Director. They, of coui-se. are not in any way
responsible for my performance of duty or for any pei-sonal acts or
judgments of mine which occurred during the period I ser\-ed as Act-
mg Director.

THE CIA DlifEXSIOX

At the time of the Watergate break-in I was on the west coast visit-
' ing FBI field offices and meeting a conmiitment to make a commence-

ment address at Pepperdine University Law School in Santa Ana.
I returned to Washington on the evening of June 20 and received a
phone call from John Ehrlichman the next moniing. Mr. Ehrlichman
informed me that John Dean would be handling an inquirj- into

Watergate for the White House, that I should deal directly with John
Dean concerning the investigation and that Mr. Dean was expecting a
call from me. Mr. Ehrlichman and Itlien discussed the matter of pro-
cedural safeguards against leaks and I told him that we were handling
this case as a major special with all of our normal procedures in effect.

I also indicated to him that we were going to conduct an aggressive
and vigorous investigation and would probably be inter\aewing people
at the White House.

I called Mr. Dean iipon my return to my own office at 10 a.m., and
arranged to meet with him at 11 :.30 a.m., in my office on June 21, 1972.

At our meeting he discussed with me the sensitivity of the investigation
and the need to avoid leaks in a political year. He also informed me
that he had the responsibility to handle this inquiiy for the Wliite
House and would sit in on any interviews of 'WHiite House staff" per-
sonnel. jNIr. Dean stated that he would be there in his official capacity

counsel to the President.
I know that I specifically asked ]Mr. Dean on two occasions if he

would be making his reports direct to the President. I believe that this

was one of those occasions and I believe that the other occurred when
we were discussing the transmission of FBI file material to him to

th;

I SO]
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26.3 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 25, 2973, 3 SSC 942

942

FmsT Meetings With ^Ie. Gray Regardixc the Ixvestigatiox

"
I believe that it was on June 21 that I first met with Gray in his

office in the late morning regarding the FBFs mvesHgation. At that

meeting he told me he fully realized the sensitive nature of the investi-

gation they were pursuing and that he had placed his most trusted

senior people in charge of the investigation. I told Gray that I had

been asked to be kept informed about the investigation. Mr. brav

told me that he had been visiting a number ot ivgional <)thcos and

would be doing so in the future. Thus, if I needed any mformation

I should call Mr. Mark Felt in his absence. I might note at this point

that indeed Gray was frequently absent from the city during the course

of the investigation and this irritated Ehrlichman greatly when he

asked me to get information from Gray and Gray was out ot the city.

On several occasions, in fact, Ehrlichman instructed me to tell (.Ti-ay

to return to the city and mind the store. I passed this message to Lrray,

but I cannot recall what prompted Ehrlichman to have me do so at

During my meeting with Gray on Jime 21 he also told me a man

bv the name of Mr. Bates was heading the investigation. I do not know

Mr. Bates, and when I reported this back to Ehrlichman and he asked

me who Bates was, I told him I did not know Bates. I can recall on

several occasions Ehrlichman asking me if I thought that Gray knew

what he was doinc and if he had the investigation under control. 1

responded that he^seemed to be relying on men in whom he had tuli

''to the best of my recollection, it was during this June 21 meeting

with Gray that he informed me that the FBI had uncovered a number

of major hanking transactions that had transpired in the account ot

one of the arrested Cubans-Mr. Barker. He infoi-med mo that they

had traced a $25,000 check to a Mr. Kenneth Dahlberg and four checks

totaling $89,000 to a bank in Mexico City.
., -r^ t,ii i u

I do not recall whether I first learned about the Dahlberrr check

from Mr Grav or whether I learned about it in a meeting in :Mitcliell s

office by reas<in of the fact that the FBI was trving to contact ilr

Dahlberg about the matter and Dahlberg had called Air. btans. At

any rate, the fact that the FBI was investigating these matters was

of'utmost concern to :Mr. Stans when he learned of it. Stans was con-

cerned about the Dahlherrr check. I was informed, becanso it was in tact

a contribution from Mr. Dwavne Andreas, whom T did not know, but

I was told was a longtime backer of Senator Hubert Humphrey.

Neither Stans nor Mitchell wanted :\rr. Andreas to be embarrassed by

disclosure of the contribution. The concern about the :Nrevican monev

was made a little less clear to me. I was told it was a contribution from

a o-roup of Texans who had used an intermodtarv in >[exico to maKe

the contribution. Althou-h I had not been told. T assumed at that time

that thov wore concerned boeaiiso it sonmled to me as it it my^ht lia\o

been a corporate contribution and clearlv a violation of rlie law.

Mr Stans also exnlaiued tliat ho had checked with Sloan to find out

liow this monev had ended un in Mr. Barker's bank account and Sloan

reported that Iio had ffivon the chocks to T.iddv and renuesto.l that he-

cash tliom: He said ho had no idea how Eiddv had cashed tho.n. but

sunnisod that he had obviously used Barker to cash thorn. I was also
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"^^Tien Pcferson arrivpcl at Kloindicnst's office he "rave a status report
of the investigation. Kleindienst tlien related mv concern to Petersen.
Petersen was troubled by the case and the implications of it. Klein-
dienst had another meetinpr, so Petersen and I—I believe tlie other
meeting was in his office, so Petersen and I v;entinto yir. Kleindienst's
bade oflice and talked further. To the best of mj- recollection, wc did
not discuss specifics, rather it was a general discussion.

I told hiin I had no idea where this thing might end, but I told him
I did not think the White House could withstand a wide-open investi-
gation. The sum and substance of our conversation was that I had 7io
idea how far this matter might go, but I had reason—without being
specific—to suspect the worst The meeting ended on that note, that I
hoped I was wrong.

I do not recall ever reporting this meeting to Ehrlichman. because
he had a somewhat strained relationship with Kleindionst and I
thought he would raise havoc that I did not have an assurance from
Klemdienst that lie would take care of everything. I did repoit. how-
ever, that I felt Petersen would handle tliis matter fairlv and not pur-
sue a wide-open inquiry into everything the ^Mnte House had been
domg for 4 years. I made this statement not because of anvthing Peter-
sen specifically said, as much as the impression he gave melhat he
realized the problems of a wide-open investigation of the TMiitc House
in an election year.

_
Returning noTv to the contents of Mr. Hunt's safe, it was mid-raom-

mg on Tuesday, .Tune 20, when the GSA men brought several cartons
to my office, which contained the contents of Hunt's safe. I had learned
earlier that morning from Fielding that the boxes had been secured in
Kehrli's office overnight. Fielding also reported that tliey had found a
handgun in the safe, which Kchrli had disengaged, a large briefcase
containing electronic equipment, and a number of documents, some
of -which were classified. I told Fielding I would like his assistance
later that day in going through the material.
During the afternoon of the 20th. Fielding and I began goinc^

through the cartons of Hunt's materials. I remember lookinf' in the
briefcase, which contained electronic equipment. I franklv°do not
know what it was it contained, but it contained loose wires, chapsticks
for yourhps with wires coming out of them and instruction sheets
for walkie-talkies. As I recall, there were also some antennas in there.
TVc then began sorting tlie documents. The bulk of tlic papers were

classified cables from the State Department relating to the early years
of the war in Vietnam. These were separated ou't- from the re"st of
the papers. The other papei-s I assumed related to Hunt's work at the
Vn^'itc House. Also, there were pei-sonal papers. I will attempt, to tlie
best of my recollection, to describe the papers and documents that
were found in the safe. I must point out, however, that I personal!

v

did not look at all the documents, rather it was a coinl)ined effort bv
Fielding and mvsel f to determine what was in Hunt's safe.

First, among liis personal papers were copies of his submissions for
his per dioin pay as a consuUant, a few travel vouchers, and an enve-
lope containing materials of a personal nature relating to liis wife.
Among the [lapcrs that I assumed related to his^worlfat the White

Ifouse were nuiiu-rous metnoraiKlum.-? to Ciniclj;' Cnlson ivirardinir
Hunt's assessment of tlie plumbers unit operation and criticafof Mn

(318)



u

27. 7 ,mm DF.AN TKnTTmNY , JIINF. P.F>, 197?., Z Hno 9Z7-S8

938

Kropjh's handling of matters; a number of materials relating to Mr.
Daniel Ellsbcrg, such as news clippings and a psychological stud}- of

EUsbcrg which apparently had been prepared by someone, wlio had
never actually met or talked with Mr. lOllsberg; a bogus cable—that is,

other cables spliced together into one cable regarding the involvement
of persons in the Kennedy administration in the fall of the Diem
regime \n Vietnam; a memorandum regarding some discussion about
the bogus cable with Co'.son and Mr. William Lambert; some materials

relating to an investigation Hunt had conducted for Colson at Chap-
paquidlck, some m.atcrials relating to the Pentagon Papers and a

paperback book containing the published Pentagon Papers.

Upon exaruinmg the contents of the safe, I recall that Fielding and
I discussed our concei-n about the puljlic impact some of these docu-

ments mighc have if they became public, particularly in an election

year. I recuested that Fielding remove the politically sensitive docu-

ments from the others, which he did. The classified State Department
cables were too bulky for my own safe, so I called David Yoimg and
requested that he store them for me in his office, as I assumed at that

time that they would probably be returned to the State Department.
I told Young when he came to pick \ip the materials that they had
come from Hunt's safe and he should store them—all together—antil

I told him what to do with them. Accordingly, Mr. Young took the

State Department documents to his office. The large_ briefcase was
stored in a locked closet in my office suite, and the politically sensitive

documents and Hunt's personal papers were placed in a safe in my
office. The remaming materials were left in the cartons on the floor in

my office.

I subsequently met with Ehrlichman to inform him of the contents

of Hunt's safe. I gave him a description of the electronic equipment
and told him about the bogus cable, the materials relating to Ellsberg

and the other politically sensitive documents. I remember well his in-

structions : He told me to shred the documents and "deep six'' the brief-

case. I asked him what he meant by "deep six." He leaned back in his

chair and said : "You drive across the river on your way home at

night—don't you?'' I said, yes. He said, ''Well, when you cross over

the bridge on your way home. Just toss the briefcase into the river."

I felt verj much on the spot, so I told him in a joking manner that

T woidd brmg the materials over to him and he could take care of

them because he also crossed the river on his way home at night. He
said, no thank you. and I left his office and returned to my office.

After leaving Erlichman's office I thought about what he liad told

mo to do and was veiy troubled. T raised it with Fielding and he shared

my feelinirs that this would be an incredible action to destroy potential

evidence. I think 'Mr. Fielding appreciated my qtiandary—when Ehr-
lichman said do somethlnrr, he expected it to be done. I decided to think

it over. I did take the briefcase out of my office because the closet tlint

it was being stored in was used by the secretaries in the office and I

did not have an available safe to hold tlie hirge briefcase. T was also

giving serious conslderntion to Ehrlichman's instruct ions. Accordingly.
I placed the briefcase in the trunk of my car. where it lemaiiied miril

I returned it to the office after T had reached a decision that I could

not follow Ehrlichman's instructions. T will oxjilain ir) -.x fe\v ininuro3

how I handled the material in Hunt's safe, but before doing so. I would
like to continue witli t lie sequence of events.
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Mr. KtrRLiciiarAX. I take it, Sfnator. and hf.rc I am speculating,
fiiukl}- speculating:. }fcic"s an episoclo with ATr. ifcCord, wliicli comes
cut. tluoiigli Mr. .McCord hack throuirh Caulfield to Doan. Xou-, ho-.v

does Joliii Dean justify havinp: sent Mr. Caulfield to talk to McCord?
1 don't know whether that is the explanation or not, but it certainly
was suggested to me as I watched Mr. Dean at this tabic spinning ttus

ale.

Senator Gurxey. Let us go to another area which involved you and
Mr. Dean and that is the papers that were taken from Hunt's safe
after it was opened by Dean's pooi)le. bonie of these papei-s, as you
know, were verv sensitive. Some were contained in a briefcase of Mr.
Hunt's. The testi.mony, of course, here is that Dean had a conversation
with you about this and you made some suggestions about disposing
of the papers that were in the briefcase. My recollection is that you
advised Mr. Dean to deep-six these papers. Would j'ou care to tell us
about this meeting?
Mr. Ehrlichh-vx. That was a meeting, if I heard the testimony

correctly, which was also attended by other people and should be
susceptible of determination from independent witnesses. To correct
an assrr.mption in your question. Senator, I did not know the contents
of Mr. Hunt's safe except in the most general terms. I was told, and
I can't say who told me—probablj* ]\[r. Dean—that there was a pistol

and a tape recorder and a number of documents, some of which had
nothing to do with Watergate but were very politically sensitive.

Now, that was the general description. I had no occasion to look at

them, I never saw them except as a few of them were sealed in an
envelope and handed to Pat Gray.
The conversation has to be weighed, the probability of such a con-

versation where I said, run out and throw this in the river, has to be
weighed against what I actually did, which I think the witnesses who
were in the meeting on the 19th will tell you that I did.

We had had a meeting for two purposes on the 19th, which included
Mr. Colson, Mr. Kehrli, staff secretary, and Ken Clawson on the A^Tiite

House stafi'. The meeting was for, as I say, two purposes—one, to try

to determine what the facts were about Howard Hunt's employment
status',^ tvhich was very murky at that point in time, because of some
lack of documents or some confusion of documents, and things of that

sort.

The other purpose was to talk about what to do about this safe which
had been found on the premises, and apparently had things in it that
related to Howard Hunt, -who was then, if not arrested, at least a prime
suspect.

The instructions which we agreed upon at that meeting were that a
number of people should be present at the opening of that safe. We
knew we had to have something from the GSA because they had to
open the safe. But in addition to that. I specified to Mr. Kelirli. being
present, that Mr. Dean be present and take custody. Then T think Mr.
Kehrli suggested that a Secret Servire agent be present under the cir-

cumstances, because we were breaking into a safe in the 'Wliite House.
And that was the arrangement that was agreed upon when we broke
up on the 19th.

My purpose in doing that was twofold. One. this was a kind of
extraordinary procedure and I thought there ought to be people who

(320)



27.2 JOHN EHRLICHMAN TESTIMONY, JULY 25, 2973, 6 SSC 2612-14

2613

could, one, latoi- on tell wlint h;\d happened; two, I was concerned
about the custody of theic docunients. tho chain of evidence, the per-
fectibility of proof if the tiino came and there wci-c documents iutnere
that boze on Mr. Hunt's liability.

So tliat was done, and it was done, I believe, that same day or that

evening.

Senator Gtjrxey. Yes.

Mr. EiiRUCUjr.vN. Xow. it seems to me that it would have been folly

for me at some later time, then, to sunr^^est that the briefcase be thrown
into the floodtide of the Potomac or that these papei-s be thrown in

the river, or something; of this kind.

Now, there was in this story also the suggestion of shredding. I don't
think in mv life that I have suggested to anybody that a docum.ent be
shredded. Shredding is just- not something that I have ever resorted

to under any circumstances, nor proposed to anybody under anv cir-

cumstances. As I said, we ha\e a great disposal system at the "White

House. If you really want to get rid of a document, you put it in a
burn h2.^ and you seal it up and ifs never opened again, and it goes
into a ram.ice and that is the end of it.

Senator Gct^xey. But to eet back to this second meeting when John
Dean comes to you and tells you. we have got some pretty sensitive

papers here, and as he allejres. you say, well, deep-si.x this briefcase.

"WTiat's your tcstimonv on that ?

!^^r. EiinLTCHMAx. I did not. I have no recollection of that kind of
r. conversation.

Senator GrKXF.v. Did you make any other suggestion to him that
he dispose of these papers in any other way?

^fr. EiiRLTOKMAX. AVe discussed what to .do about some papei-s

which he told me about in the safe which really should not be leaked.
Again, wc have to come back to our FBI problem. And he was genu-
inely concerned and when he explained it to me. I shared his concern,
that 'if these documents were simply wholesaled to the "Washington
field ofRcc the FBI. we would be ivading about it in Time magazine in

\Q\'\ short order.
' Senator Grnxr.v. Xow you are talking about the ones that werp
turned over to Gray?

'Ml'. EnnncFiMAX". And so Mr. Dean came up with this idea, turn-
ing them over to Pat Gniy pei"Sonally. And I certainly concurred in

it. I thought that was an ideal solution to the pro!>]em.

Senator Gt.t.nkv. Did that come up in this meeting when supposedly
the deep-six con\ersation came up?
Mr. EII^I.lCII^tAX. AVell, I gathered tliat that meeting was supposed

to liave I)eeii the iueetin>r when Mr. Kohrli and the others were thei-o.

It would have necessarily been at that meeting, because the die was
cast thereafter. You know, the 2() hisiiops had v.-ituessed tiie opening
of the safe at this poiiu. So it had to I)e that meeting.
Now, I do not know what meeting ho is i-eferring to.

Senator Gt-nxF.v. I think he said it was the 21st.

^^r. Eiir.LUiiMAX. The 21st.

I met with Mr. Dean on the Cl.-t in the afternoon. The only thing
that I CAW .sav to you is that I certainly would not have and did not
propose tiip de.^tructiou of those dooiuuents.

(321)



27.2 JOHN EHRLICHMAN TESTIMONY, JULY 25, 1973, 6 SSC 2612- 14

2614

Senator Gukney. Well, let us get, tlicn tf>—that is cloar enough.

I\.e.t us get to the Gray papers. As I unclerstand your testimony now,

Tklr. Dean did raise these sensitive papers. If they were just filed away

in the FBI regular files and somebody got to them, why, ic would

be very embarrassing to a lot of people.

Mr. EiinLrcHMAX. That is what he said.

Senator Gun.NKV. What h.appened to chose papers? Tell your vei-sion

of the story from his first telling you that theoe were sensitive papers

to where he tells you something different about them?

Mr. EiiKLicini.vx. He agonized for several days about -s\hat to do

with this situation. I was not involved in a lot of conversations with

liim about it. He was gone a couple of days during this interval because

the river was flooding on account of Agnes hurricane. His house x\:as

near the river and so he was just out of the play for a couple of days

during that particular time. He was moving his furniture up and put-

tins \\v> sandbaiTo and whatnot.

So he came back from that interlude and said he thought he had an

idea as to how to solve this problem and chat would be to deliver these

documents in two parcels—one parcel to the field office and the other

parcel to Pat Gray. I certainly concurred in that suggestion. It seemed

to me like a good way of making sure that the documents did not leak

as long as ^Ir. Grav held on to them.

Senator GtjTXeV. This was his suggestion to turn them over to

Gray?
Mr. EHTKLiciniAX. Yes, sir.

Senator Gukxet. And then what happened ?

Mr. Ehrucitmax. Then, I said that either I would get Mr. Gray; to

come over, but I think what I said to him was ifr. Gray was coming

over that dav for another appointment and why didn't he just bring

them over when Pat Grav was there and deliver them to him. so two

of us could say that the delivery had been made and wc would put an

end to this cvideutiarv chain, so to speak.
'

Sertator Gubxet. I understand that he did come over and he did

bring the documents and Gray and he and you were there. Then, what

happened?
, , ti

Mr. EirRMCHMAX. We were there. He said, "Pat, I would Iikc to

give you these." The sense of it was that these were contents of Hunt's

'4fc that were politicallv sensitive and that we iust could not stand to

have them leaked. I do not know whether he had talked to Gray before

or not. because Grav seemed to understand the setting and the premise,

so to sfieak. And he turned the documents over to him and John Dean

then left.
, - , , .• ,

Senator Gi.ntXF.Y. Did vou sav nothing durms: this wliole meeting <

J[r. Enni.tcH^tAX. I probablv chimed in on the subject of Icalcs.

which was then kind of a—was a theme that I was hitting with IN Ir.

Gray ri^ht alontr. And as I have testified before. I do not recall the

specific fan<ni^ge that was used. The sense of the conversation between

the throe of^i^s.^which was not a lontr conversation, was that the purpose

of Pat Grav taking delivery of tho-e was to avoid the leak problem

which all of us recoanized tiiat thn FBI was having.

Senator Grnxrv. AVoll. I .-ooin to recall there was some restimony

about, to Gray bv soiuoono. either Dean or vou, that these documents

should never sop the light of day. Do you recall that ?
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since tho Pi-csident, in his Mav 22 speech specifically says he tohl both
yon and ^Ir. Ilaklcnian that li« was concerned about the CIA problems
and asked yon to see to it tliat the investi^'-ation did not nncover these
things, on tho 20ch -irhen you met with the President, did the President
give you such instructions or raise tlicsc questions wirii you?

^Ir. EiiRLiCHMAN. Xo. Those instructions came throu;;h 'Mv. Halde-
man and \verG given to me I think the morning of the day of the meet-
inof ^vhich would have been the 23d.

ilr. Dash. So actually the President's statement on May 22 that he
instructed Mr. Ehrlichjnan and Mr. Haldeman, really should have
been, he instructed Mr. Haldeman?

;Mr. Ehpj-iciimax. TTell, no, because he instructed me to attend the
meeting but he instructed me through Mr. Haldeman and a great
many of my requests from the President would come either from the
stall secretary or from Mr. Haldeman or possibly someone else. It
Tvas not alwa\-s face to face.

Mr. D.\SH. Now, ilr. Hunt's safe -was opened on the evening of
June 1? -according to the testimony received and ilr. Dean met with
you -on June 21. Mr. Dean has testified that prior to that meeting he
had examined the contents of the safe -which were placed in his oiSce
and at this time, did he inform you of the contents of the safe on the
21st?

Mr. Ehrlichiiax. Well, your question, of course, assumes that ISlr.

Deo,n knew the contents of the safe. I have heard him testify both -ways.

i\Iaybe I am wrong, but I thought his testimony was that he did not
know the contents of the safe, but that Mr. Fielding had inspected
the contents of the safe.

I recall onlj' one convei-sation with Mr. Dean about the contents of
the safe in any sort of descriptive terms and I am sorry I cannot tell

you whether it was on that occasion or the following week, but what
he described for me was simply that there had been papers, a gun, some
electronic equipment of some kind which I have heard described
variously as a tape recorder and other kinds of electronic equipment,
and that he reported to me that Fielding felt that some of the papers
were very politically sensitive.

Now, that was the full report, and when he gave that to me, whether
it was the end of the week of the 19th or some time at the beginning of

the week of the 26th, I am not able to tell you.

Mr. Dash. Did he not, when he reported to you about the contents of
the safe, indicate it also included a forged cable invohnng President
Kennedy and the so-called Diem assassination?

ilr, EiiRLictiMAX. No; he did not.

ilr. Dash. Now, Mr. Dean has testified, and whether it was on this

day when he reported to you on ttie contents or at a later day. that when
he told you about the contents with regard to the briefcase, whicli ap-
parentl}" had some electronic equipment in it, that you said or told

him to deep-six the contents.

Now. did you tell him to deep-six the contents when he gave you a
description of the contents of the safe?

yiv. Eiii:r,trit>rAN'. Well, I to.-^tilied in response to Senator Gurnev's
question on that. In point of fart, .Mr. Dash, what Mr. Dean tc-^tifiod

to liorc, you are confusing one of his—one of liis i)ress leaks with his

testimony, I think. He testified lierc that I told hiu> to get rid of the

brie fcuse, not the contents.
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You piobiiblv le.id in one of tho news niajrazincs the other version,

but t!ie. f:ict is that I never gave him any suggestion or direction to do
citiierone.

^Ir. Dash. I tliink Mr. Dean did tcstif}- to deep-six the briefcase

and certainly not take the contents out before he deep-sixed it. But
you say you never gave him that instruction ?

ilr. Ehruchman. Xo,sir.

Mr. Dash. Do you use the term deep-six?

ilr. EHnncHitAx. Do I use it ?

Mr. Dash. Yes.

;Mr. Eupo-iCHitAX. "Well, I used it quite a bit since it was suggested

to me.
Mr. Dash. Prior to that?

Mr. Ehrlichman. Prior to that I do not think that was a familiar

part of my lexicon.

ilr. Dash. Apparently Dean did not seem to understand either what
vou meant and when asked, is it his testimony tliat you mentioned the

fact he goes over the bridge and he could drop it into the water. Do
you recall that testimony ?

Jlr. EHRLiCHiiAX. No. I recall some testimony—oh, do I recall the

testimony ?

Mr. Dash. Yes.

Mr. EHRLICH3IAX. Ycs. I recall hearing him say that here.

jilr. Dash. And do you recall having told him that ?

Mr. Etirlichmax. No ; I did not tell him that. I do recall a conver-

sation with Mr. Dean about the river because just at this time Mr;
Dean's house was in the process of being flooded by the Potomac, and

we had quite a bit of discussion about the fact that he was away from

work several days, sandbagging his house and moving the f\imiture.

and so on, and we were discussing that in the context of his having held

this material from the FBI for what he was concerned might be con-

sidered to be an inordinate period of time.

Mr. Dash. And so he may have gotten mixed up in your question

about the house and the river

[Lauorhter.]

Mr. EHRLicH:NrAX. No.
Mr. Dash [continuing]. With the contents?

Mr. Ehklichil^x. No. I do not think that Mr. Dcnn is at all mixed

up. I think he knows exactly what he is trying to do.

Mr. Dash. He is trying to testify.

Now, Mr. Fielding testified in the depositions in the Democratic

National Committee suit on May 15, 1973. It w,as ^Ir. Dean's testimony

before this committee that after he alleged

Mr. Ehrlxch3iax. Mr. Fielding testified that it was ^Ir. Dean's

testimony?
Mr. Dash. No, no. I have not finished my question, please.

Mr. EHi^Ltcii3tAX. Well. I am already mixed up. Could we start

over ?

Mr. D.\sii. Yes. "Mr. Dean testified after you had instructed him to

deep-six or drop tho briefcase in the water, that ho woi'.t to see Mr.

Fielding and repot ted hack to Mr. Fielding that that was the instnic-

tion they were coticcrnod abor.t, primarily hec:i\ise too ii\auy people

had actually seen what had come out of the safe.
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Now. Mr. Fielding has civoii his doposition in the Democratic Xa-

tional Commitree suit on May 1.'.. 1073. and lot iiic read you wliat Mc.

Fielding states in chat ileposition.

In a question coaccining the conversation lie had with Mr. Dean, his

answer was:

I ^f.uia say it ^as clo^ser to the 20th thaa the 27th. I am afraid I cannot really

pinpoint it much more than that. In the course of the conversations that we had,

John indicated that there was a lot of cooct-m about tliis material and we had
a discussion about it. I wou'.J have said this is not a quote, that it would be

cnfortuaate it some of this stuff leaUed out or is revealed to the press. Ey the

same token, it all has to be turned over. It is all evidence, even though obviously,

some of it is totally unrelated to the break-in. la the contest o£ that kind ot con-

Tersatioa. Mr. Dean indicated to r^e that Mr. Ehrlichmaa had sugsestetl to him
tiis was in the context of a conversation about a briefcase, that be deep-six the

briefcase.

Xow, this is Mr. Fielding's deposition recalling what !Mr. Dean told

him.
Xow, I just raise that to you on the basis that i[r. Dean testified

that he had gone back to tell Mr. Fielding that you had told him that

and Mr. Fielding has so deposed that he has.

Mr. Ehrlich3l\x. Well, Mr. Dash, it is perfectly silly to suggest
that I would go to the elaborate lengths that I did in making sure that

the Secret Service and Kehrli and the GSA and somebody from Dean's
office was present at the opening of the safe and that I would give in-

structions for taking custody of the contents and then make a sug-
gestion like that. I mean. I think you have to give me credit for un-
derstanding the importance of evidence in a case of this kind and I did
luiderstand that and on the 19th made dam sure that that e^'idence was
preserved in a way that if there were a subsequent trial, the e^ndence
could be identified and placed in e\'idence carefully.

Mr. Dash. It was Mr. Dean's testimony that he had to so instruct

you that that was the problem, that so many people had seen it that

^j^ would be inadvisable to do it.

Mr. EnRLiGHitAN. Well, w-hy don't you ask INCr. Colson, ^Nlr. Kehrli,
and Mr. Clawson, who were also at that meeting, who it was that estab-

lished the process by which the integrity of that e\'idence would be
preserved, and then perhaps you will get some independent view of it.

Mr. D.xsH. Is it not true that you did seek to ask ifr. Clawson and Mr.
Colson certainly by a telephone call concerning whether or not yoii

had made such a statement to Mr. Dean ? And you have copies—I am
now referring to a transcript of a telephone call that you had with ^[^.

Clawson which your attorney has provided imder subpena to us. There
is no date on this transcript.

iVIr. Einu.icii?r.\x. There is a date on mine.
Mr. Dash. Xo date on mine, "^^liat date do you have?
jMr. Ennr.icn:NrAX. April 17.

Mr. D.\sn. April 17 does appear on the Colson transcript. Xow
^Ir. EnRMCHMA.v. For some reason they excised the ilate front your

cojiy.

Mr. Dash. Xow. I will read this telephone conversation and a^k that

it he made part of the rccoid. It i.-; short and I can n?ad it but I will

refer primarily to wiicre you weic asking Mr. Clawson to recall being
at a meeting and where the question of Hunt's safe had been discusse<l
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27.4 JOHN DEM NOTES, SSC EXHIBIT NO. 34-43, 3 SSC 2290

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

Portion of handwritten notes (John Dean Camp David report)

him to the office & take the contents. After
opening the safe BK & FFF boxed the contents
& sent them to BK's office for safe keeping.
They boxes were delivered to my office
the next morning.

^^~~ DEAN/in & out

I
#JWD & FFF went through the material /\ There

I
were three items that I considered very [word unclear].
(1) Electronic Equipment. (2) Pol. [word unclear] memos un
related to the W/G. (3) the fact that there was
a gun & bullets

y'in the heat of concern
#1 reported what was found in \the safe to
JE & Colson. It was suggestea\that I

"deep-six" the material, but I said I was
unwilling to do that. I express concern for
our tampering with the evidence and that we
should merely hold it in my office because
no one had requested it. I discussed this
with FFF & he agreed [four words struck]
said I would be [word unclear] to destroy evidence.
Accordingly the contents we kept in my office.
No [word unclear] was made, but my office is secure

I just left it in boxes, [word unclear] for
5slfied cables which I haa stored in a

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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^l/.^4AJc P!M^ /^;n^ /i^^/ "JT C^^j/S<^ C/^-^ c

/w^

,_^_wy_

'rV
ry/̂ — ^y;/ f^^^^ ^(.^,0.

;^^/

1^^

/^ /<j g-^^> u-^y ^:siA . 6^ ><r: .</'&.

7/^" y^

\

(327)





28. On June 22, 1972 FBI agents interviewed Charles Colson in the

EOB. John Dean was present. When the agents inquired about Howard

Hunt's office in the EOB, Dean told them either that he would have to

check out whether Hunt had an EOB office or that the request to see

Hunt's office would have to be checked out.
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28.1 CHARLES COLSON DRAFT STATEMNT, SEPTEMBER 1973, 1, 10

m
Op en-'.nq Statenent: of Cb.arlcs U. Colsoa
Before Select: Comr-.it ^ee on Piesiaencial

Campai.:;;n Ac'iivicieo , U^-ited States Senate

I appreciate the opportunity to present this opening

sta cement to your Committee. I shall first attempt to the best

of my recollection to recount my knowledge of the events

surrounding the Watergate Affair.

I will also attempt, if I may, to give this Committee

some insight into the mood and atmosphere which existed in

the White House during the Nixon years. I have follnv>7ed your

proceedings to date; it is clear that you are seeking to deter-

mine not only what in fact happened, hut why and how these

things could have happened.

AS TO THE FACTS:

I first heard that there had been a burglary at the

Democratic "Kational CcTraittee headquarters on the radio. It

v.-a,:- Saturday, June 17, 1972, I tlioi-ght it was no mora than an

ordina-L-y burgla-y ~- one more adJitioa to the D., C. crime
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28. 1 CHARLES COLSON DRAFT STATEmNT, SEPTEMBER 1973, 1, 10

that their proposals, vzhatever they vjere, be corsidersd. Taere

was no discussion that I can recall of what it was that they

ware planning to do other than the fact that I have Che distinct

impression that it involved security at the convention and/or

"fathering intelligence during the Democratic National Convention."

As I recall, the meeting lasted no more than five

minutes. The event had no significance in my mind insofar as

Watergate was concerned until I learned this year for the first

time what the plan in fact involved and of the meetings involving

Mr. Mitchell, Mr. Magruder and others.

I
On June 21, I suggested to Mr- Dean that I give a

I
statement to the FBI. I believed if I were to give a formal,

sworn statement as to my own lack of knowledge or involvement,

the fact of having done so might help to stem the flow of

adverse publicity. I do not know whether it was as a result

of my request, but shortly thereafter, Dean told me to come

to his office for an interview v;ith two FBI agents. I was

questione'd in the presence of Mr. Dean.

On August 28, again accompanied by Dean, I gave

a deposition to Mr. Silhort for the Grand Jury then invcsti-
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28.2 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 25, 1973, 3 SSC 939-40

939

Colson's FBI Intebview

To the best of my recollection it was on June 20 or 21, that Ck)lson

told me in a casual conversation in the hail outside his office about an
incident that he thought was painfully humoi-ous. He told me that a
member of his staff, Mr. Douglas Hallett, had an office in the same
smte with Mr. Hunt, and Hallett was tallong with a wire service re-

porter while Hunt was in the other office. Colson said to me something
to the effect : "Can you believe what a story that reporter might have
had if Hunt had come walking out of his office while Hallett was being
interviewed?"
Colson gave me the impression that this incident had occurred on

June 17 or 19, but I do not recall which. However, I do recall Colson
telling me that it had occurred, as Colson was very concerned about
his relationship with Hunt.
To the best of my recollection the FBI contacted me during the

morning of Jime 22 and requested an interview with Colson. I so in-

formed Colson, and an interview was arranged for that day. Colson
said that he wanted me present when he was interviewed and also
wanted to meet with me prior to the interview. He was insistent that
I be present because he was concerned that the FBI report of the inter-

view might not be accurate and he wanted someone else to attest to his
story.

Colson came to my office shortly before the scheduled meeting with
the FBI. He said that he did not wish to get into unrelated matters
and he said again that he had no information regarding the Water-
gate. I told him I presumed that the agents would only be interested in
his knowledge about the Watergate and his relationship with H^mt.
The agents arrived, identified themselves, and somewhat to my sur-

prise, gave Colson a warning of his rights, which he waived. I believe
the committee has access to Mr. Colson's FBI interview, which was
rather brief, Colson imparted very little information to them.

[The document referred to was marked exhibit No. 34-16.*]
Mr. Deax. I did not interject myself into the interview at any time,

but did make some rough notes of items covered. In fnct, I believe this

was the only interview where I made any notes at all. I made these
notes because Colson had expressed his concern before the interview
regarding someone later being able to attest to his story.

I have submitted to the committee the very rough notes, which have
also been transcribed from my handwriting—the rough notes that I
hastily jotted down during the interview, and find them very revealing
in light of the statement that was made during the nomination hear-
ings of Mr. Patrick Gray for the FBI directorship, and would like to
digress for a moment regarding the comment that was made during
those hearings that "Dean probably lied" to the FBI as to whether
Hunt had *n office in the White House.

Dean Probably Lied

During the interview of Mr. Colson on June 22, the agents asked
Mm if Mr. Hunt had an office in the "White House. Colson responded
that he thought Mr. Hunt had an office in the FOB, but he did not

*Sm p. iieo.
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28.2 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 25, 197Z, 3 SSC 939-40

940

I '
Iu

know where it was located. This question came up about midway
through the interview and "was not, as I recall, pursued further at that

point by the agents, other than a question to me as to whether it -would

ije possible to pet the room number. I said yes. At the end of the inter-

view and as the agents were departing, they asked me if they could

see—not whether ^Ir. Hunt had—rather whether they could see Mr.
Hunt's office right then. I told them I would have to check it out and
get back to them.
Those are the facts as I remember them, and Colson happened to

stop by my office on the day that Gray said I probably lied. I asked

Colson for this recollection of the matter and he stated that he remem-
bered it as I had remembered it. At that time I had forgotten that I

had made the notes during Colson's interview, which clearly reflected

that Colson had stated during the interview that Hunt had an office in

the White House. A few davs after Colson's interview I called the

agents and told them I had the materials from Hunt's office and would
get the material to them shortly.

I learned after ilr. Gray made his statement during his nomination
hearing that he based his conclusion on a report, written by the agents,

some 7 months after the incident. When I talked with Gray about the

matter during his nomination hearings and he informed me that he

did not feel he could retract the statement without creating more
problems, I told him that I did not think that the agents involved

should be brought into the matter because I was sure that thev had
honestly reported the matter as thev had remembered it. I had dealt

with the agents involved on several occasions and felt that they had
called it the way they had remembered it. so I let the matter drop and
decided that I would just have to take the rather unpleasant heat

and live with it.

Mr. Chairman, this could be a point where T could summarize part

of this statement regarding handling of the FBI inter\-iew witli the

\^liite House and just merely state generally that they follow a very
similar pattern.

Senator Er\tx. That would be all right if you could indicate for the

committee the pages on which the statements are made that you sum-
marize so we can have those pages printed in full in the body of the

record.

yiv. Deax. All right, sir. I will summarize beginning at the bottom
of )ia£re G-S throuflrh 66 and merely note to the committee that the

handling of the FBI interviews .at the "\'\Tiite House followed the

pattern that had first been established bv the interview with Mr.
Colson. I cleared this procedure with Mr. Ehrlichman. He felt it was
a good idea I was there. I T\-as there when he was present or when
he was interviewed and I think that the material is self-exnlanatory

as to any questions that the committee might have regarding those

interviews.

GF.xr.rAi, Haxdltxo of FBI IxTF.n\'TF,ws at ttif White HorsE

As nioviouslv indicated the first iiorson to bo interviewed at

tlie White House bv tJie FBI was Colson and Colsor, had insisted

that I h'^ piosont during his interview and remiested I review

rlie inattci- witli him prior to his interview. The Colson interview
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28. Z NOTES OF CHARLES COLSON INTERVIEW, JUNE 22, 1972,
SSC EXHIBIT NO. 34-16, 2 SSC 1160

1160

Exhibit No. 34-16

.# how did hunt come to staff?

cc as a consultant. i knew him. pentagon papers needed someone

to review. knew that he was capable.

# how did you know him?

cc social

# associated wtih cia?

CC NO

# -POINT THAT WORKED ON DECLASSIFICATION PROJECT — WHO?

CC DAVID YOUNG

# STATUS: CC SAID ADVISED IN MARCH THAT HIS OFFICE ADVISED HIM

NOT USING HUNT.

#
.
HUNT HAD OFFICE IN WHITE HOUSE

# DO YOU KNOW A MISS HASTINGS - NO

# DO YOU KNOW CADDY - NO

# DO YOU KNOW ARRESTED INDIVIDUALS - NO

# ALFRED BALDWIN - NO

# DID YOU HIRE HUNT FOR SPECIFIC JOB - NO

# DO YOU KNOW WHO FINANCED HUNT? - ONLY SALARY HERE,.

MULLEN & BOOKS

# WORKED YOUR OFFICE RE LEAKS - NO
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28.4 L. PATRICK GRAY TESTIMONY, MARCH 7, 197 Z,

SJC, GRAY NOMINATION HEARINGS, 328

328

Senator Byrd. Wliat would be the necessity of continiiinfr to meet
and talk with Mr. Ehdichnian after you had had the initial discussioa

with him to proceed?
Mr. GR-^y. I don't know, and I am not going to go down that path

until I can review my appointment records and re\-ievv my recollection.

I won't say I met with him 6, 8, 12 times, until I know. It may be less.

But I am talking from recollection.

Senator Byrd. Can you indicate also for the record the content of

the fhscussions that took place in each of tho.se meetings?

Mr. Gr.^y-. To the best of my recollection, yes, I will.

Senator Byrd. The dates and whether or not anyone else was
present, what you discussed in each instance?

Mr. Gr.\y. Whether it was by telephone, whether it was by meetings.

Senator Byrd. In the material that you supplied for the committee,

paee .5.3 there was included a letterhead memo dated July 21, 1972,

that you prepared at the request of and sent to John Dean, counsel

to che President. On page 10 of that memo, you state:

It -was determined from Mr. John Dean that the personal effects of Everette
Howard Hunt had been removed from Hunt's office in the Executive Office

Building and brought to his, Dean's office. This material -which was turned over
to the FBI on June 27, 1972, included ancillarj- equipment for the transceivers

and other equipment identical to items known to have been purchased by James
Walter McCord, Jr.

Wliat were the circumstances involved in Mr. Dean turning over

the equipment in Mr. Hunt's office 10 da3's after the break in?

Mr. Gr-^y. This came up as a result of agents' desiring to find out
whether or not Mr. Hunt had an office there. Mr. Dean said that he
would have to check whether or not Mr. Hunt had au office there and
would ascertain that.

Indeed, at this point in time, the Wliite House records indicated

that Howard Htmt had ceased his employment as of March 29, 1972.

We had previously ascertained that fact. Later ^ve were delivered

these materials and an inventory was made of the.se materials that

were delivered to us. Included among those nu^terials were a gun,

electronic equipment tying in Hunt \\-ith the type of electronic equip-

ment that was possessed by Mr. McCord, ami top secret materials

involving South Vietnam dispatches.

Senator Byrd. Did Mr. Dean volunteer this e%-idence?

^Ir. Gr.vy. We really didn't ask him for it. We didn't ask for a

search warrant because at that point in time, when we were talking

with Mr. Dean, we really didn't know what we were looking for.

We ilidn't ask for a search warrant because we coiddn't specify

with particularity what we wanted. We didn't know.
Senator Byrd. I noted the FBI inter\-iewed Mr. Dean on June 27;

is this when the eviden(,-e was turned over?

Mr. Gr.^y. The evidence, as I recall, was turned over on June 26.

Yes, this material was furnished to us on the morning of June 26, 1972.

- Senator Byrd. You have indicated that there was electronic bugging

equipment and there was a gun involved.

What other evidence was turned over to the FBI at tliis time by
Mr. Dean?

Mr. Gr.vy. I wotdd have to go to the inventory. There was a two-

page inventory, as I recall. It is an exhibit to our sunmiary, and I

wiil produce that. It is a rather e.xtcnsive inventory.
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SJC^GRAY NOMINATION HEARINGS, 671

671

Senator ]}vi:i). Tlie next ilay ?\[i-. D^'an railed von at 10 -.-i.') a.m.. vc-

fi'arflinu' leaks coiireniinL' inatei-'ial delivei-ed to tlie VVA. 'What particu-

lar leak and wiiat specitie material did he have in mind?
-Mr. Gk.w. lie was callinc: rue then aboiit thor^e rnmors that were

continuing, as lie put it, to the erl'ect that tl;e FlU was dragging its

feet in this investigation and that a gun luid been found in Mr. Hunt's

effects. Tiiis was the subject of that call, as best as I can recollect it. sir.

Senator Bvku. On the same afternoon at -ir^io you called him. You
state you have no recollection of the substance of that call. Could it

have been with respect to Mi'. Hunt's properties?

Mr. Gpav. Xo, I do not think it was. I covered that pretty thor-

oughlv in that morning call. That is why I am sure it isn't. I have

tried to remember it. It could have been on leaks, it could have been

on toll call records, or it could have been on witness interviews, but I

[just don't know.
Senator Bykd. Going back to ^Ir. Dean, wlien he indicated that he

would have to check to see if Mr. Hunt had an office in the Old
Executive Otfice Building, he lied to the agents; didn't he?

Mr. Gray. I would say looking back on it now and exhaustively

analyzing the minute details of this investigation, I would have to

conciudethat that probably is correct, yes, sir.

Senator Bypo). Now, you just conclude that at this point.

How about on the 27th, the day after

Mr. Gr-vy. Xo, sir. No, sir, there were none of us that discussed it in

that time frame. We did not even consider it. We didn't think about it.

Senator Byrd. I cannot for the life of me, witli all due respect to

you, imagine how these things would not have occurred to you in the

face of the chain of events that are on the record.

Mr. Gr.\y. We iire looking at it in hindsight. Senator Byrd.
Senator Byrd. I am talking about the 27th—looking back on the

19th and the 22d of June.
Mr. Gp^\y. I think you have to place it in the proper pei-spective as

we looked at it with a fast moving, fast-paced investigation, with,

events and reports and details coming in. I am saying to you that it

did not occur to us then. We were concerned at the time about the

chain of custody. There is no question about that.

Senator Bvnn. ^Slr. Gray, hindsisht is a veiy usefid agent. Let's

take hindsi<rht for a moment. You indicated that ^fr. Dean probably
lied to the FBI agents as you now look back, yet yesterday you said

you would continue to send" to him raw FBI files if he reriuested them.
\yhy would you now continue to send raw FBI files to an individual

who probably lied, to use your words, to an FBI agent?
Mr. GR.\Y."Well, Seiuitor Byrd, I think that you have got to realize

once again that I am a Bureau Chief in an executive department of the

Go\ernment. that I have to take orders from somebody, that I do
report to somebody, that I am just not out there in the open, you know,
independent and doing exactly as I please, and that man is Counsel
to the President of the United States.

Senator Bykd. I recognize all this.

Mr. GiiAY. I think you know that his first duty—I would like, if I

may, to let the lecorcl clearly show that I have testified that his first

duty was to the President of the United States in connection with the
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29. On or about June 22, 1972 Acting FBI Director L. Patrick Gray

met with John Dean. Gray told Dean the FBI had discovered that a

$25,000 check drawn by Kenneth Dahlberg and four checks totalling

$89,000 drawn on a bank in Mexico City payable to Manuel Ogarrio had

been deposited in a Miami, Florida bank account of Bernard Barker,

one of the persons arrested on June 17, 1972 at the DNC headquarters

in the Watergate. Gray and Dean discussed the FBI's alternative

theories of the Watergate case, including the theory that the break-in

was a covert operation of the CIA. Either that same day or the following

morning Dean reported to Haldeman on his meeting with Gray, and

Haldeman in turn transmitted the essence of the report to the President.
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29.2 L. PATRICK GRAY TESTIMONY, AUGUST 3, 197Z, 9 SSC 3451

3451

assist him in his inquiry. I asked Mr. Dean if he would be reporting

directly to the I'i-esident or through Mr. Haldeman or ilr. Elirlichman.

He informed me that he would be reporting directly to the President.

At this meeting with Mr. Dean there was no discussion of whom
we were going to inter%'iew or where our leads might take the investi-

gation. We did discuss the scheduling of White House inter\iew3

through Mr. Dean and his sitting in on the interviews as counsel to

the President.

On Thursday, June 22, 1972, after being briefed by JNIr. Charles W.
Bates, Assistant Director, General Investigative Division, regarding

the latest developments in the Watergate case and undoubtedly as a

result of information developed at that briefing, I telephoned Director

Helms of the CIA. I told him of our thinking that we may be poking
into a CIA operation and asked if he could confirm or deny this. He
said he had been meeting on this every day with his men, that they

knew the people, that they could not figure it out but that there was no
CIA involvement.

I met again with Mr. Dean at 6 :30 p.m. the same day to again discuss

the schediding of internews of White House staii" persoiuiel and to

arrange the scheduling of these interviews directly through the Wash-
ington field office rather than through FBI headquarters. At this meet-

ing I also discussed with him our very early theories of the case;

namely, that the episode was either a CIA covert operation of some
sort simply because some of the people involved had been CIA people

in the past, or a CIA money chain, or a political money chain, or a

pui-e political operation, or a Cuban right wing operation, or a com-
bination of any of these. I also told Mr. Dean that we were not zeroing

in on any one theor}' at this time, or excluding any, but that we just

could not see anj- clear reason for this burglary and attempted inter-

cept of communications operation.

I believe that it was at this meeting on June 22 that I told him of

our discovery' of a ba7ik account in the name of Bernard Barker, who
was arrested in the Watergate burglaiw, and the fact that a $2-),000

check associated with Kenneth Dahlberg and four checks drawn on a

Mexican bank payable to ^Manuel Ogarrio, in the total amount of

$89,000, were deposited in the Barker account. I do not have a clear

memoiy of telling him about my telephone call earlier in tlie day to

Director Helms regarding the question of CIA involvement. It is

likely that I would have discussed tlie Helms call with him in connec-

tion with our discussion of the theories of the case, since Mr. Helms
had informed me that there was no CIA involvement.

On Friday, June 23. 1972, Mr. Bates met with me again to brief me
on recent developments. I telephoned Mr. Dean following my meeting
with ]Mr. Bates. I am quite certain that this call again involved the

Barker bank account and the Ogarrio and Dahlberg checks. Either in

this call or in the meeting of the preceding evening Mr. Dean fii^t

raised with me the idea that if we persisted in our etFoi-ts to investi-

gate this Mexican money chain we could uncover or become involved

in CI.'V operations. I remember telling Mr. Dean in one of tliose early

telephone calls or meetings that the FBI was going to pursue all leads

aggressively unless we were told by the CIA that there was a CI.V
intei-est or in vol vement in this case.
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942

First Meetixgs Wini Mr. Git^w Elgahdixg Trin Ixvestigatiox

I believe rluit it was on June 21 that I first met witii Gray in his

office in the late morninD^ rejr;u-dinfr tlio FBTs iu\cstiiiation. At tluit

meeting he told me he fully realized the 3ensiti\-e nature of the investi-

gation they were pm-suing and tlvat he had placed his most trusted

senior people in charge of the investigation. I told Crray tluit I had
been asked to be kept informed about the investigation. Mr. Giay
told me that he had been visiting a munber of regional otlices and
would be doing so in the future. Tims, if I needed an}- information

I should call Mr. Mark Felt in his absence. I miglit note at this point

that indeed Gray was frequently absent from the city during tlie cnurso

of the investigation and this irritated Ehrlichman greatly wlien he

asked me to get information from Gray and Gray was out of the city.

On several occasions, in fact, Ehrlichman instructed me to tell Gray
to return to the city and mind the store. I passed this message to Gray,

but I cannot recall what prompted Ehrlichman to have me do so at

this time.

During my meeting with Gray on June 21 he also told me a man
by the name of Mr. Bates was heading the investigation. I do not know
Mr. Bates, and when I reported this back to Ehrlichman and lie asked

me who Bates was, I told him I did not know Bates. I can recall on
several occasions Ehrlichman asking me if I thought that Gray knew
what he was doing and if he had the investigation under control. I

responded that he seemed to be relying on men in whom he liad full

trust.

To the best of my recollection, it was during this June 21 meeting
with Gray that he informed me that the FBI had uncovered a number
of major banking transactions that had transpired in the account of

one of the arrested Cubans—Mr. Barker. He informed me that they

had traced a $2.i.000 chock to a ^Ir. Kenneth Dahll)erg and four checks

totaling $S9,000 to a bank in ^fexico City.

T do not recall whether I first learned about the Dahlber.qf check
from ^Ir. Gray or whether I learned about it in a meeting in ^ritchelPs

office by reason of the fact that the FBI was trving to contact ^Ir.

Dahlberg about the matter and Dahlberg had called ^Ir. Stans. At
any rate, the fact that the FBI was investigating these matters was
of utmost concern to ^Ir. Stans when he learned of it. Stans was con-

cerned about the DahlberFclieck, T was informed, liecaiise it was in fact

a contribution from Mr. Dwavne Andreas, whom I did not know, but

I was told was a 'ono-time baclcpi- of Senator Huboii Humphrey.
Neither Stans nor ^Mitchell wanted Mr. Andreas to be embarrassed liy

disclosure of the contribution. The concern about the ^fevican monev
was made a little less clear to me. I was told it was a contribution fi-om

a group of Texans who liad used an intermedinrv in ^Texico to make
the contribution. Although T had not been told, I assumed at that time

that thev were concernod bpcnuse it sounded to tne as if it ini.'rht have
been a coi-porate contribution and clearlv a violation of the law.

^fr. Stans also exnlainpd that he had checked with Sloan to find out

how this monev had ended un in 'Slv. Barker's bank account and Sloan
repoi'ted that lie had criven the checks to T.iddv and rennested that lio

cash them: He said he had no id(>a how Eiddv had cashed them, but

surmist-d that Ik- had obxiouslv used Barkei- to cash tlicni. I was also
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told—and T do not recall specifically -tvho told me this—that this money

had absolutelv nothing to do with the Water-rate ; it was unrelated and

it was merely a coincidence of fact that T.iddy had used Barker to

cash the checks and Liddy had returned the money to Sloan. I was told

that the iuvestip-ation of this matter which appeared to be connected

with Watergate but wasn't, was unfounded and %vould merely result

in an unnece?sary embarrassment to the contributors. Accoidmply,

Mitchell and Stans both asked me to see if there was anything the

'\^^lite House could do to preyent this unnecessary embarrassment. X,

in tum, related these facts to both Haldeman and Ehrlichman. On
June 22, at the request of Ehrlichman and Haldeman I went to sej

Mr. Gray at this office in the early evening to discuss the Dahlberg and

Mexican cliecks and determine how the FBI was proceeding with these

matters. Mr. Gray told me that they were pursuing it by seeking to

interview the persons who had drawn the checks.

It was during my meeting with Mr. Gray on June 22 that we a.so

talked about his theories of the case as it was beginning to unfold. I

remember well that he drew a diagram for me showing his theories. At

that time Mr. Gray had the following theories: It was a setup job by

a double agent; it was a CIA operation because of the number of

former ClA people inyolyed; or it was someone in the reelection com-

mittee who was responsible. Gray also had some other theories which

he discussed, but I do not recall them now, but I do remember that

those I have mentioned were his primary theories.

Before the meeting ended, I recall that Gray and I again had a brief

discussion of the problems of an inyestigation in the "White House.

Gray expressed his awareness of the potential problems of such an

investigation and also told me that if I needed any information I

should call either Mark Felt or himself. Gray also informed me that

he was going to meet with the CIA to discuss their possible involve-

ment and lie would let me know the outcome of that meeting.

On June 23 I reported my conversation with Gray of the preceding

evening to Ehrlichman and Haldeman. We discussed the Dahlberg

and the Mexican checks and the fact that the FBI was looking for

answers regarding these checks. I had the impression that either Ehr-

lichman or Haldeman might have had a convei-sation with someone
'

else about tliis matter but this was mere speculation oii my part at that

time.

Within the first days of my involvement in the coverup, a pattern

had developed where'l was carrying messages from Mitchell. Stans,

and ilardian to Ehrlichman and Haldeman—and vice versa—about

how each quarter was handling the coverup and lelevant information

as to what was occurring. I was also reporting to them all the informa-

tion I was receiving about the case from the Justice Department and

the FBI. I checked'with Haldeman and Ehrlichman before I did any-

thing. One of the few sets of early documents evidencing this working

lelationsliip with Haldeman andEhrlichman relates to responding to

Larry O'Brien's letter of June 24 to the President requesting the

appointment of a special prosecutor. I have submitted these documents

to the committee.
[Tiie documents referred to were marked exhibit No. ."'.i-17.'^]

•SCO p. IIGI.
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UNITED STATES GOVERNMENT

Metiiorandum

TO : [Mr. Bolz

]

FROM : C. W. Bates

SUBJECT: JAMES W. McCORD, JR., AND OTHERS
BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY
NATIONAL HEADQUARTERS, 6/17/72
I'TTERCFPTION OF COM:tUNICATIONS

Felt
Mohr
Rosen
Bates
Bishop
Callahan_
Campbell_
Casper

DATE: June 22, 1972

Cleveland
Conrad
Dalbey
Marshall
Miller, E.S.

Ponder
Soyars
Walters
Tele. Room
Mr. Kinley
Mr. Armstrong_
Ms .Herwig
Mrs.Neenan

At 4:00 p.m. on 6/21/72, Mr. Felt, SAC Kunkel of OTO and I

met with Mr. Gray on this case. We brought him up to date on all aspects.
It was agreed that this was most important , that the FBI's reputation was at

stake, and that the investigation should be completely impartial, thorough
and complete. Several points were discussed and these have already been
furnished to the field for handling, such as reinterview with McCuin to

Identify the Secret Service official, further details regarding the $100 bills.

In answer to our question, Mr. Gray instructed as follows:

Hold up any dissemination of this information to Department or White
House. Hold up electronic sweep. Hold any interviews of Wliite House
personnel.

SAC Kunkel broached the theory that this was in furtherance
of the l-fhite House efforts to locate and identify "leaks." It was admitted

this was a theory. Mr. Gray said we should, of course, consider this

but not let it influence our complete investigation. I assured him the

investigation was going full speed and that I would keep him briefed on

any developments.

At Mr. Gray's request, SAC Kunkel and I met with him at

9:30 a.m., 6/22/72. He was brought up to date on developments over-

night and was informed that all points he raised yesterday were being
thoroughly explored. At this meeting he again instructed that the

dissemination be held up and that the electronic sweeps be held. I told

him that both the CIA and the Metropolitan Police had inquired of WFO

about briefings in this matter and that I felt we should brief no one. He

agreed.

CWB:ige

(i) CONTINUED-OVER

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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Memorandum to Mr. Bolz

Re: JAIIES W. McCORD, JR., AxND OTHERS

At 10:25 a.m., Mr. Gray called me and authorized our
making an offer to the Democratic National Committee, the Credentials
Committee, and the Republican National Committee for electronic sweep
of their facilities. He also authorized a contact with Mr. John Dean of

the Ifliite House regarding interviews and Information needed there.

This is being immediately handled by WFO.

While on the phone with him, I advised him of a new development:
Subject Barker had tried to cash a cashier's check with the Republic National
Bank, Miami, on 4/24/72. This check was drawn on the Boca Raton Bank
and was for $25,000. The Republic Bank checked with the Boca Raton Bank
and they were advised the check was good and had been obtained by
Mr. Kenneth Harry Dahlberg. Our files show Dahlberg was investigated
at the request of the White House in December, 1969. He is an industrialist
from Minnesota, is a millionaire, and has been active in the Republican Party
in the Midwest for a number of years. The IThite House records disclosed
he was not presently connected with the White House.

I talked to Mr. Gray again at 5 p.m. on 6/22/72 after his return

to the office. X again went over the latest developments.

At 3:15 pm on 6/23/72 Mr. Gray called me. He said he had

just talked to the Deputy Director of CIA in his office and he briefed me in

detail regarding the conversation. I again told him I felt the FBI had no

choj.ce but to continue our full investigation and obtain all the details.

He agreed.

At 6:00 p.m. on 6/23/72 Mr. Gray called me. He said he had just

talked with Sandy Smith, a reporter for TIME magazine. Smith told him that

TIME had adverse information affecting Mr. Gray but not affecting the FBI;

that Gray had refused to permit Agents to check Colson's telephone toll calls

and to interview him and that Gray had instructed this investigation be wrapped

up in 24-48 hours, the inferrence being it would be a w;ntewash bv c'ln^ FBI
on Gray's instructions. Mr. Gray told me he told Smith that the question l>ad

not arisen regarding Colson's toll calls; that we had checked with Colson to

get toll calls made by Hunt; that he had not instructed the case be wrapped up

in 48 hours but had instructed that it receive immediate priority attention
and that he 'aad indicated he had held up the electronic sweep of the Democratic
and Republican headquarters until he had all necessary facts and that the

sweep had now been ordered. Mr. Gray instructed that I have all Agents in

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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T>r-r TT^otr n'r•TQ2^^ QV'' CO '-^^'U'lM 'T!,'- 'r~0"^<3

At 4:00 p. IT:, on 6/21/72, I;Ir. Felt, SAC Kui^koi of WFO n.Tid I

nic'. ^vita ?.'ir. Gray en triis ca;.?. We broui^h!: him up i:o date on all aspects.
It \v:^3 a^rc-s-i Lhal tblii v.i.3 ino:;-; li..pc;ru^!::t,th:l;c the FBI"? reputatio-i v.-as at

sUiCj an^I t;-:iL ihe i::yo5ll;;ado:^ filiouldlic cciMpletely ii:ip:irtlal. th^^zoi-i^h

and coniplGt:;. Sevovril poinds v.OA-e aiscussod and fcho^e have alroacly ijeeii

furniih^d to \:)e field lor handling';, such as roii^tevview with McCum to

identify the Secret Service off^icial, further details re:iarclir;3 the SIOD bills.

In ?j)sv;er to our q'a(;;-,i;io:'»r; Mr. Gray iustructod as follows:

Hold uo anv dls3f;niiiialion of this iiuori:iaiio:i to Department or White
House. Hold up electronic sweep. Held any iTivRrviov/s of White Iloass

pcr.';oanel.

SAC Kualcel Ijroachcd thc; theory that this was iii furthoraaco

of the Wlilte House eJ"iort.s to locp-ts and iderstiiy "iccsiis. " It was adr.iittcU

this v/as a theory. Mr. Grr.y said we s!ictiid, of course, ccasider this

bui not let it influence our coinpl-jte iavc-5ti;;ation. I assured Iniri t'ls

iiiveSLlt;;atio!i was C'^i^i^o -"i^ spoc-d aad thai I would keen \\\)ii briefed oa
any dsvelopuieiits.

At Mi-, (.^rav's ra .C -Ccid: ?1 an; OZ Wl C-l
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Co;n; ,.'0, ii"'; ^/K- R'V::;ubii.c;i-^ l\::'Ao::o^ Co.iiuiia:;':: ";;r alactrcaic s-.va&u

.0*. tiii-i/, ,',-J.Cl 1.1 "ICi-r - liC'I tt.',.;C*' :'. - . '.;0 Vj.2<G-.1 LI CC;^. -L'-Ci- V.-'ltll ./il ov-'-ill .»_.'_.
^
Cirt O .

<-
^ ; -

^'

;T;u:: i.3 ;.oius lvar--"c::;-tely l;;v::ui.-^ by \''70.

!
Y/hii'-i on ch:^ phono -.vi-h him, I iiclviserl him ox a new c2V3lop:ncai:

iSMbjccL B:^i'kt;r iviu Lried to c.i^h a caahier's check v/iUi the R^^;ubiic: Nalicniil

;Bn.i±, rVhiirii, en :/24/72, il'hi'i chsch; v/a3 drav/ii o;i the Boca Ratou B:^:

I
and V r;.i for S25, 000. Tho Ropi-tblic Bnjik chocked wirh the Bcca i^acon B;:iik:

land t;:.- v:e:-e adv-sed the cht;:;]- v.?.3 ?;or-d and had been obraiuGd bv
,-.,. ,y •hib?rr;. Our Hleo hho\j Dahlbjrg was ii^ves aerated

at the roi-.ieil cf ih^j White liou je in D^cenioor, 1069. lie 5s an iudiis[:riaILs!:

fro;v- /-"ini.esota; ii; a niillioaaivc, and bar; bi^ioti aciivc in the Repubiicau i^arr

in the :ildv,cst io-c a au:r;ber :)( years. The White: House records disclosed

hev;aG not presently coanoctod v.dch tho Wi.iLo Hoiisc.

I talked to Mr. Gray a^^air. aL f) p. ni. on 5/22/72 aikcr his rchirn

to ilio office. I a-'^.c-in went over the hitei-it dcvelo])mcniG.
D *

AL 3:lu nn\ oaJi/.^3/j.?u'.ir. Gray called rae. He said he had
just LaK;od to the; Deindy Diiocior of CIA in his oliico and lie brierod nic iu

dctaii icvardin'- (he coavors^uion. I ai^ain told hirn I telt the FBI had no

choice but to co;;u!iue our /tillJa^^estir;n{ion nnd obtnia alj,.ih'i_d;Mailg.

Jjla^ltrocd.
—--— -

At 0:00 ]i. n\. on 0/23/72 Mr. Gray called mo. H? :-;aid ha had iu.sl

talked -.viih Sandy Spulh, a re->n:-ter lov Tif IE nia^^aalne. Snulh told hi:a Ihat

TIMK )-\:c\ ;-.dver:5- ialorvo;;;!;:;- ..\ioc:\-\[:. ^;r. Gr:;>- bk no? aackia;^ Ike rkiT;

[\\:'> Givv !• -.d v(.-bu:.^.l Lo -j -r- ; .k!.-c;d:V ': check Cob..:a's L^d; ^'loai.- tuH r.^'V-

;; Ibe irk

be ' ' ;-ii [••-.•

nv: "V-

<^-rr, .

THE EIGHT REMAINING PAGES OF THIS MEMORANDUM DO NOT PERTAIN TO PARAGRAPH 29.
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PAGE TV/0

DOLLAR BILLS BUT REPUBLIC NATIONAL BAHK DID MOT MAKE Al'^Y

IGTE OF THE SERIAL NUIGERS,

A SLra?OE;!A V'AS SERVED TODAY AT HARYLAflD tiATIOMAL BAHK,

EIGHT FOUR ZERO ZERO BALTK'iORE BOULEVARD, COLLEGE- PARK ,

t'lARVLAMD J
TO THE CUSTODIAL 07 RECORDS FOR ALL RECORDS A!^D

ACC01:;;TS» etc., PERTAIMI^:G TO JAMES V.'. I'lC CORD AMD RECORDS

OF r:C CORD associates, BOTH OF ROC'/A'ILLE, f-ARYLAtJD. THESE

RECORDS ARE 3EI::G REPRODUCED AHD VJILL BE TURMED OVER TO THE

FBI.

ON THIS SAT-.E DATE, SAC, IvFO PERSONALLY COUTACTED SEMATOR

ROBERT DOLE REPUBLICAH CO^i'iITTEE NATIONAL CHAIRMA:-! , AMD

LAWRENCE 0' BRIEN, CHAIRrlA^' , DEmCRATIC NATIOi'JAL COMMITTEE

REGARD IMG THE "SIJEEP" OF THE ABOVE HEADQUARTERS FOR BOTH

PARTIES, BOTH V.'ERE AGREEABLE. NR . CBHIEM SUGGESTED THAT DUE

TO A PRIOR BURGLARY AT THE OFFICE OF THE CHAIRMAN OF THE CREDENTIAL

COMMITTEE, SHOULD BE INCLUDED IN THE Sv;EEP .t FORMER ASSISTA?-}T

EHD PAGE TV;0

uy^

THE FOUR REMAINING PAGES OF THIS TELEGRAM DO NOT PERTAIN TO PARAGRAPH 29.
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Mr. Haldeman. I don't believe anyone else was.

Chairman McClellan. Just you and the President?

Mr. Haldeman. Yes, sir.

Chairman McClellan. You say the five points you set

out in your statement are the reasons given you by the Presi-

dent for the necessity of that meeting.

Mr. Haldeman. Yes, sir. If I can describe the chronology

there, it might be helpful.

Chairman McClellan. Start from the moment the President

contacted you or began talking to you about a meeting. Start

with that and give us your whole version of what happened from

the minute you first knew that the President wanted a meeting

set up.

Mr. Haldeman. With your permission, could I go back a

step prior to that?

Chairman McClellan. We do not want to restrict or limit

you in any way. You give us the true story, beginning with when

you first knew that the President was interested in and wanted

this meeting set up, the reasons why he wanted such a meeting,

and what was to be the hoped for result, what was the objective

of the meeting, what purpose was it to serve.

Mr. Haldeman. Right.

Either that morning, the 23rd or the preceeding afternoon,

and I am not sure which, afternoon or evening, John Dean, as I

can best recall this, and again it is trying to recall events

Retyped from indistinct original
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of a year ago, John Dean told me that the FBI was concerned

about the question of whether there might be CIA involvement

in some aspects of the Watergate affair, either directly or

indirectly.

In raising this concern of the FBI, I felt that something

needed to be done at that point in time to guide the FBI as to

whether there was involvement and, if so, what, and what prob-

lems there might be in that respect. I transmitted this report,

in essence, to the President, I believe on the morning of the

23rd.

Chairman McClellcn. That was John Dean who talked to you

the day before?

Mr. Haldeman. Either the day before or that morning. I

am not sure which.

Chairman McClellen. What authority or what responsibility

did John Dean have in the matter at the time he talked to you?

From what authority or motivation was he becoming involved or

was involved at that time?

Mr. Haldeman. John Dean was Counsel to the President.

One of his areas of responsibility was the liaison and contact

between the White House and the Justice Department and the FBI.

In that regard, he was the man at the White House who was main-

taining the hour-by-hour contact with the Bureau and other

Justice Department officials in their investigation of the

Watergate matter.

Retyped from Indistinct original
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l^rr. Dash. At (l):it inc-ctin;; do you rrc;ill that then; v;u; a jretirral

<liycni^-^ioii as to w liat liiipj'rticd, what inforinatioii vas curn-nt c.(,n-

ccniiu;: tlic bu\ik-iii and tlu; lelatioiisliij) witli t!ie coiMiuittoc?

j\Ir. J[,\M>;::.iAN". I liavc, no rpccifl'-. icrolliclion of the coiit< nts of that

inceliiip: bill J am f^iire. tluit '/jvcn (ho tiim-. situation, that it rnuit liavc

becii in regard lathe Ar;!tci7;'-alo broak-in.

Mr. Dash. Now, it is tnii.', if you look at your rccoid that duriii;r

that period rj;::lit a ftcr you ^'ct back there ate about t-vvo or throe incct-

ing^ on diiicvcnt. days.

iMr. IIamjeman. Yes.

Mr. Dash. J think you met uith liim on llie P.Oth, on the 23d, .ind on

tlio 2Gth. Does your record s'lO'.v that ?

Mr. Halok.mav. I show— theie is an exaniph-. now of my lo;: of

June -20 that does not s!iow a meeting witli those peo})Ie that 1 have

identdied, tliat 1 liavc ^ot in ii:y su;ninary here as a resultof informa-

tion from otiier soutves. Wliat my loir shows is a meetin<r in Joliii

Klirlichniau's oinco w!iich is all my secretary would know. She didn't

Jcnow wlio was in the meeting.

Mr. Da^h. Kight.

Ml". Hai.demax. I am sorry then you were goini:

Mr. Dash. I '.vas stiying do you have a record of a jneeting with Mr.

Dean on the •?"d and again on' the 2Gth after the meeting witli him on

tIic2Uth?
Mr. II.u.uK>rAX. Not in the log, no. The 2''.d ?

Mr. Dash. Yes.

^fr. IlAr.DrMAX. It doesn't shov,- me I don't !>elieve.

>rr. Dash. Do you have it in the summary that you liave received

from other sources ?

>[r. ITau>kman-. Xo; that doesn't show a meeting with Dean, either.

I think I talked with Dean on the phone th.at day, that morning. I

don't believe I n;et wifh iiim but T am not sure.

Mr. Dash. You indic^-.ted in your eailier testimony that ^fr. Dean
did give you a report ui whr.t iiappened and told you at th.at rime that

lie had told you e:iTlier r,b' i;t tellinLC von after one of the meetings.

Coidd you place in any oiu> of t

Mr. IfAr.oKMAX. No; I can't.

Mr. Dasic. "Would it h-' youi

that week when \'on t:ot b:u~k ?

Mr. irAi.DKMAX. Not nece.-saiily. no. .\.s I say, the only n-.eeting that

I see with Dean during that weekwas the meeting in Mr. Ehrliehman's

y.'!Jee on the i'^rh aptiarently.

>ir. Dask. Did the President either communicate with you or did

you liave a meeting with the President prior, shortly prior, to Jiuic

2:1, 1072 ?

>rr. l^AU>I.^rAX. I am sure I did. Do yon want me to check?

Mr. Dash. You i.u't frequently with the Pivsident so you

Mr. llAi.nr.MAX. Yes. sir.

•Mr. DA>it. So vi'U are pietty sure you ran find such a meeting'

Do you rrrail iHloi- to liiat meetinir or. .Tunr- 2:>. the President having

a discussion witli vou coneerniuL' the investi'rntiou that would be oii-

•roing with ivi:ard to the Wat. iL'ate break-in nvA a coneern he had

that'such an iiue.-IiLMtion bv the I'lU niigiit inehule the work of the

special investigating unit in the Wliite llou.<e and also the ("LV?

lose meetings when he told you ?

recollection tliat it would be during
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30. On June 22, 1972 the President held a press conference. He

was asked whether he had made an investigation to determine whether

there was a direct link between the people who bugged the DNC headquarters

and the White House. The President said:

Mr. Ziegler and also Mr. Mitchell, speaking for

the campaign committee, have responded to questions on

this in great detail. They have stated my position

and have also stated the facts accurately.

This kind of activity, as Mr. Ziegler has indi-

cated, has no place whatever in our electoral process,

or in our governmental process. And, as Mr. Ziegler

has stated, the White House has had no involvement

whatever in this particular incident.

As far as the matter now is concerned, it is

under investigation, as it should be by the proper

legal authorities, by the District of Columbia Police,

and by the FBI. I will not comment on those matters,

particularly since possible criminal charges are

involved

.

Page

30.1 President Nixon news conference, June 22, 1972,

8 Presidential Documents 1078-79 352
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30.1 PRESIDENT NIXON NEWS CONFERENCE, JUNE 22, 1972,

8 PRESIDENTIAL DOCUMENTS 1078-79

WEEKLY COMPILATION OF PRESIDENTIAL DOCUMENTS, JUNE 26, 1972

in 1952 from Cornell and his LL.B. from Harvard in

'l955. He was admitted to the bar of the State of Califor-

nia in 1956.

Erickson is married and has two children. He resides

in McLean, Va.

note; The announcement was released at Key Biscayne, Fia.

United Nations Conference on the

Human Environment

Statement by the President on the Conference Held

June 5—16 in Stockholm. June 20, 1972

I have just received a report on the United Nations Con-

ference on the Human Environment concluded last Fri-

day at Stockholm from Chairman Train who headed the

large and distinguished United States delegation.

The United States has worked long and hard over the

past 18 months to help make the Conference a success.

Representatives of 1 1 3 nations met together for 2 weeks

to produce an impressive number of agreements on envi-

ronmental principles and recommendations for further

national and international action in this important field.

The United States achieved practically all of its objec-

tives at Stockholm.

( 1
) The Conference approved establishment of a new

United Nations unit to provide continued leadership and

coordination of environmental action, an important step

which had our full support.

(2) The Conference approved forming a $100 million

United Nations environmental fund which I personally

proposed last February.

(3) The Conference overwhelmingly approved the

U.S. proposal for a moratorium on commercial killing

of whales.

(4) The Conference endorsed our proposal for an in-

ternational convention to regulate ocean dumping.

(5) The Conference endorsed the U.S. proposal for

the establishment of a World Heritage Trust to help pre-

serve wilderness areas and other scenic natural landmarks.

However, even more than in the specific agreements

reached, I believe that the deepest signifirance of the

Conference lies in the fact that for the first time in history,

the nations of the world sat down together to seek better

understanding of each other's environmental problems

and to explore opportunities for positive action, indi-

vidually and collectively.

The strong concern of the United States over the fate

of our environment has also been demonstrated in our

direct dealings with individual nations. The Great I.nkcs

Water Quality Agreement which I signed in Ottawa this

April with Priiuc Minister Tnideati was evidence of the

high priority this .\dminislratioii places on protecting the

environment. The Environmental Aj;iLenieiit which I

signed in Moscow on May 23 is proof of the desire of our
Nation to work together with the others on the common
tasks of peace.

I am proud that the United States is taking a leading

role in international environmental cooperation, and I

congratulate our U.S. delegation on its success at Stock-

holm. The governments and people of the world must now
work together to make the objectives of the Stockholm

Conference a reality.

prHE PRESIDENT'S

I
NEWS CONFERENCE OF

I
JUNE 22, 1972

The President. Ladies and gentlemen:

Next week before the Congress recesses, I am planning

to have a general news conference. Prior to that time, in

talking to Mr. Ziegler, I found that a number of mem-
bers of the press, looking back at previous news confer-

ences, have indicated that there is a tendency for foreign

policy and defense policy questions to dominate the con-

ferences so much that questions on domestic policy do

not adequately get covered.

.\s a matter of fact, I ha\e noted several of you in your

commentaries, after some news conferences, have indi-

cated that we ha\e not given enough attention to the

domestic issues.

So, subsequently, after discussing the matter with Mr.

Ziegler, I thought it would be useful this week, on this

occasion, to have you here in the office for the purpose of

covering domestic issues only. The session next week \W11

lie open to both foreign policy, defense policy, and

domestic issues.

So, today we will take all questions on domestic issues

and next \vcek you can cover all three areas to the extent

you wish to.

BucoiNC OF Democr.\tic Headquarters

O. Mr. O'Brien has said that the picople who bugged

his headquarters had a direct link to the White House.

Ha\e vou had any sort of investigation made to deter-

njjjljjvhcther this is true?

I
The President. Mr. Ziegler and also Mr. Mitchell,

I
speaking for the campaign committee, have responded to

• questions on this in grc.it detail. They have stated my po-

sition and ha\c also stated the facts accurately.

This kind of activity, ;us Mr. Ziegler has indicated,

has no place whatever in our electoral process, or in our

governmental process. And, as Mr. Ziegler ha.s stated, the

White House h.is had no invoKcment whatever in this

particular incident.

.\s far as the matter now is concerned, it is under in-

vestig,itioii, as it should he, by the proper legal authorities.
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by ihc District of Columbia police, and by the FBI. I will

not comment on those matters, particularly since possible

criminal chargas are involved.

Food Prices

Q. Mr. President, wholesale food prices have lead to in-

creases in the cost of li\'ing in the la.st few weeks. -Are you

considering any kind of controls o\cr the price of food?

The President. In the whole area of inflation we have

had a period of pretty good news generally. As you know,

in 1969 and early 1970 the rate of inflation, the CPI,

jjeaked out at 6 percent. Since that time it has been moving

down and particularly since the August 15 new policy with

the control system was announced, it has now been cut ap-

proximately in half, running at around the rate of 3 per-

cent. The most troublesome area however is the one you

have referred to—food prices.

We cannot take too much comfort from the figures that

came out yesterday because as you know they actually

reflected a slight drop in food prices. I met yesterday, how-

ever, with the Quadriad and Mr. Stein reported that the

weekly reports that we get, which, of course, were not re-

flected in yesterday's numbers, indicate that meat prices,

particularly, are beginning to rise again and rising very

fast.

For that reason, I have directed that the Cost of Living

Council which will be meeting this afternoon look into this

matter to see what further action can be taken to deal

specifically with food prices, but particularly with meat

prices.

Now with regard to meat prices, to give you an indi-

cation of the direction of my thinking, you can move on

the control side. But as we all remember in that period

immediately after World War II, when we had controls

but too much demand and too little supply, and all the

black markets, controls alone will not work unless you also

move on the supply side.

.-\t the present time, we have apparently a world short-

age of meat, and particularly a .shortage of meat in the

United States where the demand is constantly going up,

as the income of our people goes up.

We have to get, therefore, at the problem of supply.

Consequently, one of the areas that I am exploring is

the quota system. I have directed our staff to check into

the advisability of a temporary lifting of quotas on im-

ported meat which will move on the supply side. It will

not affect the problem immediately, but at least it would

affect it over the next few months.

That does not rule out, also, the possibility of moving

on the control side and the control side is a matter where

the Cost of Living Council is presently, or will be at 4

o'clock this afternoon, considering a number of options

which I will consider as the matter develops.

Defense Budget and SALT Agreements

Mr. President, this may be a borderline question in

the domestic field, but I believe it may fall there since

the is.sues are before Congress. Could you tell us your

view of the relationship between the development of

offensive weapons, as proposed in your defense budget,

and the S.\LT agreements?

The Prestoent. I have noted the progress of the

debate in the committee, and particularly the contro-

versy, or alleged controversy and contradiction which

seems in some quarters to have been developed between

the views of the Secretary of Defense and the views that

I have expressed and the views that have been expressed

by Dr. Kissinger aad Secretary Rogers.

I think that I can put the thing in context b-St by

first pointing out the Secretary of Defense's position, and

then relating that position to the overall position of the

United States in attempting to develop policy that will

adequately protect the security of the United States and

also move forward on the arms limitation front.

The Secretary of Defense has a responsibility, as I

have a responsibility, to recommend to the Congress

action that will adequately protect the security of the

United States. Moving on that responsibility, he has

indicated that if the SALT agreement is approved, and

then if the Congress rejects the programs for offensive

weapons not controlled by the S.ALT agreement, that

this would seriously jeopardize the security of the United

States. On that point he is correct.

What I would suggest to the Congress and would rec-

ommend to individual Congressmen and Senators, who

will have the responsibility of voting on this matter, is

the following course: First, the arms limitation agree-

ments should be approved on their merits. I would not

have signed those agreements unless I had believed that,

standing alone, they were in the interest of the United

States. As a matter of fact, the ofTensive limitation is one

that is particularly in our interest because it covers arms

where the Soviet Union has on-going programs which

will be limited in this 5-year period, and in which we have

no ongoing programs.

So, consequently, I would recommend and strongly

urge that the Congress approve the ABM treaty, and also

the limited, temporary, offensive limitations curb. How-

e\er, after the Congress moves in that field, all Con-

gressmen and Senators—and this would, of course, in-

clude them all—who are concerned about the security

of the United States should then vote for those programs

that will provide adequate ofTensive weapons in the areas

that have been recommended by the Secretary of De-

fense and by the Administration.

Now the reason for th.at is twofold; first, because if

we have a SALT agreement and then do not go forward

with these programs, the Soviet Union will, within a

matter of a very limited time, be substantially ahead of

the United States overall, particularly in the latter part

of the seventies.

If the United States falls into what is a definitely second

position, inferior position to the Soviet Union overall

in its defense programs, this will be an open invitation

for more instability in the world and an open invitation.
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to meet with this committee and to clear up anything that I

can be helpful in clescing up In regard to the matter that

you have under inquiry.

I believe that the only area in which I can be helpful

to you in your Investigation is with regard to the reported

meeting of White House and CIA officials last June.

In that regard, on June 23, 1972, John Ehrlichman and I

were requested by the President to meet with Director Richard

Helms and Deputy Director Vernon Walters of the CIA.

To the best of my recollection, the purpose of this

meeting was five-fold:

One, to ascertain whether there had been any CIA involve-

ment in the Watergate affair;

Two, to ascertain whether the relation between some of

the Watergate participants and the Bay of Pigs was a matter of

concern to CIA;

Three, to inform the CIA of an FBI request for guidance

regarding some aspects of the Watergate investigation because

of the possibility of CIA Involvement, directly or indirectly;

I could Interject there that this request had been made

known by John Dean, counsel to the President, and had been

transmitted by me to the President immediately upon being told

of it by John Dean.

The President, as a result of that, told me to meet

with Director Helms and General Walters and John Ehrlichman

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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to get into this matter as I am laying it out here.

The fourth purpose was to discuss White House concern

regarding possible disclosure of non-Watergate-related

covert CIA operations or other national security activities,

not related to Watergate, that had been undertaken previously

by some of the Watergate principles [sic].

Fifth, to request General Walters to meet with Acting

Director Gray of the FBI to express these concerns and to

coordinate with the FBI so that the FBI's area of investigation

of the suspects, the Watergate suspects, not be expanded

into unrelated matters which could lead to disclosure of

their earlier national security and CIA activities.

The meeting was held in Mr. Ehrlichman's office on the

afternoon of June 23 and, to the best of my recollection, all

of the above points were covered.

As I recall. Director Helms assured us that there was

no CIA involvement in the Watergate and also that he had no

concern from the CIA's viewpoint regarding any possible con-

nections of the Watergate personnel with the Bay of Pigs

operation. Helms told us he had given this assurance to

Gray directly.

Walters agreed to meet with Gray as requested. I da not

recall having any further communication or meeting with Walters,

Helms or Gray on this subject.

I do not specifically recall the question of "Mexican

I into

Indistinct document retyped by
House Judiciary Conmittee staff
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Kiinzit;, who is now an associate judge of tlic U.S. Court

of Claims.

Mr. Sampson h.xs Iiecn .\clini; .\tliiiinisirator of Ccn-

eial Sen ires since June 2, 1972. He joined the General

Seniccs .Xd ministration in 1969 as Commissioner of the

Federal Supply Service. From 1970 to 1972 he was Com-
mi.s.sioncr of the Public Buddings Scr\ ice in GSA and the

first Deputy Administrator of GS.\ for Special Projects.

He came to the General Services Administration after

6 vears in Pcnns\Ivania .State c;o\eniment, where he wa.s

secretary of administration .uid budget secretary under

Gow Ra\inond P. Shafer. and deputy .secretary for pro-

curement, department of property and supplies, under

Gov. William W. Scranton. Prior to entcrinc; go\ernnient

ser\ice, he was emplosed by the General Fdcctric Co. for

12 years.

Mr. Sampson was born on October 8, 1926, in Warren,

R I. He received his B.S. degree in business adminis-

tration from the University of Rhode Island in 19."il and

has done gradu.ite work at the George Washington

Uni\crsity.

Acti\ e in sc\eral profession. il organizations, Mr. S.unp-

son was presented the S\nergy HI .-Vward for outstanding

contribiuions toward the aiKancement of architecture by

the Societx' of .American Registered .Vrchitects in 1972.

In 1973 he was selected .is one of the Top Ten Public

Works Men of the Year, and he was named an honorary

member of the .American Institute of .\rchitects.

He and his w ifc, Blanche. ha\e four children and reside

in Washington, D.C!.

N'OTE: For tlic PrrNidi-nt's ^t.TIrrii'iil upon .innininrint; his intention

to nomin.Ttc Mr. S.iinp'cii, sc- th-' prtcrtlinc itrin.

The Watergate InvestigationTl

\ Sintatcmrnls hy the Prcfidrnl. May 22, 1973

Recent news accounts growing out of testimony in the

Watergate iincstig.itions ha\e gi\en grcKsly misleading

impressions of many of the f.icis. as thcv rel.ite both to my
own role and to certain unrelated actixities involving na-

tional security.

Already, on ilic b.isis of second- and third-hand heal^ay

testimonv bv persons eiilur con\ ii led or thcmsekes imder

investigation in the i a--e, I li.iv.i- found m\sclf accusetl of

involvement in .uti\itiis I ucmi he.ird of until I read

about them in new"> .iccoimt^.

These impressions c ouUi .d-o Ic.ul to .t •-crious mi'~un<lcr-

standiiig of thos,- u:\tion.il tc urity .u tii. itics which, though

totallv unrrl.iled to \S .itr r^'.ue. have become eru.uigled in

the ca.se. Thcv ( nuld le.id to further <i)mproinise of sensi-

tive nation. il sccuritv inform. ition.

I will not abandon my responsibilities. I will continue

to do the job I was elected to do.

In the accompanying statement, I ha\e set forth the

facts as I know them ;is they relate to my own role.

With regard to the specific allegations that have been

made, I can and do state categorically

:

1. I .had no prior knowledge of the Watergate

operation.

2. I took no part in, nor was I aware of, any subsequent

efforts that may have been made to cover up
Watergate.

3. At no time did I authorize any offer of executive

clemency for the Watergate defendants, nor did I

know of any such offer.

4. I did not know, until the time of my own investiga-

tion, of any cfTort to provide the Watergate defend-

ants with funds.

5. At no time did I attempt, or did I authorize others

to attempt, to implicate the CI.A in the ^Vatcrgatc

matter.

6. It was not until the time of my own investigation

that I learned of the break-in at the office of Mr.
Ellsbcrg's psychiatrist, and I specifically authorized

the furnishing of this information to Judge Byrne.

7. I neither authorized nor encouraged subordinates to

engage in illegal or improper campaign tactics.

In the accompanv-ing statement, I have sought to pro-

vide the background that may place recent allegations in

perspective. I have specifically stated that executive

privilege will not he invoked as to any testimony concern-

ing pos,sible criminal conduct or discussions of possible

criminal conduct, in the matters tmder investigation. I

want the public to learn the truth about Watergate and
those guilty of any illegal actions brought to justice.

Allegations surrounding the Watergate affair have so

escalated that I feel a further statement from the President

is required at this time.

A climate of sensationalism has developed in which
even second- or third-hand hearsay charges are headlined

as f.ict and repeated as fact.

Important national security operations which them-

scKcs had no connection with Watergate have become
entangled in the case.

.As a result, some national sccuritv information has

already been made public through court orders, through

the subpoenaing of documents, and through testimony

witnesses have given in judici.ol and Congressional pro-

ceedings. Other sensitive docimicnts arc now threatened

with disclosure. Continued silence about those operations

would compromise rather than protect them, and would
also serve to perpetuate a gros.s|y distorted view—which
recent p.irti.il di.sriosures have given—of the nature and
purpose of those operations.

C
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records havin;; br.n rcmov. <1 Nvitli ihr rhaiisc of adnunis-

trations) and ^hich Lore directly oi. tl.c nctjoliatians then

in pro-rcss. Additional assignments included tra. in- down

other national scc.ritv leaks, i.icludin.!; one that seriously

conipromLscd the U.S. negotiating position in the SALT

talks.

The work of the unit tapered ofl around the end of

1971. The nature of iLs work was such that it involved

matters that, from a national security standpoint, were

highly sensitive then and remain so today.

These intelligence activities had no connection with the

break-in of the Democratic headquarters, or the aftermath.

I considered it my responsibility to sec that the Water-

gate investigation did not impinge adversely upon the na-

tional sccuntv area. For example, on April 18, 1973,

when I learned that Mr. Hunt, a former member of the

Special Investigations Unit at the White House, was to

be questioned by the U.S. Attorney, I directed Assistant

Attorney General Petersen to putsuc every issue involving

Watergate but to confine his investigation to Watergate

and related matters and to stay out of national security

matters. Subsequently, on April 25, 1973. Attorney Gen-

eral Kleindienst informed me that because the Govern-

ment had clear evidence that Mr. Hunt wa.s involved in

the break-in of the olTice of the psychiatrist who had

treated Mr. Ellsbcrg, he, the Attorney General, believed

that despite the fact that no evidence had been obtained

from Hunt's acts, a report should nevertheless be made to

the court trxing the Ellsberg case. I concurred, and di-

rected that the information be transmitted to Judge Byrne

immediately.

Watergate

to(

I
th<

' an

The burglary and bugging of the Democratic National

Committee headquarters; came as a complete surprise to

me. I had no inkling that any such illegal activities had

been planned by per>;ons associated with my campaign;

if I had known, I would not have permitted it. My im-

mediate reaction wxs that those guilty should be brought

to justice, and, with the five burglars themselves already

in custody, I assumed that they would be.

Within a few days, however. I w.-\.s advised that there

was a possibility of CIA involvement in some way.

It did seem to me possible that, because of the involve-

ment of former CIA prrNonncI, and because of some of

their apparent .asso. i.itions, the in\r-^ligation could lead

to the uncovering of covert CIA operations totally unre-

lated to the Watergate break-in.

In addition, by this liinc. the name of Mr. Hunt h.nd

surfaced in coninrlioii with Watrrgalr. and I w.ts alerted

to the fact that he hid previously been a imnibcr of the

Special Invcstig.ations Unit in the While House. Tlurc-

fore. I was also coiiceriitd that the Watergate invcstlg.itlon

migiit well lead to an inquiry into the activities of the

Special Invcstigation.s Unit itself.

In this area, I Icit it vva.s important to avoid disclosure

of the details of the nation. il security matters with which

the group was concerned. I knew that once the existence

of the group became known, it would lead inexorably to

a di,scussion of these matters, some of which remain, even

today, highly sensitive.

^I wanted justice done with regard to Watergate; but in

the scale of national priorities with which I had to deal

—

and not at that time having any idea of the extent of

political abuse which Watergate rcnccted— I also had to

be deeply concerned with ensuring that neither the covert

operations of the CIA nor the operations of the Special

Investigations Unit should be compromised. Therefore,

I instructed Mr. Haldeman and Mr. Ehriichman to ensure

that the investigation of the break-in not expose either an

unrelated covert operation of the CIA or the activities of

the White House investigations unit—and to sec that this

was personally coordinated between General Walters, the

Deputy Director of the CIA, and Mr. Gray of the FBI.

It was certainly not my intent, nor my wish, that the in-

I vestigation of the Watergate break-in or of related acts

^lympeded in any way.

On Julv 6, 1972, I telephoned the Acting Director of

the FBI, L. Patrick Gray, to congratulate him on his

successful handling of the hijacking of a Pacific Southw-est

Airlines plane the previous day. During the conversation

Mr. Grav discus.scd with me the progress of the Water-

gate investigation, and I asked him whether he had talked

with General Walters. Mr. Gray s.aid that he had, and that

General Waltcre had assured him that the CI.\ was not

involved. In the discussion. Mr. Gray suggested that the

matter of Watergate might lead higher. I told him to press

ahead with his investigation.

It now seems that later, through whatever complex dI

indi\ idual motives and possible misunderstandings, there

were apparently wide-ranging efforts to limit the inves-

tigation or to conceal the possible involvement of members

oPthe Administration .and the campaign committee.

I was not aware of any such cfTorLs at the time. Neither,

until after I began my own investigation, w.is I aware of

anv fundraising for defendants convicted of the break-in

at Democratic headquarters, much less authorize any such

fundraising. Nor did I authorize any offer of executive

clemency for any of the defciulants.

In the weeks .and months that followed Watergate. I

.asked for, and received, repeated .T.ssuranccs that Mr.

Dean's own investigation (which included reviewing files

and sitting in on FBI interviews with White House per-

sonnel) had cleared evrrvimc then employed by the White

Hinise of inviilvemcnt.

In summary, then:

(1)1 had no prior knowledge of tl;c Watergate bug-

ging opcrati..ii. or of any illegal suiAcill.mcc activities for

pdlitiral purposes.

(2) I.on'4 pilor t.> the I'.'T? .-amp-ilgn. I did set HI

motion certain Intcrn.vl .-ccuriiy me.V'iurcs. lucUiding Icg.il
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Mr. Dash. At that meeting do you recall that there Tvas a general
discussion as to what happened, what information was current con-
cerning the break-in and the relationship with the committee?
Mr. Haldeman. I have no specific recollection of the contents of that

meeting but I am sure, that given the time situation, that it must have
been in regard to the Watergate break-in.
Mr. Dash. Now, it is true, if you look at your record that during

that period right after you get back there are about two or three meet-
ings on different days.

ifr. ELuLDEMAN. Yes.
^Ir. Dash. I think you met with him on the 20th, on the 23d, and on

the 26th. Does your record show that ?

Mr. IIaldemax. I show—there is an example now of my log of
June 20 that does not show a meeting with those people that I have
identified, that I have got in my summary here as a result of informa-
tion from other sources. What my log shows is a meeting in John
Ehriicaman"s office which is all my secretary would know. She didn't
know who was in the meeting.
Mr. Dash. Right.
Mr. ILvLDEMAX. I am sorry then you were going-
Mr. Dash. I was saying do you have a record of a meeting with ilr.

Dean on the 23d and again on the 26th after the meeting with him on
the 20th ?

Mr. Haldemax. Not in the log, no. The 23d ?

Mr. Dash. Yes.
Mr. Haldeman. It doesn't show me I don't believe.

Mr. Dash. Do you have it in the summary that you have received
from other sources?
Mr. Haldemax. No; that doesn't show a meeting with Dean, either.

I think I talked with Dean on the phone that daj-, that morning. I
don't believe I met with him but I am not sure.

Mr. Dash. You indicated in your earlier testimony that Mr. Dean
did give you a report of what happened and told you at that time that
he had told you earlier about telling you after one of the meetings.
Could you place in any one of those meetings when he told you ?

ifr. Haldejcax. No ; I can't.

Mr. Dash. Would it be your recollection that it would be during
that week when you got back ?

Mr. Haldemax. Not necessarily, no. As I say, the only meeting that
T see with Dean during that week was the meeting in Mr. Ehrlichman's
office on the 20th apparently.

Afr. Dash. Did the President either communicate with 5-ou or did
vou have a meeting with the President prior, shortlv prior, to June
23.1972?
Mr. Haldemax. I am sure I did. Do you want me to check?
Mr. Dash. You met frequently with the President so you
Mr. Haldemax. Yes, sir.

Mr. Dash. So you are pretty sure you can find such a meeting?
Do you recall prior to that meetinsr on June 23, the President having

a discussion with vou concerning Hie investisration that would be on-
iroing with regard to the Watergate break-in and a concern he had
that such an investigation by the FBI might include the work of the
special investigating unit in the ^Yliite House and also the CIA?
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Mr. Dash. On the 23d?

Mr. Haldeman. Yes, sir.

Mr. Dash. Was that on the 23d itself ?

Mr. Haldemax. Yes. sir.
. .

Mr. Dash. Is that what prompted your having a meeting with Air.

Helms and Mr. "Walters on the 23d ?

Mr. Haldeman. Yes. „ , . ^u
Mr Dash. And ilr. Haldeman, could you tell us what was the pur-

pose of that meeting with Mr. Helms and Uv. Walters; what you said

and what they said ?

Mr. Haldeman. OK.
Mr. Dash. To the best of your recollection.

ilr Haldejiax. I have covered that in my statement and I—I don t

know how much detail you want to get into on that. I have made a

more detailed statement before another Senate committee that is look-

ing into this matter in considerable detail and I would be glad to read

that statement or put it into your record.
-, i.- i

Mr. Dash. Let me just ask you this question because I thmk we do

have your statement.

Mr. Haldemax. Yes, sir.
, ., •, ^ t

Mr. Dash. And I think we also have your more detailed statement

that has been submitted to us.

Mr. Haldeman. OK.
Mr Dash. Mr. 'Helms and Mr. Walters have recounted their recol-

lection of the meeting and Mr. Walters has testified, and provided

memorandums indicating that at that meeting he was,m effect, ordered

by you to go to see Mr. Gray and tell Mv. Gray that an investigation

of the Wat'ergate matters might uncover CIA activities and, therefore,

to restrict the investigation to such an extent as not to do that.

Do you recall that such a conversation took place ?

Mr.' Haldeman. Well, without—I am not sure of the accuracy and I

don't think vou want to get into the specifics of Mr. Walters' testi-

mony. I think vou are asking for my recollection of that conversation.

Mr. Dash. Yes.
.

Mr. Haldeman. So without commenting on either of the accuracy

of Mr. Walters' recollection or vour recitation of it. because he has

given a number of different statements and depositions in this thing

that make it rather complex, but the meeting, one of the purposes of

the meeting, as assigned to me by the President on the morning of

the 23d when he told me to have, to have me and Ehrlichman to meet

with Director Helms and Deputy Director Walters, in addition to

ascertainincr whether there was any CIA involvement, whether there

was anv CIA concern about earlier actiinties of people who bad been

arrested at the Watergate, was to tell the CIA Directors that the FBI
had expressed concern that as to whether there was CIA involvement

or SUA- impincement.

Mr. Dash. Did vou know at that time Mr. Helms had actually told

Mr. Gray the day before, on the 52d, that there was no CIA
involvement? . . , -.r

:\rr. HALDE>rAN. I did not know that prior to our meeting with Mr.

Helms and Mr. Walters.
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is that the President was not directly involved himself and he was
not told by anyone until March, when he intensified his own investiga-

tion. Even then, he was given conflicting and unverified reports that

made it impossible to determine the precise truth regarding Water-
gate or the coverup and, at the outset at least, he was relying primar-
ily on one man, John Dean, who has admitted that he was a major par-

ticipant in the illegal and improper coverup, a fact unknown to the

President until March 1973.

Any attempt on my part at this time to try to identify those who
participated in, directed, or knew of the illegal coverup would of ne-

cessity be based totally on hearsay.

CONTArNMENT

There was a concern at the White House that activities which had
been in no way related to Watergate or to the 1972 political campaign,
and which were in the area of national security, would be compromised
in the process of the Watergate investigation and the attendant pub-
licity and political furor. The recent public disclosure of the FBI
wiretaps on press and NSC personnel, the details of the Plumbers
operations, and so on, fully justifies that concern.

As a result of this concern and the FBI's request through Pat Gray
to John Dean for guidance regarding some aspects of the Watergate
investigation, because of the possibility of CIA involvement, the Presi-

dent directed John Ehrlichman and me to meet with the Director and
Deputy Director of the CIA on June 23. We did so and ascertained

from them that there had not been any CIA involvement in the Water-
gate affair and that there was no concern on the part of Director Helms
as to the fact that some of the Watergate participants had been in-

volved in the Bay of Pigs operations of the CIA. We discussed the

A\Tiite House concern regarding possible disclosure of ncn -Watergate-
related covert CIA operations or other nonrelated national security

activities that had been undertaken previously by some of the Water-
gate participants, and we requested Deputy Director Walters to meet
with Director Gray of the FBI to express these concerns and to

coordinate with the FBI, so that the FBI's area of investigation of

the Watergate participants not be expanded into imrelated matters
which could lead to disclosures of earlier national security or CIA
activities.

Walters agreed to meet with Gray as requested. I do not recall

having any other communication, or meeting, with Walters, Helms, or.

Gray on this subject. I did not, at this meeting, or at any other time,

ask the CIA to participate in any Watergate coverup, nor did I ever
suggest that the CIA take any responsibility for ihii Watergate break-
in. I believe that the action I took with the CIA was proper, according
to the President's instructions, and clearly in the national interest.

There were a number of newspaper stories and allegations raised

during the period following the Watergate break-in that posed new
questions regarding the facts of Watergate or related matters. 'WHien-

ever any such questions arose, the President would again ask that the

facts be ascertained and made known publich' as completely and
quickly as possible, but there always seemed to be some reason why
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Director of CEP, met with Maurice Stans, Chairman of FCRP, in Mitchell's

office. They discussed the Dahlberg and the Mexican checks. Stans knew at

that time that these checks were campaign contributions that Hugh Sloan,

Treasurer of FCRP, had given to Gordon Liddy to be converted to cash.
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if.^'"" ^^""-F'^^ This was not collected, this was held except for one.tem, and I am sure the staff is much more familiar with Mr Stan?

of Sio.OOO that he had in a safe deposit box that came from the 1968campai^ and §30 000 that had come from some Filipinos who were

com^t'"omron ii
'"'"' ""* "mistaken that is the $75,000 and he did not

rr>mmftt''^
Talmadge. There was a great deal of testimony that this"

fn^ W '^'
^f,

-^^^ ^T"^ ^^"^ disbursement of funds, and wefound that over a milhon dollars was disbureed in cash with no checks

lmo3 '\''-'i

^"^'^'"" "'^- S^'"^ ^^^^*^ ^^'-'^ bandied around in lart^amounts and it was amazmg to me that a man as able, a certified pul-icaccountant as Mr Stans would let money be handled in su?h a

i^/.n "• ^ '^V"^^ """""^ ^^^* y^'' «"ght not k-ick around amUlion dollars in cash without accountability, wouldn't you ?Mr Mitchell. I would subscribe to that wholeheartedly, in fact Iwould go down to half a million or a quarter of a million
^' "" ™^ ^

Senator TALiL\DGE. Or even $1.
Mr. iliTCHELL. I agree with that.
Senator Tal>iadge. Now, you mentioned these Dahlberg and Mexi-can checks Mr. Stans testified that you met with him on Jime 23, 1972.regarding those checks, is that a correct statement ?

Mr. MrrciiELL Yes, sir If I remember correctly, Mr. Stans and Ihad unch on that day and we had a further meeting which has beentotally screwed up in the testimony here on the 24-th.
Senator Talmadge. Do you want to try to correct it?

^^Uf^^^^^^-J """"f^
^ delighted because of the various vereionsand it was a matter of some concern of this committee because of theimplication that Mr. Stans was brought into the picture of havincr in-

fonnation about the Watergate, which is not true.

tW 'v/'^?^'^ ^°}\\^^h *•"
t^^

b"'^ «f ™y knowledge it does showUiat Mr_ Stans and I had lunch in my diary. x\ow the 24th. this is the
sequel of the :Mardian-LaRue debriefing or interviewing of Liddv andthe information they got from Magruder's involvement with Liddvm the payment of money and it resulted in Mardian goino- to talk toMagruder, and getting this story that it was only ^0.000 at the most

i'^^nn^ ,1^^ ^7^" ^'^^y °^ whatever the number was <40,000 or

f 1 1 Ar 'Af
}'^' "^^ '^''"'^^' ''^'"^ ^"'t® contrary to what Mr. Liddv had

told :\lr. Mardian.

hnn«°/^i'i''''ir T"^ ''I
""^^ r"} "^y ^^'•^^''^ ' to^ Sloan in from hishouse into the office the 24th being a Saturday where there was this

^U r^h
'''] ''"'^' P ^H '^'''^' ^ ^^^^''^^ '*'^« to interpolate here thattlus IS the onjy meeting that I ever had with Hugh Sloan at any time

Lheh^Tesii'fieSt
"""

'
" "'"""^'"" "^^'^ ^'' ^°^» *^ "^'^™

The meeting took place with Mardian, xAragruder. and Sloan, in

sio'Soor^'^ninn'""'/«y"^»'
"^^'^'^'-^^ '^"'^^""^ ^'^'-^ ^een more than

$40 000 or $50,000' and Sloan was saying, "It is much, much more thanthat. But I wont tell you because I am gohig to have to talk to Mr
And this is. by the way, where I will also have to put the recordstraight. Sloan was a pretty low individual on that particular d.ay^nd
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Senator Gurney. Did you have any phone calls?

Mr. Stans. None that my records show.

Senator Gurney. Do you recall any?
Mr. vStans. I do not recall any.

Senator Gurney. At some point in time, of course, you learned, as

we all have, about Watergate, the people who were the key people in

it and to the best of your recollection when did you learn about

Watergate and who were the key people in it and from whom?
Mr. Stans. The first thing I learned about Watergate, to the best

of mv recollection was on June 2.3 when I received a call from Fred

LaRue, as I testified yesterday, and he said: "Do you know Kenneth

Dahlberg?"
And I said: "Yes, I know Kenneth Dahlberg very well.

He said: "Well, did you know that his contribution ended up m
the bank account of one of the fellows who was arrested in the

Watergate?" -.^ , „ ,. , ,

And I said: "To the best of my knowledge Mr. Dahlberg didn't

make a contribution, particularly in that amount of money that you

mentioned."
He said: "Well, we had better talk about it."

So he came down to my office and we reviewed the situation. I

recalled, of course, the circumstances under which Dahlberg had given

us the check, and we called Dahlberg on the phone and got him to

come to Washington to review the whole matter. That is my first

knowledge of tbe Watergate situation.

Senator Gurney. 'Did you ever discuss it with John Mitchell at any

time near this point in time? That is June 17.

Mr. Stans. Well, I would be sure that I discuss- d this \nth John

Mitchell on a number of occasions and my records show that the first

time I talked to John Mitchell after the 17th was on the 23d when we
had lunch in his office. I am not sure what the conversation was about.

Whenever I met with Mitchell I usually had a list of five or si.x things to

talk about. I would not presume that we didn't talk about the Water-

gate. I am sure it was a subject of interest but certainly not about who
and when and why.

Senator Gurney. Did LaRue come to you in January 1973, this

year, and ask you for the names of some of the larger contributors to

the campaign? .

Mr. Stans. Yes; I reported that to the staff of the committee. He
asked me for the names of some contributors to whom he might go

for money for a White House project.

Senator Gurney. What was the project?

Mr. Stans. He didn't tell me.
Senator Gurney. Did you ask him?

, , • ,

Mr. Stans. No; I did not. Mr. LaRue again was a man of high

standing in the campaign. He had been assistant to John Mitchell.

There were no revelations at that time invohing him in anything

and I had total confidence in anything Mr. LaRue told me.

Senator Gurney. Have you ever conferred with John Mitchell,

Magruder, Haldeman, Ehrlichman, Dean or anybody else on the cover-

up of Watergate?
Mr. Stans. I have no recollection of any discussion vntn anyone

about the coverup on the Watergate until after the disclosures that

have occurred \vithin the last 2 months.
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checks, $89,000 drawn on a Mexican bank account. I think it is time

for you in your own words to describe what you know about that, what

you did about it, and who vou discussed the matters about it with.

Mr. Stans. I will be happy to tell you because I do not think the full

story has ever been told in one place before. This is my recollection of

the sequence of events. o-n t • j i

On April .3 of last year, I received a telephone call from Bill Liedtke,

who was then our finance chairman in the State of Texas. He said, "I

have a U.S. citizen residing in Texas, who is a propsective contributor

for 5100,000, but he wants to give it in U.S. funds that are now in

Mexico. Is this legal?"

I said, "I am quite sure it is, but let me check agam and 1 wiJI caU

you back."
. , , . i r

I checked with our counsel, found out it was perfectly legal lor a

U.S. citizen to give any foreign funds he wanted, and called back to

Liedtke and told him so.

Now, the next thing that I knew about the transaction was after

April 22, when I came back from a vacation, and at a meeting I

learned from Mr. Sloan that on April 5, Mr. Liedtke's representative,

Roy Winchester, had brought to Washington to the committee

$100,000 in the form of a contribution from an unnamed person; that

it was in the form of checks drawn on American banks by a Mexican

bank; that he was not siu-e how to handle checks of that nature; and

that he set them aside. Thev had cleariy arrived before the change in

the law on April 7. He set them aside to talk to counsel for the com-

mittee and did so the following week. "
.

The committee counsel suggested that they be reconverted into

cash, into dollars, and took the checks from Sloan for that purpose.

So when I got back from my vacation, as I said, I foimd out about

the checks, I found out he had given them to counsel, and I found out

that the proceeds of the checks had not yet been retiu-ned.

At this point, I was of the understanding that the four checks

totaled $100,000, and I did not know until I read in Time maga-

zine somewhere along the line there that the four checks totaled only

$89,000 and that $11,000 of the $100,000 was in currency.

Now, from here on, I have to quote what Mr. Sloan said, because i

had not seen the checks nor did I see the proceeds of the checks come

back to him. But according to him, the proceeds of the checks came

back to him less a collection fee of S2,500 that was im])osed on it, and

he held the money and included it in a bank deposit that was made on

May 25.
. ^^ , ., '

Now, that is my recollection of the transaction. You may have other

questions about it.

Mr. Edmisten. No, I will leave those for the Senators.

Mr. Stans. I would like to ])oint out, though, that the General

Accoimting Office has concluded that the funds were properiy received

before April 7 and that there was no requirement to report them.

Mr. Edmisten. Now, what did you have to do with the so-called

Dahlberg check? You received checks, did you not, from Mr. Dald-

ber^?
Mr. Stans. Yes. May I recite the details of that transaction as I

understand it?

Mr. Edmisten. Yes.

Mr. Stans. Kenneth Dahlberg, as I recollect it, was a member of

the early fiiuuice committee working in the State of Minnesota and

Dwa^me Andreas was a Minnesota resident wlio also had a place of
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living in Florida, in a hotel that he ow-ned. As I understand it from
Dahlberg, somewhere around as early as January, Andreas said: "I
want to help the President's campaign and I will give you 525,000
when you get around to it." He confirmed that to Dahlberg in

Februa^J^
In March, on the 12th, and this I get from Andreas, he decided to

get the money in hand and he decided to make the contribution in

cash because he was a close friend of Hubert Humphre}' and a con-
tributor to Humphrey's campaign as well as a friend of the President,
and he wanted to achieve all the anonymity he could achieve.

On March 12, he instructed his secretary to get together 825,000
of money, which he did, from a tax-paid account, and put it in an
envelope to be given to Mr. Dahlberg on the 15th of March at a
meeting of a board of directors of a bank of which both Dahlberg and
Andreas were directors. Unfortunately, on the 14th, Dahlberg found
suddenly that he had to go to Europe to deal with the affairs of an
aSIiated company there, and he could not attend the meeting. So
Andreas continued to hold the money in an envelope.
On the 5th of April, having in mind the change in the law that

would take place in the next day or so, Andreas, in Florida, called

Dahlberg in Mirmesota and said:

I still have that money. I would like to give it to you before the change in the
law; can you pick it up?

And Dahlberg said:

I cannot get down there before the 7th. I will get down there on the 7th and
arrange it to pick it up.

Andreas said:

Well, I want the contribution to be made now, made effective now. So I will

put it in an envelope in your name and put in the safe deposit box in the hotel
in your name. You can pick it up whenever you are ready, but I want the under-
standing between you and me that title has passed and it is your money and you

» accept it as of today.

Dahlberg said, "I do," and called me and relayed the transaction,

and I advised him on the basis of legal advice that I had already
received that a commitment of that nature was properly a contribu-
tion before April 7 and when received would not have to be reported.

On April 7, Dahlberg went to the hotel in Florida, but arrived too

late t > pick up the money because the safe deposit box had been closed.

He talked to Andreas on the 8th and arranged for the two to get
together on the 9th, and at Dahlberg's request, Andreas took the

money out of the safe deposit box and delivered it to Dahlberg on
the 9th.

On the 10th, Dahlberg bought a cashier's check for that because he
did not want to carry that amount of money around with him from
Florida to Washington, where he was due on the 11th for a meeting of

all of oiu" State finance people on oiu- committee.
On the 11th, at an intermission in the meeting, Dahlberg endorsed

the check and handed it to me, with the explanation that, "Tliis is

the money from Andreas." And I had a full accounting of the sequence
of the transaction up to that ilate.

I thereupon, the same day, as quickly as [lossible, gave the check
to the treasurer, explained to him the background that tliis was numey
that had been contributed before the 7th, and asked him to deterniiue

the accounting handling of the check.
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The treasurer, not being sure, discussed it with the general counsel
for the committee and the general counsel suggested that he take the
check and convert it into cash. The treasurer gave him the check.
Now, again, I can report what the treasurer has said, that he did

not get the proceeds of the check back imtil some time in May. He
received them in full and they were deposited in a bank account on
May 25.

Now, as to those two transactions and several others in a similar
category', we treated that as cash on hand on April 7 and reported it

in the report of the media Committee To Re-Elect the President, in

the amount of $.150,000, and that e.xact amount of S350,000 was de-
posited in that committee's bank account on May 25. We felt that we
had complied with every requirement of the law as to the handling
and reporting of that money; we had accounted for it fully.

The General Accoimting Office subsequently cited our committee
for a possible violation of the law in failing to report the $25,000. But
the Department of Justice, in a letter some months later, concluded
that there was no violation of the law in the handling of that trans-
action.

Mr. Ed.misten. Mr. Stans, when was the first time that you learned
that these checks had cleared through a bank account of Bernard
Barker?

Mr. Stans. It was well after the Watergate event of June 17.

Mr. Edmisten. Now, shortly after that, did you have any discus-
sions with Mr. John Mitchell or anyone at the White House concerning
any of these checks diuing the week immediately following?
Mr. Stans. I don't recall any specific conversation with John

Mitchell, but I do recall a conversation with Fred LaRue and subse-
quently with Robert Mardian.
Mr. Edmisten. What did you talk about?
Mr. Stans. As I recall it, it was the morning of the 23d of June,

which was 6 days after the Watergate affair. I received a phone call

from Fred LaRue, saying, "Do you know Kenneth Dahlberg?"
And I said, "I certainly do."
He said, "Well, his contribution ended up in a bank account of one

of the fellows who was arrested."

I said, "Dahlberg didn't make a contribution."
He said, "Well, it is his check."
So he came down and we discussed it and concluded that, in some

manner or other, Dahlberg's check must have reached the bank
account of Bernard Barker.
We called Dahlberg and discussed it with him, got him to Wash-

ington on that same day, met with him, and he met \vith LaRue and
I think with Mardian, and got all the facts of the transaction in hand.
It was clear that neither Dahlberg nor I nor Hugh Sloan had anything
to do with the checks, that check or the Mexican checks, entering the
Barker bank account. They could only have gotten there through the
hands of our general counsel, Gordon Liddy, who had taken them into
his custoily.

Mr. Ed.misten. Mr. Stans, I am going to skip along, I don't want
to encroach on the committee. At one time did vou approve or consent
to gi\-ing Mr. Fred LaRvic $80,000?

Nlr. Stans. Yes, I did. Would ^'ou like to know the background of

that?

L
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Senator Talmadge. Then that raises this question, Mr. Stans: Why
did you allow Mr. Sloan, contraiy to your explicit instructions, to

casually report to you only several weeks later the deposit of the

$25,000 check received from Mr. Dahlberg and 589,000 check in

Mexican bank checks?
Mr. Stans. Well, Senator, I fairly well covered that in my testimony

yesterday.

The fact is that I was not aware that the Mexican bank checks had
even been received until I got back from my vacation around the 24th
of April. The fact also is that the record shows that, before I went on
that vacation, I left a memorandum of tilings to be done by the staff,

and one of the items was a request for Mr. Sloan to balance up his

cash as soon as possible.

Now, Mr. Sloan had given those checks to Mr. Liddy, he followed

up with Mr. Liddy and I think his testimony is that he followed up
several times, and liddy said, "It takes time to get that money back."

}^Ir. Sloan did get the money back in early or mid-May and deposited

it.

I think the followup was as thorough as we could have expected it

to be.

Senator Talmadge. But you got the Dahlberg check personally,

I believe, did you not?
Mr. Stans." Yes, it went through my hands, and I had it for a

short time on the 11th of April.

Senator Talmadge. Mr. Stans, are you telling

Mr. Stans. I think. Senator, what you are bringing out is the

difference in the function between the chairman and the treasurer.

I raised the money—he had no part in soliciting contributions. He
did the bookkeeping and the accounting and I had no part of that,

and once I turned a check over to Mr. Sloan, I had everj- reason to

assume that it would be handled in due course and only when I

learned abouth things that were not handled in due course—as that

Abel check—did I raise questions with Mr. Sloan about it.

Senator Talmadge. Are you telling us, Mr. Stans, that as a cer-

tified public accountant, a member of the Accountants Hall of Fame,
former Secretarj- of Commerce, and who further had been personally

selected by the President to be the Director of the Budget and di-

rector of the committee to raise S50 million for his reelection campaign
you intended all this money to be spent without anj- of your super-

vision and control?
Mr. Stans. No, I am not telling you that at all. Senator. I did

exercise some supervision and control. I got a daih' report of all the

contributions received which I looked over ever}- day. I indicated to

the extent that I knew people personally their first names so that the

letter of acknowledgement and appreciation would be a first-name

basis.

I got reports from time to time, I had a daily staff meeting, I saw
the summaries of the reports that were filed with the General Account-
ing Office. So I did exercise super^'ision but I did not, Senator, have
anything to do with the day-to-day work of the treasurer's office.

Senator Talmadge. Now, you realize that the reporting act went
into effect on April 7, 1972, do you not?
Mr. Stans. That is coirert.

Senator Talmadge. And a very- stringent law?
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Mr. Sloax. I know Texas, but whether it was just restricted to
Texas, I am not sure.

Senator Ervix. You do not know from your own knowledge, of
course, whether they came from fund raising or whether they came
from correspondence?

Mr. Sloax. As I recall, all the checks were individual checks. The
cash funds—I might explain. There was a listing in the briefcase, the
total amount which equaled the total amount in the briefcase. Individ-
ual names were associated with each of those items.

Senator Ervix. Were any checks brought at that time in addition
to these four Mexican checks?
Mr. Sloax. Oh, yes, sir.

Senator Ervix. I thought that the rest was in cash. Was I mistaken
in that?
Mr. Sloax. Yes, sir. I think a large proportion of it was in personal

checks from contributors.

Senator Ervix. I would like to hand you a check that purports to

be drawn on the First Bank and Trust Co. of Boca Raton, a cashier's

check, to the order of Kenneth H. Dahlberg.* I hand that to you and
ask if you can identify that?

Mr. Sloax. Yes, sir; that appears to be accurate.
Senator Ervix. WTien did that check reach the office of the Com-

mittee To Re-Elect the President?
Mr. Sloax. I did not know when Secretary Stans received it. I

believe he turned it over to me sometime in the week following April 7.

Senator Ervix. This check was not dated, this cashier's check was
not dated until April 10, 1972, 3 days after the new law went into

effect.

Mr. Slo.ax. Secretary Stans, in giving that check to me, told me it

represented pre-April 7 funds.
Senator Ervix. The committee proceeded upon the ad\-ice of Mr.

Liddy to the effect that if somebody promised them money before
April 7, or they had agreed to make a disbursement before April 7,

that that did not have to be reported^s that so?
Mr. Sloax. I believe that is correct, Senator.
Senator Ervix. Now, what happened to these four Mexican

checks—-—
Mr. Sloax. Senator, excuse me. In response to that other question,

presumably, Mr. Liddy gave his advice to Secretary Stans. He did not
specifically give that advice to me. It was represented that way to me
by Secretary Stans.

Senator Ervix. In other words, Mr. Stans told you that Mr.
Dahlberg's check had been received somewhere under some cir-

cumstances by somebody before April 7, and, therefore, even though it

had not reached the committee or any person authorized to receive

funds on behalf of the committee, that it was received before April 7?
Mr. Sloax. My understanding was that Mr. Kenneth Dahlberg,

who was an authorized representative of the committee, had received
it from Mr. Dwayne Andreas. As to the exact circumstance of that ar-

rangement, I do not know.
Senator Ervix. Were not the four Me.Kican checks and the Dahl-

berg check deposited in a bank in Miami, Fla.?

• The docunieiU rcferT'^l to was l.-\ter marked pxhibit .N"o- 2.3 on p. 531,
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Mr. Sloan. That is what I understood happened to them, Senator,
t was certainly not under my instructions.

Senator Ervin. Can j^ou explain to the committee why the checks
were transmitted from Washington to Miami and deposited in a bank
in Miami to the credit of Bernard L. Barker?
Mr. Sloan. I have no idea, Senator.
Senator Ervin. Would you not infer from those circumstances that

somebody that had something to do with the checks did not want
anybody to know about receiving the checks and wanted to hide them?
Mr. Slo.'\.n. Senator, my understanding when I received them was a

judgment had been made that they were pre-April 7 contributions
and, therefore, were not required to be reported. I did turn them over
to Mr. Liddj' to have them converted to cash. He handled them from
there. Why he gave them to Mr. Barker, I ha\-e no idea.
Senator Ervin. Well, even though they did not have to be reported,

can you inform us why, instead of being put in the safe in the com-
mittee oflBce, why they were sent down to Florida?
Mr. Sloan. I do not know why they went to Florida, Senator. The

reason for the conversion of those checks to cash was to attempt to
comply with the spirit of the old law of distributing an individual's
contribution in S3,000 increments among pre-Aprii 7 committees. But
as those bank accounts had been closed out, the oiAy way to do this
was by converting it to cash and counting that cash as a transfer as
cash on hand in the Media Committee To Re-Elect the President. It
was reported in that figure.

Senator Ervin. I am a little mystified. How could it comply with
the old law with reference to the receipt of S3,000 or less in cash by
having $114,000 deposited in the bank account of Bernard L. Barker
in Miami. Fla.?

Mr. Sloan. Senator, I do not know any circumstances surrounding
th& deposit of the checks in Mr. Barker's account. That was not my
intent in turning those checks over to Mr. Liddy.

Senator Ervin. Who instructed you to turn them over to Mr.
"Liddy?

Mr. Sloan. I believe I took them to Mr. Liddy in response to the
conversation of Secretary Stans. He asked me, do we have any prob-
lem in handling these? I told him I did not know; I would check with
counsel. His recommended way of handling this was a diversion to
cash. He off'ered at that time to handle that transaction for me. It took
him until mid-May to return those funds to me in cash form, minus
jgughly $2,500 expenditure.

Senator Ervin. I hate to make comparisons, but I would have to
say on that, Mr. Liddy in one respect was like the Lord, he moves
in mysterious ways his wonders to perform. [Laughter.]
Now, as a matter of fact, do you not know that some of the funds

that were drawn out, that represented proceeds of these checks
which were drauTi out of the Miami bank on Mr. Barker, were found
in the possession of some of the people who were caught in the burglary
at the Watergate?

Mr. Sloan. I have since learned that; yes, sir.

Senator Ervin. How long was it after the break-in before you
learned that?

Mr. Sloan. I believe not that specific reference, but the fact that
these men had been found with SlOO bills in theu' possession came out
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33. At approximately 1:30 p.m. on June 23, 1972 pursuant to the

President's prior directions, H. R. Haldeman, John Ehrlichman, CIA

Director Helms and Deputy CIA Director Walters met in Ehrlichman 's

office. Helms assured Haldeman and Ehrlichman that there was no CIA

involvement in the Watergate and that he had no concern from the CIA's

viewpoint regarding any possible connections of the Watergate per-

sonnel with the Bay of Pigs operation. Helms told Haldeman and

Ehrlichman that he had given this assurance directly to Acting FBI

Director Gray. Haldeman stated that the Watergate affair was creating

a lot of noise, that the investigation could lead to important people,

and that this could get worse. Haldeman expressed concern that an

FBI investigation in Mexico might uncover CIA activities or assets.

Haldeman stated that it was the President's wish that Walters call on

Gray and suggest to him that it was not advantageous to push the

inquiry, especially into Mexico. According to Ehrlichman, the Mexican

money or the Florida bank account was discussed as a specific example

of the kind of thing the President was evidently concerned about.

Following this meeting, Ehrlichman advised Walters that

John Dean was following the Watergate matter on behalf of the White

House.
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Greneral Walters. I was the Defense attache to France.
Mr. Dash. How long were you in that position ?

General Walti-:rs. Four nnd a half years.

ilr. Dash. Prior to your joining the CIA could you just briefly tell

us what contacts, if any, you have had with the President of the United
States, President Nixon?

General Walters. My first contact with President Nixon was when
he was Vice President. I was detailed to accompany him on a trip

around South America. I went to eight countries with him and served
as interpreter, translator, and aide at that time. In two of those coun-
tries I was in the car with ilr. Nixon when extreme violence was en-

countered, mob violence, and if I were to tell this committee that I

did not feel admiration and respect for the courage and calmness ilr.

Nixon showed at that time, I would not be telling you the whole truth.

Subsequently, I saw—I did not work for Mr. Nixon again during
the period between the time he left the Vice Presidency and the time
he became President, I saw him perhaps two or three times in those
8 years.

After he became President I went on two or three of the trips abroad
he took to countries where I spoke the language and could translate for
him. I have not had any private conversation with the President since

I became Deputy Director of the Central Intelligence Agency; that is,

^ince May 2.

^TTr. Dash. Shortly after you became Deputy Director of the Central
Intelligence Agency, did you attend a meeting at the White House
with ]Mr. Halderaan, Mr. Ehrlichman, and Director Helms on June 23.

1972?
General Walters. Yes, I did.

Mr. Da^h. Could you tell us how that meeting was arranged?
General Walters. During the morning of June 23 T received a phone

call, I do not recall exactly how, telling me that I was to be there at

ilr. Ehrlichman's office on
Mr. Dash. You say you received a telephone call ?

General Wat.ters. Yes.
jMr. Dasit. From whom?
General Walters. T do not know whether T received it persouallv

or my secretary received it just stating I was to be at 'Sir. Ehrlichman's
office from Mr. Helms, it may have come from Mr. Helms' secretary
at 1 :."0 that afternoon. ^Mr. Helms and I went downtown, we did not
know what the subject of the meeting was. We had lunch together and
at 1 :.30 we went to Mr. Ehrlichman's office.

>\fr. Dastt. All right. Now, will vou to the best of vour recollection,

relate the discu.ssion that was had at that meetinir? By the way. who
could vou say actually was doiuT most of the talkinsr at the meetintr'

General Walters. I believe Mr. Hildeman was doing nearlv all of
the talking. T do not recall ^Ir. Ehrlichman actually participating
actively in the coin'orsation.

^fr. D\sh. Now, would vnu i(>lnte to Hie rouunittee what Mi'. TT:ilde-

man snid nnd whiit vou or Mr. TTcltnssaid'

Genrial W\r.Ti--.RS. ^fr. HaMeiuau said that the bu.Tirinir of tlie

Wat(>i-gate was civatintr a lot of noise, that tlie opposition was att'Tupr-

ma: to mnxinii'/.e tlii-^. that the FT?I was in\ cstisratin'r tliis anil tho learls

niiirht le.'ul to snnie iiupoitanf p('0|)li\ an-l he ther> .islced Mr. Tb'lnis
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what the Agency connection -was. Mr. Helms replied quite emphatically

that there was no Agency connection and Mr. Haldeman said that

nevertheless, the pursuit of the FBI investigation in Mexico might

.uncover some CIA activities or assets. j .

Mr Helms said that he had told Mr. Gray on the previous day, the

Acting Director of the FBI, that there was no Agency involvement,

that none of the investigations being carried out by the FBI were m
any ivay jeopardizing any Agency activity. Mr. Haldeman then said

:

Nevertheless, there is concern that these investigations—this investigation in

MeTicf, may expose some covert activity of the CIA, and it has been decided that

General Walters wiU go to Director Gray, Acting Director Gray, and teU him

that the further pursuit of this investigation in Mexico

—

And I wish to emphasize that the only question of investigation

involved was Mexico

—

the investigation in Mexico, could jeopardize some assets of the Central Intelli-

gECce Agency.

A^in Mr. Helms said he was not aware of any activity of the

Agency that coidd be jeopardized by this. Mr. Haldeman repeated:

Nevertheless, there is concern that the further pursuit of this investigation wiU

uncover some activity or assets of the CIA in Mexico and it has been decided that

yon will go and tell this

—

Addressed to me

—

you will tell this to Acting Director Gray.

Mr. Dash. But, Mr. Walters, could it have been that Mr. Haldeman

asked you or Mr. Helms to go to Mr. Gray and—to first inquire at the

CIA w^hether or not there might be some problem at the CIA if there

was an investigation in Mexico, rather than saying it -was decided that

you should go. .

General Walters. I do not recall it being put m a question form. It

was put in a directive form.

Mr. Dash. In other words, you understood that to be a direction.

General Walters. I understood that to be a direction and since Mr.

Haldeman was very close to the top of the governmental structure of

the United States, and as Mr. Helms testified yesterday, the White

House has a great deal of information that other people do not have.

I had been Tvith the Agency approximately 6 weeks at the time of this

meeting. I found it quite conceivable that Mr. Haldeman might have

some information that was not available to me.

Mr. Dash. And you did not feel it appropriate at that time to inquire

of Mr. Haldeman why it was that he was directing you to go to Mr.

Gray and tell that to Mr. Gray ?

General Walters. No ; I did not. If I had felt there was any impro-

priety in this request I would have given him the same answer I later

gave Mr. Dean, that I would resign rather than do it.

Mr. Dash. By the way, did you wonder why it was that Mr. Halde-

man said it was decided that you, General Walters, should go to see

Mr. Gray and not Director Helms?
General Walters. Yes, I did. A number of hypotheses crossed my

mind. I thought perhaps he thinks I am military and a lot of people

have the mistaken belief that military obey blindly. I thought he

might have lieard reports that there had been some friction in the past

bet"veen the FBI and tlic CIA, and perhaps since Mr. Gray was new
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Exhibit No. lOl

28 June 1972

K'^MORAKDUM FOR B.ECORD IJ

On June 23 at 1300 on request I called with Director Helms

on John Ehrlichman and Robert Haldomau in Ehrlichnnan' s office

at the White House.

Haldeman said that the "bugging" affair at the Democratic

National Committee Hqs at the Watergate Apartments had made

a lot of noise and the Democrats were trying to maximize it.

The FBI had been called in and was investigating the matter.

The investigation was leading to a lot of important people and

this could get worse. He asked v/hat the connection v/ith the .

Agency was and t!ie Director repeated that there was none.

Hald.?m?n s?.id that the '.vhole affair was getting embarrassing

and it was the President's wish that Walters call on. Acting FBI

Director Patrick Gray and suggest to him that since the five

su3p:^cts had been arrested that this should be sufficient and

tIla^ il was not advantageous to have the enquiry pushed, especially

in Mexico, etc

.

Dirccto..- Holms sn.id that he had tallced to Gray on the previous

da/ and had -.nad-? plain to him that the Agency v/as not behind this

matter, that it v/as not connected v/ith it and none of the suspects

v/as v/ocUing for, nor had worlied for the A,:jcncy in the last tivo

year J. lie: hrxd told Cray that none o£ his i;v.'estlgacionj v/as

toachinjT any co-ert ni-ojects of the Ajency, currenc or ongoing.

Hj.ldomii.a then stated that I could tsU Gray that I had talked

vo the V.'hit-: Hras.- .and susses; that the i;i'/esti-;.-ition uoc bo push.^d

fuvtao.-. Gra'/ v/.uild hi receptive as he v/aJ looking tor fiuidance

in tht' aij-tter.

Tl<- nifoct.-«v leper.tccl fhat tin: i\i.c.\\z\ waii unconnected with ti>s

matter. I then i.%>.-?-'6 to talk to Or.yy »-: .-:i r.-ci.-t;. Kh.-Uch.n.ir.

ifVioV'^-i I cciiM do this soon u-.c'- : Sai;- I woildtr./ to J-o it todav.
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Upon leaving Ihe Whits House I discussed the matter briefl/

with tho Dii-cchor. On returning to the office I called Cray,

iiidic-ated tliat this was a matter of son-ie urgency, and he agreed

to -ce me nt 1430 that day.

Vernon A. Walters
Lieutenant Cen«ral, USA
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°^AT
® Democratic National Committee headquarters at the Watergate 1

Mr. Helms. It is my impression that I heard about it, read about it
in the newspapers and heard it on the radio, but this is not any lapse
of memory. This is just one of those things that this far back it is
hard to know just exactly who might have told me or how I mi^rht
have heard it. Certainly it was big news from the moment it happen°ed
Mr. DoRSEN. And during the days immediately followino- the

break-in were there conversations at the CIA concerning the break-in?
Mr. Helms. Yes. In the first place, sometime on that weekend I

received a telephone call from jMr. Howard Osborne, the Director of
-Necunty, to inform me that—of the names of the individuals who had
participated in the break-in and also to say that Mr. Hunt in some
fashion was connected with it. Mr. Osborne's call to me was a perfectly
roub-ne matter that had been—there was a charge on him as Director
of security to mform me whenever anybody in the Agency o-ot in any
kind of trouble, whether they were permanent employees or past
employees. In other words, right now, so I didn't have to catch up
with these events like suicides and house break-ins and rapes and the
vanous thmp that happened to the employees of any organization in
a city like Washmgton, so this was a perfectly routine thino- and
when he heard about these ex-CIA people who had been involved in
this burglary he called me up and notified me about it

On Monday, when I came to the office, there had been no mentionm the papers of Mr. Hunt. So I got hold of Mr. Osborne and said how
come you told me that Mr. Hunt was involved with this and he said
VVelJ, there were some papers found in the hotel room, one of the

hotel rooms with Hunt's name on it and it looks as though he was
S9me\vhere in the area when the break-in took place." So I said, "All
right," and then from then on, obviously there were various converea-
tions in the Agency as we went to work on various requests from the

t u I

information about the people and their backgrounds, and so
forth, that had formerly been employed by the Agency.
Mr. DoRSEN. Am I correct that James McCord a'lso was a former

employee of the Agency ?

Mr. Helms. He was.
Mr. DoRSEx. And when did Mr. McCord and Mr. Hunt leave the

employ of the Agency ?

Mr. Helms. They left it at different times in 1970. They were both
retired, as I recall it.

Mr Dorsen. Now, directing your attention to June 22, 1972, which
was the day before your meeting with Mr. Ehrlichman, Mr. Halde-
man, and General Walters at the White House, did you have a con-
versation with Patrick Gray on that afternoon ; namely, the afternoon
or June 22?
Mr. Helms. I believe that the committee is in possession of a memo-

randum which says—a memorandum or note from Mr. Gray that says
I had this conversation. I have no reason to question that at all I
was talking l>ack and forth with Mr. Gray at various times in con-
nection with this Watergate break-in, so I have no reason to doubt
that there was one on the 22d of June.
,^^\D*^«SEN. In these conversations did you discuss the possibility

of CIA involvement in the break-in?
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Mr. Helms. I assured Mr. Gray that the CIA had no involvement

in the break-in. No involvement whatever. And it was my preoccupa-

tion consistently from then to this time to make this point and to be

sure that everybody understand that. It doesn't seem to ^et across very

well for some reason but the agency had nothing to do with the Water-

gate break-in. I hope all the newsmen in the room hear me clearly now.

Mr. DoRSEN. I would like to move then to June 23, 1972, and ask

you if you recall attending the meeting with Mr. Ehrlichman, Mr.

Haldeman, and Oeneral Walters.

Mr. HsLiis. I do i-ecall attending that meeting.

Mr. DoRSEX. Where was that meeting held ?

^Lr. Heijms. That meeting was held in Mr. Ehrlichman's office on
the second floor, office wing—west wing of the White House.

ilr. Dorsen. Do you recall the time of that meeting ?

Mr. Helms. The meeting had been originally scheduled for 12

o'clock. It was changed to 1 o'clock and it took place shortly after 1

o'clock.

Mr. DoRSEx. Could you please describe to us in substance what hap-

pened at that meeting?
Mr. Helms. General Walters and I arrived first and waited for a

few minutes. 1 hen Mr. Haldeman and Mr. Ehrlichman came into the

room. As best I can recall what was said. Mr. Haldeman did most of

the talking, so—and whatever Mr. Ehrlichman contributed in the

course of this was either to nod his head or smile or to agree with
what Mr. Haldeman said. I just simply want to introduce it this way
because it is a little easier for me to describe.

Mr. Haldeman said that there was a lot of flak about the Watergate
burglary, that the opposition was capitalizing on it, that it was going
to—it was apparently causing some sort of unified trouble, and he
wanted to know whether the Agency had anything to do with it. I

assured him that the Agency had nothing to do with it. He then said

that the five men who had been found in the Democratic National Com-
mittee headquarters had been arrested and that that seemed to be

adequate under the circumstances, that the FBI was investigating what
this was all about, and that they, unified, were concerned about some
FBI investigations in Mexico.
He also at that time made some, what to me was an incoherent ref-

erence to an investigation in Mexico, or an FBI investigation, running
into the Bay of Pigs. I do not know what the reference was alleged to

be, but in any event, I assured him that I had no interest in the Bay
of Pigs that many years later, that everything in connection with that

had been dealt with and liquidated as far as I was aware and I did
not care what they ran into in connection with that.

At some juncture in this conversation, Mr. Haldeman then said some-
thing to the effect that it has been decided that General Walters will

go and talk to Acting Director Gray of the FBI and indicate to him
that these operations—these investigations of the FBI might run into

CIA operations in Mexico and that it was desirable that this not

happon and that the investigation, thei-cfore, should be either tapered
ort' oi- reduced or something, but tliorc was no language saying stop,

as far as I recall.

At tills point the references to Mexico were finite unclear to uie. I

had to recognize that if tlie White House, the President. Mr. Halde-
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man, somebody in high authority, had information about something
in Mexico which I did not have information about, whi^h is quite pos-

sible—the "White House constantly has information which others do
not have—that it would be a prudent thing for me to find out if there

was any possibility that some CIA operation was being—was going to

be affected, and, therefore, I wanted the necessary time to do this, I

say this in explanation of the fact that there seems—that since I had
consistently pointed out that no CIA operations had been violated by
any investigation up to then, that we had had nothing to do with the
Watergate Durglarj', the fact of the matter was that if an investiga-

tion continued to go on it might run into something we were doing in

Mexico. This possibility always had to exist. Nobody knows every-

thing about everything. So at this point I think it was repeated a sec-

ond time that Greneral Walters was to go and see Acting Director Gray
with this charge. It was then indicated that Acting Director Gray
would probably be expecting the call, that he was looking for some kind
of guidance in this matter, and that this should take place as soon as
possible. I believe Mr. Ehrlichman at that point made his sole con-
tribution to the conversation, which was that he should get down and
see Gray just as fast as he could.

We left this meeting. General Walters and I, and went downstairs
to the automobile and I spoke to General Walters along the following
lines. I said when you go to see Acting Director Gray, I think you
should confine yourself to reminding him that the Agency and the
FBI have a delimitation agreement, an understanding for many years
that if the Agency runs into any FBI agents or operations, the FBI
shall be immediately notified and if the FBI runs into any agents or
operations, it shall be immediately notified.

I was not sure whether Acting Director Gray was familiar with this
because he had not been Acting Director of the FBI for very long. I
wanted General Walters to understand about this because he had been
with the Agency, I think, only about 6 weeks at that time, had been
having briefins:s, and I was not sure whether this had ever come to
his attention. In other words, I was asking him to make a legitimate
request of the Acting Director of the FBI, that if they ran into any
CIA operations in Mexico or anyplace else they were to notify us
immediately, and I thousrht General Walters should restrict his con-
versation with Acting Director Gray to that point. Precisely whether
he did or not, well, you will have an opportunity to ask him.
Mr. DoRSEN. To your knowledge, did General Walters have a meet-

insr with Patrick Gray ?

Mr. Helms. Yes; he had one verv shortlv after this meeting in the
White House because he reported to me later in the day about his
meeting with Gray, that he had been to see him, that the general pur-
port of what they had discussed, and then the first time I Teamed that
Acting' Directoi- Grav had told General Walters at this meeting about
some monev havinor been sent to Mexico. T was imaware of any monev
having been sent there at the time, and even that explanation did not
sav what the money was for. But also floating around in this at the
time was the name of a Mexican lawyer that we had been asked to
check out bv the FBI to find out if this man was in any way connected
with the CIA. His name was O/irnrrio. I believe, and we had been run-
ning a tracer, which is a work of art'of going through the record to find

(384)



y uu

I
to y

33.5 H.R. HALDEMAN TESTIMONY, SENATE APPROPRIATIONS SUBCOMMITTEE

EXECUTIVE SESSION, MAY 31, 1973, 353-SC, 400-02

Indistinct document retyped by

y^j....^ TnHip.iarv Conmit_teg-§aii 353

to meet with this coimnittee and to clear up anything that I

can be helpful in clearing up in regard to the matter that

you have under inquiry.

I believe that the only area in which I can be helpful

to you in your investigation is with regard to the reported

meeting of White House and CIA officials last June.

In that regard, on June 23, 1972. John Ehrlichman and I

were requested by the President to meet with Director Richard

Helms and Deputy Director Vernon Walters of the CIA.

To the best of my recollection, the purpose of this

meeting was five-fold:

One, to ascertain whether there had been any CIA involve-

ment in the Watergate affair;

Two, to ascertain whether the relation between some of

the Watergate participants and the Bay of Pigs was a matter of

concern to CIA;

Three, to inform the CIA of 40 FBI request for guidance

regarding some aspects of the Watergate investigation because

of the possibility of CIA involvement, directly or indirectly;

I could interject there that this request had been made

known by John Dean, counsel to the President, and had been

transmitted by me to the President immediately upon being told

of it by John Dean.

The President, as a result of that, told me to meet

with Director Helms and General Walters and John Ehrlichman

Indistinct document retyped by
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to get into this matter as I an laying it out here.

The fourth purpose was to discuss 'wTiice House concern

regarding possible disclosure of non-Watergate-related

covert CIA operations or other national security activities,

not related to Watergate, that had been undertaken previously

by some of the Watergate principles [sicj.

Fifth, to request General Walters to meet with Acting

Director Gray of the FBI to express these concerns and to

coordinate with the FBI so that the FBI's area of investigation

of the suspects, the Watergate suspects, not be expanded

into unrelated matters which could lead to disclosure of

their earlier national security and CIA activities.

The meeting was held in Mr. Ehrlichman's office on the

afternoon of June 23 and, to the best of my recollection, all

of the above points were covered.

As I recall. Director Helms assured us that there was

no CIA involvement in the Watergate and also that he had no

concern from the CIA's viewpoint regarding any possible con-

nections of the Watergate personnel with the Bay of Pigs

operation. Helms told us he had given this assurance to

Gray directly.

Walters agreed to neet with Gray as requested. I do not

recall having any lurcher communication or neeting with Walters,

Helms or Gray on LhLs subject.

1 do not sppcUically recall the question of "Mexican
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aspects" being discussed at this meeting although I do not

question General Walters' report that this was covered. We

did discuss the concern that, in the interest of national

security and the former relationships of some of the prin-

ciples [sic] , the Waterijate principles[.slcj , with CIA, the FBI investi-

gation be limited to the Watergate case specifically and not

expanded into prior activities of the individuals involved.

We did this in the full belief that we were acting in

the national interest and with no intent or desire to impede

or cover up any aspects of the Watergate investigation, itself.

I do not recall any subsequent discussion with John Dean

regarding this meeting. I do not recall any discussion at

any time of a suggestion to involve the CIA in the Water-

gate matter except as described above. Specifically, I do

not recall hearing of any idea of having the CIA furnish bail

or pay suspects' salaries while in jail, using covert action

funds

.

It must be understood that, at the time of our meeting

with the CIA, we had only very sketchy knowledge of what and

who were involved in the Watergate affair. We had no reason

to believe that anyone in the White House was involved and

no reason, therefore, to seek any cover-up of the Watergate

investigation from the White House.

On the contrary, everyone in the White House was

instructed to cooperate fully with the Watergate investigation
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and, so far as I knew at the time, was doing so.

At the same time, there was concern at the White House

that activities which had been in no way related to Watergate

or to the 1972 political campaign — and which were in the

area of national security — would be compromised in the

process of the Watergate investigation and the attendant

publicvty [sic] and political furor.

Recent events have fully justified that concern with the

disclosure of the FBI wiretaps on press and NSC personnel, the

details of the so-called "plumbers' operation", et cetera.

In summary, the meeting of June 23 with the CIA was held

at the President's request in the interest of national security.

I do not believe there was any intention to cover up the

Watergate. I do not believe there was any direct connection

between this meeting and General Walters' reported subsequent

meetings with John Dean. I believe I acted properly, in

accord with the President's instructions, and in the national

interest.

Mr. Chairman, in reviewing the transcript of the testi-

mony before this committee by Ambassador Helms on May 16, I

find some several areas that I would like to clarify.

First, it should be emphasized that there was only one

meeting in which Helms, Ehrlichman and I participated, the

one on June 23, which I have described, at which General

Walters was also present. The other meetings to which General
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guess. But there is nothing I can do about that except, in

this meeting, I find it quite probable that General Walters'

Mem-con is more accurate than his subsequent cycles of revi-

sions, and that I probably did say, "It is the President's

wish" because I believed then and I believe now that it was.

Chairman McClellan. You referred to his memorandum. I

would like to ask some questions about it. You think it is

probably more accurate than what he remembered later. That

is the memorandum of June 28th, five days following this meet-

ing in the White House.

It says, "On June 23, at 1300, on request, I called, with

Director Helms, on John Ehrlichman and Robert Haldeman in Ehr-

lichman's office at the White House.

"Haldeman said" — and I want to give you an opportunity

to comment on each of these ~ "Haldeman said that the 'bugging'

affair at the Democratic National Committee headquarters at

the Watergate Apartments had made a lot of noise and the Demo-

crats were trying to maximize it."

Do you wish to comment on that?

Mr. Haldeman. No, sir.

Chairman McClellan. You don't wish to comment on it?

Mr. Haldeman. No, unless there is some specific question.

Chairman McClellan. Is that correct?

Mr. Haldeman. I haven't any idea. I don't recall that.

That would be the only way I could answer.
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Chairman McClellen. All right. You don't recall whether

that occurred.

He states in the next sentence you said the FBI was being

called in and was investigating the matter. Did you tell him

that, or was that statement made at that meeting?

Mr. Haldeman. In some sense it undoubtedly was. I don't

think I needed to tell him that. I think it was pretty well

known at that time.

Chairman McClellan. Then he says that the FBI had been

called in and was investigating the matter, and he says you

said the investigation was leading to a lot of important people

and this could get worse. Do you wish to comment on that?

Mr. Haldeman. No, sir.

Chairman McClellan. Do you want to say it is true, or

just remain silent about it?

Mr. Haldeman. I would have no comment to make on it.

That is his characterization of the conversation.

Chairman McClellan. Is his characterization of the

conversation wrong, or correct?

Mr. Haldeman. I have no material conflict with it.

Chairman McClellan. Then you said that, or something like

that, I would assume, unless you state otherwise.

Then he goes on further to say, "he" meaning you, "asked

what the connection with the agency was, and the Director

repeated" — I am sure he means Director Helms — "repeated
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that there was none."

Did Helms tell you that that day?

Mr. Haldeman. As I have so indicated; yes, sir.

Chairman McClellan. "Haldeman said that the whole affair

was getting embarrassing and it was the President's wish that

Walters call on Acting FBI Director Patrick Gray" — now, is

that much correct, up to there?

Mr. Haldeman. I think that it is subject to interpreta-

tion. It isn't correct, Senator. I don't believe that the

request that Walters call on the Acting Director of the FBI was

in the context of the whole affair getting embarrassing. I

think it was in the context I have laid out in my statement.

Chairman McClellan. Did you tell him that the whole

affair was getting embarrassing?

Mr. Haldeman. No, sir; that I recall, no.

Chairman McClellan. You didn't make that statement at the

meeting?

Mr. Haldeman. I don't recall making such a statement.

Chairman McClellan. Are you in a position to deny it?

Mr. Haldeman. No, but that is not the flavor of the

approach to the meeting that 1 took.

Chairman McClellan. All right. Then he said you asked

that Walters call on Director Patrick Gray and suggest to him

that since the five suspects had been arrested, that this

should be sufficient, and that it was not advantageous to have

I "
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^[r. TiioMr.sox. It would he inconsiritent witli your desire to solve

the matter, I assinne. iis to wliotlier or not there was CIA involvement.

iNIr. P^HRLK UMAX. Well, whatever I told him was for the purpose of

not iiavin^r staff meetings on this particular subject. I can't tell you
precisely what I told him.
Mr. TiiOMrsox. Going back to July of lOTl, July 7, 1971. did you

call Deputy Director Cushman and ask him to give Mr. Hunt as-

sistance in his activities at that time ?

ilr. EnnncHM.vx. No, I have been asked many times about that

telephone call and I simplv have no recollection of having made
that call.

Mr. TiioMi'sox. Did you know what ^Ir. Hunt was doing during
that period of time ? "Were you informed ?

Mr. EiiRLiCTi:\tAX. I knew fiom my one meeting with ilr. Colson
and Mr. Hunt jointly what he was supposed to be doing, yes.

Mr. TiiOMPSox. What was he doing?
ilr. EiiRLiCiiitAX. He was supposed to be engaged in an analysis

of the Pentagon Papers and in determining their accuracy, whether or

not they were in fact complete accounts of the events which took
place or whether they were edited, tailored accounts which did not

include the complete facts.

Mr. Thomtsox. In -lune, when you were talking to Helms and
Walters about the possible CIA problem or uncovering some collateral

CIA activity, this all evolved around the so-called ^lexican money
problem, I assume, is that correct ?

Mr. EiiRLicHjrAx. Well, it was much broader than that. It -was any
unassociated CIA activity.

Mr. Thompsox. Well, what brought it to anyone's attention? I

thought it was the so-called Barker money that had conic from
Mexico.
Mr. EiiRLiCHMAx-. You mean that precipitated the meeting ?

Mr. Tiioirpsox. Yes.
Mr. EiiRLicTiirAX. No, it was a much broader concern than that,

and it included, as I said, the question of direct involvement, it

included whatever exposure there might be for any CIA activity.

I think the ifexican money or the Florida bank account or whatever,
which involved one of these people who had been a former CIA agent
or client or whatever they call them, was raised as an example in the

meeting by one of us as the kind of thing that the President evidently
•was concerned about. And it was discussed as a specific example. But
the meeting was by no means limited to that.

Mr. Thompsox. Can you recall any other specific examples that

wei-e discussed?
Mr. EHRLirmtAx. Bay of Pigs.

]Mr. Tho:mpsox. How did that come in ?

Mr. EHRLicii:vtAX. Well, because apparently, the President had
specifically mentioned the Bay of Pigs to Bob Haldeman in suggesting
the meeting, and then he mentioned it to me again in July as the Idnd
of thing that apparently, CIA mitrlit be embarrassed about, that some
of the people who were in\olved in AYatergate. ap]:)aiently, had been
involved in the Bay of Pigs and accordingly, whether there was any
CIA exposure still existing.
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Mr. Thompson. The Watet-'rate invcstijration could possibly turn

up some additional investigation on the CIA operation in the Bay of

Pigs?
Mr. Ehrlichman". CIA involvement or compromise of some sort or

something in the i)ast. It was very unspecific, but it was nonetheless

mentioned as an example.
Mr. Thompson. Can you tjiink of any other examples?
Mr. Ehruchman. Xo, I cannot. The Mexican money or Mexican

L
laundry or whatever you
Mr. TnoMPsO-v. Of course, that money wound up in the bank ac-

count of a Mr. Barker.
Mr. Ehpo^ichmax. Yes.

Mr. Thompson. And Mr. Barker, of couree, was a [)rotege of Mr.

flunt, brought into the matter by Hunt ?

Mr. Ehrlichman. A CIA protege of Mr. Hunt.
Mr. Thompson. They were in the Bay of Pigs. Was his name men-

tioned in the meeting ?

Mr. Ehrlichman. No.
Mr. Thompson. The money problem you were talking about seems

to have been directly related to Mr. Hunt, which gets right back into

the plumber situation again.

Mr. Ehrlichman. Barker's name and Hunt's name were not men-
tioned in the meeting.
Mr. Thompson. Mr. Ehrlichman, regardless of what the President

specifically told you or did not tell you, I assume that you felt a short

time after the break-in, the latter part of June, that it was the Presi-

dent's wish to insure that the investigation of the break-in did not

expose either the unrelated covert operation of the CIA or the activi-

ties of the White House investigations unit. Did you assume that to be

fhe President's wish, as he stated that it was?
Mr. Ehrlichman. Mr. Tiiompson, I assumed that it was with regard

to the CIA because of this meeting we have just been talking about.

Frankly, the question of the special unit simply never entered my mind
at that time as a potential problem. It just was not in contemplation

and it was not in the contemplation of anybody that I was talking to,

so far as I can recall.

Mr. Thompson. Even though Liddy had worked
Mr. Ehrlichman. That is correct.

Mr. Thompson [continuing]. In your office, under your supervision

generally?
Mr. Ehrlichman. Well, he liad worked in my office, in a ver>- remote

sense.

Mr. Thompson. It did not occur to you that, if he was tried, if he

decided to ralk, if lie decided to l)argain. there were a lot of things

that I'e could toll that would l)e embarnissing. not only politically but

compromising with regard to national security?

Mr. PwrRLiciiMAN. I assure you, Mr. Thompson, it just was not in

mv consciousness.

Ml-. Tno>[psoN. It evidently crossed the President's mind. When do

you think tiiese matters wiiich' lie sets out in his May -I'l starenient came

to his mind? He says he was informed within a few days about pos-

sil)le CIA involvement. The inii>lication is that he knev.- about the

existence of the unit reirardless of any specific activities: that he knew

aliout the unit all alouir.
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afternoon or whether it was completp'-' Monday morning, but it was
soon clear to me that nobody who wo. sponsible for that area in the

Agency felt that the ongoing FBI inv -igation could jeopardize any
of the Agency sources or activities in Mexico.
Mr. Dash. Well, now, did you subsequently receive any communica-

tion from anybody at the White Houso after Jmie 23 ?

Greneral Walters. On Monday morning, June 26, 1 received a phone
call from a man who identified himself as John Dean and he said he
wished to speak to me about the matters that Mr. Haldeman and Mr.
Ehrlichman had discussed with me on Friday. I did not know Mr.
Dean. And I expressed so—something to the effect that I don't know
who you are and he said, "Well, you can call Mr. Ehrlichman to see

whether it is all right to talk to me or not."

Mr. Dash. Did you call ilr. Ehrlichman ?

General Walters. I called Mr. Ehrlichman. I had some difficulty

in reaching him but finally I reached him and I said : "A Mr. John
Dean wants to talk to me about the matters discussed with yoti and ilr.

Haldeman on the preceding Friday"' ar-d he said : "Yes, it is all right

to talk with him. He is in charge of tiie whole matter."
Mr. Dash. Did you then meet with Mr. Dean on that day?
General Walters. I then
Mr. Dash. The 26th.

L

General Walters. I then called Mr. Dean again and he asked me to

come down and see him, I believe, at 11:30 or 11:45. I believe it is

indicated on the memorandum I wrote.
Mr. Dash. Will yoti relate to the committee the convereation you

had with Mr. Dean at that time, on June 26, 1972 ?

General Walters. INIr. Dean said that he was handling this whole
matter of the Watergate, that it was causing a lot of trouble, that it

was very embarrassing. The FBI was investigating it. The leads had
led to some important people. It might lead to some more important
people.

The FBI was proceeding on three hypotheses, namely, that this

break-in had been organized by the Republican National Committee,
by the Central Agency, or by someone else ; whereupon I said I did not
know who else organized it but I know that the Central Intelligence

Agency did not organize it. I said, furthermore—I related to Mr. Dean
my conversation with Mr. Haldeman and Mv. Ehrlichman on the pre-

vious Friday, and told him I had checked within the Agency and
found there was nothing in anv of the ongoing FBI invest ieations

that could jeopardize CIA activities or sotirces or compromise them
in any way in Mexico.
He then said, "Well, could this not have happened without your

knowledge?" "Well," I said, "oriar'mally perhaps, but I have iiiquired.

I have talked to ^[r. Helms and I am sure that we had no part in this

operation a.<rainst the Demociatic National Committee."
He kept pressii^ir this. Thorp must have been. These people all used

to work for the CI.V, and all tins tliinsr. T said mavb.' thev used to, but
thcv were not when they did it and he pressed and pressed on. on this

and asked if there was not some way T could help him, and it seemed
to me lie was exnlorinjr perhnns the option of seoin;: wliother he could
put snnie of the blame on us. Tlicre was not nu\ si>'cinc thinsr he said
hut the general tenor was in tliis wav and I said to hini— I did not have
an opportunity to consult with anybody— I simply s lid.
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3A. On June 23, 1972 at 1:35 p.m.. Dean telephoned Gray and said

that Walters would be visiting Gray that afternoon. At 2:34 p.m. on

the same day Walters met with Gray and discussed the FBI investigation

of the break-in at the DNC headquarters. Walters stated that if the

FBI investigation were pursued into Mexico it might uncover some covert

CIA activities and that the matter should be tapered off with the five

men under arrest. Gray agreed to hold in abeyance the FBI interview of

Manuel Ogarrio. Gray has testified that the FBI continued its effort

to locate Kenneth Dahlberg. Gray reported to Dean the substance of his

conversations with Walters .
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A( 1 :','> p.m. oi! Frid;iy, .June L'-"., 197-2, .ATr. Di'an lelcplioiicd iiic nTuI

said thai (lenoi-al A\'altiM-s, Dcpiity Dircftoi. ('! A, would he, calliiifr foi-

an apiiointnicid (hat. afh-inoou and 1 .sliould .-oc him. Me. l)c;in said.

''Ill' has so]!ictliin<;' to tell you."
.\t ] :")() ]).tu. on I'riday. Juno. 2-'), 1!)Tl'. the r^ccictary to (icncial

Waltcis caDi'd my sofivtaiy and a.slcod for an aiipointnu-nt. lie '.vn.s

scheduled to .sec nie at -2 .'>0 p.m. that nftemoon.
Mr. Dean called me ap'iin at 2 :19 p.m. and it is my leeollertion that,

this was a call to ask if I had scheduled a nieetin<r with Genend "Wal-
ters for that afternoon. I told him that the meetiiifjliad been scheduled
for 2:'.]0 p.m. I seem to remember that lie asked me to call him after
the mcetin_£r.

I met with General Walters at 2 iSi p.m. on Friday, June 2."^, 1972.
TTc informed me that we were likely to nncover some CIA assets oi-

sources if wc continued our investigation into the Mexican money
chain. I understood his statement to mean that if the FBI pei-sisted

w-e would uncover CIA covert operations and that the CI.V had an
interest in Messrs. Ogarrio and Dahlberfr and in the $114,000 involved.
He also discussed with me the agency agreement under which the FBI
and CIA have agreed not to unco\er and expose each other's sources.
I liad not read this agreement and still have not. but it was logical to
me at that time and I did not question General Waltei-s.

I undoubtedly said to General Walters that we will handle this in
a manner tliat would not hamper the CIA, and that I would have to
make a determination as to how the FBI would proceed witli our in-

vestigation in this area.

I knew from ilr. Dean's earlier telephone conversation with me on
this day that General Walters would be coming to see me, but I have
no recollection or memory whatsoever of General Walters informing
me at this meeting that he was coming to me after talking to the "\^Tiite

House, or that he had talked to the Wiitc House at all. I imderstood
him to be stating a CIA position, not a White House message.
At this point I would like to comment on General Walters' memo-

randum of this meeting, which I understand to be in evidence before
this committee. With respect to General Walters' statement in para-
graph 2 of his memorandum that "his—Gray's—problem was how to
low key this matter now that it was launched," I may have said words
to this effect to let him know that we would handle the CIA aspects of
this matter with kid gloves. I can state cateirorically, however, that any
sentiment of that kind expressed by me was an eifort by me to abide
by the CIA-FBI agreeinent and related solelv to the "possibility of
exposing CIA covert activities in the pursuit of our investigation into
Mexico. This sentiment, if expressed, could in no way have related to
any effort by me or the FBI to "low key'' the Watergate investigation
generally.

In fact, the FBI did not low kev the Watergate investigation gen-
erally and instructions were issued at the outset of the investigation
and regidarly thereafter to insure that this case was handled as a
major case under the immediate supervision of the special agent in

charge of each field office to which investiirative leads were referred
by the AVashington field office or any other field office setting out leads
to be pursued.
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With respect to tlic rest of the paragraph, I may liave mentioned
the $89,000 to General "\^'alte^s. I do not remember, but, if I did, I

would have talked in terms of four cliecks in this total ainoimt—not

''a check'" as liis memo states—simply because four checks were in-

volved. I probably also spoke of the name Ogarrio as well as Dahlberg
simply because these two men, ISIr. Ogarrio and ^Nlr. Dahlberg, were
always associated in my mind with the $80,000 in four checks, the

Ogarrio checks, and with the $25,000 in one cashier's check, tlie Dahl-
berg check, which ^vei'e traced to the bank accoimt of Bernard Barker.
AVith icspect to General Walters' comment in paragraph 3 of this

mcmoiandum that I said ''that this was a most awkward matter to

come up during an election year," it is certainly possible that in the

course of my conversation with General Walters I may have expressed

the thought that the Watergate case was a "hot potato" for a new
Acting Director and the FBI in an election year, and for the President,

too. I know that I expressed this thought to many people at various
times. ''Watergate is just what I needed"' was a refrain I know I struck

with friends on numerous occasions. General Walters' references to

''he—Gray—would see what he could do," and "he * * *—Gray

—

would have to study the matter and see how it could best be done,"

could only relate to my admitted desire to pursue this investigation

without compromising CIA assets and resources. In no way, shape, or

form did I say or seek to imply to General Walters, or to anyone else,

for that matter, that the FBI investigation would be other than aggres-

sive and thorough. The only conceivable, limited exception was the

alleged national security considerations being presented to me by Gen-
eral Walters and Mr. Dean which, as the record will show, brought
aVjout a delay in the interview of several pei-sons for a period of 10 days
to 2 weeks.
As a matter of fact, and as my testimony will make clear in more

detail, I ordered our agents to continue to probe the Mexican money
chain and the Dahlberg relationship during this period that the per-

sonal interview with Mr. Ogairio was being held in abeyance and Mr.
Dahlberg was evading us as we tried to interview him.

Finally, I have no recollection whatever of General Walters making
an}' statement as he alleges in paragraph 4 of his memorandum to the

effect that his "job had been an awkward one."

Upon General Walters' departure, I telephoned Mr. Dean and told

him of the meeting with General Walters. I told ^Ir. Dean that we
would hold itp our interviews temporarily and work around this prob-

^^em tmtil we determined what we had encountered.

At ^ :15 p.m. I telephoned Assistant Director Bates to tell him of

my visit from General Walters and to tell him that CIA had an
interest in this matter and that we may have imcovered a CIA monej-

chain. In this telephone conversation, I imdoubtcdly ordered ^Ir. Bates
to temporarily hold up an interview with Mr. Ogarrio but to continue

to conduct appropriate investigation at Banco Internationale at Mex-
ico Citv regarding the four Ogarrio checks, to continue to follow 'Mr.

I)ahll">er<r's movements and to continue to obtain toll call records of his

loii'T distance phone calls as we sought to interview him.

On the afternoon of Fridav, June 2Z. 197-2, I again telephoned Mr.
Dean on two occasions, once at ^ :24 p.m. and oncp at ?> :4T p.m. I can-

not be absolute! V certain that the names Ogarrio and Dahlberg were
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ill the job and I was now in tlio job that that might be a o-oofl way to

start out. I did wonder about it but I didiTt—this was his privih-j^c

to do it any way lie wished.
yiv. Dash. Now, CJonfral '\^''a Iters, did tlierc coinc a time when you

]nit in writing, in the form of a memorandum, your rceolh'ction of

that meeting on J une 23, 1972 ?

General \\'.\i,Tr;i;s. There did, ^fr. Dasli, o days later. "Wlien this

thing started I did not liabilnally keep memorandums of my convcr.sa-

tions. However, when on the Tuesday, tlie following Tuesday, 'Mr.

Dean put the (jnestiou to me or he didn't jiut t!ie question but explored

the possibility of the CIA going bail and paying the salaries of the

suspects who were in jail, I realized it was time for me to start keeping

a record. So following that second meeting on the 27th I sat down and
T wrote memorandums for myself; they were not intended to b;> a ver-

batim account of the convei-sation oi- to cover all aspects of the conver-

sation but notes to jog my own memory. I wrote a memorandum on the

nieeting with Mr. Ilaldeman and Mr. Khrlichman, I wrote a memoran-
dum on the meeting with ^Ir. Gray, I wrote a memorandum on my first

meeting with ^fr. Dean on iIoncla\- the 26th, and a memoiandum of

m3' second meeting with ^Ir. Dean on the 27th.

On the 2Sth I met with. Mr. Dean for the tliird and last time, and I

wrote a memorandum, I believe, the following day.

On the subsequent memorandums: namely, my calls on Mr. Gray,
I wrote those memorandums either on the same day that I had the

talk with Mr. Gray or the following day. If I may, I would like to

make one point clear, I have been alleged to hnvc a splendid memory
and so forth and here I was making confession that I am afraid will

not fit into it.

Mr. Helms was quite right in Ills testimony yesterday in that the

question regarding bail and paying the salaiies of these people came
up on Tuesday. When I reviewed my notes and before I wrote the

alfidavit, I did correct this in my aflidavit; namely, that tlie recpiest

regarding bail for defendants was on Tuesday.
Mr. D.\SH. We will get to that and I think you can restate it when

T ask you about the meeting's with Mr. Dean. I want to show j-ou a

copy wo have of a memorandum purportedly from you or written by
you on June 28 covering the June 2o meeting and ask you if this is a

correct copy of the memorandum.
General W.m/it.ks. Eight. Yes, Mr. Dash, it is.

Mr. Dash. Mv. Chairman, may that copy be marked as an exhibit

and introduced into the record '?

Senator EK^^^^. I believe this memorandum has pre\-iously been

marked as exhibit No. 101.*

Mr. Dash. Now, General Walters, after you left the meeting with

Mr. Ilaldeman and INfr. Ehrlichman, did von leave with Director

Helms?
General Walters. I did. We walked downstaii-s and we stood and

talked close to the car out on West Executive A\enuc and Mr. Helms
said to me:

You must romind Mr. Gray of the asreemeut l>etw«H>n the FBI .nnd the CI.V

that if tlicy run into or appear to be iibout to expuse one another's assets tlie.v

wiU notify one another, and j ou .shonUI remind him of tliis.

•Sni" rsook 7. p. 2048.
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I did.

IVIr. Dash. And then what did you do?
Genci-al "\V.\lteks. 1 do not rerall whetlier I wont liack to the Agency

or not. I don't tliink time would have allowed it because the appoint-

ment had lx>en made to see Mr. Gray at 2:30 p.m. My recollection

is not clear on this, whether I went back to the Agency or whether I

stayed downtown. I have a feeling I stayed downtown and at 2 :'M) I

went to see Mr. Gray.
Mr. D.\SH. Now, was Mr. Gray, by the way, expecting your visit?

General Walteks. Mr. Gray, 1 believe, was expecting my visit.

j\Ir. Dash. How do you know that?

General WAL'n;RS. I believe he has subsequently testified that Mr.
Dean had told him that I was on my way down.
Mr. Dash. All right.

Now, would you briefly relate to your best recollection wliat conver-

sation you liad with Mr. Gray at that time? This was on June 2^3, 1972.

General Walters. I said to Mr. Gray that I had just come from the

White House where I had talked to some senior start' niembei-s and I

was to tell him that the (jursuit of the FBI inve.stigation iu 3Ie.xico,

the continuation of the FBI investigation in jNlexico, could—might
uncover some coveit activities of the Central Intelligence Agency. I

then repeated to him what Mr. Helms had told me about the agreement
between the FBI and CIA and he said he was quite aware of this and
I intended to observe it scrupulously.

Mr. Dash. Now, did you tell him who gave you the direction to

General Walters. I did not. I told him I had talked to some senior

people at the "Wliitc House.
iSIr. Dasii. Now, was that the sum and substance of tliat conversa-

tion in Mr. Gray's office ?

General Walters. I believe so. We had expressed pleasure at meet-
ing one another. I had intended to call on him, and so forth, and any-

thing else that occurred I believe will be covered in the memorandum
_jvhich is in your possession.

Mr. Dash. I think you testified that you also on June 28 included a

memorandum of the meeting with Mr. Gray on June 2-"'). I would like

to show you a co^n' of the memorandum and ask you if this is a correct

copy and does it cover the testimony you have just given.

General Walters. Yes, it is a correct copy.
Mr. Dash. Mr. Chairmian, may that memorandum be marked as an

exhibit and be received in evidence ?

Senator Er\tn". In tlie absence of objection by any committee mem-
bei- it is so oi-dered and will be approjiriately marked as an exhibit

and received in evidence as such.

[The doc'ument referred to was mai-k-ed exhibit No. 129.*]

Mr. Dash. Now, after you met with Mr. Gray did you return to your
offices at the CIA and

General Walters. Yes ; I did.

Mr. Dash [continuing]. And did yon make a report of that meeting
to former Director Helms?

General Walters. And I also started to check on whether this %vas

a fact. I talked to the people at our geographic area that handles
Mexico and I am not sure whether this was completed on the Friday

•See p. 3S15.
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EXFIIBITS SUBMITTED FOR THE RECORD

p;xniBiT No. \2'.<

28 June 1972

u
MEMORANDUM FOR RECORD

At 1430 on 23 June I called on the Acting Director of the FBI,
L. Patrick Gray, at his orfice in the FBI Building and saw him
alone.

I said that I had come to see him after talking to the "White
House". I cited no names and he asked for none. I added that I was
aware of the Director's conversation with him the previous day and
while the further investigation of the Watergate Affair had not

touched any current or ongoing covert projects of the Agency, its

continuation tnight lead to some projects. I recalled that the FBI
and the Agency had an agreement in this respect and that the Bureau
had always scrupulously respected this. Gray said he was aware of

this and understood what I was conveying to him. His problem was
how to low key this matter now that it was launched. He said that a lot of

money was apparently involved and there was a matter of a check on a
Mexican bank for 89 thousand dollars. He asked if the name Dahlberg
meant anything to me and 1 said it did not but that that was not really

significant as I had only been with the Agency for a few months.

Gray then said that this was a most awkward matter to come up
during an election year and he would sec what he could do. I repeated
that if the investigations were pushed "south of the border" it could

trespass upon some of our covert projects and, in view of the fact that

the five men involved were under arrest, it would be best to taper the

matter off there. He replied that he understood and would have to

study the matter to see how it could best be done. He would have to

talk to John Dean about it.

Gray said he looked forward to cooperating closely with the Agency.
After some pleasantries about J. Edgar Hoover and our past military

careers, I left saying that my job had been an awkward one but he had
been helpful and I was grateful.

Vernon A. Walters
Lieutenant General, USA
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35. On June 23, 1972 at 3:00 p.m. Maurice Stans met at the CRP

offices with Kenneth Dahlberg who, at the request of Stans and Fred

LaRue, had flown to Washington that day for the meeting. LaRue and

Stans discussed the check drawn by Dahlberg, the money from which had

reached the bank account of Bernard Barker. At 5:00 p.m. on the same

day Dahlberg met with Stans, LaRue and Robert Mardian.

Page
35.1 Maurice Stans calendar, June 23, 1972 (received

from SSC) 406

35.2 Maurice Stans testimony, 2 SSC 701 407

35.3 Maurice Stans telephone records, June 23, 197 2

(received from SSC) 408
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The trcasiirer, not being sure, discussed it mth the general counsel

for the committee and the general coimsel suggested that he take the

check and convert it into cash. The treasurer gave Ixim the check.

Now, again, I can report what the treasurer has said, that he did

not get the proceeds of the check back until some time in May. He
received them in full and they were deposited in a bank account on
May 25.

Now, as to those two transactions and several others in a similar

category, we treated that as cash on hand on April 7 and reported it

in the report of the media Committee To Re-Elect the President, in

the amount of $.350,000, and that e.xact amount of $350,000 was de-

posited in that committee's bank account on May 25. We felt that we
had complied with every requirement of the law as to the handling

and reporting of that money; we had accounted for it fully.

The General Accounting Office subsequently cited our committee
for a possible violation of the law in failing to report the $25,000. But
the Department of Justice, in a letter some months later, concluded
that there was no violation of the law in the handling of that trans-

action.

Mr. Edmisten. Mr. Stans, when was the first time that you learned

that these checks had cleared through a bank account of Bernard
Barker?

Mr. Stans. It was well after the Watergate event of June 17.

Mr. Edmisten. Now, shortly after that, did you have any discus-

sions with Mr. John Mitchell or anyone at the White House concerning
any of these checks during the week immediately following?

Mr. Stans. I don't recall any specific conversation with John
Mitchell, but I do recall a conversation with Fred LaRue and subse-

quently with Robert Mardian.
Mr. Edmisten. What did you talk about?
Mr. Stans. As I recall it, it was the morning of the 23d of June,

which was 6 days after the Watergate affair. I received a phone call

from Fred LaRue, saying, "Do you know Kenneth Dahlberg?"
And I said, "I certainly do."
He said, "Well, his contribution ended up in a bank account of one

of the fellows who was arrested."

I said, "Dahlberg didn't make a contribution."

He said, "Well, it is his check."
So he came down and we discussed it and concluded that, in some

manner or other, Dahlberg's check must have reached the bank
account of Bernard Barker.
We called Dahlberg and discussed it with him, got him to Wash-

ington on that same day, met with him, and he met with LaRue and
T think uath Mardian, and got all the facts of the transaction in hand.
It was clear that neither Dahlberg nor I nor Hugh Sloan had anything
to do with the checks, that check or the Mexican checks, entering the

Barker bank account. They could only have gotten there through the

hands of our general counsel, Gordon Lidd\-, who had taken them into

his custody.
Mr. Edmisten. Mr. Stans, I am going to skip along, I don't want

to encroach on the committee. At one time did vou approve or consent
to giving Mr. Fred LaRue $80,000?
Mr. Stans. Yes, I did. Would you like to know the background of

that?
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36. On or before June 26, 1972 Walters determined that there were

no CIA sources or activities in Mexico that might be jeopardized by

FBI investigations of the Ogarrlo check in Mexico. On June 26, 1972

Walters met with John Dean and advised him that there was nothing in

any of the FBI Investigations that could jeopardize or compromise In

any way CIA activities or sources in Mexico.

Page
36.1 Vernon Walters testimony, 9 SSC 3407-09 AlO

36.2 Vernon Walters memorandum for record, June 28,

1972, SSC Exhibit No. 130, 9 SSC 3816-17 413
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I did.

Mr. Dash. And then what did you do ?

General Walters. I do not recall whether I went back to the Agency
or not. I don't think time would have allowed it because the appoint-

ment had been made to see Mr. Gray at 2 :30 p.m. My recollection

is not clear on this, whether I went back to the Agency or whether I
stayed downtown. I have a feeling I stayed downtown and at 2 :30 I
went to see Mr. Gray.
Mr. Dash. Now, was Mr. Gray, by the way, expecting your visit?

General Walters, ilr. Gray, I believe, was expecting my visit.

Mr. Dash. How do you know that ?

General Walters. I believe he has subsequently testified that Mr.
Dean had told him that I was on my way down.
Mr. Dash. All right.

Now, would you briefly relate to your best recollection what conver-

sation you had with Mr. Gray at that time? This was on Jxme 23, 1972.

General Walters. I said to Mr. Gray that I had just come from the

White House where I had talked to some senior staff members and I

was to tell him that the pursuit of the FBI investigation in Mexico,
the continuation of the FBI investigation in Mexico, could—might
uncover some covert activities of the Central Intelligence Agency. I

then repeated to him what Mr. Helms had told me about the agreement
between the FBI and GLAl and he said he was quite aware of this and
I intended to observe it scrupulously.

Mr. Dash. Now, did you tell him who gave you the direction to

General Walters. I did not. I told him I had talked to some senior

people at the White House.
Mr. Dash. Now, was that the sum and substance of that conversa-

tion in Mr. Gray's office ?

General Walters. I believe so. We had expressed pleasure at meet-
ing one another. I had intended to call on him, and so forth, and any-
thing else that occurred I believe will be covered in the memorandum
which is in your possession.

Mr. Dash. I think you testified that you also on June 28 included a
memorandum of the meeting with Mr. Gray on June 23. I would like

to show you a copy of the memorandum and ask you if this is a correct

copy and does it cover the testimony you have just given.

General Walters. Yes, it is a coiTect copy.
Mr. Dash. Mr. Chairman, may that memorandum be marked as an

exhibit and be received in evidence ?

Senator Ervin. In the absence of objection by any committee mem-
ber it is so ordered and will be appropriately marked as an exhibit

and received in evidence as such.

[The docimient referred to was marked exhibit No. 129.*]

Mr. Dash. Now, after you met with Mr. Gray did you return to your
offices at the CIA and

General Walters. Yes ; I did.

Mr. Dash [continuing]. And did 3011 make a report of that meeting
to former Director Helms?

General Walters. And I also started to check on whether this was
a fact. I talked to the people at our geographic area that handles
Mexico and I am not sure whether this was completed on the Friday

•See p. 3S15.
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afternoon or whether it was complete'^ Monday morning, but it was
soon clear to me that nobody who wa. sponsible for that area in the

Agency felt that the ongoing FBI inv. ;,igation could jeopardize any
of the Agency sources or activities in Mexico.
Mr. Dash. Well, now, did you subsequently receive any conmiunica-

tion from anybody at the White House after Jime 23?
General Walters. On Monday morning, June 26, 1 received a plione

call from a man who identified himself as John Dean and he said he
wished to speak to me about the matters that Mr. Haldeman and Mr.
Ehrlichman had discussed with me on Friday. I did not know Mr.
Dean. And I expressed so—something to the effect that I don't know
who you are and he said, "Well, you can call Mr. Ehrlichman to see

whether it is all right to talk to me or not."

Mr. Dash. Did you call Mr. Ehrlichman?
General Walters. I called Mr. Ehrlichman. I had some difficidty

in reaching^ him but finally I reached him and I said : "A Mr. John
Dean wants to talk to me about the matters discussed with you and Mr.
Haldeman on the preceding Friday" ard he said: "Yes, it is all right

to talk with him. He is in charge of the whole matter."
Mr. Dash. Did you then meet with Mr. Dean on that day?
Greneral Walters. I then
Mr. Dash. The 26th.

General Walters. I then called Mr. Dean again and he asked me to

come down and see him, I believe, at 11:30 or 11:45. I believe it is

indicated on the memorandum I wrote.
Mr. Dash. Will you relate to the committee the conversation you

had with Mr. Dean at that time, on Jime 26, 1972?
General Walters. Mr. Dean said that he was handling this whole

matter of the Watergate, that it was causing a lot of trouble, that it

was very embarrassing. The FBI was investigating it. The leads had
led to some important people. It might lead to some more important
people.

The FBI was proceeding on three hypotheses, namely, that this

break-in had been organized by the Republican National Committee,
by the Central Agency, or by someone else ; whereupon I said I did not
know who else organized it but I know that the Central Intelligence
Agency did not organize it. I said, furthermore—I related to Mr. Dean
my conversation with Mr. Haldeman and Mr. Ehrlichman on the pre-

vious Friday, and told him I had checked within the Agency and
found there was nothing in anv of the ongoing FBI investiarations

that could jeopardize CIA activities or sources or compromise them
in any way in Mexico.
He then said, "Well, coidd this not have happened without your

knowledge?" "Well," I said, "orijrinally perliaps, but I have inquired.
I have talked to Mr. Helms and I am sure that we had no part in this
operation asrainstthe Democratic National Committee."
He kept pressing this. There must have been. These people all used

to work for the CIA, and all this thinar. I snid mavl>e thev used to, but
thev were not when they did it and he pressed and iiressed on. on this
and asked if there was not some way I could help him, and it seemed
to me he was exnlorinof porhans the oi^tion of seein;: wliethor he could
put some of tlie blame on us. Thei-e was not anv si) »cinc thing he said
but t)ie general tenor was iu this wav and Isaid tohnn—I did not have
an opportunity to consult with anybody—T simply slid,
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Mr. Dean, any attempt to involve the Agency in the stifling of this affair

would be a disaster. It would destroy the credibility of the Agency with the

Congress, with the Nation. It would be a grave di.sservice to the President. I will

not be a party to it and I am quite prepared to resign before I do anything that

will implicate the Agency in this matter.

This seemed to shock him somewhat. I said that anj-thingthat would
involve any of these Government agencies like the CIA and FBI in

an3rthLng improper in this way would be a disaster for the Nation.

Somewhat reluctantly he seemed to accept this line of argument and
Heft.
Mr. Dash. Now, General Walters, since you had made the check

prior to seeing Mr. Dean concerning whether in fact any FBI investi-

gation in Mexico would seriously or not seriously involve any covert

activities of the CIA, and you reported that to Mr. Dean at this meet-
ing, did you believe that you were responding at that meeting then to

the concern that you had received at the earlier meeting from the

statement from Mr. Haldeman ?

General "W.vlters. Yes, Mr. Dash, I did. At the risk of perhaps
seeming naive in retrospect it did not occur to me at that time that

Mr. Dean would not tell Mr. Gray. Mr. Gray was in touch with Mr.
Dean. Mr. Dean told me he was in touch with Mr. Gray. In retrospect

I should, of course, have called Mr. Gray directly. I regret that I did
not.

Mr. Dash. And you had been informed by Mr. Ehrlichman when
you checked as to whether you should talk to Mr. Dean, that Mr. Dean
was a person you could talk to, that he was handling the matter?

General Walters. That is correct.

Mr. Dash. I think when you were testifying Just a little while ago
you said that you may have incorrectly put in your memorandum of

the June 26 meeting something that should have been in another meet-
ing. I want to show you your memorandum or a writing that stppears

to be a memorandum prepared by you on June 28 dealing with the
conversation you had with Mr. Dean on June 26 and ask you if you
want to make a correction as to that memorandum for the record. You
will notice. General Walters, that there is an excised portion of that

memorandum which has been cut out and on our receipt of that, it

appeared to be matters which dealt with national security and, there-

fore, was excised.

General Walters. Fine. I am very appreciative of the committee
for doing this.

Yes, it does. If I were to make a correction somewhat complicated
it would really be that the fourth paragraph, the sixth and seventh
paragraphs belong to the conversation of the 27th rather than the

conversation of the 26th.

Mr. Dash. And that dealt with the question of money, bail money
from the CIA.
General Walters. That is correct. This is a correct copy.
Mr. Dash. It is a correct copy of your memorandum?
General Walters. Yes, it is.

Mr. Dash. Mr. Chairman, could we have that memorandum marked
as an exhibit and received in evidence?

Senator Ervix. The memorandum will be appropriately numbered
as an exhibit and received in evidence as such.

I :
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KXIMBIT N'O. l.'.ll

28 June 1972

MEMORANDUM FOR RECORD J

On 26 June at about 10:00 a.m. I received a phone call from
Mr. John Dean at the White House. He said he wished to see me
about the matter'that John Ehrlichman and Bob Haldeman had
discussed with me on the 23rd of June. I could check this out
with them if I wished. I agreed to call on him in his office in
Room 106 at the Executive Office Building at 1145 that morning.
Immediately after hanging up, I called Ehrlichman to find out if
this was alright and after some difficulty I reached him and he
said I could talk freely to Dean.

At 1145 I called at Dean's office and saw him alone. He said
that the investigation of the Watergate "bugging" case was extremely
awkward, there were lots of leads to important people and that the
FBI which was investigating the matter was working on three theories:

1. It was organized by the Republican National Comrruttee.
2. It was organized by the CIA.
3. It was organized by some other party.

I said that I had discussed this with Director Helms and I was
quite sure that the Agency was not in any way involved and I knew
that the Director wished to distance himself and the Agency from the
matter. Dean then asked whether I was sure that the Agency was not
involved.

I

j I said that I was sure that none of
the suspects had been on the Agency payroll for the last two years.

Dean then said that some of the accused were getting scared and
"wobbling". I said that even so they could not implicate the Agency.
Dean then asked whether there was not some way that the Agency
couij ^ay bail for them (tney had been unable to raise oaii;. He
added that it was not just bail, that if these men went to prison,
could we (CIA) find some way to pay their salaries while they were
in jail out of covert action funds.
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I 8a,d that I must be quite clear. I was the Deputy Directorand a« such had only authority epccincally delegated to me by theDirector and was not .n the chain of command but that the greatstrength o the Agency and its value to the President of the nationlay ,n the fact that it was apolitical and had never gotten itselfinvolved in political disputes. Despite the fact that I had onlybeen with the Agency a short time. I knew that the Director feltstrongly about this.

Aff
^ *^^^^'^ *^^' ^'^ ^' *^^ troubles might be with the WatergateAffair If the Agency were to provide bail and pay salaries, thisv/ould become known sooner or later in the current "leakinH"atmosphere of Washington and at that point the scandal would be

Irth^.V r'fr' ^' ""'^ "'''°" "°"'^ °"^y ^^ ^°"^ "P°" direction
at the 'highest level" and that those who were not touched by thematter now would certainly be so.

Dean seemed at first taken aback and then very much
impressed by this argument and said that it was certainly a verygreat risk that would have to be weighed. I repeated that the
present affair would be small potatoes compared to what wouldhappen If we did what he wanted and it leaked. He nodded gravely.

I said that, in addition, the Agency would be completely
discredited with the public and the Congress and would lose all

grlvely
"'''^^"*^"'^'^^'^'^'^^"'''^^"°"- Again he nodded

T
•?';

*^^" "'^^^ '^ ^ ^°"Jd think of any way we (CIA) could help.
I said I could not think of any but I would discuss the matter with
the Director and would be in touch with him. However, I felt that
I was fully cognizant of the Director's feelings in this matter.He thanked me and I left.

Vernon A. Walters
Lieutenant General. USA
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37. On or about June 27, 1972 John Dean and Fred Fielding, his assistant,

delivered to FBI agents a portion of the materials from Howard Hunt's safe.

The materials given to the FBI agents included top secret diplomatic dis-

patches relating to Vietnam. The portion withheld from the FBI agents

included fabricated diplomatic cables purporting to show the involvement

of the Kennedy administration in the fall of the Diem regime in Vietnam,

memoranda concerning the Plumbers unit, a file relating to an investiga-

tion Hunt had conducted for Charles Colson at Chappaquidick, and two note-

books and a pop-up address book.

Page
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When Petersen arrived at Kleindienst's office he gave a status report
of the investigation. Kleindienst then rehnted my concern to Petersen.
Petersen was troubled by the case and the implications of it. Klein-
dienst had another meeting, so Petersen and I—I believe the other
meeting was in his office, so Petersen and I went into Mr. Kleindienst's
back office and talked further. To the best of my recollection, we did
not discuss specifics, rather it was a general discussion.

I told him I had no idea where this thing might end. but I told him
I did not think the White House could withstand a wide-open investi-
gation. The sum and substance of our conversation was that I had no
idea how far this matter might go, but I had reason—without being
specific—^to suspect the worst. The meeting ended on that note, that I
hoped I was wrong.

I do not recall ever reporting this meeting to Ehrlichman. because
he had a somewhat strained relationship with Kleindienst and I
thought he would raise havoc that I did not have an assurance from
Kleindienst that he would take care of everything. I did report, how-
ever, that I felt Petersen would handle this matter fairly and not pur-
sue a wide-open inquiry into everything the White House had been
doing for 4 years. I made this statement not because of anything Peter-
sen specdfically said, as much as the impression he gave me that he
realized the problems of a wide-open investigation of the White House
in an election year.

Returning now to the contents of Mr. Hunt's safe, it was mid-mom-
ing on Tuesday, June 20, when the GSA men brought several cartons
to my office, which contained the contents of Hunt's safe. I had learned
earlier that morning from Fielding that the boxes had been secured in
Kehrli's office overnight. Fielding also reported that they had found a
handgun in the safe, which Kehrli had disengaged, a large briefcase
containing electronic equipment, and a number of documents, some
of which were classified. I told Fielding I would like his assistance
later that day in going through the material.
During the afternoon of the 20th, Fielding and I began going

through the cartons of Hunt's materials. I remember looking in the
briefcase, which contained electronic equipment. I frankly do not
know what it was it contained, but it contained loose wires, chapsticks
for your lips with wires coming out of them and instruction sheets
for walkie-talkies. As I recall, there were also some antennas in there.
We then began sorting the documents. The bulk of the papers were

classified cables from the State Department relating to the early years
of the war in Vietnam. These were separated out from the rest of
the papers. The other papers I assumed related to Hunt's work at the
White House. Also, there were personal papers. I will attempt, to the
best of my recollection, to describe the papers and documents that
were found in the safe. I must point out. however, that I personally
did not look at all the documents, rather it was a combined effort by
Fielding and myself to determine what was in Hunt's safe.

First, among his personal papers were copies of his submissions for
his per diem pay as a consultant, a few travel vouchers, and an enve-
lope containing materials of n personal nature rclatiufr to his wife.
Among the papere that I assumed related to his woi-k at the '\^'Tiite

House wore numerous memorandums to Chuciy^X?olsou rojrarding
Hunt's assessment of the plumbci-s unit operation and critical of Mr.

n
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Krogh's handling of matters; a number of materials relating to Mr.
Daniel Ellsberg, such as news clippings and a psychological study of
Ellsberg which apparently had been prepared by someone who had
never actually met or talked with Mr. Ellsberg; a bogus cable—that is,

other cablesspliced together into one cable regarding the involvement
of persons in the Kennedy administration in the fall of the Diem
regime in Vietnam ; a memorandum regarding some discussion about
the bogus cable with Colson and Mr. William Lambert; some materials
relating to an investigation Hunt had conducted for Colson at Chap-
paquidick, some materials relating to the Pentagon Papers and a
paperback book containing the published Pentagon Papers.
Upon examining the contents of the safe, I recall that Fielding and

I discussed our concern about the public impact some of these docu-
ments might have if they became public, particularly in an election
year. I requested that Fielding remove the politically sensitive docu-
ments from the others, which he did. The classified State Department
cables were too bulky for my own safe, so I called Da\dd Young and
requested that he store them for me in his office, as I assumed at that
time that they would probably be returned to the State Department.
I told Yoimg when he came to pick up the materials that they had
come from Hunt's safe and he should store them—all together—until
I told him what to do with them. Accordingly, Mr. Young took the
State Department documents to his ofBce. The large briefcase was
stored in a locked closet in my office suite, and the politically sensitive
documents and Himt's personal papers were placed in a safe in my
office. The remaining materials were left in the cartons on the floor in
my office.

I subsequently met with Ehrlichman to inform him of the contents
of Hunt's safe. I gave him a description of the electronic equipment
and told him about the bogus cable, the materials relating to Ellsberg
and the other politically sensitive documents. I remember well his in-
structions : He told me to shred the documents and "deep six" the brief-
case. I asked him what he meant by "deep six." He leaned back in his
chair and said: "You drive across the river on your way home at
night—don't you ?" I said, yes. He said, "Well, when you cross over
the bridge on your way home, just toss the briefcase into the river."

I felt very much on the spot, so I told him in a joking manner that
T would bring the materials over to him and he could take care of
them because he also crossed the river on his way home at night. He
said, no thank you, and I left his office and returned to my office.

After leaving Erlichman's office I thought about what he had told
me to do and was very troubled. I raised it with Fielding and he shared
my feelinsrs that this would be an incredible action to destroy potential
eWdence. I think Mr. Fielding appreciated my quandar>-—when Ehr-
lichman said do something, he expected it to be done. I decided to think
it over. I did take the briefcase out of my office because the closet that
it was being stored in was used by the secretaries in the office and I
did not have an available safe to hold the large briefcnse. I was also
giving serious consideration to Ehrlichman's instructions. Accordingly,
I placed the briefcase in the trunk of my car. wIipip it remained until
I returned it to the office after I had reached a decision that I could
not follow Ehrlichman's instructions. T will explain in a few minutes
how I handled the material in Hunt's safe, but before doing so, I would
like to continue with the sequence of events.

(417)



37.1 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 25, 197^, Z SSC 927-28, 948

948

been earlier, that the CIA could not and would not be brou^lit in to

solve the problems confronting the White House and reelection com-

mittee as a result of the "Watergate incident.

I subsequently informed Ehrlichman and Haklcman that unless the

President directly ordered the CIA to proxide support for those

involved that the' CIA was not going to get involved. I told them I

agreed with Walters that this would be a terrible mistake and they

both told me they agreed.

n

L

TEA^fSsrrmxG the Materials in ^Ir. Huxt's Safe to the FBI

I would now like to explain the transmitting of the materials in

Hunt's safe to the FBI. As I noted earlier, shortly after the FBI inter-

view on June 22 of Colson, and my later instructions from Ehrlichman

to -Deep Six"' the briefcase and shred documents, I had informed the

FBI that I would forward the material found in Hunt's office. After

weighing the implications of Ehrlichman's instructions to destroy the

items I decided that I would not engage in any such activity myself or

be pushed into it. Accordingly, I asked David Young to return the

State Department cable to my office. I had already returned the brief-

case from my car trunk tomy office.

I received several calls from the FBI requesting the material, but

I had not yet figured out how to tell Ehrlichman I was not going to

destroy the material. I knew I had to develop a good argimient to give

Ehrlichman as to why the materials should not be de3tro3-ed. On
June 25 or 26 I went to Ehrlichman to explain that I thought the

men who drilled the safe had probably seen the briefcase, that the

Secret Service agent who was present had probably seen some of the

material ; that ^[r. Kehrli and Fielding had seen it—and what would

happen when all those people were later asked by the FBI about the

contents of the safe. Then, I said I felt we must turn over the material

to the FBI. With regard to the sensitive documents. I suggested that

thev be given directly to Gray. I told Ehrlichman that, if ever asked

under oath, I had to be able to'testify that to the best of my knowledge,

everything found in the safe had been turned over to the FBI.
The FBI agents came to my office. I believe on June 26 or 27.

I gave them one box. which had been packed and told them that

as soon as the other material was packed I would get it to them. Wlien

I got tied up in a meeting, I phoned Fielding and asked him to pack

up the remainder of the materials, which I believe was the State De-

partment cables and the briefcase. He did so and turned over the re-

mainder of the materials, with the exception of the two envelopes

which contained the politically sensitive materials I described earlier.

I spoke with Ehrlichman on the 28th and informed him the material

had been sent to the FBI with the exception of the politically sensitive

documents. He told me he was meeting later that day with Gray and

I should brine them over at that time.

I went to Ehrlichman's office just before ifr. Grav arrived. I placed

the envelopes on the coffee table in liis office, "\\lien Gray arrived.

Ehrlichman told him that we had some material for him that had

come from Himfs safe. Ehrlichman described it as politioallv siMisi-

tivo. hut not rohitod to tl>e Water.eato. I told Grav that Fieldinsr and

I had gone tlirough Hunt's documents and had turned over all the

materials to the agents except the d(wnmei\ts in these two envelopes.
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correct? Vi/ouia it be the morning of the 20th? Yes, tho rorr.-.ng

ot the 20th. When you want through the boxes with Mr.'Dor.r.^

what vas contained in those boxes?

A Asidfe from the briefcase, of course, the bulk of.-i>.3

material wejre cables, copies of cabl-es.

Q Did you tead the cables?

A Just briefly I looked at them,

Q Do you recall the contents of those cables?

A Only generally. The cables, as r recall, wsr$ classi-

fied.

Q Do you know if they are still classified?

A I would have no way of knowing if they have been

declassified, or not. They bore classification markings on them,

Q »V7hat were the markings that indicated to you that they

were classified?

A Standard top secret.

Q Stamp?

A These were Thermofax. I don't really recall if thoy

were stamped or just typed only.

Q Are these the telegrams that w© have been readir.j- atout

in the paper which Mr. Hunt allegedly has doctored up?

A No. There were a lot of cables that I would cor.~l':;r

to be legitimate cables. In addition, there was a foldor '-.'^.':
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over, to the best 6f my knowledge it was all turned over, but

I ^ranted to qualify it to that extent, that it vrasn^t all turned

over to the same person, but It "Was all tuifned over ta the same

organization, to the best of my Knowledge.

Q Did Mr. Dean tell you who he had these discussions

with?

A Yes.

Q Mho were'^those |>et5ple?

A He told me it was discUss€Sd with Mr, fehrlichman.

Q Mr. Haldeman?

A No. As I recall, the only name that I recall in that

conversation was Mr. Ehrlichman. Conceivably,' he could have

talked to any number of t>eople. I don't know, i wasn't privy

to any conversation except between Mr. Dean and myself.

Q You were not in on any conversations?

A No.

Q You were getting reports as to how this was going to

be handled?

A It wasn't even reports. It was just conversations

that we had. During this period of time that that material

was in the safe, I was doing other things.

Q When did the material come out of the safe, to the

best of ycur knov/ladg^?
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A I believe on the 27th. I got a call from Mr. Dean

and he asked me - he told me that he had turned over some of

the things that morning and asked me to get ^ box —

Q Let me stop you. You pay he "turned over some of

the things . '.• What type of things did he turn over?

A. He called me and said he had turned over some of the

things that morning or that afternoon - I doft't remember pre-

cisely what the time frame was - and would I get a box and

ttjrn over the rest of it, that the FBI agents-would cone and

pick it up. I got a box. He told me the material to be turned

over was sitting on the coffee table in his office, i got a

box, went in, put the material in the box, put the briefcase

in the box, sealed the box, marked it -Pop Secret," presuming

that that was the highest classification of anything there.

When the agents came up to pick it up, they had already had

some materials. As I recall, they gave me an inventory sheet

at that point, although! don't recall whatever happened to "

the inventory sheet. We have looked for it subsequently. That

is why it is fresh in my mind that I didn't know where it was.

They wanted to return the gun, the pistol, and i told them they

either took all or nothing, so they went back and checked, got

on the telephone-^ did something and then agreed that they

wcali ksep the pistol and then thay took the box.
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[Mr. Gray subsequently submitted the following document for

the record
:]

Fkderal Bureau of Invf-stiovtiox,
July 3, 1072.

Mr. John Dean, Legal Counsel to Richard M. Nixon, President of the United
States, Executive Office Building, 17th and Pennsylvania .\vcnue, X.W., Wa-sh-
ington, D.C. (WDC), provided Special Agents Daniel C. JMahan and Michael
J. King of the FBI, v\ DC, one cardboard box, which he stated was the effects.

of Mr. Everette Howard Hunt taken fron\ Room 33S of the Executive Office

Building. The effects contained in this box provided by Mr. Dean are listed as
follows

:

One small metal box;
One .25 caUber automatic Colt revolver, bearing Serial Xumbcr 321S03;
One clip for this revolver, containing live ammunition;
One holster;

One Rolodex file;

One copy of the Isook "Pentagon Papers";
• Numerous sheets of carbon copy papers;
Two White House pads;
Numerous sheets of White House stationery;
One desk calendar;
A quantity of office supplies, three stamp pads, scissors, pens and pencils,

scotch tape, staples, staple gun, glue, and a clipboard;
Two folders (instructions of office operation)

;

One blanket;
One plastic carrj-ing ca.se.

' Interviewed on June 27, 1972, at Washington, D.C. File No. WFO 130-166;
by SAs Daniel C. Mahan and Michael J. King. Date dictated June 29, 1972.

FEDEB.tIi BURE.\U OP INVESTIGATION,
Date of transcription: July 3, 1972.

Mr. Fred Fielding, .Assistant to the Legal Counsel to Richard M.- Nixon,
President of the United States, E.xecutive Office Building, 17th and Pennsylvania
Avenue, N.W., Washington, D.C. (WDC), furnished Special Agents Daniel C.
Mahan and Michael J. King of the FBI, WDC, one large cardboard bos sealed
with tape and marked with pen "Top Secret".

An inventory of the contents of that box is listed as follows:

1. One brown envelope marked "Howard Hunt, Eyes Only, Personal,
Unclassified".

2. Six brown envelopes containing classified material relating to the "Pentagon
Papers".

,

3. One tan folder marked "Ellsberg" containing numerous papers concerning
one Daniel Ellsberg.

4. One tan folder marked "Pentagon Papers" contnining newspaper articles.

5. One tan folder marked "Time and Pay Records" containing verification of

hours worked at the White House.
6. One tan folder marked "Correspondence" containing copies of letters.

7. One tan folder marked "Press Contacts" containing press contacts and
newspaper articles.

8. One tan folder marked "John Paul Vann" containing a newspaper article,

9. One empty gray folder.

10. One black attache case containing the following list of items:
Four Kel-Com Transceivers Technical Manual and Operating Instruction—Bell

and Howell 148-174.\IC.S;

Two antennas—UG-447/U and numbered 74868;
RG-5SA/U, Belden 82.59 Antenna Lend Wire;
Four rechargeable model Bl nickel cadmium batteries—Bell and Howell:
One tear gas cannistcr/ General MK VII, M/G. General Ordnance Equipment

Corp., Pittsburgh, Pa;
Two microphones—^imulatcd chapstick containers;
Three antenna leads

;

Two earphones, numbered 8813, 9042;
Four antennas, bendablc wire;

Six jack wires;
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One shoulder harness with white lead wire and phone jack;
Three shoulder harnesses;
Three belt harnesses;
Three operating instructions for Bell and Howell Portable Transmitter:
One Mobil Oil Co. map of Delaware, Maryland, Virginia and West Virginia,

with pencil circle around Warrenton, Virginia area and with pencil circle around
Union Station area;
Two lead wires with black end and pink end;
One Avis rental car map of the Baltimore, Md., and WDC area, with circles

aroiuid junction of Route Gfto and 19), circle in the area of junction with George
Washington Memorial Parkway and 195, circled area of junction with George
Washington Memorial Parkway and Route 166, circled area of junction of Capital
Beltway and Marjiartd Route 190 (River Road), circled area of junction with
1270 and 1495, circled area of Campbell Corner, Maryland, circled area of 14th
and K Streets, N. W., with a pencil route traced from the House of Representatives
Office Buildings to the 14th and K Street areas.

Interviewed on June 27, 1972, at Vv'ashington, D.C. FUe No. WFO 139-166; bv
SAs Daniel C. Mahan and Michael J. King. Date dictated June 29, 1972.

Senator Bitrd. Did the FBI believe Mr. Dean turned over cverj--

thing that had been taken from Mr. Hunt's safe?

Jklr. Gray. I know allegations have been made that this did not
occur. This came up in October, as I recall, when I tliink there was a
motion to suppress evidence filed bj'^ Mr. Hunt, and his attorney. At
that time we again went into this allegation, with the assistant U.S.

attorney and with the Assistant Attorney General in the Criminal

Division, legarding a pocket notebook and a Hermes notebook.

I think I am correct in saving that the agents went to stores here in

Washington trj'ing to identify a Hermes notebook or a Hermis note-

book, whatever that is. But the allegations were made in that motion

to suppress that this pocket notebook and tlus Hermes notebook were

not turned over.

That was not found in any of the effects of Howard Hunt. This was
looked into in the presence of the special agent, the assistant U.S.

attorney—this was at the time we were preparing to respond to that

motion—and the Assistant Attorney General in charge of the Criminal

Division.

And there is no e\'idence at all that that pocket notebook and that

Hermes notebook were there.

. Senator Byrd. Was Mr. Dean subsequently questioned?

Mr. Gray. He was questioned at that time, yes; he was. Yes, that is

correct.

Senator Byrd. On what date was he questioned?

Mr. Gray. I will have to get the date for \ou for the record.

(Mr. Gray subsequently submitted the following document for the

record :)

Mr. Gray. Upon checking the records. Senator Byrd, I have learned that on

Januar%' 4, 1973, in pretrial preparation, Mr. Dean, Mr. Kehrli and Mr. Fielding

were all questioned bv Assistant U.S. Attorney Silhert, in the presence of .\s.sista!il

Attorney General Petersen of the Criminal bivL-^ion and a t^pecial Agent of our

Washington Field Office in Mr. Petersen's office at the Justice Building.

Senator Byrd. Was he questioned subsequent t3 the first interroga-

tion? Were there foUowups?
Mr. Gray. Ko; I will have to look at the date of the list of inter-

\-iews. I am talking now about when he was <iuestioi\ed regimling the

motion to suppress and the fact that there were items missing from

the material tiu'uod over to us.

Seiuitor Byrd. Are you convinced that there wjus uo effort to conceal

anything?
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TUB Di-PUTV CI.':^^;': Cri;ninaJ. Action No. 1827-72,

United States of Ar.\:^ricA versus E. Ilcward Hunt, James W. McCord,

Bernard L. Barker, i-':.gv.n-lo R. ^:£rtinez, Frank A. Sturgis and

Virgilio R. Gonzales.

Mr. Phiiip Lacjviira and Mr. Richard Ben-Veniste,

counsel for the gow'rnr.'ji- ;.

Mr. Sidjio)- Sochs, counsel for Mr. Hunt.. . : ..

Mr. Bernard L. ?3n3t.?i'"H.-ald, counsel for Mr. McCord.

2>lr. Daniel li. S lultz, counsel for Messrs. Barker,

Martinez, Sturgis aud Gonzalez.

THL- COURT: Mr. Shultz --

MR. SliULTi:: Yes, Your Honor.

THK COURT: As to the defendants whom you represent,

do you waive their right to be present here today?

MR. SHULTZ: Yes, I do. Your Honor.

THE COURT: Mr. Shultz, I will hear you with referenc^

to the motion filed by your clients to withdraw their pleas of

gailty. I \iill allow you one half-hour and then I will allow

the Government one lialf-hour to answer.

MR. BEN-VENISTE: May I make a brief statement of

facts?

THE COURT: Yes.

1^^^ MR. BEN-VENISTE: Your Honor, this is in connection

with the motion made by the defendant Hunt and it relates to
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evitk-.ice vhich has recently come into our possession from John

\L Dcr.;-: III. As you know. Your Honor, Mr. Dean pleaded guilty

on Octohsr I9th before this Court and following that time ;ve

had ocz'.sior,. to interviev; him from time to time but the

dcvy lop:.i-?:..i2 ever tlie last few weeks inhibited us to some

extc;-':. fTor.: doing tJiat as thoroughly as we would like. However

last Friday, while v/e wei:e in Court, members of our staff .

interviews-; Mr. Dear, pjid questioned him with respect to the

contorts of Mr. Hi;nt's safe. This was the first occasion on

v;hich niesbers of the Special Prosecution Force had the

opportiinity to question him about this matter. Mr. Dean relate

that at sor.;e time in late January, 1973, he discovered a file

folder in his office containing the President's estate plan,

two cloth-bound notebooks with cardboard covers and lined pages

containing some handv^riting. Dean at that time recalled that

these had come from Howard Hunt's safe. Dean did not look at

the contents and cannot recall. what night have been in them. .

He assumed it related to the Ellsberg break-in. He shredded % -

both notebooks in his shredder.

At the same time he also discovered a pop-up address .

book containing some names with each page x-d ou^t in ink. Dean

threw this pop-up notebook into the waste basket at the time.

Tliese are facts, of course, which defense counsel should know

about. Kg are apprising the Court of them at this time for

that purpose. It is out belief that this does not alter ouj-
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|lc:.al ;irgi:.7:c»t which we will present to the Court in due course.

Thank you. Your Honor.

THE COURT: Do you wish to say anything?

MR. SACHS: At tliis time, no, Your Honor.

THE COURT: Mr. Shultz, I will hear from you.

MR. S.HULTZ : Y'our Honor, my understanding of the

arfTument today with respect to the motions filed for leave

to withdraw guilty pleas is to address ourselves to the

question cf whether or not what we have submitted is legally

sufficient either to grant the motions on the .basis of the papei

that have been submitted or to require a hearing. I v;ould like

to say at the outset that for possibly the first time, at

lea^t in part, we agree with the Government. We feel that

based upon what has been sub'Tiitted that a hearing isn't necessar;;'

either, but we feel because the motions should be granted.

The affidavits which we have submitted pursuant to the Court's

request and the Government's urging we feel set for the fact

that these defendants, Mr. Martinez, Mr. Gonzalez, Mr. Sturgis

and Mr. Barker, do have a defense to the charges themselves.

In large part, the only reason and purpose for a hearing at

this point would be for the Government to challenge the

validity of their defense, and we think the authorities are

clear in saying that in terms of ruling on a motion to withdraw

and one made pre-sentence that the Court is not supposed to

delve into the merits of the proffered defense. UTiilc on the
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38. On June 26 or 27, 1972 Dean met with Walters and asked if there

was any way the CIA could provide the ball money or pay the salaries of

the persons arrested In connection with the break-in at the DNC head-

quarters. Walters said the CIA would do so only on a direct order from

the President. According to Dean, his proposal to the CIA had previously

been approved by John Ehrllchman. Dean also has testified that he

reported to Ehrllchman regarding Walters' negative position on the

proposal, and that he was asked by Ehrllchman to push Walters a little

harder. Ehrllchman has denied receiving these reports from Dean. On

June 28, 1972 at 10:45 a.m. Dean met with Ehrllchman. At 11:30 a.m.

Dean telephoned Walters and asked Walters to see him in his EOB office.

At this meeting Walters and Dean discussed the Dahlberg check and the

Mexican checks, and Dean again asked whether the CIA could do anything

to stop the FBI investigation of these checks. Walters said there

was nothing his Agency could do.

~~~ ~
~~

Page

38.1 John Ehrllchman log, June 26-28, 1972 (received

from SSC) ^28

38.2 John Dean testimony, 3 SSC 945-48 429

38.3 Vernon Walters testimony, 9 SSC 3410-12 433

38.4 John Ehrllchman testimony, 7 SSC 2835 436

38.5 Vernon Walters memorandum for record, June 28,

1972, SSC Exhibit No. 130, 9 SSC 3816-17 437

38.6 Vernon Walters memorandum for record, June 29,

1972, SSC Exhibit No. 131, 9 SSC 3818 439

38.7 Vernon Walters memorandum for record, June 29,
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tion I was bringin<T to their attention, that this information was being

given to the President.

I do not recall when actually I received the first written information

from the FBI, but I believe 'it was after Jnly -21 when I received a

summary report that had been prepared on the investigation to that

stage.

I would also like to now summarize to the bottom of the page, and

indicate that when
Mr. Dash. Bottom of page 72.

Mr. Deax. Seventy-two, correct, and indicate that after I did get

possession of the documents, the FBI files, I found them not very

meaningful and later Mr. Mardian, Mr. Parkinson, Mr. O'Brien came

over to my office and read the reports, and Mardian. they all reached

the same conclusion and I recall Mardian's reaction was that the docu-

ments indicated that the investigation was too vigorous and he was

quite critical of Gray and asked me to call Gray to slow down but I

never made such a call.

It was after I showed a copy of the July 21 report to Mr.

:Mitchell that Mardian insisted tliat he be permitted to see the FBI
reports. Mitchell agreed, and thought that Paul O'Brien and Ken
Parkinson should also see them.

I recall that when Mardian, O'Brien and Parkinson finally

came to my office to look at the reports, they realized that they

were not Very meaningful. It was ^Ir. Mardian, however, who be-

came very excited because of the scope of the investigation that

Gray was conducting and the tone of the cables he was sending out

of headquarters. Mardian clearly thought that Gray was being

too vigorous in his investigation of the case and was quite critical

of Gray's handling of the entire matter. He demanded that I tell

Gray to slow down, but I never did so.

Summarizing the first paragraph on page 73, 1 would also note that

I never showed any of these reports to any persons who were inter-

viewed by the FBI and they were only given to Mr. Dick Moore of the

White House staff when he was working on the Segretti matter for

Mr. Ehrlichman and Mr. Haldeman.
I do not recall ever finding anything in the FBI reports which

I scanned, that was worth reporting to Ehrlichman and Halde-

man and so I never read all of the reports that were sent to me.

The FBI files containing the reports never left my office, nor were

they shown to anyone in the White House other than Dick Moore
when Mr. iNloore had been instructed to prepare a report on the

Segretti incident by Ehrlichman. I never showed the reports to

any of the persons who were interviewed by the FBI after thei'-

interviews.

First Dealtn'gs Wfth the CIA

I will turn now to the first dealings I had with the CIA. It was dur-

ing the meeting in Mitchells office on June 23 or 24 that Mardian first

raised the proposition that the CIA could take care of this entire mat-

NOTE.—Indented matter represpnts portions of Mr. Dean's prep.-ired statement whtch
wero omitted or summarized la his presentation.
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ter if they wished, in that they had funds and covert procedures for
distributing funds. I was personally unaware of the workings of the
CIA, but Mardian and Mitchell appeared very knowledgeable. As a
result of this conversation, which was prompted by my reporting that
Gray thought the CIA might be involved ^litchell suggested I explore
with Ehrlichman and Haldeman having the "WTiito House contact the
CIA for assistance. It was also argued that the individuals involved
in the Watergate incident, as former CIA operatives, might com-
promise the CIA in some manner, and the CIA should be interested in
assisting.

On Monday morning, June 26, I spoke with Ehrlichman regarding
this suggestion. He thought it was a good idea and worth exploring.
He told me to call the CIA and explore it with them. I told liim that
I had never dealt with anyone at the CIA and did not know Director
Helms. He told me that I should not call Helms, ratlier General
"Walters. I told him I did not know General "Walters either. He then
told me that he and Haldeman had had a little chat—as he called it

—

with Helms and General "Walters a few days earlier about their deal-
ings with the FBI in relationship to the investigation. He was not
specific. He then told me that I should deal with General "Walters
because he was a good friend of the "White House and the "\'\'hite

House had put him in the Deputy Director position so they could have
some influence over the Agency. He told me that I shouldtell General
"Walters that I was calling because he (Ehrlichman) had requested
that I follow up on the earlier meeting they had and if there were
any problems General Walters should call him. After my meeting
with Ehrlichman, I telephoned General Walters. I told him I was
carlling at Ehrlichman's request on a matter relating to his previous
discussions with Ehrlichman and Haldeman, and would like to have
him visit with me if possible. He seemed somewhat surprised and un-
certain about my call, so I told him that he might like to check with Mr.
Ehrlichman. He said he would get back to me and he later called me
back, to set up a meeting for about noon at that day.
When General Walters came to my office I told him again that I was

meeting with him at Ehrlichman's request. I made some general com-
ments about the A'\"atergate case. It was from my discussion as a result
of general comment with Walters that I became aware of the fact
that Ehrlichman and Haldeman had discussed the Dahlberg and Mex-
ican money. We then discussed the fact that some of the leads that
the FBI were pursuing were, to my understanding, were unrelated
to the AA'atergate but could result in persons, totallv uninvolved. l>eing

embarrassed. I would just like to note to counsel for tlie record that
some of this is different from the original imagination of my draft
that may have been lost through the transcribing of it here. I also
told him that I understood that the FBI had deveioped tluce possible
theories of the case, whicli I explained and then asked if. in fact, any
of the men arrested were persons that were working for the CIA.
General Walters assured me that they wei-e not. I then told him that
I had been asked to explore every possible moans of dealing w'uh this

rather embarrassing and troublesome situation. iHwiust- some of the
men involved woi-e loolcing for assistance. I asked him if there was
any possil)lo wav the CIA could be of assistance in providing support
for the individuals involved. General Walters told mo that while
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it could, of course, be done, he told me that he knew the I>Jrecto^'s

feelings about such a matter and the Director would only do it on a

direct order from the President. He then went on to say that to do

anything to compound the situation would be most unwise and that

to involve the OlA would only compound the prob em because it would

require that the President become directly myolved

miile I cannot recall in detail eyerythmg General ^\ alters told me,

I do recall that his argument was most sound and yery persuasiye i

told him I agreed with his position fully and I had merely been a=,kecl

to explore the potential, which he yery rightly stated was too -rcat a

risk As the di^ussion ended I asked him that it he had any Further

ideas and told him I would appreciate the benefit of his thoughts 1

thanked him for his coming oyer and his candid answei-s and he

"^^Sub^uent to mv meeting with General Walters, I reported back to

Ehrlichman that Walters had informed me that any mvohement by

the CIA. in this matter was impossible. I recall that when I lei^oited

this to Ehrlichman, he yery cynically said "yery interesting He told

me that I should talk with General Walters further and push him a

little harder to see if the CIA couldn't help out, particularly with

regard to the unnecessary pursuit of inyestigatiye leaclsj. also recau

Ehrlichman saying something to the effect that General Waltei-s seems

to haye forgotten how he got where he IS today. ,. ., n
I would like to skip the paragraph on page . .

regarding the call

from Gray, and turn to the last paragraph on 77.

I receiyed a phone call from Gray on June 27 in which

he expressed both concern and confusion about his determmmg it

the CIA was or was not concerned about the FBI inyestigation. i

was also confused by Gray's call and do not recall at this time

what, if an>'thing, I did after I receiyed it. Howeyer, I do recall

that Ehrlicliman had mentioned to me that he wanted Gray to

deal with General Walters rather than Director Helms Appar-

ently this was the cause of the confusion on Grays behalf.

On the morning of June 28 I arranged again to meet with General

Walters I was first embarrassed about requesting the nieeting because

he had been most explicit and conyincing to me at the first meeting, i

told him that I requested the meeting at Ehrlichman s behest to n»-ther

discuss the problems of the Dahlberg and Mexican checks. I told him

what I knew about the matters and that, to the best of my knowledge,

they were not related to the Watergate incident. I then asked him if he

had any suggestions. He expressed sympathy oyer the situation, but

said there was nothing his agency could do. He again explained rea-

sons similar to his earlier comments regarding CIA mvolyement and i

expressed my understanding. I then asked him if he had any ideas at

all and he said that it might be possible to explain the matter as an

anti-Castro actiyity. We had some general discussion of this, but

nothino- concrete emerged from the discussion. Before \\ alters

departed I assured him that I agreed that it would be most unwise to

inyolve the CIA, and I thanked him—almost apologetically—for

coming by again. At no time did I push him as I had been instnicted.

At the conclusion of this meeting I was totally coiuinced, as 1 had

NOTE —Indented matter represents portions of Mr. Dean's prepared statement which

wero omitted or sununarlzed In his presentation.
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u
been earlier, that the CIA could not and would not be brou<;ht in to

solve the problems confronting the "Wliite House and reelection com-
mittee as a result of the Watergate incident.

I subsequently informed Ehrlichman and Haldeman that unless the

President directly ordered the CL^ to provide support for those
involved that the CIA was not going to get involved. I told them I

agreed with Walters that this would be a terrible mistake and they
both told me they agreed.

TEAXsirnnxG the ^Materials ix Mr. Htin-t's Sate to the FBI

I would now like to explain the transmitting of the materials in

Hunt's safe to the FBI. As I noted earlier, shortly after the FBI inter-

view on June 22 of Colson, and my later instructions from Ehrlichman
to "Deep Six"' the briefcase and shred documents, I had informed the

FBI that I would forward the material found in Hunt's office. After
weighing the implications of Ehrlichman's instructions to destroy the

items I decided that I would not engage in any such activity myself or
be pushed into it. Accordingly, I asked David Young to return the

State Department cable to my office. I had already- returned the brief-

case from my car trunk tomy office.

I received several calls from the FBI requesting the material, but
I had not yet figured out how to tell Ehrlichman I was not going to

destroy the material. I knew I had to develop a good argument to give

Ehrlichman as to why the materials should not be destroyed. On
June 25 or 26 I went to Ehrlichman to explain that I thought the

men who drilled the safe had probably seen the briefcase, that the

Secret Service agent who was present had probablj- seen some of the

material ; that Mr. Kehrli and Fielding had seen it—and what would
happen when all those people were later asked by the FBI about the

contents of the safe. Then, I said I felt we must turn over the material

to the FBI. With regard to the sensitive documents. I suggested that

they be given directly to Gray. I told Ehrlichman that, if ever asked
under oath, I had to be able to testify that to the best of my knowledge,
everything found in the safe had been turned over to the FBI.
The FBI agents came to my office, I believe on June 26 or 27.

I gave them one box, which had been packed and told them that

as soon as the other material was packed I would get it to them. TMien
I got tied up in a meeting, I phoned Fielding and asked him to pack
up the remainder of the materials, which I believe was the State De-
partment cables and the briefcase. He did so and turned over the re-

mainder of the materials, with the exception of the two envelopes
which contained the politically sensitive materials I described earlier.

I spoke with Ehrlichman on the 28th and informed him the material
had been sent to the FBI with the exception of the politically sensitive

documents. He told me he was meeting later that daj- with Gray and
I should bring them over at that time.

I went to Ehrlichman's office just before ^Tr. Grav arrived. I placed
the envelopes on the coffee table in his office. Allien Gray ai rived.

Ehrlichman told him that we had some material for liim that had
come from Hunt's safe. Elirlichman described it as politioallv sensi-

tive, hut not related to tlie W;iter<rnto. I told Grav that Fioldin?!' and
I had gone through Hunt's documents and had turned o\or all the

materials to the agents except the documents in these two envelopes.

(432)



38.3 VERNON WALTERS TESTIMONY, AUGUST 3, 1973, 9 SSC 3410<12

3410

[The document referred to was marked exhibit No. 130.*]

iVIr. Dash. After that meeting with Mr. Dean on June -26. did you
report back to former Director Helms?
General Walters. I did. I told Mr. Helms generally what had trans-

pired and he approved of my firm stand with Dean and I related in

some detail the various matters that I had discussed with Mr. Dean
and the fact that I had told Mr. Dean that no Agency assets would
be compromised by the pureuit of the FBI investigation in Mexico.
Mr. Dash. I think you mentioned earlier that you did again meet

^ with ^Ir. Dean. WTien did you next meet with Mr. Dean?
General Walters. On the following morning, June 27, I received

another telephone call from Mr. Dean summoning me down to his

office. I went down to Mr. Dean's office. I believe the time is indicated

in the memorandum, 11 :oO a.m.

Mr. Dash. I think 11 :45 a.m.

General Walters. 11 :45 a.m., and Mr. Dean said that the investiga-

tion was continuing, that some of the suspects were wabbling and might
talk and I said, ''Well, that is just too bad but it has nothing to do
witli us because nothing that they can say can implicate the Agency."
So he again said, "Have you not discovered something about Agency
involvement in this matter?" And I said, "No, I have not discovered
anything about Agency involvement in this matter." He said, "Is there

not something the Agency can do to help?" I said, "I do not see how
we can be helpful." Then he said, "Well, would there be any way in

which you could go bail or pay the salaries of these defendants while
they are in jail?" And I said, "No way. To do so would implicate

the Agency in something in which it is not implicated. I will have no
part in this."

Again I went through the reasoning of the appalling effect it would
have. I made plain to him that if the Agency were to intervene in this,

it would become known in the leaking atmosphere in Washington, that
it would be a total disaster, and I would like to say, if I may at this

point, that I have not spent the whole of my adult life in the Central
Intelligence Agency. I joined it for the first time in May of 197-2. But
I am convinced that an effective CIA is essential if the United States
is to survive as a free and democratic society in the rough world in

which we live, and I was determined that I would not see it destroyed
or implicated as might be desired in this business. I further told Mr.
Dean that when we expended funds, covert funds within the United
States, we were required to report this to our congressional oversieht
committees and this seemed to cool his enthusiasm considerably. We
had a few more discussions and again he asked me whether there was
any way we could be helpful and I said. "No. we could not be."

Sir. Dash. Did you, by the way, at the meeting on June 28—do you
have a copy of your memorandum with you ?

General Walters. Yes, I do.

This is the meeting of the 2Sth or the memorandum written on the
28th?
Mr. Dash. No. The meeting of the following day. the meeting you

have just testified to.

General Walters. On the 28th : ves, I do.

•See p. 3816.
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Mr. Dash. Yes. First let me show you your copy of a memorandum
you prepared on June 29 of your meeting on June 27 and ask if this

IS a correct copy of that meeting.

General Walters. Yes, it is.

Mr. Dash. Mr. Chairman, if we can have that marked for identifi-

cation and received.

Senator Ervin. That will be marked and appropriately numbered
as an exhibit and received in evidence as such.

[The document referred to was marked exhibit No. 131.*]

Mr. Dash. All right, now General Walters, the very next day, it

appears that you had another meeting with Mr. Dean.
Greneral Walters. That is right.

Mr. Dash. Did you report to former Director Helms on your 27th
meeting?

General Walters. Mr. Helms was extremely interested in this whole
business and I reported to him immediately returning to the Agency
on each occasion.

Mr. Dash. On the 28th when you began to write these memorandums,
could you tell the committee what caused you to begin to put this down
in writing?

General Walters. Well, as soon as he broached the question of bail

and paying the salaries of these defendants, I realized that for the

first time there was a clear indication that something improper was
being explored, and I discussed this with Mr. Helms and we agreed,

again I don't know whether he or I suggested it, that we write the

memorandum, that I wrote the memorandum on these meetings and
kept a record of them and that is how the memorandums came to be

recorded. It will be noted I wrote practically five of them on the same
day to catch up with the past.

Mr. Dash. Yes.
The meeting on the 28th it appears was a fairly significant meeting

because it was a followup again of a third meeting that you had with
Mr. Dean. Do you have a copy of that memorandum ?

General Walters. Of my meeting of the 28th ?

Mr. Dash. Yes ; which you prepared on June 29, 1972.

General Walters. Yes, I do have it.

Mr. Dash. Would you read that memorandum in full. General
Walters?

General Walters [reading] :

On 28 June at 11 :30 .Tohn Dean asked me to see him at his office in the
Executive Office Building. I saw him alone.
He said that the Director's meeting

—

That is Director Helms' meeting

—

with Patrick Gray, FBI Director, was canceled and that John Ehrlichman had
suggested that Gray deal with me instead.
The problem was how to stop the FBI investigation beyond the five suspects.

Leads led to two other people—Ken Dahlberg and a Mexican named Guena.
Dean said that the ?80.000 was unrelated to the bugging case and Dahlberg was
refusing to answer questions. Dean then asked hopefully whether I could do
anything or had any suggestions.

I reiieated that as Denuty Director. T had no independent authority. I was
not in the channel of command and bad no authority other than that given me
by the Director. The idea that I could act independently was a delusion and had
no basis in fact.

•Se« p. 3818.

(434)



38.3 VERNON WALTERS TESTIMONY, AUGUST 3, 197S, 9 SSC 2420-12

3412

Dean then asked what might be done and I said that I realized he had a tough
proiUem, but if there were Agency involvement, it could be only at Presidential
directive and the political risks that were concomitant appeared to me to be
unacceptable. At present there was a high explosive liomb but intervention such
as he had suggested would transform it into a megaton hydrogen bomb. The pres-
ent caper was awkward and unpleasant. Directed intervention by the Agency
could be electorally mortal if it became known and the chances of keeping it

secret until the election were almost nil. I noted that scandals had a short life in
Washington and other newer spicier ones soon replaced them. I urged him not to
become unduly agitated by this one.

He then asked if I had any ideas and I said that this affair already had a
strong Cuban flavor and everyone knew the Cubans were conspiratorial and
iinxious to know what the policies of twth parties would be toward Castro. They,
therefore, had a plausible motive for attempting this amateurish job which any
skilled technician would deplore. This might be costly but it would be plausible.
Dean said he agreed that this was the best tack to take but it might cost half a

million dollars. He also agreed (for the second time) that the risks of Agency
involvement were unacceptable. After a moment's thought he said that he felt that
Gray's cancellation of his appointment with Director Helms might well be re-

versed in the next few hours.
Dean thanked me and I left

I °

Mr. Dash. First, (reneral Walters, where was this meeting to be
held on June 28 "which was canceled?

General Walters. I did not know, Mr. Dash, I did not know what
he was talking about. I presume some arrangement outside of me had
been made for Director Helms to see Mr. Gray.
Mr. Dash. But in any event, as your memorandum shows, Mr.

Ehrlichman had indicated he had preferred Gray meet with you on
an ongoing basis.

General Walters. This is what Mr. Dean said.

Mr. Dash. Could you tell the committee at least what your impres-
sion was concerning that part of j'our memorandum—where you said

this meeting is mostly concerning a Cuban conspiratorial plot and
Dean's statement that he agreed that this was the best tack to take
but it might cost a half million dollars.

General Walters. Yes, Mr. Dash.
Dean went back at this point in the conversation, as I remember

it, to the three hypotheses and he was sort of saying, '•A\'ho could

have done this, who could have done this." He did not indicate at any
time that he knew where the origin of this was. Quite frankly at this

point my principal purpose was to divert him from pursuing the
option of involving the Agency in this. I had read, I believe, about
that time an article in the newspaper which put out a hypothesis that

the Cubans might have been at the origin of this in order to try to find

out what the policies of the Democratic Party would be if it were
elected in 1972. This is what I basically said to Dean, that the Cubans
had a plausible motive for doing this.

J[r. Dean, obviously understood this as a suggestion of mine that he
should try to blame the Cubans. In retrospect, as is so often said here

from this table, I should have corroctod him. Frankly. I was so relieved

at seeing him apparently abandoning the idea of involving the Auency
Of at least retreating on the idea of involving the Agency that I did not
correct his impression when he said lie obviously thought I was sug-
gesting that he could buy tlie Cubans.
Mc. Dasit. Would that be tlie inference that ^fr. Dean's statement

that it niigltt coi^t a half million dollars would actually require paying
somebody off or take this position '(
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at this meeting, and what it was General Walters was going to go and
talk to Mr. Gniy about.

Senator Ervix. I think this may be an appropriate time to recess

for lunch.
Mr. Wrtsox. Mr. Chairman, may I inquire about the schedule. Mr.

Haldeman is our next witness and I would like-to ask would you
suggest that he be here at 2 o'clock? He lias a statement which would
take no lon";er than 2 hours to read and I would suggest that he read

it the same day.
Senator Ervix. I would suggest that he come in at 3 o'clock. I think

we can finish with Mr. Ehrlichman at that time. I don't know whether
we can or not.

[Whereupon at 12 :30 pjn., the committee recessed to reconvene at

2 p.m. on the same day.]

Afterxoox Session, Mo-dat, Jitlt 30, 1973

Senator Ervix. The committee will come to order.

Counsel will resume the interrocjation of the witness.

Mr. Dash. Mr. Ehrlichman, following the meeting that you had
on Jime 23 with Mr. Walters, Mr. Helms, and ilr. Haldeman, did

you instruct Mr. Dean to contact ilr. Walters and foUow up on the

June 23 meeting?
Mr. Ehrlich3iax. No, sir. I simply notified Mr. Dean that then?

had been a meeting, that General Walters was going to be talking

with Mr. Gray, and that we had indicated to General Walters that

Mr. Dean would be his contact from that point forward.

Mr. Dash. Did there come a time wlien General Walters did call

you and tell you that he was going to have a meeting or that Dean had
contacted him and was it all right for him to speak to Mr. Dean?
Mr. Ehruchman. It either happened that way or I told him at

the time of the meeting on the 23d that Dean would be his contact,

one or the other, but I am quite sure that I indicated to General

Walters that Dean was the White House man who was looking after

this whole subject.

Mr. Dash. Were you aware that Mr. Dean did in fact meet with

General Walters on Jime 26 ?

Mr. EuRLtCHifAX. No, I was not aware of those meetings.

]\rr. Dash. There were a series of meetings?
Mr. EHRUCH^rAX. Yes, I understand there were, and I was not

aware of that series of meetings imtil just recently.

Mr. Dash. And Mr. Dean did not report to you on themi

,^___^ Mr. Ehrlighmax. No, he did not.

Mr. Dash. Now, on June 28, 1972, you met with Mr. Dean and Mr.
Gray, and we have had some testimony on that, and on that same day
you had two earlier meetings with Mr. Dean. Do you i-ecall what the

two earlier meetings were about before the meeting with Mr. Dean and
IVfr. Gray?
Mr. EnRLicnirAX. Not specifically. I surmised that one of them was

simply an informational meeting ki\o\ving that I was about to leave

town for an extended period of time. As I recall, there was a convers;i-

tion and whether it was by meeting or wliether it was by telephone,

I cannot recall, but on the same day that we met with Pat Gray I am
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KxiMBir No. i:!ii

28 June 1972

D WMEMORANDUM FOR RECOR

On 26 June at about 10:00 a.m. I received a phone call from

Mr. John Dean at the White House. He said he wished to see mc
about the matter'that John Ehrlichman and Bob Haldeman had

discussed with me on the 23 rd of June. I could check this out

with them if I wished. I agreed to call on him in his office in

Room 106 at the Executive Office Building at 1145 that morning.

Immediately after hanging up, I called Ehrlichman to find out if

this was alright and after some difficulty I reached him and he

said I could talk freely to Dean.

At 1145 I called at Dean's office and saw him alone. He said

that the investigation of the Watergate "bugging" case was extremely

awkward, there were lots of leads to important people and that the

FBI which was investigating the matter was working on three theories:

1. It was organized by the Republican National Committee.

2. It was organized by the CIA.

3. It was orgamized by some otV;,er party.

I said that I had discussed this with Director Helms and I was

quite sure that the Agency was not in any way involved and I knew

that the Director wished to distance himself and the Agency from the

matter. Dean then asked whether I was sure that the Agency was not

involved. I

_i
j I said that I was sure that none of

the suspects had been on the Agency payroll for the last two years.

Dean then said that some of the accused were getting scared and

"wobbling". I said that ever, so they could not implicate the Agaicy.

Dean then asked whether there was not some way that the Agency

co\ii-V''*y era.'-' itrr CTiem <Tney naa oeen anabie lo raise oaii;. He

added that it was not just bail, that if these men went to prison,

could we (CIA) find some way to pay their salaries while they were

in jail out of covert action funds.

(437)
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I said thai I mus: hn quit.- clc-ar. I was the Dnputy Director
and an such had only authority spocifically dc-lc^^ated to me by the
Director and was not in the chain of command but that the great
strength of the Agency and its value to the President of the nation
lay in the fact that it was apolitical and had never gotten itself
involved in political disputes. Despite the fact that 1 had only
been with the Agency a short tinne, I knew that the Director felt
strongly about this.

I then said that big as the troubles might be with the Watergate
Affair, if the Agency were to provide bail and pay salaries, this
would become known sooner or later in the current "leaking"
atmosphere of Washington and at that point the scandal would be
ten times greater as such action could only be done upon direction
at the "highest level" and that those who were not touched by the
matter now would certainly be so.

Dean seemed at first taken aback and then very much
impressed by this argument and said that it was certainly a very
great risk that would have to be weighed. I repeated that the
present affair would be small potatoes compared to what would
happen if we did what he wanted and it leaked. He nodded gravely,

I said that, in addition, the Agency would be completely
discredited with the public and the Congress and would lose all
value to the President and the Administration. Again he nodded
gravely.

He then asked if I could think of any way we (CIA) could help.
I said I could not think of any but I would discuss the matter with
the Director and would be in touch with him. However, I felt that
I was fully cognizant of the Director's feelings in this matter.
He thanked me and I left.

VtrnonA. Walters
Lieutenant General. USA
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Exhibit No. vm

29 June 1972

MEMORANDUM FOR RECORD ci

At 1145 on 27 June 1972, I eaw John Dean at his office in the

Executive Office Building.

I told him that I had spoken to Director Helms and found

that what I had said to Dean the previous day did indeed reflect

Helms' views accurately. That he felt any involvement of the

Agency would be most counter productive and furthermore, vfe

had a legislative constraint about the expenditure of our funds

within the United States. We had to clear them with the

Chairmen of the CIA Oversight Committees in both House and
Senate. This visibly lessened his enthusiasm.

I then repeated my argurnents that this caper while

presently seeming very large would be overtaken by other

spicier developments. Unfortunate though its consequences
might be currently. Agency involvement by direction at the

highest level would undoubtedly become known sooner or later

and would then reach to people who were still uninvolved. He
nodded. 1 said that my mind boggled that such risks as those

involved in this caper could have been taken for such an
unremunerative target. Involving the Agency would transform
what was now a nriedinm-eized conventional explosive into a

multi -megaton explosion and simply was not worth the risk to

all concerned.

Dean thanked me looking glum and said he agreed with my
juagment m ail of these marterB.

Vernon A. Walters
Lieutenant General, USA
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29 June 1972

MEMORANDUM FOR KECOB^J^

On 28 June at. 1130 John Dean asked me to see him at his
office in the Executive Office Building. I saw him alone.

He said that the Director's meeting with Patrick Gray
FBI Director, was cancelled and that John Ehrlichman had
suggested that Gray deal with me instead.

The problem was how to stop the FBI investigation beyond
the five suspects. Leads led to two other people -- Ken Dahlberg
and a Mexican named Guena. Dean said that the $89, 000 was
unrelated to the bugging case and Dahlberg was refusing to
answer questions. Dean then asked hopefully whether I could
do anything or had any suggestions.

I repeated that as Deputy Director, I had no independent
authority. I was not in the channel of command and had no
authority other than that given me by the Director. The idea
that I could act independently was a delusion and had no basis
in fact.

Dean then asked what might be done and I said that I
realized he had a tough problem, but if there were Agency
involvement, it could be only at Presidential directive and the
political risks that were concomitant appeared to me to be
unacceptable. At present there was a high explosive bomb
but intervention such as he had suggested would transform it
into a megaton hydrogen bomb. The present caper was awkward
and unpleasant. Directed intervention by the Agency could be
electorallv mortal if it became known and the chances of keeoine
it secret until the election were almost nil. I noted that scandals
had a short life in Washington and other newer spicier ones soon
replaced them. I urged him not to become unduly agitated by
this one.
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He then aaked if I had any ideas and I said that this

affair already had a strong Cuban flavor and everyone knew

the Cubans were conspiratorial and anxious to know what

the policies of both parties would be towards Castro. They,

therefore, had a plausible motive for attempting this

'amateurish job which any skilled technician would deplore.

This might be costly but it would be plausible.

Dean said he agreed that this was the best tack to take

but it might cost half a million dollars. He also agreed (for

the second time) that the risks of apency involvement were

unacceptable. After a moment's thought he said that he felt

that Gray's cancellation of his appointment with Director

Helms might well be reversed in the next few hours.

Dean thanked me and I left.

Vernon A. Walters

Lieutenant General, USA
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39. On the morning of June 27, 1972 Gray met with Mark Felt and

Charles Bates of the FBI to receive a briefing on the latest Watergate

break-in developments. During that briefing Dean telephoned Gray.

Gray has testified that in the ensuing conversation he told Dean that

if Dahlberg continued to evade the FBI, Dahlberg would be called before

a grand jury. Gray also has testified that he asserted to Dean the

importance of an aggressive FBI investigation to determine the motive

and identity of all persons involved.

On June 27, 1972 CIA Director Helms received a memorandum from

the Chief of the Western Hemisphere Division of the CIA stating that

there were no CIA traces on Manuel Ogarrio and that the CIA's last con-

tact with a person named Kenneth Dahlberg occurred in 1961 and concerned

the manufacturing of a hearing aid for a high level Peruvian. Later

that day. Helms told Gray that the CIA had no interest in Ogarrio.

Helms confirmed with Gray their plan to meet the following day.

39.1 Memorandum from CIA Western Hemisphere Chief to

Director Helms, June 27, 1972 (received from CIA)

Page

..444

39.2 L. Patrick Gray log, June 27, 1972, 1-2 (received

from SSC) ^^5

39.3 L. Patrick Gray testimony, 9 SSC 3454 **7
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39.1 CIA WESTERN HEMISPHERE CHIEF MEMORANDUM^ JUNE 27, 1972

MEMORANDUM FOR: DirecLor of Centra] InLcl]ii;cncc

SUBJECT: Mv. Manuel Ogarrio Dagucrrc and

Mr. Kenneth Harry Dahlberg

1. The information contained in paragraph 2 is for your information.

2. In response to your 27 June 1972 request for traces, the following

is submitted:

a. Manuel Ogarrio Daguerre has an office on 156 Paseo
de la Reforma in Mexico City. This office is located in the

same building as the Banco Internacional of Mexico City. His

home address is Cerro de.Maika 310, Mexico City- There are

no CIA traces on Manuel Ogarrio Daguerre. This man is listed

in the Mexico City telephone directory.

i

b. Kenneth Harry Dahlberg. The Office of Security gave

DCS an approval on 13 July 1965 to contact Kenneth Harry Dahlberg.

Security File No. EE 30944 indicates Dahlberg was born on 30 June

1917'inSt. Paul, Minnesota, Discussions with DCS reveal Kenneth

Harry Dahlberg is president of Dahlberg Company, 7731 Country

Club Drive, Minneapolis, which manufactures hearing aids. CIA's

last recorded contact with Dahlberg was in May 1961 when he

worked on a hearing aid for' a high level Peruvian. The cards

indicate there was interest in recontacting Dahlberg in April

1965, but there is no record if he was contacted. The Dahlberg
file is in Archives and will be available to us on 28 June 1972-

The FBI wanted traces on Kenneth Dahlberg. Thus it is not clear

if Kenneth Dahlberg, who is of interest to the FBI is identical

with.Kenneth Harry Dahlberg who was in touch with CIA.
7 D f

[Comment: Kenneth Harry Dahlberg originally contacted CIA '-'-'- i^hj
ia 1958 on radio matters, -not further specified. There is an
outside chance that radio matters could be tied to audio operations.]

Additional conversations with the FBI on the v/orking level will

be needed to sort out the various interests in the name Kenneth
Dahlberg.

II
Chief, Western Hemisplicre Division

SECRET/SENSITIVE

EYES ONLY

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING

MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY.
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39.3 L. PATRICK GRAY TESTIMONY, AUGUST 3, 19 73. 9 SSC 3454

34.54

mentioned in connection with the CIA situation. It is my best recol-

lection, liowever, tliat they were and I undoubtedly told liiin that we
would continue our peripheral investigation because of the apparently

inconsistent leports I had received from Helms and Walters. He
requested that we not conduct any interviews that would exix>se CIA
sources in connection with our mvestigation into the sourc* of the

$lli,000 in checks that were deposited in Mr. Barkers bank account.

Again I told Mr. Dean that we would hold off temporarily with inter-

views of Ogarrio and work around this problem to deteimine what we
were encountering.

On Tuesday morning, June 27, 1972, I met with Mr. Bates and
Mr. Mark Felt, Acting Associate Director, to i-eceive a briefing on the

latest developments. WTiile they were in the office Mr. Dean called.

The call involved establishing the chain of custody for the contents of

Howard Hunt's safe and his providing us with photographs of certain

Wliite House staff members to aid us in identifying an individual who
had been with Mr. Hunt at the Miami Playboy Club in December of

1971. In this conversation I also told Mr. Dean that if Jlr. Dahlberg
continued to evade us he would be called before the grand jury.

Although I cannot pinpoint the exact telephone conversation. I believe

that by this date Mr. Dean had requested that Mr. Dahlberg not be

intervnewed because of alleged CIA interest in him.
In this same conversation, I also told Mr. Dean that it was extremely

important that the FBI continue its aggressiveness until we determine
the motive, reasons, and identity of all pei-sons involved. I said that I

might be called upon at a later date to testify before congi"essional

committees and we could not have the FBI accused of not pursuing
this case to the end.

Following the briefing by Mr. Felt and Mr. Bates and as an out-

growth of it, I telephoned Director Helms of the CIA and asked him
to tell me specifically if the CIA had any interest in Mr. Ogarrio that

would prevent us from inter\ iewing him and also asked that he and
General "VYaltei-s meet the following day at 2 :30 p.m. in my ofiice with
me, INIr. Felt, and Mr. Bates to re\-iew our respective positions in this

investigation. Director Helms told me that he would have to check to

determine whether the CIA had any interest in ilr. Ogarrio and would
call me later. I advised Mr. Felt of this meeting and also asked that he
notify Mr. Bates. Director Helms called me back later that afternoon,
told me the CIA had no interest in Mr. Ogamo, and confirmed our
meeting for the next day.

Just 7 minutes after Director Helms' call to me, Mr. Dean called me
at 3 :47 p.m., and although I cannot be absolutely certain, I believe this

was a call again requesting me to hold off intein-iewing Mr. Ogarrio
and ilr. Dahlberg because of CIA interest in these men. I cannot
recall if I told him that I had just talked to Director Helms who
infonned me that CI.\ had no interest in ilr. Ogarrio and that I was
going to order tliat ]Mr. Ogarrio be interviewed. I seem to remember
that Mr. Dean said to me that these men have absolutely nothing to do
with "Watergate, but I cannot reuiember whether he said this to me in

jus coavei-sation or in earlier con vei-sations.

On Wednesday, June 2S, 1972, at 10:25 a.m., Mr. Dean telephoned
me and talked about runiois of leaks from the FBI. tlie material from
Hunt's safe previously delivered to the FBI, nimoi-s of a slowdown in
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40. On June 28, 1972 at 10:25 a.m. Dean telephoned L. Patrick Gray

about rumors of leaks from the FBI, the material from Hunt's safe, a

slowdown in the investigation, and the tracing of the Mexican money.

According to Gray, he may have told Dean during this conversation of

the meeting he had scheduled with Helms for 2:30 p.m. that day. At

10:45 a.m. Dean met with John Ehrlichman. At 10:55 a.m. Ehrlichman

telephoned Gray. Gray has testified that when he returned the call

at 11:17 a.m., Ehrlichman said, "Cancel your meeting with Helms and

Walters today; it is not necessary." At 11:23 a.m. Gray called Helms

to cancel their meeting. Helms asked Gray to call off interviews which

the FBI had scheduled with two CIA employees. (In July 1971, pursuant

to a request from Ehrlichman to Deputy CIA Director Robert Cushman,

the two CIA employees had provided Howard Hunt with disguises, hidden

cameras, and other material for use in domestic clandestine operations.

In requesting CIA assistance for Hunt, Ehrlichman had told Cushman

that Hunt "has been asked by the President to do some special consulting

work on security problems.")

Page

40.1 L. Patrick Gray log, June 28, 1972, 1-2 (received
from SSC) 451

40.2 L. Patrick Gray testimony, 9 SSC 3454-55 453

40.3 John Ehrlichman log, June 28, 1972 (received
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40.7 CIA employee affidavit, May 18, 1973 (received from
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40.8 Partial transcript of telephone call from John
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mentioned in connection with the CIA situation It is my best^recol^

lection, liowever, that they were and I undoubtedly told him that we

would continue our peripheral investigation because of the^apparently

inconsistent reports I had received from Helms and ^\ alters He

reciuested that we not conduct any interviews that would expose Ci

A

sources in connection with our investigation into the source of the

SIU.OOO in checks that were deposited in Mr. Barkers bank account.

Ac-ain I told Mr. Dean that we would hold off temporarily with inter-

vilws of Ogarrio and work around this problem to determine what we

were encoimtering. -^i ^r tj <.~, „,^a

On Tuesday morning, June 27, 1972, I met with Mr. Bates and

Mr Mark Felt, Acting Associate Director, to receive a briehng on the

latest developments. \\Tiile they were in the office Mr Dean called

The call involved establishing the chain of custody for the contents of

Howard Hunt's safe and his providing us with photographs of certain

White House staff members to aid us in identifying an individual who

had been with Mr. Hunt at the Miami Playboy Chib in December of

1971 In this convereation I also told Mr. Dean that if Mr. Dahlberg

continued to evade us he would be called before the .grand jury.

AJthough I cannot pinpoint the exact telephone conversation, I believe

that b> this date Mr. Dean had requested that Mr. Dahlberg not be

internewed because of alleged CIA interest in him.

In this same conversation, I also told Mr. Dean that it was extremely

important that the FBI continue its aggressiveness until we detemime

the motive, reasons, and identity of all persons involved. 1 said that i

might be called upon at a later date to testify before congressional

coi^ittees and we could not have the FBI accused of not pursuing

this case to the end.
, ,r t^ ^ i ^ „^ ^„^

Following the briefing by Mr. Felt and Mr. Bates and as an out-

.rrowth of it, I telephoned Director Helms of the CIA and asked him

to tell me specifically if the CIA had any interest in Mr. Ogarrio that

would prevent us from interviewing him and also asked that he anct

General Waltere meet the following day at -2 :30 p.m. m my office with

me, Mr. Felt, and jNIr. Bates to review our respective positions in this

investigation. Director Helms told me that he would have to check to

determme whether the CIA had any intei-est in Mr. Ogarno and would

call me later. I advised Mr. Felt of this meetmg and also asked that he

notify Mr. Bates. Director Helms called me back later that afternoon,

told me the CIA had no interest in Mr. Ogamo, and conhrmed our

meeting for the next day. ,, -nv u a ^^
Just 7 minutes after Director Helms' call to me, Mr. Dean called me

at 3 -47 p.m., and although I cannot be absolutely certain, I believe this

was a call again requesting me to hold off lnter^^ewlng Mr. Ogarno

and Mr. Dahlberg because of CIA interest- m these men I cannot

recall if I told him that I had just talked to Dii-ector Helnris who

informed me that CIA had no interest in Mr. Ogarrio and that 1 was

^om<r to order that Mr. Ogarrio be interviewed. I seem to remember

that Mr. Dean said to me that these men have absolutelv nothing to do

with Watergate, but I cannot remember whether he said this to me in

this conversation or in earlier convei-sations.
, . j

- On Wednesday. June 28, 1972, at 10:25 a.m., Mr. Dean telephoned

me and talked about rumore of leaks from the FBI. the material froni

Hunt's safe previously delivered to the FBI, rumors of a slowdown in

tl

I
"
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the FBI, and leaks from the FBI concerning the tracing of the $114,-

000. Once again I believe there was some discussion about Ogarrio

and Dahlberg and it is my recollection that I was asked if I had
ordered the interviews of Ogarrio and Dahlberg. I replied that I had
either ordered or was going to order the interview of Ogarrio. In this

discussion, I may have told Mr. Dean that I had arranged to meet with

Director Helms and Deputy Director Walters at 2 :30 p.m. that after-

noon to try to get this CIA situation resolved, but I cannot be positive

that I did.

At 10:55 a.m. on this same day Mr. Ehrlichman called me. I was
not available, but I returned his call at 11 :17 a.m. His first words,

issued abruptly, were : "Cancel your meeting with Helms and Walters
today ; it is not necessary." I asked him for his reasons and he simply
said that such a meeting is not necessary. I then asked him point blank
who was going to make the decisions as to who is to be interviewed. He
responded, "You do."

I then telephoned Director Helms to tell him that I was canceling

our meeting. I also advised lilessrs. Felt and Bates of the cancellation,

but stated that the three of us would meet. In this same conversation
with me. Director Helms requested that we not inter\new active CIA
men Karl Wagner and John Caswell. I passed this information to Mr.
Felt and instructed that these men not oe interviewed. Before orders

could get to the field, however, Mr. Caswell had already been inter-

viewed.
I met with Mr. Felt and Mr. Bates in my office at 2 :30 p.m. on this

Wednesday afternoon, June 28, to review the CIA situation. In this

meeting I was brought up to date on all the latest developments in

the case. I can recall specifically discussing with them the alleged com-
partmentalization at CIA where the right hand is not supposed to

know what the left is doing in sensitive operations and asked if this

could occur. We agreed that it was possible, but unlikely in the absence
of some special White House interest in the highest classification of
national security interests where the need to know was rigidly con-

trolled.

Mr. Bates pointed out that under no circumstances should we back
off any investigation at the request of CIA without forcing them to

reveal completely their interest in this matter. We all agreed that the
FBI's reputation was at stake and I assured fhem that I would not

hold back the FBI in this investigation at anyone's request, including
the President of the United States, in the absence of overriding and
valid considerations. I told them that if I were ordered to do so with-
out valid reasons, I would resign.

It was in this meeting that I believe I gave Mr. Felt and Mr. Bates
instructions to go ahead with the interview of ATr. Ogarrio and to con-

tinue our efforts to locate and interview Mr. Dahlberg.
At 3 :58 p.m., Jime 28. Mr. Dean called and I was not available.

I returned the call at 4 :35 p.m. and I believe now that this call in-

volved a i-eouest bv Mr. Dean to hold up on the inter^-iew of iliss

Kathleen Chenow for alleged reasons of national secnritv until she
returned from her vacation in England. I'm sure I said we would
hold up for the time being but she would have to be interviewed soon.

I can recall saving that we will interview her in England unless she

returns from vacation at an early date. Mr. Dean gave me her address

L
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rr r",\' 1." / i , ^ '* / /\
'.OM .->- : . J L>>y^ c. o. '_i^

S:On HRH 'rfLco

3:13 Uoo3.=v-HLt '^ooiv.

10:00 Coi3oa, MacGrsgor

11:00 Preoldrtrl;

iV;25 John iJean.

12:45 Randall Smith (publioher oi National journal)

2:30 Roosavelc Room - p. r. group

3;30 Presideni;, Shults, Weinbarc^ar, Stein (budg2t\

5-00 Tennis -vvith Huilin, iVIrs. E, Hru3-<a

TUESDAY. JU^iS 27, 1972

8:00 HRH office

§-l5 Rocs avait Room
9:55' Prssid-ent

10:00 President, Republican Members of Senate j: inane e Commltfca

12:00 Bruce Agnevv (Business Week)

12-30 Fred Maiek
1:00 JLundi in Mess with Jan, Pete, Barb Pre^^e

2:00 Robert Toch (LA Times)
4".15 Klein's group of local anchorman - E03 Conference Room

WEDNESDAY, JUNE 28, 1972

8:00 HRH office

8:15 Roo3e';-elt Room
fTo :45

"
John Dean

12:30 Joan Suiiivan, Susan Engstrcm (Santa Monica High School)

2:10 John Dean
2:30 President

3.45 V/'einbsrg2r's office - HRH
4;5 5 Tennis v/ith Verne r. Jordan (Urban League), Hv.llin, Y'o-ang

(,.'^0 L. Patrick Gray, HI, John Dean
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Mitchell to do this. I had in effect set this up without knowing it by
telling Waltei-s that Dean was his 'White House contact from that day
forward. But I did not know about these conversations.

Mr. TiiOHPSox. Dean did not report back to you ?

Mr. Ehrlich3ian. Not about that ; no, sir.

Mr. Thompsox. Did you have occasion to call 3Ir. Gray to call off a

meeting which he and Walters scheduled on June 28, to tell him that

the meeting would no longer be necessary, that matters had been

worked out some way ?

Mr. Ehrlichman. Well, I didn't realize that I had canceled it. My
strong concern about that meeting was that it was going to include

some staff members from the FBI and as I say, we were experiencing

these leak problems and right at that particular time, one of the peo-

ple who would have been included in that meeting was under very

strong suspicion as being the source of that leak. We had had inde-

pendent information which we were talking to Mr. Kleindienst about,

about that specific individual and it appeared that this whole thing

was going to include him. So that was the reason for my call.

Mr. Thompson. Did you ask precisely who would be in attendance

at the meeting?
Mr. EIIRLICH3IAN. Yes. Well, I don't know as I asked him. I think I

was told. As a matter of fact, I think Mr. Dean told me.

Mr. Thompson. Did you tell Mr. Gray of your suspicions or concerns

about the individual ?

Mr. Ehrlichman. Not at that time.

Mr. Thompson. 'Why ?

Mr. Ehrlichman. Because at that time, we were talking with Mr.
Kleindienst about how to go about smoking out this problem around
Mr. Gray, frankly.

Mr. Thompson. Why ?

Mr. Ehrlichman. "Why ?

Mr. Tho3ipson. Why around ]\Ir. Gray ?

Mr. Ehrlichman. Because Mr. Gray at that time was not acknowl-
edging the problem.
Mr. Thompson. You had spoken to him about it?

Mr. Ehrlichman. Oh, I had spoken to him about the leaks. I hadn't

spoken to him about this specific man in this specific nr.eeting until

this call. Mr. Kleindienst and I discussed on several occasions how
we might go about determining the source of the leak. He proposed the

idea of planting a story or a set of circumstances and seeing if it

turned up and this kind of thing. So we were dealing with the At-
torney General on that.

jMr. Thompson. Did you talk to Walters about this meeting?
Mr. Ehrlichman. t don't believe so. I don't believe I talked to

John Walters again
Mr. Thompson. Could not Gray and Walters have had a meeting,

the two of them, to solve the problem ?

Mr. Ehrlichman. Yes, that was the whole idea.

Mr. Thompson. Was that suggested ?

Mr. Ehrlichman. That was suggested in the inception.

Mr. Thojipson. You didn't tell liim that tlie meeting would not

be necessary ?

Mr. Ehrlichman. I don't recall what I told him, except that
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Mr Thompson. It would be inconsistent with your clesire to solve

the nmtter, I assume, as to whether or not there was CIA involvement

Mr. Ehi^lichmax. Well, whatever I told him was for the Pnrpose of

not having staff meetings on this particular subject. I cant tell you

precisely what I told him. _ x i - in-i r i „

,

^
Mr. Thompson. Going back to July of lOTlJuly ' ^ If' ^^i

J^
you

call Deputy Director Cushman and ask him to give :Mr. Hunt as-

sistance in his activities at that time?

^Ir. Ehrlichmax. No, I have been asked many times about that

telephone call and I simply have no recollection of having made

*^MrTHOMPSOx. Did vou know what ilr. Hunt was doing during

that period of time? Were you informed?
-.i, ^r^ n„i=«„

Mr Ehrlichmax. I k-new from my one meeting with Mr. Lolson

and :Mr. Hunt jointly what he was supposed to be doing, yes.

Mr. Thompsox. What was he doing?
.

Mr. Ehrlichmax. He was supposed to be engaged m an analysis

of the Pentagon Papers and in determining their accuracy, vrhether or

not they were in fact complete accounts of the events which took

place or whether they were edited, tailored accoimts which did not

include the complete facts. .„• * xr i.v,o ot>,1

Mr. Thompson. In June, when you were talking to Helms and

Walters about the possible CIA problem or uncovering some collateral

CIA activity, this all evolved around the so-called ilexican money

problem, I assume, is that correct ?
, ., ^u 4. t*. ^„o or,,,

Mr. Ehrlichmax. Well, it was much broader than that. It was any

unassociated CIA activity. ... • n.„ .-;^„? t
Mr Thompson. Well, what brought it to anyone s attention < i

thought it was the so-called Barker money that had come from

Mexico. . •. X 1 i.u f i

Mr. Ehrlichmax. You mean that precipitated the meeting?

Mr. Thompson. Yes.
, , , .i +i,„+

Mr Ehrlichmxn. No, it was a much broader concern than that,

and it included, as I said, tlie question of direct involvement, it

included whatever exposure there might be for any CIA activity.

I think the :Mexican monev or the Florida bank account or whatever

which involved one of these peoiile who had been a former C 1A agent

or client or whatever they call them, was raised as an example in the

meeting by one of us as the kind of thing that the President evidently

was concerned about. And it was discussed as a specific example. Kut

the meeting was by no means limited to that.
, i, *

Mr. Thompson. Can you recall any other specific examples that

were discussed?

Mr. Ehrlichmax. Bay of Pigs.

Mr. Thompsox. How did tliat come in ?
, t^ , . , j

Mr Ehrlichmax. Well, because apparently, the President had

specifically mentioned the Bav of Pigs to Bob Haldeman in suggesting

the meetiiif^. and then lie mentioned it to me agam m July as the kind

of thins that apparentlv. CIA n.idit l)e embarrassed about, that some

of tlie people who were involved in Watergate, apparently, had been

involved in the Bay of Pigs and accordingly, whether there was any

CTxV exposure still existing.
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Mr. Helms. It is my recollection that it was at the meeting of the
27th, which was Tuesday, I believe, that the issue first came up of
whether or not the CIA, out of its covert funds, was prepared to pro-

vide bail money for the defendants in the Watergate burglary. Not
only did this issue come up, but I also believe that the additional point
was made would it be possible for the CIA to pay the salaries of these

individuals while they served their jail sentences. General Walters, and
I have told you about the conversation I had with General Walters the

day before about how he was to guide himself in this matter, pointed
out to Mr. Dean that the Agency could not possibly do anything like

that. That he had no authority to do it on his own, that his authority
is derived from me and that he knew what my position was, and in

addition, he said he could not conceivably imagine that a thing like

that would remain secret forever, and last but not least, under the

ground rules which we operate with the Congress, or which the Agency
operates with the Congress of the United States, any exceptional ex-

penditure of this kind would have to be identified with the chairman
of the Senate Appropriations Committee and the chairman of the

House Appropriations Committee. This obviously cooled Mr. Dean's
ardor.

Mr. DoRSEN. And it was so reported to you ?

Mr.. Helms. Yes.
Mr. DoRSEN. During the week of the 26th did you receive a telephone

call from Patrick Gray with respect to setting up a meeting between
representatives of the two agencies ?

Mr. Heuis. Yes, I do recall a conversation to set up a meeting be-

cause I was anxious to have one with him. There were a lot of traces

we were running, the involvement of these former CIA people that we
had been passing to the FBI, there was starting to be a lot of leaks out

of the FBI for the first time that I could remember on matters of this

kind but leaks of ongoing operational material, and I wanted to get

together with him and some of his people to see if we could not get

some of these things not straightened out so much as get to walking
along in harmony.
So we agreed to have the meeting the next da;^. The next morning,

which I believe was the 28th, I may be mistaken, it is all in the record,

I am sure, he called back and said that he was so busy that he could not

make the meeting, it was not possible for him to hold it and he would
probably have to put it off until the following week. I told him I was
sorry about that because I was planning to leave the end of the week in

which we are speaking to go to Australia and that I was not going to

be there the following week, if he had a meeting, it was going to have

to be with General Walters.
Mr. DoRSEN. Now, may I ask you about the second two meetings on

the 27th and 28th between General Walters and Mr. Dean? Did the

summarv that you gave us apply to the two meetings together or was
that solely with respect to the meeting of the 27th ?

Mr. Helms. I am not able any longer, Mr. Counsel, to sort out

precisely what, out of my own memory what occurred at each of these

meetings. I have two very clear recollections, one was that it was at

the second meeting that the question of the bail money came up because

I don't recall that at all in connection with my longer conversation

with General Walters after the first meeting. As far as the third meet-

r

L
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*~
. -20 J\ir.2 1972^ /

x!BMi ^^
iSI-DRAilD'j:-! FOR: ' Deputy Director

SU3JSCT: VJatergata AffaoJr

• T^- X ^ r^nv o*- the FBI 'TJhonad na this morrJJig

1. Acting Director Cray o.tnerbi
^..^^oon. Ke indi-

. to cancel our neeting s^J^^f f° J: °oSher until ne:ct vaek. I

cated that he would n°%5\^^\!,J\g V^^l vou v^d be available
inror..ad hi. that I vould ^^

J-^^-^-^J-^^^. , .id,_ho.3ver,

^th - and . . ^°^ t"/ ^ T3oints to ActUng Dxrecuir

use the opportuzd.ty of tras
^^^J'^/^^'^l-.^/lf^ intervieua .^Ith /3

Gray:
^)J^^^ ^

^'^^^ ^^^f^f.^f^l^^ •. ..d 2) th.t >:cnneth_

^^*^ '

2V^nr tha CIA. and that v;e had no w^as v-o ho-a.

Karry Dahlberg ^^^/-° ^^^ ^il^-^coitaSVlth hi.-, vas in llay 1961.
.

I stated that ouj last
l^JP-^lfifJ°l^'', ^ the sar^ Xennoth Dahlberg

Acting Director Cray conzii^^ed uha^ .^ Id-ntified the gentlc;n3n as

about vhon he vas inquiring as soon
^f

I^^I^'g^^^^ ^
^

the President of Dahlberg Company in Minr^apolo.- .. ^^0^
. . ,„^ this r.omin*5 in prenara-

tion L ^"f^Slied -etinj>.3^af^^^^ f
-

tempting to
"f

3^-"-,
-4-^^;4^^i;;*^^r^ ir. the ccnve.-.a-

"

wanted the.-, along as
"i^t^^^I^^^^i^l. ^r^.^^^^ed no free-.-hee-^.g e:c-

tion vihen requested. I
''^^'''•:;^^!l 1,^, to c6n:iec1=re about respDn-

rosition of hypotheses ora.-^ e.xcro
,^r:^^.J°^^^ion. ''In short,

'sibilityor liKely cbjectxves <'l-^tj^:2'f:rj^^-;l^ en the table.

at such a r.eetirg, it is up -.o the r3.
•^^r*^ J°^_f=^ 3^--^. .^^^

Othonrlse, ve are unable to be of help, ^n
:^^.:;;*';^;,^^tics already

to the request tr^t they confor.e r--^^!j^l^;\;4^t frcn e:c-

arrosted or directly under s-ospxcion
=^;!^;fJ2c'7=S^iLl, eventually,

panding this investigation into other areas v.a-cr. ^y -"ex-,

. run afoul of our operatioriS.

3. TI-J.S brings you up-to-a:.tc as of 3=00, 2S June.

Richird Kelnis

Director

THE
'

MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND tiANKUm

ZoTTYmMBERATTHE REQUEST OF THE CENTRAL If^fl^flf'^fl' /,f''
''

THE ABOVE MATERIAL WERE DELETED BY THE CIA WHEN IT WAS RECEIVED BY THE

COMMITTEE ON THE JUDICIARY.
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i; iO.7 CIA EMPLOYEE AFFIDA VIT, MAY 18, 1973
I:

' '

I'

: AFFIDAVIT

STATE OF VIRGINIA )

) ss.

ii COUNTY OF FAIRFAX )

)V

ji

1 I, l3 being first duly sworn, state:

!i

j; 1. I was born on 8 March 1924 in Milwaukee, Wisconsin. After

ii serving as an Army officer in World War II and completing my college

|l education, I joined the Central Intelligence Agency in October 1950. I have

held the position of Executive Assistant to the Deputy Director of Central

I
Intelligence since November 1969.

2. On 22 July 1971 Mr. E. Howard Hunt, a former Agency employee

who had joined the White House staff, called on the Deputy Director of
I

I

I

Central Intelligence, General Cushman. I was present in the room because

General Cushman usually asked me to sit in on his meetings. When Mr.

i Hunt arrived he said that he wanted to talk to General Cushnnan privately

101076
||

and I withdrew.
ll

i

i 3. Later that day General Cushman told me that Mr. Hunt had asked

il

{
for Sonne help (of an unspecified nature), that he (General Cushman) had

ij

{' checked it out and that it was all right, and that he had told Mr. Hunt to get

|i in touch with me to obtain the assistance. Mr. Hunt called me later in the

Ij

i: day and requested aid in obtaining a physical disguise and "pocket Utter"

'i documentation in alias to assist him in connection with an extremely sensi-

ii

ij tive project, which he could not further discuss, and which had been approved

ij

|j
by Mr. Ehrlichman. Under these circumstances my presumption v/as that

I:

i: the request 'must be legitinnate and proper.

ii

>i

! THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING

i; MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE
';• PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY.

ii

ll
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4. 1 lUcn cont.iclLcl Mr. I I '^cUng CIiLcf of Tcclinica:

.Sci'\'icc5 DLvioioti, nnd in:;lriictt:d iiim to make arraugcmcnti* for furnishin"

n physical diagiiLoc and alia:; documentation to an individual (Mr. Hunt) v/hc

had insisted that his identity not be known to the TSD officers. I explained

to Mr. II that the undertaking was for an e.^:tremely sensitive project

which had been requested by the White House, of which I was not at liberty

to describe further and the nature of' which I was unav/are. I also indicated

that because of the sensitivity factor all the requested support should be

handled by TSD.

5. V/Tien Mr. | I explained that it would be necessary for a

TSD officer to meet the subject before creating a disguise, and because

Mr. Hunt was unwilling to come to the Headquarters building again, I

arranged for the' TSD officer to meet Mr. Hunt, who was tinder an assumed

name, in an Agency safehouse. I obtained a key to the safehouse from the

Office of Logistics on 23 July and passed it to a TSD representative, Mr.

I I believe. TSD was able to provide Mr. Hunt (who

dealt v/ith them under the alias of "Mr. Edward") with a disguise and alias

documentation later that day (23 July 1971). 1 01 n'7'7

6. Follov/ing my contacts with TSD officers I notified the Executive

Assistant to the DDP, Mr. /U that on the instruction of

General Cushman I had enlisted the assistance of TSD (which was subordi-

nate to the Directorate for Plans) in a project for the ^Vhite House which

was said to be extremely sensitive and whose nature was unknown to me.

7. My next contact with Mr. Hunt was a telephone call from him on

18 August 1971 to a request that the Agency furnish a specific secretary (v/ho

was named) for a temporary assignment of between 30 eind 90 days. Mr.

Hunt said that he needed the secretary to work on a highly sensitive assign-

ment and that Mr. John Ehrlichmau had suggested that he call General

I PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUVICIABY.

I 1*'
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Cushnian. Mr. Hunt said that he did not want the young lady's DlvisLoa

Chief to know that he or the V/hitc House was involved in tlio request.

i Mr. Hunt suggested that the Director's office sliould immediately recall

j

i the young lady from her assignment overseas and c.^lain to all concerned

that she was urgently needed for an unspecified special assignment. Mr.
I

Hunt again stressed that V/liite House involvement should not be mentioned.

After discussing the case with General Cushman and the Office of Personne!

I informed Mr. Hunt that the Agency would be unwilling to withdraw the

secretary from her overseas assignment. I suggested that if Mr. Hunt

would furnish us with a statement of his reqturements we might be able to

provide a qualified secretary from Headquarters. Mr. Hunt replied that

the individual he had requested was the only secretary he would accept

because of the "loyalty factor. " Mr. Hunt said that he would discuss our

attitude with Mr. Ehrlichman and I heard no more of this particular matter.

8. Mr. // records show that we were again in contact by

telephone on 20 August 1971 regarding a new request from Mr. Hunt for a

tape recorder and business cards in alias. Since there was nothimi

improper in this request and it was consistent with my understandinc of the

assistance we were authorized to give Mr. Hunt, I instructed Mr. //

to proceed with this assistance. 10 1 070

9. My records show that Mr. |( called me on 26 August 1971

to e.xpress concern about additional assistance that had been requested by

Mr. Hunt. I learned that Mr. Hunt had introduced an unidentified associate

who had been given a disguise and ido:.tification docunicnts in alias. Mr.

Hunt had also on a'.out 25 August requested and received training in clan-

destine photography and was given a camera concealed in a tobacco pouch

in connection witli a new assignment. Mr. (/ expressed concern that

Mr. Ihint now possessed a coii;;idcrable amount of spoci.Tl niatcrials .Tnd

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING
MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE
PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY. ^^
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DV
noted thai the concealed camera was a particularly senaitive item. I

agreed with Mr. I |
' concern and remarked to Mr. 1/ _

that

\ it raised the question of the use of Agency materials in domestic clandes-

; tine activity. I told Mr. 1

1

that I would report his call promptly and

obtain guidance, and that additional gear should not be given to Mr. Hunt

i
and his requests referred to the Deputy Director's office. (It should also

be noted that General Cushman's office was informed only after the camera

had been given to Mr. Hunt and his associate outfitted with a disguise.)

10. I summarized my conversation with Mr. // in a memo-

randum for General Cushman and gave it to him the next morning (27 Aug^d-

My covering buc'ksllp stated that Mr. Hunt's latest request raised two

significant problems for the Agency. Mr. Hunt had introduced a stranger

into the picture without any word of e.^lanation to General Cushman from

the \Vhlte House. I noted that this unknown person was now aware of Agency

support to Hunt In whatever he was doing. I also noted that Mr. Hunt's i

possession and use of unique clandestine equipment (the disguised camera)

in domestic activity of uncertain nature alJoOdfi^iad potential for trouble.

My buckslip read: "The Agency could s^fer if its clandestine gear were

discovered (being) used In domestic secret operations. " My buckslip coa-

j!
tinued thai I would Instruct TSD to clear all of Hunt's requests with the

Deputy Director's office and recommended that General Cushman seek

Mr. Ehrllcl^man's assurance that Mr. Hunt's "latest caper" was legitimate

(We were still operating on the assumption that the Wiite House project

was proper but fear, d that Mr. Hunt had exceeded his authority. )
My buck

slip concluded that "Even then (U Mr. H^rllchman validated Mr. Hunt's

request) this docs not relieve the Agency from Its vulnerability If associ-

ated with domestic clandestine operations ar^-^lnst Americans."

mSEmTION TO THE COMMITTEE ON THE JUVICIABY.
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U. I had givea my memorandum to Ccaeral Cushmaa on the morn-

ins of 27 August 1971 when xMr.
I

I called me again to report additional

troublesome requests from Mr. Hunt on the previous day. Mr.
||

said that he v/as increasingly concerned at the nature of assistance

requested by Mr. Hunt. The latter was now pressing for fully backstopped

documentation and support, including a driver's license and car rental

credit cards in alias. Mr.
|| said that he had turned down this

request. Mr. Hunt also asked that the Agency arrange to backstop a New

York telephone number either through an answering service there or by a

hookup which would permit the New York number to be answered in Wash
I

ington. Mr.
|| said that this action was beyond his Division's

capability. I told Mr. U that Mr. Hunt's latest requests drew the

Agency even further into the sensitive area of domestic clandestine opera-

tions against Americans and that all such requests should be referred to

General Cushman's office. I added that, meanwhile^ Mr. Hunt's requests

should not be met. I reported Mr. 1

1

call promptly to General

Cushman and reco.rmiended that the Agency ^fl^Wate its support to Mr.

Hunt because he v/as drawing us into a compromising and dangerous

situation in v/hich v.^e were not authorized to be engaged, i. e. , facilitating

domestic clandestine operations against Americans.

12. General Cushman's notes on my buckslips indicate that he

promptly spoke to .Mr. Ehrlichman by telephone at 1100 hours on 27 August

1971, and e:<plaincd why CIA could not meet Mr. Hunt's requests. General

Cuslunan noted on the buckslip that Mr. Ehrlichman indicated he would call

a hall to Mr. Hunt's activUios.

13. I iniomiud Mr.
| | on 27 Augxist that General Cuslurvan

had notifLcd Mr. Chrlichm.in that CIA could not ^ivc additional help to
THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING
MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE
PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY. '
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Mr. Hunt, that TSD should not accept any n.oro requests from Mr. Hunt,

and that Mr. Hunt should be instructed to return the sensitive materials

from TSD. TSD records show that when Mr. Hunt next contacted TSD

personnel on 31 August 1971 he was again Informed that the Agency could

not provide further assistance.

14. The 27th of August was a Friday. On Monday, 30 August, I

wrote a memorandum reporting on my 27 August conversation with Mr.

>

,

and my Instruction not to meet Mr. Hunt's new request. General

Cushrrxan sent the memorandum to Director Helms and wrote on the cover

ing buckslip that he told Mr. Ehrlichman on 27 August that the Agency

could not accept Mr. Hunt's requests for clandestine equipment or opera-

tional support. Director Helms Initialed the buckslip with the comment

"Good. "

15. With the closing off of Agency contacts with Mr. Hunt I dis-

carded my handwritten notes covering my talks with Mr. Hunt and Mr.

I, . I filed my memoranda to General Custoan, however. In June

1972, when Mr. Howard Hunt's name turned up in connection with the

Watergate affair, I retrieved these memoranda and went to see Director

11
Hebns to remind him of the contacts with Mr.

Ydi^Wi
"''""

^
''^

li these memoranda with Mr. Helms.

jj

- 16. Shortly thereafter the CIA Director of Security. Mr. if

j|
. informed me that a representative of the FBI wanted to talk to me

I! because my name had been found in a telephone list In Mr. Howard Hunt's

office. I informed Director Heln.s of thU fact and he said that he would

take up the matter with the Department of Justice. He said that If an

fSfAffoTfo THE COmiTTEE ON THE JVVICIARl.

if
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nV
Flil oHiccr contacted nic directly I should say that since my contacts v/lt

Mr. Hunt had been in an official capacity, all inquiries should be rcfcrre

to Director Helms. I heard nothing more from the FBI.

13

Affiant.

SUBSCRIBED and SWORN to before

me this''vX\Vs day orS\!Ny_,__, 1973.

I ^ 101082

A Notary Public in and for the County of Fairfax, Virginia.

My Commission Ej^iires: ^X Ccm^Dk-ion E;;5;:cs S:^:i:i.tha 7?, 1976

t

I

I

-WLETED FROM THIS ^^_^l.W^„^^!!^^.5.^;f;.^r
^14^^"'^'^

ISj^^mERTTHE-m^ST 'S-inf^Bi^'l^TEO^IOEnCE AOE.a BEFORE

PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY.

(466)



40.8 PARTIAL TRANSCRIPT OF EHFLICHMAN/CUSHMAN CONVERSATION. JULY 7, 1971

Tcleohone Call to General Cushman from John Ehrlichman - 7 July 1971

Mr. Ehrliclxman: I want to alert you that an old acquaintance, Howard Hunt,

has been asked by the President to do some special consultant work

on security problems. He may be contacting you sometime in the

future for some assistance. I wanted you to know that he was in fact

doing some things for the President. He is a long-time acquaintance

v/ith°the people here. He may want some help on computer runs and

other thing's. You should consider he has pretty much carte blanche.

Jl (notes)

NOTE; After the above conversation. General Cushman called Mr. V"

to alert him.

020223

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN ANDjmMNU
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40.8 CIA EMPLOYEE AFFIDAVITJ FEBRUARY S, 1974

h7 -F I DAVIT

STATE OF VIRGINIA )

) ss.

COUNTY OF FAIRFAX )

1. |3 . being first duly sworn, state:

1. I was bom on 8 March 1924 in Milwaukee, Wisconsin. After

serving as an Army officer in V/orld War II and completing my college

education, I joined the Central Intelligence Agency in October 1950.

I have held the position of Executive Assistant to the Deputy Director

of Central Intelligence since November 1969.

2. This affidavit is submitted at the request of Mr. William E,

Colby to explain the circumstances of my discovery on Februai y 4 •

'

1974 of a file of stenographers' notes among which v/as the attachcr'

note of Miss .2 summarizing a telephone conversation

fcetween Lt. General Robert E. Cushman, Jr. and Mr. John

EhrUchman on 7 July 1971. 020224

3. Director Colby's secretary. iMiss J. ^ came to '

my office on Monday morning, February 4, 1974. She said that
'

.
Mr. Colby would like me to go through my files once more to make

certain that there were no misplaced transcripts of conversations

, which had been recorded in the Office of the Daputy Director of

Central Intelligence. The recording of visitors' conversations had

been done on a very selective basis and this practice was discontinued

after General Cushman left CIA in December 1971.

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING
MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE
PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY.
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4. During the inorning of February A. 1974, I v/ent ihrough"

the papers in my safe in order to determine if any rni-jplaccd

transcripts cf conversa'ions were located there. At th • bottotn of

the second drawer were two folders of material that contained

information used for General Walters' orientation briefings after

he was appointed Deputy Director of Central intelligence in March

1972. Under these briefing files I found a brown folder containing

ten stenographic notes summarizing General Cushman's telephone

conversations with members of the V/hite House staff in 1969, 1970

and 1971. In this folder was a summary of General Cushman's

7 July 1971 conversation with Mr. John Ehrlichman.

5. These stenographic notes in this folder included si.mmarie'

of General Cushman's conversations with Dr. Kissinger on leaks

of intelligence reports in the press, and his request for an

analytical paper on Cambodia. There were also conversations with

other White House officials on intelligence leaks and on requests

for name checks of foreigners. The conversations with Dr. Kissinge

were on top of the file of ten stenographic notes and one memor.iridui

written by the CIA General Counsel. The note of General Cushman's

conversations with Mr. Ehrlichman on 7 July 1971 was included

about two thirds of the way down in the file. I had looked at this

file in May 1973 when Dr. Schlesinger requested employees to

search all files for material which might have been related to

Howard Hunt and the Watergate affair. At that time I noted the

records of the conversations with Dr. Kissinger and others on matter

which were completely unrelated to Watergate. I did not see the

single page item on General Cushman's conversation %vith

Mr. Ehrlichman about Howard Hunt, and presumably, inadvertently

failed to uncover it v/hen I was paging through these papers.

1'RE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AUD RANKING

MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE

PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JVDICIARY.
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6. The file of summary notes of General Cuohman's tclcpnono

conversations was maintained by his secretary. 1 usually did not sec

them when they were made because they were chicHy used by

the secretaries to clarify questions v/hich might be raised later.

V In many cases. General Cushman probably did not sec them cither.

In December 1971 Miss J, , General Cushman's secretary,

and I reviewed General Cushman's papers after he left CIA. to become

Marine Commandant. I decided to retain only those papers which

related to General Cushman's conversations with members of the V/hite

House staff.
020226

/3

Affiant.

SUBSCRIBED and SWORN to before

rae this ^~%Mj day of Febiaiary, 1974.

/7 Notary Public

(SEAL)

Ij THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING

ji MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE
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41. On June 28, 1972 Helms wrote a memorandum to Walters stating

the substance of Helms' conversation with Gray. Helms stated the CIA

still adhered to its request that the FBI confine its investigation

to the persons already arrested or directly under suspicion and that

the FBI not expand its investigation into other areas which might

eventually run afoul of CIA operations.

Page

41.1 Memorandum from Richard Helms to Vernon Walters,

June 28, 1972 (received from CIA) 472
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41.1 RICHARD HELMS MEMORANDUM, JUNE 28, 1972

ISr-ORArlD'Ji'I 70R: • Deputy Director

SU3JEC7: Watergate Affair

1, Acting Director Cray of the FBI "phoned ne this rrorrSxiz^

to cancel our r.eeting scheduled for 2:30 this afternoon. Ke indi-_

cated that he would not be able to get together until ne:ct -,;es:<. x

inforjsed him that I vould be away but that you would be available

with and . "for any such meeting. I did, hovrsvcr,^

use the opportunity of this call to rsaks two points to Acting pirecLor

Gray: 1) That I would appreciate his calling off interviews with /3

and /g (this he agreed to do); and 2) that Kenneth

Karry Dahlberg was no agent of the CIA and that via had no ties to hirr*.

I stated that our last verifiable contact >n.th hin v/as in I'uiy l?6l.

Acting Director Cray confinned that this is the cars Kenneth Dahlberg

about^vrhon he was inquiring as soon as I identified the gentle.-n^ as

the President of Dahlberg Coapai-jy in Mirj^eapolis . r\C\^

2.1 infory.ed ' and this r.cminlj in prepara-

tion for the scheduled r-eeting tius afternoon, that the Agency is at-

tenpting to "distance itself" fron this investigation and th.al. I

v/antcd then along as "reference files" to participate in the conveioa-

tion when requested. I told then thut I wanted no free -^--hesling e:c-

rosition of hypotlieisas or ar^' effort nade to c6nject:sT3 about respDn-

sibility or lilcsly objectives of the VJatergata intrusion. » In short,

at such a meeting, it is up to the F3I to lay sora cards en the table.

Othor.rise, we are unable to be of help. In additicuu vs still adnere

to the request that they confine thenselves to the personalities already

arrested or directly under suspicion and that they desist frcn e:c-

panding this investigation into other areas which =ay well, eventually,

. run afoul of our operations."

3. Tl'i.s brings you up-to-date as of 3:00, 2S June.

Richird Kelns
Director

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY' THE CHAIRMAN AND RANKING
MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY. PARTS OF
THE ABOVE MATERIAL WERE DELETED BY THE CIA WHEN IT WAS RECEIVED BY THE
COMMITTEE ON THE JUDICIARY.
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A2. On Jtme 28, 1972 Gray directed that the FBI interview Manuel

Ogarrio and continue its efforts to locate and interview Kenneth

Dahlberg. On that evening John Dean telephoned Gray at home and urged

that, for national security reasons or because of CIA interest, efforts

to interview Ogarrio and Dahlberg be held up. Gray thereafter cancelled

the interviews.

Page
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3455

the FBI, and leaks from the FBI concerning the ^^^^'^Soith^^U,-

000. Once again I believe there was some discussion about Ogamo

and Dahlberg and it is my recollection that I was asked if I had

Sired the interviews of Ogarrio and Dahlberg. I ^Pl-dth-t I h^d

either ordered or was going to order the interview of Ogamo. Iji this

dSussion'l may have told Mr. Dean that I had arranged to meet with .

Di>^?or Helms and Deputy Director Walters at 2 :30 p.m that after-

no^^to try to get this CIA situation resolved, but I camiot be positive

^^tt^o'rts a.m. on this same day Mr. Ehrlichman called me. I was

no*t available, but I returned his call at 11 :17 a.m. His
^f^^^f^

issued abruptly, were: "Cancel your meeting with Hehns ^nd Walters

today; it is not necessary." I asked hmi for his
^^f^^^.^^'^^^J'^fll

said that such a meeting is not necessary. I then asked hira P?"^* blank

who was ^omg to make the decisions as to who is to be interviewed. He

"^iThel telephoned Director Hehns to tell him that I was cancelmg

our meetincr. I also advised Messrs. Felt and Bates of the cancellation,

but stated that the three of us would meet. In this same conversation

with me, Director Hehns requested that we not interview active CIA.

men Karl Wagner and John Caswell. I passed this information to M^
Felt and instracted that these men notT)e interviewed. Before orders

could get to the field, however, Mr. Caswell had already been inter-

^Tmet with Mr. Felt and Mr. Bates in my office at 2:30 p.m. on this

Wednesday afternoon, June 28, to review the CIA situation. In this

meeting I was brought up to date on all the latest developments in

the case. I can recall specifically discussing with them the alleged com-

partmentalization at CIA where the right hand is not supposed to

know what the left is doing in sensitive operations andasked if this

could occur. We agreed that it was possible, but unlikely m the absence

of some special White House interest in the highest classification of

national security interests where the need to know was rigidly con-

"^Mr. Bates pointed out that under no circumstances should we back

off any investigation at the request of CIA without forcing tjen\ *»

reveal" completely their interest in this matter. We all agreed that the

FBI's reputation was at stake and I assured fhem that I would not

hold back the FBI in this investigation at anyone's request, including

the President of the United States, in the absence of overridmgand

valid considerations. I told them that if I were ordered to do so with-

out valid reasons, I would resiam. ,r -r. li. J AT TJ„».„<,

It was in this meetinc that I believe I gave Mr. Felt and Mr Bates

instructions to go ahead with the interview of ^W. Ogamo and to con-

tinue our efforts to locate and interview Mr. Dahlberg.

At 3:58 p.m., June 28. Mr. Dean called and T was not^ available.

I returned the call at 4:3.5 p.m. and I believe now that this call in-

volved a reouest bv "Mr. Doan to hold up on the inter^ncw "f Miss

Kathleen Chenow for alletred reasons of national secuntv until she

returned from her vacation in England. I'm sure I said we would

hold up for tlie time hems but she would have to he interviewed soon.

I can recall savin<r that we will interview her in England unless she

returns from vacation at an early date. ilr. Dean gave me her address

(474)
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in England in this conversation, I believe, and I passed it along in

a call to Mr. Felt in which I instructed him to temporarily discontinue

leads to interview and investigate Miss Kathleen Chenow in England.

In the evening of this same day, Wednesday, June 28, 1972, a cable-

.rrarn was sent to our leg^ite in ^^lexico City instructing him to inten-iew

Mr 0«^arrio concerning the four checks in the aggregate amount ot

$89 000 This order was issued in the afternoon meeting with Mr. tM
and Mr. Bates, I believe, because of the phone call I made to Director

Helms on June 27 asking if the CIA had any interest in Mr. Ogarrio

and his reply to the effect that CIA had no interest.

At 8:15 afm. on Thursday, June 29, 1972, I issued orders to cancel

the interview of Mr. Ogarrio and to instruct the Mmneapolis Field

Division to make no further attempts to interview Mr Dahlberg but

to continue to obtain records of his long distance calls. I am tairly

certain that I did so as the result of a telephone call I received from

Mr Dean at home, prior to my departure to Dulles Airport for an

inspection trip to San Diego and Phoenix. He again urged that these

interviews be held up for national security reasons or because of CiA

interest. I called Mr. Felt, or his office, and gave these cancellation

orders On my own initiative I also ordered that George Mnnro, blA

station chief at Mexico City, not be interviewed because I noted in one

of the many reports that crossed my desk that he was CIA station chiet

in Mexico City. . ,, ^,.
In San Diego, on Friday, June 30, 1 received a call from ^Ir. Felt.

He informed me that Assistant U.S. Attorney Silbert wanted the

FBI to interview Mr. David Young, Mr. Ogarrio and iliss Chenow

and that our%ashington Field Office recommended interviews of Mr

Mitchell, Mr. Young and Miss Chenow. I instructed Mr. Felt to tell

Mr Dean that we were going to interview Mr. Mitchell, Mr. loimg,

Miss Chenow, and any others that we must intennew. and I also told

him to give to Mr. Dean the message from Assistant U.S. Attorney

Silbert.iust as we had received it
_

Mr Dean had called me earlier that morning to complain bitterly

about alleged leaks from the FBI. In this conversation it is my recol-

lection that he again raised the question of not interviewing Mr. Ogar-

rio and Mr. Dahlberg and stated that they had absolutely nothing to do

with "Watergate, but I cannot be certain.
,i r ^v

Mr Dean called me again that afternoon. I do not recall whether

or not Mr. Dean and I discussed Messrs. Ogarrio and Dahlberg in this

conversation. I do know that Mr. Dean asked me to consider setting

up a special group in the FBI to investigate the entire matter of leaks.

I told him that it was not necessary and that I would not take such

"^Mr"'Felt called me later that afternoon to report that Mr. Dean

informed him that Mr. Young and Miss Chenow would be available

for interview during the first part of the coming week. He also told me

that Mr. Dean was still complaining about alleged leaks from the

'

On Mondav. Julv 3. 1972. I scheduled a meeting with Messrs. Felt

Bates, and Kunkel. snocial a-ents in charge of the Waslun<rton field

office, to review the invostisration to date and to consider all ramifica-

tions of a possible CTA involvement. This meeting I'lS^tP" jr"n» 2:30

p.m. until just about 4 p.m.. and we discussed every possible theory.
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43. On June 28, 1972 FBI agents met with Gordon Liddy, In the

presence of FCRP attorney Kenneth Parkinson, to question Liddy regarding

the break- in at the DNC headquarters. When Liddy declined to answer

the agents' questions, he was discharged by FCRP Chairman Maurice

Stans.
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43.1 GORDON LIDDY DEPOSITION, AUGUST 24, 1972, O'BRIEN /^DNCJ v. MoCORD,
37-41

reporter.

)

(The witness and counsel conferred.)

THE WITNESS: Wo.

BY MR. WILLIA:>IS:

Q You said that you were dismissed from your position

as Counsel for the Finance Committee to Re-elect the President

on June 28, 1972.

Who dismissed you?

(The witness and counsel conferred.)

A To the best of my ability to ascertain it, it v;as

rMr. Stans who dismissed me,

Q . Would you explain that? To the best of your ability

to ascertain it.

Don't you know who dismissed you?

(The witness and counsel conferred.)

A I am not sure who ordered it.

Q Who gave you the word?

(The v/itness and counsel conferred.)

A All right. This is the chronology of what occurred.

On or about the 28th of June at maybe 11 o'clock, I was

informed by someone — and I don't actually recall who it was

that there v/ere tv/o Special Agents of the FBI who v;ished to

interviev.' me,

I was preparing to go out. They were in the x-aiting rc<D~

or ante-chamber. I was preparing to go out and see them v.'hon
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I was told that I was v;anted on a conference on some legal mat-

ters elsewhere. I went and attended that conference.

And I would say approximately an hour's time elapsed. So

now we are at about noon.

I came back to the second floor there and checked back to

see if there were any messages, what have you, and found that I

was then free, went out and greeted the two Special Agents of

the FBI, who were in the waiting room, brought them back to my

office.

At that time — retract that.

It was on the first occasion, I believe it may have been

Mr. Kenneth Wells Parkinson who was present in the building,

who told me that two agents wanted to interview me.

He then stated that as counsel for the committee a policy

decision had been taken by the committee that he v.'as to be pre-

sent at all interviews of anyone having anything to do with the

coimnittee by Special Agents of the FBI or otherwise, and he

would like to be present.

And I told him I had no objection to that. Thereafter

someone told me that I had to go meet someone else in a con-

ference on some legal matter. So I excused myself. I asked him

him being Mr. Parkinson — to please convey my apologies to the

agents for the dalay. And he saj.d he would do so.

I cama back. I got the two aqents. Vve went back into my

office on the second floor and Mr. Parkinson was present. There
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was some pleasantries of the day expressed betv/aen myself and

the two agents involving the fact that both of us had attended

the same college and both had served in the same organization id

the past.

And Mr. Parkinson was seated to the side taking notes. One

of the agents said, in words of substance, that he desired to

interview me with respect to the Watergate break-in matter,

asked me if I knew certain individuals.

And at that time I said to him that it appeared to me that

he had reason to believe a crime had been committed, that I

gathered from what he was saying as he was saying it that I -

might be implicated in it, so on and so forth.

There arose in my mind immediately the question of fact

that I was an attorney, that the attorney-client privilege might

be involved, a nvimber of other legal problems.

So I said to the agent that before he went any further,

prior to any interview, I would like to obtain the servicesof

an attorney, consult with him on what I believed were the pos-

sible legal problems involved and desired not to have any fur-

ther conversation with him or with his companion agent until I

had the benefit of counsel.

And there was a bit more colloquoy and the acents left.

Thereafter Mr. Parkinson ISft my office, I continued on

about my

he ^.a^
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I don't recall at this point.

And I believa it v/as Mr. Fred Larue, but I arn not certain

of his identity, and said, "V/ell, you know the policy of the

committee is that any tine any representative of any official

investigative body wants to discuss any matter -with any nenfaar

of this committee that they cooperate completely."

I explained that I wanted to see my counsel and, in words

of substance, I came to understand that this was not acceptable

and that if I were to persist in this position that 1 had taken

it might wall lead to my dismissal.

I am just giving my best recollection now.

Thereafter I was told that Mr. Stans wanted to see me.

This was the same afternoon we are talking, just in terras or

an hour or two.

And Mr. Stans, I believe, was the man who told me, as would

be normal and proper, inasmuch as he was my boss, that in view

of the position I had taken, my services were no longer needed,

or I would be dismissed, or I don't know the exact language.

Q You say you believe it was Mr. Stans.

Don't you remember who it was who fired you?

A I talked to Mr. Stans.

Q Wasn't he the one who fired you?

A I also talked to Mr. Larue and I also talked to Mr.

Parkinson.

My best recollection is it was Mr. Scans.
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Q Is there some doubt in your mind as to v-ho it v/as who

told you this?

A Well, the language of your question or as I recall

your question was how did I come to know or something of that

sort, you see, and that is why I went through this explanation

for you.

It's my best recollection and understanding that the par-

son who formally told me that I was no longer to be employed

by the committee and so on and so forth was Mr. Stans.

Q Did Mr. Stans have a discussion with you with respect

to your involvement, if any, in the Watergate break-in about

v;hich we are inquiring.

(The v/itness and counsel conferred.)

A I decline to answer that question on the ground that

to do so might tend to incriminate me.

Q Did Mr. Stans know about your involvement in the Water-

gate incident prior to June 28?

MR. RJ^ROULIS: I object to the form of that question.

It assumes an answer. I won't permit my client to answer

that.

BY MR. WILLIATIS:

Q Did you ever discuss with Mr. Stans, prior to June 23

thci bruak-in of the Democratic National Committee at the Water-

gate?
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44. On or about June 28, 1972 John Dean was informed that the FBI was

attempting to interview Kathleen Chenow, the secretary of David Young and

Egil Krogh in the White House Special Investigations Unit (the "Plumbers")

.

(The number of a telephone billed to Chenow at her home address but

located in the EOB was contained in a personal book of telephone numbers

of Eugenio Martinez and in an address book of Bernard Barker found in

the Watergate hotel room that had been occupied by certain of the men

arrested in the DNC headquarters.) Dean has testified that he informed

John Ehrlichman of problems connected with Chenow 's interview and

Ehrlichman agreed that before her FBI interview Chenow should be briefed

not to disclose the activities of Howard Hunt and Gordon Liddy while at

the White House. On June 28, 1972 Dean telephoned Acting FBI Director

Gray and requested that Chenow' s Interview be temporarily held up for

reasons of national security. Gray agreed to the request.

- ~~~
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formed the {::eneral pattern that was followed with other mem-
bers of the White House staff, that is I would discuss with the
person before the interview what I throught the agents would
be interested in and then discuss that person's area of knowledge.
I had reviewed this procedure with Ehrlichman, who fulljr con-
curred in the procedure. On several occasions, Mr. Fieldmg of
my office also participated in preparing witnesses for their inter-
views with the FBI. Contrary to some accoimts that I sat in on
some 14 to 18 interviews at the White House, the only inter-
views I recall sitting in on were Chapin's, Miss Chenow's, Col-
son's, Ehrlichman's, INIiss Joan Hall's, Strachan's, Timmons',
and Young's. Also I was present when Fielding, Kehrli, and I
had a discussion with the FBI about the handling of the materials
in Hunt's safe.

The only FBI interview that differed from the normal pattern
was the interview of Miss Chenow. It was in late June that ^liss
Chenow's former roommate notified David Young and I believe
also Bud Krogh that the FBI had been to see her and requested
to know where Miss Chenow was. The former roommate had said
that the agents had asked about a telephone listed in Miss
Chenow's name. The roommate had informed the FBI that Jkliss

Chenow was in London on vacation. Dai-id Young came to see
Fielding and I and said that this girl could not know anything
about the Watergate, but could cause the "White House problems
by inadvertently answering questions about the plumbers' oper-
ation, where she had been employed, and that the telephone had
•been listed in her name in connection with the plumbers' oper-
ation. Mr. Young was verv concerned about ]Hiss Chenow being
caught off guard by an FBI agent. Accordingly. I notified Gray
that we would make arrangements to have Miss Chenow available
to the agents in Washington within a few days.

I discussed the problem, that Chenow could cause the Wliite
House problems, with Ehrlichman and suggested that someone
bring her back from London for the interview and explain to
her that she should not get into Hunt's and Liddy's activities

while at the ^Miite House. Ehrlichman fully agreed and I called
Fielding from Elirlichman's office and told him he should be on
the next plane to London to get the girl. The two first-class round-
trip tickets were paid for by the White House. There were two
sets because Miss Chenow was provided transportation back to
London. I informed Kehrli, who would not authorize such a trip

on my word alone, that I had cleared this with Ehrlichman. I
do not know if Kehrli himself checked with Ehrlichman or
Haldeman. I believe it was on July 2 that Fielding left for London
and returned with ^Miss Chenow the next day. He did have some
problem because the address that had been given him was incor-

rect. Fielding and Young briefed Miss Chenow when she came
back before her interview, and Fielding and I were present when
the FBI interviewed her.

I will now turn to my first meetings with ]Mr. Gray, beginning on
page G6 regarding the investigation.

Note.—IniIpnto<l miitter reprrs*»nts portions of Mr. Di';in*s pnrp;irei1 sfatement which
nori! omltteil or siimmarlTied In his presentntlon.
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Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

Mr. Hunt. Which was the time, as I recall it, that Mr.

Liddy formally left the White House and assumed a position

with the Committee.

Mr. Dash. And then what did you do? Did you stay on

at the White House?

Mr. Hunt. I stayed on at the White House, yes.

Mr. Dash. And you maintained that office at the White

House?

Mr. Hunt, that [sic] is correct, sir.

Mr. Dash. And was your position still as a Consultant?

Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. Were you working then for Mr. Colson?

Mr. Hunt. Yes, sir, and I did occasional jobs in the

narcotics field for Mr. Krogh or Mr. Young.

Mr. Dash. Now, when was the time that a special tele-

phone was set up in the White House that was billed to Mr. [sic]

Chenow's apartment?

Mr. Hunt. That would have to be — oh, I would say in

the month of July or early August of 1971.

Mr. Dash. And what was the purpose of setting that tele-

phone up?

Mr. Hunt. So that persons associated with our Task Force,

if you will, could be reached by means other then through

the White House switchboard.

Mr. Dash. And what was Mrs. Chenow's relationship withr
Indistinct document retyped by

House Judiciary Conmlttee staff
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tn:this project?

Mr. Hunt. She was a secretary to the group, worked

specifically for Mr. Young.

Mr. Dash. Did she answer that telephone?

Mr. Hunt. Yes.

Mr. Dash. When did the use of that telephone terminate?

Mr. Hunt. I do not know.

Mr. Dash. I mean, it was not on your orders that you

terminated it?

Mr. Hunt. Oh, no, sir.

Mr. Dash. Well, there came a time when your work with

the group terminated, did it not?

Mr. Hunt. Yes, approximately January of 1972.

Mr. Dash. And how did that come about?

Mr. Hunt. Well, it was just that I was doing — I had

a regular full-time job with the public relations firm in

town. I was spending a great deal of time traveling [sic] with and

for Mr. Liddy, and it was just a question of available time.

There was no time for me to work with the group, 16 people

any more.

Mr. Dash. Now, Mr. Liddy had gone over to the Committee

for the Re-Election of the President?

Mr. Hunt. Yes, sir.

Mr. Dash. What was the name of that Company that you were

working with?

Indistinct docimient retyped by
House Judiciary Committee staff
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Sr ordered or was going to -^«*»,tSIT^ng^eft^eeY
^^

^io wigoSg to make^the decisions as to who is to be antenaewed. He

"TSelleShoifed Director Helms to tell him that I was canceling

our mitiiS I also advised Messrs. Felt and Bates of the cancellation

bSSSSthat the three of us would meet. In this same conversation

^th me Director Hehns requested that we not inter^aew active CIA

menM WaSTer and John Caswell. I passed tWs information to Mr^

Felt and instSed that these men not\>e interviewed. Before orders

Slid getCthe field, however, Mr. Caswell had already been inter-

""'r^t with Mr. Felt and Mr. Bates in my office at 2:30 p.m. on this

WednSdTv afternoon, June 28. to review the CIA situation. In this

meetfng I was brought up to date on all the latest developments in

the cast I cin recall specifically discussing with them the alleged com-

^p'lrtmentanzation at?DIA whire the right hand ^^not apposed o

know what the left is doingin sensitive operations and asked i^h^^^

could occur We a-^reed that it was possible, but unlikely in the absence

Sfsor^sScal White House interest in the highest dassifica ion of

national Tcurity interests where the need to know was rigidly con-

'"'"m^Bates pointed out that under no circumstances should we back

off any in^stSation at the request of CIA without forcing them to

reveaV completely their interest in this matter. We all agreed that the

FBTs reputation was at stake and I assured them that T Y"'f,P°*

hold bade the FBI in this investigation at anyone's request, .^.eluding

?he President of the United States, in the absence o^ oy«^"<i^"P
Jf/^

valid Considerations. I told them that if I were ordered to do so with-

out valid reasons, I would resisn.
TT^U „„,! Afr -Rates

It was in this meetins that I believe I gave l\tr. Felt and Mr Bates

in2;Sons to Jahead with the interview of Mr. Ogamo and to con-

tinue our efforts to locate and interview Mr. Uahlberg.

rAt S 58 pm.. June 28. Mr. Dean called and I was not^ aval able.

I returned ^h^ call at 4:.^^ p.m. and I believe now thnt his call in-

ched a reoue^ bv Mr. Dean to hold up on the inter^new o Miss

Kathleen Chenow for alle^^ed i-easons of national %<^-%'^
'f^^^'

returned from her vacation in England. I'm sure I said ^e "^vould

hold up for the time beinir but she would have to he in erviewed .oon^

I can recall savinsr that we will interview her in Eucrland "nle^^ she

returns from vacation at an early date. ifr. Dean gave me her address
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in England in this conversation, I believe, and I passed it along in

a call to Mr. Felt in which I instructed him to temporarily discontinue
leads to interview and investigate Miss Kathleen Chenow in England.

In the evening of this same day, Wednesday, June 28, 1972, a cable-

gram was sent to our legate in Mexico City instructing him to inter\-iew

Mr. Ogarrio concerning the four checks in the aggregate amount of
$89,000. This order was issued in the afternoon meeting with Mr. Felt
and IVIr. Bates, I believe, because of the phone call I made to Director
Helms on June 27 asking if the CIA had any interest in Mr. Ogarrio
and his reply to the effect that CIA had no interest.

At 8 :15 a.m. on Thursday, Jime 29, 1972, I issued orders to cancel
the interview of Mr. Ogarrio and to instruct the Minneapolis Field
Division to make no further attempts to interview Mr. Dahlberg but
to continue to obtain records of his long distance calls. I am fairly

certain that I did so as the result of a telephone call I received from
Mr. Dean at home, prior to my departure to Dulles Airport for an
inspection trip to San Diego and Phoenix. He again urged that these
interviews be held up for national security reasons or because of CIA
interest. I called Mr. Felt, or his office, and gave these cancellation
orders. On my own initiative I also ordered that George Munro, CIA
station chief at Mexico City, not be interviewed because I noted in one
of the many reports that crossed my desk that he was CIA station chief
in Mexico City.

In San Diego, on Friday, Jime 30, I received a call from Mr. Felt.

He informed me that Assistant U.S. Attorney Silbert- wanted the
FBI to interview Mr. David Young, Mr. Ogarrio and iliss Chenow
and that our Washington Field Office recommended interviews of Mr.
Mitchell, Mr. Young and INIiss Chenow. I instructed Mr. Felt to tell

Mr. Dean that we were going to inter\new Jlr. ilitchell, Mr. Yoimg,
Miss Chenow, and any others that we must interview, and I also told
him to give to Mr. Dean the message from Assistant U.S. Attorney
Silbert iust as we had received it

Mr. Dean had called me earlier that morning to complain bitterly

about alleged leaks from the FBI. In this conversation it is my recol-

lection that he ajrain raised the question of not interviewing Mr. Ogar-
rio and Mr. Dahlberg and stated that they had absolutely nothing to do
with Watergate, but I cannot be certain.

INIr. Dean called me a^ain that afternoon. I do not recall whether
or not Mr. Dean and I discussed jMessrs. Ogarrio and Dahlberg in this

conversation. I do know that Mr. Dean asked me to consider setting

up a special croup in the FBI to investisrate the entire matter of leaks.

I told him that it was not necessary and that I would not take such
action.

Mr. Felt called me later that afternoon to report that Mr. Dean
informed him that Mr. Younc and Miss Chenow would be available

for interview during the first part of the comin<r week. He also told me
that Mr. Dean was still complaining about alleged leaks from the
FBI.
On Monday. Julv .'?. 1972, 1 scheduled a meetinsr with Messrs. Felt,

Bates, and Knnkel. snecial afrents in cliarjrp of the Washin<rtnn field

office, to review the invcstisation to date and to consider all ramifica-

tions of a possible CI.\. involvement. This meeting lasted from 2:-'50

p.m. imttl just about 4 p.m., and we discussed every possible theory.
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ROPOLlTAn POLICE

WASHINGTOM. 1

SUPPLEMENTARY EVIDENCE REPORT

TO:

1. 0*TE Of THIS HEPORT

6/20/72

2. COMPLAINANT'S NAM£

Democr^t-ir Marions 1 CommI,ttg.e

*. OFFENSE

Burglar'/ II

3. LOCATION OF OFFENSE

_i£ni- ^-,^.Tai-p/2600 Va . Ave. KW

5. DATEOF OFFENIEJ 6. M C 5 NO.

6/17/72 I 12830

7. c.c.a. NO.

315-832

BELOW Ire the results of the EXA..N;7i^Ni^NDUCTED BV THE IDENTIFICATION SECTION

FROM THE TOP DRAWER OF DRESSER AT LEFT OF DOOR FROM ROOM 21^

^ f^^ 1-h^ Wateraate Hotel for room 21'^ in name of F.

>" 'ca^S IN e/irr0UT°e/S: JSHLritas, 9S5 SW First. MiaM. Fla.

and. signed by Prank Carter.

• ^ ^ *!,= u=.-i-o-ncrAte Hotel for room 21t in name of J.

i263 A cKecK- in receipt for the Watergate Motex
Miami. Fla.

_^^Valdez, IN 6/15, OUT 6/19, Firm Ameritas , 955 SW First. Miami, ria

and signed. .

a

f.. A blac. or dark ^^ue sn,all boo. w^,, ..Mdresses Telep'nones.. in^^^

-"
• llTJlirs'^leT, Sri.^fla?" 33125:.^OffLI Barker Associated Inc.

tz^'j WW txn oT;ieei., nj-aiuj.,
ooioc;" Knok contains various

2301 NW 7 St., Suites F £ G, Miami, Fla. 33125 ,
boolc conrains

names, addresses and telephone numbers.

XT^S A torn out piece of white lined paper headed "Addresses" with name

;
'^' "Carole Frohman, 865-0255".

"^^255 A black plastic folder containing (7) seven business cards in name of

- Bernard L. Barker, G.R.I, Realtor.\»

\

'^•:i ^^5Xa business card from E. Rolando Martinez, Associate of Barker Associates

':\-^! ^1
'/ Inc.% Realtors.

••' ^«268/A Sears Easy Payment Account Card #« W313 75571 5 in name of Mr.

N Y "
Be^^d l! Bark^, 5229 NW Uth St., Miami, Fla. 33126.

^#259,, A-'social security card #213-07-08.^ in name of Bernard Leon Barker.

Vb270 A:.-Florida Operators License >/B62609217097709A in the name of Bernard

s <;vii ^-^Leop Barker.

lNl-^271^,A<Sears Credit Card #45 91613 78290 >; in name of Mr- Bernard L. Barker.

^ "^#27J An American Express Credit Card."number- 0.7 252 328 1 800AX in the

.^ - ^ name of Bernard L. Barker, Barker Associates Inc.

't B #273 e A- standard Chevron NaUonal Travel Credit Card, number 110 319 250 4

£ * in name of Bernard L. Barker.
r-

^ #274 -A^^Texaco Travel Credit Card, #19 414 3802 8 in the name of B L Barker.

#275 - A'^Shell Credit Card, number 934 135 004 in name of B L Barker

TJ'/ ' Sign.ruf. o< R.W.-ir,J 0(/lcl.l
j/\ Sign»tuif ol Toctmiclm* Aast^notf /
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44,6 SSC REPORT OF KATHLEEN CHENOW FBI 302 INTERVIM, JULY 3, 1972

This is Tuesday, April 2k, 1973, I am in the FBI Headquarters, this is

Samuel Dash, Chief Counsel of the Select Committee and I am revie^^ng
302 's for the purpose of preparing interviews for committee witnesses.

The first interview is Miss Kathleen Chenow. She was interviewed on

J-uly 3, 1972 by special Robert E. Lill and Daniel C. Mahen and she

was interviewed in the Executive Office Building, 17th & Pennsylvamia

Avenue in the presence of Mr. John Dean, counsel from President Nixon,

and Mr. Fred Fielding, Mr. Deans assistant. Miss Chenow stated that

she • was employed in a secretarial capacity to Mr. David Young, Rm. l6.

Executive Office Bldg. from June 71 till sometime in March 72. That

she was approached by Mr. Young sometime in October 71 and requested to

have a private telephone installed in the suite of offices located in

Rm. l6 for the use of Mr. E. Howard Hunt, who would be in a position to

receive calls on that phone line. The phone bills for this particular

phone was to be sent to Miss Chenow' s home address 501 Slaters Lane,

Alexandria, Virginia. She agreed to this arrangement and the bills

was sent to her home and she brought them to the office aa,d^resented

;them to Mr. John Campbell, staff secretary to President Nixon. According

^ to Miss Chenow the phone, was in the suite of office for approximately

five months and was taken out sometime in the middle of March 1972.

O Mr. Young office was a suite of four rooms -which included Mr. Young's

office, a senate office, a conference room and a small reception^ area the phone which had been installed and billed to her residence

was an extension of 2 telephones setting on desks in the senate office,

an possible a third extension into the conference room.

Miss Chenow said that Hunt visited the Young office approximately twice

O a week that he^did'"5iot have an office in that suite but that he was

located on the third floor of the Executive Office Building. She
'*' last saw Mr. Hunt in March 1972. She believed that H\mt was assisting

Mr. Yoting in the aftermath of the "Pentagon Papers" she also, stated

that she was aquainted with G. Gordon Liddy and that he was a third

party that assisted Mr. Yoving and occupied-an office in the''"same general

location of Young. The last time she saw Mr. Liddy was in February 1972

when he came to the office to pick up mail and Mr. Liddy left the employ

of the V/hite House in December 1971 for employment to the Committee to

Reelect the President.

Miss Chenow said that the phone installed in the Young suite xvas

essentially a telephone for Mr. Hunt's use and served as a answering

service. In addition to a local address in Alexandria, Virginia Miss

Chenow has a Milwaukee address which is 14-957 North 110th Street,

Wilwaukee, V/isconsin. This is her parents address. The Alexandria,

Virginia address telephone number as of the time of this interview

was 836-10»+0.

^^ ..r^

a'
"T. .A^'
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[

127

Senator Byrd. Did you have contact with anyone employed by
the Committee for the Reelection of the President?
Mr. Gray. Contact when or where or for what purpose?
Senator Byrd. At any time.

Mr. Gray. No; I had nothing to do with that committee.
Senator Byrd. You had no contact with any employee of that

committee?
Mr. Gr-^y. No. Except during the conduct of this investigation,

the FBI did; we interviewed those people. But I had no personal
contact. I had no telephone calls. I had no letters. I had no visits.

Senator Byrd. Irrespective of the Watergate investigation, did
you have any contacts?
Mr. Gray. No.
Senator Byrd. Did you know anyone on the committee? Did you

know anyone on the committee staff? Did you ever have any contact
^vith them?
Mr. Gray. Sure; I knew those people—sure. I knew Bob Mardian

and John Mitchell and Fred LaRue ; I came to know those people
after I came to Washington and after 1969. I did not know them
before that.

Senator Byrd. When did you first learn of Mr. Liddy's involvement
in the Watergate break-in?
Mr. Gray. I will have to give you the exact information because

I did not provide myself with that kind of detailed information today
and I will have to submit it. It probably came to me under an alias

first and then probably came to me with his true name as we developed
it. I know I have the names of the people who were arrested but those,

as we know, were aliases as we later found out. But I will have to

find the exact time that George Gordon Liddy's name was delivered

to me, Senator.
Senator Byrd. And from whom.
Mr. Gray. And from whom

;
yes.

(Mr. Gray subsequently submitted the following document for

the record :)

I find, Senator Byrd, upon checking the records, that on June 18, 1972, we
first learned that one George Leonard, later identified as George Gordon Liddy,
was registered at the Watergate Hotel with the group which was arrested at the
Democratic Committee Headquarters. Extensive eEforts, of course, were made
to endeavor to identify Leonard. On June 28, 1972, Assistant Director Bates
directed a memorandum to Acting Associate Director Felt which stated that at
12:50 P.M. that date, S.\C Kunlcel had called to advise that in tracing telephone
calls of Martinez and Barker, one of the numbers called at the Committee to
Reelect the President was that of a Mr. Gordon Liddy. Our Agents attempted
to interview Liddy that day and he refused to be interviewed. Subsequently, on
7/3/72, Liddy's photograph was positively identified as being the individual

known as George Leonard.

Senator Byrd. Were you aware that Mr. Liddy was a former FBI
agent and that he was finance counsel for the Committee to Re-Elect
tiie President at the time of the Watergate bresik-in?

Mr. Gray. No; I was not. I did not even know Mr. Liddy.
Senator Byrd. You ilid not know him personally?

Mr. Gkay. No, sir; I did not.

Senator Byrd. Even througli the Coniniittee to Re-elect the

President?
Mr. Gray. No, sir; I ilid not.
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45. On June 28, 1972 Gray met with John Ehrlichman and John Dean.

At this meeting Gray was given two folders containing documents which

he was told had been retrieved from Howard Hunt's safe and had not

been delivered to FBI agents when the remainder of the contents of

the safe was delivered on June 27, 1972. Gray was told that these

documents were politically sensitive, were unrelated to Watergate,

and should never be made public. Dean did not deliver to Gray the

two notebooks and pop-up address book that had been found in Hunt's

safe; Dean has related that he discovered these items in a file folder

in his office in late January 1973, at which time he shredded the

notebooks and discarded the address book.

Page

45.1 John Ehrlichman log, June 28, 1972 (received

from SSC) 502

45.2 L. Patrick Gray testimony, 9 SSC 3467 503

45.3 John Ehrlichman testimony, 7 SSC 2835-36 504

45.4 John Ehrlichman testimony, 6 SSC 2614 506

45.5 John Dean testimony, 4 SSC 1362-65 507

45.6 Richard Ben-Veniste statement. United States v.

Liddy , November 5, 1973, 3-4 511

(501)

41-021 O - 74 - 33



45.1 JOHN EHRLICHMAN LOG. JUNE 28, 1972

^..o^;L)A"^



45.2 L. PATRICK GRAY TESTIMONY, AUGUST 3. 197Z, 9 SSC 3467

3467

House, Department of Justice, and CIA on the^subject of retrieval by

the CIA of CIA information furnished to tlie Department of Justice.

n
THE HOWARD HXTNT FILES

L

Prior to a meeting I had with Mr. Dean and Mr.
f^^ff"^^^ ^^

Mr Ehrlichman's office on the evening of June 28, x972, i had no

knowledge from any source whatever of the existence of these partic-

ular files or of the information and instnictions I was to receive that

^Tamved at Mr. Ehrlichman's office at about 6:30 p.m. that^evening

for the purpose of discussing with him the many rumors and allega-

tions concerning leaks of information from the FBI regarding the

Watergate investigation. One of his secretaries told me to go "gM on

into hfs private office. Mr. Dean was in the office talking with Mi.

Ehrlichman. I remember being surprised at Mr. Dean's presence be-

cause I had not known that he would be at the meeting
.

\fter the usual greetings were exchanged, Jlr. Ehrlichman said

something very close to, "John has something that he wants to turn

over to you." I then noticed that Mr. Dean had in his hands two white

manila, legal-size file folders. It is my recollection that these folders

were not in envelopes at this time.
^ j ^ „„e;f;,-o

Mr Dean then told me that these files contained copies of sensitive

and classified papers of a political nature that Howard Hunt had

been working on. He said that they have national seciirity implica-

tions or overtones, have absolutely nothing to do with Watergate and

have no l^earing on the Watergate investigation whatsoever. Either

Mr Dean or Mr Ehrlichman said that these files should not be allowed

to confuse or muddy the issues in the Watergate case.

I asked whether these files should become a part of our FBI \\ ater-

<rate file. Mr. Dean said these should not become a part of our 1< Bl

Water-ate file, but that he wanted to be able to say. if called upon

later, that he had turned all of Howard Hunt s fi.les over to the FBI

I distinctly recall Mr. Dean saving that these hleswere political

dynamite.*' and '-clcarl v should not see the light of day.^
•

It is true that neither Mr. Ehrlichman nor Mr. Dean expressly

instructed me to destroy the files. But there vos, and is^ no doubt in

my mind that destruction was intended. Neither Mr. Dean nor Mr.

Ehrlichman said or implied that I was being given the documents

personally merely to safeguard against leaks. As I believe each of them

testified before this committee the Wute House regarded the I- Bl as

a source of leaks. The clear implication of the substance and tone ot

their remarks was that these two files were to be ^estroyed and I

interpreted this to be an order from the counsel to the Pi-esident of

the United States issued in the presence of one of the two top asbibt-

ants to the President of the United States.

It is my recollection that I asked for large brown envelopes in

which to place the tiles. I believe that ilr Dean stepped briefly into

the outer office to obtain the envelopes and ph^ed each file in a sep-

arate brown envelope in Mr. Ehrlichman's inner office and handed

^
'ATthouSi'mv memory is not perfectly clear on this. I believe Mr

Dean then left Mr. Ehrlichman-s office and I stayed tor .. or 10 mmutis
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at this meeting, and what it was General Walters was goin^ to jro and
talk to Mr. Gray about. « « fo

Senator Ervix. I think this may be an appropriate time to recess
for lunch.

jMr. WiLsov. Mr. Chairman, may I inquire about the schedule. Mr.
Haldeman is our next witness and I would like to ask would you
suggest that he be here at 2 o'clock? He has a statement which would
take no longer than 2 hours to read and I would suggest that he read
it the same day.

Senator Ervix. I would suggest that he come in at -3 o'clock. I think
we can finish with Mr. Ehrlichraan at that time. I don't know whether
we can or not.

[Whereupon at 12 :30 p.m., the committee recessed to reconvene at
2 p.m. on the same day.]

Afterxoox Sessiox, Monday, Jxtly 30, 1973

Senator Ervin. The committee will come to order.
Counsel will resume the interrogation of the witness.
Mr. Dash. Mr. Ehrlichman, following the meeting that you had

on June 23 with Mr. Walters, Mr. Helms, and iSIr. Haldeman, did
you mstruct Mr. Dean to contact Mr. Walters and follow up on the
June 23 meeting?
Mr. Ehrjlichmax. No, sir. I simply notified Mr. Dean that there

had been a meeting, that General Walters was going to be talking
with Mr. Gray, and that we had indicated to General Walters that
Mr. Dean would be his contact from that point forward.
Mr. Dash. Did there come a time when General Walters did call

you and tell you that he was going to have a meeting or that Dean had
contacted him and was it all right for him to speak to Mr. Dean?
Mr. Ehrlichman. It either happened that way or I told him at

the time of the meeting on the 23d that Dean would be his contact,
one or the other, but I am quite sure that I indicated to General
Walters that Dean was the White House man who was looking after
this whole subject.

Mr. Dash. Were you aware that Mr. Dean did in fact meet with
General Walters on Jime 26 ?

Mr. Ehrlichman. No, I was not aware of those meetings.
Mr. Dash. There were a series of meetings?
Mr. Ehrlichjian. Yes, I understand there were, and I was not

aware of that series of meetings until just recently.
Mr. Dash. And Mr. Dean did not report to you on them?
Mr. Ehrlichman. No, he did not.
Mr. Dash. Now, on June 28, 1972, you met with Mr. Dean and Mr.

Gray, and we have had some testimony on that, and on that same day
you had two earlier meetings with Mr. Dean. Do you recall what the
two earlier meetings were about before the meeting with Mr. Dean and
Mr. Gray?
Mr. Ehrlichman. Not specifically. I surmised that one of them was

simply an informational meeting knowing that I was about to leave
town for an extended period of time. As I recall, there was a conversa-
tion and wliether it was by meeting or whether it was by telephone,
I cannot recall, but on the same day that we met with Pat Gray I am
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quite sure we had a conversation about turning orer the contents of

Hunt's safe to Mr. Gray.
Mr. Dash. All right.

Then, you had your meeting with Mr. Gray and I think you have

already testified to the circumstances under which a particular packet

or envelope was turned over to Mr. Gray.

Mr. EHRLicHJtAN-. Right.

Mr. Dash. I think we have had full testimony on that.

Now, by the way, did you know at the time the packet of materials

was turned over to Mr. Gray what was contained in the packet?

Mr. Ehruchman. No.
Mv. Dash. Had you been told by Mr. Dean they were sensitive ma-

terials, politically sensitive materials?

Mr. Ehrlichmak. Yes.

Mr. Dash. I think you testified in response to a question of ilr.

Gumey on page 5438 of the testimony, Senator Gurney asked you

:

"Did you ever have any commmiication with Mr. Gray about these

documents after this me^eting?" and referring to the June 28 meeting

and you answered, "Yes, sir." And Senator Gurney said, "And recount

it to the committee," and your answer was

:

That was in April of this year that we had a conversation. The President asked

me to telephone Mr. Gray. It was a Sunday night and it was the loth of April

about 10 :15 p.m. I was in the President's EOB ofiBce, and he had a meeting that

day with Mr. Kliendienst. The subject of these documents came up at this

meeting.

Then, you were asked to call Mr. Gray. You referred to that tele-

phone call. You said

:

I told him at that time that the delivery of the documents to him

to Mr. Gray,

had "been the subject of this conversation between the Attorney General and the

President that Mr. Dean apparently had told the prosecuting attorney about

the fact that he had made the delivery. Mr. Gray said, "Well, he cannot do that."

and I said "well, he did say that," and he said "if he say3 that I will deny it,"

and I said "well, Pat, it isn't a subject for denial. Obviously, it is not something

you can deny. I recall the episode very clearly," and well, he says "You have got

to back me up on this," and he went on to say "I destroyed the documents."

I think at that point you said you were nonplussed about it and you

hung up. Then you decided, after talking to the President, that per-

haps you had not made it clear that you were not going to back him
up and you called him back and without my reading the testimony,

you made it very clear to him that if you had to go to testify you

would tell the truth about that.

Now, is it not true, ilr. Ehrlichman. this was not the next time that

you had a conversation with Mr. Gray about those documents? That

at the April 15 meeting, did not Mr. Gray
Mr. Ehrlichsian [intermpting]. The nest time

Mr. Dash [interrupting]. The question put by Senator Gurney that

after the Jime 28 meeting, did you h.ave again occasion to talk about

those documents with Mr. Gray, and your answer was

Mr. ErrRLiCHMAN- [interrupting] . I see.

Mr. Dash [continuing]. The April 15 phone call.

Mr. Ehrlichman. You are referring to the rather oblique reference

in Mr. Gray's phone report to me about his confirm.ition heanngs per-

haps, and that is correct.
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Senator Gurney. Well, let us get, then tc^that is clear enough,
liet us get to the Gray papers. As I understand your testimony now,
Mr. Dean did raise these sensitive papers. If tliey were just filed awaym the FBI regular files and somebody got to tliem, why, it would
be very embarrassing to a lot of people.
Mr. Ehrliciiman. That is what he said.
Senator Gurney. What liappened to those papers ? Tell your version

of the story from his first telling you that these were sensitive papere
to where he tells you something different about them?
Mr. Ehrliciiman. He agonized for several days about what to do

with this situation. I was not involved in a lot o'i convereations with
him about it. He was gone a couple of days during this interval because
the river was flooding on account of Agnes hurricane. His house was
near the river and so he was just out of the play for a couple of days
during that particular time. He was moving his'furniture up and put-
ting up sandbags and whatnot.
So he came back from that interlude and said he thought he had an

idea as to how to solve this problem and that would be to deliver these
documents in two parcels—one parcel to the field office and the other
parcel to Pat Gray. I certainly concurred in that suggestion. It seemed
to me like a good way of making sure that the documents did not leak
as long as Mr. Gray held on to them.

Senator Gurney. This was his suggestion to turn them over to
Gray?

jNIr. EiiRLicHMAN. Yes, sir.

Senator Gttrkey. And then what happened ?

Mr. EiiRLicnjiAN. Then, I said that either I would get Mr. Grav to
come over, but I think what I said to him was Mr. Gray was coniino-
over that day for another appointment and why didn't"he just brin^
them over when Pat Gray was there and deliver them to him, so two
of us could say that the delivery had been made and we would put an
end to this evidentiary chain, solo speak.
Senator Gurney. I understand that he did come over and he did

bring the documents and Gray and he and you were there. Then, what
happened?
Mr. EnRr.icHMAX. We were there. He said, "Pat, I would like to

give you these." The sense of it M'as tha<^ these were contents of Hunt's
safe that were politically sensitive and that we just could not stand to
have them leaked. I do not know whether he had talked to Grav before
or not, because Gray seemed to understand the settinff and the premise,
so to speak. And he turned the documents over to him and John Dean
tlien left.

Senator Gct?xey. Did you say nothing during this whole meeting?
Mr. EHRncHjrAx. I probably chimed in on the subject of leaks,

which was then kind of a—was a theme that I was hitting with I\[r.
Giay ricrht along. And as I have testified before. I do nor recall the
snecific language that was used. The sense of the conversation between
tlip tluve of us, whicli was not a long conversation, was that the purpose
of Pat Grav taking delivery of these was to avoid the leak problem
"lucli all of us recognized that the FBI was having.
Senator Gurxey. Well, I seem to recall there was some testimony

about, to Gray bv someone, eitlior Dean or vou, that tliese documents
sliould never see the liglit of dav. Do you recall that?
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Mr. Deax. The only other occasion I recall anybod}- else looking at

the files is when IMr. Dick Moore who was Special Counsel to the Presi-

dent was instructed bj- ilr. Ehrlichnian to prepare himself to deal with

the leaking stories on the Segretti related matters and at that time

Mr. Moore was given those documents to look at, and worked with

those documents as they related to Segretti, Kalmbach, and Chapin,
and Mr. Strachan.

Senator Gukney. Didn't Mr. Chapin and Mr. Strachan look at them,
too?

Mr. Deak. No, sir, they did not. I never showed them to any witness.

In fact I was requested, and I told the people who had been inter-

viewed that I didn't think it was something I could show them, and I

would generally just talk in general about it. I do recall when they

were reinterviewed by the FBI the FBI themselves showed them their

original 302's.

Senator GtmNEr. Don't you think it was a serious breach of faith

to show these 302 files to other people, a breach of faith to Mr. Gray?
Mr. Deax. Yes. I think it can be interpreted that waj-.

Senator Gurnet. Let's go to the matter of the Hunt material that

was turned over to Mr. Gray.
Now, as I understand it some material was turned over to the FBI

but certain materials were held out; is that correct ?

Mr. Deax. Tiiat is correct.

Senator Gukxey. "VVliat were they ?

Mr. Deax. "Well, I tried in my statement to catalog what I can recall

that I saw amongst those documents. This was a combined effort to

extract this material by Mr. Fielding and myself. Sometimes when
Mr. Fielding was going through it he would make reference to some-
thing and at one point in time I decided we ought to e.xtract all of

these documents and put them in one place, and 5Ir. Fielding did that

for me and put them in envelopes and tliey were subsequently stored in

my safe until the time they were turned over to Mr. Gray.
So, I cannot
Senator Gitpxet. I thought you testified that you carried some of

these around in the trunk of your car?

Mr. Deax. No, sir, that was not, those were not documents. That was
the briefcase that was found in Mr. Hunt's safe. That was a rather

large, oh, like so.

Senator Gtjrxey. Wasn't that the material that was turned over to

Gray?
Mr. Dean. No, sir, it was not.

Senator Gurxey. T\Tiat was turned over to Gray ?

Mr. Dean. Two envelopes containing sensitive political documents.
Senator Gurxey. And what—tliat was turned over at a meeting in

Mr. Ehrlichman's office, is that riglit?

Mr. Deax. That is correct.

Senator Gttrxey. And you were present and 5Ir. Gray was present.

Mr. Dean. That is correct. You will recall I had been instructed to

"deep-si.x" and shred documents. I had to come up in my own mind with
a perstiasive argument for Mr. Ehrlichnian as to why not to "deep-six"
and destroy documents. I decided the best way to persuade hiui was to

tell him that tlierc was a chance that the men wlio had drilled the safe

had seen it, that the Secret Service agent who was present at the time
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of tlic dfilliuff had seen it that Mr. Fiolduii: and Mr. Kehtli had been
there and liad .seen it and, of course, Mr. Fielding had gone tiirougli all

of the documents and for all those people to be quizzed by the Fiil
would result in an awful lot of l3ing.

Senator Gukxev. AV'as it your suggestion to ti;ni these papei-s over
to Mr. Gray ?

jNIr. Deax. Yes, it was because I told Mr.
Senator Gitrxey. Why did you suggest this ?

Mr. Dean. I told ]Mr. Ehrlichman that if I were ever asked I -wanted
to be able to testify that I turned everything over to the FBI and sub-
sequently when that came up and they were getting more specific with
that I told

Senator Gurxey. AVlaat was the conversation in the office at the time
the documents were turned over to Mr. Gray ?

Mr. Deax. "Well, it was a very brief conversation and, as I say, my
encounter during that was very short. I had preceded Mr. Graj-, as I
recall the sequence, to Mr. Ehrlichman's office. Mr. Ehrlichman in-

formed me he was going to meet with him and said, "Bring the docu-
ments over."

I brought the documents over and laid them on a coffee table in Mr.
Ehrlichman's office.

Senator Guknet. Didn't you and Ehrlichman agree to set up the
meeting ?

Mr. Dean. I have the impression Mr. Ehrlichman was going to
meet with Mr. Gray on something else. That it was not specifically
on this subject.

Senator Gurxey. I thought you said you suggested to Mr. Ehrlich-
man that you have a meeting with Gray to turn the documents over
to him.
Mr. Deax-. I suggested we turn them directly over to Mr. Gray, and

Mr. Ehrlichman, and after I turned the rest of the material over and
I was still holding this I thought we ought to get the remainder over,
called—that happened on a Thui-sday or Friday, over the weekend. I

said—^there is a delay here—and called Ehrlichman on Monday and he
said. "I am meeting with Mr. Gray this evening, why don't you bring
the documents over then," something of that nature'.

Senator GtTRXEY. Xow then, what transpired when they were turned
over ?

Mr. Deax. As I said, I took the documents and had a vcrv brief dis-

cussion with Ehrlichman. I laid them on the coffee table in Ehrlich-
man's office. Mr. Gray was called up from the reception area, came in
and Mr. Ehrlichman made the initial—initially raised the matter, and
said something to the effect that tliese are materials iProm ^fr. Hunt's
safe, I believe Dean has turned over other material to the Bureau
directly.

Senator Gurxey. Did yon have any discussion with ifr. Ehrlichman
when you brought the documents in and laid then\ on the coffee table*
Mr. Deax*. I am sure there was.
Senator Gfrxfy. Wliat was
Mr. DeAX'. About this was the way T could very easily liandle tlu

situation if I was ever asked, if Mr. Gray had been useful and seer

them.
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Senator Gurxey. Did you discuss with IVfr. Ehrlichman what you
mipht be poinfj to tell jNIr. Gray ?

Mr. Dean. I was ^oing to tell him that I did not think these related

to the Watergate incident, which I did not.

Senator Guhney. No, I am talking about the papers. The purpose of
the meeting was to turn some very sensitive documents over to

Mr. Gray.
Mr. Dean. Yes.

Senator Gurnet. So you could get rid of them and Mr. Ehrlichman
could get rid of them.
Now, prioi- to his coming into the office, I understand that you went

in and took the papers in and laid them down. My question is. did you
have any discussion with Mr. Ehrlichman at that time to what you
were going to tell Mr. Gray when you turned the papers over—or when
he turned them over ?

Mr. Dean. It was pretty well understood what the meeting was for,

so it was not necessary to have any extended discussion other than the

fact that the documents were very politically sensiti\'e. that as I recall,

I called them political dynamite when I raised them with Gray, that

he should take custody of them, and that that would be the way to

handle it as far as the ^^Hiite House was concerned. I do not recall an}-

discussion of telling Mr. Gray to destroy the documents.
Senator GmiNET. You and Mr. Ehrlichman must have had, cer-

tainly, some feeling that ifr. Gray was not going to take this back to

the FBI and put it in the files somewhere.
Mr. Dean. Well, he was told that they should never be leaked or be

made public, something to that effect, yes.

Senator Gut?ney. Well, did you discuss something to that effect

before he came in the office ?

Mr. Dean. Well, Senator, if we did, I have certainly no recollection

of it at this time. As I recall the transaction, it was brief, I came over
immediately preceding the meeting. Gray was called up, there was this

brief conversation. Grav was virtually en route up. lie came in. This
was explained to him. He at that point in time, as I recall, placed the
documents in a small sort of briefcase—not really a briefcase, but one
of these thin legal briefcases that he placed the documents in, and
seemed quite willing to take them. He did not ])a\ e a lot of hesitancy
and he seemed to understand that indeed, this was an appropriate pro-
cedure, although an unusual one.

Senator Guhnf.y. And what was precisely the thing that was said
to JNIr. Gray about the documents?

]Mr. Dean. Was said to him? Well, I can recall that Ehrlichman
told him that they were from Mr. Hunt's safe and that they were vciy
politically sensitive. I then explained to him that we had turned the
rest of the material over to the agents. However, these were political

dynamite and if they ever leaked, it would just be a very serious
problem for the President during the reelection year.

Senator Gutsney. Was thei-e not something about the light of day in
that conversation?
Mr. Dean. That is possible. I do not recall it now, what particular

language I used. I think I conveyed to the committee the—if I used
that particular term at that time, that does not necessarily strike me
as one of my normal phrases.
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Senator Guhxey. "Well, to the best of your recollection, what did you
say to Mr. Gray?

Air. Dean. As I say, to the best of my recollection, I cannot recall
the precise ^vords, but other than the fact that the material had come
from Hunt's safe, to the best of my knowledge, it did not relate to the
Water-rate ; if it leaked, that these documents were political dynamite,
that if they leaked or became public, it would cause great ernbarrass-
"lent and great problems.

Senator Gukxey. Did you ever call Mr. Gray about these documents
after that meeting?
Mr. Deax. I cannot recall calling him. I recall, as I testified, I be-

lieve yesterday, I had discussed this with counsel, that I had a con-
versation at some time with Mr. Gray in his office, in -which he told
me that he had taken the documents to Connecticut. He said he was
either going to read them or had read them. I just cannot recall which
It was that he said, because it was a passing conversation.
Senator Gurxey. You do not recall two conversations with 3Ir.

Gray, either meeting with him in his office or he in your office or over
the phone, asking him what he had done with the documents?
Mr. Dean. The first time—well, as I say, this one occasion, as I

recall, was in his office when he indicated to me that he had taken them
to Connecticut.

Senator Gurnet. That was the result of your question askin^^ him
what he had done with them ; is that right ?

'^

Mr. Dean. No; as I recall, he volunteered that, that he had taken
them to Connecticut.
Senator Gitrney. Well, what were vou discussing at that meeting-

with him ? Wl\at was the purpose of tlie'meefcing ?

"^

Mr. Dean. I do not recall. It could have been on the leak problems
thatTve were having.

Senator Guhxey. But you do recall in the meeting that he said, I
have taken tlie documents'to Connecticut ?

Air. Dean. If you gave ine a specific date on what meeting you might
be referring to

Senator Gurney. I do not really know myself. I am tryino- to find
out.

°

Mr. Dean. As I say, five dates, I can generally put them in the
sequence of what I was doing at a given time or what a given concern
was. I do recall a meeting in Gray's office that this came up, he told
me that lie had taken them to Connecticut, I am not clear whether he
said lie had read them or was going to read them or anything of this
nature.

Senator Gurney. Did you ever ask him again on any occasion what
he had done with the documents?
Mr. Dean. Yes, I did. After I liad disclosed this matter to Mr. Peter-

sen, I recall that I was at luncheon at the Justice Department. This
was probably in early January. At that time, Mr. Gray came up to
me and sort of took inc by the arm and said, Jolin, you have got to
hang tight on not disclosing tliesc documents. And I said nothing
to him.

I said, T understand, and tliat was—but at tlie time, I had been
questioned Ijy tlio prosecutors. I felt I had to tell Mr. Petersen because
if I was going to go forward, that very fact was going to come out.
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45.6 RICHARD BEN-VENISTE STATEMENT, NOVEMBER 5, 1973, U.S. V. LIDDI, 3-4

3

[
p ji c J- ;; u I N G s ]

TUB KPUrV CIV.'".-': Cri:r-inaJ, Action No. 1827-72,

United States of Ar.i.^ric;-. versus K. Hc.vard Hunt, James W. McCord,

Bernard L. Barker, t\:.gi>nio R. Jiartinez, Frank A. Sturgis and

Virgilio R. Conzaler.

.

Mr. Philip Lacovara and Mr. Richard Ben-Veniste,

counsel for the govj-rnr'.';- ":

.

Mr. SidJic)- S?chs , counsel for Mr. Hunt.

Mr. Bernard L. Frinstsrwald, counsel for Mr. McCord.

Mr. Daniel B. S-ultz, counsel for Messrs. Barker,

Martinez, Sturgis and Gojizalaz.

TBI: COURT: Mr. Shultz --

MR. SHULTZ: Yes, Your Honor.

THE COURT: As to the defendants whom you represent,

do you waive their right to be present here today?

MR. SHULTZ: Yes, I do. Your Honor.

THE COURT: Mr. Shultz, I will hear you with reference

to the motion filed by your clients to withdraw their pleas of

g-iilty. I will allow you one half-hour and then I, will allow

the Government one Iialf-hour to ansv/er.
^

MR. BEN-VUNlSIfi: May I make a brief statement of

facts?

THE COURT: Yes.

MR. BEN-VENISTE: Your Honor, this is in connection

with the motion made by tiie defendant Hunt and it relates to
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4

cvi.l; ice vhich has recently come into our possession from John

]!. D^cn III. As you know. Your Honor, Mr. Dean pleaded guilty

jl

on 0cto'j2r 19th before this Court and following that time we

had occ'.sicT7 to interviev/ him from time to time but the

dcvfjlop:;.-3:.. is ever t]te last few weeks inhibited us to some

^xtc't fror. doing tJiat as thoroughly as we would like. However,
It

j!

last Friday, while we wei'e in Court, members of our staff

lutorviev.c 1 Mr, Dear, and questioned him with respect to the

contents of Mr. Hunt's safe. This was the first occasion on

v.-hich jTiesb^rs of the Special Prosecution Force had the

opportunity to question him about this matter. Mr. Dean related

that at 5o?.;c time in late January. 1973. he discovered a file

folder in his office containing the President's estate plan,

two cloth- bound notebooks with cardboard covers and lined pages

containing some handwriting. Dean at that time recalled that

these had come from Howard Hunt's safe. Dean did not look at

the contents and cannot rccall^what nieht have been in them.

He assumed it related to the Ellsberg break-in. He shredded

both notebooks in his shredder.

At the same time he also discovered a pop-up address

book containing some names with each page x-d out in ink. Dean

threw this pop-up notebook into the waste basket at the time.

Those are facts, of course, which defense counsel should know

about. V;o are apprising the Court of them at this time for

that purpose. It is out belief that this does not alter our
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46. On June 30, 1972 the President met with H. R. Haldeman and

John Mitchell. A portion of their discussion related to the Water-

gate break-in.

Page
46.1 Tape recording of a portion of a meeting among

the President, H. R. Haldeman and John Mitchell
on June 30, 1972 and House Judiciary Committee
transcript thereof 514
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46.1 TRANSCRIPT OF JUNE 30, 1972 MEETING (EXCERPTS)

TRANSCRIPT PREPARED BY THE IMPEACHMENT INQUIRY
STAFF FOR THE HOUSE JUDICIARY COMMITTEE OF
EXCERPTS FROM A RECORDING OF A MEETING AMONG
THE PRESIDENT AND H. R. HALDEMAN AND JOHN
MITCHELL ON JUNE 30, 1972

HALDEMAN: Well, there maybe is another facet. The longer you wait

the more risk each hour brings. You rxin the risk of

more stuff, valid or invalid, surfacing on the Watergate

caper — type of thing —
•*'

MITCHELL: You couldn't possibly do it if you got into a —

HALDEMAN: — the potential problem and then you are stuck

PRESIDENT: Yes, that's the other thing, if something does come out,

but we won't — we hope nothing will. It may not. But

there is always the risk.

HALDEMAN: As of now there is no problem there. As, as of any moment

in the future there is at least a potential problem.

PRESIDENT: Well, I'd cut the loss fast. I'd cut it fast. If we're

going to do it I'd cut if fast. That's my view, generally

speaking. And I wouldn't — and I don't think, though,

as a matter of fact, I don't think the story, if we, if

you put it in human terms — I think the story is, you're

positive rather than negative, because as I said as I was

preparing to answer for this press conference, I just wrote

(514)



46.1 TRANSCRIPT OF JUNE ZO, 1972 MEETING (EXCERPTS)

- it out, as I usually do, one way — terribly sensitive

[unintelligible]. A hell of a lot of people will like

that answer. They would. And it'd make anybody else

who asked any other question on it look like a selfish

son-of-a-bitch, which I thoroughly intended them to

look like.

* * *

MITCHELL: [Unintelligible] Westchester Country Club with all the

sympathy in the world.

PRESIDENT: That's great. That's great.

MITCHELL: [Unintelligible] don't let ~

HALDEMAN: You taking this route — people won't expect you to —

be a surprise.

PRESIDENT: No — if it's a surprise. Otherwise, you're right. It

will be tied right to Watergate. [Unintelligible ]tighten

if you wait too long, till it simmers down.

HALDEMAN: You can't if other stuff develops on Watergate. The

problem is, it's always potentially the same thing.

PRESIDENT: Well if it does, don't just hard-line.

HALDEMAN: [Unintelligible] That's right. In other words, it'd

be hard to hard-line Mitchell's departure under —

2 -
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46.1 TRANSCRIPT OF JUNE 30, 1972 MEETING (EXCERPTS)

PRESIDENT: That's right. You can't do it. I just want it to be

handled in a way Martha's not hurt.

MITCHELL: Yeah, okay.
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47. On July 2, 1972 Fred Fielding, staff assistant to John Dean,

flew to England, where Kathleen Chenow was vacationing, to bring Chenow

back to Washington. On or about July 3, 1972 Chenow discussed her

forthcoming FBI interview with Fielding and Plumbers Unit member David

Young. Dean and Fielding were present when the FBI interviewed Chenow.

Page
47.1 John Dean testimony, 3 SSC 941 518
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47.1 JOHN DEAN TESTIMONY, JUNE 25, 1973, 3 SSC 941

941

formed the preneral pattern that was followed with other mem-
bers of the White House staff, that is I would discuss with the
person before the interview what I throught the agents would
be interested 6h and then discuss that person's area of knowledge.
I had reviewed this procedure with Ehrlichman, who fully con-
curred in the procedure. On several occasions, Mr. Fieldmg of
my office also participated in preparing witnesses for their inter-
views with the FBI. Contrary to some accounts that I sat in on
some 14 to IS interviews at the White House, the only inter-
%-iews I recall sitting in on were Chapin's, Miss Chenow's, Col-
son's, Elirlichman's, ^liss Joan Hall's, Strachan's, Timmons',
and Young's. Also I was present when Fielding, Kehrli, and I
had a discussion with the FBI about the handling of the materials
in Hunt's safe.

The only FBI inter^-iew that diflFered from the normal pattern
was the interview of Miss Chenow. It was in late June that Miss
Chenow's former roommate notified David Young and I believe
also Bud Krogh that the FBI had been to see her and requested
to know where Miss Chenow was. The former roommate had said
that the agents had asked about a telephone listed in Miss
Chenow's name. The roommate had informed the FBI that Miss
Chenow was in London on vacation. David Young came to see
Fielding and I and said that this girl could not know anything
about the Watergate, but could cause the ^Vhite House problems
by inadvertently answering questions about the plumbers' oper-
ation, where she had been employed, and that the telephone had
been listed in her name in connection with the plumbers' oper-
ation. ^Ir. Young was very concerned about Miss Chenow being
caught off guard by an FBI agent. Accordingly, I notified Gray
that we would make arrangements to have ^liss Chenow available
to the agents in Washington within a few days.

I discussed the problem, that Chenow could cause the White
House problems, with Ehrlichman and suggested that someone
bring her back from London for the inteniew and explain to
her that she should not get mto Hunt's and Liddy's activities

while at the "\Miite House. Ehrlichman fully agreed and I called
Fielding from Ehrlichman's office and told him he should be on
the next plane to London to get the girl. The two first-class round-
trip tickets were paid for by the White House. There were two
sets because ]\[iss Chenow was provided transportation back to

London. I informed Kehrli, who would not authorize such a trip

on my word alone, that I had cleared this with Ehrlichman. I
do not know if Kehrli himself checked with Ehrlichman or
Haldeman. I believe it was on July "2 that Fielding left for London
and returned with ^liss Chenow the next day. He did have some
problem because the address that had been given him was incor-

rect. Fielding and Young briefed Miss Chenow when she came
back before her interview, and Fielding and I were present when
the FBI interviewed her.

I will now turn to my first meetings with Mr. Gray, beginning on
page 66 regarding the investigation.

Note.—Indentetl matter reprpsents portions of Mr. Dean's prepared statement vrhlch
were omitted or summarized In bis presentntloa.
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48. On July 5, 1972 at 5:54 p.m. Acting FBI Director Gray phoned

Deputy CIA Director Walters and stated that, unless the CIA provided

by the following morning a written rather than the verbal request to

refrain from interviewing Manuel Ogarrio and Kenneth Dahlberg, the

FBI would go forward with those interviews. At 10:05 a.m. on July 6,

1972 Walters met with Gray and furnished Gray a memorandum indicating

that the CIA had no interest in Ogarrio or Dahlberg. Gray then ordered

that Ogarrio and Dahlberg be interviewed. At 10:51 a.m. Gray called

Clark MacGregor, Campaign Director of CRP, who was with the President

at San Clemente, California. Gray has testified that he asked MacGregor

to tell the President that Gray and Walters were uneasy and concerned

about the confusion during the past two weeks in determining whether

the CIA had any interest in people whom the FBI wished to interview

in connection with the Watergate investigation. Gray also has testified

that he asked MacGregor to tell the President that Gray felt that people

on the White House staff were careless and indifferent in their use of

the CIA and FBI, that this activity was injurious to the CIA and the

FBI, and that these White House staff people were wounding the President.

MacGregor has denied both receiving this call and the substance of it as

related by Gray, but has testified to receiving a call from Gray on

another subject the previoias evening or possibly that morning. (By

letter of July 25, 1973 to Archibald Cox, J. Fred Buzhardt stated that

the President's logs do not show any conversations or meetings between

the President and Clark MacGregor on July 6, 1972. The President's

log for that date shows meetings between the President and MacGregor
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from 10:40 a.m. to 12:12 p.m., Pacific time.) At 11:28 a.m. the President

telephoned Gray. Gray told the President that he and Walters felt that

people on the President's staff were trying to mortally wound the Presi-

dent by using the CIA and the FBI. The President responded by instructing

Gray to continue to press ahead with the investigation.

Page
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SSC) 521

48.2 L. Patrick Gray testimony, 9 SSC 3457-58 522
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48.2 L. PATRICK GRAY TESTIMONY, AUGUST 3, 1973, 9 SSC 3457-58

3457

the conflicts to date in CIA interest or not, and the compartmentaliza-
tion alleged to exist in CIA.
Mr. Dean called at 2 :40 p.m. and I merely told him that I was in a

meeting: and that I would return his call.

In this meeting I stated that I was not going to hold off any longer
on this phase of our investigation at the request of anyone unless I
received from CIA a written request not to interview Mr. Ogarrio
and Jlr. Dahlberg.

I returned Mr. Dean's call at .3 :59 p.m., and he called me again at
4 :l-t p.m. I believe it quite likely that in one of these phone calls I told
ilr. Dean that the FBI was going to interview Ogarrio and Dahlberg
unless we had a writing from the CIA requesting that we not do so.

On Wednesday, July 5, at 5 :54 p.m.. I telephoned General Walters.
My contemporaneous notes of this call read as follows

:

7—3-72 Wed—5 :.55 p.

TCT General Walters.
(Dick Walters)
1. I will need a request in writing rather than the verbal request to refrain

from interviewing Ogarrio and Dahlberg because of CI.\ interest.

2. Position of developing investigation indicates there is CIA involvement in
that some of these men have been used by CIA in part and there is indication
some are currently being used ; there is the dollar chain either CIA or political

;

I do not want to uncover and surface a CIA national security operation in pur-
suing these leads, but I must for the record have in writing from CIA a request
to refrain on the basis of national security matters or I must proceed.

3. He stated that he would respond not later than 10 a.m., tomorrow.
4. I said that I would order the interviews if I did not have the writings

by 10 a.m.

At the bottom of this telephone memorandum I have written "gave
above info to -IWD, WMF, CWB, from 6 p to 6 :10 p.," and those men
are Messrs. Dean, Felt, and Bates.
At this point I would like to comment on General Walters' memo-

randum of this phone call which I believe is in evidence before this

committee.
AVith respect to General Walters' statement that I told him that

"the pressures" on me "to continue the investigation was great," I am
quite certain that I did not so express myself. It is entirely possible,

however, that on the limited question of the alleged impact of the
investigation on CIA/national security matters, the only topic Gen-
eral Walters and I were discussing, I may have expressed the thought
that the leads to Messrs. Ogarrio and Dahlbei-g were clear and that
their interviews were a necessity which only the clearest expression of
national security interest should prevent and that the FBI, for the
sake of its own integrity, would refrain from conducting the inter-

views only if we received such a written request from the CIA.
With respect to General Walters' statement that "he [Gray] had

talked to John Dean," while I have no specific recollection of telling

General Walters that I had talked to John Dean, it is entirely likely

that I did tell General Walters that I had informed ^Ir. Dean that
the FBI was going to interview Messrs. Ogarrio and Dahlberg unless

we had a writing from the CIA requesting that we not do so.
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On Thursday, July 6, 1972, 1 met with General Walters in my office.

I remember that he delivered to me the writing that I requested and I

remember that it indicated the CIA had no interest in Ogarno or

Dahlberg. After reading the document, I concluded that tliere was no

reason for us to not interview Messrs. Ogarrio and Dahlberg. "Wlien

General Walters departed my office at about 10 35 a.m. or 10 :30 a.m.,

I ordered the interviews of Ogarrio and Dahlberg immediately.

My recollection of the conversation with General Walters at this

meeting ditfers with his in several respects.

My principal recollection is his preoccupation with the fact that he

was unable to give me a writing stating that there was a OIA interest

in Ogarrio and Dahlberg and his telling me that he would resign if he

were^asked or directed to give me such a writing. He reported this

thought to me several times during our conversation.

I rwall that General Walters indicated a feeling of irritation and

resentment at the extent to which White House aides had involved

themselves in the question of CIA interest but I do not recall his giving

me any details and I have absolutely no recollection of his disclosing

to me that he had been instructed to "bring a false report to me. I asked

for no details.

I, too, was concerned and disturbed at the contradictory reports 1

had been recei\'ing from Director Helms, Mr. Dean, and General Wal-

tei-s with respect to CIA interest and at the abnipt cancellation by

Mr. Ehrlichman of the meeting I had scheduled with Director Helms

and General Walters on June 28. I undoubtedly so expressed myself

to General Walters.

My recollection is that he and I then engaged in a general discussion

of the credibility and position of our respective institutions in our

society and of the need to insure that this was maintained. Towanl the

end of the conversation, I recall most vividly that General Walters

leaned back in the red overstuffed leather chair in which he was sitting,

put his hands behind his head and said that lie had come into an inher-

itance and was not concerned about his pension, and was not going to

let "these kids" kick him around any more.

We stood up togetlier as he prepared to leave. I caimot recall which

one of us suggested that we ought to call the President to tell him of

this confusion and uncertainty that had been encountered in determin-

ing CIA interest or no CIA interest. I believe it was General Walters

who suggested it first, because I can firmly recall saying to him, "Dick,

you should call the President, you know him better than I." I believe

he said, "No, I think vou should because these ai-e persons that FBI
wishes to interview." We did not settle on who, if anyone, would make

such a call and General Walters left.

At this point I would like to comment on some aspects of General

Walters' memorandum of our meeting of July 6.

(a) With respect to General Walters' assertion in paragi-aph 1 that

"in all honesty I—Walters—could not tell him to cease future investi-

gations on the grounds that it would compromise the security interests

of the United States. Even less so could I write him a letter to this

effect."

We did not at any time discuss a curtailment of the entire investiga-

tion. In our telephone conversation on July 5 I had asked him specifi-

cally about Messrs. Ogarrio and Dahlberg and had said to him that in
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48.4 VERNON WALTERS TESTIMONY, AUGUST 3, 1973, 9 SSC 3413-14

3413

General Walters. I think so, but I would just like to state Agency
involvement could not be hidden because the Cubans could not be
sustained. I should have corrected Mr. Dean at this point and said
this was not what I was meaning. I was advancing a theory, but I
did not correct him.
Mr. Dash. You have read your memorandum and I have an exact

copy of the memorandum here. I would like to show it to you—dated
June 29 covering your meeting with Mr. Dean on June 28—and ask
you to look at it and indicate if this is a copy.

Greneral Walters. Yes, it is.

Mr. Dash. I\Ir. Chairman, may I have this memorandiun marked
as an exhibit and received in evidence ?

Senator Ervin. It will be appropriately numbered as an exhibit
and received in evidence as such.

[The document referred to was marked exhibit No. 132.*]

ilr. Dash. Did you receive. General Walters, a call from Mr. Gray
on July 5 ?

General Walters. Yes.
Mr. Dash. 1972?
General Walters. Yes, Mr. Dash, I did. At o :50 in the evening.
Mr. Dash. Could you tell us briefly what that call was about ?

Greneral Walters. I believe that Mr. Gray said to me at this point
that the pressures were mounting to continue the investigation and
that unless he received a written letter from Mr. Helms or from me
to the effect that the further pursuit of this investigation in Mexico
would uncover CIA assets or activities he would have to go ahead with
the investigation. I did not wish to discuss this with Mr. Gray over the
telephone. I told him I would come down and see him the first thing the
next morning. This was at the end of the business day. It was at 5 :50

in the evening.
Mr. Dash. Did you go down the next morning and see him ?

General Walters. Yes, I did.
Mr. Dash. Would you briefly tell the committee what the nature of

your conversation was with Mr. Gray at that time?
General Walters. I told Mr. Gray right at the outset that I could

not tell him and even less could I give him a letter saying that the pur-
suit of the FBI's investigation would in any way jeopardize CIA
activities in oMexico. I told him I had to be quite frank with him. I re-

counted the meeting with IVIr. Haldeman, Mr. Ehrlichman. I told him
that I had seen Mr. Dean on three occasions, that I had told Mr. Gray
what Mr. Dean had told me. Mr. Gray seemed quite disturbed by this,

and we both agreed that we could not allow our agencies to be used in
a way that would be detrimental to their integrity.

Since I am discussing what someone else said I would like to refer
here to my memorandum. Now this memorandum, unlike the others was
written, I believe, on the same day that I saw Mr. Gray.
Mr. Dash. Yes, would you refer to your memorandum and read

what you want from it?

General Walters. I think basically this was it. I said I could not
give him a letter to this effect. I could not tell him this and I could not
give him a letter to the effect that further investigation would com-
promise assets of the CIA. He said he understood this. He himself had
told Ehrlichtnau and H.ildeman that he could not possibly suppress
the investigation in the matter; even within the FBI there were leaks.

•See p. 3S19.
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He had called in the components of his field office and chewed them
out for these leaks. I said the only basis on which he and I could deal
was absolute frankness and I wished to recount my involvement in
the case. I told him of a meeting at the White House with Mr. Helms.
I did not mention Haldeman or Ehrlichman's name. I told him that
I had been directed to tell him that the investigation of this case
further in Mexico could compromise some CIA activities. Subse-
quently, I had seen Mr. Dean, the White House counsel, and told
him that whatever the current unpleasant implications of the Water-
gate were that to implicate the Agency would not serve the President,
would enormously increase the risk to the President. I had a long
association with the President, and was desirous as anyone of protect-

ing him. I did not believe that a letter from the Agency asking the
FBI to lay off this investigation on the spurious grounds that it would
uncover covert operations would serve the President.

Such a letter in the current atmosphere of Washington would
become known and could be frankly electorally mortal. I said quite
frankly, I would write such a letter only on direction from the Presi-
dent and only after explaining to him how dangerous I thought his
action would be to him, and if I were really pushed on this matter
I would be prepared to resign. Mr. Gray thanked me for my frankness.
He said he coiild not suppress this investigation within the FBI. He
had told Mr. Kleindienst this, he had told Mr. Ehrlichman and Mr.
Haldeman that he would prefer to resign, but that his resignation
would raise many questions. It would be detrimental to the President's
interest. He did not see why he or I should jeopardize the integrity
of our organization to protect some middle-level White House figure

who had acted imprudently. He was prepared to let this go to Ehrlich-
man, to Haldeman, or to Mitchell. He felt it was important that the
President should be protected from his would-be protectors. He had
explained to Dean as well as to Haldeman and Ehrlichman; he had
explained this.

Finally, I said that if I were directed to write a letter to him saying
the future investigation of this case would jeopardize the security of
the United States in covert operations of the Agency I would ask to

see the President and explain to him the dissendce I thought this

would do to his interest. The potential danger to the President of such
a course far outweighed any protective aspects it might have for other
figures in the White House and I was quite prepared to resign on this

issue. Mr. Gray said this was a ver^' awkward matter for this to come
up at the outset of our tenure, he looked forward to good relations

between our two agencies, thanked me for my frankness and that
,was it.

Mr. Dash. I would like to show you a copy we have of your memo-
randum of July 6, covering your meeting on July 6 and ask you if this

appears to be a correct copy.
General Walters. Yes ; it does.

Mr. Dash. Mr. Chairman, may we have this exhibit marked and
received in evidence.
Senator Er\ix. This memorandum was previously marked as ex-

hibit Xo. 97* and is already- part of the record.

•See Book 7, p. 2913.

U
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ExHiBrr No. 97

6 July 1972

MEMORANDUM FOR RECORD

At lOOS on 6 Joly I saw Acting FBI Director L. Patrick Gray a* Us
office. We were alone during our conversation. I handed him tha

Memorandum which is attached and said that it covered the entire

relatioaahip between the Watergate suspects and the Agency. In all

honesty I could not tell hint to cease future investigations on the

grounds that it would compromise the security interests of the U.S.
Even less so could I write him a letter to this effect. He said that be
folly onderstood this. He himself had told Ehrlichnun and Haldemaa
that be could not possibly suppress the investigation of this matter.
Even within the FBI there were leaks. He had called in the component*
of bis Field Office In Washington and "chewed them out" on this cas«
because information had leaked into the press concerning the Watargat*
Case which only they had.

I said that the only basis on which he and I could deal was abaoluta

frankness and I wished to recovint my involvement in this case. I said

that I had been called to the White House with Director Helms and bad
seen two senior staff assistants. (I specifically did not name Haldemaa
and Ehrlichman.) I said that we had been told that if this case were
Investigated further, it would lead. to some awkward places, and I bad
been directed (the implication being that the President had directed

this although it was not specifically stated) to go to Acting Director Gray
and fell him that if this investigation were pursued further, it could uncover
some ongoing covert operations of the Agency. I had done this.

Subsequently, I had seen Mr. Dean, the White House Counsel, and told

him that whatever the current unpleasant implications of the Watergate
Case werCjthat to implicate the Agency would not serve the President
but would enormously increase the risk to the President. I had a long

association with the President and was as desirous as anyone of

protecting him, I did not believe that a letter from the Agency asking
the FBI to lay off this investigation on the spurious grounds that it

would uncover covert operations would serve the President. Such a
letter in the current atmosphere of Washington would become known
prior to election day and what was now a minor wound could become a
mortal wound. I said quite frankly that I would write such a letter

only on direction from the President and only after explaining to him
how dangerous I thought such an action would be to him and that, if I
were really pushed on this matter, I would be prepared to resign.
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Gray thanked me for my frankness and said that this opened the

way for fruitful cooperation between us. He would be frank with me

too He could not suppress this investigaHon within the FBI. Ho

had told Kleindienst this. He had told Ehrlichman and Haldeman

that he would prefer to resign, but his resignation would raise m»ny

questions that would be detrimental to the President's interests. He

did not see why he or 1 should jeopardize the integrity of our

organirations to protect some middle -level White House figure who

had acted imprudently. He was prepared to let this go to Ehrlichman,

to Haldeman, or to Mitchell for that matter. He felt it important

that tiie President should be protected from his would-be protectors.

He had explained this to Dean as weU as to Haldeman and Ehrlichman.

He said he was anxious not to Ulk to Mitchell because he was afraid

that at his confirmation hearings he would be asked whether he had

talketi to Mitchell about the Watergate Case and he wished to be in »

position to reply negatively. He said he would like to talk to the

President about it but he feared that a request from him to see the

President would be ini sinte rpreted by the media. I said that if 1 were,

directed to write a letter to him saying that future investigation of

axis case would jeopardize the security of the U.S. and covert opera-

tions of the Agency, I would ask to see the President and explain to

him the disservice I thought this would do to his interests. The

potential danger to the President of such a course far outweighed

any protective aspects it might have for other figures in the White

House and I was quite prepared to resign myseU on this issue.

Gray said he understood this fully and hoped I would sHck to my guna.

I assured him I would.

Gray then said that though this was an awkward question, our

mutual frankness had created a basis for a new and happy reUtion-

ship between our two Agencies. I said the Memorandum I had given

him described in detail the exact measure of Agmcy involvement or

non-involvement in this case, including information on Dahlberg and

Daguerre.

He thanked me again for my frankness and confidence and

repeated that he did not beUeve that he could sit on this matter and

that the facts would come out eventuaUy. He walked me to the door.

v^ll^/wi-^t^
Veimon A. Walters

Lieutenant GenerU, USA
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Exhibit No. 142

MEMORANDUM FOR:

SUBJECT

6 July 1972

The Acting Pircctor
FcJcral Bureau of Investigation

-Wr. l.'i* >; 11 .

Mr. Rn-.i.

Mr. }Uj -—
Mr. U.'T.p _-

Mr. Hi!l.T. K5
y.r. C3l!:>>=n.

Mr. C.-:flicr

Kr. CiT.in 1 _

Mr. Ujlh-y

itr. Ponc.T

Mr. Vutn
Mr. r.-.-.fcrirt-

.Vr. VTiX'jin-

Mr. S Mr* _

"1

Information rvovided the Federal Bureau '

of Investigation Regarding tlje Watergate
Incident

1, As a result of our conversation of S July, I would
like to summarize the infornation v.hich has been provided to
you by the Agency in nemornnduin form (attention Mr. Arnold
Parliam) since the first scries of memoranda on the subject
beginning 20 June.

2. On 20 June separate r.Eir.orandunis were sent to you
concerning Messrs. Frank Antliony Sturgis, Eugenio Rolando
Martinez Carcaga, Bernard L. Barker and Virgilio Gonzales.
The papers detailed available inforn'.ation on the subjects.
We said that Mr. Frank Antiiony Sturgis had never been re-
cruited by the Agency, that he v.as a soldier of fortune but
that he had been associ.-'-ted with an Agency contact, Mr.
Kugcnio Rolando Martinez Carenga, since the early sixties.
Their rc3a t icnsliip v;as built on a muti-al interest in Cuban
exile activities. Mr. Martinez v;as recruited*in January 1961
and has pcrfori.ied a variety of tasks for the Agency on Cub?.n

matters up until June of this year. lie has been on a SlOO.OO
a month retainer since 1969. Mr-. Martinez is a business
associate of Mr. Bernard Barl:er in a real estate firm in Miami,
Mr. Barker was a regular contact of- the Federal Bureau of
Investigation in Cuba when turiicc". over to the Agency in mid-
1959. He v.'as used as a source of information in Cuba until
evacuated in early 1960. He was hired by the Agency in 1960
for work among exile groups and was terminated by the Agency
on 31 July 1966. No Agency contact has been maintained with
hiir since that date. A thorough investigation of our files
at Headquarters and by our Station in Miami has failed to'

turn up any information regarding Mr. Gonzales' connection
with any Agency personnel or Agency-sponsored activities.

V.'AiiiV.I.O iOi'iCE

SENSiuvc ir;;ii!..:'..;-e scjac^i] r-rri— V^ * I . -i
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3. In tv/o ricMorunca on 21 Jur.c wo infornoil you of our
rolntionr.!iip vith tfic

' Comany and tlio

.
Cor|)oration. Tho ucilis.ition of

Conjinny dates \>nc]: to June' lOiio, V.r. iiai

jirovidjj ccrtnin soi'.nicivn cover support ovcrucns for Agency
cniilo/rcs. In .id'Jizion. Mr. V;i5 involved iii t!ic

formation of tlio Ciibai-. rrocUon rc.iaittea -- ar. activity
tcrniiiatcJ several ycnrs ar;o. As of 1 ;!ay 1L>70 Nr. EvcrcCto
Howard ihint. I'ho had jvist retired fror. the .V^ency, bccaso a
legitJ:::jto cc;-loyec of ::r. r'ullcc. In July 1371 Mr. liunt

iiitori'jcd the A-cncy he had liccn 33sij;nod to the b'hitc isOtise

Staff but continued to dovotc part of ivis ticc to tha
Coa',)3ny. T!io Cor^ioraticn is a client of tho

Coap'iU)'. is providing certain cover
support to two A(?onc/ .-.sscts overseas. Over the years sixteen
officials of hav;? ojcn cleared on certain aspects
of our interests. iUuy have not boon infonacd of our use o£
the Cor.p.iny. Also on 21 June, la response to

a verbal request of 20 June, \.c informed you t!:at a check o£ our
rocords disclosed no record of A:;er.cy invoivceent with the
Association o£ National Advertisers or tho vords '* ".

4. In a separate .-ncnornndura oa 21 Jur.c \ic ndviaed you
that -a Tcvic:' of Clic duties aii"! asjignnints of Mr. James
McCord providad no indication tliat iio was involved in Cuban
Matters nri<l that b.c uas not assirjnoJ to the Ray of Ti^.i

opnrntJ.oiJ. '<<c stated, l:oi/ever, that he nirht Iiavo dcvoloped
personal aco,uainC3nccs vhich arc not recorded iii official
personnel and security records, t.'e i-.ave no inforratlon

Tc.^ardinr. f'r. record's activities with Cuban cxilos slnco his
rctircnont. ho indicated in the sane neoorandan that as nn
Ar:c:icy employee, >ir. liui;£ was involved in operational activitioa
relatinn to Latin Ancricon councric? and was Vr.o-.m to l-.ave h.ad

:inn-.e ties to .>;r. t.-^r'-.cr. I;i a separate jp.criorandua of 27 June
/e-ardinn Mr. Hunt, wc informed you about the issuance of tho

r.lias, Eti.vard V. lianiito.a, to .''.r. Iluat on 30 Sentonhcr 1060.

Tills alias vas subsequently used by i'r. h'uat for scvoral

drivers licenses. '••« i-roviiled additional information on

this subject in a mo-ovandua of 5 July and ulso reporiod. that
thoro is no infornation in our files to the effect that.'ir.

ilunt was issued a Social Security Card or lasuranco Policy
boarinj tho noua Eduard. J, or tdwari Joseph llaiailton.
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S. riirthor, IV TTicr-.oiuntluji was sent to you on 27 Juna
ri^.nnlinr >)cri;j!icr;il \>;CiiC)' contricc •./itii an cx-cnplo/co
or Mr. Jr.nca y.cConi, o;)n .'!r.

!lr. was tir.cil by- tliis Arcnc/ as ;-, translator c'lirjn? the-

poriovl Ju-.ic l'J69 to Juno 1971. l!e has hnd no affiliatioa
with the Ai;cncy since that time other than a porson-Tl
rolntioaship uit!; n currcac A';cncy ci.iployco. One auJltlonal
rn-Moratidun -.tas proviuccl you oa S July rc.'jartlin.': a Mr.

vlio worked for t!>.c A.'^or.cy .ns a "Contmct r.^plo/ee
fron J.iauary 1965 until !Us rotirOMuat on 9 Au^.i'-st 1971. Cur
Office of Porsonr.cl referred Mr, to ncCcrd .Associates
for cuployngnt upon retirenent. Ua aubaittijd a fornal
npiilicatioa but decided to accept onnioynent elsev/horo.

0. In addition to tl;e above cited aesoranda and several
lesser itcns of infornation provided tclcphonically to ?!r.

Arnold I,. I'nrhaa of your Ale.xundria office, the Director of
Central latolli.Toncc inforjied you orally on 27 June rc,-!ardiag

infor.^atio;1 av.iilablo to us on I'r. .M.-.nucl Ocnrrio ilaguorre, a
Mcxicnn national vlio Las offices located i;J the saiio building
as t!io Canco Intcrnacionai of .-io.-'.ico City. In sliorc, lir.

Manuel Oj^arrio Da.qucrro has not i:ad 9ny operational contacts
«.'ith this A^-Tency. Cn 20 Juao tl.c Director of Contr.il

Intclligenco also inforn^cc you orally regardinf; our infornatiOYi
cor.ccminu Mr. Kenneth Harry Pnhlbcrg. TIio last recorded
contact of tho Asuncy vith :'r . Pahlbcrf. was In JJay 1961.

7. Our Office of Security is in frequent conc.ict with
rior.ocrs of your staif irv connection './ith the invcstinations
you oro conuuctinp. Vha a'oova inforr.ation is for your U3»
onl/ and should not bo Uisscainatod outsido your Buroau.

Vernon A.Vi'altors
Lioutonant General U.S.A«

Accia^ Siroccor
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Mr. LiKBENGooD. In retrospect, would it be your political opinion

that a coverup was a prerequisite to the reelection of the President?

In other words, do you feel now that the President's candidacy could

have withstood an early disclosure by, perhaps, Mr. Magruder, Mr.
Dean, or Mr. Mitchell?
Mr. MacGregor. Had there been, in the week following the appre-

hension of the burglars, a disclosure of the facts tliat have been brought
out by this committee, it would, in my opinion, have been temporarily

but severely damaging to the President's reelection campaign. Instead

of a 17- to •25-point margin over Senator McGovern in mid-July, my
guess is that that margin would have shrunk to perhaps five points.

It is my opinion that by the time of the election, in light of other events

that transpired, we would have been no worse off, votewise, than we
were.

But the important thing is that the President's hopes and dreams
that he outlined to me in his office late on the afternoon of June 30

that he hoped to accomplish in his second term, as the country looked
forward to its 200th annivereary, would not have been so severely

damaged as they have been now.
Mr. LreBEXGOOD. Thank you. Mr. MacGregor. I have no further

questions.

Senator Ervin. Senator Weicker.
Senator Weicker. Mr. MacGregor, let us get into the subject of the

Pat Gray phone call of July 6. I wonder if you would give to this

committee your version of that particular event.

Mr. MacGregor. To my best recollection, the call was made early

in the morning of July 6 at Washington ; was received by me at the

Newporter Inn at Newport Beach, Calif., shortly before 11 p.m.,

California time, July 5. I have been asked, could I be mistaken in

my recollection that the call came in just before my wife and I

retired and could it have been shortly after we woke up the next
morning? I suppose it is possible that my recollection is incorrect.

But it is my recollection. Senator, that the call did come to me in

the motel room or suite that my wife and I were occupying at the

Newporter Inn just before we retired on the evening of July 5.

In any event, the call that Mr. Gray made to me was no different

from the calls that I had been receiving at the rate of 50 or 60 or 70
a day during the preceding 5 days from people whom I knew, ^veii

those whom I knew slightly, who were kind enough to call and say,

"Congratulations," and offer opinions and make recommendations
about the campaign.
My recollection is that Mr. Gray did, very graciously, compliment

me on my being appointed director and that he indicated to me
that he was concerned about the impact on the campaign of the

Watergate matter.
I told him I shared his concern. It is my recollection that he said

it is a serious matter, and I said, "As a lawyer, Pat, I recognize that

it is a serious matter. Breaking and entering is a felony and felonies

are indeed serious matters."
He said, as I recall, that it will damage the President in the

campaign.
I said, "Yes, it will."

Then he said, "It will damage him more seriously than you realize."

n
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And it is my recollection that at that time. I indicated to him:

"Yes; I know it will damafre him. It damaged him in the first press

conference I hekl earliei- today ui Washington," before my wife and

I flew to southern California at the President's request. But I said to

him: "Pat, I will be back in my home in Washington tomorrow eve-

ning, because my wife and I are coming back on the nonstaff after-

noon flight from IjOS Angeles to Dulles; we will be at home tomorrow

evening; I will be in my office on Friday morning."

It is my recollection. Senator, that he spoke e.xclusively pertaining

to Watergate, as to the campaign, and the extent to which it would

hurt the campaign. It is not my recollection that he talked in any
sense about "wound." If he had used the word "wound" to me, it

seems to me that that word would stick in my mind and I would

ask him to explain it.

He did not, to my recollection, mention the CIA to me. He did

not mention the FBI. He did not mention General Walters, Dick

Helms, John Ehrlichman, John Dean, or'Bob Haldeman. He did indi-

cate great concern. There was agitation in his voice. He repeated

himself. And that is the substance of my recollection. I frankly

expected to hear more from him when we returned to Washington
the next night. We did not do so.

Senator Weicker. Did he ask you to convey his thoughts to the

President ?

Mr. MacGregor. No; not according to my recollection. In any
event, I did not do so. There was nothing about the content of his

call to me; there was nothing unusual at all. e.xcept for the hour.

It was similar to a great many other calls that I was receiving from
people in Government, from Governors, Senatoi-s. Congressmen,

national committeemen, committeewomen. and State chairmen. He
may have had some complaints about A\niite House aides. There would

not have been anything unusual about that. In my position as coun-

selor to the President for congressional relations, I got daily com-

plaints about Wliite House aides. And he may have made some
complaints to me about White House aides of a general nature.

But he did not request me to call the President—did not i-equest

me to speak to the President. I did not call the President; I did not

speak to the President about this. I guess my testimony is about that.

Senator Weicker. That is what I would like to get into. Let us

assume for the minute that your recollection is correct; that it was

vcr}- late on the evening of the 5th when you received the call. Would
you normally expect the Director of the FBI to call up the Republican

campaign director in the wee hours of the morning—or the late

evening?
Mr. MacGregor. No.
Senator Weicker. Would that not raise a question in your mind

as to why such a call came through then? Let us assume the time

factor that vou set forth.

Mr. MacGregor. It did. But I expected when I next heard from
him. I would learn more about that.

Senator Weicker. Did you have any other communication at all

with Pat Gray during the course of the campaign in this sense of the

word, aside from tlie noimal occurrences of meeting?
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Mr. MacGrecor. No, Senator; I had no further conversations or

contacts with IMr. Gray.
Senator Weicker. Now, I wonder if you would comment on the

report issued by the House Armed Services Committee on October

23 of this year. I am referring to page 21. In the committee repoVt,

it states that Mr. Ehrlichman's testimony indicates that tlio Presi-

dent called Mr. Gray at the "strong uiging" of Mr. MacGregor because

of Mr. Gray's concern over the FBI role in the "Watergate investiga-

tion, and after the call the President had a "lingering doubt*' that

there was some CIA "exposure," despite assurances to the contnuy.

Yet, in his May 22, 1973, public Watergate statement, the President

said, and I now quote the President's May 22 statement

:

On .luly 6, 1972, I telephoned the Acting Director of the FBI. L. Patrick Gray,

to congratulate him on the successful handling of a hl-jacking of a Pacific South-

west Airlines plane the previous day. During the conversation, Mr. Gray dis-

cus-sed with me the progress of the Watergate investigation.

The committee report then continues:

Mr. Ehrlichman's testimony in that regard is i)ertinent.

I am now quoting from that testimony

:

Mr. Nedzi. But the call was prompted by MacGregor's request?

Mr. Eheuchman. By MacGregor's conveying a request from Gray to the

President.
Mr. Nedzi. Or a call?

Mr. Ehruchman. Yes.

Mr. Nedzi. Are you acquainted with the President's statement which he made
on May 22?

Mr. Ehruchman. I have read it, yes.

Mr. Nedzi. Does his accoimt square completely with your account of that

conversation?
Mr. Ehruchman. I do not believe it does.

Mr. Nedzi. I did not think it did. I was just wondering whether you recognized

that fact.

Mr. Ehruchman. I do. I think the drafter of that statement did not have

the advantage I had of my verbatim notes of the conversation.?—I say verbatim

—

I take substantially verbatim notes of my conversations with the President.

Now, in light of what is Mr. Gray's recollection in his testimony

before this committee of having called you and having given sub-

stantially the same facts which—albeit there might be words left

out, but certainly the import of his message—in light of his testi-

mony before this committee and in light of Mr. Ehrlichman's testi-

mony before the House Armed Services Committee, are you absolutely

certain that you in no wise were in contract either with the President

or possibly the President's staff relative to this particular matter?

Mr. M.vcGregor. Yes. And may I say, Senator, that as a lawyer

listening to your reading of the transcript of hearings before a con-

gressional committee, I am impressed once again with the wisdom
and the importance of the ban on hearsay evidence, because one is. or

would be in a court of law, at the mercy of someone who said, "Jack
told me that Bill said this." or "Jack told me that Harry did this."'

Once again, we understand the wisdom of our sytsem of justice in

which we ban hearsay testimony as credible evidence.

AHght I say also, because I think it is important, ^Ir. Chairman
and the members of tliis conunittec. I have been advised that the

records of this committee show that there was no telephone call from
Clark ^lacGregor to Piesident Nixon on the morning of July 6, 1072.
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I am further advised, and I believe you didn't go into this question
with Mr. Butterfield, that those records of incoming calls to the Presi-
dent and outgoing calls from the President are rigidly accurate.

I think it would be of interest to this committee to know that 3
weeks ago today, the President of the United States said, "Clark,
you did not mention the Pat Gi-ay matter to me on July 6."

Senator Weicker. Well, what was the natme of that convei-sa-
tion? Why would this come across in a conversation between you
and the President?
Mr. iI.\cGREO0R. I was, along with others, attending a Presidential

conference on e.xport trade expansion at the ^Vliite House on Octo-
ber 11. That program was put together primarily by Secretary of
Commerce Fred Dent, with the assistance of Secretary of the Treasury
George Schultz, and other officials of the Government. The Presi-
dent concluded that all-afternoon conference, which was dedicated
to ways in which the Government and business could promote trade
and thus produce more jobs. The President concluded the confer-
ence and then he held a receiving line. He asked people to go through
the receiving line.

I did; and while going through the receiving line, he told me that
I have just testified to.

Senator Weicker. You mean in going through a receiving line—the
President of the ITnited States turns to you while you are going
through a receiving line and says, "Clark, I didn't talk to you on July
6." Is that the nature of the conVei-sation ?

Mr. M.vcGregor. Apparently, someone had brought to his atten-
tion—not T—but someone had brought to his attention the Ehrlich-
man assertions or the Gray assertions. I don't know what led to this,
Senator. But the President assured me that my recollection was cor-
rect and squared with his.

Senator Weicker. Well, how long was this conversation with the
President ?

Mr. IMacGregor. What conversation with the President?
Senator Weicker. The conversation with the President in the receiv-

ing line. \^Tiat was the date of that, again?
Mr. MacGreoor. Between 1 or 2 minutes on October 11 : 3 weeks ago

today in the late afternoon—covered by the press. I don't think the
press oveiheard the President talking to me, but if )-ou are questioning
my veiacity. Senator

Senator Weicker. Xo, I am not questioning it at all. I am trj-ing to
get the facts. Mr. MacGregor.

Mr. IMacGregor. I am giving you tlie facts, Senator.
Senator Weicker. I appreciate that and want you to go ahead and

continue to answer the question.
On October 11, some 2 or 3 months. T guess, after the testimony given

befoie this committee by IVIr. Grav. the President, on his initiative,
merely made the statement to you that he did not call vou on Jnlv 6.

ilr. MacGregor. I am not piiv"v to what led the President to intro-
duce that subject and I don't think it would be helpful for me to
specidate as to why he did.

Seiiator Weicker. T undei-stand that. All T am trving to do is get
the gist of this 1- or 2-minute conversation, which T'think both of~us
will agree is not hearsay evidence, as yon have complained about to this
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coinnuttoe already—wp will <ret l)aclv' to that—what the gist of that
convoisatioii was and wlio raised the subject ?

^Tr. M.\cGnK(;oit. Do you wish me to repeat what T said ?

Senator Wkickek. T would.
Mr. M.vcGrkckjr. I can't be any more e.xplicit.

Senator "Wkickf.r. To say, "T did not talk to you on July fi"—that
is neither a conversation nor is it of 2 minutes' duration. Was there
anything further in that conversation?

Jlr. MacGkkgok. Oh. yes; the President asked about my liealth and
about my wife and children. I did the same to him. I told iiim I thought
it had been an excellent conference: that his Cabinet officers and sub-
Cabinet officers and Ambassador Ebeile had done an excellent job.
and there was give and take.

Senator Wkicker. But that was the only mention made either by
you or by him as to the convei-sation of Julv 6. just the simple state-
ment by the President, "I did not talk to you on July 6.-'

Mi-. ifAcGREGOR. I am sure T responded tliat I had been advised by
the legal staff that the Presidential telephone records confirmed his
recollection and mine. I think that was my response.
May I say, Senator, I have never called the President of the United

States after 10 :30 at night or before G :30 in the morning. The nature
of my work for the President is counselor to the President for con-
gressional relations. The nature of my job from July 3 onward through
the election was that there was no emergency that ever justified my
calling the President at an unusual hour.

Senator "Weicker. Well, of course, that is not exactly so, :Mr. Mac-
Gregor. Can you remember when you talked to the President on
Jime 29, just prior to accepting the job of heading up the Committee
To Re-Elect the President?
Mr. MacGregor. He called me. ^l\ statement was I have never

called the President after 10 :30 at night.
Senator Weicker. ^Y\\at time did you talk to him on June 29?
Mr. ^NIacGregor. It was within a 'matter of a half hour after the

conclusion of his television remarks that night. I think it was 'a\ the
neighborhood of 11 ]).m. He telephoned me.

Senator WEtCKER. "Well, that is another subject for later on.
Xow. in Mr. Gray"s testimony, just so we can very carefully define

your definition of "hearsay." are you indicating to me, then, that the
testimony before this committee by Pat Gray relative to his conver-
sation with you is hearsay ?

Mr. MacGregor. No; quite obviously. Senator, I am referring to
John Ehrlichman's testimony before tlie House comnaittee, as I indi-
cated.

Senator Weicker. If the testimony is as I lia%e indicated to you and
as appears in the record of the House hearings, would you say, then,
that Mr. Ehrlichman perjured himself?

]Mr. MacGregor. It is not for me to pass judgment on any criminal
conduct. You and I both know that there is a presumption of innocence
until proof of guilt and there is a panoply of procedures that must take
place before someone—maybe the judge

'

Senator "Weicker. "\^^lat you are saying, then, is that the testimony
given by j\[r. Ehrlichman at those House hearings does not squaiie
with your testimony.
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Mr. M.\cGi;Kf;()i!. Xo; it is my experience as a trial lawyer for about
8 years that judges customarily j^ive to jurists au instruction that
iS;oes along the lines of the following: ''Ladies and gentlemen of the
jury, don't assume that every difference in testimony means that some-
body is lying."

People have different recollections. People see and remember differ-

ent things. The assumption that a discrepancy in testimony auto-
maticalh' means that somebody is lying is an assumption, thank good-
ness, which is not at all consistent with our administration of justice
in America.
Senator "Wkickei;. I undei-stand that, but all I am saying is that the

testimony that I have read to you states very simply that Mr. Ehrlich-
man says that you conveyed a request from Gray to the President and
you say you d id not.

Is that correct?

Mr. MacGkegok. It appears to be correct. Again, I can't comment
on Mr. Ehrlichman's testimony. I don't think it would be helpful to
this committee if I did. I am answering the questions that you put to
me and I am telling this committee under oath—and I take this very
seriously. Senator—I did not speak to President Nixon by telephone oV
in person about the Pat Gray telephone call to me.

Senator Weicker. Did j'ou meet with the President on the morning
of July 6?
Mr. jM.acGregor. Yes.
Senator Weiciver. "WTiat time did you meet with the President?
Mr. MacG'regor. The first meeting—there was a change in schedule.

In fact, there were considerable telephone calls late on the night of
July 5 and so on into the morning of July 6 about the change of sched-
ide. But the first meeting with the President took place sonietime after
10 a.m. on July 6 in his office in San Clemente.
Senator Weicker. And what was the nature of that meeting?
Mr. jNIacGreoor. It was a discussion involving primarily the Presi-

dent, John Ehrlichman, Mr. William Timmons. and myself. It was
an assessment of the status of the President's legislative program at
the end of the fiscal year, which was a few days before, and of the
prospects foi- passage of the i-emainder of the unacted-upon legislation
before tlie adjournment of tlie 02d Congress. The meeting was a legis-
lative meeting and the President and Mr. Ehrlichman were concerned
with the .status of domestic legislative items and the attendance of ifr.
Timmons and Mr. MacGregor was occasioned by our roles as assistants
to the President in the congressional relations field. We went down,
item by item, the major pieces of legislation.

Senator Weicker. Of course, are you aware from the testimony given
to the committee that shortly after Pat Gray's conversation with you
he received a call from the President ?

i\Ir. MacGreoor. Yes: I think there is substantial agreement from
Mr. Gray and from the President to the effect that the President tele-

phoned M!-. Gray at about 8:25 or thereabouts. Pacific time, on July 6,

and tiiat he congratulated the FBI on the job that it had done the day
before in frustrating the attempted skyjacking of a commercial air-
craft.

There also seems to be agreement between the President's statement
and Mr. Gray's testimony before this committee that ]\Ir. Gray then
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July 10^ 1973

J, Fred Buahardt, Esq.
Ccuasel to the President
The vihite House
Washington , D ,C

.

Dsar ^Ir. Buahardti

I am writing to make the following requests, in addition to
those we l^av3 previously made. All the iteina referred to
are important to our investigation,

1. Copies of or excerpts from logs^ diaries, or sinilar
records of telephone conversations and meetings betveea the
President and Clark MacGregor on July 5 and 6, 1972,

2. Copios of "political natters nemoranda" nu^ahers 1 through
26, inclusive, from Gordon -S trachan to Lawrence Higby and/or
H.S^, Haldeiaan, probably now located in rcosa 522, S03. 'rfa

believe these meiooranda be^an in early spring 1972 and went
through th<* oloction, Novssiber 1972,

3. a cogy of siatarials in John Dean's "Miscellaneous Intel-
ligence" file, taken down to the depository for protection
on May 1, 1973, If this file is too voluEiinous to be con-
veniently copied, we could start by exaciining the file in
your offices.

4. A copy of the logs or other records showing what specific
items, frcn any of the files safeguarded pursuant to the pro-
cedures you outlined to us at our June 6 neeting, have h^en
copied by the forraer 'White House staff nieinbers who were per-
laittod limited access for the purpose of making such copies

•

000978
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J. Frsd Buzhardfc, Esq. Page 2

5. Copies or excerpts of any records of itens inserted into
any VJhita House file by lir. Ehrlichinan or sir, Yonng on or a^l
April 30, 1373.

Sincerely,

AilCHIBAiD COX
Special Prosecutor

000973
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25 J\:lv K'TS

Ui:---:

This is in response to items 1, 4, and 5 in your letter of July 10th. I

am responding in a separate letter to items 2 and 3 in that letter.

Item 1 of the July 10th letter encloses excerpts from logs of telephone

conversations and meetings between the President and Clark MacGregor

on July 5th and 6th, 1972. We have searched the logs and they do not

show any conversation or meetings on those dates.

Item. 4 requests a copy of records showing what specific items from tha

safeguarded files have been copied by former Yvhite House staff members

vs-hovvere permitted access to those files. As I advised you in my letter

of June 1st, the procedures in effect since May 23rd do not permit the

form.er staff m.embers to copy material from, these files. They were

permitted to make copies prior to May 23rd, In that earlier period

we had instructed that a record be kept of whether a person visiting

the files used the Xerox machine but we had not instructed that any

record be made of what item.s were copied. Although the guards on

their own initiative did keep some record of this kind, and we are

enclosing the t\vo pages of that record, we are not in a position to

warrant its completeness, and indeed doubt that it is complete.

Item 5 requests copies 6r excerpts of item.s inserted into any Vvhite House

file by Mr. Ehrlichman or Mr. Young on or after April 30th. We have no

records that would show what item.s, if any. were inserted. The procedures

in effect since May 23rd ensure against any insertion into the files in

question, although additional records, appropriately identified have been

placed under the same access limitations and special security. Prior

to that date, insertion into the files was neither prohibited nor permitted

000992
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Indistinct document retyped by

iouse Judiciary Conmittee staff

-2-

by the instructions then in effect and we cannot say whether any insertions

were made in that period.

Sincerely,

J. FRED BUZHARDT
Special Counsel to the President

Honorable Archibald Cox
Special Prosecutor
Watergate Special Prosecution Force

1425-K Street, N.W.
Washington, D.C. 20005

Enclosure

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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Since relv.

•J. FRED BUZHARDT
Special Couiisel to the President

Honorable Archibald Cox
Special Prosecutor
Watergate Special Prosecution Force
1425 - K Street, N. W.
AVashington, D. C. 2C005

Enclosure

000993
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?

Vtic: i.'KSTr.iLV white house

5;'.N" CLEyj^.JiTF,, CALIFORiIIA

DAlt (Mo.. D.J. Yc.)

)00i58 th:^ DAY

8:20 a.n. THURSDAY

la

FHONt

P.— Received

8:20

0:21

t 28

8:^0

8:41
8:58

9:10

9:15
9:25
•25

10:10

10:11
10:18
10:40
T0:40

10:40

10:44
11:00

12:06F
12:08

12:08

2:11

12:11 12:12

8:23

8:33 •

8:41

9:08
8:59

9:15

10:08
10:08
10:08

10:11

12:05
10:22
12:06
12:06

12:05

11:01
11:01

12:08

12:11

The President had breakfast.

The President motored by golf cart from the San Clemente
Compound residence to his office.

The President talked long distance with Acting Director of
v.^ iTBT T p-,i-j.,--i, r:T--.,F TTT ; ., vi-^y.-— ^^— g.Q.

The President talked with his Press Secretary, Ronald L.

Ziegler.

The President met with:
John D. Ehrlichman, Assistant
Alexander P. Butterfield, Deputy Assistant

The President met with his Personal Secretary, Rose Mary Woods.

The President met with:
Henry A. Kissinger, Assistant
Sir Robert Thompson, author
Maj . Gen. Alexander M. Haig, Jr., Deputy Assistant

The .President met with Mr. Butterfield.

The President met with:
Mr. Ehrlichman
Mr. Kissinger
H. R. Haldeman, Assistant
Clark MacGregor, Campaign Director for the Committee

for the Reelection of the President
Frederic V. Malek, Assistant Campaign Director for

the Committee for the Reelection of the President
William E. Timmons , Assistant
Mr. Ziegler

The President met with:
Mr. MacGregor
Mrs. Clark MacGregor
Ollie P. Atkins, White House Photographer

The Presidential party went to the lawn behind the President's
office.

The Presidential patty held a photo opportunity.

The President returned to his office \.'ith Mr. and Mrs.

MacGregor.

The President met with Mr. and htrs. MacGregor.

</<:<0t<^' ^^ic6L J^c^^-~-~ 3//</T-l
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("^!C lij.fl llc,.,i I (... Triitl A(Iivi:y)

jiiii UKSTF.;;:; white house
r;AH CM'iT.r.TC. calitornia

7:15

10:23 10:25
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DAIC (Mo.. Uj,. Vr )

JULY 6. 1922
UAY

15 p.m. TtJL'rvSnAy

The Fvcsident and the First Lady had dinner.

The President talked i:ith Mr. Haldeman.

CD/MI/CD
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It looks like "I should"—I don't want to say anything incorrect
there.

I should do this soon

—

I will get a clean copy

—

and I said I would try to do it today.
Upon leaving the White House I discussed the matter briefly with the Director.

On returning to the office I called Gray, indicated that this was a matter of some
urgency, and he agreed to see me at 1430 that day.

Now that was General "Walters.
Mr. Helms stated to this committee during an interview as follows

:

A few minutes later Haldeman and EUirlichman walked in and Haldeman in no
uncertain terms instructed Walters to see Pat Gray of the FBI and instruct
him not to pursue his Investigation In Mexico concerning Gerry M. Dalhberg
since it might involve the CIA. Helms had no idea what they were talking about
with respect to Mexico and when he asked he was told, "Never mind what It's all
about." But they wanted Walters to go to Pat Gray right then and there.

End of quote in the interview with Mr. Helms.
Now, isn't it a fact that the meeting with Director Helms and

General Walters on June 23 was an effort to hinder the investigation ?

Mr. Ehrlichman. Senator, that meeting was convened at the Presi-
dent's request. I learned later that the President was operating on the
basis of an independent source of investigation and out of a concern
that an all-out FBI investigation might compromise some CIA
activity.

My recollection of that meeting is at considerable variance with
General Walters in the general thrust and in the details. In point of
fact, as I recall it we informed Mr. Helms and General Walters that
the meeting was being held at the President's request for the reasons
I stated.

Mr. Haldeman said that the Watergate was an obvious important
political issue and that the President had no alternative but to order a
full all-out FBI investigation until he was satisfied that there was
some specific area from which the FBI should not probe for fear of
leaks through the FBI of disassociated and disconnected CIA activi-
ties that had no bearing on Watergate. As I recall there were a couple
of basic questions that were asked of these gentlemen. One was whether
the CIA was directly involved in the break-in itself and they said it

was not.

The other was whether or not there was any disassociated CIA
activity, past or present, which might be disclosed through a vigorous
FBI investigation. They did not make the same kind of a categorical
response to that question as they had made to the other. As a matter
of fact, my recollection is that a response to the effect that they don't
keep track, that is the Director and the Deputy Director, of these re-

gional activities, such as the one in Mexico, they would want to check
with the regional man.
Now you have in your
Senator Weicker. They had done that?
Mr. Ehruchmax. Sir?
Senator Weicker. They had done that?
Mr. Ehrlichman. I think their letter of July 6 to the Acting Direc-

tor of the FBI shows that they had not done that and they did not do
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that and they did not assure tlie FBI until June 27 as to the Mexican
situation. Then they confirmed that oralassurance of June 27 in writ-
ing on July 6 and on July 6 is when Director Gray called the President
and said "I now have a memo from the CIA assuring me that there is

no problem," and the President said "Let's go all out." So that is the
seqiience of events.

Senator Weicker. WTiy did the Director call the President?
Mr. Ehrlichm.\x. Because he received—I assume because he had

this memorandum.
Senator Weicker. Oh no, oh no. Why did the Director call the

President ?

Mr. Ehelichmak. In point of fact I think the President called
the Director.

Senator Weicker. That is correct. The Director had called Mr.
MacOregor.

ilr. Ehrlichman. That is true.

Senator Weicker. And he had expressed to Mr. 'MacGregor doubts
as to this situation. He felt this was the best way to go ahead and get
in touch with the President, and the President calledMm back shortly
thereafter.

Mr. Ehrlichman. I wasn't at the meeting between Mr. Gray and
Mr. MacGregor so I don't know what they said but, I do know what
the President told me.
Senator Weicker. But you do know
Mr. Ehrlichman. That Mr. MacGregor told him when he came

and called on the President on July 6 that he had been talking to
Pat Gray and Pat Gray felt it was important that he talk to the
President right away and the President picked up the phone immedi-
ately and called him.
Senator Weicker. And did Pat Gray tell the President that there

were forces of those aroimd him who were trying to wound him?
]Mr. Ehrlichmax. I had never heard that.

Senator Weicker. Is it not a fact that General Walters and Pat
Gray both felt it was necessary to call the President on this matter,
that both of them had the same apprehensions that the investigation
was being interfered with?
Mr. Ehrlichman. I think it was important for Pat Gray to have

talked with the President; too. I heartily concurred with that. I hope
you understand that when Mr. Haldeman and I met with the OIA,
it was for the purpose only of conveying to those gentlemen the Presi-
dent's concern and the meeting did not culminate in any instructions
to anyone except a request to General Walters that he sit down and
talk to Pat Gray about this matter, and reassure Pat Gray, if he could
be factually reassured.
Now, that, in fact is what happened, and Mr. Haldeman and I dis-

connected from this after that one 20-minute meeting.
Senator Weicker. All right, let's drop back in time again here to

the meeting on June 23. You are sitting here with the Director of the
CIA and with General Walters. Would it not be logical to addi-ess

any request of the CIA to the Director of the CIA?
Mr. Ehrlichman. Not if you were told by the President that he

wanted to work through General Walters.

u
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9 PRESIDENTIAL DOCUMENTS 693, 696

paESIOENTIAL DOCUMENTS SICHAaO NIXON, 19/3

Kuii/.it;, "li'> i^ iKuv an ^-mk i.ilc jml'^c of llic U.S. C.'hii t

ot Claims.

Mr. Sampson li.is ln;cn .\itin^' .\iliniiiisir.\liir of Cim-

crnl Sci^irc.s siiuc June 2, 1972. He joined, llu; CJcncr.il

Services .Xdniiiii'itralion in 19G9 a.s Conmiissioncr of ihc

Federal SuppK Service. Krnn\ 1970 to 1972 he was Coni-

rtiis.sioncr of the Pulilic Buildings .Scr^ ice in CSA and the

first Deputy Admini-itrator of CS.\ for .Special rroj<rts.

He came to the General Services Administration after

6 vears in Pennsylvania State ijovcniinent, where he w;ls

secrctar>- of administration and budget secretary under

Gov. Raxinond P. Sliafer, and deputy secretary for pro-

curement, department of propeity and supplies, under

Gov. \\'illiam \V, Scranton. Prior to entering government

service, he was enijjloycd bv the General Electric Co. for

12 years.

Mr. Sampson was born on October R. 1926, in Warren,

R.I. He rcrcived his B.S. decree in business adminis-

tration from the Univer>iity of Rhode Island in 19.t1 and

has done graduate work at the George Washington

University.

Active in several professional organizations, Mr. Samp-

son was presented the S\nergy III Award for outstanding

contributions toward the adv.mcenicnt of architecture liy

the Society of .\merican Registered .\rcliitects in 1972.

In 1973 he was selected as one of the Top Ten Public

Works Men of the Year, and he w.as named an honorary

member of tlic American Institute of .Architects.

He and his w ife, Blanche, have four children and reside

in Washington, D.G.
o ...

note: Tor llic PrcNid'*nt's st.ilrmrnl upon nmuninrins his intention

to nomin.ltc Mr. Sampson, see tht* prrccrlittt; item.

nThe Watergate Investigation

Slnlcmntls by the Prcs'ulciU. May 22, 1973

Recent news accounts growing out of testimony in the

Watergate investigations have given grossly misleading

impressions of many of the facts, as they rel.atc both to my
own role and to certain unrelated activities invoI\ing na-

tional security.

Alrcadv. on ilic b.i^is of second- ami third-hand hcarsav

testimouv by persons either ron\ ii leil or themseUes uiukr

investigation in the r.isc, 1 li.ive fmnul mvsclf actused nt

invoKement in . utilities I never IumkI of until I re.ul

about tliem in ne'.\ < .iccouni>

Tlic-e inipi e-^i(iiis i oiild .iKo h .ul to .i sci ions nii^iindcr-

sianding of tlnxr n.itiori.d ~o iiriiy .u tiv iIicn vvhii li. llnui'^h

tct.ilb- iinirl.iii-.l I" W.ili-rMir. h.i\i- Ikiihhc eiu.in'.!lril in

the r.isi . 'I'licv i i;ili Ir.id [n [inthci c i >:n|Mi'iiii--e ol ^ciiM-

tivi- nalliin.d sec uiitv i.iform.uiiMi.

I will not al>;indon my responsibilities, f v.ill continue

to do the job 1 wa.s elected to do.

In the act oinpanying .statement, I have set forth the

facts as [ know them its they relate to my own role.

With regard lo the specific allegaiions that have been

made, I can and do stale categorically

:

1. I . had no prior knowledge , of the Watergate

operation.

2. I took no part in. nor was I aware of, any subsequent

cfTorts thai may have been made to cover up

Watergate.

3. At no time did I authorize any offer of executive

clemency- for the Watergate defendants, nor did I

know of any such offer.

4. I did not know, until the time of my own investiga-

tion, of any effort to provide the Watergate defend-

ants with funds.

5. At no time did I attempt, or did I authorize others

to attcmfrt, to implicate ihc CI.-V in the Watergate

matter.

6. It was not until the time of my own investigation

that I learned of the break-in at the office of Mr.

Ellsbcrg's psychiatrist, and I specifically authorized

the furnishing of this information to Judge Byrne.

7. I neither authorized nor encouraged subordinates to

engage in illegal or improper campaign tactics.

In the acconip.anying statement, I have sought to pro-

vide the b.ackground that may place recent allegations in

perspective. I have specIhcaUy stated that executrvc

privilege will not be invoked .ts to any testimony concern-

ing pos.siblc criminal conduct or discussions of possible

criminal conduct, in the matters under investigation. I

want the public to learn the truth about W.-itcrgate and

those g;uilty of any illegal actions brought to justice.

.Allegations surrounding the Watergate affair have so

escalated that I feel a further statement from the President

is required at this time.

A climate of scnsation.allsm has developed in which

even .second- or third-hand hearsay charges arc headlined

as f.act .and repeated as fact.

Import.ant n.ational security operations which them-

selves had no connection v\ith Watergate have become

entangled in the case.

.\s a result, .scin;e n.itional security information has

alreadv been nuicle public thrnuE;h court orders, throtigh

the .subpoenaing of documents, and through testimony

witnesses have given in judici.U and Congressional pro-

ceedings. Other sensitive documents are now thrcarencd

with disclosure. Continued silence about tho.sc oper.itions

would comproniise ratlier than protect them, and would

.lUo sciAe to pi-qieti-..'.le .i grossly d'ustorte.i \ lew—uh;ch

recent parti. il lii^cln^ures h.ive given—ct the nature ar.d

purpi'se of those operations.

41-021 O - 14 - 36

(549)



48. 11 PRESIDENT NIXON STATEMENT, MAY 22, 1973,
9 PRESIDENTIAL DOCUMENTS 693. 696

PilESIDSNTIAL DOCUMENTS: RICHASO NIXON, 197]

r?c<ir.'-. '••..•.••in;,' b'^en rcmccd v.-irh the changf of sdminis-

tratioris) and whicii horc directly on the negotialioas then

in progress, .\dditioiia] assignments Included tracing down

oilier n.itionaI security leaks, including one that seriously

compromised the U.S. negotiating position in the SALT
talks.

The work of the unit tapered off around the end of

1971. The nature of its work was such that it involved

matters that, from a national security standpoint, were

highly sensitive then and remain so today.

These intelligence activities had no cormection with the

break-i.T of the Democratic headquarters, or the aftermath.

I considered it my responsibility to see that the Water-

gate investigation did not impinge adversely upon the na-

tional security area. For example, on April 18, 1973,

when I learned that Mr. Hunt, a former member of the

Special Investigations Unit at the White House, was to

be questioned by the U.S. Attorney, I directed Assistant

Attorney General Petersen to pursue every issue involving

Watergate but to confine his investigation to Watergate

and related matters and to stay out of national security

matters. Subsequently, on April 25, 1973, Attorney Gen-

eral Kleindienst informed me that because the Govern-

ment had clear evidence that Mr. Hunt was involved in

the break-in of the office of the psychiatrist who had

treated Mr. EUsberg, he, the Attorney General, believed

that despite the fact that no evidence had been obtained

from Hunt's acts, a report should nevertheless be made to

the court trying the Ellsberg case. I concurred, and di-

rected that the information be transmitted to Judge Byrne

immediately.

Watergate

The burglary and bugging of the Democratic National

Committee headquarters came as a complete surprise to

me. I had no inkling that any such illegal activities had

been planned by persons associated with my campaign;

if I had kno\vn, I would not have permitted it. My im-

mediate reaction was that those guilty should be brought

to justice, and, with the five burglars themselves already

in custody, I assumed that they would be.

Within a few days, however, I was advised that there

was a possibility of CIA involvement in some way.

It did seem to me possible that, because of the involve-

ment of fo.Tner CIA personnel, and because of some of

their apparent a.ssociations, the investigation could lead

to the uncovering of covert CIA operations totally unre-

lated to the Watergate break-in.

In addition, by this time, the name of Mr. Hunt had

surfaced in connection with Watergate, and I was alerted

to the f:ict that he h.id previously been a member of the

Spec!;il Investigations Unit in the White House. There-

fore, I was also ccrjcerned that the W.itergate investigation

might wcli lead to an inquiry into the activittes of the

Special Investig^atjons I Init itself.

In this area, I f'lt it wa.s important to avoid •iisclc.sii.'c

of the details of the national security matters with t-,hich

the group was concerned. I knew that once the existence

of the group became known, it would lead inexorably to

a discussion of these matters, some of which rem.tin, even
today, highly sensitive.

I wanted justice done with regard to \Vatergate; but in

the scale of national priorities with which I had to deal

and not at that time liaving any idea of the extent of

poLtical abuse which Watergate reflected—I aUo had to

be deeply concerned with ensuring that neither the covert

operations of the CIA nor the operations of the Special

Investigations Unit should be compromised. Therefore,

I instructed Mr. Haldeman and Mr. Ehriichman to ensure

that the investigation of the break-in not expose either an
unrelated covert operation of the CIA or the activities of

the White House investigations unit—and to see that this

was personally coordinated between General Walters, the

Deputy Director of the CIA, and Mr. Gray of the FBI.

It was certainly not my intent, nor my vnsh, that the in-

vestigation of the Watergate break-in or of related acts

be impeded in any way.

r"'On
July 6, 1972, I telephoned the Acting Director of

the FBI, L. Patrick Gray, to congratulate him on his

successful handling of the hijacking of a Pacific Southwest

Airlines plane the previous day. During the conversation

Mr. Gray discussed with me the progress of the Water-

gate investigation, and I asked him whether he had talked

\v ith General Walters. Mr. Gray said that he had, and that

General Walters had assured him that the CIA was not

involved. In the discussion, Mr. Gray suggested that the

matter of Watergate might lead higher. I told him to press

ahead with his investigation.

It now seems that later, through whatever complex of

individual motives and possible misunderstandings, there

were apparendy wide-ranging eflForts to limit the inves-

tigation or to conceal the possible involvement of members
of the Administration and the campaign committee.

I was not aware of any such efforts at the time. Neither,

until after I began my own investigation, was I aware of

any fundraising for defendants convicted of the break-in

at Democratic headquarters, much less authorize any such

fundraising. Nor did I authorize any offer of executive

clemency for any of the defendants.

In the weeks and months that followed Watergate, I

asked for, and received, repeated assurances that Mr.
Dean's own investigation (which included reviewing files

and sitting in on FBI interviews with White House per-

sonnel) had cleared everyone then employed by the White

House of involvement.

In summary, then:

( 1
) I had no prior knowledge of the Watergnte bug-

ging operation, or of any illegal suncillancc activities for

political purposes.

(2) Long prior to the 1972 campaign, I did set in

motion certain internal security measures, including legal

Volumii 9 Numb» 21

5£,
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A FBI, CIA, both, I'd put it, as to whether or not

there was any CIA interest or non-interest in the witnesses

that the FBI wanted to interview.

Q In connection with what?

A In connection with the Watergate investigation. And

that both General Walters and myself felt that this was due to

an indifference and a carelessness on the part of l^Hiite House

staff people and a failure to appreciate the position of these

agencies in our society, and that we both felt that this could

be injurious to our agencies and could be wounding to the

President.

Now, these are certainly not my exact words, but they|

are certainly close to them and they are certainly close to thei

thought that I intended to convey. And I said to him, "Clark,

would you please pass this to the President."

And he said either, "I'll handle it," or, "I'll take

care of it." And that was the substance of that conversation.

Q All right, sir. Now, your logs reflect that that cal]

took place at 10:51 a.m. Washington time, Thursday, July 6th,

1972.

Your logs reflect that at 10:28 a.m., Thursday -- l'm|

2_>,i sorry, 11:28 a.m., Thursday, July 6th, 1972, you received a

ll

QT Icall from President Nixon. Is that correct?
-

i!

o.)
il

A That is correct, sir.

!

.,5 i Q Do you recollect speaking to President Nixon some
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thirty Co thirty-five minutes after you spoke to Mr. MacGregor?

A I do indeed, yes, sir.

Q Could you tell us the telephone conversation from th-

President?

8

9

10

11

12

13

14

15

k;

17

IS

1!>

20

i'l

A Yes. The President called me and I was actually

quite surprised to receive the call.

He started off by congratulating me on the success-

ful termination of the highjacking which had occurred in San

Francisco the day before. The ladies and gentlemen of the

Grand Jury may recall that an FBI Agent shot two highjackers

who were trying to highjack an airplane, and the President

asked if I would pass his congratulations to the FBI Agent.

And I toH the President that I would and that I was

very, very grateful to him for calling and the Agents would be

pleased to know that and, indeed, I placed a call later on to

the Special --

Q Before we get to that, just tell us all the conversa-

tion. You said you appreciated it and you'd pass it on?

A Right, And then I said, "Mr. President, there's

something I want to speak to you about." And, really, I just

blurted it out. That was my reaction at the time.
ji

22; I said -- and I've written this down, and I've written
I

2.^'! it down because I think it's very important, and this is my

^,^ :
best recollection. I know that precision is impossible to

.^^|,
obtain, but this is my best recollection, after having given it
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1

DV 103

8

9

10

11

much thought and consideration -- to this call.

And I said, "Dick Walters and I feel that people on

your staff are trying to mortally wound you by using the CIA

**
j| and FBI and by confusing the question of CIA interest in or

not in people the FBI wishes to interview."

Then I said, "I've just talked to Clark MacGregor

and asked hitn to speak to you about this." There was a per-

ceptible pause, a noticable pause, and the President said to

me, "Pat, you just continue to conduct your aggressive and

thorough investigation." And that was the end of the telephone

call.

MR. NEAL: Mr. Foreman, it's 5:30. We have a few12

13

14

15

Hi

17

18

lit

•20

Other areas to cover with Mr. Gray. Mr, Gray, is this the end

of your testimony of your activities with respect to the CIA-

FBI involvement?

THE WITNESS: Yes, sir, with regard to any witness

involvement, like with regard to Mr. Ogarrio and with regard to

Mr. Dahlberg.

MR. NEAL: I understand there's later some other

things, but with respect to this aspect of your activities from

2, }|june 17th to July 6th, 1972?
Ii

THE WITNESS: Yes, sir, that is.

MR. NEAL: And the other areas, about which we dis-

.,, licussed, or the other areas we've discussed with you, are now,
- i

..^ |';in effect, of somewhat separate areas?
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49. In July 1972 Dean obtained from Gray various interview and

Investigative reports of the FBI investigation of the break-in at the

DNC headquarters. Dean has testified that he showed these reports to

the attorneys for CRP and to CRP officials. Previously Dean had

asked Attorney General Kleindienst for access to FBI interview

reports and Attorney General Kleindienst had refused his request.

~"
Page

49.1 L. Patrick Gray testimony, SJC, Gray Nomination

Hearings, March 21, 1973, 620-21 556

49.2 John Dean testimony, 3 SSC 945 558
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49.4 Richard Kleindienst testimony, 9 SSC 3564 560
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SJC. GRAY NOMINATION HEARINGS, 620-21

620

memorandum over to the Attorney General and at tlie bottom of that
you say, "In this particular case and all future cases."'
A week later you are providing secretly a considerable amount of

material to Mr. Dean who is going out of your ofice and brinoiirr it
back to the IVhite House. Now, what happened during this penod of
time, a week, that made you change your mind from what you wrote at
the bottom of your memorandums right here ?

Mr Gn-vY. Absolutely nothing happened during that week that mademe change my mind. That memorandum was directed to papers and
documents that we would prepare in writing m summary form orLPDI form or that type of thing. It was not directed to this tvDe of
material. ""^

Senator Kexxedt. You mean, :Mr. Grav, that if you write it up vou
send It through the AG, but if it is raw vou give "it directly? Is thatmy understanding?

.
Mr. Gray. That is my understanding.
Senator Ivexxedy. How can you possibly rationalize that" If vou

draft It, you are going to keep the Attorney General fully informed
But then you provide to the ^Yh.lte House the raw material which you
say is indispensable to the investigation and you do not even let the
Attorney General know.

ilr. Gray. I can say there is notliing tliat happened, except that I
made the decision m response to the call from the Counsel to the
President.

Senator Kkxxedy. And did you let the Attorney General know ?

__ Mr. Gray. Xo, sir, I did not tell the Attorney General.
Senator Kexxedy. "VVliat were the files that were actually made

available? Were they just your own files or files which were a'part of
the investigation ?

Mr. Gray. No, they were not files. They were FD 302's, investio-ative
reports, and then there were two volumes of teletypes made available
later on.

Senator Ivexx-edy. There were what ?

:Mr. GR.VY. Two volumes of teletypes about, I would estimate 3
to i inches thick, the two volumes came to that.

'

Senator Kex-xedy. "When were those
Mr. Gray. Those were later on. I received those, as I recollect, early

August, and those were delivered in October.
'

Senator Ivexx"edy. You had, as I remember, 82 out of 186 ?

Mr. Gray. Yes, sir, these are FD 302's now, investigative reports.
Senator Kexxedy. Could you review why you let him have iiist

some of these, why the 82 out of 186 ?

Mr. Gray. Yes, because I received a group of them on the 30th day
of June. I received another group on the ITth day of Julv, and tho>*e
two groups are the two packets that I delivered to ilr Dean on the
2Stlidayof July.

Senator Kexxedy. Did these, the 82 documents that you provided
relate only to the ^Miite House staff ?

Mr. Gray. No, sir, I didn't make any selection on those at all.
Senator Kex'xedy. Why not ?

Mr. Gray. Those were the ones that were available, the 302*s that I
had there in my safe and had been sent up to me in two packets on
June 30 and July 17.
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Senator Kexxedy. If Mr. Dean was doing an investigation of tlic

"White House staff, why wouldn't you turn over just those records that

related to that ?
.

]ilr. Gray. My reasoning on it was his trails were going to go m
many areas. I didn't know what he was doing. I wanted him to icnow

what we had.
i

• >

Senator Kennedy. You did not know what he was doing?

Mr. Gray. No, I didn't know what he was looking for.

Senator Ivennedy. Wliat did he tell you ?

Mr. Gray. He told me he was conducting an inquiry but he and I

did not discuss the substance of his inquiry or the substance of the FBI
inquiry. "We were doing ours in our own way and he was doing his in

his own way. I have testified earlier that I didnt' want to have any

information from his inquiry at all.

Senator Kennedy. I thought you indicated in earlier testimony that

his inquiry was in relationship to the "Wliite House staff ?

Mr. Gray. That is right, to the involvement of "^Yliite House per-

sonnel.

Senator Kjennedy. "Why would you supply

Mr. Gray. They could turn up in other investigative reports.

Senator Kennedy. "Why wouldn't you make sure he got all of them ?

Mr. Gray. I gave him all that! had at the time.

Senator Ivennedy. "Why didn't you get the rest of them ?

ilr. Gray. Because there weren't any more available at that time,

sir.

Senator Kennedy. Till -when? Did j'ou try to get the rest of them
for him ?

Mr. Gray. Tliose were all that Tvere available. These were delivered

to me—early on the 30th of June, I received a group, and on the 17th

of July I received a group and I gave to him what I had available at

that time.

Senator Kennedy. There were a lot of people interviewed after the

17th of July?
Mr. Gray. That is right.

Senator Ivennedy. Did you send those to him, as you recall?

Mr. Gray. No, as I recollect there was another call, and I think that

it came later on, much later on—yes, it was in the middle of October^-

where he called me and asked if he could look at some additional in-

vestigative reports and teletypes, and I sent to him at that time tlie last

group of investigative reports that I had in my safe and the two vol-

umes of the teletypes.

Senator Kennedy. And did you, or did you not, ever feel any kind

of responsibility to call him later and let him know that you could get

other reports?

[Mr. Gr.\y. No, I did not, as I was responding to his request.

Senator Ivennedy. And you thought that you did respond when yon

made those files available?

Mr. Gr-vy. If he wanted more, I would have expected he would have

called again and made another request.

Senator Kennedy. In any of your convei-sations did you ever talk

to him about Mr. Liddy ?

Mr. Gray. I think not, because it is my best recollection and memory
that we did not discuss individuals.
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tion I was bringinj^ to their attention, that this information was being
given to the President.

I do not recall when actually I received the first written information
from the FBI, but I believe it was after July 21 when I received a
summarj- report that had been prepared on the investigation to that
stage.

I would also like to now summarize to the bottom of the page, and
indicate that when
Mr. Dash. Bottom of page 72.

Mr. Deax. Seventy-two, correct, and indicate that after I did get
possession of the documents, the FBI files, I foimd them not very
meaningful and later Mr. Mardian, Mr. Parkinson, Mr. O'Brien came
over to my office and read the reports, and IMardian, they all reached
the same conclusion and I recall Mardian's reaction was that the docu-
ments indicated that the investigation was too vigorous and he was
quite critical of Gray and asked me to call Gray to slow down but I
never made such a call.

It was after I showed a copy of the July 21 report to Mr.
Mitchell that ^lardian insisted that he be permitted to see the FBI
reports. Mitchell agreed, and thought that Paul O'Brien and Ken
Parkinson should also see them.

I recall that when Mardian, O'Brien and Parkinson finally

came to my office to look at the reports, they realized that they
were not very meaningful. It was Mr. Mardian, however, who be-

came very excited because of the scope of the investigation that
Gray was conducting and the tone of the cables he was sending out
of headquarters. Mardian clearly thought that Gray was being
too vigorous in his investigation of the case and was quite critical

of Gray's handling of the entire matter. He demanded that I tell

Gray to slow down, but I never ddd so.

Summarizing the first paragraph on page 73, 1 would also note that
I never showed any of these reports to any persons who were inter-

viewed by the FBI and they were only given to Mr. Dick Moore of the
White House staff when he was working on the Segretti matter for
Mr. Ehrlichman and Mr. Haldeman.

I do not recall ever finding anything in the FBI reports which
I scanned, that was worth reporting to Ehrlichman and Halde-
man and so I never read all of the reports that were sent to me.
The FBI files containing the reports never left my office, nor were
they shown to anyone in the White House other than Dick Moore
when Mr. Moore had been instructed to prepare a report on the
Segretti incident by Ehrlichman. I never showed the reports to

any of the persons who were interviewed by the FBI after thei'*

interviews.

First Dealixgs Wrrn tete CIA

I will turn now to the first dealings I had with the CIA. It was dur-
in<r the meeting in Mitchell's office on June 23 or 24 that Mardian first

raised the proposition that the CIA could take care of this entire mat-

XOTE.—Tndenteil mnttPr reprpsf-nts portions of Jlr. Denn's prepared statement which
wero omitted or summ.irlzed In his presentation.
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Mr. Deax. I didn't have the impression that he was upset by it. I

don't know how often Mr. Gray and I talked but we talked frequently.

We had worked together at the Department of Justice, and while it

was reported that he called me with some outrage, Mr. Gray and I

generally didn't have that type of conversation. He said something to

the effect that "It that true, you know, I can't believe you would do

that,'' and I said "No, it is not true and I never showed Segretti any

FBI reports." ^ ^ .

Senator Gurnttt. Of course you worked at the Department of Justice

for sometime, and I suppose you have some familiarity with the pro-

cedures down there. Isn't it a most unusual thing for a 302 report to

be let out of the FBI office to anyone ?

Mr. Deax. Well, I know this: that the White House receives on a

regular basis and my office was the recipient on a regular basis, of

countless FBI information. Now this deals with everythmg from back-

ground investigation.

Senator GtmxET. I am talking about the 302 forms that are filed

with raw data.

Mr. Deax. Ye.s.

Senator GtmxEY. Not reports.

Mr. Deax. I don't .recall ever receiving 302's at the White House

other than on this incident. I really was never terribly aware of what

the poMcy was. I didn't work with the criminal cases in the Department

of Justice while I was there so I don't know if there were other oc-

casions when 302's were sent anywhere or not. I can't answer the ques-

tion. .

Senator Gubxet. But I understood vou to say your understanding

with Gray on these 302 files would be that you would guard them very

closely.

Mr. Dean. That is correct.

Senator Gubxet. Who did vou show them to ?

Mr. Deax. Well, as I testified, after the report on the 21st came to

my office, Mr. Mardian was anxious to see them, Mr. ilitchell thought

that was a good idea and also that jNIr. O'Brien and Mr. Parkinson

also came to see them. They came to my office. I recall them scanning

them. They decided there really wasn't much in there that interested

them. The"thing that sticks in my mind most is that Mardian was, who
was apparently very familiar with 302 and FBI investigations from

being the head of the Internal Security Division said that, vou know,

"Gray is just going hog wild here," because of the tone and the tenor

of the interoffice from one field office or from headquartei-s to field

offices, that the tone of the cables that were being sent out of head-

quarters.

Senator Gurxet. Mardian, O'Brien, Parkinson weren't even in the

"Wliite House then?
]\Tr. Deax. Tliat is correct.

Senator GrmvET. Wlio wore thev working for?

Mr. Dfax. Tlio reelection committee.

Senator Gn?xFv. Do von think Mr. Gray had any idea that people

like that outside of the Wliite House were lookinsr at those files?

Mr. Deax. T am snre ho had iiono bocnuso T didn't toll him.

Senator GTjnxET. Did anybody else look at the files?
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Mr DoRSEN. During the summer of 1972, were you aware that Pat-
rick Gray was making available to John Dean FBI teletypes and
302's ?

Mr. Kleindienst. No, sir. The first time I became aware of that was
in the confirmation hearmg of Mr. Gray to be the permanent Director
of the FBI.

,, ^^-
Po'^SEX. Had Mr. Dean spoken to you about the possibility of

the FBI supplying to the White House such documents ?

TIT i^
Kleindienst. Mr. Dean raised a question with both m\-self and

Mr. Petersen. Both of us were very quick to tell him that we did not—
that we would not give him raw investigative data from FBI files I
told him based upon Ins representation to us and my belief throughout
this matter that he was counsel to the President; he represented him
continually. He was dealing strictly with the President, that the Presi-
dent had delegated him to more or less be responsible for an overview
of the inv^tigation msofar as it might relate to White House pei-son-
nel. 1 told Mr. Dean that since I had been in the Department of Jus-
tice—I hadn t been Attorney General but a week when this fantastic
situation occurred—that it had always been my policy and one that
was shared by Attorney General MitcheU, that only under the most
restricted circumstances should raw FBI investigative data be given
to anybody. I believe I did indicate that we wouldn't mind sumnTariz-mg pertinent mformation that was relevant to his inquiry orally forhim so that he could make a report to the President. I believe I also
indicated that if there was a particular file that the President of the
United btates personally wanted to see, that I would be willing to take
that; file personally up to the President, sit down with the President
jflLd let him look at it and then bring it back.

Mr. DoRSEN. During the summer of 1972, were you aware or madeaware of a Saturday night phone call from Mr. John Ehrlichman toHenry Petersen ?

Mr. KxEiNDiENST. In the summer of 1972 ?

Mr. DoRSEN. Summer or fall.

Mr. Kleindienst. I do not know if it was an evening call. I became
aware of a call that Mr. Ehriichman made to Mr. Petersen I believe
in the middle of the day, sometime between July 7 or 8 and August 8or 9, at a time when I was at the Pocono Lake Preserve in Pennsyl-
vania with my family on a vacation. I became aware of such a caU at
that time.

Mr. DoRSEN. How did you become aware of it?
Mr. Kleindienst. I became aware of the call because Mr. Ehriich-man called me. He started the conversation out, I think, by sayin<r

either "Dick" or "General," depending on the nature of the conversa"
tion how he^would address me. He said : "I have just talked to Henry
Petersen and I am very upset about my conversation with him because
1 gave him an instruction which he refused to follow," and I think mv
hret reaction which was again rather abrupt and instantaneous was.What were you doing talking to Henry Petersen in the fii-st place and
giving him instnietioiis of any kind ?" and lie said, "Xover mind that I
asked hun to have the FBI and U.S. Attornev's Office not harass Secre-
tary htans with respect to interrogations, not to harass the Secretarv."And 1 said, John, you have got to be out of vour mind. What didMr. Petersen say to you? Well, I think he said in a polite wav he told
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50. On or about Friday July 28, 1972 a grand jury subpoena was

served on Maurice Stans, Chairman of FCFP, to testify in connection

with the investigation of the break-in at the DNC headquarters about

his knowledge of the purpose for which campaign funds were spent.

The President requested that John Ehrlichman determine if Stans

could testify by deposition instead of being subjected to a personal

appearance before the grand jury. John Dean called Henry Petersen,

Assistant Attorney General in charge of the Criminal Division, and

requested that Stans' testimony be taken at the offices of the

Department of Justice rather than before the grand jury. Petersen

had previously agreed to this arrangement in the case of testimony

by members of the White House staff. Petersen told Dean that this

procedure could not be used for Stans, and Dean reported that response

to Ehrlichman. On Saturday, July 29, 1972 Ehrlichman called Petersen

and requested that Stans not be compelled to appear before the grand

jury. Ehrlichman accused the prosecutors of harassing Stans. On

Sunday, July 30, 1972 Ehrlichman called Attorney General Kleindienst.

Ehrlichman reported that Petersen had refused to follow his instructions,

The next day Kleindienst, Petersen and Assistant United States Attorney

Earl Silbert met in Petersen's office. They agreed that Stans would

be questioned under oath at the Department of Justice and not before

the grand jury. On August 2, 1972 Stans was questioned in Petersen's

conference room. According to Stans, in August the President called

Stans and told him that he appreciated the sacrifice that Stans was
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making In not answering questions for the press and hoped that he could

continue to take It.
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50. 1 EARL SILBERT RESPONSE FOR THE SENATE JUDICIARY COMMITTEE^

MARCH 4. 1974. 27-28

r-27-

between September 7 and Septeniber 15, 1972 the day

on which the indictment- was returned nxne wxtnesses

testified before the grand ^ury, ^^^^jj^^^^^
John

Mitchell, and, for the third time, Jeb Magruder.

Q. . Response to Criticisms for Not Requiring

Maurice Stans to Testify Personally Before

the Grand Jury and Not Calling Mr. Stans

or Mitchell as Witness at Trial, and Not

Asking Adequate Questions at Trial

21. The Morgan Report criticizes the fact that

Maurice Stans did not appear personally before the

grand jury. (P. 38) The facts to my knowledge are

as folXows:

OD Friday, July 29, 1972, I directed the FBI

to serve a grand jury subpoena upon Maurice Stans
,

to aS^ bifore ^e grand jury the following Tuesday,

August 1, 1972. That evening, counsel for the

committee for the ReElection of the P^^^ident, at

an emergency meeting he requested, strongly objected

to the proposed grand jury appearance of Mr. Stans,

stating it would harm his fund raising efforts.

At his request, we changed the date of his appearance

to WednelLy, August 2, 1972, but explained he would

have to appear.

After the meeting, Mr. Campbell, Mr. Glanzer,

and I discussed the matter among ourselves. One

aspect we discussed was the appropriateness of

serving a subpoena on a person such as Mr. Scans,

a former cabinet officer, as opposed to inviting

him to appear, the procedure ordinarily followed

with Senators, Congressman, and other public and

private officials who upon invitation would be

expected to appear. More importantly , we dj:Scussed

the potentially harmful affect on our investigation

by what would inevitably be a highly publicized

appearance at the grand jury by a person as well

known as Mr. Stans, The mounting publicity in

this case, we were concerned, -might hinder tne

investigation and would very likely provide the
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defendants with a basis, for delaying the trial,
a highly undesirable result in view of the enor-
mous pressures on us to bring the case to trial
as quickly as possible. We reviewed as precedent
the case of United States v. Sweig ^ 441 F.2d 114,
121, n.7 (2d Cir.)/ cert , denied , 403 U.S. 932
(1971) in which former Speaker John McCormack
did not appear before the grand jury but was de-
posed in his own office during a criminal inves-
tigation which* was focusing on members of his
staff, once with his nephew present. We reached
no final decision that evening.

Diiring the week end, I was informed by Henry
Petersen that he had received a very strong com-
plaint from John Ehrlichman of the White House about
the potentially unfair and prejudicial publicity
generated by appearances of White- Hou-se staff .mem-
bers and former cabinet officers before- the grand
jury at the United States Courthouse.

After a meeting on Monday, July 31, 1972, of then
Attorney General Richard Kleindeinst, Mr. Petersen, and
myself in which this and other aspects of the Watergate
case were discussed, it was subsequently agreed that
well known persons such as Mr. Stans and VJhite House
staff members whose testimony v/as sought by the grand
jury would be examined by an Assistant United States
Attorney in the offices of Mr. Petersen at the
Department of Justice. It was agreed that this
examination would be under conditions duplicating
as nearly as possible examination before the grand
jury: testimony under oath in question and answer
form, in the presence only of an Assistant United
States Attorney and a court reporter who would
record the proceedings. The witness could be
accompanied by counsel. As before a grand jury,
however, counsel was not permitted to be present
during the examination but instead would be avail-
able in a nearby room to confer with the witness if
the latter so desired. After the examination, the
transcript of the proceeding prepared by the court
reporter would be submitted to the grand jury.
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before the grand jury and he had worked out an arrangement whereby

they could come to the Department of Justice, be interviewed by the

prosecutors with counsel present, and then the prosecutor would take

a sworn statement without counsel present as if it were a secret grand

jury room and later the prosecutors would read the statement to the

grand jury. This procedure was followed, as I recall, for Mr. Colson,

Mr. Krogh, Mr. Young, Mr. Chapin, and Mr. Strachan.

When Secretary Stans learned that he was being called before the

grand jury, he express a similar outrage and requested a procedure

like that which had been given to the members of the TVhite House
staff. I discussed this again with Petersen, but he said he didn't feel it

would be possible to follow a similar procedure. Mr. Stans' outrage

continued and finally he raised it directly with Mr. Ehrlichman. Ehr-

lichman asked me why I couldn't do anything with Petersen about this

and I told him that Petersen had done the best he could but that there

was nothing he could do about it because the grand jury wanted Stans

to appear. Ehrlichman would not accept my explanation and called

Petersen and was very harsh in telling Petersen that he should honor

the White House request that Stans not be forced to appear at the court

house to go before the grand jury. I was present when Ehrlichman
called Petersen and felt that he was wrong in doing so. I felt that

Petersen had been more than accommodating and that if he could have

done it, he would, but obviously the grand jury wanted to see these

people and Petersen was not happy with the procedures that had been

followed with the others. It had merely been an accommodation.

Accordingly, I called Mr. Petersen and apologized for the call that he

had received from Ehrlichman.
The only significant matter that I can recall in connection with any

of the grand jury appearances was in connection with Colson's grand

jury appearance also. After Colson returned from his grand jiiry

interview he sent me a memorandum, a copy of which I have submitted

to the committee—which he suggested I might wish to send on to the

prosecutors. I had been present during Colson's interview with the

prosecutors before his sworn statement was taken and I did not find

anything of significance in the memorandum that he had failed to

cover during his interview.

[The document referred to was marked exhibit Xo. 31-18.*]

Mr. Dean. I had also received infomiation from Magnider that he
had been pressured by Colson and membei-s of Colson's staff into

authorizing the adoption of Liddy's plans on several occasions and
this information was not reflected in the memorandum tliat Colson had
prepared. I felt that the memorandum was rather self-serving to Mr.
Colson and I was not convinced that it was totally factual.

The memorandum also came to my attention almost a week after

Colson had sent it to me because, immediately following his appear-

ance before the grand jury at the end of August. I had gone to San
Clemente. I advised Colson that I did not know if everything in his

memoi-andum was consistent with ]\Iagruders testimony, and I

thought we ought to leave well enough alone. He agreed. .Vccordingl}',

I filed the document rather than forward it to Mr. Silbcil.

•See p. 116©.
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Senator Ervin. Well, they didn't give him a chance. They didn't
indict Magruder, and the prosecuting attorneys are reported in the
press to have said the evidence showed that nobody was involved
except the seven men under prosecution.

Don't you know that ?

Mr. Ehrlichmax. I know, too, that they had Mr. Sloan's testimony
before them. He was not believed and in point of fact, you rememberm the press, that at the trial, the judge made comments which indicated
that he did not believe Mr. Sloan.
Senator Ervix. Well, it has turned out since he was telling the

truth, I think rather strongly, so they certainly had his testimony that
Magruder, the Deputy Director, had ordered him to pay this $199,000
in cash out of Secretary Stan's secret fund and that Secretary Stans
had told Sloan to comply with the order of Magruder in this respect
after consultation with Mitchell.
Xow, I can understand why they don't find out some things that are

so outrageous that they don't believe a party. Didn't Mr. Sloan come
up and want to tell you about this and you said to him, "I don't want
to hear anything about it because if I hear anything about it I will
have to take the executive privilege until after the election."
Mr. Ehrucitman. I don't know what it was that Mr. Sloan wanted

to tell me hecause after we had talked for a few minutes and I had
determined that he felt he had some exposure, but that he had not
talked to an attorney, I told him that it would be grossly imfair of me
to hear him out until he had had an opportunity to talk with an at-
torney and take counsel on his own situation.
Senator Ervix. You were one of the men in the White House who

stood in power next to the President, weren't you ?

Mr. Ehruchman. I worked for the President there.
Senator Ervin. Yes, and when an agent, when this treasurer of the

Finance Committee To Re-Elect the President came and told you he
wanted to tell you about some things that troubled him you refused to
listen.

Mr. Ehrlichmax. Well, I thought I was doing that from his stand-
point. Mr. Chairman.
Duke Sloan has been a young man that I have known well during

the time he worked in the White House. I didn't want to see him tell
me something before he had talked to counsel that later on was going
to Drove his undoing, and you see his wife, Debbie, also worked at the
White House and was well known to my wife and me and I just didn't
want to see him overreached.

Senator Ervix. I have got to go and the time is almost up to go over
there and vote.

r
[Recess.^

Senator Ervtx. Before I put another question, I would say that my
idea is that it is up to the jury to determine whether a witness is telling
the truth instead of the prosecuting attorney.
Did vou not call Henry Petersen, the Assistant Attorney General

of the Criminal Division, who had general supervision of this prosecu-
fion and ask him not to require former Secretary Maurice Stans to go
before the grand jury ?
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Mr. Ehklichman. Yes, Mr. Chairman. The circumstances -were that

the—it had come to the President's notice that_ Secretary SUns was

going to be asked to appear before the grand jury. He asked me to

determine if it would be possible for Secretary Stans to give his testi-

mony as others had, through the device of a proceeding at the Justice

Department, a deposition, so to speak, under oath, rather than to run

the eauntlet at the Federal courthouse.

The President said that a man who was a former Cabinet officer and

so on. should not be subjected to that kind of a situation. I talked

with Mr. Dean about it and I talked with Mr. Petersen and he agreed

not to do that.

Senator Ervin. As a Democrat with a small "d," I am incapable

of comprehending why a former Cabinet officer should not have to do

as all other mortals and go before grand juries and so he did not go,

did he?
ilr. Ehrlichhan^. He gave his testimony.

Senator Ervin. He gave his testimony?

Mr. Ehruchhax. Excuse me, INIr. Chairman. He gave his testimony

by deposition.
. -, •, e j.x.

Senator Ervtk. Yes, he gave his testimony in the absence of the

grand jury, did he not?

Mr. Ehruchman. Apparently this was a procedure which had been

established by the prosecution and a number of other people had done

likewise.

Senator Ervtn. As I have observed during these hearmgs before,

murder and stealing have occurred in all generations but they have not

made murder meritorious or larceny legal.

Now, my question is. Mr. Former Secretary Stans did not go before

the grand jury, did he? He gave his testimony in his office, did he not?

Mr. Ehrlichman. No, sir—well, I do not know where he gave it.

Senator Ervin. Well, he gave his testimony in the absence of the

grand jury?
Mr. Ehrlichkak. Yes, I believe he gave it at the Department of

Justice.
1. J XT.

Senator Ervin. Yes. And by that method, there was nobody there

to ask him any questions except the prosecuting attorney who held

office at the pleasure of the President. Is that not so?

Mr. Ehrlichman. Well, I do not know who was present, Mr.

Chairman. j •
i.

Senator Ervtn. Well, you know none of the grand jurors—there

were 23 grand jurors. I believe imder the Federal system, none of the

grand jurors were there, were they?

Mr. Ehrlichilvn. I do not believe so.

Senator Ervin. So this was a process

air. Ehrlichman. Unless the foreman was there, and I do not know

Senator Ervin. This was a process because Secretarv Stans, I

jriiess—Shakespeare said about Ceasar what meat oiir Ceasar eats

had oTown so great but he had eaten such meat that made him so great

that he did not have to <ro before the grand jurv like ordmarv- mortals,

and that procedure mode it certain that no mquisitive grand ]uror

could ask this man who had had charge of the financmg of the cam-

paign, any embarrassing questions, did he not?
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Mr. Petersen. After his appearance before the grand jury. I do not

know whether
, . , ^, ^i f\c „^„,^^ t

Mr. Dash. Had he shown some interest prior to that ( Ut course, i

think there were three appearances that he had.

Mr Petersen. Yes, of coui^, first of all, tlie statements were at the

mite House, comin- from the White House that John Dean was

charged with prepanng a report, and what have you. John Deans

statements that were made to me were: I am responsible to keep the.

President informed and, you know, if I get in there and he asks me a

question, he really chews me out if I do not know the ans%ver and

Sy. vou have got to keep me posted on these things They wan ed

to know-if there was going to be a newsworthy item t^ey would like

to know about it at or about the time it happened. So to that extent

I tried to keep him informed of the ultimate facts and when I did not,

"^rD in." Right, and, therefore, you did tell him that he had got

'^CI^'an' fr?eJal7a time when Mr. Ehrlichman got in touch with

you concemmg the appearance of Mr. Stans before the grand jury .

Mr. Petersen. Yes, sir; lean.
, . ., ^ • ^„

Mr. Dash. Can you briefly tell the committee about that in your own

^
Mr. Petersen. I cannot give vou the date, Mr. Dash. I think that

Mr. Dash. Approximately what period ^
t. o

Mr Petersen. It is isolated. It was during the summer. It was

before, the indictment. It can be fixed because it was immediately

before the return date of the subpena that was served on Mr. fetans

I received a call at 11:45 iu my home. I was sitting at the kitd en

table and it was Mr. Ehrlichman and he charged Earl bilbert with

harassing former Secretary Stans and I told >Ir. Ehrhchman that

Mr. Silbert was not a responsibility, that I had approved ot that, and
•
that it was not harassment, that it was true he had been interviewed at

least twice by the FBI but we simply-I am hesitating because I want

to be fair to Mr. Stans-basically his testimony, his interviews were

the same as he gave the committee. Let me put it that way.

As I recall his appearance up here, there was some question about

whether the committee believed his statements that he did not know

what happened to the money, that all he did was col ect it AVe had

some difficulty, the same difficulty, and we felt that if that was us

story, that we ought to have it under oath. So to that ex-tent we called

him basically the third time and it was right—-

Mr Dash. What did Mr. Ehrlichman want? ^. ^ •

Mr Petersen. Wliat did he want? I asked him that que^ion twice

and he never spelled it out except to stop harassing
Y^- ™?,f";;

I said we were not harassing him and he charged that Earl hilbert

was acting like a local prosecutor. Well, Mr. bdbert is a local pros-

^^Mr D-Sh. Di^d'you get the impression that Mr. Ehrlichman was

perhaps asking that Ur. Stans be excused from going to the grand

^"Sr Pctersen. Well, that is what he was driving at. I asked him

twice what he wanted and he never answered other than to say stop

harassing. I asked him, I said, well, if Stans has a problem with tlie
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subpena, why doesn't his lawyer call him, and he said it was not neces-

sary, that Ehrlichman was calling me and we ended up telling him to

tell his lawyer to call me.
Mr. D.vsii. Did Mr. Kleindienst later speak to you about the same

matter?
Mr. Petersen-. Mr. Kleindienst called me Sunday evening the day

after and said, are you upset, and I said about what? He said about

the Eiirlichman call. And I said no, I am not upset. I was a little mad
but it was his mistake, not mine, that I thought it was higlily indis-

creet, and Kleindienst said, well, what is it all about, and I told him
that we wanted Stans' testimony under oath and he said, well, why
don't you come on down early in the morning. I have got to see

Ehrlichman about this and you come on, you and Silbeit come. on
down and give me a briefing and we met, I think it was in my office

at 8 o'clock the next morning and briefed Mr. Kleindienst on the

status of the investigation.

I told him there is no need for you to be concerned about me. No point

going over to the White House and getting in a fight about me. He
cannot do anything to me. We will get his testimony.

I did discuss with Mr. Silbert and Mr. Kleindienst whether or not

we should make a concession. One of the concessions that we did make
was that we would take his testimony and what I described as under
grand jury conditions, that is, under oath, without his lawyer being
present, in order to avoid publicity and
Mr. Dash. Were you aware or did Mr. Kleindienst tell you about

his telephone conversation with Mr. Ehrlichman?
Mr. Petersen. No, sir. I never heard of that. Indeed, I did not know

from whom he had learned of the conversation until very recently.

Mr. Dash. You said you did agree on a concession. Could you tell us
where was Mr. Stans interrogated ?

Mr. Petersen'. He was interrogated in my conference room by the

prosecutors on the case with a reporter present and no one else.

Mr. Dash. And not before the grand jury ?

Mr. Petersen. No, sir.

Mr. Dash. Who else, by the way, was given a similar concession
during the investigation?

Mr. Petersen. Colson, Kehrli, and Young.
Mr. Dash. Colson, Kehrli, and
jMr. Petersen. Young.
Mr. Dash. Was this requested by anybody in the White House?
Mr. Petersen. I think it was requested by John Dean in order to

avoid publicity-

Mr. Dash. Is there any special reason? Is that the reason, to avoid
publicity, tliat this concession was given to WHiite House staff?

Mr. Petersen. No. I don't think—that is all. Frankly, Mr. Dash,
one of the most difficult things I have had to do since I have been in

the Justice Dejinrtment aie decisions witli respect to public officials,

because the concerns are tremendous. You err seriously if you don't
conduct an investigation where it should be conducted and if yon do
conduct an investiiration wlieie it should not be, you do a terrible dis-

service to the public official involved. It is no help to sav, well. Mr.
Public Official, we want vo\i to Iniow you have been cleared and we are
sorry alwut all the publicity. That is a very serious thing and I have
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Mr. DoRSEN. During the summer of 1972, were you aware that Pat-

rick Gray was making available to John Dean FBI teletypes and
302's?

Mr. Kleixdienst. No, sir. The first time I became aware of that was
in the confirmation hearing of Mr. Gray to be the permanent Director

of the FBI.
Mr. DoRSEN. Had Mr. Dean spoken to you about the possibility of

the FBI supplying to the White House such documents ?

Mr. Kleindienst. Mr. Dean i-aised a question with both myself and
Mr. Petersen. Both of us were vei-y quick to tell him that we did not

—

that we would not give him raw mvestigative data from FBI files. I

told him based upon his representation to us and mv belief throughout
this matter that he was counsel to the President; he represented him
continually. He was dealing strictly with the President, that the Presi-

dent had delegated him to more or less be i-esponsible for an over\-iew

of the investigation insofar as it might relate to White House person-
nel. I told Mr. Dean that since I had been in the Department of Jus-
tice—I hadn't been Attorney General but a week when this fantastic

situation occurred—^that it had always been my policy and one that

was shared by Attorney General Mitchell, that only under the most
restricted circumstances should raw FBI investigative data be given
ta anybody. I believe I did indicate that we wouldn't mind sunmiariz-
ing pertinent information that was relevant to his inquiry- orally for

him so that he could make a report to the President. I believe I also

indicated that if there was a particular file that the President of the

United States personally wanted to see, that I would be willing to take

that file pei-sonally up to the President, sit down with the President
and let him look at it and then bring it back.

Mr. DoRSEN. During the smnmer of 1972, were you aware or made
aware of a Saturday night phone call from Mr. John Ehrlichman to

Henry Petersen ?

Mr. KiEiNDiENST. In the summer of 1972?
Mr. DoRSEN. Summer or fall.

Mr. Kleindienst. I do not know if it was an evening call. I became
aware of a call that Mr. Ehrlichman made to Mr. Petersen I believe

in the middle of the day, sometime between July 7 or 8 and August 8

or 9, at a time when I was at the Pocono Lake Preserve in Pennsyl-
vania with my family on a vacation. I became aware of such a call at

that time.

Mr. DoRSEN. How did you become aware of it ?

Mr. Kleindienst. I became aware of the call because ^Ir. Ehrlich-
man called me. He started the conversation out, I think, by saying
either "Dick" or "General," depending on the nature of the conversa-
tion how he would address me. He said : "I have just talked to Henrj-
Petersen and I am very upset about my conversation with him because
I gave him an instruction which he refused to follow," and I think my
fii-st reaction wliieli was again rather abrupt and instantaneous was.
"UTiat were you doing talking to Ilt-nry Petersen in the first place and
giving him instnictions of any kind T' and he said. "Xovor mind that, I

asked him to have tlic FBI and I^.S. Attorney's Office not harass Secre-
tary Stans with respect to interrogations, not to harass the Secretary."
And I said, John, you have got to be out of your mind. '\'\niat did

Mr. Petersen say to you? Well, I think he said in a polite way he told
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me to go to you know where, and I said, well, Mr. Ehrlichman, I think

by that time I may have been calling him Mr. Ehrlichman, I said you

are awfully lucky Henry Petersen is the kind of man that he is that he
• does not blow off the handle. I said if he resigned today and has a press

conference and repeated your conversation with him you could prob-

ably be involved in an obstruction of justice complaint, and I said

Henry did exactly what I would expect him to do. Then I remember

saying to Mr. Ehrlichman I never want you again lo call up anybody

in my Department and give them specific instruction. I said if you have

something to convey to Mr. Petersen or anybody over there you can

call me. He said well, I cannot reach you all the time, and I said well,

John, we have transacted most of our business on the telephone, I had

a telephone installed up here to be available to you and the President

or anybody else 24 hours a day. He said I will not agree to that, and I

said all right, John, if you will not agree to that I will come down

Monday, I would like to meet with you and the President, and if the

President tells me that you have the authority and the power to give

specific instructions to people in the Department of Justice then I will

submit my resignation. At that point Mr. Ehrlichman then treated the

matter lightly, do not get excited, I was only kidding, do not worry

about it, it will never happen again, and I can say to you that it never

did happen again.

Mr. DoRSEN. Am I correct that Mr. Stans did not actually appear

before the grand jury ?

Mr. Kleindienst. That is my understanding.

Mr. DoRSEN. And how did that come about, in view of your con-

versation with Mr. Ehrlichman ?

Mr. Kleindienst. That came about as a result of conferences that

I had with Mr. Petersen.

Mr. Petersen said that if you are dealing with persons of high posi-

tion, persons of great notoriety or prestige, it is not uncommon, de-

pending upon the circumstances, instead of having them appear before

the grand jury directly, to have them interrogated by an Assistant

U.S. Attorney or the U.S. Attorney with a court reporter and give

them questions and get answei-s from them, otherwise the same ground

rules would apply, they would not have a lawyer with them, their

attorney could be in the next room, if they wanted to consult with

their attorney they could step out and do that. He said that par-

ticularly he saw no objection to it in view of the fact as of that time

there was no evidence of any kind in our possession that would indi-

cate culpability or criminal conduct on behalf of Mr. Stans.

I have had very little experience with the grand jury procedure.

I authorized that procedure with respect to Mr. Stans and I will take

personal responsibility for it.

Mr. DoRSEN. Now, before I ask you your relationship with John

Ehrlichman in reference to the Justice Department during this period,

I would like to read a few sentences from John Dean's testimony

before this committee from page 2308.

L
Throughout the Watergate investigation Hnldeman and particularly Ehrlich-

man. had complained about Mr. Kle'ndienst's passive ro'p in the investiiration

and prosecution. Haldeman and Ehrlichman were both aware of the strained

relation.ship between Kleindienst and the VThite House. I knew that Ehrlichman
was riding hard on the .Justice Department in an effort to undermine Mr.

Kleindienst. I al.so knew from conferences with Kleindienst he had little affec-

tion for Mr. Ehrlichman.
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Commencing early in July of 1972, on three occasions, he voluntarily
submitted himself to inquiries and discussions uith FBI agents con-
cerning the Watergate break-in and the Presidential election campaign.
On August 2, 1972, Mr. Stans voluntarily appeared and gave sworn

testimony to the assistant U.S. attorney for use before the Watergate
grand jury here in Washington, D.C.
" Subsequently, Mr. Stans voluntarily appeared before the staff of
the House Banldng and Currency Committee and gave information
\vith respect to campaign finances and cooperated with that committee.
On six different occasions, in addition to submitting the official

reports required of the committee, Mr. Stans gave affidavits and dis-
cussed matters with representatives of the General Accounting OflBce
concerning campaign finances and activities. He did everything he
could to clarify matters.

Again voluntarily, he went to New York and appeared before the
U.S. attorney handling the grand jury investigations into the Vesco
contribution to the campaign. He then also voluntarily appeared on
two occasions before that grand jury and fully and candidly and
completely testified as to the matters known to him to the best of
his ability.

In addition, on three occasions, he has given depositions in the civil

litigation arising out of the campaign. He has also testified for the
litigation in Florida, a criminal case down there.

Subsequently, he appeared before the staff of this committee and
on two occasions, gave them information concerning the campaign
activities and finances, and he fully intended to appear voluntarily
before this committee and to give it all the cooperation and assistance
that he could.

However, on May 10, the United States of America, of which this

committee is a part, a coordinate branch, changed the whole situation.

It brought an indictment against Mr. Stans, charging him with very
serious crimes arising out of the campaign and his duties as chairman
of the finance committee.
As you know, Mr. Stans pleaded innocent.
Now, Mr. Stans is before this committee under subpena, with a

direction to testify about his function as chairman of the Committee
To Re-Elect the President. Inevitably, directly or indirectly, this

hearing will influence any jury which might be called to hear the case
in New York. This places Mr. Stans in an impossible position and a
completely unfair one. Under our constitutional system and the
fundamental laws of this land, an accused is entitled to a fair trial by
an impartial jury, unimpeded by a deluge of publicity. In other words,
as the Supreme Court said in Estes v. Texas, the concept of due process
of law entitled the defendant to "both judicial serenity and calm."
Now, Mr. Chairman, the inevitable KJeig light of publicity which

will result from Mr. Stans' appearance here would preclude any ju-
dicial serenity and calm at the trial now set, as I say, for September 11
in New York. It would also tend to deny him the possibility of an
impartial jury of the kind guaranteed by the sixth amendment. To
paraphrase the language of the Supreme Court in Delaney v. U.S.
(199 F. 2d. 107, 1st cir., 1952), Mr. Stans' appearance before this
committee and the television and other news media related thereto
would accomplish additional investigation and extensive publicity-
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Senator Gurnet. Have you ever discussed this Watergate affair

or any aspect of it with the President of the United States?

Mi. Stans. Only in the sense that the President and I met once

during the campaign and I had one telephone call from him, both in

August.
Senator Gurney. Both when?
Mr. Stans. In August of last year, in which he said that he was

aware of the fact that I was receiving considerable punishnaent in

the press for not answering their questions at the time. He said that

he appreciated the sacrifice I was making in that respect but the

matter would be over eventually, and he hoped that I could continue

to take it. It was a pep talk, in other words, and that was the substance

of the discussion over the telephone.

Now, in the subsequent meeting about 10 days later in his office

in the Executive Office Building I talked about some of the problems

on fundraising with him, the pending nationwide dinner which was

going to take place in September at which he was going to participate,

and matters of that type but there was no discussion ofthe Watergate,

of coverup or any subject of that type with the President.

Senator Gurney. Do you know from any information from anybody

else whether the President of the United States had any knowledge

of Watergate or the coverup?
Mr. Stans. I have absolutely no such information.

Senator Gurney. Thank you, Mr. Stans.

That is all, Mr. Chairman.
Senator Ervin. Senator Inouye.

Senator Inouye. Thank you, Mr. Chairman.

Mr. Secretary, a few moments ago you testified that you had met

with Mr. Mitchell on June 23 and yesterday you suggested that it

was possible you met with Mr. Mitchell on June 24. The break-in

was on the 17th of June. On the 18th I beUeve all of the major papers

in the United States had banner headlines about the Watergate

break-in and you learned about that for the first time. Then, on the

23d of June you testified you received a call from Mr. LaRue, I

believe. Then, there were other banner headlines about moneys being

traced through a bank and hundred dollar bills all over the place

and the security chief of the Committee To Re-Elect the President

being arrested as one of those found in the Watergate complex. Last

week one of your associates, Mr. Sloan, testified that he was quite

apprehensive about an $81,000 cash disbursement to Mr. Liddy and

he testified that he conferred with you on this matter and wanted

some indication from you that Mr. Magruder was authorized to make
these cash payments. So you indicated that you would look into this,

and on June 24 you had a meeting with Mr. Mitchell, the Attorney

General.
Now, upon your return from the meeting this is what Mr. Sloan

testified to, and I am quoting from the testimony:

By "he" he means you, sir, "He returned from that meeting with

Mr. Mitchell and he confirmed that Mr. Magruder continued to have

this authority that I should pay these funds and with regard to my
question of concern about his purpose he said 'I do not want to know
and you do not want to know'."
Do you recall this, sir?
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51. John Ehrllchman has testified that on July 31, 1972 Ehrllchman,

John Dean and Attorney General Kleindienst met and discussed whether

Jeb Magruder was involved in the break-in at the DNC and that shortly

thereafter Ehrlichaan discussed the meeting with the President.

Kleindienst has testified he does not recall the meeting. In August,

1972, after Kagruder's testimony before the grand jury investigating

the break-in at the DNC headquarters, Dean called Assistant Attorney

General Henry Petersen to find out how Magruder had done when testi-

fying. Petersen called Assistant United States Attorney Silbert and

discussed Magruder' s testimony. Petersen has testified that he told

Dean that while Magruder was a very articulate young man, nobody

believed Magruder 's story that he did not know the purposes for which

campaign funds had been spent.
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51.1 JOHN EHRLICHMAN LOG, JULY 31, 1972

FRIDAY. JULY ?.8, 197?.

8:00 HRH ofZice

8:15 Rou3civeU Room
11:10 Pre-iderJ:

11:45 Preoident, I/iayor Maltsster, Johr. G-unihar

12:15 Bxid Krogh., David Cui.ining

2:00 Ivtarge Byars (L,iia)

4:00 Friends oi Richard Nixon Seminar - S03 Confarencs Room.

SATURDAY, JULY 29 - SUNDAY. rjLY 30, 1972

5:30 Tq Caxnp David

MONDAY. JULY 31, 19 72

8:00 HRH office

8:15 Roosevslt Room
9:30 Peter Flanigan

11: 15 Car at west basement
11:30 At Justice - AG Kleindienst, John Dean

Lunch, at Justice

2:00 Secretary Hodgson, Ken Cole

2:30 Roosevelt Room - p. r. group

3:45 Peter Flanigan, Ken Cole, Jon Rose
4:15 Troika
7:20 Youth reception - Mess (Jeb Magruder)

TUESDAY, AUGUST 1. 1972

8:00 HRH office

8:15 ^oosevelfc Room
9:00 Car at west basemsnt
9:15 Jack Kem.p group of Freshmen Congressmen - H-139 Capitol

11:00 HRH, MacGregor, Mitchell, Colson, Harlow, Timmons
2:30 248 EOB - Flanigan, railroad people

3:00 Senator George Smathers
4:00 Bob Teeter, Harper, Morey, Cole

7:30 Blair House dinner hosted by Sec. and Mrs. Richardson for

Soviet Health Minister and Mrs. Borus Pefcrovsky

(business suit e.r.d cocktail cresses)

(6:30 Hilrcuc)
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I think you recognized that.

Mr. Ehrlichmax. I recall the last page of the second. I think that

is my chopmark on the rest of it, although I don't have any present

recollection of it.

The third one, Mr. Silbert's internal memorandum in the Justice

Department, has been shown to me, but I can't vouch for it.

Mr. Ervin. I will admit the first two papers as exhibits and the

reporter will number them appropriately as such.

[The documents referred to were marked exhibits Xos. 90 and 01.*]

Senator Ervix. The third I will have marked for identification, but

will not be admitted at this time.

[The document referred to was marked exhibit No. 92 for identi-

fication only and not for publication.]

Mr. Dash. I do have other questions that I will not ask at this

point. I have no further questions at the present time.

Senator Ervix. Mr. Thompson.
Mr. Thompson. Mr. Chairman, I do have one or two lines that I

would like to pursue, and then with the chairman's permission, per-

haps after the members of the committee have questioned the witness,

I'll return to other lines.

Mr. Ehrlichman, I understand that as of June IS, you knew that

Mr. Hunt and Mr. Liddy had in fact broken into the DXC or al-

legedly so and also that they were members of the "White House staif.

Is that correct?

Mr. Ehrliciimak. No, I don't believe so, Mr. Tliompson. I think that

sometime on the 19th, ilr. Dean told me about Liddy's involvement.

The only connection that I had with regard to Hunt was this call

from the Secret Service that said that his name had been in the pos-

session of one of the people caught in the Democratic headquartere

and that the card or the paper or whatever it was, said ""Wliite House"
on it.

Now, it wasn't very many days after that before the link was made,

I guess, but as of that day, I don't think I knew that.

jMr. Thompson. Mr. Dean has testified that Liddy also told him
that Magruder was involved in some way, that Magruder pushed liim.

Also, jNIitchell and LaRue and Mardian testified that they got essen-

tially the same information from Liddy on June 21, I believe. Was
any of this information imparted to you in June of 1972 concerning

Mr. Magruder?
r Mr. Ehrlichman. I can't say, Mr. Thompson, whether it was or

I
not. There came a time when there was a feeling that, at least on my

I
part, based on what the—on what INIr. Dean was telling me about the

unfolding of this thing, that Mr. Magnidcr may have had some in-

volvement, and that culminated in a meeting with the Attorney Gen-
eral at the end of July, on the 31st of July, where Magruder was
specifically discussed. But just where in there I acquired information,

I can't tell you.
Mr. Thompson. When you acquired this information, did yon dis-

cuss this information with the President?
Mr. Ehrmchman. Well, as I say, I can't say in the interim. I do

recall discussing with the President the comments of the Attorney
General and Mr. Dean arising out of our meeting on July 31.

•See pp. 2643 nnd 2646, respectively.
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Mr. TiiojrpsoN. Do you recall approximately when this conversa-

tion took place?

^Ir. EiiRLicHMAX. It would have been within a clay or two after

_. It would have been in the first week in August.

Mr. Tuojtrsox. First week in August
Mr. EiiitLicHJiAX. Yes, sir.

Mr. TiiOMPSOx. Was the first occasion ?

ilr. EiiRLicHMAX. I cannot say the first occasion, but it is the one

that I have a recollection of.

Mr. Thompsox. Mr. Ehrlichman, let me read to you the President's

statement of May 22, again which has been previously referred to,

and give you a quotation from that statement. The President says:

I wanted justice done with regard to Watergate but in the scale of nattonal

priorities witli which I had to deal, and not at that time having any idea of

the extent of political abuse which Watergate reflected, I also had to be deeply

concerned witli enduring, insuring tliat neither covert operations of the CIA
nor the operations of the special investigations unit should be compromised.

Mr. Eiini.icuMAX. Excuse me, Mr. Thompson, could you tell me
where vou are reading from? I cannot quite hear you.

'Mi: "Tiigmpsox. Tliat is on page 5 of the President's statement of

May 22.

^Ir. EiiRLiciiJiAX". Thank you.

jNIr. TiioMPSOx. It is the last full paragraph.

Mr. EiiRLicHMAX. Right.

Mr. Thompsox. All right.

Therefore, I instructed Mr. Haldeman and Mr. Ehrlichman to insure that the

investigation of the break-in not expose either an unrelated covert operation

of the CIA or tlie activities of the White House investigations unit, and to see

that this was personally coordinated between General Walters, Deputy Director

of the CIA. Mr. Gray of the FBI. It certainly was not my intent or my wish that

the investigation of the Watergate break-in or of related acts be impeded in

any way.

Is that correct? Were you in fact given those instructions?

iNIr. EiiRLiciiMAX. We were asked to meet with the CIA people in

the month of June, and Mr. Haldeman and I did that. At a point in

time. I think sonie months in advance of the Watergate break-in, the

President had made it very clear to me that the whole special unit

activity was, he felt, impressed with the highest level of security clas-

sification. It simply was not to be talked about and I had passed that

along to Young and Krogh and others. But I do not recall ever talk-

ing to eitlier the CIA people or Mr. Gray about investigations which
miglit lead to the special unit as such.

Mr. TuoMF.sox. Prior to the break-in?
Mi: EiiRLtcJiJiAX. Either prior or subsequent, for that matter.

ilr. Thompsox. You talked on June 23—^j'ou had a discussion with
ilr. Helms and ^Ir. Walters, did you not?

Mr. EiiRtJCiiirAX. But it did not relate to the activities of the spe-

cial unit with regard to the Pentagon Papers or anything like that.

Mr. Thompsox. But it related to CIA activities?

jVlr. EHRr.tcHMAX. Yes, sir.

Mr. Thompso.v. Of course, the President I'efers in his statement to

both CIA activities.

Mr. EnKLifH.^iAX. And, as I say, I can say that we had the onejneet-

ing with the CIA on the 1st. I do not recall any conversations or ef-
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Is this a fair statement of your velationship with Mr. Ehrlichman?

Mt Ki.FtvDiKHST. I tlunk tie last statement Mr. Dean made at that

time woud have been subjective in nature. I do not t unk I liad a feel-

ngone way or the other in that way about Mr. Ehrhchman I had

had .generally siieukinp, a satisfactory workm- rchition=, up NMth

Mr Eluiichmln. He had a very difficult assignment and role to ful;

fi on beS of the President o'f the United States. I « ^en -onele^^^^^

how John Ehrlichman could really take onto himself the >V"'™^
TZs chores and responsibilities that he did. I made it a pomt to he

extent possible to work with and get along with everybody at the

Whi^e House and indeed, in the Government, as a means by wlr.cli I

would dischar<'-emvresi)onsibilitv in tlie Government.

I lid not InowinoJody told n.. that I was not
^f-fj^^^^^

the mite House. I have a personality and personality
^''^''^f'^"^ \^!

which people tell me can sometimes be irritating =^'^^ ,\'-"„^« >
j^'^^^i'*

that and I suppose I could have irritated people up there f'O'" time to

ime So far as a passive role at the Department of Justice the decision

thTl made on June 17 when I became aware of this in terms of m>

rl\alrittoriy General was essentially this: That I s^^^^^^

anythin- more or less in this as a major investigation than I won dm
any o her case. In every other case that I ^ver was involved m at the

Department of Justice of a criminal nature, I looked to :M.. Hen >

Pete^en to be primarily responsible for the direction of the

'lS:fn" say this about Mr Petei^en. I Ix^Ueve that^Henry Peter-

sen is the finest career lawyer that this country has exei had. In i\o

years o association with liini I found him to be intelligent, fair, coura^

^.cous, honest, dedicated to the administration of our cnmmal ustice

faws and I suppose that of all of the people that I was associated he e

w li who would be under me in the Department I respected l>'m m«'^:

looked to him more for adNice and counsel, re icd upon !">" " O'^' ^^^^

thanked the Lord constantly there was a man ^'^e «enry 1 etu-.en

Mv admiration for liim was such. I believe Henry Pf^'^-^^^'V^,^^:

first career lawyer in the Department of Justice ^^l^.o ^^as evei

appointed by the President to be an Assistant Attoniey Oeneral and I

thou-ht it was a great compliment to his career of service^ C onse-

nie Tlv, on any other, as I did on any other criminal matter, I ooked

to Hei i-y Petei-sen, I probably saw him several times a day. I did no

ibsolve Jnyself of the liltimat^ responsibility as the Attorney Genera

in the matter but I relied upon Henry and I go ^^o^f "'
.f ' ^^

Henry Petersen. Witli the exception of one event, I iiesei talked to

Mr Silbert, Mr. Glanzer, Mr. Cami^bell or the U.S. Attorney I ne^e,

aave them any direction. If there was a policy matter Mi. 1 etei-^en

^ould submit^o me which was proper for me to discharge as d e

\ttornev General, I made those decisions. It they ^^ele light, 1 ^mH

iake tl^credit foi' it and if they were wrong I wi take - resi^nsi-

bilitv for it. That could have been to people at tlicJ\Miite Hou:,e a

passivemle in the Watergate case. It is the role that I tried to pui-sue

wliile I was there until Sunday, April 10,1973.

"Wv DonsF.x. I would like to turn to a meeting that took place among

you, Mr. Dean, and Mr. Ehrlichman on July 31, 1972. Do yon recall

that meeting? ,, -r,i i- i j ,«if9
Mr. Klf.indienst. Mr. Dean, Mi: Ehrlichman, and mjbolt^
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Mr. DoRSF.x. Yes.

Mr. Kleixdikn.st. Without something else to prod my memory T

have no recollection of that.

Mr. DonsF.x. Well, I will read from page 5285 of Mr. Ehrlichman's
testimony before this committee

:

There <-ame a time when tliere was a feeliiij; that, at least on luy part, l.ased

upon wliat Mr. Dean was telling me about the unfolding of this thing, that Mr.
Jlagruder may have had some involvement and that culminated in a meeting
with the Attorney General at the end of .Tuly, on .Tuly 21, where Magruder was
specifically discussed, but just where in there I acquired information I can't

tell you.

Mr. Ki-EiNDiENST. I have no recollection of any such meeting. The
only recollection I have of anybody ever saying anything to me
about Mr. Magnider was Mr. Pctei-sen"s characterization to me after

he appeared before the grand jury as a witness, that he said, Magruder

I
just barely, you know, got %. As a result of our conversation, I

I gathe red he meant by that that he didn't sound like a credible witness.

However, there w as no other evidence available to the U.S. Attorney
to contradict wliat he said and that is the only characterization of Mr.
Magruder that I heard.

Incidentally, Mr. Dorsen, let me make another gratuitous statement,

if I may, and that is about these three young law3'ers in the U.S.
Attorney's Office who conducted tliis investigation. To me those three,

along with Mr. Petersen, arc the imsung heroes of the Watergate case.

I think a lot of people should be given a lot of credit, the Senate, the

press, Judge Sirica, but there haven't been verj' many people around
talking about these career people in my Department.

Tlipsc three young men were career lawj-ei-s. I belie%'e that they are

all Democrats. They were there before we came in. They were given

this assignment bv tlie I'.S. Attoi-ney and thev were never interfered

with. Under very difficult circumstances, the obvious political notoriety

of it, the problems with respect to the press, the interest of the Nation
with respect to this terrible, reprehensible event that had occurred,

iin[)()se(l upon tliese voung nion a Iiurden tliat few prosecutors, I think,

have ever liad. I had complete faith in them throughout this thing. T

do today. And I hope someday that they will get the recognition that

they really deserve for conducting a thorough, comprehensive investi-

gation.

And let me conclude my gratuity by this remark, that this case, it

seems to me, was ultimately broken i\ot by Magruder and ^fr. Dean
going to the Senate, or the press, or the judge, but by going to the

U.S. Attorney's Office in the District of Columbia, to ilr. Silbeit, Mr.
Glanzer, and ^U\ Campbell, and giving them the information that

really luid unfolded this and brought us to the point where we atv

today.
Excuse the interruption but I wanted to make that testimony for

some very fine men that T admire very much.
Mr. Doi.'SKN'. All right, Mr. Kieindienst.

I would like to move ahead to February 22. 197;?. and to your meet-

ing with tlie President on tliat day and ask you if you can summarize
for the conmiittee what occurred.

^^I•. Kr-F.iNoiF.xsT. February 2-2, 1973.

Mr. DoRSEX. Correct.
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might not stand up if indicted. I rocall Haldeman asking me if I

thouglit ^Magruder would stand up if indicted and I said no. I have
always assumed it was a Presidential decision to keep ilagrudor on
at the reelection committee. Following the decision, Ehrlichman and
Haldeman indicated a greatly increased interest in Magruder"s prob-

lems. They were aware of the strategy to stop the involvement at

Liddy, because I reported to them on the story that Magruder would
tell, that is, that he did not know what Liddy was doing. They fre-

quently asked me how Magruder was doing in relationship to the

FBI and grand jury investigation. I also had calls from ^Ir. Larry
Hig-by as to iLagruder's status.

I do not know when I first learned of INIagruder's proposed testi-

mony, but I did not know that it had already been fornuilated when I

first heard it. I informed Haldeman and Ehrlichman of the story. We
discussed it and no one was sure it would hold up. This disciis-sion did

occur before Mitchell resigned. We, of course, knew that it was a fab-

ricated story. When I later learned that ]Mr. Porter would corroIx)rate

Mr. Magruder's testimony, I informed Haldeman and Ehrliclunan of

that. I had never heard Mr. Magruder's story in full detail until just

before his grand jury appearance, in mid-August 197-2, when he asked
me if I would be a devil's advocate and question him before he went
before the grand jury. Magruder came to my office, as I recall, the day
before his second grand jury appearance. He told me he had made the

decision himself as to how he was going to handle his testimony and
wanted me to ask him any and all questions I could think of. I spent

about an hour or more questioning him. Shortly after I had this ses-

sion with Magruder, Hio-by called me to tell me that ^vlagrudcr had
been to see him, to let Haldeman know he was read}'.

Following Magruder's appearance before the grand jury I received

a call from Higby requesting information for Haldeman as to how
Magruder had done before the grand jury. I subsequently called Mr.
Petersen, who said he would find out and call me back. Pctei-sen called

back and said he had made it through by the skin of his teeth. I called

Haldeman and so informed him, and subsequently informed ^Mitchell

and Magruder. I recall that Haldeman was very pleased, because this.

,of course, meant that the investi.<ration would not co beyond Liddy.
^In early September Paul O'Brien came to my office and informed me
that there was an outstanding subpena for Magruder's diai'v. O'Brien
said that Magruder's diary reflected the meetings in ilitcheirs office

in January and Februarj' with Liddy, Magruder. Dean, and Mitchell.

O'Brien also informed me that there had been discussion of destroying
or altering the diary, but he did not think much of that. I agreed that

to alter it wovdd be impossible because it would be discovered bj' the

FBI laboratory.

I remember talking with Magruder and asking him why he kept a

diary—being somewhat facetious. I told ^[agruder that he should talk

with Mr. Mitchell about this, because he was probably going to have
to turn the diary over.

Long before the matter of Magruder's diary had arisen, I had talked

with ilitchell about the meetings in January and February in his

office. I told him that should it ever be necessary. I would testifv that

I knew that he had not approved anything at these meetin<rs. It was
after the matter of Magruder's diary being subpenaed and ^fagi'uder

again being recalled to the grand jury that Mitchell requested that I
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Mr. Petersen. I was not aware at all of the Dean meetings until tl

recent disclosures. I was aware that Mr. Gray was in touch with M
Waltei-s to try and dctenniiic whether or not there was any CIA ii

volvement in coiuiection with the Mexican transactions.

Mr. Dash. And he later

Mr. Petehsen. Tliat is all.

Mr. Dash. And he later reported to you he learned there was n
CIA involvement?
Mr. Petersen'. That is right.

Mr. Dash. Now, did you ever discuss with Mr.
Mr. Petersen-. Mr. Dash, I guess I ought to qualify that. I thin!

that is in the record, that there is some CIA assistance with respec

to E. Howard Hunt and there may have been—but on the direct ques

tion with respect to the Mexican transaction, no.

Mr. Dash. Yes, and Mr. Petersen, I am confining these question:

now to the very early period within actually a week or so after th

break-in. I think the testimony before the committee is that Mr. Helm
spoke to Mr. Gray on June 22 and said there was no CIA involvemen
and the meetings between Mr. Haldeman, Mr. Ehrlichman, Ambassa
dor Helms, and Mr. Walters was on June 23, and then shortly after

wards, in fact, on the same day, on June 23, General Walters spoke t(

Mr. Gray. It is in that area, that time period, that I am directing mj
questions.

Mr. Petersen. I had no such instructions.

Cr. Dash. Did you ever discuss with Mr. Dean, Mr. Magruder's

^ ^ Barance before the grand jury ?

Mr. Petersen. John Dean called me at the time of Magruder's
appearance before the grand jury and asked how jNIagruder made out.

I did not know and I called Earl Silbeit and he said, well, jou know,
as you all know, he is a very articulate young man and he described

him, he made a good witness in his own behalf, but, Henry, nobody

I
believes the story about the money. And, you laiow, that is—in those

I words are what I told Mr. Dean.
Mr. Dash. Did j'ou know what that was all about?
Mr. Petersen. Well, we were focusing on the money, IMr. Dash.

Maybe it is a poor boy syndrome but we could not imagine how $350,-

000 was just tossed out and nobody wants to know where it went or

what it was used for and, of course, the grand jury had the poor boy
syndrome, too, I guess. They could not undei-stand that either.

Mr. Dash. Were you aware of the fact that Mr. Sloan told the prose-

cutor, Mr. Silbert, of Mr. Magruder's effort to have him pick a different

sum of money that he paid to Mr. Liddy ?

Mr. Petersen. I was not aware of it at the time. I was subsequently

aware of that and. of coui-se, talked to Earl Silbert about it and they
went into the grand jury.

Mr. Dash. You say subsequently. Was that prior to the indictment?
Mr. Petersen. I tJiink after. Mr. Dash, but what it came down to is

it was one on one. There it was a conflict. Sloan was a good witness in

other respects.

Mr. Dash. Actually, you said that Mr. Dean called you about how-

Mr. Magruder made out. This was, I take it, after his final appearance
before the grand jiuy ?
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was not telling the truth, but for a prosecutor we have to go beyond

that. We did not have any evidence to suggest it. He got on the stand,

told his story, told his story to the grand jury. We could not refute it.

I did not like the story but I did not have any evidence. All I could

sav is it does not add up.

r
"Senator Inoitte. Mr. Dean in a statement before this committee

testified that he called you after Mr. Magruder's appearance before

the grand jury in August of 1972. Did he call you, sir ?

Mr. Petersen. Yes, sir, he did.
, -kw

Senator Ixotm:. He further testified that he asked you how Mr.

Magruder's testimony went and vou were supposed to have responded

that Mr. Magrader had made it through "by the skin of his teeth.

Mr. Petersen-. That is not correct. I remember the convej-sation very

well because, I did not know the answer when Dean called. I had to

call Silbert. T did call Silbert and Silbert said, he is an articulate

young man. He made a good appearance, good witness in his own

behalf, but nobody believes the story about the money. But there is

no—the grand jury did not. They just—they were—again, that over-

states it but they were uncomprehending how such a large sum of

money could be given to a man and he had no requii-ements to hie

records or to account for it or explain to his superiors how it was spent,

and that is the statement that I gave to Mr. Dean. He made a good

witness but the grand—nobody believes his money story. And that was

where we were focusing our efforts. That is where we were concerned

because the records had been destroyed.

Senator Inotjye. I will read the full paragraph and if I may have

your comments.

Following Magruder's appearance before the grand jury I received a call from

Higby requesting information for Haldeman as to how Magruder liad done

before the grand jury. I subsequently called Mr. Petersen who said he would find

out and call me back. Petersen called back and said he had made it through by

the skin of his teeth. I called Haldeman and so informed him and .subsequently,

informed Mitchell and Magruder. I recall that Haldeman was very pleased

because this meant that the investigation would not go beyond I.iddy.

Mr. Petersen. I mean, I have no comment except that the obstruc-

tion was successful. Senator. I mean, that is what it was. We had lying

I witnesses, and, of course, that is the problem with the forthcoming

I prosecution. You have got people who have lied two or three times

^^jimlpr oath. . . • <• j
Senator IxorYE. In Julv of 1972, soon after the break-in. Mr. Alfred

Baldwin, who was in the'hotel, I believe advised the prosecutoi-s that

on May 30 two bugs had been placed in the Democratic National

Committee headquarters.

Mr. Petersen. I am not sure of tliat. Senator.

Senator Inou\-e. And after the arrest thev found one bug in Larry

O'Brien's telephone. Mr. Baldwin had notified your prosecutoi-s that

the other one was in Mr. Spencer Oliver's telephone. For some reason

that telephone was not searched.

On September 1.^ the C. & P. Telephone Co. made a sweep and found

this bug and a few days later the Vice President of tlie United States

and the Attorney General suggested that this bug had been placed in

there by Democrats to confuse the issue and embarrass the

Republicans.

(583)



51.6 EARL SILBERT TESTIMONY, APRIL 23, 1974, SJC, SILBERT
NOMINATION HEARINGS, 51-53

51

Senator Hart. Would you have any notes that might

enable you to be more precise on that?

Mr. Silbert. No, I don't. I have checked on that,.

Senator, and whatever notes I would have basically I have

turned all of my materials over to the Special Prosecutor.

But with respect to post-indictment conversations with Sloan,

that I would not have kept notes about that and I know that

this conversation which I have just alluded took place not

before the return of the indictment, as I recall, but after,

that is, whether or not he should take the Fifth. It was

in a pre-trial context of getting his testimony ready and

I would not have taken notes.

Senator Hart. Magruder testified before the Grand Jury.

What were the circumstances of Mr. Petersen calling you to

find out how Magruder had done?

Did you know he was calling at John Dean's request?

Mr. Silbert. No.

Senator Hart. Or he was going to tell John Dean whatever

evaluations you gave him?

Mr. Silbert. The answer to both of those questions.

Senator, is no.
'

Senator Hart. Dean testified that Petersen told him

Magruder had, this is a quote, "Made it through by the skin

of his teeth." Mr. Petersen testified that you said, Henry,

nobody believed him about the monev.
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1 What is your recollection of what you said?

2 Mr. Silbert. I don't recall using the phrase "the

skin of the teeth" at all. That is not an expression I

^ normally use.

5 I don't recall actually putting it as strongly as

^ nobody believed him. My recollection is basically what I

"7 think what I put in ray prosecutive memorandum, that there

8 were problems because of, the way I would put it, the disturbing

9 vagueness of his testimony, and he had an explanation for

10 that and he gave it to the Grand Jury and I think their

11 reaction was the same as mine, you know, it was vague, and

12 perhaps to use Mr. Petersen's phrase, it may have been our

13 joint "poor boy" syndrome.

14 Magrxider kept saying that and he was examined at

15 length about this in the Grand Jury. Well, did you get

16 any accounting from Liddy for this $250,000 authorization?

17 Not really. Why not? He was the expert in these matters.

18 I was interested in advertising. That was my skill. If

19 you ask me about advertising, how money was spent, I kept

20 close tabs on that because I know and I am familiar with it.

21 But investigations, intelligence, I don't know anything

22 about that.

23 That was Mr. Liddy 's expertise or area of expertise

24
I

and he and I didn't get along, I was afraid of him, we

25
I

operated on a different premise, we didn't communicate that
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well, and $250,000 was not that important to me. I was

dealing with $35 million, $10 million for advertising.

And as I said, there was a vagueness about that testimony

and that is what I tried to relay, I believe, to Mr, Peter-

sen.

o

There was a disturbing vagueness about his testimony

"7 but that we had nothing substantive to counteract it to show

8 that it was wrong, to show it was false or it was inaccurate.

9 Senator Hart. Ultimately, though, you decided to

10 use Magruder as a key trial witness?

H Mr. Silbert. Well, Senator, you put that phrase "key"

12 on it. He was a witness. We did rely on him together with

13 Porter. to explain how Liddy got that money. But, for

14 example, in my closing argument, which was 63 pages long,

15 I think I referred to Magruder once. So that how you classify

16 a witness "key" or not "key," you know that is a question of

17 judgment. Senator.

18 Senator Hart. In light of this magnificent hindsight

19 I am engaging in, would you have done it the same way?

Mr. Silbert. If I knew he was committing perjury?

21 Of course, not.

22 Senator Hart. At the trial Judge Sirica elicited

23 from Mr. Slocin testimony substantially as follows:

24 Sloan said when Magruder asked him to pay substantial

25 sums to Liddy, Sloan checked with his boss, Mr. Stans.
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52. At the end of August 1972 John Ehrlichman met with the

President and discussed what public statements the President should

make about the White House and CRP involvement in the June 17th break-

in. The President decided that he would state that there was no in-

volvement of present White House employees. On August 29, 1972 in

a press conference the President stated that John Dean, under the

President's direction, had conducted a complete investigation of all

leads that might involve any present meiribers of the White House

staff or anybody in the Government. The President said, "I can say

categorically that his investigation indicates that no one in the

White House staff, no one in this Administration, presently employed,

was involved in this very bizarre incident." John Dean has denied

conducting that investigation. The President also stated that the

FBI and the Department of Justice had had the total cooperation of

the White House and that CRP was continuing its investigation.

— Page

52.1 John Ehrlichman testimony, 7 SSC 2726 588

52.2 President Nixon news conference, August 29, 1972,

8 Presidential Documents 1306 589

52.3 John Dean testimony, Watergate Grand Jury, November

19, 1973, 48-50 (received from Watergate Grand

Jury) f
.590
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tually the management elements of the campaign and then, as I say I
left earlier than the others about a week or 10 days to go and look-
alter the platform.

*

My belief, and I am only stating my belief, my assumption is thatprior to the commencement of the convention that idea was set asideas a poor idea because the Watergate was not our issue. It was their
issue, and one did not talk about their issue. One only talked aboutour issues and that we would be prejudicing the rights of individualswho might be involved, and we could not do that, and there were otherreasons of that kind that were apparently advanced in discussion, and
It simply didn't ever get off the ground.
Well, I didn't forget the idea. After our convention, when the Pres-ident went to California it seemed to me still very legitimate for usto make very clear the fact that the White House wal not involved

Zplr^-fr^"^* '^¥ *^f ^^^"^ ^^- °^ t^^ argument and say thatthe Committee To Re-Elect had had a similar investigation itself So

v.i'^n'^'^.v
'' ""^^ *^' President. He agreed that this would be avery good thing. He questioned me closely on how certain he could

fLJ, ^JV° Q^'l'l^^ °l*^^*
assertion and I told him what I knew datina

llT Ll^ .u "5^ ^"7 subsequent events, and I vouched to himthat everything that had been reported to me corroborated that whathe was about to say if he were asked at this press conference, and so

regfrd^o this
"""^ 'P"''" "" *° *^' ^^'*' ^"""^ ^^^^^ ^'^

r.f^,T^'n^ ^^L"^^"^^ corroboration, if it is needed on the matterof the Committee To Re-Elect side, Mr. Dean, in fact, wrote up afew pages of what Clark MacGregor might say if he did go out andhave a press conference on this subject. Either on the date I su^r^ested
or some other date, and Mr. MacGregor, I think, does rememl^r hay-ing received that memo, it was his opinion that it was very bland
innocuous, and did not make a case convincingly. Mr. MacGregor hadconducted his own inquiry at the committee and had interviewed
everybody in the hierarchy over there, and had more or less saiisfied
nimse.f but he did not feel he was in a position to pereonally vouch.
benator GirR>T:T. Just one question there. At that time, of course,you knew that Mr. Dean and Mr. Kalmbach were enga<red in raisinc^money to pay these defendants, and we will use their version, for lecral

fees and family support. Now, there was certainly some White HoSsemvolvement in this business whether it wa3 legal or illegal, it was
AT

1:''"^ involvement. Did you ever tell the President about that?

*!,•
1.?™"^'?^'^?'- ^ ^° "<**^ ^^^ that I ever did. Senator, and Ithink the inquiry here—and I do not think this is an artificial dis-

tinction—that the whole focus here at this time was on how this thin<r
happened and we were talking about this thing being the break-in!
1 do not think that there was anybody who really felt that there was,
at least I did not feel that there was any kind of a coverup <roin<r on
at that time. I did not-it just did not dawn on me and I consideredWhat Mr. Kalmbach was doing perfectly proper. But the President
spoke to the question, "How did this bre<ak-in occur?'' And he said.-Nobody ui the T\nnte House had anj-thing to do with the plannincr
or discussion of this break-in," which was the subject that everybodywas focusing on at that point in time and in which Mr. Dean's investi-
gation went to.
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Withdrawal of United States

Troops From Vietnam

Statement by the White House Press Secretary

Announcing the Withdrawal of Additional Troops.

August 29~ 1972

The President asked me to announce this morning that

after consultation with the Government of the Republic of

Vietnam, and after a thorough review of the Indochina

situation, President Nixon has decided to continue our

withdrawal program to an authorized level of 27,000 by

December 1, 1972.

This new level of 27,000 which will be achieved by De-

cember 1, 1972, will bring the total number of troops

withdrawn by President Nixon to 522,000 or 95 percent

of the authorized level v/hen President Nixon took office.

note; Press Secretary Ronald L, Ziegler made the statement at his

morning news conference on Tuesday, August 29, 1972, at San Cle-

mente, CaHf, It was not issued in the form of a White House press

release.

THE PRESIDENT'S

NEWS CONFERENCE OF
AUGUST 29, 1972

The President. We will go right ahead with your ques-

tions, because I know you want to cover perhaps some

international as well as domestic matters, including, I

understand, for the first time, political matters.

Handling of Campaign Funds

Q. Mr. President, are you personally investigating the

mishandling of some of your campaign funds, and do you

agree with former Secretary Connally that these charges

are harmful to your reelection?

The President. Well, I commented upon this on other

occasions, and I will repeat my position now.

With regard to the matter of the handling of campaign

funds, we have a new law here in which technical viola-

tions have occurred and are occurring, apparently, on both

sides. As far as we are concerned, we have in charge, in

Secretary Stans, a man who is an honest man and one who
is very meticulous, as I have learned from having him a«

my treasurer and finance chairman in two previous cam-

paigns, in the handling of matters of this sort.

Whatever technical violations have occurred, certainly

he will correct them and will thoroughly comply with the

law. He is conducting any investigation on this matter,

and conducting it very, very thoroughly, I)ccause he

doesn't want any evidence at all to be outstanding, indicat-

ing that we have not complied with the law.

e mves-

1

tigation I

. at mv I

Investigatio.ns of Contributions and Watercatf,

Case

Q. Mr. President, wouldn't it be a good idea for a

special prosecutor, even from your standpoint, to be

appointed to investigate the contribution situation and

also the Watergate case?

The President. With regard to who is investigating

it now, I think it would be well to notice that the FBI is

conducting a full field investigation. The Department of

Justice, of course, is in charge of the pro.secution and pre-

senting the matter to the grand jur)'. The Senate Banking

and Currency Committee is conducting an investigation.

The Government Accounting Office, an independent

agency, is conducting an investigation of those aspects

which involve the campaign spending law. Now, with

all of these investigations that are being conducted, I

don't believe that adding another special prosecutor would

serve any useful purpose.

The other point that I should make is that these i

tigations, the investigation by the GAO, the investigation I

by the FBI, by the Department of Justice, have, at my

'

direction had the total cooperation of the—not only the

White House—but also of all agencies of the Govern-

ment. In addition to that, within our own .stafT, under my
direction, Counsel to the President, Mr. Dean, has con-

ducted a complete investigation of ail leads \vhich might

involve any present members of the White House Staff

or anybody in the Government. I can say categorically

that his investigation indicates that no one in the White

House Staff, no one in this Administration, presently

employed, was invohed in this very bizarre incident.

y\t the same time, the committee itself is conaucting its

own investigation, independent of the rest, because the

committee desires to clear the air and to be sure that as

far as any people who have responsibility for this cam-

paign are concerned, that there is nothing that hangs over

them. Before Mr. Mitchell left as campaign chairman he

had employed a very good law firm with investigatory

experience to look into the matter. Mr. MacGregor has I

continued that investigation and is continuing it now. I I

will say in that respect that anyone on the campaign com-

mittee, Mr. MacGregor has assured me, who does not

cooperate with the in\estigation or anyone against whom
charges are le\eled where there is a prima facie case that

those charges might indicate involvement will be dis-

charged immediately. That, of course, will be true also of

anybody in the Government. I think under these circum-

stances we are doing everything we can to take thb inci-

dent and to investigate it and not to cover it up. What

really hurts in matters of this sort is not the fact that they

occur, because o\erzealous people in campaigns do things

that are wrong. What really hurts is if you try to cover it

up. 1 would .say that here we arc, with control of the

agencies of the Government and presumably with con-

trol of the invcstigatoiy agencies of the Government with

the exception of the GAO, which is independent. We have
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62. 3 JOHN DEAN TESTIMONY, NOVEMBER 19, 1975, WATERGATE GRAND JURY, 48-50^
48DV

It did you l:ellQ And what did you tell Mr. Ehrlichman?

A Well, I reported to Mr. Ehrlichman everything that

Liddy had told me and I recall recounting back to him, trying

to put all the pieces I had available at that point together,

by telling him about the meetings which had occurred in the

Attorney General's Office In January and February of '72.

Q Those were the meetings at which Liddy presented

his intelligence programs?

A That's correct.

Q Did Mr. Ehrlichman again mention that he was going

to meet with Mr. Colson later that afternoon?

A He did. He mentioned that Mr. Colson was seeking

a meeting and that he wanted me to be present in that meeting

when it took place.

Q Did Mr. Ehrlichman also mention to you, on June 19th

at some time, that you ought to contact the Justice Department

to find out what was going on in the investigation?

A Yes, he did.

Q And what did you do about that, if anything?

A I called Mr. Kieindienst and had a conversation with

Mr. Kieindienst and I later saw Mr. Kieindienst.

Q Now, during these first few conversations with Mr.

Ehrlichman, after the Watergate break-in, did he instruct you

to conduct an investigation and to determine whether anyone

in the White House was responsible or had knowledge of the
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ov
Watergate break-in? Give you a specific instruction to con-

duct a Watergate investigation?

A I wouldn't say it was an instruction to conduct an

investigation. He just told me to keep my eyes and ears open

and learn what I could.

Q Did Mr. Ehrlichman, or anyone else in the White

House, ever give you a specific instruction to conduct an

Investigation into this matter, telling you that it was your

responsibility to make a determination of the facts and deter-

mine whether anyone in the White i House was involved or re-

sponsible?

A Well^ I wouldn't say that it was really until late

August, when it was reported that I had conducted such an in-

vestigation, that there ever became any semblence of such an

investigation and, after that, when it had been put on the

public record that I had conducted an investigation, I began

to pretend like I had conducted an investigation.

But I am iinaware of ever being instructed to do an

investigation, because I would have proceeded much differently

if I was investigating. I was merely sort of catch as catch

can.

Q Was this — did it naturally fall to you, as counsel

to the President, as a person who had had formal liaison with

the Justice Department, and the informal contacts there, to be

the person at the White House most aware of what was going on
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uv
in the Watergate Investigation?

A Well, with things like this, what would generally

happen Is that after Mr. Haldeman and Mr. Ehrllchman would

either lose interest or get consumed in something else. It

would fall to me to be the man to follow up and continue the

liaison and keep them abreast of what I was learning.

Q Are you speaking now about legal matters and Justice)

Department matters, generally?

A No, I can't say that generally, no, because, for

example, antitrust areas were something I very seldom got

into.

Q I mean you are not speaking simply of Watergate?

A No, I'm not. I'm thinking of other instances where

things were rather active for a while and they die off. I'm

thinking of the Lithuanian defecter problem, where everyone

had their hands in it for a while and then, when it fell to

the dailyjob of keeping abreast of what was happening, when

it wasn't in the headlines, that was my job.

I'm thinking of the Calley case, where there was a

great flurry of activity, and when it got down to, you know,

following daily what indeed was happening to Mr, Calley, that

was my office. That's the way things generally happened there

Q Now, on June 19th, did you also have a meeting with

Gordon Strachan?

A Yes, I did.
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53. On September 15, 1972 the President met with H. R. Haldeman and

John Dean. Certain subjects were discussed in the course of the

September 15, 1972 meeting:

Transcript Page

Filing of indictment against seven

Watergate defendants ^"°

Manner in which Dean has handled

Watergate matter ^^

Human frailties and bitterness

between Finance Committee and

Political Committee 20-21

Governmental power and political

opponents 21-25. 35-36

White House and Watergate

matter 32-33

Page

53.1 Tape recording of a meeting among the President,

H. R. Haldeman and John Dean on September 15,

1972 and House Judiciary Committee transcript

thereof 594

53.2 H. R. Haldeman 's notes of meeting with the Presi-

dent on September 15, 1972 (received from Water-

gate Grand Jury) ^37

53.3 H. R. Haldeman' s notes of listening to tape

recording of a meeting with the President and

John Dean on September 15, 1972 (received from

Watergate Grand Jury) ^39
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53.2 TRANSCRIPT OF SEPTEMBER IS, 1972 MEETING

TRANSCRIPT PREPARED BY THE IMPEACHMENT INQUIRY
STAFF FOR THE HOUSE JUDICIARY COMMITTEE OF A RE-
CORDING OF A MEETING AMONG THE PRESIDENT, H. R.
HALDEMAN AND JOHN DEAN ON SEPTEMBER 15, 1972

PRESIDENT

:

[Unintelligible

j

HALDEMAN:

PRESIDENT:

PRESIDENT

:

John, he is one of the quiet guys that gets a lot done.

That was a good move, too, bringing Dean in. But it's —

It — He'll never, he'll never gain any ground for us.

He's just not that kind of guy. But, he's the kind that

enables other people to gain ground while he's making

sure that you don't fall through the holes.

Oh. You mean —

HALDEMAN:

PRESIDENT:

Between times, he's doing, he's moving ruthlessly on

the investigation of McGovem people, Kennedy stuff,

and all that too. I just don't know how much progress

he's making, 'cause I —

The problem is that's kind of hard to find.
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Chuck, Chuck has gone through, you know, has worked on

the list, and Dean's working the, the thing through

IRS and, uh, In some cases, I think, some other

[unintelligible] things. He's ~ He turned out to be

tougher than I thought he would, which is what

PRESIDENT: Yeah.

HALDEMAN:

PRESIDENT:

is ~

You put anybody else that you want to run in in the

morning, you can. [Unintelligible] I'm going to stick

around here for awhile. I don't think I can do this

finance group in the morning. I think it's too quick

after the Watergate. Let's do it next Monday or Tuesday.

That ought to be about it.

HALDEMAN: Let me check and see.

PRESIDENT: You know who he's, uh [unintelligible]

HALDEMAN: There isn't, I don't think, anything pending, but I'll

check

.

PRESIDENT: You know, we ought to get something together. Shriver's

put out his financial statement now, too. While you're

at it, I'd deliberately raise mine other than in

[unintelligible]

(595)



52.1 TRANSCRIPT OF SEPTEMBER 15, 1972 MEETING

HALDEMAN: Oh yeah, we're pushing that hard. The Vice President

was delighted with that.

PRESIDENT: Did he get the point?

HALDEMAN: Yeah absolutely.

PRESIDENT: [Unintelligible]. Now we want — in that regard, I don't

think he [unintelligible] wife, did she?

HALDEMAN: I don't know, but I would guess his wife probably doesn't

have any and so it won't make any difference.

PRESIDENT: Make any dif— she might.

HALDEMAN: She must.

PRESIDENT: Make him report it.

HALDEMAN: But this Shriver one, we —

PRESIDENT: The Shriver one, the — Yeah. She'll have to report

[unintelligible] to the organization [unintelligible]

trust.

HALDEMAN: Yeah, it's all in trust. She only has about twenty

thousand dollars. Kennedy put his stocks up, tried

for the trust to put, you know, what it was worth.

[Dean enters room]
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PRESIDENT: Hi, how are you?

DEM; Yes sir.

PRESIDENT: Well, you had quite a day today, didn't you? You got,

uh, Watergate, uh, on the way, huh?

DEAN: Quite a three months.

HALDEMAN

:

How did it all end up?

DEAN: Uh, I think we can say "Well" at this point. The, uh,

the press is playing it just as we expect.

HALDEMAN

:

Whitewash?

DEAN: No, not yet; the, the story right now —

PRESIDENT: It's a big story.

DEAN: Yeah.

PRESIDENT: lUnintelligible]

HALDEMAN: Five indicted.

DEAN: Plus,

HALDEMAN

:

They're building up the fact that one of —

DEAN: plus two White House aides,

HALDEMAN: Plus, plus the White House former guy and all that.

That's good. That, that takes the edge off whitewash
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really — which — that was the thing Mitchell kept

saying that.

PRESIDENT: Yeah.

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

HALDEMAN

:

PRESIDENT:

DEAN:

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT:

that to those in the country, Liddy and, and, uh. Hunt

are big men.

That's right.

Yeah. They're White House aides.

That's right.

And maybe that — Yeah, maybe that's good.

How did MacGregor handle himself?

I think very well. He had a good statement. Uh, he said

that the, uh, the Grand Jury indictment speaks for itself

and that, uh, it's now time to realize that some apologies

may be due.

Fat chance. [Laughs]

Yeah. [Unintelligible].

We couldn't do that [unintelligible] just remember all

the trouble they gave us on this. We'll have a chance

to get back at them one day. How are you doing on

your other investigations? Your — How does this

lunintelligible]
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How does this [unintelligible]

DEAN:

HALDEMAN:

lUnintelligible] end of the, uh —

What's happened on the bug?

PRESIDENT: Hard, hard to find — on the what?

HALDEMAN: The bug.

DEAN: The second bug. There was another bug found in the phone

of, uh, the first —

PRESIDENT: You don't think it was one left over from the previous

job?

DEAN: We're — Absolutely not. The, the Bureau has, uh,

checked and re-checked. The man who checked the phone

first said that his first check was thorough and it was

not there in the instrument [clears throat] and that indeed

it had to be planted after —

PRESIDENT: What the hell do you think is involved? What's your

guess

^

DEAN: I think the DNC planted it, quite clearly.

PRESIDENT: You think they did it?
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DEAN: Uh huh.

PRESIDENT: Deliberately?

DEAN: [Unintelligible]

PRESIDENT: Well, what in the name of Christ — who do they think —
that anybody was — They really [unintelligible] want to

believe that we planted that?

HALDEMAN: Did they get anything on the fingerprints?

DEAN: No they [unintelligible]

HALDEMAN: There weren't any?

DEAN:

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

neither on the telephone or on the, uh, on the bug. The,

uh, well, the FBI has unleashed a full blast investigation

over at the DNC starting with O'Brien right now.

[Laughs] Using the same crews now that they have

nothing to do in Washington.

[Unintelligible] the same Washington Field Office.

What are they doing? Asking them what kind of questions?

Anything that they can think of because what happened,

O'Brien has charged the Bureau with failing to, uh,

find all the, all the bugs, whenever [unintelligible]
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HALDEMAN: Good, that'll make them mad.

DEAN: So, so, Gray is pissed now and his people are kind of

pissed off. So they're moving in because their reputa-

tion's on the line. That's, uh, do you think that's a

good development?

PRESIDENT: I think that's a good development because it makes it

look so God damned phony, doesn't it? The whole —

DEAN: Absolutely.

PRESIDENT: Or am I wrong?

DEAN: No, no sir. It, it —

PRESIDENT: .— looks silly.

DEAN: If we can, if we can find that the DNC planted that, the

whole story is going to — the whole — just will reverse.

PRESIDENT: But how could they, how could you possibly find it,

though?

DEAN: Well, there's a way. They're, they're trying to ascertain

who made the bug.

PRESIDENT: Oh.

DEAN: If they — It's a custom-made product.
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PRESIDENT: Oh.

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

If they can get back to the man who manufactured it,

then they can find out who he sold it to, and how it

came down through the chain.

Boy, you know, you never know. When those guys get

after it, they can find it. They —

The resources that have been put against this whole

investigation to date are really incredible. It's

truly a, it's truly a larger investigation than was

conducted against, uh, the after inquiry of the JFK

assassination.

Oh.

DEAN:

HALDEMAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

And good statistics supporting that. Klelndienst is

going to have a —

Isn't that ridiculous though?

What is?

This silly ass damn thing.

Yeah.

That kind of resources against —
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PRESIDENT: Yeah for Christ's sake [unintelligible]

HALDEMAN: Who the hell cares?

PRESIDENT: Goldwater put it in context, he said "Well, for

Christ's sake, everybody bugs everybody else. We

know that."

DEAN: That was, that was priceless.

HALDEMAN: Yeah. I bugged —

PRESIDENT: Well, it's true. It happens to be totally true.

DEAN: [Unintelligible]

PRESIDENT: We were bugged in '68 on the plane and bugged in '62,

uh, even running for Governor. God damnedest thing you

ever saw.

DEAN:

HALDEMAN

:

It was a shame that, that, evidence to the fact that that

happened in '68 was never preserved around. I understand

that only the former Director had that information.

No, that's not true.

DEAN: There was direct evidence of it?

PRESIDENT

:

Yeah.

HALDEMAN: There's others who have that information.
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PRESIDENT: Others know it.

DEAN: DeLoach?

PRESIDENT: DeLoach, right.

HALDEMAN: I've got some stuff on it, too, in the bombing halt study.

'Cause it's all — that's why, the, the stuff I've got

we don't —

PRESIDENT: The difficulty with using it, of course, is that it

reflects on Johnson.

DEAN:

PRESIDENT:

Right.

He ordered it. If it weren't for that, I'd use it. Is

there any way we could use it without reflecting on

Johnson? How — Now, could we say, could we say that the

Democratic National Committee did it? No, the FBI did

the bugging, though.

HALDEMAN: That's the problem.

DEAN:

HALDEMAN:

Is it going to reflect on Johnson or Humphrey?

Johnson. Humphrey didn't do it.

DEAN: Humphrey didn't do it?

PRESIDENT: Oh, hell no.
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HALDEMAN: He was bugging Humphrey, too. [Laughs]

PRESIDENT: Oh, God damn.

HALDEMAN

:

[Laughs]

PRESIDENT: Well, on the other hand, maybe, uh — I'll tell you who

to call. I want you to ask Connally. Whatever he thinks,

maybe we ought to just, just let that one fly. I mean,

I don't think he will, I don't think he will [unintelligible]

Johnson. [Unintelligible], And also it reflects on the

Bureau. [Unintelligible]

DEAN: [Unintelligible]

PRESIDENT: They, they, they hate to admit that —

HALDEMAN: It's a rough one on them with, with all this stuff about

they don't do Congressmen, and all that

PRESIDENT: That's right.

HALDEMAN: sort of stuff [unintelligible]

PRESIDENT: I —

HALDEMAN

:

do a presidential [unintelligible]

PRESIDENT: It isn't worth it. It isn't worth it, damn it. It isn't

worth — the hell with it. What is the situation on your.
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DEAN:

uh, on the, on the little red box? Did they find what

the hell that, that is? Have they found the box yet?

Gray has never had access to the box. He is now going to

pursue the box. I spoke with him just, just about, uh, oh,

thirty minutes ago and Pat said, "I don't know about the box.

Uh, don't know where it is now. We never had an oppor-

tunity before, when it was, first, uh, released in the press

there was a box, to go in. But," he said, "I think we

have grounds now to go in and find out what it's all

about .

"

HALDEMAN: The last public story was that she handed it over to

Edward Bennett Williams.

DEAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

That's right.

Perhaps the Bureau ought to go over —

The Bureau ought to go into Edward Bennett Williams and

let's start questioning that son-of-a-bitch. Keep him

tied up for a couple of weeks.

PRESIDENT:

DEAN:

Yeah, I hope they do. They — The Bureau better get

over pretty quick and get that red box. We want it *

cleared up* [Unintelligible]

That's exactly the way I, I gave it to Gray. I, uh, uh —
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PRESIDENT:

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT

:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

We want it cleared up. We want to get to the bottom

of it. If anybody is guilty over here we want to know.

[Unintelligible] in the news. iLaughs]

Another interesting thing that's developed is, regarding

the private litigation we've got is, uh, the Stans' libel

action was assigned to Judge Richey.

Oh, Christ.

Well, now, that's good and bad. Uh, Judge Richey is

not known to be one of the intellects on the bench.

That's conceded by many that he is uh, uh —

[Unintelligible] in his own stupid way he's sort of,

uh ~

Well, he's been thoroughly candid in his dealing with

people about the case. He's made several entrees, uh,

off the bench, to, to, uh, (1) to Kleindienstj (2) to,

uh, his old friend Roemer McPhee, to keep Roemer abreast

of what his thinking is. He told Roemer he thought that

Maury ought to file a libel action.

Did he?

DEAN: iLaughsJ

PRESIDENT: Good.
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DEAN: Uh—

HALDEMAN: Well, can he deal with that case concurrently with the

other case?

DEAN:

HALDEMAN:

DEAN:

UNIDENTIFIED:

HALDEMAN:

PRESIDENT:

DEAN:

Yeah. The, the fact that the, the civil case came to a

halt, that the depositions were halted and he —

opened his calendar for a few days.

Well, it did that, and more than that. He had been talking

to Silbert, and Silbert, uh, the U. S. Attorney down here,

the Assistant U. S. Attorney was saying, "We are going

to have a hell of a time drawing these indictments up

because of the fact these civil depositions keep coming out

and the Grand Jury's got one eye on this civil case because

they don't want to get themselves caught, uh, coming out

with indictments and the civil case '11 do something differ-

ently, so —

Would you like to take Clark now, sir?

MacGregor's call?

Yeah. Go ahead.

So, based, based on that, uh, uh, when Silbert had told

Richey this and had a casual encounter — in fact, uh, it
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was just in the hall — Richey, the next thing he does is

he stops the civil case so Silbert can get the indictment

down.

[Telephone rings]

PRESIDENT: Hm.

DEAN:

PRESIDENT

:

DEAN or
HALDEMAN:

PRESIDENT:

So it's, it's, uh — he's got^ he's got the abuse of process

suit also. [Unintelligible]

Yeah. Hello.

Well you still alive?

Yeah, yeah,

I was just sitting here with John Dean and he tells me

that, uh, that you, that you're going to probably be sued

or some damn thing, I don't know.

Oh, God. Now don't say that.

Did you put that last bug in?

Yeah. [Unintelligible] suit.

[Unintelligible]. Yeah.

Yeah.

That's right, that's right. [Unintelligible]

Yeah.

Good.

Sure.
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DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

Well, I'll tell you, uh, just don't let this keep

you or your colleagues from concentrating on the

big game. Yeah, that's right. I mean this, uh,

this thing is Just, uh, you know, one of those side

issues and a month later everybody looks back and

wonders what the hell the shouting was about.

Yeah. Yeah.

Okay, well, anyway get a good night's sleep. And don't

don't bug anybody without asking me. Okay?

Yeah.

Three months ago I would have had trouble predicting where

we'd be today. I think that I can say that fifty-four days

from now that, uh, not a thing will come crashing down to

our, our surprise.

Say what?

Nothing is going to come crashing down to our surprise, either

Well, the whole thing is a can of worms. As you know, a lot

of this stuff went on. And, uh, and, uh, and the people who

worked [unintelligible] awfully embarrassing. And, uh, and,

the, uh, but the, but the way you, you've handled it, it seems

to me, has been very skillful, because you — putting your

fingers in the dikes every time that leaks have sprung here and

sprung there. [Unintelligible] having people straighten the

[unintelligible]. The Grand Jury is dismissed now?

That is correct. They'll, they will have completed and
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they will let them go, so there will no continued

investigation prompted by the Grand Jury's inquiry. The,

uh, GAO report that was referred over to Justice is on a

shelf right now because they have hundreds of violations.

They've got violations of McGovem's; they've got violations

of Humphrey's; they've got Jackson violations, and several

hundred Congressional violations. They don't want to

start prosecuting one any more than they want the other.

So that's, uh —

PRESIDENT: They damn well not prosecute us unless they prosecute all

the others.

DEAN: That's right. That's right. Well, we are really talking

about technical violations that were referred over also.

PRESIDENT: Sure. Sure. What about, uh, uh, watching the McGovern

contributors and all that sort of thing?

DEAN: We've got a, we've got a hawk's eye on that.

PRESIDENT: Yeah.

DEAN: And, uh, uh, he is, he is not in full compliance.

PRESIDENT: He isn't?

DEAN: No.

PRESIDENT: Well, now, he has his three-hundred committees; have they

all reported yet? Have we — we reported ours
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Yes we — Well, we have a couple of delinquent state

committees out, uh —

[Unintelligible] if it's done, huh?

If they —

[Unintelligible] paper committees all reported, the

three-hundred or so committees he's supposed to have.

No, they have not.

Can we say something about that, or have we?

Well, one of the things that he has not done, is he has

never disclosed the fact that he's got some three-hundred

committees. This has been a Wall Street Journal piece

that picked it up and carried it and, uh —

PRESIDENT: [Unintelligible] say that publicly?

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

DEAN:

HALDEMAN:

No, he hasn't. And it's been employed as a tax sham

that he set it up for. And — It is hard to comprehend

why he set up three-hundred committees, frankly. Uh, he

doesn't need that many, he doesn't have that sort of large

contributors, where they have to disburse small [unintelligible]

Unless someone's giving nine hundred thousand dollars.

DEAN: That's right.

PRESIDENT: Which could be very possible.
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HALDEMAN:

PRESIDENT:

He may be getting nine hundred thousand dollars from

somebody

.

From two or three. He may have some big angels. I

don't think he is getting a hell of a lot of small money.

I don't think so. I don't believe this crap. I mean if

he — Have you had your Post Office check yet?

HALDEMM: That John was going to do. I don't know.

PRESIDENT: That's an interesting thing to check.

HALDEMAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

Yeah.

You know how little [unintelligible]

[Unintelligible] is right, because as I see it, now, the only

problems that, uh, that we have are, are the human

problems and we'll keep a close eye on that.

Union?

DEAN: Human.

PRESIDENT: Oh.

DEAN: [Unintelligible]

HALDEMAN: People — Human frailties, where people fall apart.
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DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

Human frailties ~ people getting annoyed and some

finger-pointing and false accusations, and any internal

dissension of that nature.

You mean on this case?

On this case. Uh, there is some bitterness between, for

example, the Finance Committee and the Political Committee.

They feel that they're taking all the heat, and, and, uh,

all the people upstairs are bad people and they're not

being recognized.

Ridiculous.

DEAN: It is — I mean

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

They're all in it together.

That's right.

They should just, uh, just behave and, and, recognize

this, this is, again, this is war. We're getting a few shots

and it'll be over. And, we'll give them a few shots.

It'll be over. Don't worry. [Unintelligible], I

wouldn't want to be on the other side right now. Would

you? I wouldn't want to be in Edward Bennett Williams',

Williams' position after this election.

-21-

(614)



53

.

1 -Pn/iNFlCRTPT OF SEPTEMBER 75, 1972 MEETING

DEAN: No . No

.

PRESIDENT:

DEAN:

None of these bastards —

He, uh, he's done some rather unethical things that have

come to light already, which in -- again, Richey has brought

to our attention.

PRESIDENT

:

Yeah?

DEAN: He went down —

HALDEMAN: Keep a log on all that.

DEAN: Oh, we are, on these. Yeah.

PRESIDENT: Yeah.

HALDEMAN: Because afterwards that is a guy.

PRESIDENT: We're going after him.

HALDEMAN: that is a guy we've got to ruin.

DEAN:

PRESIDENT:

He had, he had an ex parte —

You want to remember, too, he's an attorney for the

Washington Post .

DEAN: I'm well aware of that.

PRESIDENT: I think we are going to fix the son-of-a-bitch.
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DEM:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

Believe me. We are going to. We've got to, because he's

a bad man.

Absolutely.

He misbehaved very badly in the Hoffa matter. Our —
some pretty bad conduct, there, too, but go ahead.

Well, that's, uh, along that line, uh, one of the things

I've tried to do, is just keep notes on a lot of the

people who are emerging as.

That's right.

as less than our friends.

Great

.

Because this is going to be over someday and they're —
We shouldn't forget the way some of them have treated us.

I want the most, I want the most comprehensive notes on

all of those that have tried to do us in. Because they

didn't have to do it.

That's right.

They didn't have to do it. I mean, if the thing

had been a clo— , uh, they had a very close election
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everybody on the other side would understand this game.

But now they are doing this quite deliberately and they are

asking for it and they are going to get it. And this, this-

We, we have not used the power in this first four years,

as you know.

DEAN:

PRESIDENT:

That's right.

We have never used it. We haven't used the Bureau and we

haven't used the Justice Department, but things are going

to change now. And they're going to change, and, and

they're going to get it right ,

—

DEAN:

PRESIDENT:

That's an exciting prospect.

It's got to be done. It's the only thing to do.

HALDEMAN:

PRESIDENT:

We've got to.

Oh, oh, well, we've just been, we've been just God damn

fools. For us to come into this election campaign and

not do anything with regard to the Democratic Senators

who are running, and so forth. [Characterizations

deleted] That'd be ridiculous. Absolutely ridiculous.

It's not going, going to be that way any more, and,

uh —
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HALDEMAN: Really, it's ironic, you know, because we've gone to such

extremes to do every -. You know, you, you and your

damn regulations with

PRESIDENT: Right

.

HALDEMAN: Everybody worries about.

PRESIDENT: That's right.

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

about picking up a hotel bill or anything.

Well, I think, we can, I think, I think we can be proud

of the White House staff. It really has.

That's right.

had no problems of that —

Well, that's right.

And they're looking, this GAO audit that's going on right

now, uh, I think that they have got some suspicion, uh,

in even a cursory investigation, which is not going to

discover anything, that they're going to find something

here. I learned today, incidentally, that, that, uh, I

haven't confirmed this because it's — came from the GO, GAO

auditor, investigator who's down here, that he is down here

at the Speaker of the House's request, which surprised me.
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Well, God damn the Speaker of the House. Maybe we

better put a little heat on him.

PRESIDENT; I think so too.

HALDEMAN: Because he's got a lot worse problems than he's going

to find down here.

DEAN: That's right.

PRESIDENT

:

I know.

HALDEMAN: That's the kind of thing —

PRESIDENT: [Unintelligible] let the police department [unintelligible]

HALDEMAN: That's the kind of thing that, you know, you — What we

really ought to do is call the Speaker and say, "I regret

to see you ordering GAO down here because of what it's

going to cause us to require to do to you."

PRESIDENT: Why don't you just have Harlow go see him and tell him that?

HALDEMAN: Because he wouldn't do it.

PRESIDENT: Huh?

HALDEMAN: 'Cause he wouldn't do it.

PRESIDENT: Harlow wouldn't do it, you mean.

HALDEMAN: Harlow would say, "Mr. Speaker —

"

PRESIDENT: Yeah.
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DEAN: I, I suppose the other area we are going to some publicity

on in the coming weeks because, uh, I think after the, now

that the indictments are down, there's going to be a

cresting on that. The whitewash charge of course, but,

uh, I think we can handle that while the civil case is in

abeyance. But Patman's hearings, uh, his Banking and

Currency Committee, and we've got to — whether we will

be successful or not in turning that off, I don't know.

We've got a plan whereby Rothblatt and Bittman, who are

counsel for the five men who were, or actually a total of

seven, that were indicted today, are going to go up and

visit every member and say, "If you commence hearings you

are going to jeopardize the civil rights of these

individuals in the worst way, and they'll never get a

fair trial," and the like, and try to talk to members on,

on that level. Uh —

PRESIDENT: Why not ask that they request to be heard by, by the

Committee and explain it publicly?

DEAN: How could they — They've planned that what they're going

to say is, "If you do commence with these hearings,

we plan to publicly come up and say what you're doing to the

rights of individuals." Something to that effect.
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PRESIDENT:

DEAN:

As a matter of fact they could even make a motion in

court to get the thing dismissed.

That's another thing we're doing is to, is

PRESIDENT

:

DEAN:

HALDEMAN:

PRESIDENT

:

HALDEMAN:

DEAN:

Because these hearings —

bring an injunctive action against, uh, the appearance, say —

Well, going the other way, the dismissal of the, of the, of

the indictment —

How about trying to get the criminal cases, criminal charges

dismissed on the grounds that there, well, you know —

The civil rights type stuff.

Civil rights — Well that, we're working again, we've got

somebody approaching the ACLU for these guys, and have them

go up and exert some pressure because we just don't want Stans

up there in front of the cameras with Patman and Patman asking

all these questions. It's just going to be the whole thing,

the press going over and over and over again. Uh, one

suggestion was that Connally is, is close to Patman and

probably if anybody could talk turkey to Patman, uh, Connally

might be able to. Now I don't know if that's, uh, a good

idea or not. I don't think he — don't know if he can.

Uh, Gerry Ford is not really taking an active interest in this

matter that, that is developing, so Stans can go see Gerry
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Ford and try to brief him and explain to him the problems

he's got. And then the other thing we are going to do

is we're looking at all the campaign reports of every

member of that Committee because we are convinced that

none of them have probably totally complied with the law

either. And if they want to get into it, if they want

to play rough, some day we better say, "Well, gentlemen,

we think we ought to call to your attention that you

haven't complied A, B, C, D, E, and F, and we're not

going to hold that a secret if you start talking campaign

violations here."

PRESIDENT: Uh, what about Ford? Do you think so? (Unintelligible]

do anything with Patman? Connally can't be sent up there.

HALDEMAN: [Unintelligible]

PRESIDENT: Connally

DEAN: If anybody can do it —

PRESIDENT: [Unintelligible] Patman.

DEAN: But if, if Ford can get the minority members, uh,

together on that one, it's going to be a lot —

PRESIDENT: They've got very weak man in Widnall, unfortunately.

Heckler is all right.
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HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT

:

DEAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

Heckler was great.

She was great, with, uh --

That's what I understand, hut you see, Widnall - let's take

somebody -- Gerry could talk to him. Put it down, uh,

Gerry should talk to Widnall and, uh, just brace him,

tell him I thought it was [unintelligible] start behaving.

Not let him be the chairman of the Committee in the House.

That's what you want?

That would be very helpful, to get our minority side at

least together on the thing.

Gerry has really got to lead on this. He's got to be

really be [unintelligible]

Gerry should, damn it. This is exactly the thing he

was talking about, that the reason they are staying

in is so that they can

PRESIDENT:

HALDEMAN:

PRESIDENT

:

That's right.

run investigations.

Well, the point is that they ought to raise hell about

this, uh, this -- these hearings are jeopardizing the -
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DEAN:

I don't know that they're, that the, the, the counsel

calling on the members of the Committee will do much

good. I was, I — it may be all right but — I was

thinking that they really ought to blunderbuss in the

public arena. It ought to be publicized.

Right.

HALDEMAN

:

Good.

DEAN: Right.

PRESIDENT:

DEAN:

That's what this is, public relations.

That's, that's all it is, particularly if Patman pulls

the strings off, uh — That's the last forum that, uh,

uh, it looks like it could be a problem where you just

have the least control the way it stands right now.

Kennedy has also suggested he may call hearings of his

Administrative Practices and Procedure Subcommittee.

Uh, as, as this case has been all along, you can spin

out horribles that, uh, you, you can conceive of, and

so we just don't do that. I stopped doing that about,

uh, two months ago.

PRESIDENT: Yeah.

DEAN: We just take one at a time and you deal with it based

on —
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And you really can't just sit and worry yourself

DEAN: No.

PRESIDENT: about it all the time, thinking, "The worst may happen,"

but it may not. So you just try to button it up as well

as you can and hope for the best. And,

DEAN: Well if Bob —

PRESIDENT: and remember that basically the damn thing is just

one of those unfortunate things and we're trying to cut

our losses.

DEAN:

HALDEMAN:

Well, certainly that's right and certainly it had no

effect on you. That's the, the good thing.

It really hasn't.

PRESIDENT:

HALDEMAN:

[Unintelligible]

No, it hasn't. It has been kept away from the White

House almost completely and from the President totally.

The only tie to the White House has been the Colson effort

they keep trying to haul in.

DEAN:

HALDEMAN:

And now, of course.

That's falling apart.

-32-

(625)



53. i TEANSCRIPT OF SEPTEMBER 15, 1972 MEETING

DEAN: the two foriner White House people, low level, indicted,

one consultant and one member of the Domestic Council

staff. That's not very much of a tie.

HALDEMAN: No.

PRESIDENT: Well, their names have been already mentioned.

DEAN: Oh, they've been —

PRESIDENT: Voluminous accounts.

HALDEMAN: And it's, it's been discounted —

PRESIDENT

:

You know, they've already been convicted in the press.

DEAN: Absolutely.

HALDEMAN: Yep.

PRESIDENT

:

God damn it, if they'd been communists you'd have the

Washington Post and the New York Times raising hell about

their civil rights.

DEAN: That's right.

PRESIDENT: Or Manson.

DEAN:

PRESIDENT:

That's right.

Jesus Christ. If they'd been killers, wouldn't —

DEAN: That's right.
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PRESIDENT: Isn't that true?

DEAN:

PRESIDENT

:

DEAN:

It's absolutely true.

These poor bastards are — well they've been — they've

got no way they can ever — In fact, they ought to move

the, uh, move the trial away from the —

Well, there has been extensile clipping by the counsel

in this case, and I've gone through some of these

clippings and it's just phenomenal the, uh.

PRESIDENT

:

DEAN:

Yeah.

the amount of coverage this case is getting. They may

never get a fair trial, may never get a fair trial.

They may never get a jury that can convict them or pull

it together. And the Post , as you know, has got a, a, a

real large team that they've assigned to do nothing but

this.

PRESIDENT:

DEAN:

Sure.

this case. Couldn't believe they put Maury Stans' story

about his libel suit, which was just playing so heavily on

the networks last night, and in the evening news, they put

it way back on about page eight of the Post

PRESIDENT; Sure.
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DEAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

HALDEMAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

and didn't even cover it as a — in total,

T- expect that. That's all right. We've [unintelligible]

The Post is —

The Post has asked — it's going to have its problems.

[Unintelligible]

The networks, the networks are good with Maury coining

back three days in a row and —

That's right. Right. The main thing is the Post is

going to have damnable, damnable problems out of this one.

They have a television station

That's right, they do.

and they're going to have to get it renewed.

They've got a radio station, too.

Does that come up too? The point is, when does it come

up?

I don't know. But the practice of non-licensees filing

on top of licensees has certainly gotten more ,

That's right.

more active in the, in the area.
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PRESIDENT: And it's going to be God damn active here.

DEAN: [Laughs]

PRESIDENT: Well, the game has to be played awfully rough. I don't

know — Now, you, you'll follow through with — who will

over there? Who — Timmons, or with Ford, or — How's

it going to operate?

HALDEMAN: I'll talk to Bill. I think — yeah.

DEAN: Dick Cook has been working

HALDEMAN or
PRI^IDENT: [Unintelligible]

DEAN: on it.

HALDEMAN: Cook is the guy.

DEAN: Dick has been working on it.

PRESIDENT: Maybe Mitchell should —

HALDEMAN: Well, maybe Mitchell ought to — would, could Mitchell

do it?

PRESIDENT

:

No.

DEAN: I don't really think that would be good.

PRESIDENT: No.
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DEAN: I hate to draw him in.

PRESIDENT

:

Yeah.

DEAN:

HALDEMAN:

I think Maury can talk to Ford if that will do any good,

but it won't have the same impact, of course, 'cause

he's the one directly involved, but I think Maury ought

to brief Ford at some point on, on exactly what his whole

side of the story is.

I'll talk to Cook.

PRESIDENT: Oh, I think Ehrlichman should talk to him. Ehrlichman

understands the law, and the rest, and should say, "Now

God damn it, get the hell over with this."

HALDEMAN: Is that a good idea? Maybe it is

.

PRESIDENT: I think maybe that's the thing to do [unintelligible].

This is, this is big, big play. I'm getting into this

thing. So that he — he's got to know that it comes from

the top.

HALDEMAN:

PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

Yeah.

That's what he's got to know.

Right.

and if he [unintelligiblej and we're not going to — I

can't talk to him myself — and that he's got to get at

this and screw this thing up while he can, right?
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DEAN:

PRESIDENT

:

DEAN:

PRESIDENT

:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

Well, if we let that slide up there with the Patman

Committee it'd be just, you know, just a tragedy to

let Patman have a field day up there.

What's the first move? When does he call his wit— ,

witnesses?

Well, he, he has not even gotten the vote of his Committee;

he hasn't convened his Committee yet on whether he can

call hearings. That's why, come Monday morning, these

attorneys are going to arrive, uh, on the doorstep

of the Chairman and try to tell him what he's doing if he

proceeds. Uh, one of the members, Gary Brown, uh, wrote

Kleindienst a letter saying, "If the Chairman holds

Committee hearings on this, isn't this going to jeopardize

your criminal case?"

Brown's a smart fellow. He's from, he's from Michigan

That's right.

and some tie into Ford. He's very, he's a very smart fellow.

Good.

Good lawyer and he's being helpful. He is anxious to

help

.
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PRESIDENT:

DEAN:

PRESIDENT:

Right, just tell him that, tell, tell, tell Ehrlichman

to get Brown in and Ford in and then they can all work

out something. But, they ought to get off their asses

and push it. No' use to let Patman have a free ride here.

Well, we can, we can keep them well briefed on moves

if they'll, if they'll move when we provide them with

the, the strategy. And we will have a raft

of depositions going the other way soon. We will be

hauling the, the, O'Briens in and the like, and, uh, on

our abuse of process suit.

What are you going to ask him? [unintelligible]

questions?

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

No.. This fellow, this fellow Rothblatt, who has started

deposing, uh, he's quite a character. He's been Eettine into

the sex life of some of the members of the DNC and —

Why? How can ~ What's his justification?

Well, he's working on an entrapment theory that, uh, uh,

they were hiding something or they had secret informa-

tion, affairs to hide and they, they could, some way,

conspire to bring this thing about themselves.
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It's a, it's a way-out theory that, uh, no one had

[uolntelllgibl©]

HALDEMAN: [Laughs]
»

DEAN: Uh, and he, he had scheduled Patricia Harris and she didn't

show up. She went to the beauty parlor instead so he

went down to the Court House and she had, had been

directed to show up and then the next day the Judge cut

all the depositions off. But he had a host of wild

questions including, you know, where O'Brien got his

compensation when he was Chairman. Not that he knows

anything about that, but, uh, it was just an interesting

question he thought he ijiight want to ask the, the

Chairman under oath.
•

HALDEMAN: That's — It gives us, uh, the same hunting license that

it gave them.

DEAN: That's right.

HALDEMAN: So we can play the same game they are playing, but we

ought to be able to do better at it.

PRESIDENT: Well —

HALDEMAN: Are those depositions sealed?

-Ac-
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DEAN:

HALDEMAN:

DEAN:

PRESIDENT:

DEAN:

HALDEKAN:

PRESIDENT:

DEAN:

That's right.

They are?

But that argues that, uh. they won't want them unsealed.

They'll want them unsealed less than we will, and we may

be arguing at some point to get them unsealed.

Yeah.

I think what's going to happen on the civil case is the

Judge is going to dismiss the pending complaint down

there right now. They will then turn around and file

a new complaint which will be [unintelligible] come

back to Richey again. That, uh, that'll probably happen the

twentieth, twenty-first, twenty-second. Then twenty days

will run until any answers will have to be filed and these

depositions will be commenced so we're, what, we're eating

up an awful lot of time for those next fifty-four days.

On the other side.

Why will they have to dismiss the present —

Uh, probably on, on a dual ground, uh, both on the sub-

stantive ground that they haven't stated a good cause
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of action — that there is a Improper class action

filed and that O'Brien Indeed doesn't represent any

class. Uh, and he'll just dismiss It on the merits.

It's not a good complaint. He's already shaved It

down to almost nothing on his original order. They

will then have to re-deslgn It Into a much narrower

action, but the Judge himself can't suggest something

to counsel. But It's — you've got a good res judicata

argument here. If he dismisses on the merits, uh, that

they can't file another suit. They're out of the court

totally.

HALDEMAN: But our suits do still hang?

DEAN: Our suits are still — We have two suits, and we have

the abuse of process and

HALDEMAN: — the libel —

DEAN: the libel suit.

HALDEMAN: We can take depositions on both of those?

DEAN: Absolutely.

PRESIDENT: Hell yes.

HALDEMAN: [Laughs]
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PRESIDENT: [Unintelligible] depositions.

DEAN: It's a, it's a glimmer down the road anyway, but,

uh ~
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Wouse Judi clary Committee statt

LOWER PORTION OF PAGE 2 OF H R HALDEMAN 'S NOTES

OF SEPTEMBER 15, 1972

John Dean

Ask Conn if wc shld let out the

68 bugging

P.O. ck re McG mail?

T/Cook Ford - brace Widnall re

Patman hearings

must get minority together

raise hell re jeopardizing defendants

P. can't talk to you -

but it must be done

get Garry Brown & Ford in

December 19, 1973

I hereby certify that the above is a true copy of the

pen and ink notes of H. R. Haldeman relating to the meeting

between the President, Mr. Haldeman & John W. Dean, III, on

September 15, 1972, in the Oval office from 5:27 to 6:17 PM,

submitted as Item IV B , White House Analyses.

JAMES F DAVEY, Clerk

By
James P Capitanio

Deputy Clerk

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

(637)



DV
S3. 2 H.R. HALDEMAN NOTES OF SEPTEMBER IS, 1372 MEETING

LOWER PORTION OF PAGE 2 OF H R HALDS-:\:i'S KOTES
OF SEPTEMBER 15, 1972

'^^iMAj:^^^ c//:,(,€ ^/^^ ^^—^c,^^/'^/^

-- 6S^-C•^-p/'^y-

r- p.

ir
.f /3 /V- ,< 1/1J ^- // t

#X^«4 t * ^*l^-«'-*.

c/^-'^-.
.4-

December 19, 1973

I hereby certify that the abo^/e is a true copy of the
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Indistinct document retyped by

Sept 15. 1972

Wgt on tv

P - Hi how are yu - well you had quite a day today wa[unreadable]

D - quite a 3 mos. -went well - press playing as we'd expect

Not whitewash - Mac hdld well -

the other bug - O'B's complaint

maybe DNC planted that - wld blow it

_r«SOM*ces agst invstg are Incredible - grtst since Ken

we were bugged in '68 & 62

D - shame '68 evid not around

H - Others know it too

P - trbl w/ using is it reflects on LBJ

ask Conn what he thks - shld we use it

not worth it - too many probs

q. re little red box - D DK where it stds w/FBI

re Richey - both good & bad

wl keep R McPhee abrast

told McPhee Stans shld file libel a£tion

Richey tlkd to Silbert - re civ case depositions

takes Mac. call
• don't let this keep you from the big game

it's Just a side issue

lose voice sound - then picks up

Page two nothing wl come out to our surprise ^

P-way you hdld'very skilful - kept finger on dike

no cont. invstg. of M
• GAO report on shelf have 100 's of violations

Sfiat about watching McG contribs

D - we have hawk's eye on that

have a few violations - of comms. etc

tax sham' re 300 comms - doesn't need

P - re post office ck on McG mail - # of pieces

(to see whether getting lot of small contribs)

D. - have human probs - get annoyed - finger ptg - [unreadable]

ic bitterness btn fin. comm & pol. comm.

p. - they shld all work together

H~
Keep a log on w4oi what the Dems do

D - tried to keep notes on people emerging whft are not [onreadable]

P - want corap. notes on those who tried to do us in

cause didn't have to do it

they're going to get it

we haven't used Bur & Just - but that wl chg

D-that's an exciting prospect

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

(639)



53.3 H.R. HALDEtUN NOTES OF LISTENING TO TAPE RECORDING
OF SEPTEMBER 15, 1972 MEETING

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

Page three D - can be proud of Iffl staff has no probs -

GAO audit - Spkr sent him to audit WH -

H - we shld put heat on him
shld fight back.

D - pub wl be whitewash chg
now Patman hearings

Rothblatt & Blttman wl try to turn off rts of dfts
Get ACLU in

don't want Stans up in fnt of cameras
Suggs Conn tlk to Patraan

Gerry Ford
chg campaign reports of all membs.of Coram - get rough

P analyzes members of Comm.

D - that's the last forum
Kenn may do something
can spin out horribles - stopped doing that

just take one at time

P - worst may happen - can't plan on that
D - Its had no effect on P

H - kept away f rm- VfH almost completely - P totally
Cols, effort fell thru

D - two low levels Indicted
may never get fair trial

P - Post wl have probs - TV stn renewed - radio stn too

has to be played rough - re Patman
who wl fl thru - eld M - no

Page four P - maybe E shld talk to Ford - get at this & screw it up

D. Gerry Brown wrote Kldst Itr - very helpful

D - re depositions of Dems - that they conspired to do this

H gives us the same hunting license they have

Page five P - maybe E shld talk to Ford - get at this & screw it up

D. Gerry Brown wrote Kldst Itr - very helpful

D - re depositions of Dems - that they conspired to do this

H gives us the same hunting license they have

P - Iks forward to Just, under control
ref IRS doing him

D - can't get Kiramelman's file - [unreadable] Shultz
prob - so many Dems - we can't get in

round & round for two years
H - don't take risk before elect - after f/u complaints

disc, of cleaning house - after elect -

need a plan to chall appts - have to do it fast

all resigs rt. after elections
H - project going full tilt

Indistinct document retyped by

House Judiciary Committee staff
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Indistinct document retyped by

Hnngp .Tudlclary Committee staff

D - you Irn a lot about people when the crunch is on
you get some surprises

disc re bad effect of education - draft dodgers etc
D. re reading book about Aust

P. anyway we'll fix' era.

Indistinct document retyped by

House Judiciary Committee staff
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54. On October 5, 1972 the President held a press conference.

He stated that the FBI had conducted an intensive investigation of

Watergate because "I wanted to be sure that no member of the White

House staff and no man or woman in a position of major responsibility

in the Committee for Re-Election had anything to do with this kind

of reprehensible activity."

Page

54.1 President Nixon news conference, October 5, 1972,

8 Presidential Documents 1486 , 1489 648
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54. 1 PRESIDENT NIXON NEWS CONFERENCE, OCTOBER 5, 1972,
8 PRESIDENTIAL DOCUMENTS 1486, 1489

Wt£KlY COM?ILAIION Of PREJIOfMriAl DOCUMtHTj, OCTOaC* ». H7J

I have often stated my strong belief that the millions

of older men aiid women who did so much to build this

Nation should share equitably in the fruits of that labor,

and that inflation should not be allowed to rob them of

the full value of their pensions. By providing a 20 percent
benefit increase without adequate financing, however,
this bUi goes far beyond reasonable equity.

In passing this bill, the Congress has mistakenly as-

sumed that railroad retirement benefits should be in-

creased by the same percentage as social security benefits.

In fact, the two systems are entirely different. Railroad
benefits are much higher than social security benefits—for

full-career workers the benefits may be twice as high.

The railroad retirement system payments arc a com-
bination of social security benefits augmented by the
equivalent of a private pension. There is no valid reason

why the private pension equivalent necessarily should be
increased whenever social security benefits are raised.

Other industries have not raised their pension benefits by
20 percent as a resnlt of sodal security increases, even
though most of them provide less adequate benefits.

The argiunent that these "temporary" benefits do not
require a tax increase is, in my judgment, a delusion. I

caimot imagine that the Congress would find it possible or
desirable to slash railroad retirement benefits next year
or in any year.

The imprudence of H.R. 15927 is underscored by the

recent report of the Commission on Railroad Retirement.

That Commission was created by the Congress in 1970 to

•udy the troubled railroad retirement system and recom-
mend measures necessary to place it on a sound actuarial

basis. Yet the Congress acted on H.R. 15927 before it had
an opportunity to consider and act on the recormnenda-
tions of its own Commission for basic changes in the rail-

road retirement system. ^

The Commission's findings do not support H.R. 15927
and a majority of the Commissioners recommended
against such legislation.

The Commission found that existing railroad retire-

ment benefits are adequate, particularly for workers re-

tiring after a fuU career. Redrcd railroad couples receive

higher benefits than 9 out of every 10 retired couples in

the country. The Commission also reached the sobering

conclusion that the enactment of an across-the-board 20
percent increase, without adequate financing, would
bankrupt the system in 1 3 years.

I believe that railroad beneficiaries should now receive

the same dollar increases in benefits as social security

recipients with similar earnings. A 20 percent increase in

the social security portion of railroad retirement benefits

can be financed without worsening the financial position

of the Railroad Retirement Trust fund. The Congress
followed this sound approach when it increased railroad

retirement benefits in 1968.

Therefore, I propose that the Congress enact a bill

which again applies this principle, inste.id of H.R. 15927.
The 1972 incrca.sc under my proposal would average §28

per month for single retired railroad workers and would
be about .$47 a month for married couples. It would not
deepen the presently-projected deficits of the R^Uroad
Retirement Trust Fund.

I urge the Congress to adopt this prudent ajtematlvc,
which would give these deserving pensioners an equitable
benefit increase on a timely basis and which -would still

preserve the flexibility for basic readjustments that will

be needed later in the railroad retirement system.
Working together, I hope that we can constructively

reform this system so it can continue to serve the needs of
railroad workers and their families for decades ahead.

Richard Nixom
The White House,

October 4, 1972.

MOTZ
: On the same date, the Prrjident'i veto Wa» overridden by the

Home of Repraenlativn and the Senate. The bill {H.R. 15927)
became Public Law 92-.460, without the Ptaident'i tignatureL

THE PRESIDENT'S
NEWS CONFEREN(JE OF
jOCTOBER 5, 1972

Charges of Corruption

Q. Mr. President, what are you planning to do to de-
fend yourself agjinst the charges «>f corruption in your
Administration?

The President. WcU, I have noted such charges; as
a matter of fact, I have noted that this Administration
has been charged with being the most corrupt in history,
and I have been charged with being the most deceitful
President in history.

The President of the United States has been compared
in his policies with Adolf Hitler. The polides of the
U.S. Government to prevent a Communist takeover by
force in Soutl* Vietnam have been called the worst crime
since the Nazi extermination of the Jevirs in Germany.
And the President who went to China and to Moscovf
and who has brought 500,000 home from Vietnam, has
been called the number one warmaker in the world.

Needless to say, some of my more partisan advisers
feel that I should respond in kind. I shall not do so—
not now, not throughout this campaign. I am not going
to dignify such comments.

In view of the fact that one of the very few Members
of the Congress who is publicly and actively supportino-
the opposition ticket in this campaign has very viox>r-

ously, yesterday, criticized thLi kind of tactics, it seems
to me it makes it not ncccss.irv- for me to respond.

I think the rcspoositilc members of the Democratic
Party will be turned off by this kind of camp.ii^ing.
and I wo-.ild suggest that responsible members of the
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to rely on the possibility that there was going to be a deal

until one was made.

If he did rely on it, he probably, in this instance, came

out «el!. He could have come out the other way.

Property Tax Relief

Q. Mr. President, on the question of property taxes

Mr. Ehrlichman has said that the Administration's long-

term goal is to reduce property taxes by 50 percent, which

would mean about $16 billion from the Federal Govern-

ment presumably to States to make up for the property tax

loss. How will you find that $16 billion without having to

increase Federal taxes?

The President. We can't do it all in one bite. We have

to begin with that. As Mr. Ehrlichman has indicated, that

b why we have set as a goal.a 50 percent reduction.

Now, let me indicate to you the priorities that I see

developing with regard to property tax relief. We have to

start first with the elderiy. When I met with Mr. Merriam,

who, as you know, is the professional working with the

Ad\isory Committee on Intergovernmental Relations, he

gave me some statistics, which to me were terribly depress-

ing. There are 1 million retired people in this country who

have incomes of less than $2,000 a year, and, who, on the

r average, pay a property tax of 33/3 percent of that

income.*

Now that is fiscally wrong, morally wrong, and certainly

tax wrong. \Ve must begin by lifting that burden from

those people who have worked all their lives, are now re-

tired on what is basically an inadequate amount, and are

paying one-third of their taxes (incomes) for property

taxestosend, basically, children to school. .

I have discussed this matter not only with Mr. Memam,

but Mr. Shultz and I have had, as you have noted, a num-

ber of meetings on this in the past few weeks. We hope

to have a plan which we can present at an early date. I

cannot indicate to you what that date will be, but I will

say this: One, we are going to propose to the next Con-

gress a plan that will relieve—what will start down the

road of reducing the burden of property taxes.

The first priority wUl be to reduce the burden of prop-

erty taxes on the elderiy, and second, whatever step we

lake, one condition is, it must not require any increase in

other taxes. We think we have found a formula to do that.

The Watergate Case

Q. Mr. President, don't you think that your Adminis-

tration 2md the public would be served considerably and

. that the men under indictment would be treated better,

if you people would come through and make a clean breast

about what you were tr)ing to get done at the Watergate?

The President. One thing that has alwav'S puzzled

me about it is why anybody would have tried to get any-

thing out of the Watergate. But be that as it may, that

decision ha\ing been made at lower levels, with which I

had no knowledge, and, as I pointed out

•The 33 '/j prrccnt figure rcfirrs lo low incimr mired persons in

the Nonhrasl Nationwide, the averaije is about 16 percent o(

retiree's income.

Q. Surely you know now, sir.

The President. Just a minute. I certainly feel that

under the circumstances that we have got to look at what

has happened and to put the matter into perspective.

Now when we talk about a clean breast, let's look at

what has happened. The FBI assigned 133 agents to this

investigation. It followed out 1,800 leads. It conducted

1 ,500 interviews.

Incidentally, I conducted the investigation of the Hiss

case. I know that is a very unpopular subject to raise in

some quarters, but I conducted it. It was successful. The

FBI did a magnificient job, but that investigation, involv-

ing the security of this country, was basically a Sunday

school exercise compared to the amount of efTort that was

put into this.

I agreed with the amount of cfTort that was put into it.

I wanted every lead carried out to the end because I

wanted to be sure that no member of the White House

staff and no man or woman in a position of major respon

sibility in the Committee for Re-election had anything to

do with this kind of reprehensible activity.

Now, the grand jury has handed down indictments. It

has indicted incidentally two who were with the Com-

mittee for the Re-election and one who refused to cooper-

ate and another who was apprehended. Under these cir-

cumstances, the grand jury now having acted, it is now

time to have the judicial process go forward and for the

evidence to be presented.

I would say finally with regard to commenting on any

of those who have been indicted, with regard to saying

anything about the judicial process, I am going to follow

the good adsice, which I appreciate, of the members of

the press corps, my constant, and I trust will always con-

tinue to be, very responsible critics.

I stepped into one on that when you recall I made in-

advertently a comment in Dem-er aoout an individual who

had been indicted in California, the Manson case. I was

\igorously criticized for making any comment about the

case, and so of course, I know you would want me to fol-

low the same single standard by not commenting on this

case.

Campaign Plans

Q. Mr. President, when are you going to begin inten-

sive campaigning, and are you going to begin intensive

campaigning?

The President. I repeat, Mr. Warren, what I have

said previously in San Clemente and at San Francisco.

Until the Congress adjourns, my primary responability is

to stay here and particularly to stay here to fight the battle

against bigger spending that would lead to bigger taxes.

1 have made a commitment, and I make it here again

today. There will be no tax increase in 1973. However,

there is one problem with that commitment. There will

be no Presidential tax increase. But, we need the coopera-

tion of the Congres.s, and there could be a congressional

tax increase. If the Congress, for example, does not ap-

prove the $250 billion ceiling that we h.ivc requested, that

n

J

(649)





55. On December 15, 1972 John Ehrlichman met with CIA Director

Richard Helms, William Colby of the CIA, and John Dean. They discussed

answers to questions posed by Assistant Attorney General Henry Petersen

and Assistant U. S. Attorney Earl Silbert. Colby had disclosed on

November 27, 1972 to the Federal prosecutors that Ehrlichman was the

person who had requested CIA assistance for Howard Hunt in 1971. They

also discussed the materials turned over by the CIA to the Justice

Department on October 24, 1972.

Page
55.1 John Ehrlichman log, December 15, 1972 (received

from SSC) 652

55.2 William Colby testimony. Senate Armed Services
Committee, nomination of William Colby to be
Director of Central Intelligence Agency, July 25,
1973, 163-64, 166 653

55.3 William Colby testimony. Senate Armed Services
Committee Executive Session, May 14, 1973, 110 656

55.4 Henry Petersen testimony, 9 SSC 3622-23 657

(651)



I 55.1 JOHN EHRLICHMM LOG, DECEMBER 15^ 1972

THna::; DAY. DECEM3ER U. I97Z

11:00 Visit to i^.ed Cross - Proi^r:: tixD - >.-'>-^ v^ir- n— ->,-,,
:'-0 Senato- hugh. Scott

Press backgrotinder - 45 ZCS
Hear-/ C 2.3 hen

iting - itOGsevait -.• oort

1:01

3:00

3:23 BudgdL itl;

4:15 Roy Asa
5:00 President

FRIDAY, DECSJN/I3SR 15, 1972

10:00 SallTanne Pa/ton
10:30 Ed Harper
11:00 Bob Fri, Ken Cole
11:4^ Budget meeting - Roosevelt Room
12:45-2:00 President
2:00 Bill Ruckelshans
3 :00 Theodore White

^:00 John Dean, Richard Helms, William Colby

SATURDAY. DECEMBER 16. 1972 '

9:30 Shultz, Ruckelshans, Morrill, Fairbanks, Col^11-2 HRH office - Maiek, HRH, Higby. Hullin
^:10 Andy Hunter
7:30 BLACK TIE V/hite House dinner

SUNDAY. DECEMBER 17. 1972

1:00 Redskins vs. Buffalo Bills

MONDAY. DECEMBER 18. 1972

9:00 Ollie Atkins (new JDE photo) - Librarv
10:00 ?Ienry Kissinger
11:00 Jack Sutherland

• 11:15 Dax-id Young
11:30 Saul Pact (A.P)

12:30 John Dean. HRH, Higby
1:30 Lunch wLch Garment - Conf. , .nca Dinin- R^^^
^^'J-'

President, Kleindienst (EOF . :iice)
"^— ^ TL-nmons. Zieal-r, H'i'li^
3:30 Dick C'ok
3: --3 R^y Ash
4:00 PreiLdenc
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Question. Did the CIA receive any indication from the Justice Department at
thiU time nM to give certain iiiutcrial to the prosecutor* at ulli If no, ica» a
reaaon given t

Answer. Jnstice I>eparrinent representatives agreed with our concerns over
the sensitivity of the material and indicated they would hold the material but
would discuss it with the prosecutors.

Qitention. Did the CIA receive any indication from the Ju*tice Department not
to give certain material to the prosecutors until the time of the trial f If so, was a
reason givenf

Answer. A^in it was agreed that the prosecutors would not be briefed until
shortly before the trial to minimize chances for au opportunity of leakage.

Qitestion. If the security of CIA operations icere at issue, and the prosecutors
should nfit see it for that reason, wouldn't this he the case at the time of trial as
well as before trial?

Answer. Yes, but the risk of leakage would be lessened and it might not be
cecessary.

Question. Did you and Mr. Helms discuss at any point that such a re>iuest
front the -Justice Department might imply an inclination to limit the investigation
of possible criminal conduct?

Answer. Xa
Question. Mr. Colby, I would like to read briefly from two memoranda tchich

relate to your meeting rcith Mr. Petersen, Mr. Silbert, and Mr. Laicrence Houston
of ywember 27, 1912.

Answer. The meeting was with 3Ir. Petersen, Mr. Silbert and Mr. Warner, not
air. Houston, on 27 November 1972.

December 18. 1972.
aiemorandnm for the record.
Subject

: Meeting at the White House on December 15. 1072. re : Watergate Case.
Participants: Richard Helms and William Colby, CIA; John Ehrlichmau and
John Dean, the White House.

1. After preliminary remarks. Colby gave a summary of CIAs dealings with
the FBI and the Department of Justice with respect to Howartl Hunt. He said
we first responded at the working level to certain normal iiuestions about Hunt's
and friends' earlier association with CIA. However. Hunt's notebook and docu-
ments and certain other leads pointed to CIA, and it was determined that an
adequate answer to these should be given at the top level of the FBI rather than
at the working level. This was done, to Acting Director Gray, and the reply in-
cluded a response to a follow-up question of the FBI's as to any other alias or
documentation. In this description was referred to the names "Warren" and
"Leonard" and certain additional assistance given in Jnl.v and August 1971 as
authorizwl by an extra-Agency official. Colby pointed out that there was no
speciflcrttion of who this official was. Mr. Gray had allowed one other individual
to know of this material, W. Mark Felt, and it was our impression that that in-.

iM^ia^^a»formation had not gone any further.
2. Colby further explained that Mr. Silbert. in charge of the ciise, had generatetl

some additional questions, including some about the alias "Warren'' and a "Mr.
[delete<I]" whose name and telephone number appeared in Mr. Hunt's materials.
Again, the Agency had wanted to respond at the highest level only, and the Direc-
tor and Mr. Houston visited Attorney General Ivleimliensl with a memo replying
to these questions. The Attornel General had directed that the material not go
to the r. S. .Vttomey's Office, directed Mr. Henry Petersen to handle the matter
discreetly and inform Silbert as appropriate. Colby then said that he and John
Warner had been asked to visit Jlessi-s. Petersen and Silbert. in which interview
Silbert focu>-e(l in on the reference to a "duly authorizetl extra-Agtucy retiuest."
Colby .-iaid lit- had danced around the room several times for ten minutes to tr.v

to avoid beciinijng speeitic on this, finally naming the White Hou.^e. .iiid was then
pinned l>y Silbert with a demand for the name, at which i>oint liie name of the
individual w;is given. Colby said that we have worked up answers to additional
questions given by Silbert at that time but suspendetl submitting them until after
this meeting.

3. Mr. Ebrlioliman sought some precision about the alle.are<l phone calls in terms
of dates, etc. These were given to him as the linst phone c:ill being liefoi-e 22 .July
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l",i7i nnil the terminaHng phone call beiiij: on 27 August 1071. Mr. Ehrlicliiiiaii

said he (\\<\ not rememl>er the first one at all. Messrs. Helm.s and Colb.v .s.';i<l

they were merely working on General Cuslinian's memory that tliere liaii been

a phone call requesting some form of general help for Hunt. .Mr. Helms pi.inted

out tliat we would not have been likely to respond to Hunt's rei^uest without

some such accreditation, as our rules about issuing false documentation are

very strict. Mr. Dean asked a few questions about our procedures and whetlicr

we had recovered the false documents, to which the answer was given that

we had not, although normally we should have done so. A short summary wan
given of the type of assistance rendered to Mr. Hunt on 23 July and in August
and the fact that the demand for a backstopped telephone had triggered o\ir

decision to cut off the assistance. Mr. Helms stated that he was quite ignorant
of the specifics, as he believes he was first brought into it when Hunt had asked
for a secretary to be assigned to him from our Paris Station, and he had con-

curred that the answer to this and further assistance should be negative. Mr.
Ehrlichman took down the dates of the two alleged phone calls and said he
would check np on his schedule, etc., to see whether there was any possibility.

He said that Hunt at that time was not working for him but for Colson, and
he had not joined Ehrlichman's staff until later. Ehrlichman said that he thought
Hunt had been working on the tracing of document leaks during that period.

4. The point was brought out that it was our understanding this material
was all made available to Mr. Silbert as a preparation against possible questioas
raised by the defen.se but that he was now talking in somewhat different terms.
Mr. Dean said that he probably would want to use this material to prove that
Hunt and Liddy operated in alias and that it would be easier to prove it by a
CIA te.stiraony than by witnesses. It was agreed all around this would be a
mistake, as the entire matter was totally irrelevant to the main trial and would
be a red herring.

5. Mr. Dean was shown the material prepared for passage to Mr. Petersen
in response to Mr. Silbert's latest questions. It was agreed that these would
be held up. At Mr. Ehrlichman's request, Colby agreed to ask General Cushman
to phone him so they could discuss the details of the alleged telephone calls.

6. As an aside, Mr. Ehrlichman recalled a discussion with Mr. Helms in w^hich
the latter had given him some "fatherly advice" that Hunt was [deleted] Mr.
Helms said that we had perhaps kept Mr. Hunt on a little longer than we should
liave but that we had several years ago separated him from more operational
tasks. It was worked out that this conversation probably took place after the
e\ ents di.scussed above, i.e.. later in the fall of 1971.

7. Mr. Ehrlichman congratulated Mr. Helms on the Marchetti decision and said
that he had instructed Mr. Hampton of the Civil Service Commission to look
into the possibility of applying this technique more broadly. Mr. Helms agree<l
and stressed the importance of some control of classification. In this, Mr. Helms
said that he had a somewhat critical letter from Mr. Eisenhower, to which
Mr. Ehrlichman said that he also had added one of his own asking that Helms
he as forthcoming as possible. Mr. Helms said we would be replying to these
in good time. He explained that the intelligence business depends upon a fidu-
ciary relationship of continued secrecy and that we cannot develop sources if
we acquire the reputation of declassifying their identities and exposing them to
difficulties.

Vi'. E. Colby, Excciitiie Director-Comptroller.

AODEXDUil

Mr. Colby callod General Ciishmnn and said that Mr. Ehriichmnn did not re-
member the first pliitne ciU and that it had been arranged that General Cush-
man should call Mr. Ehrlichman to discuss the matter General Cushman said
he would do so.

XovEitBEE 27, 1972.

Memonindum for the record.
Suhj.-ct : Watergate Case.

1. Tlie Executive Dii-ector. Mr. W. E. Colhy. and the AcHns Genenil Co\iiisel,

Mr. .John S. Warner, met for approximately one linur with Mr. Henry E. Peter-
son. -Vssiictant Attorney General. Criminal Division. Department of .Tustice. and
Mr. Earl J. Silliert. Principal .\ssistaat United States -\ttorney for the District
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any funds. Mr. Silbert naked if there wa.s any coincidence in [deleted) retiring

on 19 June since be had been in touch with both McCord and Hunt. We said

there was no connection but [deleted] simply sent names and resumes in re-

sponse to rqeuests.

10. Mr. Colby pointed out that the Agency wanted to cooperate in every tvay

but felt that the sensitiTity of the matter required that it be done at the Peter-

sen and Silbert level and not at the normal FBI inresigatire level. Both Mr.

Petersen and Mr. Silbert appeared to fully understand the Agency's position in

this regard.
J0H2T S. 'WaEXEB.

___^ Actituf General Counitel.

Question. Are both nf these nwmoranda accurate accounts of your meeting loitk

21r. Petenenand ilr. SUbertf

Answer. I believe that both of these memoranda were reasonably accurate
representations of what occurred at that meeting.

Que^iifin. If your ohdi later memorandum i» acciirnte, ich)/ tcould ifO» bclicre

it important to avoid beccmino specific with Mr. Silbert and Mr. Petersen coi*-

cemrn^JJr.Ehrlichman'snannf*

Answer. The question was one of CIA's assistance to Mr. Howard Hont. This
information was provide<l. It was pointed out that this ns^iistance waa Only an-
therized. I did not believe if essential to volunteer to the prosecutors the preci.-*e

anthorization under which CIA acted, although I gave that information when
asked the direct question.

' QiiestioH. Did you mention in the yovember 27 nfctiny the tmn$cripl of the
Cttxhmnn/Hiint meeting in July ]971. or that Mr. Ehrlichman. had- initiated a
call to the Agency prior to Mr. Eunt's visit there*

Answer. 1 did not mention the transcript but I did indicate thatMr. Elirlich-

nian had made the call to General Cushman before Mr. Hunt"s visit to General
Coshman.

Question. Was this the fimt time you had ever bent aikcd specificalltf about
the identity of the person %cho recommended Mr. Hunt to the Agency*

Answer. This vraa the first time outside the Agenc.v.'

Question. So is it fair to say that although you vere retnrtnnt at this first

meeting you did give the Justice Department this information the first time you
were iii-kedf .. _

Answer. Yes. '

Question. Did you meet with General Cushman on December tJT

Answer. Yes.

Question. This is npitarenllfi prior to the December J5 meeting at the White
Ilouxe irith Mr. Helms, Mr. Ehrlichman. and Mr. Dean—how did this meeting
icith General Cushman covie about'

Answer. In preparins the answers to Mr. Silbert's questions I felt it desirable

to check General Cushman's memory of these events.

Qiicktion. Did you nsk General Cushman to irrite a tnemomndunr to .Vr."

Ehrlichman at that first meeting!

Answer. Xo.

Question. Did you show General Cushman at that first meeting the tmnsrript

of his conversation with Mr. Hunt.'

.\nswer. At the first meetinp: I stated to Geiieril Cnslimau that we w:iiite«l to be
sure of the identity nf the White House caller who li:id spt)nsoretl Jlr. Huiifs
rwiuest fi)r assistunoe in .Inly l'.)71. I did not at first show Oeuenil Ciisliman the

traiiscripr. General Cushman replied that he thou.^ht it wa." Mr. Ehrlichman. Mr.
Colson. or Mr. Dean or someone such as that whom he knew. I then >howe<l him
the transcript and he agreed that it must have been Ehrlichman.

Qiifslinn. IIV/.v he fully (iirurv ami did hr rrmcmher that Mr. Ehrlichman
hiiil •itllcd him to ctlnhli'ih CIA liiii'Oiii irilh Mr. Hunt.'

.\nswer. Yes.
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contact, as I understand, then, later you were rsq'^ested by'

Mr. Colby o: someone to -write a memoranduia about the matter.

General Cushman. Yes, sir.

Senator Thurniond, This was done at tl-.e request of tha

prosecutor or somebody in the Justice Department?

General Cushman. Yes, sir.

.1 vould have to defer to Mr. Colby. I think he may know

why the memoranda v/ere being prepared.

Senator Thurmond. I will be glad for him to answer.

Mr. Colby. VJell, at the time that we first started

talking to the Justice Department %-/e had soma impression in

the agency that it was Mr. Ehrlichman who had called ^nd we

had used that name with the prosecutor, Mr. Zilbert, and with

the Attorney General. WE didn't really have direct evidence of

that and in mid-December Mr. Helms and I were asked to go see

Mr. Ehrlichman and Mr. Dean and I recounted the material that

had been forv/arded to the Justice Department or summarised

it and mentioned that v;e had told them we thought the name was

Ehrlichman that had made the original call. Mr. Ehrlichman

said that he didn't recall that particular phone call, he just

didn't recall, and he seemed perplexed about it, and I said,

that, well, we didn't have any really good evidence on it, the

only fellow on our side who would Icnow anything about it would

be General Cushman, and f-Ir. Ehrlichman asked me to get in

touch with General Cushman so they could refresh their memories
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Mr. Dash. Were you aware the Patman committee was in fact
planning to call or subpena a number of the witnesses that would be
involved in the criminal prosecution ?

Mr. Petersen. Only from the public press.

Mr. Dash. Was it your position that such a congressional committee
might prejudice the criminal prosecution ?

Mr. Petersen. Yes, and I sent a letter. The letter was prepared by
my staff in the office of legal counsel, it was sent to Congressman Pat-
man setting forth our position and the fact that imder the Delaney
case the Government is regarded as a monolith and the actions of a
congressional committee are attributable to the prosecution in that and
it might result in prejudicial publicity, yes.

Mr. Dash. Did you later learn what happened to the subpenas that
were proposed to be sent in the Patman committee investigation?
Mr. Petersen. I have no idea about that.

Mr. Dash. As a matter of fact, the vote was against subpenaing
them and

I mi

I di'

Mr. Petersen. I understand.
Mr. Dash. It never got off the ground.
Mr. Petersen. I understand there was such a vote.

Mr. Dash. On October 24, 1972, do you recall receiving certain docu-
ments from Mr. Kleindienst which had been turned over to Mr. Klein-
dienst by CIA relating to Mr. Hunt's activities ?

Mr. Petersen. Yes, I do.

Mr. Dash. On October 24, were these just documents or did they
include photographs, do vou know?
Mr. Petersen. My recollection is that there was a series of photo-

graphs attached to the package. I guess to recount the situation I was
called up to Mr. Kleindienst's office, Mr. Helms and his counsel, Larry
Houston, were there, they expressed some reservations about potential

° embarrassment to the CIA and that they were there with certain in-
formation as a result of questions generated by Mr. Silbert, they hoped
it would not be necessary to disclose them, I took the information and
left with Larry Houston, sat down and examined their concerns and
their concerns related to the hope that had been furnished to CIA and
there was one possible wholly unrelated valid CIA activity involved
which they were most desirous of protecting. I assured them we would
try and do that, made arrangements to get Earl Silbert over there and
while he went over the documents, we studied those photographs and
we couldn't make any sense of them at all.

Mr. Dash. To refresh your recollection, do you recall that there
were actually two times you mav have received certain documents,
once documents alone from ]Mr. Kleindienst. on October 24. and some
documents in which photographs were attached sometime in the early
part of January—January .3 ?

^fr. Petersen. No. I don't remember any January 3d. ifr. Dash. We
got some documents from CTA in October and some documents from
CIA in December.
Now, T could be mistaken, thev may have been attached to the De-

cember documents but my recollection is they were in the October
package.
Mr. Dasit. Afay I show you a copv of a memorandum dated Decem-

ber .T. 1972, and attached to it aio Xerox copies of photo<rraphs and
see if these are the records that aou did receive ?
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jNIr. Petersen. I recognize one which is a picture of LIr. Liddy in

front of a stationery store which has the sign on the window "Xerox
Copies "V^Tiile You Wait.'' I recognize that one. I recognize another

one in which there is an address 1192.3 on the building, a car outside.

I recognize another one in which there is written in on it—two auto-

mobiles—reserved Dr. P'ielding, reserved Dr. Kothberg.

Mr. D.\SH. Actually what you did receive were Xeroxes of photo-

graphs, not photographs themselves ?

Jlr. Petersen. That is right.

ilr. Dash. And do they appear something like these Xeroxes I have

shown you?
Mr. Petersen. Those I have mentioned to you

;
yes, sir.

Mr. Dash. "Wlien you received these, was there any indication to

you as to what investigation these drafts related to?

Mr. Petersen. Xo, we were investigating, of course, activities of

Hunt and Liddy out in California, trying to figure out why, what its

relationship to Watergate was, and Silbert and I sat down and went
over these documents and we couldn't relate them to anything. Later

we asked CL\, I guess, and they didn't have any descriptive data or

negatives or actual photographs or anything that would assist us.

Sir. Dash. Were you aware of the special investigating unit which
had been called the Phimbei-s that was in the AVhite House ?

Mr. Petersen. Xo, sir.

Mr. Dash. Did your Criminal Division play any role in the investi-

gation of the Pentagon Papers leak?

Mr. Petersen. Xo, sir.

Mr. Dash. Were you aware of the investigation that this so-called

investigating unit was making of Dr. Ellsberg or his psychiatrist?

Mr. Petersen. No, sir.

Mr. Dash. And wlien you noticed, I think there was some e%-idence,

some of these photographs referred to a Dr. Fielding, did you know
who Dr. Fielding was?
Mr. Petersen. Xo, sir.

Mr. Dash. Or whether or not he was related in any way to IMr. Ells-

berg. So that in receiving these documents, would it be fair to say that

they did not put you on notice of any break-in or effort to break into

Dr. Fielding's office?

Mr. Petersen. They did not.

Mr. Dash. Or had any relation to the investigation by the Justice

Department investigation of Mr. Ellsberg or the prosecution that was
going on?
Mr. Petersen. We didn't relate those documents to the Ellsberg

case, I think, until the time of Mr. Krogh's affidavit in connection

with the Ellsberg matter.
Mr. Dash. Mr. Chairman. I would like to have the memorandum

of December 5, 1972, with the accompanying Xerox copies of photo-

graphs marked apjiroiiriately and admitted in evidence.

Senator Ervin. Let the reporter assign it the appropriate exhibit

number.
[Tlio documents referred to were marked exhibit Xo. 146.*]

•Sep p. asfil.

L
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56. On January 8, 1973 former CIA Deputy Director Cushman sent a

memorandum to John Ehrlichman Identifying as the person who requested

CIA assistance for Howard Hunt in 1971 one of the following: Ehrlichman,

Charles Colson or John Dean. On January 10, 1973 after discussions

with Ehrlichman and Dean, Cushman changed the memorandum to state that

he did not recall the identity of the White House person who requested

assistance for Hunt.
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response which Krogh wrote down for his secretary and she returned
the call. I have submitted to the committee the document prepared by
Mr. Krogh's secretary after the call was returned to Mr. Liddy—and
I might note that was not in the exhibits when I assembled them last

night but I do know where it is, on the table at home.
Senator Baker. I take it you will supply that document later in your

testimony ?

Mr. Deax. Yes, Senator ; I will.

Senator Baker. Thank you very much.
[The document referred to was marked exhibit Xo. 34-31.*]
Sir. Dean. On Friday afternoon, January 5, 1 received a report

from O'Brien that Liddy had been rather miffed and annoyed that
Krogh had been imwilling to speak with him. I reported this to Krogh,
who asked if I would personally see what I could do, because Krogh
felt sorry for Liddy but just couldnt talk with him. I agreed I wovdd
do something and on Saturday, January 6, I called Liddy from my
house at his home. It was a brief call in which I told him the reason
Krogh had not called and told him that Krogh had great sympathy
for his plight. Liddy said he understood. The only thing I can recall

Liddy saying to me was that he hoped that there would be some money
forthcoming for his lawyer. I said I would pass that message along.
I also expressed sympathy over his situation and the call ended. I
later reported to Krogh that Liddy understood why he did not speak
with him personally and Krogh appreciated it.

r RETRrEvixo CIA 'Materlvl From the Department of Justice

Now I am going to turn to the receiving, the retrieinng CLA. mate-
rials from the Department of Justice in connection with the
investigation.

As a result of a conversation I had with Ehrlichraan, I was asked
to attempt to have the CIA retrieve from the Department of Justice
information relating to Hunt's dealings with the CIA. To understand
Ehrlichman's request, I must pro^ade some background. During the
course of the Watergate investigations, the prosecutors had requested
material from the CIA and, because of the fact that this material
related to the "White House, the CLA. had informed the White House
of the request. The first incident when this came up was regarding
the fact of who had made the initial request to the OIA to assist Hunt.
General Cushman had been the Deputy Director of the CIA at the
time the matter occurred, and when he was asked, he reported that
he had been requested from John Ehrlichman. "When Ehrlichman was
informed of this. I believe by General Cushman, he denied the fact

that he had ever made such a request, and told Cushman that he had
never been asked for such assistance.

Subsequently, General Cushman prepared a memorandum that indi-
cated tliat tlic request had come from either Ehrlichman, Colson, or
invself. Elu-liclunan forwarded a copy of this document to me and
asked if I would get this mutter taken care of. I told him I thought
it was soinewjiat strange that my name was on the memorandum from
Ciislunan in that I had never sixiken with Cushman in my life.

•See p. 123S.
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L

He then asked me if I did not think it would be better that Cushman

mentioS no one since he could not remember who it was I remember

^specting at the time, as I do today, that Ehrlichman had had rny

name inserted in the memorandum as a means of g«"mg me to make

sure that Cushman would have no names in the memorandiun at all

I remember calling General Cushman and telling him that I had

received from Ehrlichman a copy of h s memorandum and that I was

somewhat surprised to find my name m it because this was the fi^

time I had ever spoken with him. He agreed that we had never talked

and I said that Ehrlichman had suggested to me that if he could not

^member who it was, he, Cushman, probably should not mention

^T short time later, another memorandum on t^s subject of who

had asked for Hunt to have the assistance of the CIA come forward

frx>m General Cushman and this time no names were mentioned at

Sl It was after this episode in getting the Cushman statement cor-

rected that I had an occasion to discuss this with Colson
^°J'''" IfS^ that he had been present when Ehrlichman had made the call to

'^TWher CIA material relating to Hunt's dealings ^th the CIA

emanated from a series of questions that had been asked by the ^ater-

e^e proicutors. I recall a discussion with CIA Director Helms and

^ne of hTs Sixties in Ehriichman's office when they went over the

S^pe of material that they would be providing to the Department of

"^"fsubsequently had occasion, while at the Department of Justice

to talkS Henry Petei^en about the CLV material and he showed

r^e a copy of the information the CIA had provided him and he told

me Mr Gray had the same material. I remember that the document

had attached to it a number of photographs which had come from a

camera-again my text has gotten confused-had come from a camera^

the camera which had been returned by Hunt to the CLA It i^a

camera that had been borrowed by Hunt from the CIA. The FCture^,

wS hadbeen processed by the CIA. included a picture of Liddy

standinc^ in front of Ellsberg's psychiatrist s ofhce.
,, ^ t,

I SrSed Ehriichman about this and that is the reason hat he

subsequently requested that I seek to retrieve the documents before the

Senate investigators sot a copy of the material
received

I discussed this with Petersen, but he said that thev had rece yea

a letter in?a?iv January of this vear from Senator Mansfield re^ardm^^

the maintenance of all records relating to the case and that the only

thin- that he could do would be to extract the document and leave

a card to the effect that the document had been returned to CIA

I re:.orted this to Ehriichman and he told me that he thouerht t at

the CI \ ou^ht to get all of the material back and that no card should

be left in tfe file and that national security grounds should be used to

withhold release of the information. on • **.i,«PTA
On February 9. 197.S. I snoko with Director Schlesmger of he CIA

and asked him if it would bo possible to retnove the material tl^t had

been sent to the Department of Justice in connection 7\t \ ho AA ate^

gate investigation. I told him that I had discussed thl^ ^^ '^h *h«

bepaiimont of Justice and thoy indicated that thoy would moiolv leave
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Mr. Hamilton. When did you first learn of the break-in of Dr. Ells-

berg's psychiatrist's office ?
• i -

General Cushman. I think it was when I was in Europe ]ust before

being called back to testify to the oversight committees of the CIA,

which was May 13. I think I heard about it about the 10th when it

appeared in the newspapers.

Mr. Hamilton. That was May of which year?

General CtrsHMAN. 1973, sir.

Mr. Hamilton. Did you have an occasion m January of this year,

to prepare two memorandums to Mr. Ehrlichman on your contacts

with Mr. Hunt?
General CusHMAN. I did, sir.

Mr. Hamilton. I would like to show you memorandums that are

dated January 8 and January 10, 1973, on the subject contact with Mr.

Hunt, and I will pass these copies over to you. I believe the committee

has already been provided with copies of these memorandums. General

Cnshman, are these the two memorandums that you prepared?

General Coshman. Yes, sir; they certainly look like copies of them.

Mr. Hamilton. Mr. Chairman, I would ask that these memorandums

be submitted into the record at this time.

Senator Ervin. Without objection, it is so ordered-

[The documents referred to were marked exhibits Nos. 125 and

126*.]
. .

Mr. Hamilton. Do these memorandums contam a summary of your

experience with Mr. Hunt that you have just given us in testimony?

General Ctjshman. Yes, sir ; they do.

Mr. Hamilton. Would you give us the circumstances that sur-

rounded the preparation of these memorandums, in your own words,

please, sir?

General Cttshman. Yes, sir.

I believe the date was December 13, 1972. I was Commandant of

the Marine Corps at the time, and Mr. Colby came to see me, he was

then the No. 3 man in the CIA, he came to see me and stated that the

Agency had been directed to prepare a summation of their contacts

with Howard Hunt.
This had been directed, I gathered, by the Department of Justice,

the prosecutors in the case. So he refreshed my memory on the phone

call. I could not remember in December of 1972 who had telephoned

me from the White House. I thought it was Mr. Ehrlichman, but I

was not sure. When I had conversation on July 22 with Howard Hunt,

a number of names had been dropped in the conversation, Mr. Col-

son's, Mr. Ehrlichman's, mavbe Mr. Dean's. I do not know ; m any

event, I could not be very certain. I refreshed my memory from the

transcribed conversation, and while Ehrlichman's name appeared in it,

I did not know whether this was sufficient for me to go putting it m
writing or not ; and the tape, of course, was the property of the Agency,

so I did not know just where I stood on that.

I then prepared the first memo which is dated January 8—wait, I

have to go back a little bit. Apparently, these papers were the subject

later of conversation between Mr. Colbv and the prosecutor and, I

gather, Mr. Ehrlichman, I do not know. The next thing that happened,

•See pp. 3390. 3391.
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to mv own knowledge, was along about January 7 or 8 this year, Mr

roVbv cXd and said that Mr Ehrlichman disputed the r;hone call

kicident and would I prepare a memorandum stating to the best of my

"SotSfwrt had^hap'pened So
lV^^-^^^f^.'ll^'^^^^^

in which I said Ehrlichman, Mr. Colson, or peihaps Mr. uean. x

sLiplycanno? recall at this 'late date which one it is, of my o«n

^TlKot a call, as I remember it, from. John Ehrlichman saying

"Look!l ^n't recall prior to July 22 and m fact, my records show I

wasoutof town for a considerable length of tune.

Well this shook up mv recollection even worse, and so i onei^ea,

.StSfasked^^I offered to take names out.of it since I did not

r^kh would be fa r when I could not swear to it. And then, I wrote

Jh^seS-rd memorandum in which I said that I could not recall who

ptc^the <Su at this late date but it was someone whom I recognized

"^Sl^t^'oftSf matter was that I had not combed through the

minSeiof the daily staff meetings. I had checked my own files and in

?fe offii at CIA to see whether there was any record of this phone call

and I c^uld ntTfind one. However, in preparing the statement before

Erh^^hrde^o^fJii^^^^^^^^^

of them before whom I had to testify- ,
j

Mr Hamilton. So the record will be clear. I would like to reaa ine

relevanV portions from these two memorandums, a sentence or two

from each.

The January 8 memorandum states

:

that he was working on a matter for the person caUmg.

Now, in the January 10 memorandum this sentence appears:

"I Snnot recollect 'at this late date who placed the call, but it was

someone with whom I was acquainted, as opposed to
^J^^S^J^ ;\"^^.

the names of Mr. Ehrlichman, Mr. Colson, and Mr. Dean appear no

where in the memorandum.

SrmM^'^Sowilf'l could ask you just a few questions on

th^e two Xuments. First of all, since you reviewed t^^ t'-^^scnpt

of youTconreSon with Mr. Hunt on December 13 and because on

pale 3 of that transcript it is stated that it was
J^;

Ehrlichman who

had called you, why did you have any real doubt that indeed it was

Mr Ehrirchma'n who had made the telephone call to you m July 1971 ?

General Cushmax. Well, mv recollection was that it was Ur. Ehr_

lichman but I was more concerned with putting it down «" a pie.e of

parr I didn't know, as I say, that I could get a transcript of the

fap^^I didn't have this transcript. The Agency had
^
-f^h°-edj|

to me \nd the fact that it was a tape recording and that it be ongea

toSe igency mSe me a little worried. I wanted something to cor-
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roborate it. Perhaps I was wrong on that, but that is the way I felt

about it.
1 L T -J

And it wasn't until May of this year that we found what I consider

to be corroborating entry in the records.

Mr. Hamilton. Now, after the January 8 memorandum was sent to

the White House, did you also receive a call from Mr. Dean?

General Ctjshiian. As I recall, I did get a call from Mr. Dean m
which he said that we didn't know each other and he was certain he

hadn't talked to me, and I had to agree with him, that we had not met,

and that I couldn't explain why I put his name in, frankly.

But his name was in the papers a lot and Mr. Hunt I think may
have mentioned him sometime during the conversation I had with him

but I am not sure of that.

Mr. HAiiiLTON. Well, I don't believe in the transcript which we have,

which admittedly is a partial transcript because some of these sections

are blocked out, not typed, I don't believe, in that transcript that Mr.

Dean's name appears in it.

Do you have any other explanation at this time why his name did

appear in the January 8 memorandum ?

General CtrsmnAN. No, I don't, only what I have said.

Mr. Hamilton. Now, I believe you stated that you removed these

three names from the memorandum voluntarily ?

General Cttshman. Yes, sir.

Mr. Hamilton. Is it your testimony that Mr. Ehrlichman put no

pressure at all on you to have his name removed ?

General Ctjshman. No, sir.

Mr. Hamilton. In your press conference that you had when you

came back from Europe, vou stated at page 19 that you tore up the

first memorandum at Mr. Ehrlichman's request, and did Mr. Ehrlich-

man make a request to you that the first memorandum be torn up and

that a second memorandum be substituted ?

General Cushman. No. I would say that that is an inaccurate phras-

ing. He didn't ask me to tear it up. In fact, I guess he kept the original

as far as I know, but I tore up the copy when I wrote the new memo-
randum on January 10, 1973. But he ^id not make a specific request

that I tear it up.

Mr. Hamilton. So the statement you made in your press confer-

ence
General Cushman. Is not precise.

Mr. Hamilton [continuing]. Is inaccurate.

My final question, and I think this may be of some interest to the

committee. If you tore up your copy of the memorandum, how did

you produce for us last night the copy of the January 8 memorandum
that we now have ?

General Cushman. The secretary who took it when I dictated it

over at the Agency had retained her stenographic notebook.

Mr. Hamilton. Mr. Chairman, I have no more questions.

Senator ER^^N. Mr. Thompson.
Mr. Thompson. General Oushman, as I understand it, you reviewed

the transcript of this conversation with Hunt on December 13, 1972.

Genenil Cushman. Of this year.

Mr. Thompson. Of tins year ?

General Cushman. I mean

L
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Exhibit No. 125

3 January 1973

?.i£LMC2^-ViiDuM FOH: Tja Hoaorablj Jo'oa S^barUchma^

SUBJECT : Contact with Mr. Howard Koat

1. I mat witii Howard Hiot on ch« 22:id oi July 1971. At aorae point

duriag t'aa p«rlo<l iroca about t^>o ^veekj to about two daya prior to bij

viait. I received a call over tho Wiito House line from either Mr. Zhr-
lichnan, Mr, CoLson, or perhaps ^r. Dean (I aixnply cannot recall at
this Iat« dat* juat which one it waa) stating that Mr. Hunt would call on
ma to ask for soma support and that he was working on a. mattsr for th«
person calling.

TL. Mr. Hunt stated that he had to elicit Information Irotn an indi-

vidoal whose ideology ha was not certain oi and for that- reason would
like to talk to him under an alias and reqaested that I provide aoyie
documentation to back up his alias identity. He said this was a oae-time
interview. 1 said that, yes, we would provide a driver's licenss and what
is caUad pocket litter, which would indicate the identity which he wished
to assume for this one-tima operation.

3. On 27 August 1 found that Mr. Hunt was requesting further support
in the ionn of credit cards and a New York phone nuiziber which he could
usa through an answering service.

4. In my opinion this tended to dra-w the Agency into ths sensitive
end forbidden area oi operations against /^^lericans and 1 could no longer
comply v/ith his requests. Consequently, at 1100 on 27 August 1 called
Mr. Shrlichman and e^cilainsd why ws could cot meet these requests. I
further iadicatsd that Hunt was becoming most demanding and troubla-
socne and, la sny opinion, indiscreet. Mr. Zhrlichman indicated assent
to our cessation of support for Mr. Kuat.

P.. K. Cushman, Jr.

Ceasral, USWC
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EXHIBIT NO. 126

10 -..jvjary 19?3

^:^:^tOP..\I>l^UM j Oa: Tea HoaorabU John D. ShrUcbs^-aa

A3jiiU=t to iia Prsjidant tor
V

5U3J2CT : Coctact witaMr. 2. Howard Hunt

1. IinatwtthHovTardKuaioaZlJuly 1971. At 3oma point durinj

tia p^srioa iroca about two -weeks to about two days prior to Ha visit, I

rscaiirsd a caU ovor dia Waita House liaa direct to my o£fic« as Deputy

Dirsctor of Centrsa XntoUigeaco statins that Mr. Kunc would call oq ma

to ask for soma supoort and that ha was working on a mattor for the

person calling. I cannot r=coUect at this lata data who placed the call,

but it was someoaa with whom I was acquainted, as opposed to a stranser.

2. Mr. Hunt stated chat ha had to elicit information from an indi-

vidual 4hosa'ideology he was not certain of and for that reason would liia

to talk to him undsr an aliaa and reouaatad that I provide some documen-

tation to bacls uo Ha alias idintity. Hs said this was a cra-tima inter-

view. I said thkl, y33, wo would provids a driver's Ucsasa and woat is

caUsd pocket littar which would indicaia the identity which ha wished to

assume for this one-time operation.

3. On 27 .Ajugust I found that Mr. Hunt was requesting further sup-

port in the form of credit cards and a New York phone number which he

could use through an answering ser-ncs.

4. In my ooiaion this tended to draw the Agency into the sensitive

acd f^orbiddsn area of ooerations agilnjt ..Americans and I could ao longer

comply vnth his requests. Ccascquenlly, at 1100 on 27 August I called

Mr. 3:hrlichman and ajcplained >wh7 we could not msst these requests. I

iu-th-r indicated that Hunt waj becoming most demanding and trouble-

some and, in my opiiuon. indiscreet. Mr. EhrUchman indicated assent

to our cissation of support for Mr. Hunt.

o SV-io -*.
~>

cu.i-.i:

: 3f -r^rtl

3 a.i

( 4-':« i _;/a»--:'—

1

rl i^U Of *.T^t)

R. S. Cushman, Jr.

General, USMC
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66. 5 PARTIAL TRANSCRIPT OF EHRLICHMAN/CUSHMAN CONVERSATION ,

JULY 7, 1971

Telephone Call to General Cushman from John E'nxlichman - 7 JuTy 1971

Ehrllcluiian: 1 want to alert you that an old acquaintance, Hov/ard Hunt,
has bcou asked by the President to do some special consultant v/ork

on security problenas. He may be contacting you sometime in thn

future for some assistance. I wanted you to knew th^t lie v/as in. fact

doing some things for the President. Ke is a long-time acquaintance
with the people here. He may want some help on computer runs and.

other things. You should consider he has pretty much carte blanchi:.

'|o2- (notes)

NOTE; After the above conversation. General Cushman called Mr. i i

to alert him, :

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN MB RANKING

MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE

PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY.
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56. 5 CIA EHPLOYEE AFFIDAVIT, FEBRUARY S, 1974 .

• A FF I DAVIT

i STATE OF VIRGINIA )

) ss.

COUNTY OF FAIRFAX )

I, 1
3 being first duly sworn, state:

1. I was bom on 8 March 1924 in Milwaukee, Wisconsin. Aftei

serving as an Army officer in World War 11 and completing my college

education, I joined the Central Intelligence Agency in October 1950.

I have held the position of Executive Assistant to the Deputy Director

j

of Central Intelligence since November 19o9.

i 2. This affidavit is submitted at the request of Mr. William E.
I

'

!

j
Colby to explain the circumstances of my discovery on Februaxy <«,

i 1974 of a file of stenographers' notes among which was the attachcr

I note of Miss <U- summarizing a telephone conversation

between Lt. General Robert E. Cxishman, Jr. and Mr. John

! EhrHchman on 7 July 1971. 020224

\ 3- Director Colby's secretary. Miss ^ came to

j
my office on Monday morning. February 4, 1974. She said that

ti Mr. Colby would like me to go through my files once more to make

' certain that there were no misplaced transcripts of conversations

•! ^ which had been recorded in the Office of the Deputy Director of

t • •

^ ^

;;
Central Intelligence. The recording of visitors' conversations had

i;

Ij been done on a very selective basis and this practice was discontinued
1

li

h after General Cushman left CIA in Decembci- 1971.

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANUNG
MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE

PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY.
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„„ r,f Frbruary 'i 19V';, I v/ent IhrougH-
4. During l>ie morning ot teoruary ..

the pape.o in n.y ..fc in order to determine if an, rni.placcd

transcripts cf convorsa-ions were located there. At th .
bottom oC

the second drawer were two folders of raaterial that coaUined

information used for General Walters' orientalioa briefmgs af=er "

he v.as appointed Deput, Director of Central IntclUgence in March

1972. Under these briefing files I found a brown folder cor.tai.Vms

ten stenographic notes sum:narUing General Cushir.axi's telephone

conversations with members of the White House sta££ in 1969, 1970

and 1971. In this folder was a summary of General Cushman's

7 July 1971 conversation with Mr. John Ehrlichman.

5. These stenographicQi^Ps^^n "^i^ folder included summaries

of General Cushxnan's conversations with Dr. Kissinger on leaks

of intcUigence reports in the press, and his request for an

analytical paper on Cambodia. There were also conversaUons with

other White House officials on intelligence leaks and on requests

for name checks of foreigners. The conversations with Dr. Kissinger

were on top of the file of ten stenographic notes and one memor.iv.dum

written by the CIA General Counsel. The note of General Cushmaa's

conversations with Mr. Ehrlichman on 7 July 1971 was included

about two thirds of the way down in the fUe. I had looked at this

file in May 1973 when Dr. Schlesinger requested employees to

search all files for material which might have been related to

Howard Hunt and the Watergate affair. At that time I noted the

records of the conversations with Dr. Kissinger and oLhers on matters

which were completely unrelated to Watergate. I did not see the

• -single page item on General Cushman's conversation with

Mr. Ehrlichman about Howard Hunt, and presumably, inadvertently

failed to uncover it when I was pngmg through these p.ipers.

'

WE MATERIAL DELETED FROM THIS PAGE WAS DELETED BY THE CHAIRMAN AND RANKING :

MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE ,

FSESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JUDICIARY.
^ ( \
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D /

6. The fUe of summary notes o£ Ccacral Cushraan's telephone

conversations was maintained by his secretary. I usually did not sc-

them when they were made because they were chicay used by

the secretaries to clarify questions v/hich might be raised later.

V In many cases. General Cushman probably did not see them either-.

In December 1971 Miss oL General Cushman'c secretary

and I reviewed General Cushman's papers after he left CIA to becoae

Marine Commandant. I decided to retain only those papers which

related to General Cushman's conversations iwith members of the V/hiti

House staff. 020226

i3

SUBSCRIBED and SWORN to before

me this ^"^lo day of February, 1974.

3ijL..e.

Affiant.

Notary Public

(SEAL)

Wy Co.T,W£Mn ExpiW K=.-ch 15. 1S77

THE MATERIAL DELETED FROM THIS PACE WAS DELETED BY THE CHAIRMAIIi AND RANK-

ING MINORITY MEMBER AT THE REQUEST OF THE CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY BEFORE

PRESENTATION TO THE COMMITTEE ON THE JVDICIARY.
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57. Early In 1973 John Dean met with Assistant Attorney General

Petersen. Petersen showed Dean documents delivered by the CIA to the

Department of Justice, including copies of the photographs connecting

Howard Hunt and Gordon Liddy with Dr. Fielding's office. On a second

occasion prior to February 9, 1973 Dean met with Petersen and discussed

what the Department of Justice would do if requested by the CIA to

return materials. Petersen told him that an indication that the

materials had been sent back to the CIA would have to be made in the

Department's files.

Page
57.1 John Dean testimony, 3 SSC 978 672
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He then asked me if I did not think it would be better that Cushman

mentioned no one since he could not remember who it was. I remember

suspecting at the time, as I do today, that Ehrlichman had had my
name inserted in the memorandum as a means of getting me to make

sure that Cushman would have no names in the memorandum at all.

I remember calling General Cushman and telling him that I had

received from Ehrlichman a copy of his memorandum and that I was

somewhat surprised to find my name in it because this was the fir^

time I had ever spoken with him. He agreed that we had never talked

and I said that Ehrlichman had suggested to me that, if he could not

remember who it was, he, Cushman, probably should not mention

anyone. v i. ^ -u

A short time later, another memorandum on this subject of wno

had asked for Hunt to have the assistance of the CIA come forward

from General Cushman and this time no names were mentioned at

all. It was after this episode in getting the Cushman statement cor-

rected that I had an occasion to discuss this with Colson. Colson told

me that he had been present when Ehrlichman had made the call to

Cvishman.
, , ,. • • .i. ota

The other CIA material relating to Hunt's dealings with the CIA
emanated from a series of questions that had been asked by the Water-

gate prosecutors. I recall a discussion with GIA Director Helms and

one of his deputies in Ehrlichman's office when they went over the

type of material that they would be providing to the Department of

^ IStlCG

I subsequently had occasion, while at the Department of Justice,

to talk with Henry Petersen about the CIA material and he showed

me a copy of the information the CIA had provided him, and he told

me Mr. Gray had the same material. I remember that the document

had attached to it a number of photographs which had come from a

camera—again my text has gotten confused—had come from a camera,

the camera which had been returned by Hunt to the CIA. It is a

camera that had been borrowed by Hunt from the CIA. The Pictures,

which had been processed by the CIA. included a picture of Liddy

standing in front of Ellsberg's psychiatrist's office.

I informed Ehrlichman about this and that is the reason that he

subsequently requested that I seek to retrieve the documents before the

Senate investigators srot a copy of the material.
,

I discussed this with Petersen, but he said that thev had received

a letter in earlv January of this vear from Senator Mansfield regarding

the maintenance of all records relating to the case and that the only

thinf? that he could do would be to extract the document and leave

a card to the effect that the document had been returned to CIA.

I reported this to Ehrlichman and he told me that he thousrht that

the CIA ought to get all of the material back and that no card should

be left in the file and that national security grounds should be iised to

withhold release of the information. ^ , , . ^ .^. r^r s.

' On February 9. 1973. 1 snokc with Director Schlesmger of the tlA
and asked him' if it would be possible to retrieve the material tl^t had

been sent to the Department of Justice in connection with tho Water-

o-ate investif^ation. I told him that I had discussed this with the

Department of Justice and they indicated that they would merely leave

(672)



58. On February 9, 1973 Dean called CIA Director James Schlesinger.

Dean suggested that the CIA request the Department of Justice to return

a package of materials that had been sent to the Department of Justice

in connection with the Watergate investigation. Deputy CIA Director

Walters contacted Dean on February 21, 1973 and refused Dean's request.

Page
58.1 James Schlesinger memorandum for the record,

February 9, 1973, SSC Exhibit No. 135, 9 SSC
3825-26 674

58.2 James Schlesinger testimony. Senate Armed Services
Committee, May 14, 1973, 146-47 676

58.3 Vernon Walters memorandum of conversation on
February 21, 1973, May 11, 1973, SSC Exhibit No.

136, 9 SSC 3827 678

58.4 John Dean testimony, 3 SSC 978-79 679
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58. 1 JAMES SCHLESIHGER MEMORANDUM, FEBRUARY 9, 1973,
SSC EXHIBIT NO, 126, 9 SSC 3825-26

3825

Exhibit No. 135

February 9, 1973

MEMORANDUM FOR THE RECORD

SUBJECT: Telephone Call from John Dean

This evening at 6:10 I received a telephone call from
John Dean at the IiOiite House. Dean indicated that he
wanted to discuss two topics.

First, he averted to a package of material that had
been sent to the Department of Justice in connection with
the Watergate investigation. He suggested that Justice
be requested to return this package to the Agency. The
only itea that would;|left at Justice would be a card in
the files indicating that a package had been returned to
the Agency, since the material in the package was no longer
needed for purposes of the investigation. He indicated
that the agency had originally provided these materials
to the Department of Justice at the request of The Attorney
General and Mr. Howard Peterson.

The second subject that he raised was the pending invpsti-
gation by the Senate oi the ITT affair in relation to the
Chilean problem. He felt that this investigation could be
rather explosive. He also indicated that there might be
some sensitive cables at the Agency that might be requested'
by the Senate investigators. I indicated to him that while
I had not seen any cables, I had been briefed on the subject
and that the role of the government appeared to be clean.
He expressed his delight at hearing this assessment. I

indicated that I would look into the cables further.

In this connection he mentioned that there is a hot story
being passed about in the press, primarily instigated by
Seymour Hersh of the New York Times . The story suggests that
Sturgis, who sometimes goes by the code name Federini, was
the individual responsible "for the burglarizing of the
Chilean Embassy in Washington. He also indicated that he
expected Senator Fulbright to request the Justice Department
to produce Sturgis for the Senate hearings.
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SSC EXHIBIT NO. 135^ 9 SSC S825-26

3826

I indicated that 1 would look further into the matter.

He closed with some jovial remarks about being the

bearefof bad tidings, and I inquired what the good

news might be. Further references were made to pending

appointments at the AEC.

Shortly thereafter I discussed these matters with Bill

Colby, who indicated that Sturgis has not been on the

navroil for a number of years and that whatever the

illeeationl about the Chilean Embassy, the Agency has

rko connection at all-- We also agreed that he would

disluss the question of the package relating to the

W^terlate investigation with General Walters and a

decision would Se^ade with regard to the appropriate

action

JRS

cc:' General Walters
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58.2 JAMES SCHLESINGER TESTIMONY, MAY 14, 2973, SENATE
AHMED SERVICES COMMITTEE^ 146-47

Indistinct document retyped by

House Judiciary Committee staff

Senator Nunn. Mr. Dean asked you on the 9th of February?

Mr. Schlesinger. Yes, sir.

Senator Nunn. Would you repeat that part, what did he

ask you?

Mr .Schlesinger. Mr. Dean called me on the 9th of February

I believe it was the 9th, and he indicated that there was a

package of material in the hands of the FBI or Department of

Justice. I was not familiar with the package at the time of

the call, though I became familiar with it shortly thereafter.

It referred to the package of material referring to the

provisioning of Mr. Hunt in July and August of 1971 which had

been presented to the FBI or the Department of Justice in

the summer and fall of 1972.

I was not familiar with it at that time so I told them

that I would become familiar with it. He asked me to have that

package withdrawn and to place in it a card which stated that

this material had been withdrawn at the request of the Central

Intelligence Agency since it no longer served any useful

purpose in the investigation. As I indicated on Friday when I

discussed this matter, I believe. Senator, you were not here

at the time, that this struck me at the time as a very strange

maneuver

.

I discussed the matter with Mr. Colby and General Walters

probably within a half hour after the time of receiving this

call from Mr. Dean and instructed General Walters to go back

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff

146
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ARMED SERVICES COMMITTEE, 146-47

Indistinct document retyped by 1^7

House Judiciary Connnittee staff |

the next morning and tell Mr. Dean that we could not possibly

do such a thing. As I mentioned also Friday, this would seem

to me to be inconsistent with the letter that had been sent

to a number of Federal agencies, including the Central

Intelligence Agency, by Senator Mansfield instrucking [sic] all

agencies to do nothing to eliminate any material that bore on

the Watergate affair.

Senator Nunn. Well, I was just really probing to see

what do you suspect the motivation for that was? It seems to

me it could have been one of two tiings [sic]. Number 1, to impli-

cate the CIA as having gotten the evidence back, therefore,

by innuendo you had something to hide , or , number 2 , to get

rid of the actual evidence itself. Which one of those or —

Mr. Schlesinger. Of course, a number of thoughts

occurred to my mind at the time which I discussed subsequently

with General Walters. The obvious amongst the two alternatives

that you have presented. Senator, it is obvious I think that

it had to be number 1 rather than number 2. Everybody at

the FBI was familiar with this material at that point. The

withdrawal of that material and leaving a card in the file

saying that the material had been withdrawn to Langley would

quite obviously point an arrow at Langley, Virginia and this

thought did not escape me at the time or did not escape General

Walters.

Senator Nunn. So this could have been a last effort to

Indistinct document retyped by
House Judiciary Committee staff
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58.3 VERNON WALTERS MEMORANDUM, MAY 11, 1972, SSC EXHIBIT NO. 126^
9 SSC S827

3827

Exhibit No. 136

11 May 1973

MEMORANDUM OF CONVERSATION ON FEBRUARY 21, 1973

At the request of the Director, Dr. Schlesinger. I called on
Mr. John Dean at his office at the White House at 1430. I explained
to him that, in connection with his request that the Agency ask the
Department of Justice to return a package of material that had been
sent to them in connection with the Watergate investigation, it was
quite impossible for us to request the return of this, aa this would
simply mean that a note would be left in the Department of Justice
files that the material had been sent back to the Agency, and we
had been asked not to destroy any material in any way related to this
case. I again told him that there was no Agency involvement in this
case and that any attempt to involve the Agency in it could only be
harmful to the United States. He seemed disappointed. I then left.

Vernon A. Walter*
Lieutenant General, USA

Deputy Director
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He then asked me if I did not think it would be better that Cushman

mentioned no one since he could not remember who it was. I remember

suspecting at the time, as I do today, that Ehrlichman had had my
name inserted in the memorandum as a means of getting me to make

sure that Cushman would have no names in the memorandum at all.

I remember calling General Cushman and telling him that I had

received from Ehrlichman a copy of his memorandum and that I was

somewhat surprised to find my name in it because this was the first

time I had ever spoken with him. He agreed that we had never talked

and I said that Ehrlichman had suggested to me that, if he could not

remember who it was, he, Cushman, probably should not mention

anvone.
, . , .

A short time later, another memorandum on this subject of who

had asked for Hunt to have the assistance of the CIA come forward

from General Cushman and this time no names were mentioned at

all. It was after this episode in getting the Cushman statement cor-

rected that I had an occasion to discuss this with Colson. Colson told

me that he had been present when Ehrlichman had made the call to

Cushman.
^ • r^r k

The other CIA material relating to Hunt's dealings with the CIA
emanated from a series of questions that had been asked by the Water-

gate prosecutors. I recall a discussion with OIA Director Helms and

one of his deputies in Ehrlichman's office when they went over the

type of material that they would be providing to the Department of

Justice. .

I subsequently had occasion, -while at the Department of Justice,

to talk with Henry Petersen about the CIA material and he showed

me a copy of the information the CIA had provided him, and he told

me Mr. Gray had the same material. I remember that the document

had attached to it a number of photographs which had come from a

camera—again my text has gotten confused—had come from a camera,

the camera which had been returned by Hunt to the CIA. It is a

camera that had been borrowed by Hunt from the CIA. The pictures,

which had been processed by the CIA, included a picture of Liddy

standing in front of Ellsberg's psvchiatrist's office.

I informed Ehrlichman about this and that is the reason that he

subsequently requested that I seek to retrieve the documents before the

Senate investigators erot a copy of the material.

I discussed this with Petersen, but he said that thev had received

a letter in early January of this year from Senator Mansfield re.<Tarding

the maintenance of all records relating to the case and that the only

thin.<r that he could do would be to extract the document and leave

a card to the effect that the document had been returned to CIA.

I reported this to Ehrlichman and he told me that he thoncrht that

the CIA ought to set all of the material back and that no card should

be left in the file and that national security grounds should be used to

ithhold release of the information.

On February 9. 1973, 1 snoke with Director Schlesinger of the CIA
and asked him if it would be possible to retrie\-e the material that had

been sent to the Department of Justice in connection wifli tlio Water-

gate investigation. I told him that I had discussed this with the

Tior^oH-niPnt. of Justice and thev indicated that thoy would meroly leave

I be
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a card in their files indicating that the material had been returned
to the CIA.

I subsequently had a visit from General Walters in late February
at which time he told me that the CIA was opposed to retrieving the
material and leaving a card indicating that thev had so retrieved it

because they also had been requested by the Sena'te not to destroy any
material relating to the case. I told Walters that I did not suggest that
the material be destroyed; rather I thought that national security
grounds might justify withholding release of the information to Senate
investigators. He said it simply could not be done and I dropped the
matter.
As I will explain later in a meeting with Mr. Krogh, the fact that

this material was in the possession of the Department of Justice meant
tome that it was inevitable that the burglary of Ellsberg's psychia-
trist's office would be discovered. I felt that any investigator worth his
salt would certainly be able to look at the pictures in the files at the
Department of Justice and immediately determine the location and
from there discover the fact that there had been a burglary of the
office that was ui the picture.

I would now like to turn to the White House plans for dealing with
this committee.

White House Pl.\k for Pft^petuatixo the Covertxp Throughottt
THE Senate Watergate Investigation"

Even before the Watergate criminal trial in January of this year,
there had been press reports and rumors that the Senate planned
independent hearings on the Watergate and related matters. The White
House Congressional Relations Staff reported that the subject of Wa-
tergate hearings was being discussed in the Senate Democratic Policv
Committee, but thev did not know the substance of those discussions.
I was aware of the interest of Ehrlichman and Haldeman in the pros-
pects of such hearings because they had discussed it with me, and
Bill Timmons told me they had discussed it with him.
On December 13, 1972, Timmons informed me that Senator Jackson

was coming to the White House for a meeting with the President.
Timmons said that Senator Jackson was a member of the Senate
Democratic Policy Committee and had an excellent rapport with the
President. Timmons asked me what I thought about ha^-ing the Presi-
dent inquire of Senator Jackson regarding the potential of a Senate
inquiry into the Watergate. I responded that I thought it was a good
idea, but would have to check. Timmons said the meeting with Senator
Jackson was going to be without staff present, and asked me to draft
a memorandum to the President raising the issue. I told him I would
check with Haldeman.

I prepared a memorandum for the President and went to Halde-
man's office, but he was not there. He was in the President s office with
Mi-s. .\nn Armstrong, who was discussing with the President ioinin*'
the White House staff. A meeting had been scheduled in Mr. Halde"
man's office at which Ehrlichman. Moore, Ziegler, and I were to attend.
UHien Ehrlichman came to Haldeman's office for the meeting I raised
the matter of the President's asking Senator Jackson about the hear-
ings because I did not have authoritv to send memorandums directly
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